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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Otvaram 13. Radnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo . Himna Bosne i Hercegovine. 

Pozivam prisutne da odamo počast pripadnicima Armije RBiH, kao i pripadnicima MUP-a 

RBiH koji su dali svoje živote u borbi za Bosnu i Hercegovinu, svako na svoj način, minutom 

šutnje ili drugačije.  

Pozdravljam uvažene kolegice i kolege zastupnike, članove Vlade i uvažene goste, kao i 

predstavnike medija koji prate rad današnje sjednice. Svima nama želim uspješan rad i ugodnu 

radnu atmosferu.  

Prema evidenciji službe sjednice prisustvuje 30 zastupnika, što je dovoljan broj za punovažan 

rad i odlučivanja.  

Izostanak s ove sjednice opravdali su zastupnici, odnosno kašnjenje su najavili zastupnici Ilijaz 

Pilav i zastupnica Admela Hodžić. 

 

Prije prelaska na utvrđivanje Dnevnog reda imam obavezu upoznati vas da je na osnovu 

Odluke Centralne izborne komisije BiH, broj: 06-1-07-1-595/23 od 30.11.2023.godine, 

VEDRANI VIKIĆ MUSIĆ, sljedećoj kvalificiranoj kandidatkinji sa liste političkog subjekta 

SDP – Socijaldemokratska partija Bosne i Hercegovine za Opće izbore 2022.godine, dodijeljen 

mandat zastupnika u Skupštini Kantona Sarajevo. 

 

U skladu sa članom 8. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo, pozivam uvaženu zastupnicu 

da pristupi davanju Svečane izjave. 

Svečano izjavljujem. 

Vedrana Vikić Musić 

Svečano izjavljujem. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Da ću povjerenu dužnost obavljati savjesno. 

Vedrana Vikić Musić 

Da ću povjerenu dužnost obavljati savjesno. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Pridržavati se Ustava i zakona Bosne i Hercegovine, Federacije Bosne i Hercegovine. 

Vedrana Vikić Musić 

Pridržavati se Ustava i zakona Bosne i Hercegovine, Federacije Bosne i Hercegovine. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

I Kantona Sarajevo. 

Vedrana Vikić Musić 

I Kantona Sarajevo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zalagati se za ljudska prava i slobode. 

Vedrana Vikić Musić 

Zalagati se za ljudska prava i slobode. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 
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I da ću u svim prilikama štiti interese Bosne i Hercegovine. 

Vedrana Vikić Musić 

I da ću u svim prilikama štititi interese Bosne i Hercegovine. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Federacije Bosne i Hercegovine i Kantona Sarajevo. 

Vedrana Vikić Musić 

Federacije Bosne i Hercegovine i Kantona Sarajevo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

I ravnopravnost naroda i građana koji u njima žive. 

Vedrana Vikić Musić 

I ravnopravnost naroda i građana koji u njima žive. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Uvaženoj novoizabranoj zastupnici želim svako dobro i čestitam. Dobro došli. 

 

Prelazimo na radni dio sjednice. 

Zamolio bih zastupnice i zastupnike, članove Vlade, da zauzmu svoja mjesta. 

 

Na osnovu članova 72. i 73. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo, Kolegij Skupštine 

Kantona Sarajevo, na sjednici održanoj dana 14.12.2023.godine, utvrdio je Prijedlog dnevnog 

reda, a isti je dopunio na sjednici Kolegija održanoj dana 22.12.2023. godine. 

 

Na osnovu naprijed navedenog, Prijedlog dnevnog reda današnje, 13. Radne sjednice, glasi: 

1. Poslanička/zastupnička pitanja inicijative i odgovori; 

2. Prijedlog Programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024. godinu;  

3. Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima boraca-

branitelja Bosne i Hercegovine-skraćeni postupak; 

4. Prijedlog Odluke kojom se Ministarstvu za boračka pitanja Kantona Sarajevo 

daje saglasnost da može pristupiti potpisivanju ugovora imovinsko-pravne prirode, i 

to: 

Ugovor o udruživanju sredstava za kupovinu stanova za dodjelu u vlasništvo 

pripadnicima branilačkih populacija između „Fonda Kantona Sarajevo za izgradnju 

stanova za članove porodica šehida i poginulih boraca, ratne vojne invalide, 

demobilisane borce i prognane osobe“ kao Prodavca/investitora i Ministarstva za 

boračka pitanja Kantona Sarajevo, kao Kupca/udružioca sredstava, kojim se udružuju 

sredstva za kupovinu 16 stambenih jedinica, koje će biti izgrađene na području općine 

Ilijaš, lokacija Centar-Ilijaš, objekat Centar, za dodjelu u vlasništvo pripadnicima 

branilačkih kategorija, koji na istu imaju pravo shodno važećim propisima;  

5. Prijedlog Budžeta Kantona Sarajevo za 2024. godinu; 

6. Prijedlog Zakona o izvršavanju Budžeta Kantona Sarajevo za 2024. godinu; 

7. Prijedlog Zakona o Registru finansijskih obaveza u Kantonu Sarajevo; 

8. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Finansijski plan Zavoda zdravstvenog 

osiguranja Kantona Sarajevo za 2024. godinu i Odluku o izvršavanju Finansijskog 

plana Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo za 2024. godinu; 

9. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Program rada Zavoda zdravstvenog 

osiguranja Kantona Sarajevo za 2024. godinu; 
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10. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Pravila Javne ustanove „Memorijalni centar 

Sarajevo“;  

11. Prijedlog Odluke o prihvatanju zaduženja po Ugovoru o finansiranju između Bosne i 

Hercegovine i Evropske investicijske banke (EIB) za realizaciju projekta „Gradski 

prijevoz Sarajevo-dodatna sredstva“; 

12. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Finansijski plan Javne ustanove „Služba za 

zapošljavanje Kantona Sarajevo“ Sarajevo za 2024. godinu sa Odlukom o izvršenju 

Finansijskog plana Javne ustanove „Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo“ 

Sarajevo za 2024. godinu; 

13. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Nacrt Ugovora o zakupu koji se zaključuje 

između Turističke zajednice Kantona Sarajevo i Općine Centar Sarajevo; 

14. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na provođenje statusne promjene u okviru 

Univerziteta u Sarajevu u skladu sa Elaboratom o opravdanosti odvajanja Univerziteta 

u Sarajevu – Stomatološkog fakulteta sa stomatološkim kliničkim centrom na dvije 

članice: Univerzitet u Sarajevu – Stomatološki fakultet i Univerzitet u Sarajevu - 

Stomatološki klinički centar;  

15. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Godišnji plan i program rada Javne ustanove 

Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja Kantona Sarajevo sa finansijskim 

planom za 2024. godinu;  

16. Prijedlog Odluke o usvajanju „Bilansa energetskih potreba Kantona Sarajevo za 2023. 

godinu“; 

17. Izvještaj o radu Univerziteta u Sarajevu za 2022. godinu sa Programom rada za 2023. 

godinu (sa Izvještajem o finansijskom poslovanju Univerziteta u Sarajevu za 2022. 

godinu i Izvještajem o radu i finansijskim izvještajem članica Univerzitetu u Sarajevu 

za 2022. godinu); 

18. Izvještaj o snabdjevenosti Kantona Sarajevo lijekovima i sanitetskim materijalom u 

2022. godini sa osvrtom na implementaciju Liste lijekova koji se propisuju i izdaju na 

teret sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja kroz funkcionisanje Mreže 

farmaceutske djelatnosti-apoteka, sa prijedlogom mjera i aktivnosti;  

19. Izvještaj o implementaciji Odluke o proširenom obimu prava za korištenje medicinskih 

sredstava i lijekova za RVI sa područja Kantona Sarajevo za 2022. godinu;  

20. Izvještaj o izvršenju sankcija u Kantonu Sarajevo za 2022. godinu; 

21. Informacija o finansijskom poslovanju javnih ustanova iz oblasti predškolskog, 

osnovnog i srednjeg obrazovanja za 2022. godinu (zbirno).  

 

Zamolio bih zastupnice i zastupnike da bi se izjasne o predloženom dnevnom redu. 

Poslovnička intervencija. Zastupnik Muamer Bandić.  

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem se. Selamim i pozdravljam sve prisutne, kao i one koji nas prate putem malih 

ekrana. Dakle, ja bih zamolio, evo vas, predsjedavajući, a i Skupštinu, da, odnosno predlagača, 

premijera ili ministra za boračka pitanja, da Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 

dopunskim pravima boraca i branitelja Bosne i Hercegovine povuče se kao tačka dnevnog reda. 

Sam Zakon sadrži određene diskriminirajuće odredbe porodica boračke populacije po osnovu 

novaca koje primaju za dženaze, sahrane ili neki drugi oblik. 

Iz tih razloga, dakle, čast je biti pripadnik boračke populacije i po tom osnovu boračku 

kategoriju ne smijemo diskriminirati. Ukoliko neko treba da izgubi neko pravo iz radnog 

odnosa ili na neki drugi način, to je u redu i to treba da se tim zakonom riješi, međutim smatram 

da ovakav zakon može izazvati velike, evo da kažem nesuglasice u boračkoj kategoriji i da 

možemo izazvati možda čak i neke. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Bandiću, kada dođemo do ove tačke, onda ministar može odlučiti da li će povući, a 

ministar je svakako donio odluku da će povući, tako da je ovo viška sve što govorite. 

Uglavnom, hvala vam, evo na sugestiji, ali ministar je već planirao da povuče tačku. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Mogu li da završim? 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nema potrebe kad smo konstatovali da smo na istom tragu. Izvolite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Mogu li da završim? Ja nisam znao da će ministar povući tačku i želim da vam se zahvalim na 

tome što sam ste me upoznali sa tom činjenicom. Okolnost da ja ne pripadam poziciji, pa ne 

mogu imati te informacije, na Zakonodavno- pravnoj komisiji mi smo ovu tačku kao takvu 

usvojili, nismo imali informaciju da će biti povučena. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vi ste, vi ste preuranili sa svojim prijedlogom, to ste trebali kazati kada dođemo do te tačke. 

Zato bi vas sada zamolio da evo sačekate, pa ukoliko bi se slučajno ministar predomislio, onda 

prodiskutujte tako da hvala vam. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Ja ne diskutujem, ja sam samo predložio da se povuče na vrijeme. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ali ste predložili prije nego što smo došli do tačke dnevnog reda, poslovnički to je nemoguće. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

U redu, zahvaljujem se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ništa. Zamolio bih zastupnice i zastupnike da se izjasni o predloženom dnevnom redu. 

Možemo li svi glasat, ima li neko problema? Nema. Zaključujem glasanje, molim službu da 

objavi rezultate glasanja. 

 

Za je glasalo 28 zastupnika, protiv ništa, suzdržan 1.  

Konstatujem da je Skupština za 13. Radnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo usvojila 

dnevni red kako je i predložen. 

 

Također uz poziv za sjednicu dostavi su vam sljedeći informativni materijali: 

- Informacija o stanju kriminaliteta, javnog reda i mira i sigurnosti saobraćaja na području 

Kantona Sarajevo za period januar-septembar 2023. godine; 

- Informacija o stanju kriminaliteta, javnog reda i mira i sigurnosti saobraćaja na području 

Kantona Sarajevo za mjesec septembar 2023. godine; 

- Informacija o stanju kriminaliteta, javnog reda i mira i sigurnosti saobraćaja na području 

Kantona Sarajevo za mjesec oktobar 2023. godine; 

- -Izvještaj o radu policijskog komesara Uprave policije Ministarstva unutrašnjih poslova 

Kantona Sarajevo za vremenski period januar-mart 2023. godine 

- -Izvještaj o radu policijskog komesara Uprave policije Ministarstva unutrašnjih poslova 

Kantona Sarajevo za vremenski period 01.april-30. juni 2023. godine. 
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Prije nego što pređemo na realizaciju prve tačke dnevnog reda, obavezni smo da razmatramo 

Zapis sa stenogramom 12. Radne sjednice Skupština Kantona Sarajevo koji vam je dostavljen 

uz poziv za sjednicu. 

S obzirom da nema primjedbi i sugestija, zamolio bih vas da se izjasnite o Zapisnik sa 12. 

Radne sjednice Skupština Kantona Sarajevo. 

Zaključujem glasanjem. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 27 zastupnika, 

protiv i suzdržanih nije bilo. 

Konstatujem da je Skupštine potvrdila Zapisnik sa 12. Radne sjednice skupštine Skupština 

Kantona Sarajevo održane 24. 11.2023.godine. 

 

Prelazimo na prvu tačku dnevnog reda. Sada je tačno 9 sati i 25 minuta. Imamo jedan sat 

vremena za poslanička/zastupnička pitanja, inicijative i odgovori. 

Izvolite, prva zastupnica koja se prijavila za ovu tačku dnevnog reda zastupnica Fatima 

Gavrankapetanović-Smailbegović. Izvolite, imate riječ. 

Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Sve vas pozdravljam i želim nam danas sretan i uspješan radni 

dan. Imam jednu inicijativu. Ovim putem upućujem inicijativu ministru zdravstva dr Enisu 

Hasanoviću za nabavku lokomata za jednu od javnih zdravstvenih ustanova u Kantonu 

Sarajevo. Lakomat predstavlja robotsku rehabilitaciju gornjih i donjih ekstremiteta sa ciljem 

oporavka izgubljene motorike. Namijenjen je djeci sa poteškoćama u razvoju i odraslim 

pacijentima sa neurološkim i ortopedskim oštećenjima i oboljenjima. Trenutno u Federaciji 

Bosne i Hercegovine nemamo niti jedan lokomat, te smo prinuđeni pacijente kojima je to 

neophodno za oporavak slati u Banja luku koja ima dva lokomata ili u Beograd i Zagreb. 

Shodno tome, ispred Kluba stranke za Bosnu i Hercegovinu uložili smo amandman da bi se 

obezbijedila kupovina ovog aparata koji je neophodan za naše pacijente. Također, imam dva 

zastupnička pitanja. Prvo pitanje je, također, za ministra zdravstva. Zašto lijek Metotrexat nije 

na Esencijalnoj listi lijekova za pacijente oboljele od reumatoidnog artritisa i zašto je Supkutan 

i Metotreksat dostupan samo pacijentima oboljelih od reumatoidnog artritisa koji su na 

biološkoj terapiji, a ostalima nije? Na ovaj način pravi se diskriminacija između pacijenata. 

Nadam se da će ovaj lijek za oboljele od reumatoidnog artritisa ubrzo se naći na Esencijalnoj 

listi lijekova. Molim usmeni odgovor. Imam još jedno pitanje, a postavljam ga opet, također, 

ministru zdravstva dr Enisu Hasanoviću i ministrici za rad i socijalnu politiku Endi Pavić 

Pečenković. Šta je do sada poduzeto na edukaciji formalnih i neformalnih njegovatelja, osoba 

koje žive sa demencijom kako bi se porodicama pomoglo da dođu do njegovatelja koji može 

odgovoriti potrebama demencijom pogođenih osoba? Šta je urađeno o podizanju javne svijesti 

ovom javnom zdravstvenom izazovu? Demencija je stanje koje ima posljedicu ne samo za 

oboljelu osobu, već i za njegovu kompletnu okolinu, budući da dementna osoba postaje sve 

više ovisna o tuđoj pomoći. Također, molim usmeni odgovor i zahvaljujem se. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupnice. Zastupnik Dević je sljedeći, izvolite. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Za današnju sjednicu imam dvije inicijative i jedno pitanje. Prvo pitanje je, usmeni 

odgovor tražim od ministra prostornog uređenja da mi odgovori tačno kada će pred Skupštinu 

doći Prostorni plan Kantona Sarajevo i Urbanistički plan Kantona Sarajevo? U kojoj fazi su ti 

dokumenti , vrlo su važni kada ćemo imati priliku da o njima konačno raspravljamo? Dvije 

Inicijative. Prva inicijativa prema ministru privrede i Kantona Sarajevo gospodinu Mijatoviću. 
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Volio bi da zabilježi, vrlo je važna. O ovome sam govorio i na sjednici Kolegija i na neki način 

imali smo saglasnost na Kolegiju da se to iskomunicira sa vama, evo i s premijerom da se vidi 

da se nešto riješi. Znači, predmet je Inicijativa za izmjenu Uredbe o općim uslovima za 

snabdijevanje vodom, odvođenje otpadnih i atmosferskih voda. U član 23. stav naveden Uredbe 

o uslovima za snabdijevanje vodom za piće, odvođenje otpadnih i atmosferskih voda, 

"Službene novine Kantona Sarajevo" broj 20 16, glasi: "Davalac usluge ne smije izvršiti 

priključenje na vodovodni sistem objekta koji je izgrađen bez odobrenja za građenje". 

Predlažemo da se u članu 23. navedene Uredbe izvrše dopune na sljedeći način:"Iza stava 2 

ovog člana da se dodaju stavovi 3, 4, 5, 6, a postojeći stav 3 da postane stav 7 i da glasi: izuzetno 

od stava 2) ovog člana, davalac usluge može izvršiti privremeno priključenje na vodovodni 

sistem objekata izgrađenih bez odobrenja za građenje, uz uvjerenje izdato od strane organa 

uprave nadležnog za izdavanje odobrenja za građenje, o činjenicama u kojima organ vodi 

službenu evidenciju ili nakon provedenog postupka u sljedećim slučajevima: ako se izgrađeni 

objekat nalazi na područje gdje nisu doneseni planski dokumenti, i pod b) ako je izgrađeni 

objekat u postupku legalizacije. Privremeno priključenje iz stava ovog člana se vrši po istoj 

proceduri koja se provodi za postupak trajnog priključenja. Privremeno priključenje na osnovu 

prethodnog traje do ispunjenja uslova za trajno priključenje. I stav 6) izuzetno stava 5) ovog 

člana privremeno priključenje može biti obustavljeno i na zahtjev organa uprave nadležnog za 

izdavanje akta iz oblasti građenja, bez prava na naknadu štete i povratka jednokratne naknade 

za priključenje". Obrazloženje inicijative: zbog značajnog broja građana u Kantonu Sarajevo, 

koji nisu u mogućnosti ostvariti pravo na priključenje na vodovodni sistem zbog važeće 

zakonske regulative, upućujemo inicijativu da se razmotri mogućnost izmjene navedene 

Uredbe na gore predloženi način. Na taj način bi se uvela kategorija privremenog priključka, 

kako je to definisano članom 78. Zakona o električnoj energiji u Federaciji Bosne i 

Hercegovine. Znači, pitanje struje i problema oko struje je riješeno, predlažemo da ovo 

prepišete na isti način. Ovu inicijativu će, naravno, dostaviti ministru, ovaj i vama putem e-

maila. Druga inicijativa koju pokrećem već po. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Moram vas samo na vrijeme upozoriti, kolega. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Znam, ne mogu, ako mogu završiti inicijativu.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Ako ćete brzinski, onda će to svi koristiti.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Brzinski. Poslat ću je , manje od minute. Znači ponovo po već ne znam koji put treći, četvrti, 

peti, pokrećem inicijativu da Skupština Kantona Sarajevo donese propis na osnovu kojeg će 

biti moguće izvršiti legalizaciju bespravno izgrađenih objekata u Kantonu Sarajevo. Ovo nam 

obećavate da ćete staviti na dnevni red još kada je premijer bio Edin Forto, od tad se pravi taj 

zakon, novi o Prostornom uređenju. Znači, pokrećem inicijativu da konačno ovaj Zakon uđe u 

skupštinsku proceduru. Ukoliko se to ne desi u narednih nekoliko mjeseci u razumnom roku, 

ja ću tražiti kao zastupnik izmjenu ovog člana koji će omogućiti ovu legalizaciju bespravno 

izgrađenih objekata. Izvinjavam se predsjedavajući, što sam malo probio. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Kolega Deviću, pustio sam vas preko minute, duže, nadam se da ćete mi zapamtiti ovo. 

Zastupnik Marjanovića je sljedeći, izvolite. 
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Damir Marjanović (zastupnik) 

Zahvaljujem, kolega Vibore. Ta vaša zadnja rečenica kao da sugerira da će kolega Dević biti u 

vašoj poziciji vrlo brzo pa da će vam davati minutu. Šalu na stranu. Pozdravljam sve kolegice 

i kolege, kao i sve koji prate ovu Skupštinu. Imam dva pitanja, jedno je poprilično jednostavno, 

zamolit ću premijera, samo da, nije ni pitanje nego više molba, može se desilo u međuvremenu, 

čini se da ste trebali da se sastanete sa stanarima koji stanuju blizu Kvadranta, pijace Kvadrant 

koji su imali štete na zgradama. Vjerujem da ste bili prezauzeti. Ako se desilo u međuvremenu, 

hvala vam, ako nije, molim vas da primite te ljude, vlasnike stanova koji su pretrpili štetu u 

onome požaru. Sigurno ćete pronaći načine i vremena i mogućnosti da im se pomogne u toj 

cijeloj priči. Pričali smo o tome prošli put, pa ne bi sada išao u neke velike detalje. Sada 

najavljujem jedan set pitanja, ustvari jedno kompleksnije pitanje i najavljujem kolegama, 

izvinjavam se unaprijed što ću u narednim sjednicama postavljati slična pitanja često i radi se 

o jednoj klasičnoj diskriminaciji jedne profesije, radi se o diplomiranim biolozima i radi se o 

njihovom upošljavanju u zdravstvenim institucijama. Mislili smo i nadali sam se nekom 

proteklom periodu da će to biti rješavano institucionalno, na neki logičniji, normalniji način, 

no, međutim, to se, nažalost, ne dešava, pa i ovu sjednicu i sljedeću sjednicu, pa sve do one 

sjednice, dok kada ne riješimo taj problem, ja ću koristiti svoju priliku da postavljam ta pitanja, 

nećete mi zamjeriti. Imam puno pravo, ne samo kao biolog nego kao profesor mnogih tih 

studenata, ali profesor i onih ljudi koji možda sada dobivaju neku korist od toga što su 

diplomirani biolozi diskriminirani. Pa za početak postavljam pitanje Ministarstvu zdravstva 

normalno, neka to bude posredno, ne direktno ministru za sada, nego direktoru Domova 

zdravlja. Zašto se biolozima u Domu zdravlja sistemski degradira radno mjesto sa opisom 

poslova, pravima i obavezama, te da li će rukovodstvo Doma zdravlja Kantona Sarajevo ostati 

pri izmjeni sistematizacije za radno mjesto zdravstveni saradnik koji degradira biologe ili će 

usvojiti primjedbe i vratiti opis i naziv radnoga mjesta kao što je bio u prethodnom periodu? 

Drugo pitanje, kako rukovodstvo Doma zdravlja misli riješiti navedeni problem biologa koji 

su dali izuzetan doprinos prilikom rada u pandemiji, skupa sa svojim kolegama drugih 

specijalnosti, farmaceutima koji su razlika kao biohemičari, te su dali veliki doprinos u borbi 

protiv covida, te nikada nisu bili predmet nikakve žalbe pacijenata, šefova i same inspekcije? 

Također, zašto je inspekcija naložila da se biolozima promijeni radno mjesto, iako je naziv 

biohemičar direktno vezan za biologe po klasifikaciji zanimanja? Normalno, uz ova pitanja idu 

određena pojašnjenja i određeni fakti i činjenice. Bit će jako drago da oni koji mi budu 

odgovarali na ta pitanja me i kontaktiraju, pa ću vrlo rado u sastanku sa njima pojasniti mnoge 

stvari, kako su nastale određene izmjene zakona na federalnom nivou, kakvi su se lobiji pravili, 

gdje sve biolozi rade i kako je zanimljivo da sada neke od profesija koje Univerzitet u Sarajevu 

tako možda pomalo i gurnuo naprijed zauzimaju posao biologa, iako su govoreći o tome da su 

biolozi nekompetentni, iako su im profesori na njihovim univerzitetima, doktori, doktori 

bioloških nauka. I dozvolite mi, znam da malo ću, neću prekoračiti vrijeme, nego još jedno 

pitanje dodatno, ide prema Univerzitetu u Sarajevu. Tražit ću od njih očitovanje o Programu 

studijskom biologa, posebno za Odsjek biokemiju, da li je kao takav kompetentan i da li je 

dostatan da bilozi i oni budući koji bi trebali da pravo pronađu svoj posao, pronađu posao 

upravo u zdravstvenim institucijama? Hvala velika. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnica Vujović, izvolite. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući, evo, pozdravljam sve kolege zastupnike, članove Vlade, kao i 

građane i građanke Kantona Sarajevo koji prate naš današnji rad. Ja imam dva pitanja i jednu 

inicijativu. Upućujem inicijativu za dostavu informacije prema Ministarstvu za odgoj i 
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obrazovanje. Informacija se tiče oblast inkluzije stručnije supervizije, a treba sadržavati po 

kojem aktu je definisana stručna supervizija, ko su nosioci stručne supervizije za mobilne 

timove i po kojem osnovu, odnosno kriterijima su izabrani? Koliko je osoba iz područja 

specijalne edukacije i rehabilitacije uključeno u užu superviziju? Koliko se izdvaja novca iz 

budžeta Kantona Sarajevo za superviziju stručnih mobilnih timova i koji su dosadašnji 

realizovani ciljevi i očekivanja i programi Ministarstva za narednu godinu? Moje zastupničko 

pitanje jedno je upućeno i ministru saobraćaja gospodinu Šteti. Imajući u vidu da je nakon 

rekonstrukcije dijela tramvajske pruge u septembru ove godine ponovo pušten tramvaj na 

relaciji Ilidža-Baščaršija, uočen je znatno manji broj tramvaja na šinama, te se ne isti čeka duže 

od 15 minuta, a pogotovo u jutarnjoj i poslijepodnevnoj špici. Moje, s tim u vezi, moje pitanje 

glasi kako su rashodovani i gdje su deponovani stari tramvaji, tramvaji koji više ne voze na 

relaciji Ilidža-Baščaršija? I drugo pitanje je namijenjeno za ministra komunalne privrede i 

infrastrukture, prostornog uređenja, građenje i zaštite okoliša. Zašto su se pravili kriteriji 

bodovali aplikanti prilikom prijave na Program subvencioniranja mladih pri rješavanju 

stambenog pitanja, ako ćete podijeliti novac linearno u iznosu od 4800 maraka za sve one koji 

su ispunili kriterije, čime nećete ispuniti obećanje dato iz vašeg Ministarstva da se neće ići 

ispod dostignutih dosadašnji standarda, a kasnije ste to obećali u javnom pozivu, a to je da će 

sredstva biti dodijeljena kandidatima po redoslijedu sa konačne liste prvenstva kandidata u 

iznosu do 12 000 maraka, a u zavisnosti od raspoloživih sredstava u Budžetu Kantona 

Sarajevo? Na oba ova pitanja tražim usmeni odgovor. Hvala lijepo. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Dopredsjedavajuća Kristić ima riječ, izvolite. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem predsjedavajući, pozdravljam se prisutni i gledaoce kraj malih ekrana. Ja ću danas 

ima dvije inicijative. Prva inicijativa ide prema Ministarstvu zdravstva Kantona Sarajevo i 

Zavodu zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo. Podnosim inicijativu da se izvrši izmjena 

Uredbe o obimu, uslovima i načinu ostvarivanja prava osiguranih lica Kantona Sarajevo na 

medicinska sredstva i da se kroz tu izmjenu omogući refundacija nabavke i komunikatora za 

neverbalnu djecu. Obrazloženje: komunikator za neverbalnu djecu služi da dijete osoba može 

komunicirati sa okolinom, primjenjuje se uglavnom nakon šeste godine djeteta, ponekad i prije, 

zavisi od kompleksnosti teškoće. Komunikator spadaju u asistivne tehnologije i ortopedska 

pomagala, zavisno od zemlje do zemlje. Dijete, osoba se obući kako ga koristi, vrlo je 

jednostavan i praktičan, primjeren je za sve dobi, iznimno ublažava frustracije i agresivnost 

kod djeci, jako olakšava svakodnevicu, kako samog korisnika, tako i okoline. Sistemskim 

rješenjem roditelja, roditeljima ove djece barem se malo olakšava svakodnevna borba. 

I druga inicijativa ide za Ministarstvo obrazovanja i nauku i mlade Kantona Sarajevo. Ovim 

putem podnosim inicijativu za sanaciju, obnovu i adaptaciju predškolskog odjela More nade 

koji je otvoren u sklopu javne ustanove Centar za odgoj, obrazovanje i rehabilitaciju Vladimir 

Nazor. Obrazloženje: prostorije u navedenoj predškolskoj ustanovi su u jako lošem stanju, 

obzirom da je problem starih i dotrajalih instalacija i opreme u prostorijama škole prisutan veći 

duži period. Nadam se da će Ministarstvo za obrazovanje, nauku i mlade Kantona Sarajevo 

pristupiti rješavanju ovog problema jer će se obnovom prostorija poboljšati higijenski uslovi u 

ovom objektu u kojem djeca provode većinu svog vremena. Hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Zastupnica Gaković je sljedeća, imate riječ, izvolite. 
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Elza Gaković (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Uvaženo rukovodstvo, članovi Vlade, kolegice i kolege 

zastupnici, uvaženi građani, sve vas srdačno pozdravljam i selamim. Ja ću za današnju sjednicu 

imati dvije inicijative, a obje se odnose prema Ministarstvu komunalne privrede i infrastrukture 

i prostornog uređenja građenja i zaštite Kantona Sarajevo i bit ću vrlo kratka. Svoja 

obrazloženja poslat ću pisanoj formi. Prva inicijativa, iniciram nabavku i instalaciju tehnološke 

adekvatnog pročistača, procijednih voda iz trupa regionalnog centra upravljanja otpadom 

Smiljevići. I moja druga inicijativa glasi obzirom na nepostojanje kanalizacionog sistema 

oborinske i fekalne i distributivne mreže u naseljima Dobroševići, Reljevo i Zabrđe, a prema 

regulacionim planovima ovih mjesnih zajednica, jedno od ranije ponuđenih ekoloških i 

ekonomski prihvatljivih rješenja je rješenje prečistača Priboj. Iniciram izradu glavnog projekta 

kanalizacionog sistema prema ovom idejnom rješenju, tj prema rješenju prečistača Priboj. 

Zahvaljujem. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Zastupnik Selmanović, izvolite. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Pozdravljam i selamim sve gledaoce kraj malih ekrana i kolegice i kolege u 

skupštinskim klupama. Ja imam jednu inicijativu, a cijeneći naš razgovor na Kolegiju prije 

početka same sjednice, pokrećem inicijativu prema Ministarstvu za odgoj i obrazovanje 

Kantona Sarajevo da nam se dostavi informacija o realizaciji posebnog programa Vlade 

Kantona Sarajevo za unapređenje inkluzije u Kantonu Sarajevo sa informacijom o stanju i radu 

pet centara koji se bave odgojem i obrazovanjem djece sa poteškoćama u razvoju Kantona 

Sarajevo. Razlog za pokretanje inicijative jeste veliko interesovanje javnosti i postojanje raznih 

informacija i špekulacija o tome šta se dešava sa samim centrima, a cijeneći da je Vlada 

Kantona Sarajevo 15. 2. 2022 godine održala tematsku sjednicu u inkluziji i u Kantonu 

Sarajevo, za djecu sa poteškoćama u razvoju i usvojila zaključak na osnovu kojeg je Vlada 

Kantona Sarajevo donijela poseban program Vlade Kantona Sarajevo za unapređenje inkluzije. 

Također da je u ovoj godini predviđeno i donošenje Zakona o odgoju i obrazovanju u osnovnim 

i srednjim školama Kantona Sarajevo, Zakon o predškolskom odgoju i obrazovanju Kantona 

Sarajevo i Zakon o dualnom obrazovanju Kantona Sarajevo, pa prije donošenja ovih zakona 

bilo bi nam jako korisno da imamo informacije o stanju ovog programa, odnosno o procentu 

realizacije analiza rada pet centara. Zahvaljujem se. Imam također, još jedno pitanje, opet za 

Ministarstvo odgoja i obrazovanja Kantona Sarajevo, pa ako može usmeno, došlo je do 

informacije da osnovne škole na području Opštine Ilidža nisu radile otkup udžbenika, to jeste 

da djeca, posebno u prvom razredu, koriste stare udžbenike koji su već popunjeni. Pa da li je 

ova informacija tačna i ako je tačno, zbog čega je došlo do iste? Molim samo usmeni odgovor. 

Hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Zastupnica Hašimbegović, imate riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajući. Srdačno pozdravljam sve nas koji učestvujemo u radu ove 

sjednice, kao i vas koji pratite rad ove sjednice, a posebno naše uvažene građane. Za ovu 

sjednicu pripremila sam tri inicijative. Prva je upućena Ministarstvu privrede i Javnoj ustanovi 

Centar za napredne tehnologije. Ovo je bio ujedno i jedan od naših amandmana koje je Vlada 

odbila. Vidjet ćemo kako će se Skupština referisati u odnosu na ovo pitanje, ali ja vjerujem u 

kvalitetne ideje i s tim u vezi pokrećem inicijativu da se Javna ustanova Centar za napredne 

tehnologije, pored svoje djelatnosti koja se odnosi za odbrambene djelatnosti, da svoje 
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aktivnosti usmjeri i prema civilnom sektoru koje se definitivno mogu iskoristiti u dijelu njihove 

kapacitiranosti, u inovatorskim poslovima koji mogu biti usmjereni prema aktivnostima koje 

se odnose na potrebe javnih preduzeća, za opšte dobro, za pitanja koja se tiču poboljšanja 

kvaliteta zraka. Dakle, imamo instituciju koja je javna ustanova, koja ima izvanredno 

kapacitirano osoblje koje može odgovoriti na razne zahtjeve i pitanja koja su aktualna i 

prioritetna u Kantonu Sarajevo i ne znam zašto zatvarati oči pred njima. Druga inicijativa je 

upućena Ministarstvu saobraćaja da mi se dostavi kompletna informacija koja se odnosi na 

kreditno zaduženje koje sam uspjela sabrati, koje iznosi 176,2 miliona EUR. Sa ciljem da mi 

se predstavi i prezentira kompletna informacija obzirom da u dokumentu Prijedloga budžeta za 

2024. godinu prezentirana je samo stavka u iznosu i za projekte za koje su određena, međutim, 

izostale su informacije koje su jako važne, a one se odnose na rokove otplate, na grejs period, 

kolike su kamatne stope. Dakle, inzistiram da se dostave ove neophodne informacije kako bi 

dobili kompletnu sliku o zaduženosti Kantona Sarajevo po ovom pitanju. Treća inicijativa 

upućena je Ministarstvu odgoja i osobnog obrazovanja, kao i Kantonalnoj upravi za 

inspekcijske poslove gdje tražim da se napravi revizija inspekcijskog nalaza za slučaj 

nastavnice Suade Karić. Inspekcijski nalaz se radio tada za suspenziju u školi od profesorice 

od direktorice Seade Velegić, sada je ova nastavnica već u statusu otkaza, njoj je uručeno 

rješenje o prekidu radnog odnosa i uvidom u inspekcijski nalaz vidjela sam da su napravljene 

određene nepravilnosti zato što su dokumenti koji su prezentirani nisu nije uvid izvršeni u 

vremenskim rokovima kada su isti prezentirani, što znači da se najvjerojatnije sa namjerom 

učinila nepravda našoj uvaženoj nastavnici kojoj je oduzeto njeno dostojanstvo, sada već i 

egzistencija. Ona je ostala potpuno nezaštićena od direktorice i ja očekujem da će ova revizija 

ovog inspekcijskog nalaza ipak rasvijetliti ovaj slučaj u pozitivnom svjetlu i omogućiti da se 

profesorice koja je radila 30 godina u ovoj školi, da će se ipak vratiti da obavlja svoje poslove. 

Hvala lijepa. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Zastupnica Melank ima riječ, izvolite. 

Miomirka Melank (zastupnica) 

Dobar dan svima. Razgovori o načinu rješavanja statusa Centra kulturnih aktivnosti Čarlama u 

toku su već skoro godinu dana, a ako ne i više. Problem je postojao već neko vrijeme. Jedan 

od modusa, a koji ja sada iniciram i predlažem je da se CK Čarlama priključi galeriji Kolegijum 

Artistikum kao poseban depadans. Bitno je ne samo da se sačuva ta kolekcija, već i da se sačuva 

genijus loci. Galerija savremene umjetnosti CK Čarlama izložbeni je prostor koji je 2010. 

pokrenula grupa sarajevskih umjetnika i javnih radnika na čelu sa Jusufom Hadžifejzovićem i 

Sašom Bukvićem, čuvenim konceptualnim umjetnicima. U Čarlami se zadnjih godina urijetko, 

održavali su se performansi, a sama galerija praktično ne funkcioniše u punom kapacitetu već 

par godina. U njenoj stalnoj postavci nalaze se djela Donate Venders, Vlade Marteka, Neše 

Paripović, Raše Todosijevića, Gordane Anđelić Galić, Danice Dakić, Maje Bajević, Alme 

Suljević, Damira Nikšića, brojnih drugih umjetnika svih generacija s raznih strana svijeta. 

Projekat je nastao u jednom dijelu Skenderije u kojem su davnih '80-tih održana Jugoslavenska 

dokumenta, najznačajnija i najveća izložba moderne savremene umjetnosti bivše domovine na 

tlu BiH, čija je također jedan od pokretača bio i Jusuf Hadžifejzović o EU dokumentima. Jučer, 

prekjučer je prikazan odličan dokumentarni film Jasmina Durakovića i još jednog važnog 

aktera u priči o Čarlami. Ja vjerujem da Kanton Sarajevo nikad neće biti uključen u gašenje 

bilo kakvog značajnog kulturno umjetničkog projekta, da nema razloga za brigu i da ćemo 

učiniti sve da ovaj projekat od historijskog značaja ostane tamo gdje bi trebao i ostati. Druga 

stvar, odnosno inicijativa koju želim u dogovoru s mladim kolegom Timurom Vilićem 

predložiti je inicijativa Ministarstvo za nauku, visoko obrazovanje i mlade da se osnuje fond 
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za stipendije ili da se na neki drugi način napravi poticaj za mlade, izuzetne talente iz oblasti 

umjetnosti i nauke da nakon završetka visokog obrazovanja u trajanju do jedne godine budu 

potpomognuti za slobodan i samostalan rad. Potrebno je potsticati mlade na istraživački rad, i 

to tako da svojim projektima oni unaprijede oblasti u kojima su već tokom studija pokazali 

zavidne, zavidna dostignuća i ambicije. Stipendistima ili korisnicima eventualnog programa bi 

se pružila mogućnost da unaprijede svoj umjetnički naučni rad, da eksperimentišu slobodno na 

projektima, sarađujući, bez obaveza, sa institucijama i organizacijama za polje djelovanja, te 

da steknu iskustva, razviju kontakte sa stručnjacima u skladu sa novim tendencijama u nauci i 

umjetnosti u svijetu. Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem kolegice Melank. Zastupnica Kapo ima riječ izvolite. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala. Pozdravljam sve prisutne i naše drage građanke i građane koji prate naš današnji rad. Ja 

imam dva pitanja. Jedno pitanje se odnosi na Ministarstvo zdravstva i premijera Kantona 

Sarajevo jer nisam sigurna ko je tačno nadležan. Ukoliko je moguće usmeni odgovor, ako ne, 

zadovoljna sam i u pisanoj formi. Ako nemaju podatak. Zanima me ko je u Kantonu Sarajevo 

odgovoran i da li je dao dozvole za ekspoziture velikih kliničkih centara u Sarajevu koji se 

otvaraju u vidu kancelarija nekih stranih bolnica? Da li ljekari koji tu rade dobivaju licencu, da 

li zatraže licencu od nadležnih komora i na koji način je uopće regulisana ta oblast, jer sve 

češće imamo male kancelarije velikih klinika. Drugo pitanje je za ministra prostornog uređenja 

ili, evo, premijera, ne znam ko ima odgovor pošto vrlo često općine dolazi do prepiske između 

Kantona i Zavoda za izgradnju Kantona Sarajevo i opština, ko je u Kantonu Sarajevo, jednom 

da znamo, nadležan za sanaciju klizišta? Ko je nadležan za projekat, ko je nadležan da izdvoji 

sredstva? Ako opštine izdvoje sredstva dolazi do neke komunikacije, neke prepske 

komunikacijskih problema sa zavodom za planiranje, izgradnju, prebacivanja da kažemo 

loptice s jednih na drugih, a građani time trpe. Evo primjer je Opština Centar, npr. Soukbunar 

koji ne može da se riješi tako da me zanima ko je zaista pravno formalno odgovoran za sanaciju 

klizišta u našem Kantonu? Hvala vam. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem zastupnici Kapo. Zastupnik Adi će sljedeći, izvolite.  

Adi Kalem (zastupnik) 

Zahvaljujem dopredsjedavajući. Najprije pozdravljam sve prisutne i građane koji prate naš rad. 

Prije nego što postavim svoje poslaničko pitanje evo, imam potrebu da se zahvalim kolegici 

Melank, kao i najkompetentnijoj osobi u ovoj sali za savremenu umjetnost na inicijativi koju 

je maloprije pročitala, a vezana je za spajanje Čarlame i Kolegijum Artistikuma. Drago mi je 

da sam dio saziva koji će riješiti to važno pitanje i evo, jučer smo mogli saznati iz medija da je 

ministar Magoda i spreman da u tom smislu učestvuje u tom procesu. Moje pitanje je, također, 

vezano za kulturno- istorijsko naslijeđe i postavljam ga kao neko ko predsjedava Komisijom 

za zaštitu kulturno-istorijskog naslijeđa, a u vezi je sa Historijskim arhivom Sarajevo. Oni koji 

su se udubili u materijal i u amandmane koje smo dobili, a pitam, u pitanju su amandmani na 

Prijedlog budžeta za 2024. godinu, mogli su pročitati jedan amandman koji je u vezi sa 

sanacijom ili eventualnom izgradnjom novog prostora za potrebe jednog od depoa Historijskog 

arhiva. Ja sam siguran da se radi o dobronamjernom amandmanu i namjeri, međutim da bismo 

u bilo koji proces ušli na ozbiljan način, moramo i pripremiti, pripremiti ovaj sam projekat i u 

tom smislu me zanima i molim da nam se dostavi informacija o imovinskopravnim odnosima 

kada je u pitanju depo na Vrbanjuši u ulici bivša Ulica Porodice Foht , a današnja Čadođina 

broj 90, gdje se u stvari nalazi jedan od važnih depoa Historijskog arhiva, znači, kakvi su 
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imovinskopravni odnosi u vezi sa tim, sa tom građevinom? Moramo to saznati da bismo uopće 

mogli planirati sredstva za njeno rušenje, sanaciju ili bilo šta drugo, a koliko je važna institucija 

samog Historijskog arhiva, možemo saznati ukoliko pročitamo, vjerujem, dio iz istorijata 

njegovog nastanka. Inicijativa je nastala, pa evo sada ću pročitati. Zemaljska Vlada za Bosnu i 

Hercegovinu u prvoj provizornoj Uredbi u poslovanju institucija u Bosni i Hercegovini od 

1879. godine, a koja je objavljena u Zborniku zakona i naredaba za BiH u Vijeću 1880. godine 

u članu 17. naložila je da se diplome, ugovori i svi zapisi od važnosti imaju čuvati na sigurnom. 

Mi i danas, evo, u 2024. godini nismo sigurni gdje se nalazi nečija diploma i ne trebamo sebi 

dopuštati to, zbog toga je vrlo važno da imamo Historijski arhiv, ne samo radi diploma, nego i 

čuvanja svih ostalih zapisa i dokumenata koji su važni kako za nauku, tako i za sudstvo i za 

generalno funkcionisanje našeg sistema. Zahvaljujem.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnik Šaljić je sljedeći. Izvolite, zastupniče. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala za riječ. Imam inicijativu vezano za Zakon o dopunskim pravima boraca. U ovom 

Zakonu je izostavljena jedna kategorija, a to su porodice umrlih pripadnika Armije Republike 

Bosne i Hercegovine nakon agresije. Tačnije, izostavljene su udovice pripadnika Armije 

Republike Bosne i Hercegovine koji su umrli nakon 1996. godine. Pokrećem inicijativu prema 

Komisiji za boračka pitanja, Ministarstvu za boračka pitanja i Skupštini Kantona Sarajevo da 

u članu 2. Zakona o dopunskim pravima boraca koji definiše kategorija pod pojmom: porodica 

šehida i porodica poginulog, umrlog, nestalog branioca, branilac, dobrovoljac i organizator 

otpora, veteran, učesnik rata, ratni vojni invalid, mirnodopski vojni invalid i iza ovoga dodamo 

kategoriju porodica umrlog pripadnika Armije Republike Bosne i Hercegovine nakon agresije, 

odnosno umrlog nakon 1996.godine. Mislim da je ova kategorija neopravdano izostavljena. 

Svi znamo da udovice su imale veliki značaj u našoj odbrani. Omogućile su muževima da idu 

na liniju u odbrani grada, one su bile stub porodice, vodile su brigu i o djeci i o svemu ostalom. 

Inače mi u periodu agresije našu državu bez naših majki, sestara, supruga sigurno ne bismo 

mogli ništa značajnije da uradimo. Ja bih vas molio da ovaj prijedlog razmotrimo i da izađemo 

u susret u ovoj kategoriji. A što se tiče korištenja prava, i sada postoji Komisija za boračka 

pitanja, pa nek rješava vezano po kriterijama koji su o statusu itd. Ima li vremena 

predsjedavajući još za jednu. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Imate 40 sekundi. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Dobro, požurit ću, imam jednu inicijativu. Pokrećem inicijativu prema ekspertnoj grupi Uprave 

policije u ime stanovnika naselja Aerodromsko naselje. Na raspravi u Budžetu oni su tražili da 

postojeći radar koji je ispod ispod aerodroma Sarajevo u blizini Hifne pumpe, da se premjesti 

na ulaz, odnosno skretanje za ulaz u aerodrom Sarajevo i naselje, kako bi se zaštitila djeca koja 

prelaze cestu putem do škole, stanovnici, a i vozila i ljudi koji ulaze u aerodrom. Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Zastupnik Davor Čičić sljedeći, izvolite zastupniče. 

Davor Čičić (zastupnik) 

Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne i naše gledatelje pred malim ekranima. Imam 

jednu kraću inicijativu prema Vladi Kantona Sarajevo, Općine Novo Sarajevo i Vladi 

Federacije Bosne i Hercegovine, a za urgentno izdvajanje sredstava iz Tekuće rezerve, u ovom 
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slučaju Budžeta Kantona Sarajevo za 2023.godinu za sanaciju oštećenog krova Župne crkve 

Presvetog Trojstva Novo Sarajevo. U prilog inicijative dostavljam i zvaničnu molbu Župe 

Presvetog trojstva Novo Sarajevo se detaljnim objašnjenjem lošeg stanja krova crkve usred 

dotrajalosti dodatno oštećenog u zadnjem velikom nevremenu u Sarajevu, kada je jak vjetar 

oborio dio crijepe sa krova i prouzročio dodatnu štetu i prokišnjavanje u samu crkvu. S obzirom 

da postoji velika mogućnost da usljed većeg snijega od padavina se krov dodatno uruši, čime 

može izazvati direktnu opasnost za lokalno stanovništvo, a kako je crkva proglašena i 

nacionalnim spomenikom kulture BiH, predlažem da Vlada hitno usvoji ovu inicijativu, da se 

iz sredstava Tekuće rezerve Budžeta Kantona Sarajevo isplati iznos koji Vlada procijeni da je 

moguće u ovom trenutku za potrebnu hitnu sanaciju. Prema predračunu, otprilike bi saniranje 

čitavog tog krova košta kod 225000 maraka. Ali evo koliko Vlada može sad trenutno urgentno 

izdvojiti, bilo bi dobro da se taj krov sanira. Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnik Muamer Bandić, izvolite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Imam pitanje za premijera. Vlada Kantona Sarajevo. Pitanje da li je Vlada Kantona 

Sarajevo u prethodnom periodu donijela odluku kojom se poništava KJP Centar Skenderija kao 

javno dobro za opću upotrebu. I ukoliko jeste, koji je bio razlog donošenja jedne ovakve 

odluke? Drugo pitanje, također za premijera, a evo možda i za ministra zdravstva. Prema mojim 

informacijama, dakle, Upravni odbor Zavoda za zdravstvenog osiguranja broji 9 članova, od 

njih 9, 5 obavlja tu poziciju sada. Prema informacijama sa kojima ja raspolažem, predsjednik 

Upravnog odbora je imenovan u neke druge odbore, između ostalog i u Odboru Upravnog 

vijeća Centralne banke Bosne i Hercegovine, što je prema stavu Tima za korupciju predstavlja 

sukob interesa. Također, član Upravnog odbora je imenovan, drugi član Upravnog odbora je 

imenovan u Nadzorni odbor Autocesta Federacije Bosne i Hercegovine. Ukoliko to 

posmatramo na ovaj način od 5 ukupno, imenovanih je članova Upravnog odbora, dva po stavu, 

dakle, Ureda za borbu protiv korupciju ne ispunjavaju uslove. Trenutno, dakle, Zavod 

zdravstvenog osiguranja nema punovažan odbor za odlučivanje, donošenje odluka. Zanima me 

da li je ministar upoznat sa ovim informacijama i ukoliko jeste, šta namjerava preduzetiti po 

tom pitanju? Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem kolega Bandiću. Zaključujem ovaj dio koji se odnosi na pitanja. E sada ne znam 

kojim će redoslijedom premijer i ministri odgovarati na zahtjeve za usmene odgovore. 

Premijeru evo, vi ste prvi prijavljen, pa izvolite, a ostali ministri neka se isto prijavljuju da 

mogu imati ovdje evidenciju. 

Nihad Uk (premijer) 

Hvala predsjedavajući, srdačan pozdrav, dopredsjedavajući, srdačan pozdrav vama, kolegama 

u Skupštini, gledaocima pored malih ekrana na TVSA, imao sam dva pitanja. Jedno je od 

uvaženog zastupnika Damira Marjanovića. Sastanak je planiran. Mi očekujem od Općine Novi 

Grad izvještaj o utrošku, odnosno izvještaj Civilne zaštite koja je popisala štetu na okolnim 

objektima pored pijace i na osnovu toga ćemo napraviti jedan zajednički sastanak. Općina je 

prva instanca za nadoknadu troškova, odnosno Civilna zaštita. Ukoliko su nedostatna ta 

sredstva, onda se to prenosi na Kanton da nadoknadi troškove. Tako da, iskreno se nadam, neće 

biti tu problema što se tiče samih problematike. Drugo pitanje posljednje je bilo od uvaženog 

zastupnika Bandića zašto je Vlada Kantona Sarajevo skinula zaštitu, privremenu zaštitu i 

privremeno skinula zaštitu sa objekta Skenderije? Kako bi riješili imovinsko-pravne odnose 

dijela Skenderije, a sa željom za rekonstrukcijom Ledene dvorane, bili smo primorani da to 
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učinimo s obzirom da prometovanje imovinsko nije moguće kada je objekat pod zaštitom. Tako 

da je isključivi razlog da se riješe imovinsko-pravni odnosi kako bi se dobila građevinska 

dozvola za izgradnju Ledene dvorane, a zaštita će biti u narednom periodu po okončanju te 

procedure vraćena. Radi se o privremenoj zaštiti, u svakom slučaju, hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem premijeru. Sljedeća je ministrica Naida-Hota Muminović. Izvolite.  

Naida Hota-Muminović (ministrica) 

Ja bih željela da se zahvalim svim zastupnicima i zastupnicama uvaženim za dostavljene 

inicijative i pitanja. Pitanja koja se odnose na superviziju, stručnu superviziju, sadri podpitanja 

koja se recimo odnose koliko se novca izdvaja za stručnu superviziju. To su podaci koja ipak 

moram precizno provjeriti da bismo mogli dati tačan odgovor javnosti, pa bih zamolila da ovo 

pitanje dostavim pismeno. Također vezano za informaciju, to je inicijativa vezano za 

informaciju o realizaciji zaključaka sa Tematske sjednice Skupštine o inkluziji. Također je 

inicijativa i zahvaljujem se. Dostavit ćemo je pismeno. I vezano za pitanje o kupovini 

udžbenika za škole na području Opštine Ilidža, također ću morati provjeriti sa saradnicima 

kakav je protokol primijenjen na području Opštine Ilidža u školama, tako da ćemo to dostaviti. 

Hvala i za sve ostale, naravno, inicijative, uzet ćemo ih detaljno u razmatranje. Hvala lijepa. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Jel su bila još neka usmena pitanja za neke ministre? Ministar Bošnjak, izvolite. 

Bojan Bošnjak (ministar) 

Dame i gospodo, sve vas lijepo i srdačno pozdravljam. Bit ću kratak vezano za ova pitanja koja 

su upućena Ministarstvu kojeg predstavljam. Zahvaljujem se svima koji misle o našim 

građanima i koji postavljaju ova pitanja koja su, naravno, za, na tragu toga da riješimo neka 

osnovne probleme naših građana u Kantonu Sarajevo. Pitanje je bilo Urbanistički plan kada će 

doći na dnevni red Skupštine? Skupštine? Mi smo u prednacrtu Vlade, odnosno na sjednici 

Vlade prije petnaestak dana usvojili prednacrt Urbanističkog plana koji nakon, evo, više od 30 

godina je napokon tu. Nacrt očekujemo već početkom sljedeće godine na Vladi, tako da će u 

Skupštinu, nadam se u sljedeću godinu ući na prvu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo, s te 

strane, evo, izražavam svoje zadovoljstvo da možemo pričati u jednom ovako bitnom 

razvojnom dokumentu, naravno neophodnom za bilo kakav oblik razvoja jedne regije, jedne 

sredine, naravno, kao što je to Kanton Sarajevo. Što se tiče Prostornog plana, Prostorni plan, 

ističe, mi pripremamo dokumentaciju da započnemo izradu, odnosno da pripremimo sve 

neophodne uslove da se krene u izradu novog Prostornog plana, do tada ćemo u međuvremenu 

donijeti odluku da se produži važenje Prostornog plana za period dok se ne donese novi 

Prostorni plan Kantona Sarajevo. 

Ovo sad aktualno pitanje vezano za mlade, sami smo svjedoci koliko je problema izazvala ova 

nespretno definisana, nespretno definisana odluka da se ide u ovako jedan projekat ove godine. 

Prije svega zahvaljujem svima, i medijima i vama koji pratite šta se dešava na tom terenu. 

Mnogi su bili zainteresovani tokom, evo mog dolaska u Ministarstvo vezano za ovu temu. Ja 

sam zadnji mjesec dana u Ministarstvu zaista mnogo vremena i potrošio i utrošio da ovo pitanje 

dovedemo na neki optimalni, optimalni nivo i mogućnost da se o njemu na jedan adekvatan 

način počne razgovarati. Zašto to govorim? Sve zabune su napravljene sa nesretnim kriterijima 

koji su donesene na jednoj od sjednica Vlade, a na prijedlog resornog ministra, mog 

prethodnika i sva odgovornost problema koji se danas dešavaju leži upravo u tom procesu, tako 

da s te strane prethodnik koji je bio u Ministarstvu nije napravio adekvatnu analizu koja bi se 

mogla uzeti u razmatranje i da bude nekakav opšti, kako bi rekao, nije postoji nikakav opšti 

plan šta bi se moglo desiti ukoliko se dođe do ovoga što se danas desilo, nisu uzeti osnovni 
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parametri kada je broj zahtjeva koji će se pojaviti u pitanju, tako da s te strane i kriteriji koji su 

razvodnjeni u odnosu na kriterije koji su bili ranijih godina su izazvali ovo što su izazvali. 

Postavlja se uopće pitanje na kraju vrijednosti ovoga programa. Mi smo, evo od kako sam ja 

došao na sve strane pokušali da skupimo ovi nedostatnih 5,5, milijuna maraka. To smo uspjeli 

e evo pred kraj godine pokušavamo zatvoriti ovaj program. Zaista smo mnogo napora uložili 

da sredstva koja su samo teoretski bila obećana, u biti njih nije bilo nigdje praktično 

definisanih, da ih obezbijedimo i da isplatimo našim mladim ljudima koji su ostvarili svoju 

nekretninu i kupili nekretninu na području Kantona Sarajevo u prethodnom periodu. S te strane 

ja ću u narednom periodu, ukoliko bude naravno, mogućnost i to bude moguće, da se radi, 

tražiti da se izmijeni ovaj program u apsolutnom obliku i da se ne ide više na ovakav način, sa 

ovim programima, prije svega iz razloga što je neko sebi dao za pravo da kaže da je ovo neko 

stečeno pravo. Ovo su poticaji koji su trebali da pomognu našim mladim ljudima, da im malo 

olakšaju cijene koji se odnose na tržištu itd. Nažalost, pretvorilo su nešto sasvim, sasvim treće. 

Žao mi je što je do toga došlo. Kažem vam, krivci su definisani u ranijim, ranijem ranijem 

vremenu i mislim da se na taj način treba prema tome ophoditi. 

Što se tiče na nabavke prečišćivaća i ovi pitanje inicijativa evo, podržavamo ove inicijative, mi 

ćemo se tokom ove godine na Smiljevićima ozbiljno pozabaviti problemom koji se gore 

dešava. Sada nam je fokus ovaj kredit za koji znate, vezan za izgradnju nove plohe. To nam je 

prioritet svih prioriteta u Ministarstvu i mislim da već s početkom godine moramo raditi na 

tome da to otpočnemo taj proces i da do polovine godine imamo izgrađen ovaj objekat. To nam 

je neophodno zbog toga što je već veoma upitno i teško odlaganje otpada na Smiljevićima. 

Ekipa koja gore radi vrijedno se trudi da napravi neke preduslove, da se ne desi neki incident i 

evo s tim u vezi mislim da ćete biti svi upoznati o svemu što se dešava na Smiljevićima u 

nekom narednom periodu. Ova inicijativa druga vezana za izgradnju, odnosno za izradu 

projektne dokumentacije za ovu dole kanalizacionu mrežu u Dobroševićima i Zabrđu, vidjet 

ćemo kad budemo nakon usvajanja Budžeta, imamo mjesec dana za izradu ovih programa 

utroška sredstava iz dijela utroška sredstava koji se odnosi na Ministarstvo, a vezano je za 

vodne naknade, mislim da mi nismo do sada imali izradu projektne dokumentacije, ali evo, 

pokušat ćemo vidjeti ukoliko to zakon dozvoljava i ukoliko nam pravila dozvoljavaju, mi ćemo 

to uvrstiti u plan za sljedeću godinu. Još je bila pitanje vezano za klizišta, sanaciju klizišta, ko 

je nadležan? Zaista to je pitanje jedno kompleksno pitanje, posebno na području Kantona 

Sarajevo i posebno na području ovih gradskih Skupština, kao što ste vi spomenuli. Vezano za 

Opštinu Centar na tragu upravo tog nedefinisanog pitanja i do kraja nedefinisanih donošenja 

odluka u sistemu odlučivanja, Vlada Kantona je prije nekoliko dana, odnosno prošle sedmice 

je donijela odluku da se zaduži Ministarstvo da se napravi jedna Uredba o klizištima, da se 

pokuša to pitanje na takav način malo srediti. Naravno, to nije dovoljno. Do izrade nekog 

zakonskog rješenja sve će biti problematično, ali evo da pokušamo makar ovaj dio koji se 

odnosi na trenutno stanje i probleme koje imamo sa zemljištem na području Kantona Sarajevo, 

da se na taj način to malo sredi. Tako da mi smo već u fazi da formiramo radnu grupu i da 

idemo u izradu te Uredbe. Naravno, zajedno sa svim stručnjacima i svim ljudima koji se bave 

ovim pitanjem ozbiljno, koji se bave ovim pitanjem na našim akademskim, u našoj akademskoj 

zajednici i generalno svim stručnjacima koji to rade na području Kantona Sarajevo. To je bilo 

to. Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženom ministru Bojanu Bošnjaku. Ministar Enis Hasanović se javio za 

riječ.  

Uključite ministra Enisa Hasanovića. 
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Enis Hasanović (ministar) 

Dobar dan. Pozdravljam sve prisutne, posebno novu zastupnicu i želim joj uspješan rad. Prvih 

par pitanja od Profesorice Fatime Gavrankapetanović, inicijativa za lokomat bila je u formi 

amandmana na Budžet, ta inicijativa i mi smo je odbili uz obrazloženje da to nije traženo od 

zdravstvene ustanove. Vidjeli ste, jel, kada bude Budžet, možemo o tome pričati. I kao posebnu 

inicijativu možemo posebno razmatrati, ali se odnosi na tercijarnu zdravstvenu zaštitu, 

Pedijatrijsku kliniku i pedijatrijsku populaciju. Drugo je Metotrexat. To je pitanje bilo ranije, 

pošto sad imam tačan odgovor o čemu se radi? Metotrexat je, obezbeđuje se u sklopu 2. 

Programa. Prvi je program obezbeđenja biološke terapije za liječenje osiguranih lica oboljelih 

od reumatudnog artritisa i sličnih oboljenja. I tu je bilo 110 korisnika u 2023 godini i 10 novih 

korisnika su već uključeni za '24. godinu. Drugi je program obezbeđenja lijekova za liječenje 

osiguranih lica oboljelih od juvenilnog i idiopatskog artritisa i psorijaze i tu je neograničen broj 

djece dostupan je u četiri oblika. Mogu ih pročitati, ali to su šprice od 0375, 05075 i 50 mg i 

propisuju ga ovlašteni propisivači imenovani u komisiju od strane Ministarstva zdravstva u 

sklopu posebnih programa, a u '23 godini je do sada koristilo 33 pacijenta. Svaki od pacijenata 

je prema propisanom nalazu od Komisije dobivao lijek 100 % na teret Zavoda zdravstvenog 

osiguranja i pošto se radi o ampularnim lijekovima, prima se isključivo u bolničkim uslovima 

i ne može snaći na listi lijekova koji se podižu u apoteci. Edukaciju o demenciji, ne znam je li 

bilo pitanje ili inicijativa, u svakom slučaju podržavam inicijativu, i to se tiče, to je dio 

redovnog, a i možda i vanrednog posla Zavoda za javno zdravstvo Kantona Sarajevo, 

medicinsko prosvjećivanje, edukacija stanovništva, zdravstveno prosvjećivanje i to je dio 

onoga što trebaju raditi Centri za mentalno zdravlje, gdje imaju socijalne radnike, pedagoge, 

psihologe. Radit ćemo na tome i uključit ćemo. Zastupnica Danijela je podnijela inicijativu za 

GPS narukvice za djecu iz autističnog spektra. Ja mislim i namjeravamo u narednom periodu 

dopuniti tu Uredbu i uključiti za teške oblike demencije, uključiti i njih u ta ortopedska 

pomagala, odnosno GPS narukvice. 

Zastupnik Damir Marjanović je pitao i inicijative i pitanja za biologe zašto se biolozima u 

Domu zdravlja degradira radno mjesto? Sve ja sam pitao, meni je direktor Doma zdravlja rekao 

da je to veliki problem, stari problem, da nisu prepoznate od njihove Federalne komore. Ja 

stvarno nisam bio uključen u ovaj problem, sada ću se uključiti, da Federalno ministarstvo nije 

u nomenklaturi predvidjelo ove poslove, da oni ove poslove jedino obavljaju u Domu zdravlja, 

a da je inspekcija došla i naložila da oni ne smiju potpisivati nalaze jer su priznati kao 

zdravstveni saradnici, a ne kao zdravstveni radnici, da je bilo više sastanaka i u Federalnoj 

komori i u Rektoratu i da taj problem za sada nije riješen jer morali su pod nalogom inspekcije 

promijeniti radno mjesto. Ja jednostavno mogu predložiti i prihvatiti da imamo zajednički 

sastanak i ne znam dalje više odgovoriti u ovom momentu. Zastupnica Danijela je podnijela 

inicijativu za izmjene Uredbe da se uključe komunikatori za neverbalnu komunikaciju. To 

ćemo pismeno i vidjeti zavisno od mogućnosti i ZZO-a i ostale, ali načelno podržavam sve ovo 

za djecu što ide. Zastupnica Belma Kapo ekspoziture stranih kliničkih centara i male 

kancelarije velikih klinika koje su otvorene, da li doktori strani mogu raditi bez licence? Mislim 

da ne mogu, moraju dobiti bar privremene licence od Komore. Da li se to dešava, ne znam, to 

možemo provjeriti, možemo vam i pismeno odgovoriti, ali zasigurno strani doktori moraju 

imati licencu za rad od nadležne Komore. Zastupnik Muamer Bandić, pitanje da od 9 članova 

Upravnog odbora ZZO Kantona Sarajevo trenutno ima pet, to je tako tačno, raspisat ćemo sada 

konkurs oglas za prijem četiri nedostojuća člana. Ono što se odnosi na predsjednicu Upravnog 

odbora je da je imenovana u Upravno vijeće, nisam siguran kako se to zove, ali imenovano je 

u jedno Upravno vijeće Centralne banke i to imenovanje stupa na snagu 3. januara. Ona još to 

nije preuzela. Ona je uputila zahtjev Uredu za borbu protiv korupcije da da svoje mišljenje i 

svom Upravnom odboru, Upravnom vijeću te komisije gdje je imenovana, da li je to sukob 

interesa? Ukoliko to bude sukob interesa, svakako da, naravno da ćemo postupiti po tome, ona 
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će podnijeti ostavku, mi ćemo staviti, govorim u ime premijera, jer to Vlada radi, staviti v.d. 

predsjednika i raspisati javni oglas za izbor. Drugi član je v.d. Autocesta Federacije BiH na 2 

mjeseca. I mislim da, tako nam je rečeno, a to nije sukob interesa jer se radi o v.d. mandatu. Ja, 

koliko znam, nemam više nikakvih. Hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom ministru Hasanoviću. Ministrica Adna Mesihović se javila za riječ. 

Adna Mesihović (ministrica) 

Zahvaljujem predsjedavajući, pozdravljam sve prisutne i gledaoce. Evo, želim da se referišem, 

samo ne znam da li je pitanje ili inicijativa od zastupnice Melank vezano za mobilnost mladih. 

Svakako je stavka mobilnosti mladih i prepoznata u strategiji rada ovoga Ministarstva i 

izdvojena su sredstva za to u budžetu. Trenutno je u izradi Strategija mladih Kantona Sarajevo 

za period od 5 godina i bila je u periodu javna rasprava, prethodnom periodu, i nadam se da su 

svi oni koji su imali neke sugestije za dopune i izmjene to i izvršili u tom periodu javne 

rasprave, jer su sve te stavke i uvažene. Pa nadam se, evo, ako ima još nešto iz ovog dijela 

nejasno, možemo i pismeno odgovoriti. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženoj ministrici Mesihović. Ispred resornog Ministarstva rada i socijale u 

ime ministrice Ende Pavić Pečenković, pomoćnik izvolite. Predstavite nam se zbog 

stenograma, izvolite, imate riječ. 

Nurija Hodžić (pomoćnik ministrice za socijalnu politiku) 

Poštovani predsjedavajući i zamjenici predsjedavajućeg Skupština Kantona Sarajevo, uvažene 

zastupnice, zastupnici. Dobar dan, ja sam Hodžić Nurija, pomoćnik ministrice za finansijsko- 

računovodstvene poslove i financijsku kontrolu Budžeta u Ministarstvu za rad socijalnu 

politiku, raseljena lica i izbjeglice Kantona Sarajevo. 

Pitanje je postavila uvažena zastupnica Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović, šta je do 

sada poduzeto na edukaciji formalnih i neformalnih pružatelja usluga njege dementnim 

osobama kako bi se pomoglo porodicama koje imaju ove osobe i šta je urađeno na promociji 

ovog problema? Usluga kućne njege za stara lica je usluga koju će Ministarstvo razvijati u 

narednom periodu na način da će omogućiti pružanje usluge kućne njege za stara lica širem 

krugu pružatelja usluga. Ova usluga formalno funkcioniše u Kantonalnoj javnoj ustanovi 

Gerontološki centar, ali je nedovoljno razvijena. I zbog toga je namjera ovog Ministarstva da 

se u sljedećoj godini ista unaprijed u smislu kvaliteta i dostupnosti iste korisnicima. Navedene 

aktivnosti će Ministarstvo provoditi zbog potrebe za ovom uslugom koja je iskazana na terenu 

i zbog toga što se pokazalo da materijalna davanja u nekim slučajevima nisu adekvatna pomoć 

starim licima i porodicama koje imaju stare osobe kojima je potrebna njega, već im je potrebna 

konkretna usluga. Posebno se to odnosi na starije osobe koje imaju demenciju. Također, razvoj 

socijalnih usluga, pa tako i razvoj usluge kućne njege, predstavlja podršku porodicama i 

mehanizam u prevenciji institucionalizacije, tj smještaja starih osoba u ustanove socijalne 

zaštite. Potpunije, konkretniji odgovor ćemo uvaženoj zastupnici dostaviti pismenim putem 

ukoliko nije u potpunosti zadovoljna ovim usmenim odgovorom. Hvala lijepa.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se predstavniku Ministarstva rada i socijalne politike. Zastupnica Vedrana 

Vujović se javila za riječ. Izvolite. Nemamo više prijavljenih ministara, izvolite, imate riječ. 
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Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući, pa evo ja imam nezadovoljstvo odgovorom. Najprije od strane 

Ministarstva, iz Ministarstva saobraćaja, s obzirom da ministar Štete nije prisutan, tako da 

nisam ni dobila odgovor na postavljeno pitanje, tako pretpostavljam da ću odgovor dobiti u 

pisanoj formi vezano za deponovanje, rashodovanje tramvaja. I moram izraziti zaista 

nezadovoljstvo odgovorom ministra Bošnjaka. Ja razumijem da je on novi ministar u Vladi 

Kantona Sarajevo i da je javni poziv raspisan u vrijeme mandata ministra Bečarevića, ali 

imajući u vidu da je Vlade Kantona Sarajevo i generalno Kanton Sarajevo, mogu reći trusno 

područje kada se u pitanju politika i da vrlo često dolazi do promjena i Vlada i resornih 

ministara. Ja ne mogu to shvatiti kao opravdanje da se linearno podijeli novac. Iz kojeg razloga? 

Zato što smo imali kriterije, kakvi god da su to kriteriji koje je Vlada usvojila u većinskom 

sazivu ovome. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolegice Vujović, imate li konkretno nezadovoljstvo da vam ministar eventualno dopuni? Ovo 

je konstatacija što vi govorite. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Konstatacija, konstatujem da obrazložim zašto sam nezadovoljna odgovorom i isto tako da 

zamolim ministra da, evo, u narednom periodu, s obzirom da ne postoji mogućnost. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Poslovnička intervencija zastupnica Belma Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Ja ću vas podsjetiti predsjedavajući na Poslovnik. Može izrasti nezadovoljstvo odgovorom bez 

dodatnih komentara. Imam i ja, sada bi imala repliku na njeno pitanje. Nije istina da se tramvaji 

čekaju po 15 minuta, da sam netko ko se ne vozi tramvajem, pa bih to i povjerovala, pa bih 

zamolila samo da vodite računa o Poslovniku. Nezadovoljstvo odgovorom je predviđeno, ali 

bez dodatne diskusije. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolegice Kapo, kao što ste mogli vidjeti da sam upozorio kolegicu ovaj Vujović, da izrazi 

nezadovoljstvo odgovorom, a da ne konstatira. Izvolite. Uključite zastupnicu Vedranu Vujović. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Moram iskoristiti zaista i priliku da kažem Belmi Kapo da ona 

nema pravo 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ne mogu vam to dozvoliti, ne mogu vam to dozvoliti, ne mogu vam to dozvoliti, možete samo 

postaviti konkretno pitanje. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

U svakom slučaju zamolit ću ministra da u narednom periodu upozna Skupštinu sa novim, 

revidiranim programima, kao i sa onim programima koji se tiče stanogradnje za mlade koji 

smo se uočili da je u proteklom periodu zaista mogu reći ovako propali, da su projekti propali. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem sada. Zaista sad zloupotrebljavate Poslovnik. Trebate izraziti nezadovoljstvo 

odgovorom, vi, evo, čitavo vrijeme iznosite konstataciju i postavljate neka dodatna pitanja, 
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predlažete, zaista to ne mogu vam dozvoliti. Hvala vam. Prelazimo na sljedećeg zastupnika. 

Damir Marijanović se javio, također, za riječ, izvolite. I zamolio bih sve ostale prijavljene da 

vode računa da, ako imaju nezadovoljstvo odgovorom, da ono bude jasno, precizno, direktno. 

Izvolite, imate riječ. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Ja se zahvaljujem, samo me nemojte prekinuti zato što ja neću izraziti nezadovoljstvo, nego ću 

izraziti zadovoljstvo odgovorom i zahvalit ću se ministru zdravstva na ponuđenome odgovoru. 

Radujem se sastanku, zamolit ću isto tako da na tom sastanku bude prisutan direktor Doma 

zdravlja, jer imam određene indicije da inspekcija je došla po sasvim jednom drugome stavu, 

a odjednom se pojavila i stavka vezano za biologe, a onda ću vrlo rado prezentirati direktoru 

Doma zdravlja, što je do sada urađeno i na federalnome nivou. Pa kad razmijenimo informacije, 

siguran sam da ćemo pronaći zajedničko rješenje ovoga pitanja koje, kako ste vi rekli, već 

predugo se vuče, a insistirati ćemo se uključi akademska zajednica da malo odvaže prilikom 

otvaranja akademskih programa, što to treba na tržištu, da li samo sebi pravi konkurenciju i o 

kvalitetima programa. Hvala vam još jednom. Dakle, izvinjavam se što kršim Poslovnik, ali 

izražavam zadovoljstvo odgovorom. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupniku Marjanoviću. Zastupnica Fatima Gavrankapetanović-

Smailbegović se javila za riječ. 

Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović (zastupnica) 

Ja se zahvaljujem ministru zdravstva na ponuđenim odgovorima, međutim moram izraziti svoje 

nezadovoljstvo, prvo za inicijativu koju sam uputila. Nisam razumjela zašto se odbio 

amandman za kupovinu Lokomata kada znamo koliko je bitan taj aparat za svu djecu sa 

poteškoćama u razvoju i za odrasle sa neurološkim oštećenjima. Tu te pacijente šaljemo u 

Republiku Srpsku, u Beograd, Zagreb i refundiramo im tim troškove. Smatram da je prioritet 

nabavka tog aparata u Kantonu Sarajevo. I druga stvar, nisam zadovoljna odgovorom na pitanje 

za Metotrexat za oboljele od reumatoidnoga artritisa zbog toga što oni nisu na esencijalnoj listi. 

Pacijenti oboljeli od reumatoidnog artritisa kupuju lijek Metotrexat. Zahvaljujem se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem još uvaženoj zastupnici. Zastupnica Elza Gaković se javila za riječ u odnosu na 

nezadovoljstvo odgovorom. 

Elza Gaković (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pa zaista, ja želim da iskoristim priliku da se zahvalim resornom 

ministru Bojanu i hvala vam, ministre, što najbolje mislite građanima ovih navedenih mjesnih 

zajednica čiju sam problematiku inicirala. Predugo pročistač procjenih voda iz trupa deponije 

Smiljevići čeka na svoje rješavanje. I zaista, hvala vam na tome što ste pozitivno opredijeljeni 

ka rješavanju ove dugogodišnje problematike ovih građana. Ovim želim da izrazim 

zadovoljstvo na vašu, na vaš odgovor na moju inicijativu, a ono što želim da napomenem jeste 

da ja znam da nije u vašoj nadležnosti izrada glavnog projekta kanalizacionog sistema, ali ja 

vas molim da kao resorni ministar proslijedite to onima koji su, u čijoj je nadležnosti izrada 

glavnog projekta, jer, također, predugo se čeka i na ovo. Hvala vam još jednom. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem vas uvaženoj zastupnici. Nema više prijavljenih.  

 

Mi prelazimo na drugu tačku dnevnog reda. 
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AD-2. 

Prijedlog programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024. godinu 

 

Prijedlog sa dobili uz poziv za sjednicu.  

S obzirom da je Kolegij predlagač Programa rada Skupštine iznijet ću par uvodnih napomena.  

 

Kolegij Skupštine Kantona Sarajevo, na sjednici održanoj dana 14.12.2023. godine, u skladu 

sa odredbama člana 61. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo na osnovu Nacrta programa 

rada Vlade Kantona Sarajevo za period 01.01. do 31.12.2024.godine, pripremio je i utvrdio 

prijedlog Programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024. godinu, koji vam je dostavljen 

na razmatranje i donošenje. Program rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024. godinu sadrži 

zadatke koji proizilaze iz Ustava, zakona, planskih dokumenata Kantona, kao i druge poslove 

i zadatke iz nadležnosti Skupštine.  

Ono što bih želio da kažem da su nam u skladu sa Poslovnikom pristigli amandmani, odnosno 

jedan amandman ispred Kluba zastupnika Demokratske fronte, gdje je kolegij Skupštine 

Kantona Sarajevo prihvatio amandmane ispred Kluba DF-a koji se odnose na oblast za nauku 

visokog obrazovanja, Strategija prema mladima koja će se, koja je planirana da se održi u 

periodu mart- maj, nacrti i prijedlog, zatim oblast robnih rezervi, također vezan za rok april 

2024.godine. Ovi prihvaćeni amandmani na Kolegiju Skupštine Kantona Sarajevo postaju 

sastavni dio Prijedloga programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024.  

 

Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja? Otvaram raspravu. 

Zastupnica Vedrana Vujović. Izvolite, imate riječ. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pa evo, s obzirom da je Klub Demokratske fronte uputio 

amandmane, evo ja se zahvaljujem na ovome je što ste uvrstili u Program rada Skupštine za 

narednu godinu, Zakon o robnim rezervama. Obrazloženje vrlo jasno smo mi nacrt usvojili u 

ovom mandatu, tako da javna rasprava je prošla tako da očekujemo prijedlog svakako. I vrlo 

bitno, jedna od najvažnijih stvari jeste i Strategija prema mladima. Ja bih voljela da ona bude, 

da nacrt imamo čak i u januaru mjesecu, s obzirom da je već sad trenutno jedna faza javne 

rasprave, tako da bi već do marta, odnosno aprila mogli usvojiti strategiju prema mladima i 

krenuti u njenu implementaciju zajedno sa akcionim planovima, te također evo, iskoristi ću 

priliku da kažem da podsjetim da je Skupština Kantona Sarajevo na sjednici u oktobru mjesecu 

usvojila zaključak da u prvom kvartalu naredne godine realizuje tematsku sjednicu o 

Regionalnom centru za upravljanje otpadom Smiljevići. To će, znači biti rok april '24. godine. 

I stoga, s obzirom da i niste spomenuli, a dio je našeg amandmana, ja se nadam da će Skupština 

Kantona Sarajevo, zajedno sa Vladom Kantona Sarajevo, resornim ministarstvom i svim 

drugim relevantnim ustavom i institucijama realizovati ovu tematsku sjednicu tako da bi mogli 

naredne godine zaista značajno ulagati i zajednički djelovati, da saniramo deponiju, da ona 

bude ekološki prihvatljiva i da eventualno nađemo rješenja za izmiještanje deponije, sanitarne 

deponije sa lokacije Smiljevići na neku eventualnu drugu lokaciju. Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Vujović. Zastupnica Marijela Hašimbegović se javila za riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Jedna mala dopuna, još su bila 3 prijedloga koja su bili 

prijedlozi u amandmanu Demokratske fronte, pa ću ovim putem zamoliti resorna ministarstva 

za tematske sjednice za koje smo mi tražili da budu sastavni dio plana i programa rada 
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Skupština Kantona Sarajevo, koje se odnose na reformu obrazovanja, na tematsku sjednicu o 

zaštiti životne sredine, kao i reformu zdravstva. Smatramo da su tu vrlo važna pitanja koja 

trebaju biti sastavni dio i razumijem da je potrebno određeno vrijeme da se pripreme materijali 

i svakako je Skupština, kao i Kolegij Skupštine, vrlo fleksibilan po tom pitanju u načinu 

uvrštavanja tematskih sjednica u rad Skupštine. I želim posebno istaći da sam jako sretna vidjeti 

Zakon o lokalnoj samoupravi, da je sastavni dio plana i programa rada. To je jedna od 

najvažnijih zakon koji će u potpunosti relaksirati jednu situaciju isprepletene nadležnosti 

između nivoa vlasti koje vrlo često određene procese aktivnosti ne može sprovesti od početka 

do kraja, na određenom nivou. Da li to pitanje opština, grad ili Kanton? Samim tim 

odgovornosti nisu definisane i ovaj Zakon o lokalnoj samoupravi zaista će napraviti jedan bolji 

protok aktivnosti. Toliko hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Hašimbegović. Zastupnik Damir Marjanović se javio za riječ. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Zahvaljujem se. Samo kratko, dakle, da se referiram, bili su to odlični amandmani kolega i 

kolegica, prije svega iz Demokratske fronte. Vezano za Strategiju o mladima, ono što 

vjerojatno vi znate, ona je već pri samome kraju i u planu rada Ministarstva i u planu rada ove 

većine, kako smo mi inzistirali na tome, jeste da u prvome kvartalu bude realizirana. I samo 

jedna mala sugestija vezano za ove tematske sjednice obrazovanja, imamo jedan mali, bolji 

prijedlog, možemo zajednički ponovo uputiti inicijativu, nekako se poklapamo. Vjerujte da 

nam u ovom trenutku ne treba tematska sjednica o obrazovanju, nego nam treba da se ispune 

zahtjevi od prethodne sjednice o tematskom obrazovanju, pa bi bilo odlično za početak i na 

tome ćemo inzistirati mi, evo možemo zajedno sa vama, da svaka 4 mjeseca, kako je tamo 

rečeno, budu informacije gdje smo sa reformom obrazovanja u obje sfere obrazovanja i oba 

ministarstva. Eto, to je hvala velika.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Marjanoviću. Zastupnik Samir Avdić se javio za riječ izvolite. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo da i ja zahvalim kolegicama koje su diskutovale prije 

Damira i mene na amandmanima u vezi sa ovim Programom rada Skupštine KS, ovaj i Vladi i 

koja ih je prihvatila. Ono što bih želio reći u vezi sa ovim Programom rada jesu dvije stvari, 

nadam se da će oni koji nisu podržali Program rada za ovu godinu zbog toga što smo kasnili sa 

njegovim donošenjem na dnevni red ovaj put, s obzirom da ne postoji taj argument, ovaj 

Program rada podržati. I u tom smislu čestitam rukovodstvu Skupštine Kantona Sarajevo što 

je na vrijeme dostavilo ovaj materijal i dalo ga na usvajanje. A druga stvar, s obzirom da sam 

bio jedan od možda najžešćih kritičara te loše prakse da se izvještaji ustanova javnih preduzeća 

usvajaju nekoliko godina nakon što su od strane tih ustanova i preduzeća poslani na Vladu i na 

Skupštinu, želim, pošto sam tada i kritikovao, sada želim da pohvalim sve nas i koji smo 

izdržali one maratonske sjednice pa smo došli do ovog trenutka da možemo konačno da 

planiramo da u narednoj godini usvajamo izvještaj ustanova i poduzeća iz ovih sada godine. 

Možemo vidjeti u ovom Programu da je tako i planirano, pa evo, navest ću samo neka od 

ministarstava koja su dala veoma optimistične i jako dobre rokove, tipa Ministarstvo za boračka 

pitanja je dalo rok aprila ili maj za usvajanje programa i izvještaja, Ministarstvo rada, socijalne 

politike, raseljenih lica, izbjeglica, maj, kultura i sport april, zdravstvo planovi već u februaru, 

izvještaji već u maju. I ukoliko smo krititkovali loše prakse, evo imam potrebu i da pohvalim 

ovu novu praksu koja ova skupštinska većina, zajedno sa opozicijom koja je bila jako 

dobronamjerna i konstruktivna u ovom periodu maratonskih sjednica, da nas pohvalim što smo, 
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evo, došli do tog svečanog i dobrog trenutka da konačno radimo onako kako bi trebalo da se 

raditi. Zahvaljujem. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Dopredsjedavajući Vibor Handžić se javio se riječ izvolite. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem predsjedavajući, dobar dan svima s obzirom da se prvi put javljam prvi put. Evo, 

ne mogu ako pohvalim ja rukovodstvo, onda će biti da sam subjektivan, tako da pohvaliti ću 

cijelu Skupštinu Kantona Sarajevo, s obzirom da smo, pa možda i po prvi put, uspjeli u naumu 

da Program rada za narednu godinu pripremimo onda kada i treba da bude pripremljen u 

tekućoj godini za narednu. I kratko nisam se ranije javio, ali može se smatrati replikom, a i disk 

u koju se u većini toga slažem sa kolegicom Marijelom Hašimbegović, vezano je za donošenje 

zakona o lokalnoj samoupravi. Samo napravio malu korekciju, dakle, donošenje tog Zakona je 

dio Programa rada Skupštine Kantona Sarajevo od 2010. godine, u kontinuitetu od kada je prva 

presuda Ustavnog suda Federacije donesena po tom osnovu. I ono što evo kroz moja iskustva 

i rade i na lokalnom i na Kantonalnom nivou, predstavlja ozbiljan problem u praksi, jer 

nekoliko puta je taj Zakon donesen na Skupštini Kantona Sarajevo u prethodnom periodu u 

formi nacrta. Kada se uđe u proces javne rasprave, a ovaj zakon se ne može donijeti dok se ne 

postigne apsolutna saglasnost, kako Kantona, tako i svi lokalnih zajednica unutar Kantona 

Sarajevo. Ne može biti donesen jer će opet biti predmet apelacija pred Ustavnim sudom, 

jednostavno u tom procesu uvijek dođe do nekih razmimoilaženja oko preuzimanja 

nadležnosti. I evo, mi 13 godina nakon prve presude još uvijek nemamo taj jako važan zakon. 

Bojim se da i lokalne zajednice malo, pa tako da kažem, neozbiljno pristupaju ovom problemu. 

Evo, znam i posljednji put kada je ministrica pravde organizovala sastanak na ovu temu, da se 

samo mislim dva ili tri načelnika da se odazvala tom sastanku. Tako mislim da je iz 

Ministarstva pravde došla inicijativa za održavanjem tematske sjednice u narednoj godini i 

mislim da će to biti jako važno, da okupimo sve aktere ovdje na jednom mjestu i da konačno 

raščistimo stvari oko ove teme, jer ako budemo nastavili ovako rad, bojim se da ćemo još deset 

godina provesti, a nećemo imati ovaj zakon donesen iako nam je to obaveza prema brojnim 

presudama Ustavnog suda, ima ih sigurno pet, pa i više. Zahvaljujem. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženom dopredsjedavajućem Viboru Handžiću. Imamo repliku zastupnica 

Marijela Hašimbegović se javila za riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Više je konstatacija u smislu da se ja, evo, isto zahvaljujem dopredsjedavajućem Handžiću i 

htjela bih reći samo da je, kako je ozbiljno naznačeno i to mi se jako svidjelo prethoduje ovom 

izradi ovog zakona amandman na Ustav. Dakle, to je jedna kvalitetna priprema kako bi došli 

do ozbiljnog materijala. Evo, samo sam htjela u tom dijelu da vas dopunim. Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Hašimbegović. Zastupnik Muamer Bandić se javio za riječ. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Evo, kolega Avdić je u svom izlaganju skrenuo pažnju na one koji prošli put nisu glasali 

jel, zbog roka u kojem se program rada donosio. Ja sam to i na Kolegiju pozdravio i imamo 

odbor za dodjeljivanje zahvalnica, pa možda da dodijelimo jednu zahvalnicu, ovaj Kolegiju 

zato što su na vrijeme, u roku donio ovaj Program rada. Šalim se, naravno, pozdravljam što je 

Program rada donesen na vrijeme i to je jedna formalna odredba koju svakako nismo trebali da 
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kršimo, ali eto desilo se prošli put da nije bila ta odredba ispoštovana. Što se tiče ovog 

materijalnog dijela i Kolegij je bio tu korektan, prihvatio je određene amandmane Kluba DF-a 

i u tom kontekstu imali smo svi pravo i mogućnost da damo svoje mišljenje i svoje prijedloge 

na sam taj prijedlog rada Skupštine i u tom kontekstu Klub Stranke za Bosnu i Hercegovinu će 

podržati ovaj prijedlog Skupštine Kantona Sarajevo, prijedlog rada. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženim kolegicama i kolegama.  

Također izrazit ću svoje zadovoljstvo što je rukovodstvo Skupštine Kantona Sarajevo, zajedno 

sa Kolegijem, a evo i na kraju sa ostatkom Skupštine Kantona Sarajevo, uspjela da pripremi 

Plan i program rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024. godinu u skladu sa Poslovnikom , 

na vrijeme krajem tekuće godine za narednu godinu. Tako da, nadam se da će ne samo ovi 

planovi i programi rada Skupštine Kantona Sarajevo, pokušat ćemo da pripremamo, čini mi se 

da je kolega Avdić to sugerisao, i za druge institucije koliko to bude moguće. Hvala vam još 

jednom.  

 

I zamolio bih zastupnike i zastupnike da se izjasne o Prijedlogu programa rada Skupštine 

Kantona Sarajevo za 2024. godinu.  

Zaključujem glasanjem. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 29 zastupnika, 

protiv i suzdržanih nije bilo.  

Konstatujem da je Skupština donijela Program rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2024. 

godinu. 

 

Prelazimo na tačku tri. 

AD-3. 

Prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima boraca/ 

branitelja Bosne i Hercegovine- skraćeni postupak 

 

Prijedlog ste dobili uz poziv za sjednicu. U skladu sa članom 158. 

Ministar Omer Osmanović se javio. Izvolite, imate riječ. 

Omer Osmanović (ministar) 

Hvala uvaženi predsjedavajući. Pozdrav svima i našim gledaocima pored malih ekrana. Ovu 

tačku o dopunama Zakona o dopunskim pravima borca povlačimo na doradu u skladu sa 

zaključcima zajedno sa Komisijom za boračka pitanja na kojoj je prisustvovao i predstavnik 

Koordinacije boračkih organizacija Kantona Sarajevo koji su proglašeni od javnog interesa i 

značaja. Došli smo do zajedničkih zaključaka o poboljšanju statusa braniteljske populacije. 

Ovim putem zahvaljujem Komisiji i Koordinaciji i da u januaru ako Bog da odmah imamo 

izmijenjen tekst ovih dopuna za poboljšanje statusa naše populacije. Hvala vam puno. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

U skladu s prijedlogom ministra povlačimo ovaj Prijedlog zakona sa dnevnog reda. 

 

Prelazimo na tačku četiri. 

AD-4. 

Prijedlog Odluke kojom se Ministarstvu za boračka pitanja Kantona Sarajevo 

daje saglasnost da može pristupiti potpisivanju ugovora imovinsko-pravne prirode, i to: 

Ugovor o udruživanju sredstava za kupovinu stanova za dodjelu u vlasništvo 

pripadnicima branilačkih populacija između „Fonda Kantona Sarajevo za izgradnju 

stanova za članove porodica šehida i poginulih boraca, ratne vojne invalide, demobilisane 
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borce i prognane osobe“ kao Prodavca/investitora i Ministarstva za boračka pitanja 

Kantona Sarajevo, kao Kupca/udružioca sredstava, kojim se udružuju sredstva za 

kupovinu 16 stambenih jedinica, koje će biti izgrađene na području općine Ilijaš, lokacija 

Centar-Ilijaš, objekat Centar, za dodjelu u vlasništvo pripadnicima branilačkih 

kategorija, koji na istu imaju pravo shodno važećim propisima 

 

Prijedlog odluke za dobili uz poziv za sjednicu. 

Ima li potrebe da predstavnik predlagača podnesu uvodne napomene? Nema. Da li predstavnici 

radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja. Zastupnik Jasmin Šaljić pitanje imate? 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Član sam Komisije za boračka pitanja, zamjenik predsjednika Komisije. Pošto nije tu Kapidžić, 

evo da ja.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

OK, izvolite. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Ništa, samo da kažem da smo mi na Komisiji dali podršku sve to što je navedeno za kupovinu 

stanova itd.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala vam, hvala kolega Šaljiću. 

Otvaram raspravu. Zaključujem raspravu. 

 

Molim zastupnike da pristupe izvršavanju o navedenom Prijedlog odluke. Zaključujem 

glasanjem. Molim službu da objavi rezultate glasanja. 

Za je glasalo 27 zastupnika, protiv i suzdržanih nije bilo. Konstatujem da je Skupština donijela 

ovu odluku.  

 

Prelazimo na tačku pet. 

AD-5. 

Prijedlog Budžeta Kantona Sarajevo za 2024. godinu  

 

S obzirom da smo malo izašli iz okvira dinamike, da li je s nama ministar financija ili trebamo 

napraviti neku pauzu od 5 minuta? 

Pauza 10 minuta, pa nastavljamo dok ministar dođe. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Molim vas, naravno, evo imamo premijera, nastavljamo dalje, da ne gubimo vrijeme.  

Materijal ste dobili uz poziv za sjednicu. Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne 

napomene. Uvaženi premijeru izvolite, imate riječ. 

Nihad Uk (premijer) 

Hvala. Uvaženi predsjedavajući, drage kolegice, zastupnici, dragi gledaoci pored malih ekrana, 

uvaženi ministri Vlade Kantona Sarajevo, dat ću par uvodnih napomena, a onda će ministar 

financija Afan Kalamujić detaljnije obrazložiti ovaj Budžet. Prije svega želim da se zahvalim 

uposlenicima resornog ministarstva, Ministarstva financija na čelu sa resornim ministrom 

financija Afanom Kalamujićem, koji su u proteklim mjesecima uradili jedan veliki odgovoran 

posao. Prije nekih par sedmica kada sam na istoj ovoj govornici obrazlagao Nacrt Budžeta 

Kantona Sarajevo, rekao sam da je opredjeljenje ove Vlade da Budžet Kantona Sarajevo 
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usvojimo u tekućoj godini i evo, imamo čast, imam zadovoljstvo da bude na istom tom mjestu 

i da od vas tražim podršku za budžet koji se nalazi ispred vas. Naša odlučnost da budžet za 

narednu godinu donesemo u aktualnoj godini, pored logičkog obrazloženja, jeste da uđemo u 

iduću godinu relaksirani bez privremenog finansiranja, što će nam olakšati poslovanje, 

pokazuje našu odlučnost i hrabrost. Odlučnost i hrabrost smo pokazali tako što smo digli visoko 

ciljeve za 2024. godinu i vi u Budžetu Kantona Sarajevo možete da vidite i sa rashodovne 

strane kroz kapitalne projekte i kapitalne programe i sa prihodovne strane, da su jako 

ambiciozno i jako hrabro postavljeni. Protekle tri godine kreiranja budžeta i prethodne Vlade 

pokazale su, iako se iza ove sale spočitavalo hrabro kreiranje budžeta i sa aspekta prihoda i sa 

aspekta rashoda, itekako ima svoj efekt i pokazali smo u protekla tri budžeta da je to odličan 

put kojim želi ova Vlada Kantona Sarajevo da nastavi. Nismo dozvolili da nas efekti koji se 

najviše vide 2024. godine, efekti od preraspodjele javnih prihoda koji smo dobili od Federacije 

Bosne i Hercegovine da uspore, da uspore razvoj Kantona Sarajevo, da uspore sve procese koji 

smo započeli sa željom da podignemo kvalitet života, odnosno kvalitet i standard života naših 

građana. To smo nadomjestili na način da smo domaćinskim kreiranjem prihodovne strane 

željom da u promet stavimo sve ono što u Kantonu Sarajevo nije korišteno, odnosno korišteno 

je od strane privatnih lica bez naknade prema Kantonu Sarajevo i prema i želji da kreiramo 

jedan ozbiljan ambijent za buduće investitore koji će ulagati u Kanton Sarajevo i na taj način 

dodatne prihode ostvarivati. To su naši planovi, između ostalog, kako da nadomjestimo 

ozbiljan pad prihodovne strane od 100 000 000 konvertibilnih maraka. Želim da istaknem da 

smo budžetom za 2024. godinu planirali podići osnovicu svim budžetskim korisnicima u 

Kantonu Sarajevo sa 330 konvertibilnih maraka na 385 konvertibilnih maraka i u većini 

pojedinačnih granskih, pojedinačnih kolektivnih ugovora odlučili smo dići koeficijente za 

nekih 5 %. Ovo smo učinili iz dva razloga. S jedne strane želimo na ovaj način budžetskim 

korisnicima da ublažimo inflaciju koja se stvarno desila protekle godine i koja će se dešavati 

2024. godine, a s druge strane želimo da motivišemo sve naše uposlenike koji su na Budžetu 

Kantona Sarajevo da ambiciozne postavljene planove Vlade Kantona Sarajevo imaju razloga 

da ambiciozno i prate. Drage zastupnice i zastupnici, dozvolite mi da prođem sada po resorima 

pojedinačno, da spomenem neke projekte s kojima sam ja lično ponosan za narednu godinu. 

Krenut ću od Ministarstva pravde i uprave. Digitalizacija koja je započeta u Kantonu Sarajevo 

svoje ozbiljne zamahe će imati 2024. godine, kada ćemo već identifikovanih 400 procesa koji 

mogu da budu predmet digitalizacije imati u 2024. godini. U ovom našem planu sa financijskog 

aspekta budžetirali smo Ministarstvo pravde i uprave, s jedne strane, pomoći će nam Zavod za 

informatiku i statistiku i naši međunarodni partneri. Opredjeljenje ove Vlade Kantona Sarajevo 

da ulažemo u kapacitete naših pravosudnih ustanova, općinskih sudova i Kantonalnih i 

tužiteljstava iskazujemo na način da u budžetu za 2024. godinu pronašli smo odgovarajuća 

sredstva za dodatna zaposlenja i ostvarivanje dodatnih materijalnih troškova naših pravosudnih 

ustanova, a sve s jednim ciljem da se procesi koji se dešavaju u ovim pravosudnim ustanovama 

ubrzaju. Također, podizanje kapaciteta ovih ustanova, pravosudnih, konkretno Općinskog i 

Kantonalnog suda, ostvarili smo i sa prostornog aspekta. Ove godine, u 2023. godini smo 

izmjestili zatvor koji se nalazio u centru grada. U tom prostoru će biti smješten, odnosno 

proširen će kapaciteti Općinskog i Kantonalnog suda zajedno sa međunarodnim partnerima. 

7 000 000 će biti 2024. godine uloženo u rekonstrukciju, a Vlada Kantona Sarajevo Budžetom 

za 2024. godinu se obavezala za opremanje tih ustanova. Što se tiče Ministarstava boraca, 

imajući u vidu da su se troškovi života uvećali, Vlada Kantona Sarajevo na čelu sa resornim 

ministrom Osmanovićem, odlučila je da podigne i stipendije za narednu godinu. Ako se sjećate, 

učestvovali ste u donošenju odluke da se stipendije dodatno izdvajaju, ne samo za učenike i 

studente prvog i drugog ciklusa, već od školske godine 2022 na 2023. godinu proširen je obim 

tih prava i na studente trećeg ciklusa. Mi smo odlučili da se naknada, dakle stipendija za 

učenike srednjih škola i studente prvog ciklusa uveća sa 100 konvertibilnih maraka na 150 
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konvertibilnih maraka. Nastavljamo sa stambenim zbrinjavanjem boračke populacije na način 

da smo ovim budžetom za narednu godinu osigurali 2.500.000 konvertibilnih maraka za 

kupovinu stanova, odnosno identičan iznos za osiguranje građevinskog materijala ukoliko se 

pripadnici boračke populacije odluče da sami grade objekte, odnosno rekonstruišu postojeće 

objekte. Veliku pažnju usmjeravamo ka memoriji sjećanja i želimo da zloglasni logor Kontiki 

ili poznatiji "Kod Sonje", postane Muzej stradanja građana Bosne i Hercegovine, kao i prostor 

kasarne Zmajevac, da ga oplemenimo i unutar tog kompleksa jedna zgrada da bude Muzej 

Armije Bosne i Hercegovine. Naša tendencija u narednoj godini 2024. godini jeste da završimo 

i već započeti spomenički kompleks Žuč. 

Što se tiče Ministarstva privrede, jedna započeta aktivnost na početku mandata Vlade Kantona 

Sarajevo, dakle na početku u aprilu ove godine, jeste bile subvencije za otvaranje novih letova 

ka Sarajevu, odnosno od Sarajeva, i prve efekte prije par sedmica smo prezentirali javnosti, 

odnosno građanima Kantona Sarajevo, gdje smo dobili novih 10 letova koji će biti u opticaju 

od iduće godine. Potencijalno će biti još 5 novih letova za 2024. godinu. Ali kao opredjeljenje 

ove Vlade i ozbiljnost da na koji način pristupamo ovoj problematici, odlučili smo već 

početkom 2024 godine da raspišemo javni poziv za '25. i za '26. godinu, kako bi partneri koji 

odluče da posluju s Kantonom Sarajevo, odnosno sa Aerodromom Sarajevo po pitanju ovih 

subvencija svoje financijske i poslovne planove mogli na dugoročniji način planirati. I ove 

godine investiramo u malu privredu. Planirani iznos budžeta je 8. 800 000 konvertibilnih 

maraka i on će biti raspoređen po programima koji su već u opticaju. Želimo da obuhvat tih 

programa u narednoj godini proširimo, između ostalog, bit će dodatni program prema našim 

ljudima u inostranstvu kao pozivnica da investiraju u Kantonu Sarajevo. Dakle, kreirat ćemo 

jedan program koji će subvencionirati naše ljude, našu dijasporu, ukoliko odluči da investira u 

Kanton Sarajevo. Također, na raspolaganju našim poljoprivrednicima će biti 10 000 000 

konvertibilnih maraka. Kapitalni projekti ovog Ministarstva se, između ostalog, odnose na 

ulaganje u poslovne zone Kantona Sarajevo, gdje je planiran iznos od 7,5 milijuna 

konvertibilnih maraka i nastavak investicijskog ciklusa na našu olimpijsku planinu Bjelašnicu 

putem ZOI-a kroz kreiranje, odnosno izgradnju novih staza za skijanje i izgradnju novog 

vertikalnog transporta.  

Što se tiče zdravstva, opredjeljenje ove Vlade je ulaganje u prevenciju, očuvanje i unapređenje 

zdravlja svih građana Kantona Sarajevo. U Budžetu za ovu godinu tu je i planiran iznos od 2,5 

milijuna konvertibilnih maraka. Napominjem da usvajanje Financijskog plana i plana 

poslovanja Zavoda zdravstvenog osiguranja imali ste priliku, odnosno imat ćete priliku da 

vidite da se i kroz taj Financijski plan mogu vidjeti projekti koji se tiču prevencije, zaštite 

zdravlja i očuvanja naših sugrađana. Planiramo u narednom periodu investirati u opremanje 

Domova zdravlja u iznosu od 1,3 milijuna konvertibilnih maraka, 300 000 u Zavod javnog 

zdravstva, za kupovinu kardiomobila 250 000 konvertibilnih maraka. Plan nam je isto tako u 

2024 da izvršimo rekonstrukciju fasade Doma zdravlja, odnosno centralnog objekta Vrazova. 

Također na raspolaganju Domu zdravlja, odnosno svim ambulantama Doma zdravlja biti će 

1 000 000 konvertibilnih maraka za buduće rekonstrukcije. Ono što također želim podcrtati već 

dugi niz, možda najmanje tri, četiri godine u budžetima se povlači iznos od 2 000 000 

konvertibilnih maraka za rekonstrukciju Hitne pomoći. Odlučni smo da započnemo u 2024. 

rekonstrukciju Hitne pomoći, planirali smo 2 000 000 konvertibilnih maraka i naći ćemo 

modus da se obavežemo prema budućim investitorima koji će raditi na adaptaciji da bude jedan 

vid okvirnog sporazuma i da će Vlada Kantona Sarajevo u tom investicijskom periodu, do kada 

traje rekonstrukcija Hitne pomoći investirati između 7 i 8 000 000 konvertibilnih maraka, 

koliko je potrebno za završetak cjelokupnog projekta.  

Što se tiče kulture i sporta, zadovoljstvo mi je istaknuti da dodatnim budžetiranjem nadležnosti 

Ministarstva kulture i sporta, Vlada Kantona Sarajevo pokazuje svoje intencije. Pored stvari 

koje radimo i koja nam nije nadležnost, a to su financiranje sportskih reprezentacija i kulturnih 
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ustanova od interesa za Bosnu i Hercegovinu samo kroz ovo ministarstvo, tri ustanove od 

interesa za Bosnu i Hercegovinu se financiraju iznad od 800 000 konvertibilnih maraka koliko 

je planirana za 2024. godinu. Također, na osnovu odluke koju je ova Skupština donijela 

proglašenjem udruženja naroda temeljnih Bosne i Hercegovine, Kanton Sarajevo i 

Ministarstvo kulture i sporta je budžetiralo u iznosu od 500 000 rad tih udruženja. Također, 

želimo da nastavimo pomoć našim kulturnim, odnosno filmskim radnicima kroz filmsku 

produkciju u iznosu od 2,5 milijuna konvertibilnih maraka. U budžetu su, također, predviđene 

rekordna kapitalni transferi za kulturu u iznosu od 6 000 000 konvertibilnih maraka, koji će se, 

između ostalog, u najvećem omjeru usmjeriti ka izgradnji Muzeja savremenih umjetnosti 

Arsevi. Također, zadovoljstvo mi je da kažem da imamo 10 000 000 konvertibilnih maraka na 

raspolaganju za kapitalne investicije u sport. Jedno od naših obećanja kada smo sjeli u ovoj 

klupe i kada smo dobili vašu podršku, jeste da vratimo Reprezentaciju Bosni i Hercegovini u 

fudbalu u Sarajevo i kroz ovaj budžet ćemo, između ostalog, imati priliku to da ispunimo. Sa 

jednim milionom konvertibilnih maraka planirano je opremanje audiovizualno naših ustanova, 

odnosno naših pozorišta koje ih već decenijama nije ulagano u taj segment, tako da za 2024 

našim pozorištima će biti na raspolaganju 1 000 000 konvertibilnih maraka za audiovizualno 

unapređenje, dakle sredstava komunikacije koje imaju u ovom trenutku. Ostaje fokus 

Ministarstva kulture i sporta, odnosno cjelokupne Vlade na kreiranju novog sadržaja i 

plasiranju sadržaja kulturnog po svim opštinama u Kantonu Sarajevo, što kroz ustanove, što 

kroz ulice, kroz projekat već započetih Kultura na ulice. Želim za ovom govornicom isto tako 

da istaknem da Vlada Kantona Sarajevo i resorni ministar Magoda da će u narednom periodu 

već u februaru zasijati klicu jednog festivala koji ima potencijal da u što skorijem vremenu, 

dakle u narednih par godina ima obrise europskog festivala. Tako da, eto, i u tom segmentu 

radimo u narednom periodu.  

Što se tiče Ministarstva za odgoj i obrazovanje, nastavljamo ulagati u naše najdragocjenije 

resurse koje u ovom trenutku imamo, to su naši učenici, to su naši mladi, kroz rekonstrukciju i 

izgradnju novih vrtića, škola i srednjih ustanova. Započeti procesi koji su u prvoj fazi značili 

rekonstrukcije đačkih kantina, odnosno đačkih kuhinja kroz osnovne škole, nastavljamo u 

narednoj godini kroz opremanje takvih kuhinja, odnosno kantina i realizaciju, u konačnici 

projekta zdrava užina za sve naše đake. Dakle, i naši đaci će imati zdrave, kvalitetne i 

pristupačne užin u svojim osnovnim školama. Po prvi put uvodimo subvenciju za produženi 

boravak za đake osnovnih škola i to nam je jedna tendencija u narednom periodu da naši đaci, 

naši mladi, što više svog slobodnog vremena koriste u zdravom okruženju, kroz zdravije navike 

i kroz zdravije programe. I na tragu toga odlučili smo da učinimo dakle, imamo jednu 

interresornu aktivnost između Ministarstva odgoja i obrazovanja, odnosno Ministarstva kulture 

i sporta, a to je da kreiramo jedan program gdje će naši đaci tokom ljetnog raspusta imati više 

aktivnosti kako bi svoje slobodno vrijeme, koje imaju evidentno 2 do 3 mjeseca u tom periodu, 

na jedan kvalitetan način iskoristili kroz aktivnosti koja će ova dva ministarstva kreirati, koja 

smo budžetirali kroz ovaj budžet.  

Što se tiče ministarstva rada i socijalne politike raseljenih osoba, izbjeglica na kontu zaštite 

porodice s djecom planiran iznos 87 000 000 konvertibilnih maraka i dominantno ovaj iznos 

će biti usmjeren prema našim porodiljama, odnosno da se isplate porodiljske naknade. Ukoliko 

je bilo, a prošlu sjednicu kada smo razgovarali o Nacrtu, bilo je pitanja da li će porodilje biti 

uskraćene za porodiljsku naknadu. Dakle, porodilje u Kantonu Sarajevo neće biti uskraćene. 

Iznos od 1200 konvertibilnih maraka svakog mjeseca će biti isplaćen. Također, kroz ovo 

Ministarstvo uvodimo novo pravo, a to je naknada plate jednom od roditelja koji rade pola 

radnog vremena u radnoj sredini po Zakonu o radu. Tako da po prvi put uvodimo ovo pravo 

kroz Budžet Kantona Sarajevo i planirali smo u ovom iznosu od 1.200.000 konvertibilnih 

maraka. Također, na moje lično zadovoljstvo nastavljamo sa projektom rekonstrukcije i 
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uklanjanje arhitektonskih barijera za osobe sa invaliditetom. Budžetom za 2024. godinu, to je 

je planirano u iznosu od 2 000 000 konvertibilnih maraka.  

Što se tiče Ministarstva unutrašnjih poslova, opredjeljenje Vlade koje imamo jeste da želimo 

da imamo opremljenu našu sigurnosnu jedinicu, odnosno policijske snage sa kvalitetnijim 

pojedincima i to radimo. Ovu godinu smo završili tako što smo 200 novih pripadnika dobili u 

Policijskoj upravi Kantona Sarajevo. Već naredne godine očekujemo 250 novih pripadnika. 

Također, višemilijunski budžet je za opremanje u različitom segmentu ovih naših momaka koji 

su zaduženi za sigurnost svih nas. Pored opremanja, zadnjih sedmica, stvaramo pretpostavke 

za izgradnju nove zgrade Ministarstva unutrašnjih poslova. Jučer je potpisan ugovor koji 

rješava imovinsko pravne odnose, koji je preduslov za buduće građevinske dozvole za 

izgradnju, odnosno za rušenje postojećeg objekta, tako da naredna 2024. godina će obilježiti 

prikupljanje svih neophodnih dozvola za izgradnju objekta, rušenje postojećeg objekta i 

pripremu građevinske parcele za buduće investicije. Što se tiče Ministarstva komunalne 

privrede, građenje i okoliša, nastavljamo sa stambenim zbrinjavanjem mladih, s tim da ćemo 

već u januaru napraviti ozbiljnu analizu trenutnih poziva, dakle, ne samo poziva za 2023. nego 

za 2022. i za 2021, jer svake godine je bilo problema, odnosno različitih spočitavanja što se 

tiče kriterija samih poziva, s jedne strane, a s druge strane želimo da napravimo i da vidimo 

efekte ove mjere. Tako da nastavljamo sa ovom, sa ovom, ulaganje u mlade samo na drugi 

način, kroz drugačije kriterije. Također, želim da najavim da smo budžetom ovog Ministarstva 

budžetirali 500 000 konvertibilnih maraka za rješavanje stambenog pitanja mladih kroz 

subvenciju zakupa, odnosno najma stambenih objekata. U kontekstu unapređenja kvalitete 

zraka u našem Kantonu, u Budžetu je već planirano kroz kreditna sredstva 4,7 miliona 

utopljavanje javnih objekata 2000. 2024 godinu smo planirali utopiti, odnosno energetski 

efikasno unaprijediti 17 javnih objekata, to su, dakle, predškolske, srednje škole, neke 

ustanove, odnosno neki fakulteti u narednoj godini. Također, u završnim pripremama je, 

također, obrada kredita od 26 000 000 konvertibilnih maraka koji će biti na raspolaganju za 

zamjenu individualnih ložišta i ambiciozni plan izgradnje toplotnih pumpi u Butilama, o kojem 

sam već imao priliku prije da govorim. Također, nastavljamo sa rekonstrukcijom vodovodne i 

kanalizacione mreže u Kantonu Sarajevo. Ove godine je planirano 3,9 miliona. Budžetirali smo 

masovnu sadnju stabala u svim općinama naših Kantona. Također, kako bi podigli kvalitet 

komunalnih usluga u Kantonu Sarajevo formirat ćemo centar za unapređenje kvalitete usluge 

i koji će biti na raspolaganju svim građanima Kantona Sarajevo. Dakle, vrlo jednostavna i laka 

komunikacija između građana i tog centra će biti da se ukaže na neku lokaciju koja nije 

pokošena, gdje nije odnesene u smeće itd. Paralelno sa ovim budžetom smo kapacitirali naše 

komunalne firme kako bi obezbijedili materijalne uslove za ono što smo mi kao Vlada Kantona 

Sarajevo ambiciozno postavili pred njih, a i potrebe građana Kantona Sarajevo. Što se tiče 

Ministarstva nauke i visokog obrazovanja i mladih, ponosno mogu da kažem da je iznos za 

sufinanciranje naučnoistraživačkog rada kroz ovo Ministarstvo za 2024. godinu 5.800 000 

konvertibilnih maraka. Mi ćemo, između ostalog, iduću godinu iskoristiti za pribavljanje svih 

potrebnih dozvola i saglasnosti za izgradnju Kampusa na prostoru, dakle, jel znate gdje se 

nalazi. I stvoriti pretpostavke za financijsko obezbeđenje kapitalnih ulaganja za naredni period.  

u Ministarstvu saobraćaja radimo na novoj prugi, nova pruga prema Hrasnici, dakle 

trolejbujska linija prema Vogošći, kupovina novih dakle, u 2004 očekujemo dolazak preostalih 

iz prvog slota tramvaja, dakle preostalih 14 tramvaja. Naručili smo nove tramvaje, očekujemo 

dolazak novih autobusa i minibuseva, tako da efekti rada prethodnih godina kroz ovo 

Ministarstvo će biti itekako vidljivi u narednoj godini. Iz svega navedenog želim da istaknem 

četiri pravca rada ove Vlade za narednu godinu, a to je podizanje kvaliteta života, gdje želimo 

kroz komunalnu čistoću da podignemo kvalitet života građana Kantona Sarajevo. Nastavljamo 

da ulažemo u kulturna dešavanja u našem glavnom gradu, odnosno u našem Kantonu, javni 

gradski prijevoz i prevencija zdravlja o kojem sam već pričao. Također, drugi pravac jeste 
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unapređenje kvalitete zraka, jedno ozbiljno breme koje imamo decenijama i koje ozbiljno 

rješavamo, a evo mogu još jednom podcrtati na koji način; ulaganjem i razvijanjem javnog 

gradskog prijevoza, energetsko utopljavanje objekata, zamjena individualnih ložišta sa 

ekološki efikasnijim, prihvatljivim, izgradnji toplovodne pumpe u Butilama koja je u fazi 

projektne dokumentacije. Također, želimo da kreiramo poslovno okruženje i privrednu 

konkurentnost našem Kantonu kroz, između ostalog, ove subvencije na avio linije, poticaj, 

programe za pokretanje biznisa, modernizaciju poslovanja, ulaganje u ove poslovne zone o 

kojima sam maločas govorio u iznosu od 7.500 000 konvertibilnih maraka, i četvrti kurs ove 

Vlade jeste investicija u naše najmlađe, a i jačanje porodice kroz lanac, dakle prevencije u 

zdravlju. Već iduće godine, od 2024. godine, sve buduće porodilje će imati na raspolaganju 

besplatne prenatalne testove. Onog trenutka kada se porodilja porodi, imat će porodiljske 

naknade, u iznosu od 1200 konvertibilnih maraka. Onog trenutka kada dijete prispije za vrtiće, 

imaju subvencije za te iste vrtiće, što javne, što privatne vrtiće. Onog trenutka kada ta djeca 

dođu u fazu da idu u osnovnu školu, u osnovnoj školi ih čeka besplatni udžbenici tokom 8 

godina, odnosno 9 godina učenja, odnosno studiranja. Od 2024. dakle, od naredne godine 

idemo sa subvencijama i za produženi boravak. Besplatne karte ne samo za učenike i studente, 

imaju svi u Kantona Sarajevo. Stipendiramo i osnovce i srednjoškolce i studente i ovaj ciklus 

nabrajanja zatvaramo uvođenjem ove zdrave užine koja je planirana za narednu godinu. Tako 

da možemo biti ponosni. Mislim da regionalno prednjačimo po pitanju ulaganja u naše 

porodice, u naše mlade osobe i još jednom stojim vam na raspolaganju za dodatna pitanja. 

Pozivam vas da podržite ovaj rad i da budemo partneri u narednih 12 mjeseci u izvršenju ovako 

ambicioznih planova. Ministar Afan Kalamujić će dati uvodne napomene što se tiče konkretnih 

financijskih aspekata ovog Budžeta. Hvala još jednom. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem premijeru, ministre, izvolite. Ministar Afan Kalamujić. 

Afan Kalamujić (ministar) 

Hvala dopredsjedavajući. Da vas pozdravim prije svega, sve uvažene zastupnike i zastupnice 

te građane koji nas gledaju danas putem prijenosa uživo. Ja ću samo preći par napomena znači 

kako uvodnih o samom budžetu, ali tako i samim brojkama, jel iz budžeta. Evo, imali ste priliku 

da čujete od premijera neki od značajki i toga što planira Vlada da uradi u 2024. godini na 

osnovu predloženog budžeta. Par napomena sa moje strane koje mislim da su jako bitne. Mi 

smo svjesni da je ovaj Budžet značajan, te da je Vlada zauzela jedan hrabro optimističan kurs 

po kojem će da djeluju u 2024. godini, te da je sama prihodovna strana ovoga Budžeta prilično 

optimistična. Mi ćemo sigurno raditi na toj strani. Ja ću vam izložiti par stvari i planova vezano 

za taj dio budžeta. Mi ćemo svakako voditi računa da uskladimo stvari i situacije sa onim kako 

se budu odvijalo u 2024. godini, s obzirom da, evo, ekonomska struka i vodeći analitičari daju 

do znanja da bi ipak trebalo da vodimo računa o mogućnosti eventualne ekonomske krize 2024. 

godine, koja može doći kao posljedica situacija na tržištima naših najvažnijih izlaznih partnera, 

s obzirom da smo jako vezani za njihove ekonomije i da mi, iako imamo valutu koja je u suštini 

fiksirana za euro, mi ipak indirektno uvodimo znači, odnosno uvozimo njihovu monetarnu 

politiku, te shodno tome imamo situaciju sa inflacijom i drugim nizom ekonomskih 

pokazatelja. Mene s druge strane, moj zadatak koji je bio u ovom periodu između, s obzirom 

da me je dočekao Nacrt budžeta, kako sam već ranije rekao, prilikom usvajanja istog na 

Skupštini, do Prijedloga budžeta je bio neki zadatak da se zadržimo u okvirima realnog. 

Zahtjeva je zaista bilo mnogo, negdje oko 550 miliona je bio zahtjev za dodatnim sredstvima 

iz budžeta. Svi ste svjesni da bi to bilo nerealno, tako da sam to u zajedno sa kolegama iz Vlade 

sveo u neke realne okvire. Mi ispred ZNG-a, kako ja unutar resora financija, tako i kolegica 

unutar resora visokog obrazovanja, nauke i mladih smo se držali nekih tih okvira kakve su naše 
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neke projekcije. S druge strane, želim da sve kolege koje rade u Vladi imaju dovoljno prostora 

da mogu da sprovedu sve dobre projekte koji mogu dovesti do dobrobiti naših građana. S druge 

strane, ako se osvrnemo na kapitalnu stranu budžeta, s obzirom da je bilo i pitanja i primjedbi 

za 2023. godinu, ali i za 2024.godinu. Tu smo imali jednu situaciju, nešto niže egzekucije, što 

ja donekle i pripisujem i nešto kasnijem usvajanju Budžeta, s obzirom da je bilo privremeno 

financiranje u 2023.godini. S druge strane, možda i na spremno samih projekata. Mislim da 

sredstva koja su u Budžetu predviđena za to, mislim da su ovaj dovoljna, mislim da su realna. 

I evo ja pozivam, prije svega kolege ovaj, da radimo odmah nakon Nove godine, predano na 

realizaciji predloženih projekata, a evo, kako sam rekao ranije, koje je naveo i premijer. Ja ću 

se osvrnuti sad na značajke sa aspekta financijskih pokazatelja. Kako sam rekao, od usvajanja 

Nacrta Budžeta 24.11.2023. godine imali smo javnu raspravu koja je trajala 15 dana. Tom 

prilikom smo dobili od preko 94 subjekta Projekta, zahtjeve za 581 000 000 KM, dodatnih 

sredstava. Na kraju, u skladu sa prijedlogom svih i radom Vlade, utvrdili smo Prijedlog budžeta 

Kantona Sarajevo za 2024. godinu, koji je razmatran i kao takav usvojen na sjednici Vladi. 

12. 12. 2024. godine u iznosu 1.530.505.602 KM te smo ga proslijedili u skupštinsku proceduru 

kako bismo ga danas mogli razmatrati. Znači, od samog budžeta struktura vam je iz izvora 10, 

odnosno budžetskih sredstava je planirano milijarda i 266 miliona i nešto još sitno. Izvora 20, 

vlastita sredstva nekih 39 miliona, izvora 40, donacija 957 000, izvori 50, transferi 68 000 000, 

te izvor 30, namjenska sredstva 39 000 000, te izvor 60 primici 115 miliona. Ono što je 

značajno, kako sam rekao, prihod od indirektnih poreza koji pripadaju Kantonu Sarajevo, te 

prihod od poreza na dohodak, prihoda od poreza na dobit pojedinaca i poduzeća kao 

najznačajnijih prihoda Kantona Sarajevo smo izvršili korekcije u skladu sa podcijenjenim 

revidiranim projekcijama javnih prihoda Federalnog ministarstva financija, te smo tu 

korigovali poziciju znači indirektnih poreza za 34 000 000 na više, naravno. Prihodi od poreza 

na dobit su povećani za 10 000 000. Jedan od razloga što smo išli mimo projekcije, jel samog 

ovaj Federalnog Ministarstva financija je upravo da smo imali primjedbu od strane 

poslodavaca, kako ovaj unutar Ekonomsko-socijalnog vijeća, tako i u neformalnim 

razgovorima i druženjima sa samim poslodavcima koji su sugerisali, evo da vam prenesem 

bukvalno njihov stav, a to je; pa kaže ljudi, jel vi mislite da ćemo mi lošije raditi? Mi se ne 

slažemo sa vama. Dakle ljudi koji to rade, ljudi s privrede su nam rekli morate moći očekivati 

od nas bolje i mi smo, evo, uvažili i čak mislim da tu možda postoji određeni prostor za 

korekciju tokom same godine, ali evo, to ćemo vidjeti kako bude išlo proljeće itd. Prihodi od 

poreza na dohodak su povećani za 27.782.087 KM. Ima tu više razloga za tu korekciju. Jedan 

od razloga je svakako, svi ste upoznati, dio i budžeta su korekcije i plata u javnom sektoru, te 

također isto napomena znači Udruženja poslodavaca, slično kao i na prethodnoj stavci, a to je 

isto znači jednostavno tržište rada je takvo kakvo jeste, ponuda i potražnja za radnom snagom, 

deficitarnost kadra diktira i situaciju sa daljim rastom plata, shodno tome i porezom koji se 

ostvaruje po ovoj osnovi. Također, prihod od poreza na imovinu povećan za 23 000 000. Ovdje 

svakako kao Vlada, evo, nadam se, uz podršku i vas u Skupštini, trebamo da sačinimo Izmjene 

i dopune Zakona poreza na imovinu. Svakako tu imamo i dobru inicijativu u pogledu 

legalizacije nelegalizovane imovine koja će nam omogućiti da imamo jedan širi zahvat po ovoj 

osnovi, te je sigurno da je to nešto na čemu moramo brzo raditi iza Nove godine, evo ja se 

nadam da ćemo već to unutar prvog kvartala, nešto više je po tom pitanju činiti. Također, Vlada 

Kantona se opredijela i za povećanje ostalih neporeznih prihoda, i to prihodi udjela od profita 

u javnim preduzećima, prihod od davanja.... 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Izvinite ministre, samo sekundu. Jel molim vas može neko iz službi upozoriti zastupnike iza, u 

hodniku? Da, da, da, da. 

Tako je, ne slušaju, a vjerojatno će najviše pitanja postavljati. Nastavite, izvinite. 
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Afan Kalamujić (ministar) 

Naravno. Prihodi od davanja prava na eksploataciju prirodnih resursa, patenta i (nerazumljivo) 

prava, odnosno koncesija su povećanih za 9 000 000. Da bi, evo, preduprijedio već moguća 

pitanja, trebate znati da je došlo do izmjena Zakona u mandatu ministra Delića, tako da se 

proširio obuhvat mogućnosti za realizaciju prihoda od koncesija, ne samo unutar Ministarstva 

privrede, kako je to do sada bilo, nego unutar drugih ministarstava, te mi svakako planiramo 

kao Kanton da, odgovorno se odnosimo prema našim resursima, za sve ono što mi pružamo, 

kako građanima, tako i privrednim subjektima, sasvim je prirodno da ostvarimo i određene 

benefite, odnosno prihode koje mi svakako, na kraju krajeva, kroz sve programe i vraćamo, 

kako građanima, tako i privrednim subjektima. Također, korekcije u pogledu kantonalnih i 

administrativni, te sudskih taksi koje se nisu duži period mijenjale. Imamo tu niz projekata 

osim korekcija samih taksi, također ćemo ići u smjeru digitalizacije kako bi olakšali građanima 

i procese vezano za samu e-upravu i skratili broj koraka, olakšali našim građanima, znači 

procedure, kako građanima koji žive u Bosni i Hercegovini, tako i građanima iz dijaspore, kako 

bi lakše mogli ostvariti svoja prava ovdje vezano za sve potrebe koje imaju u pogledu 

dokumentacije. Također, vlastiti prihod budžetskih korisnika su korigovana za 6 831 542 KM, 

a upravo u skladu sa očitovanjem budžetskih korisnika u javnoj raspravi koja je bila. Dakle, 

riječ je o stvarnom podatku koji su oni iskazali. Također prihodi od ostalih uplata povrata 

novčanih kazni. Znači, da neko ne bi pomislio da mi isključivo mislimo djelovati represivno, 

mi imamo tu i osnove za bolju kontrolu turističke takse, svi smo svjesni, evo, Vlada je 

pokrenula subvencionirane letove, imamo ozbiljne projekcije koje su rađene sa USAID-om, da 

svaka linija donosi dodatnih 10 do 15 % porasta u broju posjeta, mi imamo ozbiljno širenje 

linija, imamo i sredstva koja ćemo dodatno koristiti za subvencioniranje letova. Tako da je 

sasvim prirodno i očekivano da imamo veći priliv turista, na osnovu toga veći ubiranje 

turističke takse, te shodno tome, sasvim je logično i prirodno da ćemo se baviti, da ta taksa i 

završi u budžetu kako bi je moglo koristiti dalje za unapređenje sadržaja Kantona Sarajevo. 

Također donacije, to je nešto sitni iznos, te ono sigurno što vjerojatno sviju najviše zanima, a 

to su primici od prodaje zemljišta, te primici od prodaje zgrada i stambenih objekata, što je u 

kumulativu 90 000 000 u Budžetu, a to će se ostvariti iz od naše imovine iz pasivne podbilanse 

kao i neperspektivne imovine koju imamo u Kantonu Sarajevo. Kantonalne institucije, zavodi, 

Agencije za privatizaciju i drugo, dužni i zadužen da sačine i dostave prijedlog imovine. Da ne 

mislite da je to čekalo znači samo budžet za 2024. godinu, mi se već smo na tragu toga, već su 

formirana radna tijela radi se na i na korekciji regulative i sačinjavanje registara imovine i kako 

bismo imali što bolji uvid u ono sa čime mi raspolažemo, a Vlada će Kantona osnovu prijedloga 

koji dobijemo kroz ta radna tijela sačiniti ono šta je za prodaju, šta je za rentanje i šta je za 

eventualno ono što ćemo mi koristiti kao Kanton u narednom periodu. Evo jedan od primjera 

toga ovaj hotel Maršal na Bjelašnici. Vi morate biti svjesni da Kanton Sarajevo, kao državna, 

kao državni organ, ne može se baviti ugostiteljstvom, mi nismo za to kapacitirani. Shodno tome 

trebamo ga uputiti onome ko će to na najbolji način da radi. Također primici od ostalih vidova 

domaćih pozajmljivanja, povećano za 4 910.000, Domaće zaduženje za kapitalne projekte koje 

je povećano za 27 000 000 i ukupno znači u Nacrtu je bilo 78, 4 miliona KM, a u Prijedlogu 

106 miliona KM. Kako sam već istakao, mislim da su ta sredstva dovoljna, evo ja pozivam i 

kolege da što prije krenemo u realizaciju. Trebate znati da smo se mi opredijelili da budemo u 

tom pogledu što konkretniji. Ja sam tu i sugerisao kolegama i tu ćemo nastaviti naš rad i 

razgovore iza Nove godine, a to je pogled da formiramo kriterije ka će se sredstva 

raspodjeljivati. U slučaju znači građevinskih radova, odnosno projekata, da je minimalno 

spremna građevinska dozvola, ukoliko je riječ o drugoj vrsti projekata, da minimalno imamo 

obezbijeđene, da smo spremni ići u javne nabavke, tako da budemo maksimalno ekspeditivni 

i to sigurno usvajanje budžeta pravovremeno nam itekako može pomoći na tom putu. To su 
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znači neke glavne značajke. Evo, da se ne ponavljam, premijer je prošao sa vama, po resorima, 

ostajemo otvoreni za sva vaša pitanja i eventualne nedoumice da pređemo skupa. Hvala vam. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem premijeru i ministru. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja. 

Zastupnik Šaljić se javio za pitanja. Izvolite.  

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pitanje je za premijera, a evo može i ministra financija ili koga 

premijer ovlasti.  

Koju imovinu Kantona Sarajevo ste naumili bili da prodate? Jel to kako sam malo prije čuo 

hotel Maršal i koji su to još ovaj parcele? I molim vas da nam tačno navedete. 

Jesu li za deponiju Smiljevići imali napravili plan za izmiještanje? Kao što znate, sljedeće 

godine znači, taj ploha se popunjava negdje u aprilu mjesecu. Građani okolnih mjesnih 

zajednica s pravom zahtijevaju rješavanje pitanja deponije, izmještanja deponije ili saniranje, 

na bilo koji drugi način. 

Jesu li predvidjeli sredstva za studente? Evo, vidimo da nam šalju dopise i nama zastupnicima 

da im je položaj očajan po pitanju ishrane i smještaja, da nemaju osnovne uslove za boravak u 

prostorijama. 

Ovaj javni poziv za rješavanje stambenog pitanja mladih. Evo, sad ste imali priliku, evo, ja vas 

opet pozivam da ga povučete jer duboko je kompromitovan. Vidjeli ste koji su sve osobe se 

našle na spisku, da su u prošle. Napravite novi pravilnik, nove kriterije, ja sam za, povećajte 

iznos. Da ispravimo ove greške gdje vidjeli ste da ako ste 30  km odavde nastanjeni, da možete 

imati vikendicu i vilu ili da možete ostvariti ovo pravo. Ovaj je Pravilnik pun propusta, ne 

krivim nikoga, dugo se to uvuče, ali da jednom presiječemo. I na kraju, ovaj javni poziv je 

diskriminatoran jer obuhvata samo jednu populaciju. Znači mi ovdje samo vodimo računa o 

mladima koji imaju dobra primanja. Imamo šta ćemo sa mladima koji imaju prosječna primanja 

od 1.200 maraka ili ispod toga? Jesu li oni mladi? 

Pitanje za premjera i ministra financija. Za komunalne usluge izdvojeno je 106 miliona maraka. 

Znači to je neko dodatno sufinanciranje. Znači li to da neće biti poskupljenja komunalija, pošto 

na ovaj način, je li nekako izašli u susret komunalnim poduzećima? 

Evo za početak toliko. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnica Gavrankapetanović-Smailbegović. 

Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se. Ja bi pitanja postavila premijeru s obzirom da je ministar zdravstva skoro 

došao te mislim da nije baš učestvovao izradi ovoga budžeta, konkretno za ministarstvo 

zdravstva. Referirala bi se na ovu stavku preventivni pregledi koja iznosi 2,5, milijuna 

konvertibilnih maraka. Znamo da je prevencija redovan sistematski pregled, da je edukacija i 

da je vakcinacija ljudi, to jako podržavam i naravno, treba motivisati sve građane našeg 

Kantona i Federacije da idu na redovne preglede. Međutim, ne mogu da shvatim razliku između 

toga da jedan naš građanin sa svojom zdravstvenom knjižnicom ode na tzv redovni pregled ili 

na preventivni pregled. Apsolutno tu ne mogu da uočim nikakvu razliku i zašto se daje toliki 

novac? Ono isto što me zanima otkada se ovoliko odvaja za ovu stavku preventivni pregledi? 

Znamo da Ministarstvo zdravstva je već dugi niz godina radio na prevenciji zdravlja, ali ne bih 

rekla da je to bilo na ovaj način, tako da me konkretno zanima otkada je ova stavka u ovolikom 

iznosu uvedena u budžet Ministarstva zdravstva? Koja je razlika da li će jedna pacijentica otići 

da uradi PAPA test na svom nekom redovnom pregledu ili u preventivnom pregledu? Ja to 

zaista ne mogu da shvatim i mislim da je nedopustivo duplicirati novac na jedan te isti pregled, 
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a u isto vrijeme naši pacijenti nemaju potrebnu dijagnostiku i nemaju terapiju za određene 

bolesti. 

Sljedeća stvar što sam primijetila u ovom budžetu Ministarstva zdravstva, a to je da se od 

Nacrta do ovaj Prijedloga budžeta, broj zaposlenih porastao je u Ministarstvu zdravstva na 7, 

znači od 30 koliko je bilo u Nacrtu, poraslo je na 37. Zanima me šta se to desilo u ova dva 

mjeseca i zašto je toliki broj zaposlenih u Ministarstvu zdravstva? Zahvaljujem se. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Selmanović, izvolite. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ja imam dva pitanja, a odnose se na stavku Univerziteta u Sarajevu. Interesuje 

me je da li je na stavci bruto plaća za sve fakultete dovoljan iznos sredstava za plate kako bi se 

plate u 2024. godini obračunale isplatile po osnovi 385 konvertibilnih maraka? Također me je 

interesuje da li je planiran dovoljni iznos financijskih sredstava za rad preko norme i nastavnog 

osoblja. To su dva pitanja. 

 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnica Vedrana Vujović, izvolite. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo ja imam nekoliko pitanja. Za šta se tačno usmjeravaju 

sredstva od 5,8 miliona za projekte mladih istraživača? To je pitanje za ministricu za nauku, 

visoko obrazovanje i mlade. I još jedno za nju pitanje. Da li će iznos od 1 200 000 maraka biti 

dovoljan za unapređenje kvaliteta života u Studentskom centru? Dalje je pitanja su za Vladu. 

Zašto su odbijani prijedlozi iz općine Vogošća, Novi Grad i Hadžići koji su upućeni u javnoj 

raspravi? Dosta njih su kapitalni projekti koji su već započeli u saradnji sa Kantonom Sarajevo, 

trebali bi biti nastavljeni, između ostalog, a dosta je bilo i zamjerki na Nacrt Budžeta iz općine 

Vogošća, da im se pomogne u sufinanciranju ili potpunom financiranju klizišta. Također, za 

Ministarstvo za odgoj i obrazovanje, na što se odnosi tekući transfer za pomoć Sanđaku u 

iznosu od 200 000 maraka? Također, zašto su putni troškovi u iznosu od 1 000 000 maraka 

uvećani za Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja? Također, pitanje zašto 

Studentski parlament Univerziteta u Sarajevu nema svoju budžetsku stavku za namjenska 

sredstva i njihove tekuće troškove, nego je ponovo plan da oni, kao najveća i krovna studentska 

organizacija, apliciraju po javnim pozivima iz Ministarstva za visoko obrazovanje, nauku i 

mlade? I još jedno, dva pitanja zašto je plan da se kreditno zadužujemo iz oblasti kulture i 

sporta, te koji su programi, odnosno u kojem smjeru će Ministarstvo komunalne privrede 

rješavati stambeno zbrinjavanje mladih? Vidjela sam nekoliko stvari, nekoliko stavki iz oblasti 

najma stanova i evo programa koji sad smatram propali, pa evo čisto da vidim neka pojašnjenja 

vezano za stambeno zbrinjavanje mladih. Toliko ostalo u raspravi. Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Kolega Bandiću, kažite. Dajte zastupniku Bandiću riječ. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala, dopredsjedavajući. Ukoliko mogu ispred Kluba da tražim pauzu kako bi mogli da 

klanjamo džumu, pola 12 je. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Naravno, tako sam i planirao. Znači, obično oko 11,40 to radimo, ako hoćete odmah evo, zbog 

pet minuta nije nikakav problem. Nastavit ćemo. 
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Ima još prijavljenih. Dobro. Dobro. Predlažemo, ajd, nemojte da dobacujemo. Predlažem da se 

izjasnimo o pauzi do 13,30. 

Molim vas da glasate. Možete li nam dati anketu? Možete glasati. Rezultati? Idemo na pauzu. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nastavljamo sa sjednicom Skupštine Kantona Sarajevo. Trenutno smo na tačci Prijedlog 

Budžeta Kantona Sarajevo za 2024.godinu. U toku smo dijela ove tačke dnevnog reda gdje se 

postavljaju pitanja. Zastupnica koja se javila za riječ Marijela Hašimbegović. Izvolite.  

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Ja ću imati set pitanja. Prvi set pitanja je za Ministarstvo za 

odgoj i osnovno obrazovanje. Zašto su tako drastično izmijenjene stavke na poziciji putni 

troškovi? U Nacrtu su planirani u iznosu sa 20 000, a sada je ovaj iznos stekao nevjerojatnih 

1 120 000 za Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja. Također, za istu ustanovu, 

jako je podignuta pozicija "ugovorene i druge posebne usluge", koja je u Nacrtu planirana u 

iznosu od 738 400, a sada iznosi 1 338 400. Pitanja za Ministarstvo privrede. Objasnite šta 

znači "odobrena sredstva za rekonstrukciju Skenderije"? Koji dio objekta se planira 

rekonstruisati, koliko je ukupno odobreno sredstava za Skenderiju i po kojim osnovama? 

Koliko je ukupno odobreno sredstava za ZOI i za koju namjenu su planirana ta sredstva? 

Ministarstvo kulture i sporta na pozicijama stavke "sredstava za opštine u oblasti kulture i 

sporta" planirate sredstva iz kreditnih zaduženja radi sufinanciranja. U obrazloženju ne 

navodite koja je to vizija namjene sredstava za koju se planirate kreditno zadužiti i radi se o 

16 000 000 sredstava, 6 za kulturu i 10 za sport. Da li ovaj Prijedlog budžeta prepoznaje stavke 

koje se odnose na zaštitu sigurnosti imovine i lica radi fizički oštećenih objekata, ustanova 

kulture i JU Historijski arhiv i radionica Narodnog pozorišta, koji su svakodnevna prijetnja i 

opasnost. Ministarstvo komunalne privrede i infrastrukture, prostornog uređenja, građenja i 

zaštite okoliša Kantona Sarajevo. Stavke "opšte mjere zaštite okoliša" planirane su u iznosu od 

817.718. U Budžetu su naznačena objašnjenja za ovu poziciju koja tretira i kontrolu kvalitete 

zraka, ali ne navodi poboljšanje kvalitete zraka. Šta su vaše aktivnosti po pitanju poboljšanja 

kvalitete zraka ovim Budžetom? I jesu li dovoljna planirana sredstva, osim ovih koja su 

planirana kreditnim sredstvima? Stavka podrška projektima izgradnje, rekonstrukcije i sanacije 

vodovodne i kanalizacione mreže u Vodovodu i kanalizaciji planirano je u iznosu od 10 000. 

Da li su naznačena sredstva dovoljna za potrebe rekonstrukcije cijevi vodovodne mreže koja 

godišnje prema standardu treba iznositi 1 do 2 % od ukupne dužine cijevi? Na kojoj poziciji su 

naznačena sredstva za povrat kreditnog zaduženja od EBRD-a na ime Vodovoda i kanalizacije 

za potrebe sanacije vodovodnih cijevi? I ovo su aktivnosti za koje u prošloj godini nisu 

zabilježena nikakva izvršenja. Ministarstvo za rad, socijalnu politiku, raseljena lica izbjeglice. 

Da li je stavka unutrašnje uređenje stanova u zgradi Ivan Goran Kovačić opštine Novo Sarajevo 

za interno raseljena lica radi obezbeđenje zamjenskih stanova jedina aktivnost za interno 

raseljena lica u Kantonu Sarajevo? Koliko stanova je predviđeno ovim projektom? Da li budžet 

planira još sredstava za ovu namjenu na drugim pozicijama? Da li je planirano dovoljno 

sredstava za nabavku opreme i vozila za ustanove socijale? Da li budžet planira aktivnosti po 

pitanju rješavanja pitanja za objekat Dom za socijalno zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i 

drugih osoba u Nahorevu? Obzirom na neuslovan prostor i visoke naknade, najma prostora u 

kojem trenutno djeluju. I pitanja za nadogradnju objekta Odgojnog centra u Jukićevoj ulici. Da 

li imamo sredstva za rekonstrukciju prostora za korisnike u Gerontološkom centru, obzirom da 

je ovo stavka koja je označena inspekcijskim nalazom? Da li je planirano dovoljno sredstava 

za dodatnu edukaciju radnika ustanova socijale? Ministarstvo saobraćaja. Prazne su rubrike za 
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rekonstrukciju pruge, a imamo učešće kredita za projekte EBRD-a, pa su mi ove stavke nejasne. 

Izgradnja zgrade nad, izgradnja zgrade i trasa Južne logitudinale, isto tako prazna. Molim da 

se objasni. Biciklističke staze su planirane sa 0 KM, a govorite stalno o urbanoj mobilnost, 

molim da se pojasni. Ministarstvo pravde i uprave. Vidljivo je povećanje plaća za radnike 

TVSA i zanima me jesu li sredstva naznačena kao namjenska i hoće li povećanje biti linearno 

za sve radnike? Ministarstvo zdravstva. Koliko sredstava je planirano za rehabilitaciju djece sa 

poteškoćama u razvoju. I svakako cijenim vaš napor što ste ugradili budžet vezano za Centar 

za rani rast i razvoj. Toliko od mene za sada, hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Hašimbegović. Za riječ se javila zastupnica Smiljana Viteškić. 

Smiljana Viteškić (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja također imam par pitanja. Prvo je za Ministarstvo privrede. Iz 

budžeta Kantona Sarajevo za PD Butmir 0 KM. Da li je i koliko sredstava predviđeno za PD 

Butmir u novčanim poticajima u poljoprivredi, koji u 2024. godini iznosi 10 000 000 

konvertibilnih maraka? Drugo pitanje je Ministarstvu za rad, socijalnu politiku, raseljena lica, 

izbjeglice. Na ekonomskom kodu 614. 300 socijalni projekti, u Nacrtu imamo 542 200 

konvertibilnih maraka, a Budžet je 2 642 200 konvertibilnih maraka. Interesuje ime, koji su to 

projekti? Ministarstvo komunalne privrede i infrastrukture, prostornog uređenja, gradnje i 

zaštite okoliša. Na ekonomskom kodu isto u 615 400 nabavka opreme. U Nacrt Budžeta 0, a 

Budžet 6 700 000. Interesuje me za koja Kantonalna javna preduzeća je namijenjen, za koja 

javna preduzeća su namijenjena ova sredstva i koja oprema će se kupiti za njih? I moje 

standardno pitanje za Nacionalnu i univerzitetsku biblioteku Bosne i Hercegovine. Ove godine 

sredstva za njih su smanjena i iznose 220 000, a do sada su bila veća za 50 000. Interesuje me 

zašto su smanjena i ima li način, ne znam, rebalansom ili da se ta sredstva vrate bar na razinu 

iz 2023? Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Viteškić. Zastupnik Samir Avdić se javio za riječ. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo, ja se pridružujem ovom posljednjem pitanju, kolegice 

Viteškić, jer ja sam drugačije razumio i shvatio sam iz Budžeta da će se u stvari povećati 

predviđena sredstva za Univerzitetsku nacionalnu biblioteku Bosne i Hercegovine. Ali evo, 

očekujemo odgovor od ministra kulture i sporta. Ja ću imati pet pitanja i sva postavljam u 

svojstvu predsjedavajućeg Komisije za zaštitu kulturno-istorijskog nasljeđa, s obzirom da 

nisam imao spremne odgovore na neka od pitanja članova i članica te Komisije. Moje prvo 

pitanje je vezano za Narodno pozorište i da li su predviđena sredstva za sanaciju fasade 

Narodnog pozorišta i o kolikom iznosu se ustvari radi? Drugo pitanje je vezano za Muzej Ars 

Aevi, da li su predviđena sredstva za početak, barem za neku fazu realizacije tog veoma starog, 

a veoma značajnog projekta po Kanton Sarajevo i cijelu Bosnu i Hercegovinu? Premijer Uk je 

u svom uvodnom izlaganju spomenuo sedam institucija od značaja za Bosnu i Hercegovinu. 

Mene zanima koja je strategija, koji je plan Ministarstva kulture i sporta kada su u pitanju svih 

7 institucija? Doduše, premijer je spomenuo 3 institucije i onu stavku od 800 000, ali me 

zanima koji je plan za ostale institucije? Znam da Zemaljski muzej i Univerzitetska biblioteka 

su predviđene da budu pomognute, prije svega od strane Ministarstva za visoko obrazovanje, 

ali me zanima i kakav je stav Ministarstva kulture i sporta, a po ovom pitanju i Ministarstva 

visokog obrazovanja? U javnoj raspravi smo dobili zahtjeve ustanova kulture kojima smo mi 

osnivači, odnosno kojima je osnivač Kanton Sarajevo i tiču se potrebnih sredstava za 
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infrastrukturne radove na objektima tih ustanova, zatim za nabavku opreme za koje su iskazali 

potrebe, te za zapošljavanje nedostajućeg kadra, a obično se tu radi o deficitarnim zanimanjima. 

Na koji način je Ministarstvo kulture i sporta reagovalo na te zahtjeve koje smo dobili u pisanoj 

formi kroz javnu raspravu? I moje posljednje pitanje ustvari, a tu mi treba potvrda ili eventualno 

ispravka mog zaključka koji sam stekao kroz istraživanje budžeta za kulturu i sport iz 

prethodnih godina. Ti budžeti, ti budžeti, ti dokumenti se mogu naći na web stranici 

Ministarstva. Koliko sam ja dobar s matematikom, zaključio sam da je ovogodišnji planirani 

budžet za kulturu i sport najveći planirani budžet, najveće izdvajanje za kulturu i sport od kako 

postoji Kanton Sarajevo. Ne znam da li ministar u ovom trenutku ima te podatke, a i možda bi 

bilo previše tražiti cijeli taj period, ali, evo, za posljednja dva mandata, odnosno za period od 

2016. do 2024. godine, ukoliko možete u nekom doglednom vremenu pripremiti podatke da 

nas upoznate sa tim uporednim podacima koje ja evo, na određen način sam saznao iz 

istraživanja, ali vjerujem da zanima cjelokupnu javnost, a posebno kulturne radnike u Kantona 

Sarajevo. Zahvaljujem.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Vreto. 

Elvis Vreto (zastupnik) 

Hvala dopredsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne. Imam par pitanja. Prvo se odnosi na 

Ministarstvo obrazovanja. Sufinanciranje izgradnje Osnovne škole na Stupu, možete li nam 

reći kako je inače proces po pitanju te izgradnje ove škole i pripreme za izgradnju ide?. I da 

nam date malo širih informacija, obzirom da je u periodu '23., '24. i '25. planiran projekat 

izgradnje ove škole. Znamo da se na izgradnju u škole na Stupu čeka više decenija, pa evo da 

dobijemo malo svježih informacija iz Ministarstva. Dalje, što se tiče Ministarstva privrede, 

interesuje me, plan je da se nastavi podrška razvoju male privrede i blizu 9 000 000 KM je 

izdvojeno na toj stavci. Molim ministra da nam pojasni hoće li to biti standardni program ili 

ima namjeru u 2024. godini uvoditi i nove vrste programa podrške? Dalje po pitanju 

subvencioniranja avioprijevoza, kakva je tu dinamika za '24.godinu, koliko je novca planirano 

i kakve očekujemo efekte? I što se tiče Ministarstva za boračka pitanje, imam jedno isto takvo 

pitanje vezano za povećanje stipendija, u kojem iznosu je planirano to povećanje preko ovog 

Fonda IKRE, kao i povećanje egzistencijlne naknade za demobilisanje borce u 2024. godini, 

pa da nam ministar da malo bliže i preciznije podatke. Hvala, dopredsjedavajuće, to je to od 

pitanja. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Nekoliko pitanja. Prvo pitanje za ministra prostornog uređenja, koliko ste konkretno 

sredstava u Budžetu Kantona Sarajevo za 2024. godinu predvidjeli u borbi protiv zagađenja 

zraka i koje konkretno mjere planirate, evo da kažem kratkoročno, provesti u 2024 godini? 

Drugo pitanje za premijera Kantona Sarajevo. Po kojoj logici je predsjedavajući Okerić vredniji 

pet puta od premijera Kantona Sarajevo, na način da u Budžetu za raspolaganje sredstava 

premijer ima 100 000, a naš uvaženih dopredsjedavajući, trenutno odsutni, ima 600 000 KM. 

Po kojoj logici je pet puta važniji, po kom članu Poslovnika. Pa evo da kažem onih sto, pa, evo 

šest puta. Premijeru, drugo pitanje za vas, zašto ste vi i svi ministri odbili ama baš sve 

amandmane opozicije? Ali bukvalno, znači nekih 6 amandmana Klub SDA, DF čini mi se 40, 

Stranka za Bosnu i Hercegovinu, ne znam 15 amandmana, od toga je, čini mi se, najveći dio 

amandmana se odnosio na izgradnju, dogradnju škola u općini Novi Grada. Je li zaista moguće 
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da od svih ovih 50 amandmana se nije mogao naći barem jedan koja bi ova heterogena Vlada 

uvažila kao važan? I, četvrto pitanje za ministra financija, mislim da on ima ovaj podatak. 

Koliko ste tačno brojem, znači i sumom planirali novih upošljavanja kroz Budžet za 2024. 

godinu, pošto je to izborna godina, a u tim izbornim godinama ta vaša upošljavanja rapidno 

rastu? Znači koliko je tačan broj novih upošljavanja po svim resorima koji ste planirali u 

Kantonu Sarajevo? Kolege Bandiću, naravno da ja to znam, ali želim radi javnosti da nam 

ministri odgovore, moramo im postaviti pitanja, evo to su neka četiri kratka pitanja. Hvala 

lijepo. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Bandić. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ja imamo malo više pitanja, pa evo, molio bih ukoliko pređem vrijeme i ukoliko 

je ograničeno, da imate razumijevanja. Dakle, prvo pitanje odnosi se na premijera. Koliko je 

trenutno projekata iz ovog Prijedloga budžeta spremna za realizaciju? Prodaja imovine. 

Smatrate li da prihod koji planirate od prodaje imovine možete ostvariti u realnom vremenu, 

odnosno u 2024. godini? I na osnovu kojih pokazatelja ste utvrdili da je to iznos koji ste 

predložili ili već imate nekih inicijalnih informacija, pa vam to daje mogućnost da predvidite 

ovu cifru? Na poziciji za Televiziju Sarajevo u Nacrtu Budžeta je bilo 2 459 338 konvertibilnih 

maraka, sada je to povećano na 4 .980.000. Koji je razlog ovakvog enormnog povećanja? 

Advokatima po službenoj dužnosti u Nacrt Budžeta je bilo 500 000 predviđeno, sada 

2.800.000. Također, na advokatima po službenoj dužnosti na Kantonalnom nivou sa 920 000 

na 1.880.000. Jel postoje neki pokazatelji na osnovu kojih ste utvrdili da će upravo u ovom 

iznosu biti potrebna ta sredstva? Ministru za boračka pitanja. Jednokratna pomoć boračkoj 

populaciji sa 8 630.000 je planirano je 11.030.000. Jel postoje neki pokazatelji koji bi nam 

ukazivali da je ovako enormno povećanje zaista neophodno? Turistička zajednica dobila 

1 500 000. Ona ima svoj prihod. Zašto se iz Budžeta izdvaja za Turističku zajednicu s obzirom 

da ima svoj prihod? Pitanje za ministarstvo saobraćaja. Subvencije za javni prijevoz predviđene 

su 37 175 000 u 2024. godini. Zanima me sljedeće, ovdje su pobrojana sva lica koja će to dobiti. 

Da li će dobiti oni učenici koji idu u privatne škole? Pošto ovdje vidim, navedeni su učenici, 

da li će dobiti učenici i studenti koji idu u privatne škole? U tekućim rashodima u Ministarstvu 

za saobraćaj vidim da je planirano 100 konvertibilnih maraka, to je isplatu sudskih presuda. Ne 

znam da li je ovo greška ili je zaista, ako nije greška, onda je smiješna pozicija. Zanima me da 

li su planirana sredstva za radnike koji su u javnom komunalnom, Kantonalnom poduzeću 

GRAS stekli uslove za penziju, koji su penzionisani po sili zakona, a nisu im uplaćeni porezi 

za penzijsko invalidsko osiguranje? Također, za Ministarstvo saobraćaja. Pokriće gubitka za 

javni prijevoz 25.500.000 KM u 2024.godini su planirani. Navedeno je tamo da se radi o 

sporazumu koji omogućava ovakvu vrstu davanja sredstava subvencioniranja. Volio bih da 

nam ministar kaže ustvari o kojoj vrsti sporazuma se radi. Pošto se radi o javnoj usluzi sada 

dajemo 25 000 000 nekome da ga finansiramo za ono što mu je redovan posao. Imam pitanje 

još da Ministarstvo obrazovanja. Dakle, besplatni udžbenici su planirani za učenike javnih 

institucija, osnovnih i srednjih osnovnih, da li su ti udžbenici planirani za učenike koji ne 

pohađaju javne ustanove pošto su diplome javne isprave? Na osnovu kojeg modela ili kriterija 

ako nemaju mogućnost oni učenici koji idu u privatne škole, ako nemaju mogućnost dobivanja 

tih udžbenika, na kojem ustvari principu mi dijelimo? Jel dijelimo to na principu prava, 

odnosno osnov za dobijanje su učenici ili javne ustanove? Imam pitanje za Ministarstvo za rad 

i socijalnu politiku. Izrada Strategije demografskog razvoja izdvaja se 50.000 konvertibilnih 

maraka. Ukoliko mogu malo pobliže da dobijem informaciju ustvari, šta se podrazumijeva pod 

ovom Strategijom? Također sam našao tamo da se izdvaja za izradu socijalne karte. Mislim da 
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u nekom prethodnom periodu se također izdvajao neki novac za izradu socijalne karte. Ukoliko 

jeste, zanima me, ustvari, koji su pokazatelji tih istraživanja? A imam informaciju da je to 

provedeno. I još jedno pitanje samo za premijera, možda i ministra privrede. Ja sam dobio 

jednu ozbiljnu informaciju iz Javnog kantonalnog preduzeća Skenderija, određeni zaposlenici 

tog Javnog poduzeća prijavili određena vrlo o ozbiljna koruptivna djela. U tom kontekstu imam 

informaciju Ureda za borbu protiv korupcije koji konstatuje, kao i Ured za reviziju ustvari, da 

postoje koruptivne radnje, odnosno da postupci prilikom obavljanja javnih nabavki nisu 

provedeni u skladu sa zakonom, da to upućuje da se radi o nekim koruptivnim radnjama. Vidim 

da se i ove godine u tom kontekstu izdvajaju ogromna sredstva za ovo javno preduzeće. Zanima 

me da li je upoznat ministar, premijer sa ovom informacijom i sa informacijom Ureda za borbu 

protiv korupcije, koji je u stvari u jednom dijelu tvrdio, konstatovao da te javne nabavke nisu 

provedene u skladu sa zakonom, da postoji indicija ili obilježje nekog određenog djela i ukoliko 

to zna premijer i ministar, zanima me što će uradit po pitanju preuzimanja odgovornosti, 

odnosno sankcionisanja odgovornih u ovom javnom poduzeću? Hvala.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

S obzirom da nemamo više prijavljenih za pitanja, zamolila bih premijera, ministrice i ministre 

da ponude odgovore na postavljena pitanja. 

Ministar Osmanović. Molim vas, uključite ga. 

Omer Osmanović (ministar) 

Hvala uvažena dopredsjedavajuća, hvala uvaženim zastupnicama i zastupnicima na pitanjima. 

Bilo je dosta pitanja, svakako i u hodnicima, gdje smo mi dosta tako uradili, i uvaženi 

zastupnici i zastupnice su pohvalili rad Ministarstva za upravljačka pitanja i planiranje na nivou 

kao što je bilo i prethodnih godina. Uvaženi zastupnik Vreto pitao je povećanje stipendija i 

egzistencijalne naknade. Mi smo, zahvaljujem se ovom prilikom i Skupštini i Vladi Kantona 

Sarajevo od školske godine 2024/ 2025. godina za preko 2000, 2100 studenata i polaznika 

srednjih škola bit će povećana stipendija za 50 %. Magistarskih studij i doktorski studij ostaju 

na istim nivoima 200 maraka i 500 maraka za doktorske studije, s tim što ćemo najvjerojatnije 

povećati broj studenata na drugom i trećem ciklusu. Novčana egzistencijalna naknada za naše 

branitelje koji su na birou povećati će se za 20 posto. Moram napomenuti na federalnom nivou 

sve naknade se povećavaju za 3,75 %, mi smo odlučili ovu da postignemo naknadu za 20 % i 

to je u prosjeku nekih od 40 do 50 maraka po jednom branitelju. Uvaženi zastupnik Mahir 

Dević je pitao maloprije za amandmane, ja bih odgovorio ispred Ministarstva za boračka 

pitanja. Znači na boračkoj Komisiji amandman nakon iscrpne rasprave sa uvaženim 

zastupnikom Kapidžićem i uvaženim zastupnikom Šaljićem došli smo do najboljeg rješenja i 

mi smo uvažili od Komisije za boračka pitanja koji su oni postavili amandman za zdravstvenu 

zaštitu, za banjsko liječenje, koji je usvojen. Uvaženi zastupnik Bandić pitao je za jednokratnu 

pomoć, odakle ovolika razlika između Nacrta i Prijedloga? Ja ću vas napomenuti da je to 

agregirana pozicija koja se odnosi na jednokratnu pomoć za socijalne potrebe i liječenje koje 

smo ove godine izdvojili 5 310 000 maraka za 6300 lica, radi samo usporedbe, prije što ću ja 

početi obnašati ovu dužnost, bilo je tu oko 2 000 000 i za 2300 lica, preko 200 % smo podigli 

po tom pitanju. Za dženaze, nažalost, naši branitelji sve više umiru i sahrane, izdvajamo 

4 .800.000, a obzirom da smo vezani za prosječni lični dohodak tu očekujemo povećanje od 

nekih 700 000 radi povećanja prosječne lične plate za 2000 lica, koliko je preselilo i umrlo ove 

godine. Imamo tu subvencije za grijanje po 600 maraka za 1000 lica. Također imamo, na što 

sam izuzetno ponosan, pravna pomoć za naše ponosne branitelje gdje smo izdvojili ove godine 

600 000 maraka za 40 lica i to čini neku cifru na istom nivou kao 2023. godine na oko 

11 000 000 maraka. Hvala vam puno za sva pitanja i što pratite rad Ministarstva za boračka 

pitanja. 
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Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministar Magoda.  

Kenan Magoda (ministar) 

Dobar dan. Hvala uvažena dopredsjedavajuća Kristić, uvažene kolege i kolegice, zastupnice i 

zastupnici. Pitanje od kolegice uvažene Marijele Hašimbegović. Drago mi je što je kroz budžet 

prepoznala ustvari ulaganje Ministarstva kulture i sporta u infrastrukturu i ulaganja. Naravno, 

radi se o kreditnim sredstvima 6 000 000 za kulturu i 10 000 000 ulaganja za sport. To je 

sigurno jedan historijski iznos za Ministarstvo kulture i sporta. Znamo da je prošli u prošlom 

budžetu za 2023. godinu za ova kapitalna ulaganja bilo nekako oko 4 000 000 KM. Tu je 

ustvari opredjeljenje Ministarstva kulture i sporta kako vidi 2024. godinu u Budžetu i kroz 

djela. I pokazat ćemo to sigurno realizacijom u novoj godini. 6 000 000 kreditnih sredstava se 

odnosi dijelom na Muzej Aars Aevi, na muzej Berbera, Narodno pozorište, Festivalski centar 

koji se već dugo, dugo očekuje i u Sarajevu. Mnoge vlasti su imale šansu da pokažu kroz budžet 

da opredeljenje kulture, to smo u ovaj put uradili. Sigurno ćemo u 2024 godini vidjeti fasadu, 

novu rekonstrukciju fasade Narodnog pozorišta i rekonstrukciju i izmjenu stolarije Narodnog 

pozorišta. I sigurno nakon 40 godina ćemo promijeniti audio opremu u svim pozorištima u 

Kantonu Sarajevo znači, to ne možemo bez tih dodatnih financijskih sredstava, i totalno će to 

promijeniti ustvari ojačati sve naše javne ustanove kulture, što je i primarni cilj Ministarstva 

kulture i sporta za 2024. godinu. A što se tiče 10 000 000 sredstava iz domene infrastrukture 

za sport , ono što je i premijer Uk u svom izlaganju i ekspozeu danas vama zastupnicima rekao 

kroz Budžet Kantona Sarajevo da ćemo vratiti Reprezentaciju Bosne i Hercegovine da igra u 

Sarajevu, samim tim kroz te utakmice ćemo povećati prihode, značajno mapirati Sarajevo kao 

centar sportskog dešavanja u regiji i Europi, a najvažnije je ustvari da će i naši stadioni dobiti 

te neke kategorije koje su potrebne za organizaciju ozbiljnih prvenstva, kako europskih, tako i 

šire. Ono što mogu reći za naše javne ustanove kulture da je, naravno, kroz budžet Kantona 

Sarajevo od 2024. godine planirano da Svrzina kuća i Despića kuća napokon dobije 

odgovarajuću rekonstrukciju i zato smo je izdvojili 180 000 KM. Izdvojili smo 650 000 KM, 

prvi put za tekuća održavanja javnih ustanova kulture Kantona Sarajevo, to nikada nije bio 

slučaj u Budžetu Kantona Sarajevo, tj Ministarstva kulture i sporta, tako da je, naravno, svima 

jasno da kroz budžet Ministarstva kulture i sporta vidimo opredjeljenje i ulaganje u kulturu i 

opredjeljenje i ulaganje u sport Kantona Sarajevo. Hvala. Naravno, imam pitanje i od uvaženog 

zastupnika Samira Avdića. Jednim dijelom sam odgovorio vezano za fasadu Narodnog 

pozorišta. Ne samo nakon toliko godina da ćemo imati novu fasadu Narodnog pozorišta, nego, 

kao što sam rekao da ćemo promijeniti i sanirati stolariju Narodnog pozorišta i da ćemo po prvi 

put imati novu audio opremu u Narodnom pozorištu. Što se tiče Ars Aevija, planirano je da 

ćemo izdvojiti iz budžeta Ministarstva kulture sporta oko 1 000 000 KM. I ja jedva čekam da 

zajedno sa svima nama krenemo u realizaciju tako jednog velikog projekta na lokalitetu 

Kantona Sarajevo i općine Novo Sarajevo. Što se tiče institucija kulture od značaja za BiH, 

odnosno, kao što je rekao uvaženi zastupnik Avdić, njih tri, Vlada Kantona Sarajevo je u svojim 

politikama i vođenjima pokazala ustvar opredjeljenje zaštite institucija kulture od značaja. 

Jednim velikim dijelom je to i Vlada prije nas riješila kojim Ministarstvo visokog obrazovanja 

i sada, naravno, moja kolegica to nastavlja još više. Zajedno radimo na tome da stabilizujemo 

i jačamo institucije kulture Bosne i Hercegovine. Samo jedan primjer 2017. godine se izdvajalo 

oko 400.000 KM, a mi smo u 2023 došli do nekih 2 000 000 KM koje izdvajamo za institucije 

kulture Bosne i Hercegovine. I to je pokazatelj opredjeljenja i vođenja Vlade i politika ustvari 

unutar Vlade i Kantona Sarajevo, unutar Skupštine Kantona Sarajevo i većine, kako ustvari mi 

gledamo kulturu. Zemaljski muzej je riješen kroz financiranje iz Ministarstva visokog 

obrazovanja, također, Nacionalna univerzitetska biblioteka je jednim dijelom riješeno kroz 

Ministarstvo visokog obrazovanja, jednim dijelom kroz Ministarstvo kulture i sporta Kantona 
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Sarajevo. Samo komparacija, prošle godine je NUB kroz Grant sredstva dobio nekih 11 ili 

15 000 KM, ove godine smo povećali to na 65 000 KM, međutim, nažalost, Historijski muzej, 

Umjetnička galerija Bosne i Hercegovine i Muzej književnosti i pozorišne umjetnosti nisu našli 

na ovaj način kroz neke posebne zakone ili kroz programe Vlade, način finansiranja i 

Ministarstvo kulture i sporta je krenulo u izradu jednog posebnog zakona lex specialis, koji će 

imati određeni rok trajanja, da konačno u 2024. godini ove navedenih institucije, kao i 

Zemaljski muzej Biblioteka za slijepa i slabovidna lica i Kinoteka više ne razmišljaju o platama 

2024. godine. Ono što smo pokazali ponovo kroz Budžet Kantona Sarajevo je opredjeljenje da 

imamo prvi put ucrtanu budžetsku liniju, 800 000 KM je dovoljno za 37 uposlanika koje ima 

Historijski muzej, Umjetnička galerija Bosne i Hercegovine i Muzej književnosti i pozorišne 

umjetnosti zaposlenika da s tim novcem obezbijedimo plate za 2024 godinu, a naravno onaj 

dio iz javnih poziva ćemo financirati i nastaviti finansirati Zemaljski muzej, Kinoteku, 

Nacionalnu univerzitetsku biblioteku i Biblioteku za slijepa i slabovidna lica. Tako da ona 

stvarno kroz Budžet smo mislili na sve i po prvi put ćemo trajno riješiti nama izuzetno važne 

institucije kulture Bosne i Hercegovine. Koje je još bilo pitanje? Da, od uvaženog zastupnika 

Avdića bilo je pitanje budžeti, komparacije budžeta koje mogu samo, evo ja sam, dok ste vi 

postavljali pitanje, uvaženi zastupniče, napravio, dobio od svojoj službe od 2016. do 2023. 

godine budži Ministarstva kulture i sporta, 2016, budžet je bio nekih 7 000 000 KM, 2017. - 

8 100 000 KM, 2018. - 10 000 000 KM, 2019. Oko 13,5 milijuna KM, 2020.- 14 000 000 KM, 

2021. -11 000 000 KM, 2022. - 13 miliona KM, 2023. -18, 8 milona KM i rekordni iznos 2024. 

godine i ponovno kažem koje je to opredjeljenje Vlade, kako gledamo na kulturu i sport je 

rekordni 35.326.000 KM u budžetu Ministarstva kulture i sporta. Hvala.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministrica Hota-Muminović. 

Naida Hota-Muminović (ministrica) 

Hvala vam lijepo. Mi smo imali pitanje od uvažene zastupnice Vujović vezano za stavku 

"pomoć za Sandžak". Mi smo ove godine, naravno, koristeći ovlaštenja koja imamo, a radeći 

svoju izvornu nadležnost, kao Ministarstvo za odgoj i obrazovanje, iskoristili jednu priliku da 

ojačamo regionalne veze, uključujući i veze sa Sandžakom. Poznate vam je da mi imamo 

mogućnost i pravo potpisivanja sporazuma o saradnji, kako sa drugim nivoima vlasti u Bosni 

i Hercegovini, tako i sa drugim administrativnim jedinicama u regionu ili svijetu, naravno, uz 

prethodnu suglasnost Vlade, što uvijek osiguramo, i na tom fonu želimo nastaviti saradnju sa 

regijom Sandžaka na način da podržimo i osluškujemo ono što jesu njihove najprioritetnije 

potrebe, kada, naravno, govorimo o odgoju i obrazovanju, odnosno o ovim nivoima 

obrazovanja. Mi smo već uspostavili svojevrsnu saradnju preko Opštine Ilidža. Svojevremeno 

smo pomogli i nabavku lektira za učenike koji izučavaju bosanski jezik i književnost. Bilo je i 

drugih infrastrukturnih projekata koje je Kanton Sarajevo putem drugih ministarstava 

implementirao u regiji Sandžak, a evo, Ministarstvo za odgoj i obrazovanje nastojat će u okviru 

onoga što je zakonom dozvoljeno i moguće, unaprijediti tu saradnju kada su u pitanju i nove 

generacije. Vezano za pitanje putnih troškova, imali ste tu pitanje i vi uvažena zastupnice 

Vujović, a i uvažena Hašimbegović. Na poziciji putni troškova kod javne ustanove Institut za 

razvoj perduniverzitetskog obrazovanja ta stavka je uvećana iz razloga što smo mi ove školske 

godine započeli programe primarne prevencije za učenike osnovnih i srednjih škola. U okviru 

tih programa započeli smo i studijske posjete koje se realiziraju za učenike srednjih škola. 

Konkretno, riječ je o posjetama prvi razred ide prema Krajini, dakle sjeverozapadu Bosne i 

Hercegovine. Iduće školske godine ovo ćemo proširiti na način da učenici drugog razreda idu 

prema sjeveroistoku Bosne i Hercegovine, a novi prvači u srednjim školama nastavljaju sa 

studijskom posjetom prema Krajini. Tako da zapravo svi ovi troškovi koje u okviru ovog 
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programa realizira i stvara Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja u 

računovodstvenom smislu pripadaju zaista ovoj stavci, putni troškovi, a jedan dio tih troškova 

ide i na ugovorene usluge, što je ujedno i odgovor uvaženoj zastupnici Hašimbegović zašto su 

povećana ugovorene usluge. Djelomično i zbog toga što se spoljni saradnici Instituta plaćaju 

se od stavke ugovorene usluge. Kada govorimo o spoljnim saradnicima, riječ je o konkretnim 

aktivnostima koje Institut provodi, npr to su profesori historije koji putuju na ove studijske 

pohode i koje standardizirano provode ove programe sa svim učenicima, to su i programi 

prevencije nasilja u školama, to su i programi ekologije, odnosno promocije ekološke svijesti 

kod učenika. To su i programi poduzetništva. Mi nemamo ni u Institutu, ni u Ministarstvu 

resurse da sami to sve radimo, a podsjetit ću da je Odlukom o osnivanju Institut zaista u prilici 

i može angažirati spoljne saradnike, tako da ova stavka se odnosi na to i Institut je generalno i 

zamišljen tako kada je osnivan, da će imati jedno jezgro ljudi koji pomažu i razvijaju programe, 

a naravno veliku mrežu implementatora svih tih programa, prvenstveno u obrazovnoj zajednici, 

ali naravno i iz drugih branši, tamo gdje ne možemo sve pokriti iz obrazovne zajednice. 

Bilo je pitanje od uvaženog zastupnika Vrete vezano za Osnovnu školu Stup. Mi smo i 

okvirnim budžetom, Dokumentom okvirnog budžeta, predvidjeli sredstva da se ova škola 

izgradi u naredne tri godine. Prije par dana potpisali smo i Okvirni sporazum sa načelnikom 

opštine Ilidža, Nerminom Muzurom, i dogovorili da ćemo u narednom periodu implementirati, 

odnosno sufinancirati izgradnju nove osnovne škole na lokalitetu Stup. Procijenjena vrijednost 

ove izgradnje je 20 miliona. Opština je investirala jedan dio svojih sredstava i investirati će u 

ovom periodu izgradnje, također, zemljište je ustupljeno, vlasnike je Opština bila i zemljište je 

ustupljeno za izgradnju škole i mi u ovoj godini sljedećoj imamo, već sprema 4 000 000 koja 

ćemo doznačiti, to su kreditna sredstva, a ranije smo putem transfera doznačili već određeni 

iznos novca Opštini, tako da se već može krenuti u raspisivanje tendera za izgradnju ove škole 

i iduće godine se mogu financirati već prve faze i pozicije koje se pojave u tom projektu 

izgradnje nove škole. Ja nisam zabilježila druga pitanja. Ja se zahvaljujem uvaženim 

zastupnicama i zastupnicima za interesovanje i postavljena pitanja. Hvala. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Premijer Uk. 

Nihad Uk (premijer) 

Hvala dopredsjedavajuća, krenut ću redom. Prvo pitanje koje je usmjereno prema meni, a da 

sam ga upratio, bilo je od uvaženog zastupnika Šaljića koje nekretnine su planirane da budu 

predmet prodaje u narednoj godini? Između ostalog, imamo tu hotel Maršal koji se vratio u 

posjed Kantonu Sarajevo, također imamo jedan hotel na Jahorini, između ostalog, u završnoj 

proceduri su presude za dva preduzeća koja su oduzeta faktički od Kantona Sarajevo, a gdje je 

kanton Sarajevo vlasništvo, to je Unis i Projekt biroa, tako da velika imovina je u pitanju i mi 

očekujemo kao Vlada Kantona Sarajevo u narednoj godini da će biti na raspolaganju s obzirom 

da se radi, evo, kao što ste vidjeli u hotelima, bespredmetno je očekivati da jedna Vlada ili bilo 

ko bude dobar domaćin i dobar ugostitelj po tom pitanju i sigurno će biti opredjeljenje Vlade 

Kantona Sarajevo da ovakve neperspektivne objekte za Kanton Sarajevo stavimo u promet i da 

s jedne strane inkasiramo sredstva, a s druge strane da, recimo, Bjelašnica dobije još jedan hotel 

koji zaslužuje, a u ovom trenutku ima jedno ruglo. Što se tiče uvažene zastupnice Vujović 

zbrinjavanja mladih, stambenog zbrinjavanja. Nešto sam govorio u uvodnim napomenama. 

Dakle, mi ćemo već u januaru napraviti analizu trenutnog poziva koji je aktuelan proteklih 

godina, uz male izmjene samih kriterija i da vidimo u kojem smjeru ćemo 2024 ovaj poziv 

plasirati prema javnosti. S druge strane, napravit ćemo također analizu svrsishodnosti 

financiranja na ovaj način, tako da ćemo pronaći najbolju opciju kako bi mladi zaista imali 

pomoć u stambenom zbrinjavanju i da imamo što manje primjedbi koje se dešavaju iz godine 
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u godinu po pitanju kriterija. Ja sam svjestan da je nemoguće ugoditi svima, ali da napravimo 

jedan optimalan javni poziv, projekat koji će biti na radost i Vlade Kantona Sarajevo i 

Skupštine Kantona Sarajevo, u konačnici i mladih osoba da riješe stambeno zbrinjavanje. 

Također, naveo sam da smo krenuli sa posebnim, odnosno planirali smo za iduću godinu 

poseban vid stambenog zbrinjavanja mladih kroz subvenciju najma stanova, jer to je jedna od 

opcija u čitavoj Europi da mlade osobe ne moraju isključivo stambeno da se zbrinu onog 

trenutka kada kupe stan, već mogu stambeno zbrinjavanje vršiti kroz najam, a Vlada Kantona 

Sarajevo i ovaj će vid subvencionirati. Dosta pitanja je bilo od važnog zastupnika Bandića, pa 

ću krenuti redom. Što se tiče Skenderije i koruptivnih radnji. Iskreno nisam upoznat od strane 

Ureda za borbu protiv korupcije. Pozivam, ako je i bilo išta, da Tužiteljstvo što prije donese 

bilo kakve odluke i Vlada Kantona Sarajevo i premijer Uk, i Nihad Uk, kao građanin Kantona 

Sarajevo, u svakom trenutku će osuditi bilo kakvu koruptivnu Vladu na bilo kojoj poziciji u 

Kantonu Sarajevo. Što se tiče povećanja iznosa u odnosu na Nacrt za TVSA, iznos je povećan 

kako bi uposlenici TVSA isto tako osjetili povećanje plata, s obzirom da oni nisu uključeni na 

jedan način kroz kolektivni ugovore kojim su tretirani, povećanje koeficijenata za 5 % koje je 

Vlada Kantona Sarajevo dogovorila i planira dogovoriti sa granskim kolektivnim ugovorima. 

Što se tiče prodaje imovine, to sam rekao na odgovor uvaženom zastupniku Škaljiću. Koliko 

je spremno projekata? Dakle, prilikom kreiranja ovog Budžeta, osnovna intencija je bila da 

budžetiramo projekte koji su u završnoj fazi, odnosno koji su pripremljeni, tako da svi ovi 

projekti koji su navedeni, oni su u završnim fazama, za neke je već postoji građevinska dozvola, 

tako da to je jedan bio od kriterija prilikom normiranja projekata, prvenstveno od strane 

budžetskih korisnika, a onda i u fazi kada su resorna ministarstva pokušala i preuzela kreiranje 

tog Budžeta. Na pitanje uvaženog zastupnika Devića zašto više novca ima na Kabinetu 

predsjedavajućeg u odnosu novca na Kabinetu premijera. Ja sam lično ocijenio da je 100 000 

konvertibilnih maraka dovoljno za raspolaganje, a da sve ostale potrebe koje se mogu 

finansirati i koje mogu se podržati mogu raditi resorni ministri. Pitanje zašto su odbijeni svi 

amandmani, dakle veliki broj amandmana gdje je već uključen u Budžet Kantona Sarajevo, 

dakle, već su obuhvaćeni nekim stavkama, dobar dio njih nije imao, formalno, nije bio 

formalno ispravan, a neki od njih nisu mogli da budu prihvaćeni s obzirom da su skidali 

sredstva sa stavki, gdje su projekti već započeti i skidanjem tih stavki i ti projekti ne bi mogli 

biti okončani, tako da je Vlada Kantona Sarajevo ocijenila u interesu građana i u interesu svih 

nas da na ovaj način postupi po amandmanima. Ukoliko se nađe prostora za realizaciju 

pojedinačnih amandmana sigurno će biti razmatrani u toku godine. Hvala još jednom. Možda 

je bilo još nekih pitanja, ali sam bio spriječen da prisustvujem ovdje na neki dvadesetak minuta. 

Imali smo sada hitnu sjednicu, odnosno na hitni sastanak sa direktorom Sarajevo-gasa, Toplana 

i resornim ministrom po pitanju ove cjelokupne situacije oko gasa i opstrukcija koje čini 

Sarajevogas Istočno Sarajevo prilikom potpisivanja ugovora. Tako da je to razlog zbog čega 

nisam bio na ostalim pitanjima. Ukoliko ih je bilo usmjereno prema premijeru, evo, odgovorit 

ću. Hvala još jednom. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministar Šteta. 

Adnan Šteta (ministar) 

Hvala dopredsjedavajuća. Pozdrav svima. Imao sam par pitanja, ali i kroz amandmane koje 

smo dobili, vidio sada možda nisu neke stvari najjasnije, pa ću pokušati svima pojasniti vezano 

za Budžet Ministarstva saobraćaja. Prijedlog budžeta Ministarstva saobraćaja za 2024. godinu 

je 88 000 000 i glavna i najveća stavka je vezana za javni prijevoz, to su subvencije i pokriće 

gubitka 62 miliona, nabavka vozila, tj autobusa i minibusa 11 miliona. Rješavanje imovinskih 

odnosa na saobraćajnicama 5 000 000 i ostalo su niži iznosi. Ono što nije vidljivo u tom dijelu 
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budžeta, a vidljivo je, znači kroz projekte vezano za kreditna zaduženja, a to ste imali kao prilog 

Budžeta, da u tome imamo nabavku 25 novih trolejbusa, izgradnju pruge od Ilidže do Marin 

dvora, tj rekonstrukciju, kupovinu novih tramvaja, prvo 15, pa onda još dodatnih 10, znači 25 

ukupno, izgradnju pruge od Ilidže do Hrasnice, izgradnju trolejbuske mreže od Druge 

gimnazije do Vogošće, izgradnju tunela na Kobiljoj Glavi, adaptivno upravljanje saobraćaja na 

156 raskrsnica u Kantonu Sarajevo. Ovo su sve projekti koji su u završnoj fazi ili u toku, znači, 

nema stavki koje nisu spremne za početak. Nove tri stvari koje imamo za 2024. godinu jeste 

izgradnja depo-a trolejbusa, jeste nabavka novih autobusa, među njima i električnih autobusa, 

prvi put u Sarajevu, kao i izgradnja biciklističkih staza i rekonstrukcija depo-a tramvajskog na 

Remizi. Te stvari nemate u ovih 88 000 000. To su stvari koje su rješavane kroz kredite i u 

drugom dijelu budžeta. Kroz amandmane, a i danas sam imao određene upite vezano za 

subvencije za javni prijevoz i pokriće gubitka. Šta tzn? Tzn. da danas svi studenti u Kantonu 

Sarajevo imaju besplatan javni prijevoz. Tzn. da đaci javnih škola imaju besplatan javni 

prijevoz jer Zakonom o srednjem i osnovnom obrazovanju tako tretirano, mijenja se taj Zakon 

i to će biti promijenjeno, a u međuvremenu će mi kao Vlada u januaru donijeti Odluku kojom 

ćemo sufinancirati, tj pokriti troškove i đaka u privatnim školama. Imamo penzionere koji 

imaju minimalnu penziju, kojima sufinanciramo prijevoz, tj i njima je besplatan. Ono što je 

bitno jeste, a nismo imali da kuponi radničkih i ostalih kategorija danas važe u oba 

prijevoznika, nisu prije važili. Ono što je bitno da nam cijene karata i kupona se neće mijenjati 

u 2024. godini u odnosu na 2023. godinu, jer kroz subvencije smo našli način da pokrijemo 

troškove i da građanima te stvari ne bi poskupile. Dok sam ja ministar saobraćaja, a i ova Vlada 

dok vlada, ono što je sigurno jeste da nikada nećemo dozvoliti da radnici nemaju puna prava. 

Nažalost, u Grasu ljudi godinama nisu imali puna prava, od 2009. do 2016. godine ljudima se 

nisu plaćeni doprinosi, ljudi nisu mogli da idu u penziju, državi nije plaćan PDV, pa danas mi 

te stvari plaćamo, državi nije plaćana struja, pa smo dobivali zaključke da će nam se ugasiti 

struja za trolejbuski i tramvajski saobraćaj, pa smo i to platili. To je pokriveno kroz subvencije 

za javni prijevoz, dijelom što plaća prijevoznik, a dijelom kroz pokriće gubitka. Da 

napomenem, a vjerujem da svi znamo, 188 ljudi otišlo u penziju 21-23. u Grasu kojima smo 

spojili radni staž od 2009 do 2016. To je 8 000 000 maraka. Cirka 60 ljudi će ići u penziju u 

2024.godini ta sredstva planirana. Isplatili smo od '21. do '23. 62 000 000 tužbi radnika Grasa 

iz perioda 2006-2009, na ime, štetnog Kolektivnog ugovora. Mi smo to isplatili i plaćamo tužbe 

kako nam nažalost, dolaze, a njih još ima. Neka procjena je da će toga biti u 2024. godini, nekih 

desetak milijuna. Sve ovo što sam nabrojao je navedeno u Budžetu 2024. godine i zato mi je 

iskreno čudno bilo da amandmani koji su dolazili su dolazili da se skida sa subvencija, a 

subvencije su subvencije građanima, nikome drugome, da imamo prijevoz najjeftiniji u ovom 

dijelu Europe, to možete provjeriti i da skidamo pokriće gubitka, tj da potencijalno dovodimo 

u opasnost ponovo radnike da ne isplaćuju, da im se ne isplaćuje plata. Kao što sam rekao, mi 

to nećemo dozvoliti. To je sve sadržano u Budžetu koji je tu. Spremnost projekata u 

Ministarstvu saobraćaja je ful, sve ono što imamo u Budžetu kroz Ministarstvo saobraćaja i 

Direkciju za puteve je spremno. Nismo stavili projekte koji nisu spremni, nažalost, imamo 

projekata iz prethodnog perioda koje još nismo završili, a koje završavamo iz nekih razloga, 

tako da je brojem manji broj projekata, ali metrima i novcem je značajno to više nego što je to 

bilo u protekloj godini. Hvala lijepa. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministrica Mesihović. Molim vas da uključite ministricu Mesihović. 

Adna Mesihović (ministrica) 

Hvala lijepa. Zahvaljujem se zastupnicima na postavljenim pitanjima zato što se ona otprilike 

usklađena sa prioritetima koje je ovo Ministarstvo stavilo u fokus i to potvrđuje, ispravnost jel 
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puta na kojem se nalazimo. Krenut ću redoslijedom. Možda nisam baš po redu pisala pitanja, 

ali mislim da sam ih sve obuhvatila. Evo, prvo ćemo započeti sa Studentskim parlamentom. 

Zakonski nije definisano da Studentski parlament u trenutno postojećem Zakonu o visokom 

obrazovanju bude prepoznati kao budžetska stavka. I to ćemo, već smo započeli. Ja sam odmah 

nakon preuzimanja ovaj pozicije obavila niz razgovora sa predsjednikom Studentskog 

parlamenta i definisali smo na koji način oni da poprave rad i definišu neke aktivnosti rada 

Studentskog parlamenta i njegove uloge sa aspekta ovaj aktivnosti rada studenata, tako da oni 

će biti integrisani i u Zakon o visokom obrazovanju, a također njihovi predstavnici raditi će u 

radnoj grupi Zakona o studentskom standardu, gdje će oni zakonski definisati i svoj rad, a 

također i svoj način financiranja. Ono što je dobra stvar je da smo danas, evo, jutros potpisali, 

ministarstvo je potpisalo sa Studentskim parlamentom Ugovor o realizaciji jednog projekta 

vrijednosti 32 000 maraka, gdje će Studentski parlament realizovati kroz ta financijska sredstva 

edukaciju studenata za pisanje projekata. Ovaj postoji strategija znači na koji način će se taj 

projekat realizovati, ali za sve javne pozive, gdje oni kao Udruženje mogu da apliciraju do ove 

finalne realizacije njihovog pravnog statusa u zakonskim legislativama na ovaj način će sigurno 

njima biti obezbijeđena sredstva i sigurna sam da su oni već osjetili da je to neki stav ovoga 

Ministarstva. Što se tiče Studentskog centra, to je neka je li, dugogodišnja, vrlo kompleksna 

problematika koju su i prethodni ministri pokušavali riješiti i nikad nije došlo jel do finalizacije 

tog rješenja. U prethodne dvije godine Studentskom centru je ova Vlada dodijelila sredstva 

okvirno oko 7 000 000. Znamo da je Studentski centar ovaj unazad par godina imao dug od 

nekih 13 miliona, poreski dug, koji je sada reduciran na okvirnih 1 700 000, zahvaljujući 

uglavnom sredstvima Vlade. Ono što je činjenica da ova sredstva koja ovaj Ministarstvo i 

Vlada dodjeljuje Studentskom centru uglavnom odlaze za plate uposlenika koji učestvuju u 

realizaciji ishrane i smještaja studenata. Samim tim kroz ta sredstva su nedovoljna da se 

unaprijedi standard studenata. Ono što smo mi kao ministarstvo jel pokrenuli je prije svega da 

se definiše Zakon o studentskom standardu, a također, oformili smo radnu grupu koja će već 

početi sa radom iza Nove godine, koja će prvo utvrditi stvarne troškove, prihode, ovaj način 

poslovanja Studentskog centra i donijeti neke prijedloge njihovih rješenja, dugoročni, jer na 

ovaj način, koja god sredstva od strane Vlade da se izdvoje i od strane Ministarstva, njima neće 

biti dovoljna. Za ovu godinu je planirano okvirno znači minimalno 1 300 000 ovaj sredstava 

za Studentski parlament, a finalan iznos će, naravno se odrediti, programom utroška 

Ministarstva za nauku. Što se tiče mladih istraživača i ove godine su obezbijeđena sredstva za 

ovaj javni poziv za nauku. Također, značajno je povećana ova stavka za mlade istraživače u 

okviru tog poziva na 250 000. A ova još jedna od strategija unapređenja naučnoistraživačke 

djelatnosti mladih istraživača ovaj ovog Ministarstva je da se svake godine kroz Savjet za 

nauku definišu kriterij tog javnog poziva i jedan od kriterija javnog poziva za ovu godinu će 

biti da učesnicima koji se budu kandidovali za sredstva kroz javni poziv unutar tima, jedan od 

članova tima bude i jedan mladi istraživač koji će kroz taj istraživački projekat, odnosno kroz 

sredstva tog javnog poziva, dobiti sredstva za izradu svog, ovaj svojih magistarskih ili 

doktorskih istraživanja. Što se tiče, ovo su bila pitanja zastupnice Vujović, čini mi se. Što se 

tiče pitanja zastupnika Selmanovića vezano za plate uposlenih na Univerzitetu u Sarajevu i 

budžetska sredstva po toj stavci. Mi smo imali višednevne i višesatne razgovore sa ovaj, sa 

prorektorom za financije Univerziteta u Sarajevu. Tim pregovorima, razgovorima su, na tim 

razgovorima su učestvovali i predstavnici Ministarstva financija. I ono što je zagarantovano 

ovaj uposlenicima Univerziteta u Sarajevu da će Vlada Kantona Sarajevo sigurno obezbijediti 

sredstva za 12 mjeseci za njihove plate, čak i sa ovom uvećanom osnovicom. Ono što se 

moramo na neki način referirati na ovaj budžetska sredstva Univerziteta u Sarajevu je činjenica 

da, evo sada uvidom tražila sam od Ministarstva financija dokument o preraspodjeli sredstava 

Univerziteta u Sarajevo sada sa krajem godine. Mnoge od članica Univerziteta u Sarajevu na 

stavci plata imaju višak sredstava koji raspodjeljuju na druge stavke, što znači da im ni do sada 
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nije bio ovaj problem da za 12 mjeseci izvrše ovaj isporuku plata prema svojim uposlenicima. 

Također, kroz razgovor sa prorektorom sugerisali smo da će se sigurno naći rješenje sa nekim 

od prijedlozima da Univerzitet u Sarajevu, ukoliko im po ovoj stavci i budu nedostatna sredstva 

može koristiti sredstva vlastitih prihoda kako bi ovaj, je li, obezbijedio sredstva za plate za 12 

mjeseci. Evo, mislim da je to što se tiče. Da, u pregovorima započinjem odmah poslije Nove 

godine oformljen je novi pregovarački tim, obzirom da je došlo do izmjene ministara za ovaj 

kolektivni ugovor Sindikata visokog obrazovanja, mi već imamo i neke prijedloge za 

unapređenje standarda uposlenika visokog obrazovanja. Konkretno misleći na statuse 

asistenata i viših asistenata. Obzirom da smo kroz neka razmatranja na Vladi Kantona Sarajevo 

uvidjeli da su veliki, da kažem jazovi, između koeficijenata profesora i asistenata, tako da je, 

evo, to neka grupa uposlanika Univerziteta u Sarajevu koje smo prepoznali da ih treba na neki 

način je li stimulisati i motivisati obzirom da su to uglavnom mladi ljudi. Također, imamo i 

dogovor sa Službom za zapošljavanje i to je jedan od prijedloga rektora Univerziteta vezano 

za prekovremene norme. Obzirom da na većini fakulteta Univerziteta u Sarajevu nedostaje broj 

asistenata, pa je to razlog zašto neki profesori imaju prekovremene norme, Služba za 

zapošljavanje Kantona Sarajevo će kroz svoje javne pozive, zajedno sa Rektoratom ovaj 

raspisati zapošljavanje 150 asistenata, uz neki zajednički dogovor o načinu raspisivanja tog 

poziva i saradnji. Mislim da je to, evo što se tiče plata uposlenika Univerziteta u Sarajevu, 

sasvim dovoljno. Znači, do sada se nije desilo da je ikada bilo ovaj da neko od uposlenika 

Univerziteta u Sarajevu nije dobio platu. Što se tiče Nacionalne i univerzitetske biblioteke, već 

je, evo, ovaj ministar Magoda dosta odgovorio na to pitanje. Znači, iako ova stavka u 

Ministarstvu, ovaj za nauku visoko obrazovanje i mlade je 220 000, ono što je značajno da će 

Ministarstvo za kulturu i sport izdvojiti oko 65 000, također za financiranje Nacionalne i 

univerzitetske biblioteke, a također ono što je ministar Magoda najavio da je trenutno u izradi 

Zakon o privremenom preuzimanju sufinanciranja institucija kulture i obrazovanja koji su 

osnovani od strane Bosne i Hercegovine, gdje će i Nacionalna i univerzitetska biblioteka 

regulisati svoj pravni status sufinanciranja rada. Zahvaljujem se. Mislim da sam odgovorila na 

sva pitanja. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministar Hasanović. Molim vas da uključite ministra Hasanovića.  

Enis Hasanović (ministar) 

Dobro, hvala. Bila su, mislim, tri pitanja od, poštovane doktorice Fatime Gavrankapetanović u 

vezi sistematizacije. Stanje u Ministarstvu zdravstva je takvo da je sadašnjom sistematizacijom 

predviđeno 35 radnih mjesta, od čega je popunjeno 22 mjesta, a u dolasku je 6 radnika koji su 

u prethodnom periodu prošli proceduru prijema i trebaju da počnu raditi u Ministarstvu 

zdravstva, što znači ostaje upražnjeno 7 radnih mjesta. I onda imamo 35 do sada 

sistematizovano i 2 dodatna za savjetnike nakon usvajanja novog zakona, gdje će biti 

predviđeni savjetnici. Znači, ista je sistematizacija. Dalje preventivni pregledi. To je bilo 

pitanje 2,5 miliona i malo je to čudno, razlika između redovnog i preventivnog pregleda i zašto 

bi radili skrining ili preventivne preglede. Ovako, smanjenje, smanjenje učestalosti od 

oboljevanja od malignih oboljenja i maligne neoplazme je osnovno strateško opredjeljenje 

zaštite, promocije i unapređenje zdravlja stanovništvu u svim zemljama svijeta. U svim 

posebno razvijenim zemljama svijeta i jačanje javnog zdravlja je ultimativni cilj. To se čini 

kroz promociju zdravlja, prevenciju bolesti i produženje života kojima se, naravno, treba dodati 

kvalitet života. Sve razvijene zemlje svijeta imaju nacionalne scrinning programe. Za osobe 

koje nisu iz zdravstva screening programi znače, ovi iz zdravstva razumiju, za scining programi 

znače provjera pregledima ili nekim testovima opće populacije na neke simptome ili znake 

bolesti i rano otkrivanje bolesti u populaciji koja nema simptoma i znakova. Može biti opći 
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skrining, znači cijelu populaciju da pregledamo, recimo na melanom ili ciljani u nekoj 

podgrupi, recimo za karcinom dojke, pa kada radimo screening iza 40-te godine, ali to je nešto 

što je organizovano od strane države i gdje se pozivaju zdrave osobe koje nemaju nikakvih 

simptoma, koje dolaze na ciljani pregled, dobivaju odmah rezultat i dolaze do ranog otkrivanja 

bolesti, sprečavanja nastanka kasnijih stadija bolesti i, naravno, uspješnijeg liječenja. S druge 

strane, obavezni sistematski pregledi se rade po kategorijama stanovništva, odnosno radnika, 

pa recimo zakonska obaveza za radnike koji rade na mjestima sa posebnom izloženošću riziko- 

faktorima ili mjesta sa posebnim uslovima rada, pa imamo sistemske preglede na godinu dana, 

na 2 godine ili 3. To je zakonska obaveza za zaposlenike. Recimo, tu ne spadaju nikako 

nezaposlene osobe, penzioneri, studenti i ostali. Mi želimo, mi moramo imati nacionalne 

skrining programe, nikako ih ne želimo ukinuti, nego ih razviti, i to je primjena znači koja 

kasnije, osim zdravstveno, životno, spašavanje života ljudi, čuvanje zdravlja, sprečavanje 

invaliditeta, u mnogome je jeftinija nego liječenje recimo zračenjem ili kemoterapijom ili 

operativnih zahvatima, tako da mi želimo na neki način još i više razviti zato što u BiH, 

nažalost, nemamo skrining programe. Počeo Kanton Sarajevo mi to želimo proširiti, 

unaprijediti i pozivati, kao u svim razvijenim zemljama, recimo žene na papa briseve i na 

mamografiju ili kolorektalni karcinom, otkrivanje ranog krvarenja testovima, krvarenje koje se 

ne vidi vanjskim pregledom, nego možemo određenim testovima otkriti mikrokrvarenje. U 

svakom slučaju, nacionalni skrining programi su poželjni i mi ćemo ostati pri tome, razvijat 

ćemo ih i proširiti u svakom slučaju. Ima još pitanje od uvažene zastupnice Marijele 

Hašimbegović. To je bilo koliko sredstava je za rehabilitaciju djece planirano. Znači za 

uspostavu Centara za rani rast i razvoj, planirano u ovoj stavci sto hiljada maraka i za promociju 

prevencije i unaprđenja zdravlja stanovništva je predviđeno 2,5 milijuna maraka. To je 

agregirana pozicija koja će se definisati programom utroška sredstava i pojedine stavke sa ovog 

koda će biti predviđene za tu namjenu. Ja, koliko znam, nisam imao više pitanja. Hvala vam 

lijepa. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministar Mijatović. 

Zlatko Mijatović (ministar) 

Hvala, dopredsjedavajuća. Pozdravljam zastupnice i zastupnike. Ja sam imao nekoliko pitanja, 

ići ću redom. Uvažena zastupnica Hašimbegovićje postavila dva pitanja, odnose se na sredstva 

koja su planirana za Skenderiju i ZOI. Naime, za Skenderiju je u Prijedlog budžeta planirano 

500.000 KM, međutim, mislim da svi već jako dobro znaju da imamo za Skenderiju odobrena 

kreditna sredstva iz ove godine u iznosu od 6,5 milijuna konvertibilnih maraka koje nisu 

utrošene i koje su prenose u narednu godinu, a ta sredstva su namijenjena za 3 projekta: 

rekonstrukcija Ledene dvorane, odnosno krova Ledene dvorane, platoa i Doma mladih. Zbog 

neriješenih imovinskopravnih odnosa ta sredstva nisu mogla biti implementirana u tekućoj 

godini. Nadamo se da ćemo skorim rješavanjem imovinskopravnih odnosa, odnosno skidanje 

Odluke o proglašenju javnog dobra Skenderije i prijenosom vlasništva sa Zavoda za izgradnju 

na Skenderiju otvoriti taj put za potpunu implementaciju ovih projekata. Drugo pitanje odnosilo 

se na ZOI i konkretno pitanje na koje projekte je planiran ovaj iznos. Evo, ja ću taksativno 

pročitati, znači: unapređenje mrežnog, informacionog i tehnološkog sistema SKI Centra 

Bjelašnica, izgradnja, sanacije rekonstrukcija tehničkih objekata na SKI Centru Bjelašnica, 

izgradnja sigurnosne infrastrukture na skijaškim stazama, izrada završnih slojeva na skijaškim 

stazama, nabavka mašina i opreme za rad i transport na SKI Centru Bjelašnica, nabavka mašina 

za uređenje ski staze, dogradnja sistema rasvjete skijaških staza, odnosno SKI Centra 

Bjelašnica, rekonstrukcija ski lifta heliodrom sa uređenjem trase, izgradnja dječjeg parka s 

zimskim i ljetni sadržaji u Babinom dolu i rekonstrukcija sistema za prikupljanje oborinskih 
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voda. To su ti projekti koji su planirani u narednoj godini za Bjelašnicu, odnosno ZOI, kroz 

Budžet. Sljedeće pitanje je od uvažene zastupnice Viteškić, a odnosilo se na PD Butmir i 

planirane projekte. Moram da kažem da PD Butmir jako kvalitetno planira svoje projekte. 

Naime ove godine njihovo izvršenje je bilo 100 %, tako da oni u trenutku sačinjavanja 

Prijedloga budžeta nisu iskazali interesovanje, odnosno nisu imali spreman projekat za narednu 

godinu. Mi smo otvorili poziciju, ukoliko se tokom godine pojavi određeni projekat, da 

možemo biti spremni da nešto implementiramo. Drugo pitanje, od također, uvažene zastupnice 

Viteškić se odnosilo na podsticajna sredstva koliko ih oni povlače. U toku godine otprilike 1,7 

miliona KM, što Kantonalnih, što federalnih poticajnih sredstava ide u PD Butmir. Zastupnik 

Vreto, dva pitanja; novi programi, mala privreda i aviolinije. Prije svega moram da kažem da 

je izvršenje ove godine, što se tiče Programa razvoja male privrede, bilo rekordno, to ćete dobiti 

u narednim sjednicama kao informaciju blizu 95 % je izvršenje. Međutim, nismo zadovoljni sa 

određenim programskim linijama, negdje je odziv bio manji nego očekivan, tako da smo već 

uveliko smo u razmišljanju koje ćemo to nove programe uvodit u narednoj godini. Ovo su sada 

samo neka od razmišljanja, nisu još konačne odluke jer vi znate da mi u narednom periodu 

trebamo da donesemo novi program, četverogodišnji program razvoja male privrede koje će 

definirati ove ciljne skupine. Naime, razmatramo mogućnost uvođenja programa zapošljavanja 

u metalskoj i drvoprerađivačkoj industriji. Poticaj novoosnovanim subjektima maloj privredi 

koji su registrovani u tekućoj kalendarskoj godini, prije objave javnog poziva. Naime, dobili 

smo dosta sugestija, prijedloga da je ovo jedan otežavajući faktor zbog prijave na javni pozive, 

tako da razmatramo i ovu mogućnost. Program poticaja za start up-ove koji su podržani od nas 

i koji su pozitivni, aktivni i opravdali svoja sredstva, znači koji su podržani od strane 

Ministarstva privrede, nastali i posluju određeno vrijeme, da im napravimo poseban program 

samo za njih, da ih dalje podstičemo. Sljedeće, program poticaja za osnivanje novih poslovnih 

subjekata male privrede koji je u svom vlasništvu je investitor MSP, odnosno mala-srednja 

preduzeća iz inostranstva. Znači, otvaramo na ovaj način direktan put, odnosno direktnim 

stranim investicijama. Gledamo da to bude u nadležnosti, odnosno što je u nadležnosti u 

Ministarstvu privrede, odnosno Kantona Sarajevo također razmišljamo o novom programu, 

Program poticaja za osnivanje novih poslovnih subjekata male privrede koji su u vlasništvu 

investitora MSP-ova iz inostranstva, ali čijoj vlasničkoj strukturi je osoba koja rođena iz u 

Bosni i Hercegovini. To je direktan jedan vid kojim privlačimo dijasporu da investira u Kanton 

Sarajevo. Također, mnogo zastupnika me je pitalo da odvojimo start upove, dosadašnju praksu 

start upova od zaista tehnoloških start upova u kontekstu da to budu brzo rastuće, sofisticirane 

kompanije strateških grana privrede. Tako da idemo u tom pravcu da otvorimo mogućnost, 

fizičkim i pravnim osobama koji su zaposleni, koji imaju određenu mogućnost, imaju 

financijsku mogućnost da financiraju, tu imaju određene anđeo investere, da ulažu u taj biznis 

i tu bi odvojili znatno veća sredstva nego što to radimo sada za start up-ove. Također, ostat 

ćemo pri određenim programima koji su se pokazali kao zaista kvalitetni, kao što su refundacija 

za tehnološka ulaganja, digitalizaciju, uvođenje standarda kvaliteta, poticaja za nova ulaganja, 

žensko poduzetništvo i dosadašnji start upova koji su zaista se pokazali kao pun pogodak. To 

bi bilo to. Gospodin Bandić, izvinjavam se, zastupnik Bandić je postavio dva pitanja i jedno se 

odnosi. Izvinjavam se, gospodin Vreto je imao pitanje vezano za aviolinije. Da, planiramo 

nastaviti tu aktivnosti i u narednoj godini. Zato su odvojena sredstva u Budžetu. Zastupnik 

Bandić je imao dva pitanja zašto se odvaja za Turističku zajednicu kada on imaju svoje 

prihode? Ne odvaja se za Turističku zajednicu, već se u saradnji sa Trističkom zajednicom 

zajednički sufinancira, odnosno financiraju određeni projekti od interesa za Kanton Sarajevo. 

U Konkretnom slučaju, odnosno u vezi Skenderije i pitanje koruptivnih radnji, koliko nam je 

poznato i šta smo poduzeli, šta ćemo poduzeti? Znam konkretno o kojem slučaju se radi i 

Ministarstvo privrede, čim je upoznato od strane Ureda za borbu protiv korupcije o tom 

konkretnom slučaju, mi smo zaustavili sve aktivnosti u kontekstu eventualnih daljih isplata za 
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taj konkretan slučaj koji je navodno sporan i koji se trenutno nalazi u Tužilaštvu i dok se ne 

donese tužilačka odluka po tom predmetu, mi nećemo da postupamo po po tom aktu, odnosno 

po toj javnoj nabavci i u skladu sa tim sporazumom. Tako da, eto, toliko od mene. Hvala.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministrica Softić-Kadenić. 

Darja Softić-Kadenić (ministrica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajuća i pozdravljam sve u sali, kao i one koji prate Skupštinu 

preko TV prijenosa. Imala sam dva pitanja vezana za TVSA, odnosno pitanja od strane dva 

zastupnika vezana za TVSA od zastupnice Hašimbegović i od zastupnika Bandića. Pitanje 

zašto je namijenjeno povećanje sredstava i onda još nekoliko detaljnijih potpitanja. Evo, 

Budžet Televizije Kantona Sarajevo je u odnosu na prošlu godinu povećan za 640 000 KM i 

sad iznosi 4 940 000. Zahtjevi koje je u toku javne rasprave na Nacrt istakla Televizija Sarajevo 

prema Ministarstvu pravde i uprave su iznosili ukupno 5 063 000, znači nekih stotinjak hiljada 

zahtjeva nisu ispoštovani u ovom konačnom iznosu koji je odobren, ali je zaista maksimalni 

iznos povećanja, u ovom slučaju ovaj odobren, s obzirom da imamo značajno veći budžet u 

odnosu na prošlu godinu. Zahtjevi u budžetskim zahtjevima koje je komunicirala tadašnja 

uprava i vd uprava sa ministarstvom su se odnosili primarno na povećanje plata, ali i na 

poboljšanje, odnosno nabavku programa i vezano za omogućavanje EUTEL SAT signala kroz 

šta bi se omogućilo da TVSA bude emitirana u inostranstvu, odnosno praćen program od strane 

građana koji žive u dijaspori. Ja moram sad ovdje reći da je kompletno planiranje budžeta i 

komunikacija rađena sa tadašnjom v.d direktoricom Šejlom Spahić. Mi unazad nekoliko dana 

imamo novu upravu u Televiziji Kantona Sarajevo i ja moram pridržati zadršku i rezervu da 

nova uprava ima blago drugačije predstave ili drugačije prioritete i zato ću reći sada 

preliminarno šta je dogovoreno, uz zadršku da ćemo kroz sporazum koji ćemo potpisati sa 

novom upravom ovo još dodatno precizirati. Dakle, radi se ono što smo komunicirali je bilo 

vezano za ideju tadašnje uprave, odnosno v.d. direktorice i njenog tima da se povećanje plata 

u iznosu otprilike 5 % kako smo budžetirali, znači to bi bio dodatni iznos od 434 000 KM, pri 

čemu je prijedlog bio da se to plasira kroz povećanje od 142,30, po uposleniku za 128 

uposlenika, znači ravnomjerno, ali uz, kažem zadršku da sada nova uprava ima neku drugu 

ideju, s tim u vezi. Ostaje nekih dvjestotinjak hiljada ovaj za druge stvari koje se tiču nabavke 

programa ili ove druge zahtjeve, u zavisnosti šta uprava bude cijenila prioritetnim u okviru 

ovih sredstava koja su odobrena. To je, što se tiče Televizije Kantona Sarajevo. Drugo pitanje 

je bilo vezano za naknade advokatima po službenoj dužnosti, a ovo su stavke koje se nalaze u 

Budžetu i Općinskog i Kantonalnog suda u Sarajevu, a u Tužilaštvu je to naknada za 

vještačenja. Sve tri ove pozicije su značajno povećane u odnosu na Nacrt sada u prijedlogu, iz 

razloga što su u Nacrtu nerealno planirane. Znači, rezane su te tačke radi pravila vezanih za 

izradu Nacrta Budžeta i na sudovima su te pozicije nerealno planirane. Sada su, to je bila naša 

obaveza, vraćene na ono što zapravo apsolutno odgovara izvršenju budžeta u proteklih 

nekoliko godina i praćenju realnih ovih troškova. Ovo su enormni iznosi, ali oni iznose toliko. 

Znači na Kantonalnom sudu, to su drugostepeni postupci i oni odista skoro 3 000 000 maraka 

godišnje sa svog Budžeta plaćaju advokatima za odbrane po službenoj dužnosti. To je zakonska 

obaveza koja se mora izmiriti. Mi ove godine u tekućem budžetu imamo manjak sredstava koja 

smo sad krajem godine morali da pokrivamo jer su oba suda komunicirala, komunicirala 

manjak, a sad je ovo otprilike na nivou kako je bilo i prošle godine. Ovi troškovi stalno rastu i 

to je razlog zašto imamo ovu diskrapancu. Ja nisam zabilježila ni jedno drugo pitanje. 

Izvinjavam se ako sam nešto propustila. Hvala. 
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Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Ministar Kalamujić. 

Afan Kalamujić (ministar) 

Ovako, ja sam imao dva pitanja koliko sam notirao. Jedno od pitanja je bilo koju imovinu 

prodajemo, od uvaženog zastupnika Šaljića. Premijer je većinom odgovorio na to pitanje. Ja 

samo ističem ponovo jednu napomenu koju sam dao i u uvodnom dijelu Budžeta, a to je da i 

dio imovine koju ne procijenimo da je za prodaju, odnosno ne bude spremna za prodaju, 

planiramo staviti u upotrebu da Vlada, odnosno Kanton Sarajevo, ima prihode po osnovu rente. 

I bilo je drugo pitanje od gospodina, odnosno uvaženog zastupnika Devića, a to je u pogledu 

broja zaposlenih. Razlika između Nacrta i Prijedloga budžeta je nekih 227 zaposlenih, od čega 

se najveći broj odnosi na novog budžetskog korisnika, a to je Kantonalna uprava za komunalne 

poslove, odnosno Komunalna inspekcija. U svakom slučaju, detaljniji pregled jel ovaj po 

institucijama, odnosno budžetskim korisnicima je na 222. strani samog Budžeta. Hvala vam. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Pomoćnik od ministrice Ende, samo vas molim da se predstavite red stenograma. 

Nurija Hodžić (pomoćnik ministrice za socijalnu politiku) 

Hvala. Poštovani predsjedavajući, zamjenici predsjedavajućeg Skupštine Kantona Sarajevo, 

uvažene zastupnice i zastupnici, još jednom dobar dan. Ja sam Hodžić Nurija. Uvažena 

zastupnica Marijela Hašimbegović postavila je set pitanja i ja ću ovako krenuti redom da 

odgovaram, kako su i postavljena. Prvo je pitanje bilo vezano za unutrašnje uređenje stanova 

u zgradi Ivan Goran Kovačić, Opština Novo Sarajevo za interno raseljene porodice. Tačno je, 

tu je planirano oko 500 000 konvertibilnih maraka i radi se o financiranju unutrašnjih radova u 

novoizgrađenih stambenim jedinicama do nivoa useljenja za trajno stambeno rješavanje interno 

raseljenih porodica na području Općine Novo Sarajevo radi obezbjeđena zamjenskih stanova. 

Naime, Opština Novo Sarajevo je u saradnju sa Ministarstvom za ljudska prava i izbjeglice 

BiH planirala izgradnju stambene zgrade za raseljena lica, ruševince. Nakon realizacije 

izgradnje zgrade po principu raubau, Ministarstvo bi pristupilo finansiranju nastavka radova 

do nivoa useljenja u svrhu obezbjeđena zamjenskih stanova interno raseljenim porodicama sa 

područja Općine Novo Sarajevo. Plan je 10 interno raseljenih porodica. Što se tiče ostale 

strukture ove agregirane pozicije, rascijena lica i izbjeglice, plan je za ostatak sredstava za 

zdravstvenu zaštitu za raseljena lica 45 000, projekat CEV 2, zatvaranje kolektivnih centara i 

alternativni smještaj u BiH Tarčin 70 000, readmisiju 50 000, projekat, podršku održivom 

povratku u Kantonu Sarajevo 35 000 i imamo projekat Podršku održivom povratku van 

Kantona Sarajevo 450 000. Drugo pitanje je opremanje ustanova socijalne zaštite. Ja mogu 

samo napomenuti da je u Prijedlogu budžeta Kantona Sarajevo za 2024. godinu u odnosu na 

Nacrt Budžeta za 2024. godinu svim ustanovama socijalne zaštite odobrena su dodatna sredstva 

u iznosu od po 50 000 za nabavku opreme svakoj ustanovi, a još dodatno Porodičnom 

savjetovalištu, obezbjeđeno je 50 000 za nabavku kombi vozila za mobilni tim za ranu 

intervenciju, a Kantonalnom centru za socijalni rad odobrena su sredstva u iznosu od 100 000 

KM. I ta nova auta bi zamijenila stara i dotrajala auta za prijevoz djece i starih iznemoglih 

osoba da Doma za njegu ili hraniteljsku porodicu. Također moram napomenuti da je u 

Prijedlogu budžeta planirano za sve ustanove socijalne zaštite sredstva za rekonstrukciju i 

investiciono održavanje u iznosu od po 66.600, pa prema tome i Odgojnom centru Kantona 

Sarajevo. Što se tiče Gerontološkog centra, na poziciji Sufinanciranja materijalnih troškova i 

podrška radu Gerontološki centar u Nacrtu Budžeta bila su sredstva 1.106.188 i uvećana su za 

800 000, tako da sada iznose 1. 906.188 KM. I evo kakav je raspored tih sredstava. Sredstva u 

iznosu od 1.500.000 KM planirana su za sufinansiranje materijalnih troškova i podršku radu 
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Ustanove, i to za materijal za ishranu korisnika, za materijal za zdravstvenu zaštitu, za materijal 

za čišćenje, ličnu higijenu, troškove električne energije, troškove prirodnog gasa, grijanja, 

utrošak sitnog inventara, usluge dezinfekcije, dezinsekcije i deratizacije, troškova uposlenika i 

ostali troškovi amortizacija, usluge vodovoda, kanalizacija i odvoz smeća, te ostali radni 

troškovi. Ostatak u iznosu od 406.188, planirano je za otežane uslove rada u KJU 

Gerontoloških centar, obzirom da je u implementacija izmjena Zakona o plaćama i naknadama 

u javnim ustanovama iz oblast socijalne zaštite u Kantonu Sarajevo, gdje je planirano i 

povećanje plaće po osnovu otežanih uslova rada, i to od 01.6.2022. godine. To je, što se tiče 

Gerontološkog centra. Što se tiče Doma Nahorevo, da li su obezbjeđena sredstva za izgradnju 

objekta za smještaj Doma Nahorevo? U ovom Budžetu za 2024. godinu nisu obezbjeđena 

sredstva, jedina alternativa je i dalje Ugovor o zakupu sa Kliničkim centrom. Kad će se stvoriti 

uslovi za gradnju novog objekta, ostaje da se vidi u narednom periodu. 

I mislim što se tiče uvažene zastupnice Marijele Hašimbegović. Da, imamo još dodatnu 

edukaciju u ustanovama socijalne zaštite na poziciji Ugovorene i ostale usluge. Za sve ustanove 

socijalne zaštite planirana su sredstva za dodatnu edukaciju, ali evo, moram napomenuti da što 

se tiče kadrovskog jačanja ustanova socijalne zaštite u Prijedlog budžeta za '24.godinu broj 

uposlenika koji se može primiti je sljedeći: Javnoj ustanovi Kantonalni centar za socijalni rad 

broj uposlenika koji se mogu primiti u 2024 godini uvećan je za 25 uposlenika u odnosu na 

2023. godinu. Domu za socijalno zdravstveno zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i drugih 

osoba uvećan je za 8, Porodičnom savjetovalištu za 5, Domu za djecu bez roditeljskog staranja 

za 3, Odgojnom centru za 6 i Javnoj ustanova Terapijska zajednica Kampus Kantona Sarajevo 

broj uposlenika koji se mogu primiti u 2024. godini uvećan je za 3 u odnosu na 2023 godinu. 

Zaista znači uvećanje uposlenika, i to stručnih radnika koji bi mogli pružiti usluge svim 

korisnicima koji se nalaze u tim ustanovama. Mislim da je to taj set pitanja. Ako sam nešto 

zaboravio, ja bih volio da me poslije napomenete. Uvažena zastupnica Smiljana Viteškić 

postavila je pitanje vezano za socijalne projekte, socijalne projekte. U Nacrtu Budžeta iznos za 

socijalne projekte bio je 542.200 s sada je 2.642.200. I evo, ja ću vam reći strukturu ovih 

2.642.200. Sredstva su planirana za projekte iz oblasti rada, socijalne politike, raseljenih lica 

Izbeglica 245.800, sufinanciranje programa rada humanitarnih organizacija 110 000, za 

Udruženje Unija civilnih žrtava rata 76 200, za udruženje Dajte nam šansu 100 000, za 

inkluziju sa ranom intervencijom 10 000, za uklanjanje arhitektonskih barijera za osobe sa 

invaliditetom 2.100.000 KM i za sufinanciranje aktivnosti u svrhu regulisanja migrantske krize 

100 KM. U skladu sa zaključkom Skupštine Kantona Sarajevo od 03.10. ove godine, a kojim 

se prihvata inicijativa zastupnika Čičić Davora da se Udruženja roditelja ubijene djece Sarajeva 

1992. do 1995. proglasi Udruženjem od posebnog interesa za Kanton Sarajevo planirana su 

sredstva u Prijedlogu budžeta za 2024. godinu za sufinanciranje rada ovog Udruženja u iznosu 

od 50 000 KM i s tim u vezi ovo Ministarstvo je uputilo u skupštinsku proceduru Prijedlog 

odluke o proglašenju Udruženja roditelja ubijene djece Sarajeva 92. 95. Udruženjem od 

posebnog interesa za Kanton Sarajevo. Također u skladu sa Odlukom Skupštine Kantona 

Sarajevo o proglašenju Udruženja Srce za djecu koja boluju od raka u Federaciji BiH, roditelja 

i prijatelja djece oboljele i liječene od malignih bolesti Sarajevo, od posebnog interesa za 

Kanton Sarajevo planirana su sredstva u Prijedlogu budžeta za sufinansiranje rada ovog 

Udruženja u iznosu od 50 000 KM. Znači, razlika je u arhitektonskim barijerama 2 000 000 i 

ova dva udruženja 100 000 i dobije se ova iznos od 2 642 200. I imamo uvaženi zastupnik 

Muamer Bandić postavio je dva pitanja, a to je izrada Strategije demografskog razvoja i drugo 

pitanje koje se odnosi na izradu socijalne karte. Što se tiče izrade Demografske karte, odnosno 

demografske strategije, Vlada Kantona Sarajevo je imenovala projektni tim za izradu Strategije 

demografskog razvoja. Zadatak projektnog tima je izrada Strategije demografskog razvoja 

Kantona Sarajevo kako bi se na osnovu iste realizovale aktivnosti usmjerene na postavljanju 

pozitivnog demografskog trenda. Rad projektnog tima na izradi Strategije bit će u 3 faze 
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različitog trajanja:; pripremna faza, ocjena postojećeg stanja, osnova, nacrti, prijedlog 

strategije. Projektni tim će po završetku zadataka putem resornog ministarstva dostaviti 

Strategiju demografskog razvoja Kantona Sarajevo Vladi Kantona Sarajevo i Skupštini 

Kantona Sarajevo na nadležno odlučivanje .Svaki mjesec projektni tim dostavlja izvještaj o 

radu koji se dostavlja Vladi Kantona Sarajevo na odobravanje. Zadnji izvještaj su se odnosili 

na prethodna, mislim, 4 mjeseca i u konačnici blizu je da se završi ta Strategija demografskog 

razvoja. Ministarstvo će u svakom slučaju pripremiti detaljnu analizu, detaljan izvještaj koji će 

uputiti Vladi Kantona Sarajevo i Skupštini Kantona Sarajevo na razmatranje. Što se tiče 

socijalne karte, ministarstvo je, također, evo i zastupnica Vedrana Vujović je postavila pitanje 

u kojoj je fazi je projekat izrade socijalne karte, pripremila je izvještaj ali da ne bih ostao dužan, 

evo ja ću protrčati šta je sve do sada urađeno kada je u pitanju socijalna karta. Malo će biti 

duže, ali hajde, to je 5, 10 minuta. Pod broj jedan. Može li? Ja ću startati. Znači, aktivnosti na 

realizaciji socijalne karte u Kantonu Sarajevo su započete imenovanjem tima za izradu 

metodologije za izradu socijalne karti u 2018. godini. Zadaci tima bili su izrada metodologije 

za izradu socijalne karte u Kantonu Sarajevo, definisane ciljnih grupa stanovnika, izrada 

anketnog upitnika i uputstvo za popunjavanje anketnog upitnika, edukacija osoba za 

provođenje anketiranja, pilot anketiranje stanovnika u pojedinim općinama Kantona Sarajevo, 

obrada podataka, interpretacija podataka, izrada priručnika za izradu metodologije za izradu 

socijalne karte u Kantonu Sarajevo, izrada izvještaja po okončanim aktivnostima i dostavljanje 

istog Vladi Kantona Sarajevo. Aktivnosti u 2019. godini nastavljene su na način da je Vlada 

Kantona Sarajevo imenovala stručni tim za provedbu projekta Socijalna mapa Kantona 

Sarajevo. Zadaci su bili identični kao što sam i naprijed ovaj naveo. Značajna je iz činjenica da 

su i strane organizacije OSCE i GIZ prepoznala značaj aktivnosti na realizaciji Socijalne mape 

u Kantonu Sarajeva i aktuelno se uključile u ovaj projekat .Također, realizacija projekta, 

posredstvom GIZ-a, uključena je privatna njemačka Skupština REgio Kontekst sa 

dugogodišnjim iskustvima na sličnim projektima, a saradnja je ostvarena na način da su 

predstavnici ove firme u toku četverodnevne posjete Sarajevu intenzivirali rad na ovom 

projektu. Socijalna mapa je po svom karakteru multidisciplinarno statističko istraživanje u 

osnovi predstavlja precizno i dokumentovano snimanje svih materijalnih i nematerijalnih 

vrijednosti kojima je u momentu snimanja raspolaže jedno domaćinstvo u svom punom 

sastavu, a posebno je značajna za razvoj planiranja i poduzimanje mjera socijalne politike i 

socijalne zaštite. Projekat je podijeljen u 2 faze: pilot istraživanje i glavno istraživanje. Pilot 

istraživanje se u potpunosti provelo putem elektronske verzije upitnika, a članovi tima su radili 

na stručnoj i tehničkoj realizaciji upitnika. Elektronsko prikupljanje podataka se pokazalo kao 

racionalno rješenje. I imamo glavno istraživanje koje nije provedeno i na kraju, da ne čitam, 

ovo sve. U budžetu. Dakle, Ministarstvo će pripremiti jedan detaljan izvještaj šta je do sada 

urađeno, a samo napomena da je u Prijedlogu budžeta za 2024. godinu planirano 200 000 KM 

za realizaciju projekta Socijalna karta. Evo ja toliko, ako sam nešto propustio recite. Hvala.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Mislim da niste ništa propustili. Ministar Bošnjak.  

Nezadovoljstva nema, molim vas, kroz raspravu. Otvaram raspravu zastupnik Dević. 

Pa ja sam prozvala ministra, nema ga u sali trenutno. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Tu je on. Dajte, malo se organizirajte. 
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Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Bilo bi lijepo da i vi kolege uđete u salu pa da slušate ove odgovore. Ministar Bošnjak izvolite. 

Bojan Bošnjak (ministar) 

Ja vam se svima zaista izvinjavam obzirom da su nastale situacije vezane za potencijalnu krizu 

koju imamo, pa smo na nekakvom na zadatku da pokušamo ublažiti posljedice koje bi možda 

mogle doći po građane Kantona Sarajevo vezane su za isporuku gasa i najave isključenja sa 

mreže. A što se tiče naše današnje tačke dnevnog reda, koliko sam ja mogao u hodu uhvatiti 

pitanja koja su bila upućena resornom ministarstvu, dio pitanja je odnosio se na, gospođa 

Hašimbegović je, to sam upratio, pitala vezano za ovu poziciju od 1,5. milion araka vezano za 

dio koji se odnosi na ovaj EBRD-ov kredit i plaćanje PDV-a. Zapravo, ministarstvo se tu 

postavlja kao usmjerivač ovih sredstava i sufinancira, odnosno plaća PDV po ovome kreditu, 

to je kredit ukupno 25.000.000,00 EUR, s kojim se realiziraju projekti sanacije izgradnje novog 

vodovodnog sistema. Trenutno je druga faza realizacije tog kredita. Ona je podijeljena na više 

sekcija. Sad se radi na Opštini lidža i to je jedan veliki projekat za kojeg svi mi u Kantonu 

Sarajeva možemo biti ponosni. Nadamo se da ćemo u narednoj fazi realizacije uspjeti 

obezbijediti dodatna sredstva pa da nastavimo sa sličnim projektima, posebno na dijelu mreže 

vodovoda i kanalizacije, gdje su najveći i najozbiljniji gubici vode. 

Što se tiče ovog drugog dijela, vezan isto tako stavka budžeta koja se odnosi na 10 000 maraka, 

to su sredstva koja se prenose iz godine u godinu, odnosno koja se prenesena iz 23. Godine, 

odnosno koja je planiram da će biti prenesena iz 23. godine, da imamo poziciju otvorenu 

ukoliko dođe do nekakvih nepredviđenih troškova, da možemo s te stavke isplatiti određenih 

stvari. Ukoliko postoji neki eventualni nedostatak sredstava. Gospođa Viteškić je pisala vezana 

za nabavku opreme od 6 000 000. Sredstva su predviđena iz kreditnog zaduženja za Kantonalna 

javna komunalna poduzeća prema specifikacijama koje su oni nama dostavili tokom pripreme 

Prijedloga budžeta. Radi se o kapitalnim ulaganjima i njihovi zahtjevi su bili ogromni u odnosu 

na ono koliko mi možemo iznijeti čitavu ovu priču. Mi ćemo se tu postaviti, to ste vidjeli u 

budžetu, da smo se kao Vlada i mi iz resornog ministarstva vrlo ozbiljno usmjerili ka tome da 

naša, bez obzira koliko je to je li teška situacija i koliko će biti ozbiljan taj posao, ali usmjerili 

smo se prema tome da naša komunalna kantonalna preduzeća, dovedemo u jedan ozbiljan rad 

i da isporučimo našim građanima rezultate za koje ćemo biti na kraju zadovoljni svi. Intenzivna 

je komunikacija i sa Parkom, i sa Radom i sa ViK-om. Mi zaista ulažemo i ja lično, a i čitava 

Vlada maksimalno napore da se planovi koji se predviđaju za realizaciju iduće godine naprave, 

da budu vrlo operativni, da budu vrlo fokusirani i usmjereni prema stvarnim problemima i da 

neke stvari koje viđamo na terenu, da se one ne ponavljaju. Vidjeli ste iz Ekspozea premijera i 

svih nas koji smo izlazili, pričali na ovu temu. Želja nam je da grad bude čišći naredne godine, 

i ne samo narednih, nego da to bude jedan standard koji ćemo koji ćemo održati za neko 

naredno vrijeme. Što se tiče drugih pitanja koje sam ja čuo ili oprostit ćete mi, možda sam malo 

previdio neke stvari, bilo je pitanje gospodina Devića vezano za zrak i mjere koje poduzimamo 

ili koje ćemo poduzimati, a tiče se poboljšanja stanja. Moram vam reći da mi imamo i uskoro 

će Skupštinu doći jedan materijal koji se dugo već priprema i u Ministarstvu i u Vladi vezane 

za Strategiju smanjenja korištenja čvrstog goriva na području Kantona Sarajevo za 10 godina 

narednih. Kroz taj materijal definisane su i određene mjere koje ćemo već početi primjenjivati 

od naredne godine, gdje imamo u planu da u saradnji, naravno, sa međunarodnim partnerima i 

ovim kreditom velikim Svjetske banke, koji je za ove namjene predviđen, da krenemo masovno 

izmjenu ložišta na čvrsto gorivo u 24. godini. Nažalost, taj kredit je procedura je malo duga 

kada je zaduženje u pitanju, ali ja vjerujem da maksimalno ulaganje maksimalnih napora tokom 

ove godine, da možemo ova sredstva imati u šestom mjesecu na raspolaganju. Mi ćemo do tog 

perioda aktivno raditi na tome da napravimo jedan provediv program, da nađu način da te peće 
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i te sisteme za zagrijavanje što prije dođu do naših građana. Paralelno s tim, ja sam već obavio 

nekoliko razgovora sa predstavnicima UNDP-a. Oni su zainteresovani, također, da se uključe 

u ovaj program. Sličan program zamjene peći je bio u ranijem periodu, on je prekinut. Ja se 

nadam da ćemo mi tokom '24 godine i taj dio pokušati vratiti, pa da zajedno sinergijski 

djelujemo da se tamo gdje su najteža, tako da kažem najteža situacija kada je zagađenje u 

pitanju, iz ovih naših kućnih ložišta, da te stvari popravljamo tokom 2024 godine. To nam 

ostaje trajno kao kategorija, jer na prostoru Kantona Sarajevo ima registrovano 42 000 objekata 

koji koriste čvrsto gorivo kao energent, od toga je skoro 50 % nelegalnih objekata, to je ona 

gruba procjena koju smo radili, gdje je vršena analiza. Sigurno da objekata ima još koji nisu 

ušli u taj obuhvat, ali evo, to je neka opšta slika gdje nam je situacija poprilično teška kada je 

ta stvar u pitanju. To mnogo utječe na kvalitetu zraka i sami znate. Pored toga, pored ložišta, 

detektovan je problem zagađenja iz automobila na području grada Sarajevo, tako da s te strane 

i dio tog kredita komponenta opredijeljena za saobraćaj će ići također, prema mjerama da se 

smanji upotreba automobila u užem jezgru grada, samim tim da se smanjuju i gužve i emisije 

štetnih gasova u atmosferu. Evo to što se tiče ovih nekih pitanja,. Ukoliko nekome nisam nešto 

odgovorio, ja se izvinjavam, a mogu. Deponija Smiljevići u ovom trenutku imamo situaciju da 

je kreditna sredstva koja su prošle godine, odnosno ove godine rezervisana za tu namjenu, mi 

aktivno pripremamo projekat izgradnje nove plohe na Smiljevićima. S te strane vrlo aktivno 

radimo u ministarstvu da tokom januara raspišemo javni poziv. Čekali smo revidovani projekat 

da možemo ući u realizaciju ovoga programa, nadamo se da ćemo do sedmog mjeseca imati 

završene radove na Smiljevićma kako bismo mogli raditi paralelno na otpočinjanju korištenja 

te nove plohe. Do tog perioda ekipa koja rukovodi Deponijom i ekipa iz RAD-a maksimalno 

rade i vrlo su ozbiljni ka tome da postojeće resurse stave na raspolaganje i da se otvori novi 

prostor za odlaganje otpada. Čini mi se da oko 500 tona otpada dnevno dolazi na Smiljeviće i 

s te strane jako je problematična situacija ukoliko ne dođemo brzo do nove plohe. Mislim to 

neovisno o meni kao ministru, nama kao Vladi, to je problem svih građana Kantona Sarajevo 

i jedan od osnovnih razloga, odnosno jedan od osnovnih prioriteta u mom radu svakako su 

Smiljevići. Ja ću se maksimalno potrudi da sa nivoa i autoriteta ministarstva i ministra 

djelujemo da se situacija na Smiljevićima popravlja. Imamo neke pregovore vezane za priču 

oko određenih strateških usmjerenja i u narednom periodu sa međunarodnim partnerima, kako 

bismo iznašli načina i modalitete alternative Smiljevićima. Kroz te pregovore, kroz te postupke 

ja vjerujem da ćemo doći do određenih rješenja, ali sada za sada jedino rješenje i jedino mjesto 

gdje se odlaže naš otpad je jeste ova deponija postojeća. Bilo je nekih malo i, kako bih rekao, 

neobičnih, da ne kažem neku drugu riječ, inicijativa da se izmjesti deponija Smiljevići sa 

cjelokupnim nataloženim otpadom sa ove lokacije. To je zaista jedan vrlo, ne mogu reći, ne 

oguć, nego apsolutno nemogući program zato što imate deponiju na koji se odlaže otpad od 60-

tih godina, tako da dugotrajna je i sama konzervacija Smiljevića, a izmještanje ne dolazi, 

naravno, u obzir, od toga nema ništa. To treba jasno komunicirati prema građanima, ne trebamo 

širiti nekakve priče koje nisu realne, ja pokušavam biti realan, pokušavam priču staviti u 

kontekst i da imamo priču koja će biti moguća za provesti. Još jedna stvar, a ona je vezana 

direktno za Smiljeviće, za odlaganje otpada, to je priča oko reciklaže i oko razdvajanja otpada. 

To je trenutno na vrlo malom nivou, rad na statističkoj pogrešci vrši reciklažu u svom obuhvatu, 

čini mi se, nekih 3 %, to je zanemariv iznos. Samim povećanjem aktivnosti na recikliranju i na 

primarnom odvajanju otpada ja vjerujem i u domaćinstvima i naravno, ovo sve što se treba 

raditi, vjerujem da će to doprinijeti da produžimo prirodni vijek ili vijek trajanja deponije i 

samim tim smanjimo i koncentracije svih zagađujućih materija koji dolazi na Smiljevće i koji 

stvaraju probleme našim građanima. Evo ja vas pozivam da mi se pridružite, sve vas i poziciju 

i opoziciju da radimo zajedno, da nađemo prava rješenja, jer ovo, kažem vam, ovo nije problem 

mene kao resornog ministra ili naše Vlade, ovo je problem svih nas zajedno. 
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Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

A prvo ministrica Hota-Muminović, a vi nemate pravo nezadovoljstva odgovorom, kroz 

diskusiju sve možete reći što želite, samo se prijavite. Uključite ministricu Hotu-Muminović. 

Naida Hota-Muminović (ministrica) 

Hvala lijepo, ostala sam dužna odgovor uvaženom zastupniku Bandiću. To je zaista previd, 

izvinjavam se. Pitali ste vezano za udžbenike za učenike u privatnim školama i da li će i oni 

biti obuhvaćeni nabavkom udžbenika kao što su učenici osnovnih škola. Nažalost, prema 

trenutnom zakonskom rješenju Zakona o odgoju i obrazovanju u osnovnoj školi u Kantonu 

Sarajevo osnivač je u obavezi da osigurava sredstva za rad. Mi nismo mogli ove godine ni 

prethodne, dakle ove dvije godine nabavljati zato što mi nismo osnivači tih privatnih škola, 

neke privatne škole zaista nabavljaju udžbenike za svoje učenike, vjerojatno se odričući dijela 

dobiti i žao mi je što i drugi investitori u privatno obrazovanje ne iznađu način da u okviru 

školarina koji učenici plaćaju i njihovi roditelji kupe i udžbenike i smanje eventualno svoju 

dobit za to što jesu. Svjesni smo toga i želimo o ovom pričati kao o učeničkom standardu. 

Dakle, mi želimo ovo uvesti, kao što uvodimo javni prijevoz da bude i besplatan za sve učenike 

kroz novi Zakon o odgoju i obrazovanju koji će biti u Skupštini, nadam se, ako Bog da u januaru 

.Nastojimo ovo osigurati da bude učenički standard. Trenutno iznalazimo mogućnosti da u 

okviru postojećih zakonskih rješenja, ne samo u ovom ministarstvu, već i u drugim 

ministarstvima, osiguramo ovu kroz određenu liniju sufinanciranja ili podrške privrednicima 

jer je djelomično riječ o privrednicima koji su investirali, dakle u obrazovanje, tako da tražimo 

zaista način, uložit ćemo napore da tu uradimo, da od septembra osiguramo i za ove učenike 

besplatne udžbenike, a istovremeno radimo i na novom zakonskom rješenju Zakona o 

udžbenicima koji bi trebao predvidjeti da udžbenici budu slobodni resurs za učenike i 

nastavnike, financiran iz Budžeta Kantona Sarajevo za sve učenike u Kantonu Sarajevo, to bi 

dugoročno riješilo ovaj problem. Eto, toliko. Hvala vam. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Otvaram raspravu. Kolega Dević je bio prvi, ali je izgubio mjesto. Da li ga pusti dalje? 

Uključite kolegu Devića da može ići, vjerojatno, žuri mu se. Nema nezadovoljstva, otvorila 

sam raspravu. Kolega Dević, izvolite.  

Muamer Bandić (zastupnik) 

Imam poslovničku intervenciju.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Izvolite, zastupniče Bandić.  

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Ja se slažem da Poslovnikom nije propisano poslovnička intervencija, međutim 

Ustavom Kantona Sarajevo je propisano da su ministri dužni da daju odgovore na pitanja. I sad 

imamo situaciju da nam ministri daju neke odgovore koje mi nismo tražili. Evo, ja sam imao 

pitanje prema ministru Šteti, ministrica Hota nije da kažem u prvom mahu odgovorila, sad je 

odgovorila i ja sam zadovoljan tim dijelom. Međutim moje poslovničko pravo ne koristim, 

nego tražim ustavno pravo da mi se da odgovor na pitanja, imate član Ustava 29, ministri su 

obavezni da daju odgovore na pitanja i ne možete mi Poslovnikom uskratiti to poslovničko 

pravo, ni meni ni bilo kojem zastupniku. Tako da što se tiče diskusija, mi možemo da 

diskutujemo o bilo čemu, ali ne možemo dobiti one odgovore za koje mi smatramo da su 

relevantni i za nas i za građane i za u konačnici ozbiljne procese koje mi vodimo, kao što je 
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ovaj sadašnji proces, usvajanje Prijedloga budžeta. Ovo nije nezadovoljstvo odgovorom, dakle, 

ja želim da dobijem odgovor, nisam ga uopšte dobio. 

Pogledajte član 29. Ustava i vidjeti ćete da sam u pravu. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Svi ministri i ministrice su odgovarali na pitanja. Evo, ukoliko vi niste dobili od ministra Štete, 

trenutno ne možete dobiti jer nije tu, ali evo ja sam sigurna da će ministar Šteta vam odgovoriti. 

Ja vam nisam uskratila. Pa ne mogu vam ja dati odgovor, trenutno ministra Štete nema tu da 

vam da odgovor, ali evo, dobit ćete pisanim putem. 

Uključite zastupnika Bandića. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Ova norma Ustava nije ograničavajuća i ne odnosi se na samo jedan odgovor. Dakle, 

ministri su dužni da budu prisutni na sjednicama i da nam daju odgovore, tako što smo mi nešto 

Poslovnikom oduzeli određena prava, koje vi sad, samo da završim, koje vi sad kažete da 

nemamo pravo na nezadovoljstvo odgovorom. Ok, ja ne tražim to pravo, tražim pravo koje 

propisano Ustavom i da mi to pravo omogućite. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Bit će vam omogućeno u pisanoj formi. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Ne piše tamo u pisanoj formi. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Jel piše u kojoj formi? 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Piše dakle, da su ministri dužni da daju odgovore. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Pa dobit ćete odgovor u nekoj formi. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Samo malo da vam kažem. Dakle, tamo vam stoji da ministri moraju biti prisutni na 

sjednicama, mi sada nemamo prisutnog ministra, jel tako? 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Znači, ovo je vanposlovnički što vi sada radite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Nije vanposlovnički, ovo je ustavno. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

da vi jedno drugom sada unakrsno. 

(više zastupnika govori istovremeno) 
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Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Samo sekundu. Vama neće biti oduzeto nikakvo pravo, vi ćete dobiti odgovor, ne piše u kojoj 

formi, dobit ćete u nekoj formi. Pošto trenutno ministra tu nema, dobit ćete u pisanoj formi. 

Sada otvaram raspravu. Uključite kolegu Devića. 

Poslovnička, zastupnik Čičić. 

Davor Čičić (zastupnik) 

Kolega Bandiću, ja mislim da je bila prva tačka dnevnog reda poslovnička pitanja, inicijative 

gdje vi imate pravo da postavljate pitanja i dobijete odgovora, usmeno ili pismene zavisno od 

koga, tako da vaše ustavno pravno po meni nije, ali postavljam sad ja drugo pitanje, evo, kada 

smo se već dotakli te tačke. Gdje je tačno u kojem članu Poslovnika je definisano da se na 

tačkama dnevnog reda postavljaju pitanja. Gdje to piše? Znači to u Poslovniku uopšte ne piše 

i samim tim kršimo Poslovnik, ali evo, mi omogućavamo demokratsko pravo da se na tačkama 

dnevnog reda postavljaju pitanja. Ako ćemo gledati i doslovno se držati Poslovnika. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor zastupnik Bandić. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Kolega Čičiću, nisam tražio po Poslovniku, već po Ustavu, a Ustav, samo je nebo iznad 

njega. Ja imam pravo po Ustavu da tražim kako stoji, evo, pročitao sam član 29. Odgovaranje 

na pitanja, dakle, ministara je obavezna i oni moraju biti da budu prisutni na sjednicama. Dakle, 

intencija Ustava nije bila da šaljemo ministrima pitanja pismeno, pa da ne odgovaraju, već, 

naprotiv, da budu prisutni i da nam daju odgovore kako bi mogli da imamo adekvatnu raspravu 

o svim temama koje treba da pretresemo ovdje kao najviši zakonodavni organ. Ukoliko samo 

dobijemo mogućnost gotovih rješenja, onda mi kao opozicija nemamo pravu mogućnost 

djelovanja po Ustavu kako nam je to propisano. Hvala. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Mislim da se u krug vrtimo, shvatili smo šta hoće i kolega Bandić, Čičić, i vi. Ja otvaram 

raspravu, zastupnik Dević, izvolite.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala dopredsjedavajuća. Potrošit ću pola minute u diskusiji da, evo i na neki način podržim 

ovo što je kolega Bandić kazao. Zaista treba voditi računa o tome da su ministri kao predlagači 

ili neko u njihovo ime prisutni na tačkama dnevnog reda i da se ispoštuje ustavno pravo svakog 

zastupnika ovdje u Skupštini. Mi već duži vremenski period imamo s ovim probleme i na 

ovakav način obesmišljavamo i materijal koji je kao tačka dnevnog reda pripremljen, a na kraju 

krajeva to pokazuje i određenu neozbiljnost određenih ministara. Zaista ovdje ima i ministara 

koji su stvarno prisutni i odgovaraju, ali i rukovodstvo Skupštine, predsjedavajući Skupštine u 

konkretnoj situaciji, predsjedavajuća Skupštine u skladu sa članom 12. Poslovnika je dužna da 

realizira prava i dužnosti svakog zastupnika u Skupštini. Pravo i dužnost kolege Bandića je da 

dobije odgovor onako kako ga traži, usmeno ili pismeno, ako mu ministar kaže danas nisam u 

mogućnosti da ti odgovorim usmeno, pretpostavljam da će on to prihvatiti, a ne da to vi kažete 

kako će, kakav će odgovor biti usmeno ili pismo. Evo, toliko imao sam potrebu, da ne gubim i 

dalje vrijeme. Zahvaljujem se vama dopredsjedavajuća što ste mi dali riječ bez obzira, evo 

desila se neka tehnička greška. Javio sam se, bio prvi, pa u međuvremenu se nešto ugasilo. 

Hvala vam. Nekoliko stvari važnih za Budžet. Prvo i osnovno pitanje koje se provlači u javnosti 

kao neka vrsta spina od strane aktualne vlasti u Kantonu Sarajevo i plasira se građanima jeste 
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sljedeći: postavlja se pitanje ima li dovoljno sredstava u Budžetu Kantona Sarajevo, da li je taj 

ponder nama napravio toliku vrstu problema da sve ono što vi radite ili ne radite na takav način 

pravdate itd itd. Radi javnosti iznijet ću sljedeće podatke koji nisu vjerojatno eksplicitno tačni, 

ali su okvirno vjerojatno tačni. Vi ste, gospodo, vlast kontinuiteta projekta zvanog Šestorka, 

sada već Trojka. Pravni nasljednici onoga što je bila Šestorka, ulazite u šestu godinu svoje 

vlasti. Ponavljam još jednom radi građana, ulazite u šestu godinu svoje vlasti, kalendarsku 

godinu. Te 2018. / 2019. godine kada ste se vi pojavili ovdje kao politika, politička, kao 

politički projekat, Budžet Kantona Sarajevo je bio negdje oko 850 miliona konvertibilnih 

maraka, a čini mi se 840 i nešto, 846, ja mislim. Danas, 2023. odnosno na današnjoj sjednici, 

mi treba da glasamo i usvojimo Budžet koji iznosi milijardu i po konvertibilni maraka, znači 

uvećavanje sredstava, skoro pa za 100 %. Ako se tome doda situacija da je kreditno zaduženje 

Kantona Sarajevo u vrijeme kada ste vi došli, bilo nekih stotinjak milijuna konvertibilnih 

maraka, a danas sa ovim Prijedlogom budžeta kojeg ste vi predložili ide do blizu 600 000 000 

konvertibilnih maraka koji ih realizirate. Znači, vi ste ovdje imali rast od preko milijardu 

konvertibilnih maraka budžeta u odnosu onoga što ste naslijedili. E sad, ja postavljam pitanje 

sebi, vama, a evo i građanima koji prate. Koje su to nove vrijednosti ili infrastrukturni projekti 

ili koji su to strašni napreci napravljeni u Kantonu Sarajevo u ovih 6 godina za koje ste vi dobili 

dodatnih, ponavljam, više od milijardu konvertibilnih maraka? Molim vas, nemojte mi opet 

kazati da je to rekonstrukcija pruge i porodiljske naknade, jer to nije milijardu konvertibilnih 

maraka. Znači gospodo, vašim politikama je dato dodatnih preko milijardu konvertibilnih 

maraka za ovih 5 godina do 6 godina, koliko ste vlast u Kantonu Sarajevo. Kakav je vaš odnos 

bio spram tih sredstava, najbolje je, govori i oslikava primjer javnog poziva za 

subvencioniranje stambenog pitanja za mlade. U 2018. godini, '19, '20. i nekim drugim 

godinama, mladi bračni parovi su dobijali iz Budžeta Kantona Sarajevo po 10 000 

konvertibilnih maraka kao subvenciju za kupovinu stana. Tada ste otprilike u Kantonu Sarajevo 

za tih 10 000 mogli kupiti vjerojatno možda čak i desetak, 15 kvadrata, stana, otplatiti. Danas, 

da date tih 10 000, a nećete ih dati, kazali ste barem da nećete, jel za tih 10 000 možete otprilike 

kupiti neka 2 kvadrata stana, a ono što vi predlažete mladim bračnim parovima jeste, čini mi 

se, ako sam dobro pročitao u medijima 4850 maraka, što otprilike iznosi 1 kvadrat stana ili 

nekog špajza kojeg vi subvencionirate prema mladim bračnim parovima. Zašto se to tako 

dešava? Naravno, povećao se broj aplikanata za nekoliko stotina, ali to je bilo nešto što je bilo 

za očekivati. Zašto se to dešava? Dešava se zato što ste vi raspikuće, vlast koja rasipa 

financijska sredstva, razbacuje. Ako vas napomenem da ste na vaše ekskurzije u Dubaiu 

potrošili 3 do 3,5, milijuna konvertibilnih maraka i na kraju nam još nikad niste pokazali te 

ugovore šta ste tamo radili, pa za neke šumarijade 3,5 milijuna maraka ili npr ako spominjemo 

sada ovu veličanstvenu raspodjelu od 600 000 konvertibilnih maraka koje dajete u ekskluzivu 

našem uvaženom predsjedavajućem Skupštine, koji treba da ih podijeli diljem Bosne i 

Hercegovine, a vodeći računa o razvoju svoje partijske strukture i svoje mreže, bez ikakvih 

konsultacija sa Skupštinom, bez ikakvih namjena, bez ikakvih nadležnosti. Zamolit ću vas da 

pročitate član 12. Poslovnika u radu Skupštine Kantona Sarajevo, u tom članu je jasno 

propisano šta radi predsjedavajući Skupštine Kantona Sarajevo. Ni u jednom od tih stavki ne 

kaže da predsjedavajući Skupštine Kantona Sarajevo ima bilo kakvo pravo diskreciono po 

javnom pozivu da bilo kakva sredstva dodjeljuje, na bilo koji način, osim što je to izmišljeno, 

kao projekat njegovih prethodnika za razvijanje partijskih mreža diljem Bosne i Hercegovine i 

što vi danas po prvi put činite samo transparentnijim. Zašto? Do sada ste to krili. Predložite 

stavku od 100 000 pa napravite 500 i 600. Sada ste to hladno postavili kao poziciju 600 000 

maraka. E sad vidite, za tih 600 000 ste mogli otprilike usvojiti, pa barem jedno dva 

amandmana, tri, pet, sedam, ne znam već koliko koliko opozicija predložila. Vaša borba sa 

kvalitetom zraka u Kantonu Sarajevo kroz ovaj Budžet i kroz prethodnih šest, ponavljam vi ste 

politička, elementarna nepogoda koja je pogodila Kanton Sarajevo, i to već 6 godina traje. Za 
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tih 6 godina vi ste se takvo kvalitetno borili sa zagađenim zrakom u Kantonu Sarajevo da je 

vama, posebno vama iz Naše stranke, ostalo je još do uputite dovu uzvišenom Allahu 

dželešanuhu da puhne vjetar i da raznese taj prljavi zrak koji se nalazio u Kantonu Sarajevo. 

To je jedino što kroz budžet još postoje kao mogućnost da vi uradite, ja drugih načina, zaista 

ne vidim, a čitavu ste kampanju na ovome gradili, da mi ne radimo dovoljno, da vlast prije vas 

nije učinila dovoljno, da ćete vi to pitanje riješiti. I tako je u svim drugim segmentima života i 

rada u Kantonu Sarajevu. Namjerno sam postavio pitanje ministru financija šta ste to vi 

predvidjeli od nacrta do prijedloga? E sada, zamislite, vi, dragi građani i kolege zastupnici, ovu 

strategiju: u Nacrt Budžeta nema 227 novih radnih mjesta, a onda u Prijedlogu najedanput se 

pojavljuje novih 227 radnih mjesta. Jel to neka strategija obmanjivanja javnosti ili je to šta? 

Neko stranačko zapošljavanje uoči lokalnih izbora, od 227 novih uposlenika, od čega, čini mi 

se, najveći dio u jednoj ustanovi koja tek treba da se riješi u skladu sa zakonom. 227 novih ljudi 

na Budžet Kantona Sarajevo, nek je u prosjeku taj svaki čovjek godišnje 25 hiljada KM, jest 

jednako 5,5 miliona KM, skoro. E tako vi upravljate Budžetom Kantona Sarajevo. Znači, ovaj 

budžet niti je razvojni, nit je stabilizirajući, jer vi nas vodite u dužničko ropstvo, on bi se mogao 

nazvati jednom riječju: ovo je rasipnički Budžet Kantona Sarajevo, jer vi rasipate financijska 

sredstva u posljednjih 6 godina u Kantonu Sarajevo. Sada ste došli u takvu situaciju da više 

nemate opcija ni oko ovih kreditnih zaduženja baš, pa ste sada se dosjetili da počnete prodavati 

javnu imovinu Kantona Sarajevo, pa ćete, kao po tom osnovu zaraditi određena financijska 

sredstva, ovaj i, naravno, ta financijska sredstva potrošiti u neke vama preraspodjele tamo itd 

itd. Uz svu namjeru i želju, evo, treba pohvaliti da je Prijedlog budžeta došao na vrijeme, da na 

bude da je sve kritika, evo, pohvaljujemo da je Budžet došao prije Nove godine zato što je to 

bila zakonska obaveza, jer vi kada nešto uradite u skladu sa zakonom, treba vas zaista pohvaliti, 

međutim, gospodo, vi zastupnici iz većine, premijeru Kantona Sarajevo, ministri u Vladi, ja ne 

znam da li vi uopće vidite gdje vi vodite ovaj Kanton? Ako ste ovo sve napravili za nekih manje 

od 6 godina vlasti, šta ćete napraviti za narednih tri, četiri i koje ste to vi nove vrijednosti 

donijeli u ovaj Kanton Sarajevo? Jesu li nam bolje komunalne usluge? Jel nam bolja 

infrastruktura u Kantonu Sarajevo? Jesmo li nešto ozbiljno uradili u oblasti borbe sa lošim 

zrakom u Kantonu Sarajevo? Jesmo li uradili nešto ozbiljno u oblasti privrede u KS? Jesmo li 

unaprijedili naše visoko obrazovanje? Pa vi imate potpuni haos u svim segmentima života u 

Kantonu Sarajevo i naravno, sada dolazimo mi kao opozicija pred situaciju da kažemo hajmo 

sada mi podržati budžet. Znači vi tražite od nas da mi glasamo za Budžet koji ste predložili u 

skladu sa zakonom, ni jedan amandman od nas opozicije niste prihvatili, a sad sam vam 

sračunao da ste milijardu KM u ovih pet, šest godina dobili sredstava više od vaših prethodnika. 

Kako da mi to uradimo? Evo, uz svu našu želju, potrebu da mi glasamo za Budžet u kome je 

važniji predsjedavajući Skupštine Kantona Sarajevo, i da on ima 600 000 na svom kabinetu, 

da tamo da nam kaže da se igra sa našom inteligencijom, da nam čovjek kaže nisam to ja 

podijelio, kaže to je Kabinet podijelio. Čuj to je Kabinet podijelio. Još čovjek održi Press 

konferenciju i kaže to je Kabinet podijelio, ono mi kao gledao. Čuj, kabinet podijelio. A s druge 

strane premijer ima 100.000 KM. I vi tražite od nas da glasamo za takav Budžet. Evo, mi 

predlažemo sljedeću stvar, da uradite sljedeću situaciju, da održite hitnu sjednicu Vlade, 

premijeru Kantona Sarajevo, da ovih 600.000 prebacite na vaš konto jer ste vi premijer Vlade 

Kantona Sarajevo, a predsjedavajućem vratite ovih sto hiljada. Evo, mi ćemo vam glasati za 

ovaj Budžet. Evo jel fer ponuda ovdje pred građanima Kantona Sarajevo? Nemoj mi 

preraspodjele praviti jer za te preraspodjele ćete odgovarati. Znači, rekao sam, hitna sjednica 

Vlade 600.000, koji se nalazi i na kabinetu predsjedavajućeg da, ide na poziciju premijera, jer 

ako se neko treba baviti povratkom u RS, onda se treba baviti premijer Kantona, a ne 

predsjedavajući Skupštine, jer predsjedavajući Skupštine ima svoje nadležnosti koje su 

propisane po članu 12. Poslovnika, on saziva sjednice, organizuje rad, on se ne bavi povratkom, 

povratkom se možete vi baviti. Evo vam prijedlog, prebacite ovu stavku, od 600.000 na Kabinet 
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premijera, zamijenite ove dvije stavke na hitnoj sjednici i recite da je to sastavni prijedlog 

budžeta. Uz sve anomalije koje imate, mi ćemo glasati za Budžet, evo vam odgovor, vi to 

nećete uraditi. Zašto to nećete uraditi? Zato što ne možete da odolite stranačkoj infrastrukturi 

koja je zarobila sve pozicije u ovom Kantonu. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Vrijeme. 

Mahir Dević (zastupnik) 

30 sekundi ste me ranije upozorili, ali ovo ću vam oprostiti pošto ste rodom iz Ilijaša. Ja 

razumijem da vam možda ne odgovara što ja vam ovo govorim, ja sam dao, ali ste me ranije 

upozorili. Ne zamjerim vam, 15 minuta šef kluba može govoriti, ja sam govorio manje od toga. 

Znači, ukoliko ovo uradite premijeru, mi ćemo vam dati podršku za Budžet. Ako ne uradite, ja 

ne znam zaista, evo, jedino pohvaljujem što je Budžet došao na vrijeme, u zakonskom roku, i 

to kad vi uradite kao ova vlast, valja to pozdraviti, pazite. Prošli put ste to usvojili u aprilu. Ovo 

sam nadoknadio samo vrijeme koje ste mi oduzeli. Zahvaljujem. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem zastupniče. Dakle, računali sam da ste govorili u ime Kluba. Replika, 

dopredsjedavajući Handžić. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Replika kolegi Deviću. Prvo ispravka krivog navoda. Nismo tražili od vas da podržite Budžet. 

Druga stvar, ovaj komentar oko upućivanja dove, ajde preskočit ću da vam odgovorim zaista 

na to, moram se na par vaših stvari referisati oko ovih dodatnih milijardu koje ste vi precizno 

nabrojali u prethodnih 5 ili 6 godina, koliko ste rekli. Prvo, ja smatram da ste vi ozbiljan 

zastupnik i da ste trebali istaći u svojoj diskusiji da je npr Budžet Univerziteta u Sarajevu blizu 

200 000 000 konvertibilnih maraka i da 2018. godine, kada je došlo do promjene vlasti u 

Kantonu Sarajevu, Univerzitet u Sarajevu nije bio na trezoru. Pa dodajte i ti 200 000 000 o 

kojima sada govorim. Samo polako. Propustili ste reći, također, na tih 200 000 000 da je od te 

godine je do danas dva puta rasla osnovica u Kantonu Sarajevo, što je uveliko uticalo na ukupan 

iznos plata u Budžetu Kantona Sarajevo, dakle, ona je bila 315-2018. godine, pa je kasnije 

povećana na 300. Samo da ja završim, pa nemojte, nisam vam ni ja vama upadao u riječ, molim 

vas, imate pravo na repliku. Povećana na 330, a sa ovim budžetom na 385, uporedite. Tako 

imamo i određene kategorije koje imaju malo drugačije uređene kolektivne ugovore i nisu 

vezani Zakon o platama ili osnovicu o kojoj sada govorim, pa uporedite razliku u izdvajanjima 

za plate između 2018.godine i danas. Uzmite, molim vas u razmatranje, da su preko 80 000 000 

konvertibilnih maraka, dakle blizu 100 000 000 izdvajanja za porodilje na godišnjem nivou i 

uzmite ovu politiku kreditnog zaduženja u kojoj se mi suštinski ne slažemo i OK mi je da se 

ne slažemo, vi se niste htjeli zaduživati u ovoj mjeri, mi jesmo i tu ćete dobiti razliku u kojoj 

vi govorite. I ovu svu priču oko pondera koju često spominjete, za koju govorite, ne znam da 

je izmišljena ili da mi foliramo da ona utječe na prihode Budžeta Kantona Sarajevo, a utiće. 

Saberite i tu sredstva pa ćete vidjeti da je iznos oko 100 000 000 maraka manje, bez obzira 

koliko trenutno iznosi Budžet Kantona Sarajevo. Zahvaljujem. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku zastupnik Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Kolega, vi ste se referirali na šta trošite budžet. Ja nisam uopće o tome govorio, ja sam kazao 

da su vašoj vlasti u kojoj vi aktivno sudjelujete skoro šestu godinu prihodi u odnosu na onu 
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vlast koju ste naslijedili porasli ne za milijardu konvertibilnih maraka, kolega Vibore, već za 

milijardu i 200 000 000 konvertibilnih maraka, i to bez sredstava Zavoda zdravstvenog 

osiguranja, kojim direktno upravljate. Ako bi vam još to dodao, onda bi, ali pošto je to 

vanbudžetski fond o tome ne pričam, Zavod za zapošljavanje, itd itd. Znači, ne da je milijardu, 

nego milijardu i 200, 300 000 000 KM. Na šta ste ta sredstva potrošili? To je potpuno drugo 

pitanje. Znači ne milijardu, već više od milijardu, dobro više od milijardu konvertibilnih 

maraka. Univerzitet je ušao sa 200 miliona ovaj unutar ovog Budžeta, pa je taj Budžet iz tog 

razloga narastao. Koliko je budžet Zavoda za zdravstvenog osiguranja? Koliko 600 000 000 

stavljamo li to? Koliko je Budžet Zavoda za zdravstvenog osiguranja bio kada ste došli na vlast 

ovdje? Ne. Pa ne, ali ja govorim ako je ovo njegova argumentacija, ima kontraargumentaciju. 

Kolega, neosporna je činjenica, ja razumijem, vi ste se tek sad sjetili, kolika je to cifra, vi ste 

dobili prihode veće od milijardu konvertibilnih maraka u ruke u ovih pet, šest godina. Na šta 

ste ih trošili? To je potpuno drugo pitanje, ja sam rekao da ih niste racionalno trošili, jer da ste 

ih racionalno trošili, mi bi vidjeli pomake u mnogim segmentima. Jedan od primjera sam naveo 

zrak. Kad se uzmu sve vaše mjere koje ste vi proveli kada je u pitanju unapređenje kvaliteta 

zraka. Nama je zaista jedino ostalo da molimo dragu Allaha da vjetrom raznese ovo i ništa 

drugo, što je tu nejasno? Da niste možda uradili gasifikaciju Kantona Sarajevo, da niste možda 

obezbijedili 20 000 novih priključaka? Da niste to uradili? Pa niste, naravno, jer je kod vas je 

borba sa zagađenjem priča samo, jel. Znači više od milijardu kolega, ne milijarde, već viši od 

milijardu. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku dopredsjedavajući Handžić. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Kolega Deviću, ono ja u Travniku, vi u Tuzli, mislim odgovarate mi na nešto o čemu ja nisam 

vama ni replicirao, dakle, ja objašnjavam netačne navode vaše u smislu prihodovne strane gdje 

ističete da smo mi imali nešto drastičan, povećan budžet u smislu ko da je to s neba palo, pa 

sam vam naveo primjer Univerziteta koji nije bio prije prikazivan na tom Budžetu od 

900 000 000 koji ste vi maloprije isticali, a ja rashodovnu stranu nisam ni spominjao, to ću tek 

govoriti u svojoj. Nemojte mi upadati u riječ, molim vas, ja vas pustim svaki put. E dobro, sada 

ću i ja početi vama ispravljati krive navode. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Avdić poslovnička intervencija. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Ovaj ja bih samo da podsjetim starijeg, iskusnijeg kolegu koji je učestvovao u pisanju 

Poslovnika šta je to ustvari replika. Replika može biti bilo šta, ali vi ne možete prejudicirati. 

Samo da, molim vas. Evo na koji način kolega traži repliku, a nije ni čuo šta mu drugi kolega 

govori, znači da bi, da bi replicirali, morate biti ili spomenuti ili da se ne slažete s onim što je 

neko rekao, a ne da tražite, a ne da tražite repliku, a ne znate ni što je rekao. Ja vama govorim, 

kolega Deviću, da vi samim tim što tražite repliku, a niste ni čuli šta će vama replicirati čovjek, 

vi ste odmah nakon što je kolega Vibor rekao replika, vi ste odmah rekli evo i ja replika, nisam 

ni čuli što je rekao, pa eto, imate problem sa logikom. Očito evo, kolega Bandić afirmativno 

mi gestikulira da sam u pravu, ne znam kako vi niste shvatili. 
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Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja vas molim, ako se možemo dogovoriti, da stvarno ne dobacujemo jedni drugima i da ovaj 

saslušamo jedni druge i svi ćete dobiti priliku da govorite. Ispravka krivog navoda zastupnik 

Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Da ne trošim vrijeme na kolegu Avdića, on je taze u ovom mandatu, ima pravo da ne zna 

odredbe Poslovnika. Znači, ispravka krivog navoda je sljedeća: kolega Vibore, 2018. godine je 

već Univerzitet ušao na budžet sa stavkom od 200 000 000 konvertibilnih maraka na 2019 

školsku godinu, tako da u ovoj cifri koju sam vam ja s računao je i to. Eto. Znači ministar 

financija je tada bio ministar Halebić. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Handžić ispravka krivog navoda. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Jedino ako je Halebić bio iz Naše stranke, onda je OK. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Molim vas da završimo ovo u prebacivanje loptice, izvolite, Handžić. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Ispravka krivog navoda. Dakle, Univerzitet u Sarajevu nije 2018. godine ušao na trezor. 

Polako, ušao je kasnije, dakle, tad su bili ministar Halebić, kasnije bio ministar Kovačević. I 

otvorite budžet, pogledajte, vidjet ćete da je isto tako bio 900 i nešto milijuna konvertibilnih 

maraka bez Univerziteta u Sarajevu kao budžetskog korisnika. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Dobro. Sljedeći za diskusiju javio se zastupnik Selmanović. Uključite zastupnik Selmanovića. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajuća. Hoćemo li pustiti kolege da završe, pa onda. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja molim kolege, ako imaju dodatnu diskusiju, mogu ispred sale da ne ometaju ostale 

zastupnike u radu. Molim vas, evo, otvorili, nastavili smo diskusiju ako možete samo tiše i da 

ne ometate kolegu u izlaganje, izvolite, zastupniče. 

Zahvaljujem zastupniče, izvolite. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. U više navrata tokom svog izlaganja od početka svog mandata sam napominjao 

da stanje jednog društva se ogleda onako kako se odnosimo prema najugroženijim 

kategorijama našeg društva. Ja moram ovdje istaći da sam kao čovjek i kao zastupnik u 

Skupštini razočaran, uvrijeđen i mogu reći da sam i tužan. Odnos vladajuće većine je prema 

opoziciji da se ne usvoji ni jedan amandman, pokazuje o kakvoj sa vlasti radi. Ali naročito 

činjenica u kojoj je Klub SDA tražio da se roditelji djece sa posebnim potrebama oslobode u 

potpunosti od plaćanja produženog boravka, što bi dodatno uvećalo to stavku budžetu za nekih 

138 000 konvertibilnih maraka smo odbijeni. E sad, a u istom trenutku predsjedavajući 

Skupštine je sebi dodijelio 600.000 maraka da podijeli kako on misli, želi ili smatra da treba 
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uraditi. Šta to govori o nama? Da nam nije stalo do ljudi, da nam nije stalo do naših građana. 

138 000, šta je u poređenju sa 600 000 maraka koje se dijele bez konkursa bez, to je diskreciono 

pravo. U drugim Kantonima to nije tako. Postavlja se pitanje šta je razlog tome? Jel to ovi ljudi 

nisu zaslužili da im se pomogne? Doista, osjećam se poraženo da nismo imali sluha da 

pomognemo ovim ljudima. Budžetu Kantona od milijardu i 500 miliona to ne znači ništa, a 

ovim ljudima je to mnogo. U najmanju ruku im govori da mislimo na njih. Kada je bio Prijedlog 

budžeta citirao sam pokojnog prof. Miličevića kada sam rekao da nešto ako želite da uradite, 

morate imati znanje i vještine. Mi smo ovdje bili svjedoci, evo, žao mi je što ministrica nije tu, 

ne znam onda čemu ova rasprava, ali evo radi građana da čujemo. Pitali smo ministricu da li 

su obezbijeđene plate za uposlenike Univerziteta u Kantonu Sarajevo, najstarijeg najvećeg, 

najrenomiranijeg univerziteta u Bosni i Hercegovini? Odgovor ministrice je bio da jesu, da je 

to u redu, da, a ono što me je začudilo da ministrica ne poznaje na koji način Univerzitet koji 

je u njenom resoru posluje. Vlastiti prihodi, fakulteti ih nemaju. Univerzitetsko poslovanje, 

onaj dio vlastitih prihoda koji ostaje na fakultetima, to je dio koji se odnosi na doktorske studije. 

I taj dio je namijenjen isključivo profesorima koji rade na doktorskim studijama. Apsolutno 

tačno. Evo da uzmemo i da je moguće ta sredstva od vlastitih prihoda podijelite, ako otvorite 

Budžet tamo na strani, evo, sada ću vam reći tačno stranu koju možete pogledati. Na strani 230 

vlastiti prihodi na nivou Univerziteta za 2024. godinu su planirani u visini od 6 121 000. A 

nedostatak sredstava za plate, tople obroke i prijevoz na nivou Univerziteta je nešto više od 9,5 

milijuna konvertibilnih maraka. Ako nismo u stanju da planiramo tekuće troškove, plate nešto 

što smo dogovorili. Pitanje je kako možemo da planiramo neke velike infrastrukturalne 

projekte. Kako možemo, da planiramo stvari koje će se mijenjati, koje su dinamične. Postavlja 

se pitanje zbog čega je upravo umanjena plata, odnosno umanjena sredstva za plate i topli obrok 

uposlenicima na Univerzitetu u Sarajevu. A onda ćete, odgovor možete naći u pismu Sindikata 

koje je navelo da je prvi put od 2018 godine Vlada Kantona Sarajevo odlučila da ne potpiše 

novi kolektivni ugovor. Pregovori su otpočeti u maju i Vlada i resorno ministarstvo su iz njima 

poznatih razloga, nakon usvajanja osnovice od 385 maraka obustavili socijalni dijalog sa 

Sindikatom Univerziteta u Sarajevu. Ljudi su sabrali sve ono što im je predviđeno kolektivnim 

ugovorom i nedostatak u Budžetu nije 9,5 milijuna, on iznosi 21 000 000 konvertibilnih 

maraka. Meni nije bilo mrsko, pa sam kontaktirao skoro sve fakultete, članice Univerziteta u 

Sarajevu sa jednim jednostavnim pitanjem. Pitanje je bilo da li ste uputili amandmane i da li 

ste uputili svoje zahtjeve prema Vladi Kantona Sarajevo? Sve jedan dekan je odgovorio da jesu 

i sve jedan dekan je jasno i precizno napisao koliko im novca fali. Pa tako recimo, Fakultetu 

političkih nauka fali nešto manje od 600 000 konvertibilnih maraka za plate. Elektrotehničkom 

fakultetu 550. Nešto slično i sa Stomatologijom, sa Medicinom itd da sad ovde ne nabrajam. E 

sad, pazite, ako otvorite Budžet pa pročitate amandmane, stav predlagača, primjedba se ne 

prihvata. Ovo nije u skladu sa zakonom. Evo, ako već nemamo sredstava, ne želimo da 

prihvatimo povećanje plata našim profesorima, onima koji odgajaju buduće lidere, buduće 

doktore, buduće inženjere, oni koji trebaju da vode ovu državu ka boljem, ako im na takav 

način nećemo reći da ih cijenimo i poštujemo, onda bar zakonski treba da im odgovorimo. 

Obaveza Predlagača je da u skladu sa članom 143 Poslovnika Skupštine je dužan prilikom 

izrade Prijedloga zakona uzme u obzir primjedbe, prijedlog i mišljenja sadržane u Izvještaju o 

javnoj raspravi, kao i da obrazloži razlog zbog kojih nije pojedine primjedbe, prijedloge ili 

mišljenje uvrstio u Prijedlog zakona. Ovdje jednostavno piše, primjedba se ne prihvata. Evo, 

ja ću pustiti građane da odluče da li se tu radi o bahatosti ili o neznanju. Imali smo na samom 

početku ekspoze, odnosno izlaganje našeg uvaženog premijera Uka, koji je kazao da je ovo 

hrabar budžet. Pazite, u jednu ruku se slažem sa njim. Vrlo je hrabro zadužiti se nešto preko 

600 000 000 konvertibilnih maraka. Vrlo hrabro a znajući da nemate infrastrukturalne projekte, 

da nemate kako i na koji način uložiti taj novac, da se taj novac vrati građanima Kantona 

Sarajevo. Premijer je u svom izlaganju rekao da će ulagati u pravosuđe, u pravosuđe se ne 
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ulaže, pravosuđe se pomaže, gradi, razvija, taj novac ide u trošak. Ulaganje je u projekte, 

infrastrukturalne projekte, razvoj evo, još uvijek čekamo od prošlog saziva Vlade te solarne 

panele. Jedini Kanton koji to nije uspostavio, evo recimo jedan prijedlog kako se budžet može 

pretvoriti u razvojni. Toliko. U slijedećoj diskusiji. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Marjanović replika. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

E hvala vam velika. Jako me obradovala diskusija kolege Selmanovića, on uvijek ima temeljne 

i dobro pripremljene diskusije i na sličnom smo fonu, na sličnom smo mi fonu svih ovih 

podataka i svega ostaloga. Nekako me podsjeća cijela ova situacija, malo na 2018. godinu, čini 

mi se da je tada bila Vlada, Vlada premijera Zolja, koja je čak bila i potpisala kolektivni ugovor 

tada sa Sindikatom u visokom obrazovanju, pa onda u Budžetu za 2019. čini mi se, slagat ću 

oko godina, nemojte se ljutiti, uopće nije predvidjela nikakva povećanja u toj cijeloj priči i 

sjećam se svoje diskusije na tu temu i sjećam se kad je došla neka druga Vlada, da smo odmah 

inzistirali da izvršimo sve obaveze prema Sindikatu u visokom obrazovanju. I tad je došlo do 

velikog povećanja plata i onda se sklopio vrlo brzo i drugi kolektivni ugovor, tad je bila 

kolegica Melika Husić- Mehmedović, pa i tada došlo do velikog povećanja plata i tada su bile 

nedoumice hoće li biti plate za 12 mjeseci, pa je normalno bilo, pa su tada povećana izdvajanja 

za nauku sa nekada prvo bilo pola milijuna maraka, pa se došlo sada do 5,8 000 000 maraka. 

Jer, znate, profesorima nije samo bitna plata, nego je bitno da im se da sredstvo da rade najbolje 

stvari, a to je da uče našu djecu koji je, nažalost, sve manje studenata na svim fakultetima, ali 

isto tako da moderniziraju svoja predavanja itd itd. I ova vaša diskusija je u potpunosti dobro 

fokusirana, ali mene je malo danas iznenadilo neke informacije koje sam vidio, neke 

preraspodjele vezano za određene fakultete. Možda ne bi bilo loše, a ovo sasvim prijateljski da 

vi i ja isto usporedimo, možda i ja idem u malo pogrešnome pravcu, do jedne granice, neke od 

fakulteta za koje ste spominjali da imaju najveće nedostatke novca, čini mi se da baš danas sam 

vidio da traže preraspodjele ove godine da sa plata, gdje im je ostalo na stotine hiljada maraka 

prebace negdje drugdje. Negdje očigledno nešto ne funkcionira, ali ja znam, kada sam 

razgovarao sa ministricom na tom pitanju, da je dogovoreno sa rukovodstvom i menadžmentom 

Univerziteta u Sarajevu da u narednom periodu zajednički ne samo da preispituju količinu 

izdvajanja, nego i kvalitet tog izdvajanja i ravnomjernu raspodjelu jer Univerzitet je jedan, a 

organizacione jedinice su poprilično raznolike, tako da neke imaju jako velika vlastita 

sredstava, neke imaju viška novca, neke imaju manjka. Tako da se u potpunosti slažem s vama, 

rado ću vas i pozvati da zajedno pratimo što će se desiti sa tim novcem i kada se malo podvuku 

ove neke stvari, kad se podvuče račun da vidimo koliko je uistinu trebalo pojedinim fakultetima 

i da li je menadžment, ja vjerujem da hoće menadžment Univerziteta to optimizirati sve te 

stvari. I ja se još jednom sjećam, izvinjavam se ako sam prekoračio, samo sjetim se 2012. 

godine kad sam ja bio ministar, to je bila najveća svađa kad su smanjili budžet, u samome startu 

je nedostajalo za dvije plate, a sjetit ćete se da tada budžet, Univerzitet Sarajevo nije bio čak ni 

plate, nego je bio mimo zakona financiran zato što je bio kao projekti. A sjetio sam, evo, samo 

da završim izvinjavam se, jedne rečenica, sjetio tada u startu je nedostajalo dvije plate, pa smo 

ih na kraju, na zvaničnom kroz rebalans obezbijedili plate jer nitko ne smije ostati bez plata, ni 

jedna Vlada nikada neće smjeti dozvoliti da ne ispoštuje odluke kolektivnog ugovora, osim 

nekih koji su to vjerojatno već predvidjeli, potpisali, potpisali ugovore, a nisu to htjeli 

realizirati. Hvala velika. 
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Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku zastupnik Selmanović.  

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem kolegi i vrlo mi je drago da opozicija i pozicija ima isti pravac djelovanja, jer 

visoko obrazovanje je nešto što je temelj našeg društva, odnosno nosioc razvoja, budućeg 

razvoja Kantona Sarajevo, pa samim tim i države. Ova prespodjela o kojem govorite, ja mislim 

da je to došla sa osnovice 330, a ne380, ali slažem se da trebamo pogledati da ovo trebamo 

zajedno pratiti, da ovo treba biti jedan od ključnih fokusa ove Skupštine, pa evo i kao opozicija 

i kao Klub SDA stavljamo se na raspolaganje da zajedno to pratimo i da dalje učestvujemo u 

razvoju našeg Univerziteta. Zahvaljujem.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku Marjanović. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Univerzitet u Sarajevu je svetinja zbog studenata i zbog svega onoga što on jeste i koliko je 

bitno, ove preraspodjele su bile po različitim osnovicama, zato što su organizacione jedinice 

tražile različite preraspodjela, to da znate, a rado ćemo vam dostaviti taj dokument, pa da 

možemo uskladiti ove informacije, možda mi to dobro protumačili. Slažem se u potpunosti, a 

evo upravo će uskoro ići izmjene Zakona o visokom obrazovanju i naučno-istraživačkoj 

djelatnosti i kako rekosmo, mi ćemo da branimo svi zajedno i pozicija i opozicija Univerzitet 

izvana, a onda ćemo tražiti svakako kvalitetom da se Univerzitet brani, brani iznutra, tako da 

radujem se suradnji. Siguran sam da će ministarstvo i svi ostali pružiti sve informacije i siguran 

sam da nijedan ministar koji drži do sebe, ili ministrice ili Vlade ili premijer, nikada neće 

dozvoliti da nema dovoljno novca za sve one koji vrijedno rade, kažem, za sve one koji vrijedno 

rade na bilo kojoj instituciji, pa čak i na Univerzitetu u Sarajevu, a ponekada će morati da vide 

da li svi uistinu vrijedno rade.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja ću iskoristiti, također, priliku za repliku kolegi Selmanoviću. Kada su u pitanju solarni 

paneli, prije mjesec dana otprilike su počeli radovi na postavljanju solarnih solarnih panela na 

Mašinskom fakultetu i tad su on najavili da će ti radovi trajati nekih 2 mjeseca. I eto, možemo 

se informisati u nekom narednom vremenskom periodu da vidimo kako teku ti radovi, što je 

vrlo pohvalno i nešto čemu je Vlada Kantona Sarajevo u ovoj godini dala punu podršku. Neka 

moja i drugo pitanje na koje bih se sam kratko referisala, neka moja iskustva vezano za ovaj 

budžetske korisnike, s obzirom da sam i sama imala priliku rukovoditi jednom institucijom 

unutar Kantona Sarajevo, zaista, kada su u pitanju plate budžetskih korisnika, da to uvijek 

Ministarstvo financija itekako vodi računa kako se ne bi doveli u situaciju da bilo ko ovaj, da 

se naprosto ne dobije plata za svoj rad. Pošto. Odgovor na repliku zastupnik Selmanović. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem, jako mi je drago čuti za te panele, evo prošlo je jedna Vlada, pa druga i čestitam 

na tome. Zajedno ćemo pratiti i raduje me da vidimo kako će taj projekat završiti. Što se tiče 

plata, ja doista vjerujem da ministarstvo će obezbijediti i uraditi sve što je u njihovoj moći da 

obezbijedi platu. Ovdje smo govorili o planiranju i načinu planiranja, da je vrlo bitno egzaktno 

planirati i o tome se radi. Zahvaljujem.  
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Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Oko tog sigurno dijelimo mišljenje. Molim? Nemate više pravo, iskoristili ste dva prava na 

repliku po istu temu. Možete meni replicirati. Može, ne može. Izvolite. Zastupnik Marjanović. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Ja vam se zahvaljujem. Dakle, vezano za vašu opasku za platu, u potpunosti se mogu složiti sa 

kolegom koji mu je dao repliku. Kolega Selmanović jeste uputio upravo na planiranje i upravo 

je to ono na čemu se inzistiralo da ne bude nekih paušalnih, previše brzih stvari. Ministarstvo 

je odlučilo da prije bilo kakvih modifikacija, pošto su ministri tu tek nekih mjesec dana, 

temeljno obavi razgovore i pregovore, prvo sa sindikatima kroz dogovor oko kolektivnih 

ugovora, pa onda se menadžmentom Univerziteta u Sarajevu i onda će sigurno kroz rebalans 

ponuditi optimalno rješenje. Ja mislim da je to stvarno odgovorno planiranje u toj cijeloj priči. 

Hvala velika. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem, nastavljamo diskusiju. Zastupnica Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajuća. Kada pokušavamo nekom nešto prezentirati ko treba da 

podrži dokument koji prezentira, polazim od sebe, pokuša ga čovjek napraviti što 

transparentnijim, staviti sva dodatna pojašnjenja i objašnjenja koje će drugoj strani, koja treba 

da to podrži, da bude apsolutno jasna i transparentna. Na putu između nacrta do prijedloga 

Budžeta, kada smo uvećani za 300 miliona, kada bi možda i mogli očekivati da će se desiti 

neke određene pozitivne promjene, nažalost, netransparentan budžet i dalje ima svoj identitet, 

i ne samo, kao što smo rekli da nije ni razvojni, ni socijalni, ni kapitalni, on je samo kreditni i 

prodajni budžet i s tim dodatno onoga ko treba da eventualno podrži ovakav budžet stavlja u 

dodatnu sumnju. Bezbroj je primjera koji mogu potkrijepiti ovo o čemu ja govorim. Jedan od 

njih je i, recimo, informacija o kreditnim zaduženjima Ministarstva saobraćaja koja je 

prezentirana u dokumentu Prijedloga budžeta, koja je prezentirana nepotpuno, u iznosu od 

176,2 miliona EURA kreditnih zaduženja, mi imamo prezentiranu informaciju samo o visini 

kreditnog zaduženja i projekat za koji je isti izuzet, bez informacije o rokovima otplate, grejs 

periodu i naravno, koliko su uopšte procenti koje plaćamo za ta kreditna zaduženja. Samim tim 

odmah vam se otvaraju sumnje da postoji nešto skriveno, radi čega možda vam ta informacija 

nije do kraja prezentirana na pravi način. U cijelom materijalu kažem, bezbroj je primjera, 

navela sam ovaj, zato što je ministar Šteta govorio o stavci koja se tiče subvencije za javne 

prijevoze. Nekako sam se osjećala pomalo i prozvana zato što smo upravo mi ispred 

Demokratske fronte kreirali 40 amandmana, gdje smo, između ostalog, na određene pozicije 

uzimali i sredstva sa ove pozicije i subvencije za javne prijevoze upravo zato što je u Nacrtu 

bila prezentirana jedna informacija, jedan iznos koji se odjednom povećao u Prijedlogu 

budžeta. Smatrali smo da su ovo informacije koje se apsolutno taksativno mogu planirati. Ja 

mogu razumjeti kada imate promjenu u nekim pozicijama koje se mogu desiti izvan nekih 

okolnosti, ali za tri sedmice da vi drastično promijenite finansijsku prezentaciju određene 

pozicije, naravno da će vam otvoriti sumnje da je ili tu nešto skriveno ili neko ne želi da vi 

znate da imate tačnu informaciju. Ono što mi je u izlaganju uvaženog premijera Uka 

nedostajalo što se tiče primarnih projekata i programa koje zagovara ova Vlada, je prevashodno 

da nijednom riječi nije spomenuo riječ obrazovanje, što mi je apsolutno neprihvatljivo. Hvala 

na riječi koja se odnosi na projekte koje se odnosi na kulturu i sport i s tim u vezi ću i početi 

svoju diskusiju koja se odnosi na prezentiranu stavku na potrošačkoj jedinici Ministarstva 

kulture i sporta i s tim u vezi sam zaista zahvalna što smo konačno javno čuli, koji su projekti 
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u stvari planirani za kreditna zaduženja koja su prezentirana u ovom Budžetu koji se tiču za 

kulturu je to iznos od 6 000 000 i za sport to je iznos od 10 000 000. Ne znam zašto je bilo 

teško u Prijedlogu budžeta navesti ova obrazloženja. Samim tim mi onda ne bismo radili 

amandmane na fasadu za Narodno pozorište, za Arsa Aevi, za radionicu Narodnog po 

pozorišta, međutim, kako to nije bilo prezentirano, mi smo, naravno, koristili i priliku u javnoj 

raspravi i, naravno, kroz naše amandmane. S tim u vezi, zahvalna sam što smo javno čuli da će 

se u narednoj godini ipak konačno realizirati ovi projekti. Međutim, nisam zadovoljna da se 

projekat, koji je isto tako vrlo važan, koji se odnosi na JU Historijski arhiv Sarajevo, koji se 

tiče sanacije zgrade u kojoj se deponuje arhiv da nije uzet kao projekat koji je od prioritetnog 

značaja za realizaciju u Kantona Sarajevo i naravno, naš amandman po tom pitanju je bio 

odbijen i smatram da je ipak ministarstvo trebalo donijeti jednu takvu odluku da se projekti 

ovog tipa ipak stave pod prioritetnim rješavanjem. Prihvatam ovo što se tiče audiovizualne 

opreme za pozorišta, to je nešto što smo jako dugo zagovarali da se podignu kreditna sredstva 

za takvu namjenu, za mene i to jeste opravdano, međutim ono sa čime nisam zadovoljna i što 

stvara ogromnu konfuziju jeste situacija koja se tiče alineje za institucije, ustanove, kulture bez 

statusa, koja su od državnog značaja, za koju smo se borili još od prošle godine kroz dvije 

komisije i evo kroz Komisiju za kulturu i sport, gdje smo tražili da 5 institucija, 5 institucija 

kulture bez statusa u kome pripadaju Historijski muzej, Umjetnička galerija Bosne i 

Hercegovine, Muzej književnosti i pozorišne umjetnosti i Kinoteka Bosne i Hercegovine i 

Biblioteka za slijepa i slabovidna lica imaju svoju alineju sa zagarantovanim budžetom za plaće 

njihovih radnika, upravo radi složenosti izvora informacija i pravdanja njihovih sredstava za 

plaće, jer to pravi jako velike teškoće u njihovom poslovanju, obzirom da su oni osuđeni da se 

prijavljuju na javne pozive. U materijalu je prezentiran iznos 5 ustanova kulture, međutim 

tokom svog izlaganja ministar je licitirao sa drugačijim informacijama i kazao je da se ovaj 

budžet od 800 000 koji je predviđen ovom stavkom odnosi samo na 3 institucije kulture. Pošto 

ministra nema, ja ga sad ne mogu pitati zašto je napravljena ova razlika? Šta je razlog tome? 

Smatramo ovo jako nepravednim i ovo je još jedan od razloga zašto nećemo podržati ovaj 

budžet i naprosto, tražit ću pravna rješenja zašto se u pisanoj formi, ako je postojala tehnička 

greška, zašto se u pisanoj formi ministar nije izjasnio, nego na ovakav način usmenim putem 

mi zaprimamo ovakve informacije. Znači, možda postoji još puno informacija ovog tipa u 

budžetu koje nam nisu rečene, dakle jedno je prezentirano, a drugo se govori i to je apsolutno 

neprihvatljivo i ja, kao što sam rekla, tražiti ću pravne načine, na koji način ćemo premostiti 

nešto što smo na komisiji usvojili, a sada na sjednici nam se govori i prezentiraju drugačije 

informacije. Drago mi je da su ustanove, temeljne ustanove kulture naroda Bosne i 

Hercegovine, također, dobili konačno svoju alineju koju zaslužuju i ona je u apsolutno iskazana 

u dobrom iznosu i s tim u vezi zaista tu nemam nikakvih primjedbi. Zadovoljna sam što se 

sport vratio na iznose koji se odnose na 2023. godinu. Drago mi je da su sva pozorišta linearno 

dobili po 50 000 na tekuće održavanje i drago mi je da je Svrzina i Despića kuća isto tako 

dobila sredstva za rekonstrukciju. To su sve pozitivni primjeri, međutim ove neke stvari koje 

su se zaista dogodile u Prijedlogu budžeta su, kao što sam rekla, za mene i potpuno 

neprihvatljive. Također mi je neprihvatljivo da naprosto ideju koja se odnosi na neke od 

amandmana koje smo prezentirali, kao što je recimo, ideja da se hotel Maršal pretvori u bolnicu 

za djecu koja bi se mogla liječiti od plućnih bolesti da se nije prepoznala kao jedan pozitivan 

primjer kako iskoristiti neki objekat koji nije u funkciji. Tu se mogla napraviti veteranska 

bolnica. I evo, to je naprosto dokaz sa koliko manjka vizije ova Vlada nastupa tražeći neka 

rješenja u sklopu predloženog budžeta. I zato sam rekla da jeste budžet, i prodajni i kreditni, i 

naprosto i naprosto ne, ne možemo stajati iza i ne može nas niko natjerati da podržimo nešto 

ovako što ne prezentira zaista ono što su potrebe građana. Cjelokupan budžet je samo u službi 

vaših politika, draga gospodo, i to je ono što je porazno. 
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Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Ne bih da vas prekidam samo da pitam je li u ime Kluba? 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Toliko, u drugoj diskusiji, hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Polako, polako da mogu zapisati. Avdić, Melank, Kapo, Čičić. Izvolite 

zastupniče Avdić.  

Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem dopredsjedavajući. Ja moram replicirati na nekoliko stvari iz namjere da 

pomognem i kolegici da bolje shvati, evo da kažem i budžet i intenciju, odnosno namjeru 

ministra kulture sa kojim sam dosta sarađivao na skoro svakom od ovih pozitivnih stavki koje 

su pohvaljene. Ali krenuti ću od kraja zbog toga što sam dobro upoznat i evo, neki se možda i 

sjećaju da sam prije nekoliko sjednica postavio pitanje u vezi sa Maršalom, pa one koji ne 

znaju, a evo i radi javnosti, ja moram podsjetiti da je ovaj taj hotel u ogromnim dugovima, kako 

prema radnicima, 37 radnika, tako i prema dobavljačima, itd. S druge strane, za svrhu bolnice 

svakako bi bolja bila ljetna škola u Šabićima, odnosno taj depadans osnovne škole Dejčići. 

Kada je u pitanju kultura mene zaista iznenađuje s obzirom da sam objasnio stavku na Komisiji 

za kulturno- istorijsko nasljeđe na kojoj je, poštovana kolegica Hašimbegović, prisustvovala 

na čemu joj se zahvaljujem, lex specialis koji je trenutno u pripremi, a na osnovu inicijative 

Davora Čičića, a radi ga radna grupa u kojoj sam i sam, zajedno sa direktorima tri institucije 

koje ustvari će biti financirane iz ovih 800 000, a to sam objasnio, tehnička je greška prepisana 

prije nego što smo javili u Ministarstvo za financije, da Kinoteka i Biblioteka za slijepa i 

slabovidna ostaju na javnom pozivu, kao i Zemaljski muzej. Javni poziv iz Ministarstva 

kulture. Zemaljski muzej i NUB, odnosno Nacionalna univerzitetska biblioteka se u jednim 

dijelom sufinanciraju iz Ministarstva visokog obrazovanja, što se tiče tih ustanova. Imam 

potrebu da objasnim i oko Historijskog arhiva, s obzirom da, evo, danas sam upravo postavio 

poslaničko pitanje prema direktoru Historijskog arhiva. Mi ne možemo u ovom trenutku ulagati 

niti na bilo kakav način intervenisati u građevinu u kojoj se nalazi najznačajniji depo 

Historijskog arhiva. To je građevina na Vrbanjuši zbog toga što ona nije u vlasništvu 

Historijskog arhiva, odnosno imovinsko- pravni odnosi nisu riješeni. I zbog toga sam danas 

uputio to pitanje da bismo na taj način krenuli u rješenje tog ogromnog problema sa adekvatnim 

prostorom za tu vrlo značajnu ustanovu. Eto, zahvaljujem i nadam se da sam bio od pomoći, 

kako javnosti, tako i kolegici, da shvati koja je namjera i prema Historijskom arhivu, a također 

koja je namjera prema 7 institucija od značaja za Bosnu i Hercegovinu koji su bili dio njene 

diskusije i upitnika koji je možda stavila pred javnost. Zahvaljujem se. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Odgovor zastupnica Hašimbegović.  

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajući. Ja se zahvaljujem mom kolegi koji je prezentirao ove 

informacije koje mi jesmo podijelili u neformalnom, neformalnom smislu, jer Komisija koja je 

tada bila organizirana pravno- formalno se nije desila jer nije bilo kvoruma. Ja ne mogu 

prihvatiti informaciju tog tipa na takav način. Na Komisiji za kulturu i sport koji smo imali bili 

su predstavnici ispred Ministarstva za kulturu i sport i niko od njih tada nije licitirao sa 
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informacijama o nekim tehničkim greškama koje postoje. Ja prvi put čujem da može biti 

tehnička greška u Prijedlogu budžeta. Zašto ministar financija nije rekao nešto o tome? Zašto 

premijer nije rekao? Zašto nismo dobili u pisanoj formi da se radi o tehničkoj grešci? Dakle, i 

kolegica Mila, ona se isto tako javila, ja se nadam da će biti objektivna kako je bila objektivna 

na Komisiji, gdje je čak tražila više sredstava nego što smo mi tražili našim amandmanom, jer 

mi smo za ovih 5 ustanova tražili povećanje na 1,5 milion, što bi donekle relaksiralo njihov 

položaj. Zašto ih ne stavljamo u jednak položaj, ja ne razumijem, jer mi sad atakujemo dovoljno 

i već imaju problema ovolike godine i mi sad atakujemo dodatno na njih. Ja zaista ne mogu da 

učestvujemo u ovome, iako ste vi koji ste prioritetno stavili depolitizaciju u okvire ove Vlade 

i ove Skupštine, ja samo mogu reći da je ovo jedna odlična režija SDP-a. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Bit, bit će. Sad imamo ovaj unakrsni dio Hašimbegović-Avdić, polako da završimo. Zastupniče 

Avdić imate odgovor izvolite. Imate, kad dođete na red, samo sačekajte, molim vas, izvolite. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Kada smo kod depolitizacije, ja ću samo podsjetiti na činjenicu da je uvažena kolegica 

Hašimbegović bila 3 godine, od 2015. do 2018. godine direktorica Narodnog pozorišta i drago 

mi je što su tadašnje politike na taj način birale rukovodioce ustanova. Znači potpuno 

depolitizirajući tu vrstu izbora. Meni je drago što je kolegica pokazala iskrenost i priznala da 

sam je informisao na sjednici Komisije za kulturno naslijeđe na kojoj je istina nije bilo kvoruma 

zbog toga što jedan od poslanika nikad ne dolazi, drugi nisu mogli, ali s druge strane bi volio 

da je pokazala i korektnost i prilikom komentarisanja činjenice da u stavci su nabrojane 5 

institucija, da je barem tada upoznala javnost da ipak, pa barem na sjednici Komisije na koju 

nije bilo kvoruma, bila upoznata sa razlozima zašto je to tako, zato što sam je ja lično upoznao. 

Hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Odgovor još jedan i završavamo ovaj dio, izvolite. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Tako je, nećemo trošiti puno vremena na ovo sve. Kolega Avdiću, ako ste me pažljivo slušali, 

a mislim da jesam, da sam bila objektivna i da sam skrenula pažnju, da sam bila informisana, 

međutim da pravno formalno ne mogu prihvatiti takvu informaciju. Zaista s tim u vezi ne bih 

više polemisala. Tako da zahvaljujem se, hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Izvolite zastupnice Melank, vi ste sljedeći. Uključite zastupnicu Melank.  

Miomirka Melank (zastupnica) 

Hvala. Ja sam sad pokušala naći tačnu stavku u budžetu na koji se odnosi ova stvar. Prvo bih 

odgovorila samo na primjedbu zastupnice Hašimbegović da se radi o politici. Da, tako je. 

Naime, Budžet je odraz naše politike, politike Naše stranke, politike Trojke i ne znam šta bi tu 

trebalo, dakle, da bude nejasno. Što se tiče 7 institucija, to je ona stvar za koju sam se ja najviše 

zalagala u ovom periodu prethodnom, da se sve stavke nađu u Budžetu Kantona Sarajevo da 

se obezbijedi onaj tzv hladni pogon. Ja sam također bila na Komisiji, zajedno smo 

prisustvovale, u kojem je objašnjeno da se 3 institucije nalaze na Budžetu Ministarstva kulture, 

zapravo zbog toga što su te 3 institucije preostale za financiranje projektno, a da se Zemaljski 
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muzeji, da se Biblioteka nacionalna, nalaze kao naučna baza Univerziteta na financiranju u 

Ministarstvu visokog obrazovanja. Također je za Kinoteku i Biblioteku za slijepa i slabovida 

lica planira budžet na Ministarstvu obrazovanja, a da je onih 850 000 za te 3 institucije od 

značaja za Bosnu i Hercegovinu ostalo financiranje. Ja sam neposredno poslije ove Komisije 

koju smo imali otišla i do ministra i ministar je bio raspoložen da objasni sve pojedinačne 

stavke, one nisu mogle biti pojedinačno prema načinu na koji se budžet formira, nisu mogle 

biti naznačene posebno jer se radi o institucijama koje nemaju status u Kantonu i zbog toga 

nisu navedene posebno, iako sam ja podnijela svojevremeno inicijativu da se one proglase 

institucijama od značaja i za Kanton, osim što su institucije od značaja za Bosnu i Hercegovinu, 

ja smatram da su to institucije koje su od značaja za svaki nivo vlasti, za svaku opštinu u Bosni 

i Hercegovini, za Kanton, naravno i za svaki nivo vlasti, tako da se nadam, u trenutku kada 

budu proglašene institucijama od značaja za Kanton, da će se onda moći naći i kao posebne 

stavke navedene u budžetu, za sada se prikazuju na način koji nije baš sasvim očigledan, ali uz 

malo interesovanje mogu se pronaći sve informacije o ovome. Ukupna sredstva iznose oko 

2 000 000. Mislim da je. Nije oko, nego je zapravo 2 000 000, koliko sam ja uspjela sabrati sve 

stavke koje se tiču ovih institucija. Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Izvolite zastupnice Hašimbegović, odgovor.  

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Ja koliko sam shvatila kolegicu Milu i ona sada potvrđuje da nam je prezentirano da se radi o 

tri ustanove kulture, ja sam sigurna da nije tako, možemo tražiti zapisnik sa Komisije. Sredstva 

koja se obezbjeđuju iz Kantona za Kinoteku Bosne i Hercegovine su 70 000. Sredstva koja se 

obezbjeđuju za Biblioteku za slijepa i slabovidna lica iz Kantona su 110 000. Znači, mi ovdje 

govorimo o 180 000 oko kojih vršimo ovu vrstu rasprave. Nije mi jasno da se nije mogla izvršiti 

preraspodjela, da se nije mogao uvrstiti naš amandman, da nije Vlada mogla da preuzme naš 

amandman, evo, ne mora da bude amandman Demokratske fronte. Zašto se degradiraju ove 

dvije ustanove? Zašto nisu u jednakom položaju? Jednostavno tražim da mi neko da taj odgovor 

i žao mi je što moje kolege koje dolaze i koje imaju empatiju za ono što su kulturne vrijednosti, 

razmišljaju na ovakav način. Hvala lijepo. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnica, Kapo, zastupnica Kapo.  

Poslovnička intervencija, zastupnik Bandić. Uključite zastupnika Bandića. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Dopredsjedavajući, podsjetit ću vas na prošlu sjednicu kada ste vi također predsjedavali u 

odsustvu kolege Okerića. Na jednu diskusiju kolegice Mile javilo se nas troje, četvoro i vi ste 

nas onemogućili u toj diskusiji. Ja bih vas molio da taj reciprocitet primjenjujete i u slučajevima 

kada se ja vi neko iz opozicije. Hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Nije vas se javilo samo tri, četiri, javilo vas se puno više i pri tome je zastupnica Melank nije 

vam uopšte odgovarala na te vaše replike i zbog toga sam. Evo, zastupnica Hašimbegović 

aktivno učestvuje u ovim replikama i ne vidim da postoji nikakav problem. Izvolite zastupnice 

Kapo.  
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Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala. Ja bih vas sam zamolila ... 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Da li ste meni kao nekom ko vodi sjednicu poslovničku intervenciju. Moram, moram nešto reći 

na to, na mog šutiti. 

Hajde, ispravite krivi navod. Izvinite zastupnice Kapo. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Sada ste sami rekli dakle da se javilo odmah, troje, četvero ili više. Dakle, niste nam uopšte 

omogućili da uđemo u tu diskusiju koju vi sada govorite, da repliciramo, kao što je to kolegici 

Hašimbegović ponuđeno. Ja nisam htio da prekidam odmah na početku, ali kada sam vidio 

zaista se javilo malo više, evo da kažem zastupnika i da imaju dodatne replike, samo bih vas 

zamolio da dosljedno postupate i u ovoj situaciji kao što ste tada. Ja sam tad odustao od svoje 

replike i poštujem taj vaš stav, ali bih vas zamolio da taj stav zadržite i u ovim situacijama kada 

se radi o nekim drugim zastupnicima koji dolaze iz opozicije. Hvala.iVibor Handžić 

(dopredsjedavajući) 

Dobro, zahvaljujem na sugestiji. Čim procijenim zaista da su replike u nekom smislu, ne znam 

kako da se izrazim, da utiču na zastupnicu Hašimbegović ja ću zaista odmah prekinut. Evo. 

Izvolite zastupnice Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala. Ja bih samo zamolila da predsjedavajući da ne izgubim svoj red jer sam se sada javila 

za repliku pošto sam ja bila. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Imam ja sve zapisano ovdje, ne brinite. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Samo sam htjela zastupnici Hašimbegović da repliciram vezano za dječju bolnicu na Bjelašnici 

u hotelu. Nama treba jako puno godina i energije da mi vratimo Pedijatrijsku klinku u Sarajevu, 

ondje gdje treba da bude, a puno će još vremena proteći da bi bilo kakvu bolnicu u okolini 

Sarajeva mi mognemo napraviti, nažalost, jer i DF je evo, bio u strukturi vlasti ovih 8 zadnjih 

godina kada je devastirana Pedijatrijska klinka Kliničkog centra Univerziteta u Sarajevu, pa 

evo, brojne poruke imam od roditelja gdje nema neuropedijatara, nema dovoljno raznoraznih 

disciplina na Kliničkom centru Univerziteta u Sarajevu, tako da nikad ne bih se složila, niti 

podigla ruku da se pravi neka bolnica bez da se spremi kompletna infranstruktura. Dosta se u 

ovom Kantonu prvo ogradilo naselje, pa tek onda vrtići i škole, dosta se nelegalno radilo, pa 

tek se onda tražila legalizacija. Isto bi se tako desilo i sa tom bolnicom da se bolnica napravi 

bez infrastrukture, unutra, bez kadra, bez opreme i da tako stoji godinama, jer nema ovaj 

Kanton čarobni štapić da vrati vrijeme u tren oka ovo izgubljeno vrijeme, osobito u ovih zadnjih 

8 godina, kada su kolege iz DF-a, gdje pripada i kolegica Hašimbegović, vodile Federaciju. 

Hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Odgovor zastupnica Hašimbegović, izvolite. 
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Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Pa ja se zahvaljujem kolegici Kapo na njenoj opservaciji moje diskusije. Samo mislim da je 

pogrešno u suštini procijenila ono o čemu sam ja ustvari govorila. Ja sam govorila o nedostatku 

vizije Vlade koja se lakše opredjeljuje za prodaju imovine, nego da se iskoristi postojeća 

imovina u nešto što bi bilo puno vrijednije. To ne mora biti dječja bolnica, to je mogao biti 

veteranska bolnica. Evo nešto sad projekat koji radite na njemu. 90 000 000 u ovom Budžetu 

je planirano od prodaje imovine, dakle mi samo prodajemo i podižemo kredite. I to je suština 

bila mog komentara u odnosu na ovo o čemu je kolegica govorila. Hvala lijepo. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnik Čičić još i završit ćemo, evo zaista sa ovim, sa ovom fazom repliciranja. 

Davor Čičić (zastupnik) 

Zahvaljujem, ja ću samo kratko, neću previše da dužim, da ovo rastežem previše. Prvo bih se 

referirao, nisam htio uvaženu kolegicu da prekidam ispravkama netočnog navoda, ali netočan 

navod je da imamo nekakva tajna zaduženja. Znači kolegice odete na strancu Ministarstva 

financija koja periodično objavljuje podatke o zaduženju i tamo možete vidjeti sve kredite koji 

su podignuti, sve ročnost koja je po tim kreditima, sve kamatne stope za svaki kredit, tako da 

ta fama da imamo nekakve tajne, ne znam nekakve kredite, to je apsolutno netačno, evo svaki 

građanin može otići na strancu Ministarstva financija i tamo pronaći sve podatke o svakom 

kreditu, a evo, imamo i tačku dnevnog reda na Skupštini, gdje isto tako su bile i sva ova 

prethodna zaduženja, gdje jasno možete vidjeti i na koliko godina i po kojoj kamatnoj stopi i 

sve što vas zanima, da, tako da je taj podatak naprosto netačan, evo, provjerite. Otiđite na 

strancu Ministarstva financija. Nisam još završio, ako mogu samo. I druga stvar, jedna isto tako 

da tako kažem na neki način prozivka, evo i SDP-a, ja ću otprilike reći jednu stvar: imali ste i 

vi svog ministra kulture. Zašto tada niste riješili financiranje ustanova kulture od značaja za 

BiH, nego sada nama ovdje prodajete naknadu pamet kako to treba da se uradi. Ja ću vam reći, 

kao šef Kluba i kao netko ko je podnio zahtjev da se izradi lex specialis zakon, da će SDP 

insistirati da svaki radnik u svim tim ustanovama dobije svoju zasluženu platu. Mi ćemo kroz 

taj zakon to riješiti, tako da ne treba da se sekirate. Sve te ustanove su već budžetirane i ako 

bude zafalilo para za to budžetiranje bit će pronađene jer će zakon biti obavezan da se 

primjenjuje. Zahvaljujem. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Izvolite kolegice Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se. Mislim da jako puno trošimo vremena na Skupštinama vraćajući se u prošlost. 

Ja ne mogu odgovarati za vrijeme ljudi koji su djelovali i radili u izvršnoj ili zakonodavnoj 

vlasti, koji pripadaju stranci Demokratske fronte. Koliko znam, Samer Rešidad je tada bio 

ministar za kulturu i znam da je tada uradio jako, jako puno za ustanove kulture koje su bez 

statusa. Što se tiče kreditnih zaduženja, ja nisam govorila da postoje tajni krediti, ja sam 

govorila da informacija u Prijedlogu budžeta nije potpuna i ako vam nešto nije potpuno, nije 

mi jasno zašto je bilo tako teško otkucati, koji je rok otplate, jer ja ne znam kada se neki kredit 

podigao i kada će taj kredit da se završi, što je vrlo važno za prezentirani Prijedlog budžeta koji 

ste nam dostavili. Ja sam govorila o nepotpunim informacijama koje potencijalno mogu da 

stvore sumnju da neko nešto hoće da sakrije, nisam rekla da postoje sakriveni krediti. Hvala.  
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Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem, idemo dalje. Dopredsjedavajuća Pekić ima diskusiju prvu, izvolite. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem dopredsjedavajući. Moja diskusija će se odnositi zapravo u svojoj diskusiji ću se 

referisati na par oblasti koje sam pratila u prethodnom vremenskom periodu i želim da izrazim 

neka svoja razmišljanja vezano za date teme. Posebno me raduje činjenica da su povećana 

sredstva u Prijedlogu budžeta u odnosu na Nacrt Budžeta za subvencije javnim preduzećima, 

tj Televiziji Kantona Sarajevo, o čemu je govorila i resorna ministrica, i zaista smatram da se 

Televiziji Kantona Sarajevo itekako treba posvetiti pažnje i u više navrata sam i sama 

razgovarala s ministricom koja je zaista iskazala svoju spremnost i brigu da se unaprijede uslovi 

kada je u pitanju ovaj rad na Televiziji Kantona Sarajevo, mislim da to ljudi i zaslužuju ovaj, s 

obzirom da smo mi njihov osnivač i vrijedno prate i rad ove Skupštine Kantona Sarajevo. Dalje, 

kada je u pitanju Ministarstvo za boračka pitanja, naročito želim da iskažem svoju zahvalnost 

za projekat uređenja kasarne Zmajevac u Starom Gradu i izdvojena novčana sredstva u 

vrijednosti od 2 000 000 konvertibilnih maraka. Dalje Ministarstvo privrede ponovno su 

vraćena sredstva za poticaj u primarnoj poljoprivrednoj proizvodnji. Zaista moram reći još od 

ministra Adnana da se nikad više nije govorilo o poljoprivrednoj proizvodnji i kreiranju 

povoljnog poslovnog ambijenta. I evo, drago mi je da je to nastavio i ministar Mijatović. A 

naravno, što je u skladu sa zakonskim odredbama koje smo imali u prethodnom periodu. Isto 

također, iskazujem svoje zadovoljstvo da je poticaj razvoju male privrede vraćen na iznos kao 

što je bio 2023. godine. I ono što će biti, posebno moja molba prema resornom ministru, jeste 

da se u okviru ove agregirane stavke posebno planiraju sredstva za tehnološke start up 

kompanije. Jako je važno i u prethodnom periodu sam podnijela inicijativu na ovu temu da se 

odvoje ulaganja u tehnološke start upove u odnosu na male biznise. Dakle, jedno ne isključuje 

drugo, ali su puno ovaj potrebnija veća sredstva kada su u pitanju tehnološki start upovi. 

Iskreno se nadam i vjerujem da će ministar uvažiti ovu inicijativu. Samo jučer je npr upravo 

bila jedna aktivnost gdje je podijeljeno 1.600.000 konvertibilnih maraka za 75 korisnika za 

postojeće programe podrške osnivanju start up kompanija za mlade i hajde da kažem za malo 

stariju ovaj starosnu dob od 35 i više godina. Kada su u pitanju, kada je u pitanju Ministarstvo 

za odgoj i obrazovanje, jako smo puno ovdje govorili o sufinanciranju produženog boravka 

djece u vrtićima, o tome u prethodnom periodu govorila i zastupnica Bešlija i zastupnica Kapo, 

također sam ja podnijela jednu inicijativu vezano za da se naročito pažnja obrati i na 

sufinanciranje produženog boravka za djecu sa poteškoćama u razvoju, upravo na inicijativu 

Vijeća roditelja. I ovdje u tekućim transferima neprofitnim organizacijama na poziciji 

Ministarstva za odgoj i obrazovanje planirana su značajna financijska sredstva i u obrazloženju 

budžeta je navedeno da je planirano i sufinanciranje produženog boravka učenika. Ovdje, što 

dodatno želim. Ovdje, što dodatno želim da zamolim resornu ministricu jeste da se uradi jedna 

ozbiljnija analiza vezano za podatak da nemaju sve škole organizovan produženi boravak, tako 

da ukoliko postoji potreba u skladu sa normativima, jel koji propisuje ovaj Institut i resorno 

ministarstvo, ukoliko zaista postoji potreba za organizovanjem produženog boravka, jako je 

bitno da se menadžment škole u saradnji sa Ministarstvom potrudi da imamo organizovan 

produženi boravak jer nam ništa subvencije ne znači ukoliko u toj konkretnoj školi nemamo 

mogućnost, fizičku mogućnost organizovanja produženog boravka. Vezano za Ministarstvo 

kulture i sporta, zaista želim da pohvalim značajna izdvajanja, rekordna kao što smo mogli to 

čuti i u izlaganju ministra Magode za kulturu i sport i vjerujem da će ministar u narednom 

periodu kroz ove pozive koji će biti i da će uvažiti sve one dobre i kvalitetne projekte koji dođu, 

naročito sa područja opština, s obzirom da nekako su oni u najdirektnijoj komunikaciji sa 

građanima i građankama. Kada je u pitanju pozicija Ministarstva za rad, socijalnu politiku, 
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ovdje naročito želim da naglasim promociju, program promocije hraniteljstva koji je planiran 

s obzirom da se radi o jednoj veoma važnoj oblasti, jednom da kažem humanom gestu. Jako 

mi je drago što u ovom Budžetu prepoznajem posvećenost resornoj ministrice Pavić-

Pečenković programima hraniteljstva i to je nešto što zaista svi mi kao zastupnici trebamo dati 

svoj dodatni doprinos kako bi što više djece koji nemaju roditeljsko staranje ušli u ovaj 

program. Također značajna sredstva su osigurana i na poziciji zaštite porodice sa djecom u 

iznosu od 87 000 000 konvertibilnih maraka, gdje najveći dio tih sredstava upravo čine 

porodiljske nadoknade. I ono što želim da na neki način, a mislim da je relevantno za današnju 

diskusiju da obavijestim javnost, jeste da sam i sama uputila inicijativu prema Vladi Federacije 

da Vlada Federacije učestvuje u sufinanciranju kantona kako bi ovaj sve porodilje na nivou 

Federacije imale jednaku porodiljsku naknadu, kao što to radi Kantona Sarajevo i još tri 

kantona u Federaciji, a samim tim bi rasteretili na neki način budžet Kantona Sarajevo i ta 

sredstva mogli usmjeriti u druge, također značajne programe iz oblast socijalne zaštite. Novo 

pravo vidi se zaista i iskustvo i opredjeljenje nove ministrice kada je u pitanju socijalna zaštita, 

uvođenje novog prava, naknade plaće jednom od roditelja za polovinu radnog vremena kada 

ne radi, a u skladu sa popisima o radu, što će biti veoma značajno ovaj budućim majkama i 

očevima koji budu koristili ovo pravo. Ono što naročito želim da naglasim jeste opredjeljenje 

resorne ministrice i generalno trojke i ove skupštinske većine jeste da jačamo kapacitete 

ustanova iz oblasti socijalne zaštite. Svi smo vidjeli koliko su nam važne ove ustanove, koliko 

je važna njihova uloga, pogotovo kad se dese određeni nemili događaji kojima smo svjedočili 

u prethodnom vremenskom periodu, a to je da su, kako sam ja uspjela sabrati iz obrazloženja 

Budžeta koje imamo 950 000 konvertibilnih maraka se izdvaja za nabavku opreme i 

rekonstrukciju i investiciono održavanju šest ustanova socijalne zaštite, da ne nabrajam sada 

pojedinačne ustanove, planirano je kadrovsko jačanje ovih ustanova, s obzirom da smo u 

prethodnom periodu u više navrata sam i razgovarala sa resornom ministricom, potrebno nam 

je jačanje i kadrovskih kapaciteta i kada s jedne strane jačate kadrovske kapacitete, omogućite 

im opremu i uslove za rad, mislim da zaista u narednim narednoj godini i godinama možemo 

očekivati poboljšanje u datoj oblasti i posebno mi je drago što je što su osigurana sredstva i za 

povećanje plata u ovoj oblasti, s obzirom da plate do sada, kada je u pitanju socijalna zaštita, 

nisu rasle i osigurana su sredstva u iznosu od 10 % kada su u pitanju plate. Ono što me dodatno 

naročito raduje jeste program definitivno i drago mi je da sam danas čula i resornog ministra i 

premijera kada je u pitanju subvencioniranje stanova za mlade da, definitivno trebaju izmjene, 

korekcije, ozbiljna analiza, ali ono što mi je posebno drago jeste da vidim u Budžetu i stavku 

subvencioniranja najma, a u kojem sam ja također govorila kada smo imali raspravu o 

izvještajima Kantonalnog stambenog fonda. I pošto nemam više vremena, ostatak svoje 

diskusije ću iskoristiti prilikom javljanja za drugu diskusiju. Zahvaljujem.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Čestitam na disciplini dopredsjedavajuća. Prema mom spisku ovdje zastupnica Kapo je 

sljedeća, ispala iz reda zbog replika. Izvolite. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala, puno. Evo, za razliku od nekih kolega, ja smatram da je ovaj budžet investicioni, sve 

zavisi šta netko smatra investicijom, za meni nisu investicija zgrade, nego upravo ovo u što 

ulaže ova Vlada, to je mladost. To je činjenica da svako dijete u Kantonu Sarajevo ima 

besplatne udžbenike jer zatekli smo jako loše stanje. Sve ono što uložimo u obrazovanje i odgoj 

od malih, od malih nogu je zapravo investicija. Preventivni pregledi ovi skrininzi su isto tako 

investicija u zdravlje ljudi, tako da koju god oblast krenemo, ovo je jedan investicioni budžet, 

zavisi i sve šta netko smatra investicijom. Ja ću krenuti od ovih screening pregleda, koje je 
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spominjala zastupnica Fatima, vjerujem da je ona nespretno se izrazila. Jedno su screeninzi 

pacijenata, a drugo su sistematski pregled. Screening svaka zemlja razvijena ima nacionalne 

programe screeninga. Mi nažalost, to nemamo. Kanton Sarajevo je u prethodnom periodu 

napravio veliki iskorak, krenuo je sa tom politikom. To je jednostavno pregled zdrave 

populacije u cilju otkrivanja eventualno nekih oboljenja i reagovanja na vrijeme, da bi se, kako 

spasio nečiji život na vrijeme, tako i uštedio čitav niz sredstava unutar zdravstvenog sistema. 

A sistematski pregledi su ono u što je obaveza poslodavca za određena radna mjesta da potvrdi 

da li je neki radnik i dalje sposoban za radno mjesto koje on obavlja i te troškove i terete snosi 

sam poslodavac. Država je ovim, odnosno Kanton Sarajevo je ovim napravio ogroman iskorak, 

pa smo i došli do nekih osnovnih podataka. I ja molim ministra zdravstva i dalje, ako Bog da 

u narednoj godini, budžetu za narednu godinu da još planira i veće sredstva da bismo nekako 

stigli vremenom u korak da imamo svaku 3 godine pregledano cjelokupno stanovništvo. 

Vjerujem da ćemo na taj način i zdravstveni sistem u mnogome poboljšati. Teško je ovo 

napraviti na bilo kakav drugačiji način, nego ovako kako se radi. Ja se ne bi zapitala zašto su 

ta sredstva toliko velika, ja bih se zapitala kako se uspjelo toliko puno ljudi pregledati za tako 

malo sredstava. I čestitam Ministarstvu zdravstva na ovom ogromnom projektu koji će se 

nastaviti u narednom periodu. Za dalje bih istakla zaista, ovaj budžet veoma pohvalnim po 

pitanju zdravstva iz razloga vrlo često smo zadivljeni sjajem privatnih bolnica i privatnih 

poliklinika, kako je to tamo sve sređeno i uređeno. Da su Vlade Kantona Sarajevo kao osnivač, 

što im je obaveza, ulagali u javno zdravstvo ovoliko koliko, recimo, neki privatnici ulažu u 

privatni i naši domovi zdravlja i naše bolnice bi bili jednako sjajne, one nisu možda unutra 

najbolje, ali tu rade najbolji ljudi. Dom zdravlja će u narednom periodu imati priliku da uloži 

velika investiciona sredstva. Koliko vidim u budžetu, planirana su sredstva u iznosu od oko 

600.000 konvertibilnih maraka za novu fasadu domu zdravlja Vrazova. Dom zdravlja je 

utopljen, nova je stolarija tu i vjerujem da će ova sredstva, ova sredstva i ova namjena dovesti 

i do ljepšeg, barem izgleda te ustanove. Ono što me posebno raduje jeste da su planirana 

sredstva u iznosu od 1 350 000, da se zanove i sve laboratorijski prostori za Domove zdravlja, 

za Javnu ustanovu Domove zdravlja Kantona Sarajevo sa svojim jedinicama organizacionim i 

u koje nije godinama ulagao Kanton, to su laboratorije, prvenstveno laboratorija Novo 

Sarajevo, gdje je zaista potrebno hitno promijeniti, od laboratorijskih stolica, od stolica za 

pacijenta, stolica u čekaonama, kreveta i radnih stolova, laboratorije. Istakla bih isto tako 

laboratoriju Vogošća, Ilijaš, Hadžići, Ilidža i laboratoriju Centar. Vidjela sam isto tako u 

budžetu da su planirana sredstva za stomatološke laboratorije, da se zanove. Često se naši 

sugrađani žale da nema dovoljno materijala. Ovo je sjajna prilika da se i taj segment popravi. 

U narednom periodu će sigurno doći i do obnove opreme. Primijetila sam da se planira nabavka 

rendgen uređaja u Domu zdravlja, ultrazvučnih aparata, kao i 1 000 000 za adaptaciju odjela 

oftalmologije, neurologije, internističkih službi unutar domova zdravlja. Ukoliko Kanton 

Sarajevo ne bi napravio ovaj iskorak, a evo, nadam se da ćemo danas usvojiti Budžet, ne 

možemo mi očekivati ni da pacijenti budu zadovoljni, ni da zdravstveni radnici mogu napraviti 

čudo ako Kanton ne uloži sredstva da se zanovi i prostor i oprema. Ogromna je razlika između 

prijašnjih i sadašnjih ulaganja, kako u opremu, tako i u kadar. Ja ću vas podsjetiti da je odobrena 

71 specijalizacija unutar Kantona Sarajevo u proteklom periodu. Neki od konkursa u toku, neki 

konkursi su završeni. Kolege koji su otišli na specijalizaciju nadam se da će se vratiti za 2 

godine, pa ćemo barem na neki način olakšati život naših sugrađana u smislu pružanja bolje 

zdravstvene usluge. Pored domova zdravlja, pored Doma zdravlja, značajna su planirana su 

značajna sredstva i za Klinički centar Univerziteta u Sarajevu. 1 724 000. Radi se o nabavci 

aparata za digitalizaciju patohistološke dijagnostike, što je jako značajno. Sami ste svjedoci 

koliko se ljudi žalili da dugo čekaju nalaz patohistološki, od kojeg zavisi mnogima život. Često 

se dešavalo da se nakupi, tako da kažem ogroman broj pločica gdje ljudi čekaju po nekoliko 

dana i mjeseci da dođu do svog nalaza kada, nažalost, karcinomi brzo napreduju i onda liječenje 



L/K 
76 

bude puno teže. U Opštu bolnicu se, također, investira u istu svrhu 820 000. Pored ove oblasti 

zdravstva jako mi je drago što je konačno, zahvaljujem se ministrici Endi Pavić-Pečenković, 

koja je zaista uspjela da se konačno ustanove koje su jako važne za socijalnu politiku u Kantonu 

Sarajevo barem izjednače, za početak, u svojim svojim platama se ostalim budžetskim 

korisnicima jer oni rade, eto, svi smo mogli konstatovati prije par sjednica, izuzetno težak 

posao kakav ne znam zaista, da li bi svako bio spreman raditi. Nadam se da, evo, ovo je barem 

jedna pozitivna stvar u ovom momentu da ljudi shvate da su prepoznati i da ćemo u narednom 

periodu zasigurno i dalje je ulagati u tu oblast. Ono što BiH još željela da istaknem jeste 

ulaganje znači i u obrazovanje. Drago mi je da se nastavlja i ovaj period sa besplatnim 

udžbenicima, to bi bilo to za moj prvu diskusiju. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Čula sam prvog zastupnika Selmanović. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Kolegica je u svom izlaganju rekla da nije za svakoga investicija isto, ima 

različito značenje. Pa evo samo da pojasnim, obzirom, čisto radi struke, investicija je riječ 

latinskog porijekla i znači ulaganje i isključivo i samo se veže za financijsku i ekonomsku 

struku. Ne može biti investicija u ljude i sve ostalo, to je nešto što mi koristimo u govoru. Kada 

je kolega govorio da budžet nije investicijski, znači da nema ulaganja u infrastrukturu, da nema 

ulaganja u sadašnjost sa mogućnosti akumulacije dobiti u budućnost. To je vrlo jednostavno, a 

sve ostalo ste vi naveli, u pravu ste, to je razvijanje sa nadom da imamo bolju budućnost. 

Zahvaljujem. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ko mi se sljedeći javio za repliku? Zastupnik Zahiragić.  

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem se kolegice Pekić. Nisam imao namjeru, kao što možete vidjeti, čekam svoju 

diskusiju veoma pažljivo, nisam htio da uđemo u nikakav krug replika, međutim izlaganje 

gospođe Kapo je na neki način meni vratilo nadu. Vratilo je građanima koji su mu počeli pisati 

po Facebooku, neki od njih iz Skandinavije, iz Europske unije, da će se konačno vratiti kući, 

kako je gospodin Forto onomad najavio. Dakle, redovi na granici, gužve na granici koje se 

trenutno dešavaju na svim graničnim prelazima Bosne i Hercegovine, nisu rezultat 

novogodišnjih praznika i želje dijaspore da posjeti svoje kuće, nego želje da se ljudi vrate u 

Kanton Sarajevo, jer evo kako je gospođa Kapo prezentirala rad Vlade Kantona Sarajevo, iako 

govorimo o budžetu za narednu godinu, zaista vraća nadu i povjerenje, međutim ukoliko uđete 

u rezultate toga i u investiciju u zdravstvu i u stanju u zdravstvu koje je posebno istaklo iako je 

možda naredna tačka financijski plan Zavoda adekvatnija tačka da govorimo o zdravstvu, onda 

ja ćete vidjeti da oprema o kojoj govorimo nikada nije bila na nižem nivou, da, broj zaposlenih 

u zdravstvenim ustanovama Kantona Sarajevo također na zabrinjavajućem nivou. Evo, kao što 

je poznato u javnosti, nedavno sam postao otac i morao sam otići u četvrtu opštinu da bi dobio 

pregled običnog ultrazvuka male bebe, ultrazvuk kukova, što je osnovna dijagnostička 

disciplina. Da nisam imao tu priliku, možda bih povjerovao gospođi Kapo. Također, kada vidite 

da u ambulanti, koja nikada nije radila od kada je šestorka došla, radi samo jednu smjenu ili 

dvije smjene u toku sedmice, svaki put dođe novi mladi doktor jer se oni tako mijenjaju sa 

ugovorima, nema sistemskog zapošljavanja, nema ni sistemskih specijalizacija, period od šest 

godina koliko vladate bio je dovoljan da se tako nešto da se tako nešto uradi. Ako pogledate 

reformu. Odnosno u ovom budžetu, koja je također najavljivana u ekspozeu premijera Uka i 
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ranijih premijera gospodina Forte u dva navrata, vidjet ćete da od reforme zdravstva ništa nema, 

jer su sve te pozicije ostale i u budžetu i u Financijskom planu Zavod za zdravstveno osiguranje. 

Kada govorimo o također ostalim zdravstvenim ustanovama kojima dajemo sredstva i kroz 

budžet i kroz Financijski plan Zavoda, situacija kada je zadovoljstvo pacijenata u pitanju 

nikada nije bila na nižem nivou. Drago mi je da se u ovom budžetu konačno pojavila 

ravnopravna stavka između male Opće bolnice i velikog Kliničkog centra, ali kako da kažem 

(nerazumljivo), izgleda da će taj novac ponovno otići u ruke uprave koju ste nedavno smijenili 

jer je sud donio mjeru da je ta nezakonita smjena bila, pa evo, vjerojatno je trebalo da se desi 

smjena, da bi ste vi dali pare i da sud ponovno te pare vrati u te ruke koju ste mislili da ste 

smijenili. Kada kažete da je budžet investicioni, kolega Faruk vam je na neki način objasnio 

što tzn. Vi kažete investicija u ljude. To se zove socijalni budžet kada se sredstva građana 

Kantona Sarajevo često kreditna daju direktno budžetskim korisnicima ili drugim socijalnim 

kategorijama. Socijalni budžet je pežorativan naziv za to, ovo se zove predizborni budžet u 

kojem vi zbog nedostatka pravih kapitalnih projekata i investicija pokušavate kupiti jednog po 

jednog građana sa financijskim sredstvima. Hvala vam kolegice Pekić što ste uzeli u obzir 

činjenicu da kolega, treba završiti rečenicu. Kolega Samir Avdić maše kao da je na prometnici.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Molim vas završite.  Odgovor na repliku.  

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala kolegice Pekić. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku zastupnica Kapo kolegi Zahiragiću. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Jel mogu ja? 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Tako je zastupnica Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Investicija u ljude je najbolja poslovna investicija. Ja ću tako okrenuti. Kolega Haris je u pravu. 

Mogu li ja završiti. 

Nemojte dobacivati između. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Kolege, molim vas za mir u sali kako bi zastupnica mogla iskoristiti svoje zastupničko pravo 

da odgovor na repliku. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Investicija u ljude je najbolja poslovna investicija a kolega Haris je u pravu vezano za 

nedostatak ljekara, pedijatara i svega što sam ja pobrojala, ne znam da li je pažljivo slušao i 

slažem se s njim. Godinama ispred nije ulagano u kadar i samo da jednu stvar razjasnimo iz 

sredstava Zavoda zdravstvenog osiguranja, to Haris jako dobro zna, ulaže se u kadar, ulaže se 

u sve ono što je logistika, nabavka lijekova, hrane, nemedicinskih sredstava, a Kanton kao 

osnivač je dužan da ulaže u prostore i opremu. I Vlada Kantona Sarajevo je pripremila značajna 

sredstva. Mislim da će ona unaprijediti zdravstveni sistem. Što se tiče ovog nedostatka ljudi, i 

to je tačno, ali postoje federalni propisi koji se moraju hitno mijenjati. Nenormalno je da na 

jednog ljekara dođe 1800 pacijenata. Tu se radi o standardima i normativima. Ne bi sad 
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oduzimala vrijeme pričom o Federaciji. Ali evo, u narednom periodu dolazi i novi Zakon o 

zdravstvenoj zaštiti koji će promijeniti te standarde i normative, pa će rasteretiti rad ljekara 

poročne medicine. Ono što je Kanton Sarajevo investirao u prethodne dvije godine vezano za 

zapošljavanje mladih ljekara i specijalizanata i raspisivanje specijalizacije nisu sve prethodne 

Vlade unazad 10 do 15 godina. Zato i jesmo došli u ovaj problem. I tačno je to Harise. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja vas prevashodno molim za tišinu. Znači, javio se kolega Zahiragić, druga odgovor na repliku 

zastupnici Kapo. Izvolite. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala kolegice Pekić, prije svega na tome što na adekvatan način vodite sjednicu, što nam 

dozvoljavate kolegama iz pozicije da na neki način zloupotrebom pozicije i strane u kojoj se 

nalaze dobiju neku vrstu posebnih prava. Nadam se da vas neću ureči jer kada sam god 

pohvalili gospodina Vibora, kada bi vodio sjednicu, on to pokvari, nadam se da ćete do kraja 

sjednice zaista, tako voditi, ja predlažem da se gospodin Okerić i vi zamjenite na mjestu 

predsjedavajućeg, jer puno bolje je to radite. 

Kada kažete u investicionom budžetu gospođa Belme da su investicije u ljude, to ponavljam, 

može se investirati u ljude, ali kada se u budžetu najveći broj sredstava doznačava radnicima, 

državnim službenicima, uposlenim u javnom sektoru i drugim kategorijama, to nije investicioni 

budžet, to je socijalni budžet. Taj socijalni budžet, ponoviti ću je predizborni budžet s obzirom 

da ulazimo u predizbornu godinu. Ono što vam moram kazati jeste da vi nakon tog govora o 

zdravstvu, gospođo Kapo, kako ste ga iznijeli i rekli ste da se nije dovoljno dugo ulagalo, ja ne 

bih volio da ponavljam diskusija, ali ponovit ću da posljednjih 15 godina, a posljednjih 8 

pogotovo, uglavnom iz stranke kojoj vi pripadate, dolaze resorni ministri zdravstva, da ne 

govorim o direktorima, zdravstvenim ustanovama u kojima zaista mi nismo imali priliku već 

neko duže vrijeme, čak kada smo bili u vlasti, da postavljamo rukovodioce. Drago mi je da ste 

konačno, kada spominjete federalni propis kao problem, odustali od toga da optužujete 

federalnu Vladu, do sada vam je federalna Vlada bila dobar izgovor, sada ne možete to raditi i 

drago mi je da ste taj argument konačno izgubili. Ako je zbog nečega dobro što je Šmit 

nametnuo Vladu, jeste da vi ovdje u Skupštini Kantona Sarajevo se ne možete vaditi na to da 

je nešto stvar Federacije. I na kraju replike, ono što me posebno zanima jeste kako ste vi kao 

Skupština SDP-a koja tako lijepo i ranije i vi ste konzistentni, jedan od rijetkih konzistentnih 

zastupnika, ja vam čestitam, od kada je krenuo ovaj mandat vi lijepo govorite o zdravstvu, 

znam da se time posebno bavite, znam da ste dali svoj doprinos u zanavljanju kadrova, ja na 

tome čestitam i zahvaljujem kao mlad čovjek koji veliki broj svojih kolega vidi da imaju 

problema s tim i kao pacijent kao osiguranik i taj dio vaših angažmana ja cijenim, međutim 

ono što me zanima jeste kako ste vi dozvolili da kada je sve tako lijepo u zdravstvu bilo 

posljednjih godina, gospodin Haris Vranić bude jedan od rijetkih ministara koji nije ponovo 

imenovan. Volio bih da, ako ste na tom tragu, da je ministarstvo zdravstva zaista dobro radilo 

i kroz Vladu i pojedinačno implementirali budžete ranijih godina da Haris Vranić ostane 

ministar. Možete li, ukoliko ste se javili za repliku, obrazložiti zašto Haris Vranić nije ponovno 

imenovan za ministra? Ja odgovor znam, zato što je gospodin Vranić u svom mandatu više 

radio za privatnu nego za opće, više radio za privatnike nego za javne zdravstvene ustanove, 

što je u suštini dovelo na kraj do toga da vaši prijatelji iz međunarodne zajednice uskrate vama 

podršku za takvo imenovanje. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja vas molim zastupnici da se vratimo na temu Budžeta i onoga što je planirano da se radi u 

2024. godini. Sljedeći za repliku se javio Kapidžić, zastupnik Kapidžić.   
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Zastupnik Dević, izvolite.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Kratko ću repliku kolegici Belmi. Naravno ona dolazi iz oblasti zdravstva , bolje se razumije. 

Nije ljekar, ja sam mislio da jeste to. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja vas molim da ne dobacujete kolegice. Kolegica zastupnica ima svoje zanimanje, mislim da 

zaista trebamo poštovati svačije zanimanje. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Ovo je bilo dobronamjerno jer ja nemam tu informaciju zaista da kolegica nije. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Nastavite zastupniče i evo sad se ponovno dovodimo onu u situaciju kada četiri, pet zastupnika 

replicira jednoj osobi, pa molim vas da budemo krajnje korektni. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Ja ću se kratko osvrnuti samo na jednu konstataciju koja ne želim da ostane u javnosti 

neprokomentarisana od strane Kluba SDA. Kolegice Melank hoćete se. Hoćete malo upozoriti 

kolegicu Melank za zaista cijelo vrijeme priča. Ona je nama izuzetno draga u Klubu SDA, ali 

ovo je zaista mislim vanposlovnički. Pa hajte pustite da završim. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupniče Dević, molim vas da završite svoju repliku.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Radi se o sljedećem, kolegice, vi uporno kada govorite o tim specijalizacijama, jel koje traju 

nekih 6 godina, ukupno, znači jel školovanje jednog kadra sa specijalizacijom sa svim itd, 

uporno se vraćate na neko prethodno vrijeme. Znači vidite jednu stvar, mi smo, da vas ponovo 

još jednom napominjem, vi ulazite u šestu godinu vlasti, Vlade kontinuiteta koja se nekad zvala 

Šestorka, pa se sazove Trojka plus ostali, kako ih već nazivate, ovisni i neovisni, zavisno ovisni 

od pozicija. Znači, imate i direktore tih ustanova, imate Vladu, imate budžetska sredstva od 

milijardu maraka koju ste potrošili i vi sada na neki način tu ponovo pokušavate u javnosti da 

vratite, kao tu je neka faktura, ne znam nekoj davnoj SDA Vladi koja je bila, ne znam više, ne 

sjećam se ni ja kada. Znači mi bi trebali da očekujemo prvi je plodove vašeg rada kada je ta 

strategija u pitanju. Šta imamo danas? Imamo potpunu nepopunjenost kadrova, ne znam 

stručnih kadrova, pa skoro u svim zdravstvenim ustanovama. I volio bi da malo to kritički više 

okrenete prema onim koji su odgovorni za ovih zadnjih 6 godina. Pazite, to nije mali period 

vlasti. Nije godina, dvije, ne možete reći, ovi su prije nas, 6 godina, gospodo, i milijardu maraka 

ste potrošili. Gdje su vam ti specijalizanti? Hvala lijepo. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku zastupnica Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

pa sada ćete čuti. E kolega Deviću, specijalizacija ne traje šest godina svuda, ali ima 

specijalizacija 5 do 6 godina. Kada je ova Vlada Šestorke, kako vi govorite, došla na vlast, 

naravno da nije odmah mogla pokrenuti postupak, dok je konkurs izašao, dok su se sredstva 

obezbijedila itd, bila je korona. Na početku korone svi su specijalizanti vraćeni u matične 

ustanove. Specijalizacije se obavljaju u 3 klinička centra: Klinički centar u Sarajevu, Tuzli i 
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Mostaru. Kada je krenula Korona, zaustavljen je proces specijalizacije, poništen, rješenja su 

stopirana, svi specijalizanti su vraćeni u matične ustanove, npr ovi koji su iz doma zdravlja u 

svoje i tu je specijalizacija stala, to je trajalo za neke od 6 do 9 mjeseci, za neke i po godinu, 

onda je ministar, pokojni Mandić, donio odluku da se specijalizanti vrate na specijalizaciju 

kada se malo uspostavio neki eto sistem kada smo uspjeli svi zajedno da nađemo neki put kako 

da nastavimo, svi normalno da živimo. E, tada se desio problem sa Kliničkim centrom. Ja ovdje 

ne znam da li imam to rješenje, ali donijet ću ga sljedeći put kada smo se trebali vratiti za 

nastavak specijalizacije poslije 6, 8 ili 9 mjeseci zavisi Sve je po grupama bilo, onda smo dobili 

odgovor od Kliničkog centra, neki, ne svi, da ne možemo, da Klinički centar nema kapacitet 

da nas primi na specijalizaciju. Pa smo onda se obratili ministru, sve ću vam to donijeti 

dokumentovano, ministru Mandiću da nam ponudi druge opcije. Ponudio nam je Tuzlu ili 

Mostar, u tome smo izgubili još 3 mjeseca. Prihvatili smo neki da idemo u Mostar, neke su 

kolegice otišle u Tuzlu, onda smo izgubili još 3 mjeseca dok se uspostavio ugovor između naše 

ustanove. I mi smo tu praktično izgubili 2 godine. Od tih prvih specijalizanata, među kojima 

sam i ja, mi završavamo, jedni završavaju sada u januaru, drugi kako smo se sukcesivno vraćali. 

I to vam je samo nekih 30 ljudi. U međuvremenu su kolege otišle u penziju, raspisane su nove 

i specijalizacije traju predugo. I ovo što je spomenuo kolega Zahiragić, tačno je da i Federacija 

treba puno brže raditi. Ja sam pokrenula i tamo proceduru da se izmjene pravilnici o 

specijalizacijama, i usklade sa Europskom unijom, jer rijetko koja zemlja u svijetu ima ovoliko 

duge specijalizacije za neke oblasti. Eto, to je u najkraćem odgovor gdje su ti specijalizanti, 

iskreno. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Kolega Zahiragiću, ja vas stvarno molim da ne dobacujete kolegici. Odgovor na repliku kolega 

Dević.  

Poslovnička intervencija zastupnica Vujović. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajuća i molim vas da se vratimo zaista u okvir od dnevnog reda, znači 

članom 85. Poslovnika je propisano do koliko poslanik zastupnik se udalji od tačke dnevnog 

reda po kojoj se vodi rasprava predsjedavajući će ga upozoriti. Ako se i poslije upozorenje ne 

pridržava tačke dnevnog reda predsjedavajući će mu oduzeti riječ. Ovo se dešava već više puta 

u toku samo ove tačke dnevnog reda. Meni je uredno oduzeta riječ kada sam diskutovala, 

odnosno izražavala nezadovoljstvo odgovorom na prvoj tački dnevnog reda. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem zastupnice na pojašnjenju Poslovnika. Molim vas, uključite zastupnika Devića. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ja sam samo govorio ovdje o sistemskom pristupu koji da je pravljen i rađen 

onako kako je najavljivano prije 6 godina, mi bi sada već imali prve specijalzante ili bi oni bili 

blizu tog završetka. Evo da razumijemo da kažemo da je tim ljudima trebalo određeno vrijeme, 

jel Vladi da se snađe itd. Međutim, ja se sjećam kao zastupnik ovdje da smo mi imali političke 

blokade spram odobravanja tih specijalizanata unutar Kliničkog centra itd. Ja sam tome 

svjedočio, a paralelno s tim je potrošeno milijardu konvertibilnih maraka. O tome sam govorio 

da treba i tu biti malo samokritičan jer je ovo Vlada kontinuiteta, ako je bila za sistemski pristup 

kao što je govorila, mi smo prije 6 godina znali ili smo imali statistiku bez kog kadra 

medicinskog ostajemo: u domova zdravlja odlazi toliko pedijatara. Zašto ih nismo tada 

angažovali? Pa evo, evo, zakašnjenje od godinu dana, reći ću ovako otići korak dalje. Ni danas, 

6 godina, u šestoj godini vaše vlasti mi i dalje nemamo sistemski pristup ovom problemu i to 
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je ono gdje ja zaista ne vidim ozbiljan napredak i to su u pravilu bile političke blokade. 

Prevashodno prema Kliničkom centru, vjerojatno i prema nekim drugim zdravstvenim 

ustanovama. Ni danas mi taj projekat nemamo iz kojeg ćemo reći 2030. godine mi imamo 

popunjen medicinski kadar u ustanovi toj, toj i toj zato što smo tome pristupili sistemski. I ja 

sam se referirao samo na ovo stanje da ipak treba biti malo samokritičniji i razumjeti da je ovo 

jedan ozbiljan period vlasti, znači skoro na pola drugog mandata. I da, tu trebate biti malo 

kritični, naravno, i onim prethodnicima koje je činila SDA itd. Itd.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Kapidžić. S obzirom da su već dvojica kolega iz kluba SDA diskutovali jel 

odustajete od replike? 

Ne trebate, nego jel ostajete pri replici, čisto zbog kolegijalnosti, maloprije smo govorili. 

Izvolite. Zastupnik Kapidžić. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Repliku jel na Belmu, ili na Mahira? Ma uhvatio sam rečenicu jednu u izlaganju u osnovnom 

izlaganju ovaj kolegice Belme, gdje kaže da ne treba investirati u objekte i zgrade, nego u ljude. 

Naravno. Dobro, ja samo parafraziram, tako je nekako rečeno. A sad su to, ubacila je. Dajte, 

molim vas. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnica Kapo i dajte, molim vas da završimo ovaj krug, još nam je ostao zastupnik Bandić 

i zastupnica Hašimbegović. Pa da idemo dalje, imamo 10 diskutanata. Zastupnica Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Ja nisam rekla da to nije investicija, ja sam rekla šta je za mene investicija. Znači nisam uopće 

spomenula da nisam za investicije, da Bog da Sarajevo bilo 10 puta veća metropola, ali bez da 

riješimo sve ove probleme o kojima sam ja govorila, ne ulazeći u to reći ovi ili oni ljudi, 

govorila sam o činjenicama, rekla sam da je za mene investicija u mladost, u djecu, u ljekare, 

u sistem kompletan. Nisam rekla da nisam za gradnju, izgradnju, daleko od toga. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Kapidžić nastavite. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Pa dobro, u tom smislu opet na istom smo, znači investicija ne mogu biti ljudi, u 

ljude se ulaže, ne investira, a u zgrade, infrastrukturu, saobraćaj itd. se investira zato što svaka 

investicija traži povrat investicije i tako društvo napreduje, a ulaganje u ljude nije direktni 

povrat, nego je povrat kroz znanje, odnosno i dalje trošenje na te ljude. Prema tome, bez obzira, 

bez obzira kako vi to formulisali, naravno, neko ko je zainteresovan za građevinski sektor, a to 

sam ja, i urbanizam, ovaj trebate da budete svjesni da je ulaganje u infrastrukturu u građevinski 

sektor. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupniče, ja vas zaista molim da se vratite na temu, već smo pojasnili termine, a kolegica je 

zaista rekla da je to lično, kako ona tumači termin. I nemojte molim vas sada da ulazimo u 

terminologiju, zaista se udaljavamo od teme. Ako možete da... 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Ja se izvinjavam, ali mi nije jasno kako se može udaljiti od teme i kada je tema budžet, a ja 

hoću da kažem da je investiranje u zaštitu zraka, zaštitu vode zapravo investiranje u zdravlje 

ljudi, odnosno dijelom investiramo u zdravstvo. E sad, ako ja to ne mogu da kažem, ako je to 
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mimo teme, onda šta je tema? Ne znam, ja ne mogu da shvatim kako se mogu udaljiti od teme 

ako pričam o budžetu, investiranje u izgradnju i investiranju u zdravstvu i povezujem to ne bi 

li ljudi shvatili da ne mogu lične svoje ratove voditi ovdje i gledati samo svoju usko svoju 

oblast. Kad bi ja gledao samo usko svoju oblast, ja ne bih dalje otišao od građevinskih dozvola 

jesu li dali ili nisu dali. Prema tome, ovdje smo zastupnici svih problema, ne samo onoga što 

smo mi u životu proživjeli od nekoga, jel neka uska svoja specifična oblast. Prema tome, ovaj 

hajd, nadao sam se, nema gospodina Okerića, rekao neću biti prekinut, ali evo i na ove 3 minute 

uspjeli ste me prekinut, a nisam čak ni došao do kriminala. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Bandić.  

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Evo kolegice Kapo, ne znam da li će biti replika, ali ona je iznijela neke činjenice u 

oblasti zdravstva, pohvalno ih je, evo da kažem, prezentirala i to je podvela pod vladavinu 

stranaka Trojke, investiranje, ulaganje u ljude, kako je već rekla. U tom kontekstu ja ću samo 

iznijeti nekoliko činjenica, a koje je ne korespondiraju i s onim što je kolegica Belma rekla. Ja 

mislim da je Dom zdravlja jedina ustanova u Kantonu Sarajevo koja do dan danas nije raspisala 

uopće specijalizacije, sve druge ustanove su to raspisale, Dom zdravlja nije. Toliko o ulaganju 

ukoliko posmatramo iz nekog drugog percepcionog položaja koji ja imam. Druga stvar, nama 

je već obećano u nekom prethodnom mandatu, čini mi se, čak i bio tada, bila je Vlada SDP-a, 

ne znam ko je bio premijer, reforma zdravstva, odnosno zdravstvenog sistema. Mene zanima 

u kojoj je fazi ta reforma zdravstvenog sistema. To je bila jedna strašna najava. Znate, doći će 

novi zdravstveni sistem, pa put pacijenta, pa sistematizacija radnih mjesta koji su u Domu 

zdravlja eklatantno krši, zloupotrebljavaju se. Sistematizacije radnih mjesta da se isključivo 

koriste u Domu zdravlja za postavljanje kadrova koji su podobni. I to smo svi mogli da vidimo 

šta se dešava putem javnog snimka koji je bio prisutan na društvenim mrežama, to niko ne 

spominje. A kada je to bilo u Stranci demokratske akcije za nekog od njegovih članova pa to 

je bila pres konferencija, svi su se oglašavali, strašna situacija. I bilo je tačno tako kako jest. Ni 

krivične prijave na kraju, čovjek je oslobođen, ali nebitno. Hoću da kažem da naš percepcionii 

položaj iz opozicije nije baš onakav kakav je položaj onih zastupnika iz pozicije. I mi svi 

imamo, dakle, mogućnost pristupa tim uslugama, javnim uslugama, nisu one baš na nivou na 

kojem jesu. Ja sam nedavno pričao o tim uslugama, tako da isključivo dajući za pravo nekome 

da to sve podvodi te dobre, evo da kažem prakse jednoj Vladi ili jednoj stranci nije prihvatljivo. 

Ukoliko se odnosimo na taj način da imamo ovakve replike, odnosno diskusije i ispravke krivih 

navoda. Ja znam za slučaj kolegice Kapo, ja sam to prošli put na nekim od prošlih sjednica i 

kritikovao, dakle, da joj nije omogućena specijalizacija. I to nije u redu, nije u redu za jednog 

prostog razloga zato što ima sve desetke, zato što je najbolji student. Ako se mi tako odnosimo 

prema kadrovima, mi čekamo da vi budete opozicija, pa vi čekate da mi budimo opozicija, a 

generalno svi zajedno propadamo kao društvo, mi propadamo, to je vidljivo u svim 

segmentima, tako da kolegice Kapo ima dosta prigovora na rad u oblasti zdravstva samo možda 

vi ne vidite. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnica Hašimbegović.  

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajuća, samo sam htjela reći u kontekstu i da se malo vratimo na 

Prijedlog budžeta u kojem je prezentirana stavka novog zapošljavanja, odnosno otvaranje 

radnih mjesta u kome su prezentirano da je težište ustvari otvaranje radnih mjesta na Vladi 
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Kantona, odnosno na resornim ministarstvima, gdje imamo gotovo preko 40 novih radnih 

pozicija koja se otvaraju, koje su u okviru ovog u okviru Prijedloga budžeta. U kontekstu sve 

ove priče koju smo govorili, koja je bila prezentirana, mislim da ovo govori ustvari o jednoj 

mogu nazvat sebičnosti. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Za diskusiju se javila zastupnica Gavrankapetanović-Smailbegović. Izvolite. 

Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajuća. Ja bih prvo odgovorila zastupnici Belmi Kapo da ja nisam 

niti pogrešno niti nespretno se izrazila, ja imam previše i godina iskustva i staža da bi se 

nespretno izražavala. Ja dobro razmislim prije nego što kažem i stojim iza toga. Zahvaljujem 

se ministru zdravstva na odgovorima, ja znam da je on došao na već gotov budžet, zahvaljujem 

se na njegovim nastojanjima da zaista vrlo bude korektan, da odgovori, a najviše zahvaljujem 

se što je sve vrijeme prisutan tu, čak mislim da jedini ministar koji je sve vrijeme prisutan danas 

nama na Skupštini. On je napravio jedan uvod o skriningu i o preventivnim pregledima. Ja se 

potpuno slažem s njim, mi smo oboje ljekari i jako dobro znamo šta znači preventivni pregled 

i šta znači skrinning, međutim, ono o čemu sam ja govorila nije mi jasno zašto se ulaže u to 2,5 

miliona konvertibilnih maraka kad to ide preko Zavoda zdravstvenog osiguranja. Svi mi 

osiguranici možemo raditi i preventivne preglede i screening, bez toga da se uloži tih 2,5 

milijuna konvertibilnih maraka. Ja bih jako volila da znam na šta je to uloženo, ima li neki 

spisak pacijenata, imaju li neki rezultati, imaju li neke novootkrivene bolesti upravo preko tih 

pregleda koji su plaćeni? Smatram da u zdravstvenom sistemu ima jako, jako puno stvari koje 

treba poprati i isto smatram da ta 2,5 milijuna konvertibilnih maraka se moglo uložiti u nešto 

potrebnije. Znači da me pogrešno ne shvatite, svakako, preventivni pregledi, svakako 

screening, ali oni su već plaćeni preko Zavoda zdravstvenog osiguranja. Mi ovdje znači duplo, 

plaćamo jednu te istu uslugu. Zahvaljujem se. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Replika zastupnica Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Čisto samo da razjasnimo, znači ovi preventivni pregledi nisu išli preko Zavoda zdravstvenog 

osiguranja, niti su bila planirana sredstva u tu svrhu, niti je moguće u ovom trenutku 

zdravstvenog sistema kakav jeste, evo o kome svi zajedno govorimo, gdje nemamo dovoljno 

ni kadra ni opreme uraditi scrininge i preventivne preglede, a kolegica Fatima je prilikom 

izlaganja spominjala sistematski preglede. Iz tog razloga sam ja samo htjela radi javnosti da 

ljudi shvate da je jedno sistematski pregled, a drugo screening. Ja koliko znam, a vidjela sam 

na stranici Vlade Kantona Sarajevo i ministarstva, da postoje svi podaci u kantonalnom 

ministarstvu zdravstva, bilo je preko 6000 pregleda, koliko je otkriveno potencijalnih 

problema, koliko je, recimo, bilo suspektnih slučajeva na melanome. Ti su ljudi dalje upućeni 

i na sve druge pretrage oni imaju sve egzaktne podatke i sigurna sam da će vam ministar i 

svakome kome, ko želi dostaviti te podatke, a vjerojatno će i javno u narednom periodu objaviti 

jer ovaj program sada traje do kraja godine. Evo, samo da razjasnimo to na šta sam mislila da 

se pogrešno ne shvatimo. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Odgovor na repliku Gavrankapetanović-Smailbegović. 
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Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović (zastupnica) 

Meni je to savršeno jasno, kolegice Belma, o čemu vi govorite, ali očito vi mene ne razumijete. 

Šta tzn. u šta su uložena ta 2,5 miliona? Znači ljekari rade svoj posao, plaćeni su za to, mi smo 

osigurani, te usluge su plaćene, zašto je dodatno plaćeno tih 2,5 milijuna? Zaista ja to ne mogu 

uopće da shvatim. Da mi imamo dovoljno novca, a imamo ga vjerojatno, ali očito ga dobro ne 

raspoređujemo, hiljade stvari fali. Kad razgovarate sa predsjednicima udruženja i vidite šta sve 

fali i šta se treba popraviti u zdravstvenom sistemu. I meni zaista nije jasno zašto nešto što 

plaća Zavod zdravstvenog osiguranja, koja je razlika, da li sad pacijentica sa zdravstvenom 

knjižnicom ode u Zavod za zaštitu žena i materinstva i uradi papa test? Šta je to sad razlika jel 

to uradila u tom preventivnom pregledu? Zaista mi nije jasno. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Diskusija zastupnica Viteškić. 

Smiljana Viteškić (zastupnica) 

Zahvaljujem dopredsjedavajuća. I ja ću govoriti o sličnim problemima. I evo ko ženski rad u 

Skupštini Kantona. Prvo se moram zahvaliti onaj ministrima koji su dali iscrpne odgovore na 

moja pitanja, evo ministrici za visoko obrazovanje, nauku i mladi. Ali što rekla moja kolegica 

zašto je to bilo teško navesti u obrazloženju Budžeta da je ministarstvo za visoko obrazovanje 

je navelo da je dalo Nacionalnoj i univerzitetskoj biblioteci 220.000, ali Ministarstvo kulture i 

sporta Kantona Sarajevo nije dalo to obrazloženje i ja stvarno ne bih bez razloga pitala i 

zadržavala ovu Skupštinu. Što se tiče screening pregleda i programa u ovoj Skupštini, ono što 

sam ja već rekla na Nacrtu Budžeta i molila resornog ministra da se ovi pregledi daju javno 

zdravstveninim ustanovama u Kantonu Sarajeva, a ne privatnim ustanova, kako je to bilo u 

mandatu ministra Vranića. Znači, zašto Zavod za zaštitu žena i materinstva nije mogao dobiti 

pare pa obaviti i pregled dojki papa testove. Zašto druge institucije u javnom sektoru nisu 

mogle dobiti taj novac, nego je on otišao uglavnom u privatne privatne ambulante i tu odluku 

smo gledali, je li, ja lično na stranci Ministarstva zdravstva Kantona. Ono što nama nedostaje 

i što smo mislili tražiti, a, evo, kolegica Belma kaže da to postoji i za 2003, a sigurno ćemo 

tražiti za 2024. godinu da nam se dostavi koliko je osoba obuhvaćeno skrininig pregledima za 

svaku bolest ponaosob, koliko je bilo pozitivnih, koliko je bilo sumnjivih, koliko je sve to 

koštalo, koliko je otišlo novaca kojoj zdravstvenoj ustanovi, kako je obavljena propaganda, 

kakav je propagandni materijal bio upućen našim građanima da znaju da su ti pregledi u toku i 

da mogu, je li otići i obaviti te preglede. Znači, sve će nas to interesovati i izvještaj za 2003 i 

naravno, evo na kraju godine valjda ćemo biti živi za 2004. Slažem se sa kolegicom 

Gavrankapetanović, sigurno su neka sredstva u tim programima utrošena bespotrebno jer je 

većina građana Kantona Sarajeva ima zdravstveno osiguranje, osnovno obaveznu i preglede 

koji urade u sklopu svojih redovnih kontrola ne moraju ponavljati u nekom programu 

Ministarstva zdravstva. Mislim da je to sasvim u redu i da nema potrebe i da se replicira 

kolegici. I ja sam potpuno shvatila šta je ona htjela da kaže jel. Uglavnom nemam nikakav 

problem što smo mi sad opozicija, a što pozicija naravno, evo, radi sve kako treba i da pohvalim 

neke projekte koji se događaju u mojoj opštini, znači i projekat Osnovne škole Stup i vrtića 

Lužani i ne znam sportske dvorane u Hrasnici, znači, svakako je pohvalno svaki projekat koji 

se uradi tamo i znam da će i sigurno svi ministri uraditi onu što je najbolje za građane Kantona 

Sarajeva, a mene posebno raduje ono što se radi na Općini Ilidža. Bilo je mnogo onaj priče i o 

obrazovanju, i o zdravstvu i o svim segmentima života u Kantonu Sarajevo, međutim, nisam 

se sjetila da pitam ministricu u Osnovnoj muzičkoj školi na Ilidži godinama datira jedan 

problem o kojemu sam ja pitala više puta. On ni dan danas nije riješen. Znači, u Osnovnoj 

muzičkoj školi na Ilidži imaju dva direktora, jedan imenovani i jedan presuđeni, čovjek koji je 

dobio presudu Suda još uvijek nije isplaćen. Ja sam pregledala Budžet, znači silna sredstva 
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koja on treba naplatiti zbog nepravde koja mu je nanesena nezakonitom smjenom nisu nigdje 

planirana. To se prebacuje na školu i mislim da je vrijeme da svim građanima koji imaju 

presude sudova zato se, evo, strasno bori naš kolega Bandić, da se ta sredstva isplati i da evo 

čovjeku o kojem govorim sa 66 godina starosti, 42 godine staža ode u zasluženu penziju. 

Zahvaljujem. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem zastupnice. Poslovnička intervencija Dević. Izvolite.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Diskusiju svoju, pa Klub SDA. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Evo kolegica Vujović diskusija i onda idemo pauza pola sata. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem dopredsjedavajuća, pa evo, pomno sam slušala i odgovore ministara na naša 

pitanja vezano za ovaj Prijedlog budžeta, ali isto tako i diskusije kolega zastupnika i čini mi se 

da generalno imamo dosta, možda najviše i mi iz opozicije, zamjerki na sami budžet, ali evo, 

može se reći da ima i dobrih stvari, odnosno tih nekih programa koji se dešavaju već duži niz 

godina i svakako je pohvalno i drago mi je da se i danas nalaze u Prijedlogu budžeta za narednu 

godinu. No to ne može biti dovoljno da mi sad ovdje govorimo kako je ovaj budžet sjajan, kako 

ovo vizionarski, neki budžet ili možda programski, daleko od toga. Ja sam više puta isticala da 

je i kada je Nacrt Budžeta bio da je sam taj nacrt netransparentan, a isto tako i ovaj prijedlog , 

da postoji dosta novca skrivenog u budžetima koji se nekako nalaze u tim tekućim transferima 

neprofitnim organizacijama. I ne govorim ovo samo sa pozicije kabineta predsjedavajućeg ili 

pozicije premijera Kantona Sarajevo, nego u gotovo svakoj ustanovi postoji ti veliki iznosi, 

radi sa stotinama hiljada maraka koje stoje na tim pozicijama i iza koje mi sad u ovom momentu 

ne znamo kako i na koji način će biti utrošena. Ja ovom prilikom moram istaći da znači, kao 

što sam rekla, Budžet nije ni programski, ni socijalni, iz jedne perspektive nije čak ni kapitalni, 

nije ni investicijski, ja bih rekla da je ovo jedan budžet politički, kao što su kolege zastupnice 

rekle maloprije da, je li, ovaj budžet je napravila politika i to je sasvim u redu, ali ja zaista 

mislim da ne samo ja, nego i generalno građani Kantona Sarajevo žive za onaj dan kada će 

imati budžet za građane i kada će imati programski budžet koji će biti jednostavno pročitati. U 

svakom slučaju obrazloženje budžeta, na neki način detaljnije objašnjava pojedine budžetske 

stavke i kako na koji način će se utrošiti. No, evo, opet se dolazimo do opet niza po pitanja koji 

su to stvarni programi i realna potreba za određenim programima po različitim resorima. Ja ću 

evo krenuti na neki način od Ministarstva privrede gdje postoji takući transfer Turističkoj 

zajednici, razvoju turizma. Mi smo kroz naše amandmane, djelomično mogu reći, ovako 

poskidali taj iznos na neki usmjerili ka drugim stvarima jer je to jel naše puno pravo, no, evo, 

u obrazloženju ministra privrede on je iskazao da će se raditi neke sjajne stvari sa Turističkom 

zajednicom, to ovim putem pozdravljam i nadam se da će se realizovati ovo što je prije nekih 

nepunih 10 dana ministar i obećao, u saradnji sa načelnikom Općine Ilijaš da će doći do 

ulaganja, odnosno za revitalizacijom srednjevjekovnog grada Dubrovnik, isto tako izletišta 

Bijambare. To su dvije vrlo bitne stvari za opštinu Ilijaš u u pogledu turizma, ali isto tako i za 

Kantona Sarajevo, jer, znamo, ne moramo govoriti o tom nekom istorijskom značaju u 

kontekstu srednjovjekovnog naše srednjovjekovne istorije s jedne strane, a sa druge strane i 

generalno ulaganja u zaista da imamo sadržajna izletišta, dobra izletišta, gdje ćemo svi mi 

provoditi naše slobodne dane, naročito sa našom najmlađom populacijom Kantona Sarajevo 

da, i djeca isto tako i odrasli i najstariji provode dosta više vremena u prirodi i na svježem zraku 
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jer kao što vidimo protekli period na žalost ne možemo se pohvaliti baš dobrom kvalitetom 

zraka u Kantonu Sarajevo. Također, istakla sam da Kanton Sarajevo ima veliki turistički i 

privredni potencijal i očekujem ulaganja, kako u zimskoj sezoni, tako i u ljetnoj, vjerujem da 

adekvatnijim projektima, koji god dođe projekat, makar i kreditno zaduženje, da će ova 

Skupština to podržati ako je interes građana i Kantona Sarajevo, to sigurno jeste. Moram istaći 

da, s obzirom da sam članica Komisije za mlade Skupštine Kantona Sarajevo mi smo kroz našu 

Komisiju više puta isticali da se, kada su u pogledu i kada su u pitanju mladi ljudi, da se ne 

treba ići ispod ovih dostignutih standarda kada su u pitanju i stipendiranje i zapošljavanje, 

samozapošljavanja, posebno stambeno zbrinjavanje mladih. Rekla sam na prvoj tački dnevnog 

reda sam vrlo razočarana realizacijom ovog programa, odnosno poticaja subvencija i poticaja 

za stambeno zbrinjavanje mladih. Čak sam prije možda nekih pola sata na jednom mediju i 

pročitala otvoreno pismo mladih ljudi koji su, koji trebaju da dobiju tih sramotnih 4800 maraka, 

ali ljudi jednostavno govore bolje nemojte, to je najbolji pokazatelj da je ovaj program loš, da 

se loše procijenilo, da se loše bodovalo, odnosno postavlja se pitanje zašto se uopće bodovalo 

i pravilo kriteriji ako ćemo se, ako će svi dobiti linearno, jer na isti način, ako se odnosimo 

prema ovom problemu, ovom programu ovako, onda trebamo i u privredi da onda svi kandidati, 

bez obzira na neku biznis ideju, dobiju na primjer po 2 do 3000 maraka, bez obzira što imaju 

sjajnu biznis ideju koja možda košta 30 ili 40 000 maraka. Tako da u potpunosti jedan je 

disbalans unutar i program unutar Vlade, bez obzira koji resori u pitanju i pozdravljam ovim 

putem ovo što je i rekao sam ministar prostornog uređenja, a to da će se ti programi unapređivati 

i da će se truditi i težiti da se oni možda i razdvoje u nekom pogledu, da napravimo programe 

eventualno za mlade bračne parove, također pozdravljam ova inicijalna sredstva u iznosu od 

400.000 maraka koja su namijenjena za najam stanova za mlade. I mislim da to može biti sjajan 

poticaj za sve one mlade ljude, mlade bračne parove koji su danas žive kao podstanari, a isto 

tako za one mlade ljude koji žive u domaćinstvima za svojim roditeljima, a žele na neki način 

da se osamostale, a nisu kreditno sposobni da kupe svoju prvu nekretninu. I dalje izražavam 

negodovanja da Studentski parlament nema budžetsku stavku, ja se nadam da će sve ovo što je 

ministrica rekla nama danas i dogovorila sa Studentskim parlamentom Univerziteta u Sarajevu 

realizovati u narednom periodu. Ja ću biti slobodno da pratim to, da kažem realizaciju toga jer 

smatram da Studentski parlament nije bezveze neka studentska omladinska organizacija, ona 

je prvenstveno organizacija koja je posvećena studentima Univerziteta u Sarajevu, i dosadašnji 

njihov rad kroz sve ove godine pokazuje da zaista i jesu glas studenata , ali isto tako nekad 

vrlo, vrlo bitan faktor i u samom Univerzitetu i na univerzitetu u Sarajevu, odnosno i u Senatu. 

Također, smatram da se kroz javnu raspravu dosta ustanova, institucija iskazalo potrebu za 

dodatnim zapošljavanjem. Nisam vidjela baš da će biti, bit će, naravno, zapošljavanje u 

narednoj godini, što pozdravljam, ali podsjetit ću vas da je i kada smo razgovarali na jednoj od 

prethodnih sjednica Skupštine Kantona Sarajevo i institucijama socijalne zaštite, da su oni sami 

izrazili potrebu za zapošljavanjem kadrova iz oblasti socijalnog rada, psihologije i pedagogije. 

Ja se iskreno nadam da će stipendiranje namijenjeni kroz ovaj budžet kroz Ministarstvo za 

nauku i visoko obrazovanje i mlade otići i u stipendiranje ovog kadra, jer ovaj kadar je 

prvenstveno neophodan našim javnim ustanovama da bi odgovorili zadatku i da bi adekvatno 

mogli unaprijediti sistem socijalne zaštite jer, kao što sam više puta govorirala, naš sistem 

socijalne zaštite je dobar. Kolegice Pekić, vi ste rekli hraniteljstvo, mi smo uputili amandman 

jedan koji je, naravno, odbijen, ali tiče se upravo izdvajanja dodatnih novaca iz Budžeta 

Kantona Sarajevo za potrebe hraniteljstva, ne samo promocije, nego upravo onog hitnog 

hraniteljstva što se dešava naročito pri Centru za socijalni rad, jer su vrlo često u potrebi da 

zbrinu maloljetno dijete u hraniteljsku porodicu. To je vrlo često taj blizak srodnik, ali evo, ja 

neću o tome detaljisati previše, ja se nadam da će se iznaći mnogo više novca, da se radi ta 

deinstitucionalizacija sistema socijalne zaštite, odnosno tih zaštite maloljetne djece, te da će 

sve više njih pronaći mjesto u zaista tipičnim porodicama i da će ići i hraniteljstvo i u 
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posvajanje. Što se tiče zdravstva, mi smo imali jedan amandman koji se tiče i pravljenja nove 

budžetske stavke, odnosno Fonda za edukaciju medicinskog kadra koji bi bi namijenjen da se 

educira naš kadar već zaposlen u javnim ustanovama u zdravstvenim Kantonu Sarajevo, ali na 

način da se iz Ministarstva zdravstva prave edukaciju gdje ćemo mi dovoditi strane stručnjake 

da zajedno da oni zapravo na našim prostorima, na našim javnim ustanovama, zdravstvenim i 

u vojnoj bolnici i u domovima zdravlja, u hitnoj medicinskoj pomoći i svim drugim, da oni 

zaista dođu na lice mjesta, educiraju naš kadar, smatram da je to potrebno i ovaj amandmane 

je u suštini nastao iz potrebe i razgovora sa mladim mladim ljekarom, mladim specijalistima. 

Također, moram da pohvalim zaista ovom prilikom, da ne budem da samo kritikujemo mi iz 

opozicije, da pohvalim zaista evo prvenstveno ministra zdravstva, što je, evo od početka 

sjednice ovdje sa nama i adekvatno odgovara na naša pitanja. U odnosu na prethodnika moram 

iskazati da je ovo vrlo bitno i pohvalno, kao i druge članove Vlade, naročito ministra za boračka 

pitanja, jer se iz godine u godinu možemo da vidimo kako i na koji način se radi sjajan posao 

u Vladi, a to je da se iz godine u godinu prilagođavaju programi potrebama ove populacije, i 

moram istaći da u odnosu, recimo, Ministarstvo komunalne prirode i Kantonalni stambeni fond 

da Ministarstvo za boračka pitanja radi sjajan posao kada je u pitanju stambeno zbrinjavanje 

boračke i populacije i isto tako i djece, i posebno sa aspekta stipendiranja učenika i studenata 

kroz Fond IKRE i izuzetno mi je drago da je ova pozicija trenutno poboljšana, te da se nastavlja 

ulaganje. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnice, jel govorite u ime Kluba? Isteklo vrijeme. Dobro imate još pet minuta. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Hvala lijepa. Pa evo, neću još dugo. Što se tiče Televizije Sarajevo, mi smo istakli, kroz naš 

amandman tražili smo ta reportaža na kola. Ministrica odgovorila je da će i biti povećanje plata, 

što je vrlo smatram vrlo bitnim i nadam se da će se u narednih godinu dana pronaći neki 

program ili dobro projekat, dobro neko rješenje da se unaprijedi njihovi tehnički kapaciteti, 

odnosno prostorni kapacitet Televizije Sarajevo. Dosta nas zastupnika je bilo u posjeti i 

moramo ponovno naglasiti da je to vrlo neuslovni prostori, naročito onaj dio redakcije, isto 

tako i režije, stoga ovim puta apelujem na Vladu da u nekom možda rebalansu ili u narednim 

nekim periodima iskomuniciraju zaista sve ono što je vrlo bitno kako da se trenutni status i 

radnika, a ne samo zaposlenih u Televiziji Sarajevo, nego svih radnika zaposlenih u Kantonu 

Sarajevo koji rade profesionalno, odgovorno i predano svoj posao kako da se njihov status 

unaprijedi u znači tom jednom ljudskom smislu, financijskom smislu, a isto tako u tehničkom 

i prostornom, jer mislim da Kanton Sarajevo ima potencijal i to treba da radi na taj način. 

Moram još istaći jednu stvar, kolegica Kapo je o tome je govorila, a to je to zapošljavanje 

medicinskog kadra. Ja sam postavila pitanje kada su bili planovi i programi rada zdravstvenih 

ustanova za ovaj period koliko je ljudi zaposleno na određeno, koliko na neodređeno i smatram 

da je to veliki problem. Mi smo čak i kroz Komisiju za mlade imali jedan sastanak, gdje smo 

razgovarali i sa predstavnicima Službe za zapošljavanje, gdje je rečeno da se taj program 

zapošljavanja ljekara je zapravo nije toliko uspješan program koliko je uz uspješan program, 

recimo, samozapošljavanja, pokretanja malih biznisa, što smatram opravdanim jer ono što oni 

nude, što recimo Zavod zapošljavanje nudi tim ljekarima, jeste 2000 maraka bruto plate sa 

ugovorom određenim na godinu dana. Smatram da je to neprihvatljivo te da mi svi zajedno, 

naročito Vlada sa svojim institucijama, mora raditi na unapređenju i stvaranju jedne pravne 

sigurnosti, financijske i pravne sigurnosti, jer je vrlo nepoželjno ponuditi bilo kome u današnje 

vremenu ugovor na određeno vrijeme u trajanju do godine dana, gdje jednog ljekara specijalistu 

ili bilo ko je, na kraju više nije bitna ni struka, ali dovodimo jednu pravnu nesigurnost, a 

Kantona Sarajevo objektivno, naročito kroz ovaj Prijedlog budžeta, ima velike potrebe za 
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zapošljavanje kadra, tako da ja se iskreno nadam da ćemo, evo, svi zajedno kroz neku narednu, 

narednih godinu dana prvenstveno, čekat ćemo i program utroška sredstava, da vidimo kako i 

na koji način možemo unaprijediti jednu pravnu sigurnost naših građana Kantona Sarajevo i da 

zaista u narednom periodu imamo jedan socijalni budžet s jedne strane i koliko je to potrebno, 

jer ističem da je uvijek potrebno ulagati u obrazovanje, sigurnost, zdravstvo i socijalu, a sa 

druge strane da zaista ulažemo u konkretne, neke dobre, kvalitetne projekte, gdje ćemo ljude 

ne samo zadržavati u Kantonu Sarajevo, nego gdje ćemo zajednički raditi na njihovom 

povratku u Kantona Sarajevo, jer smo s svjesni toga da je mnogo ne samo mladih ljudi, nego 

mnogo da je porodica otišla iz Kantona Sarajevo vodeći se onim trbuhom za kruhom. Ja se 

sigurno nadam i voljela bi da bez obzira ko čini vlast, ko čini opoziciju, da zajednički možemo 

odraditi dobar posao. Suma sumarum, ovaj Budžet, kao što je i moja kolegica Marijela istakla 

u svojoj prvoj diskusiji nije dobar, nije dobar na način da ga mi kao Klub zastupnika 

Demokratske front je ne možemo podržati ovakvog, ali evo, mi ćemo sigurno tražiti da se 

Skupština Kantona Sarajevo izjasni o našim amandmanima koje smo uputili i ja se nadam, s 

obzirom da se Vlada oglušila na neke naše programe koji smatramo vrlo kvalitetnim, ideje da 

će Skupština Kantona Sarajevo biti malo, kažem, proaktivnija i zaista podržati ove sjajne stvari 

koje mi smo predložili kroz ovaj budžet. Hvala lijepo, toliko za prvu diskusiju. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem zastupnici Vujović. S obzirom da nemamo prijavljenih za repliku, pauza pola sata 

koju je tražio Klub SDA. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nastavljamo sa sjednicom Skupštine Kantona Sarajevo, u toku je rasprava. Zastupnica Mersiha 

Mehmedagić je prijavljena, izvolite imate riječ.  

Mersiha Mehmedagić (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući, pozdravljam sve prisutne, kao i građane Kantona Sarajevo koji 

prate naše zasjedanje. Pa ovako, mnogo toga je rečeno i od strane pozicije i opozicije, ali evo, 

dozvoljavam da svako od nas ima neki svoj pogled na ovaj Budžet i da se svakome od nas dala 

sloboda da kreira potpuno solo ovaj budžet, vjerujem da bi on bio mnogo šarolikiji, ali sigurna 

sam da bi se u najvećem dijelu pozicija on definitivno preklapao zato što smo svi usmjereni na 

potrebe građana. Samo je pitanje koliko, gdje novca ima i kako tko vidi prioritete. Kada smo 

kod prioriteta, ja ću započeti diskusiju sa Ministarstvom za odgoj i obrazovanje, gdje su mi 

nekako prioriteti i najveći, zato što se tu sije sve ono dobro što želimo sutra da vidimo i da 

žanjemo u našem društvu. I ovdje se zaista pokazuje jedna sistemska briga i za naše ustanove 

iz oblasti odgoja i obrazovanja, i za roditelje i za djecu, na koncu i za zaposlenike kojima se od 

Nove godine i povećava i osnovica. Ali ono što mi je važno istaći za ovaj Budžet jeste da 

dostignuta prava koja su ranije dodijeljena, odnosno svim kategorijama koja su uvedena u 

određena prava, ta prava nisu uskraćena, što je najvažnije. Znači imamo određeni kontinuitet, 

ona nisu umanjena, naprotiv, ide se ka povećanju tih prava, što na neki način daje dozu 

sigurnosti građanima i svim korisnicima ovog budžeta da će se na kraju ovo i da će ovaj budžet 

na koncu biti jedan stabilizirajući budžet za sve one koji nose sve procese u Kantonu Sarajevo. 

Tekući transferi za predškolsko osnovno obrazovanje sa povećanjem sa 14 miliona na 17,4 

miliona i zaista, i daju određenu sigurnost i roditeljima da kada dobiju djecu, da imaju gdje, da 

ih institucionalno smjeste u vrtiće, a da imaju subvenciju ravnopravno, kako oni u javnim, tako 

i u privatnim vrtićima i da, naravno, i na taj način utječemo i na veću mobilnost radne snage. 
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Konkretno, znači da majke mogu da imaju gdje, da ostave svoju djecu, zato što se dodatno 

ulaže u vrtiće, otvaraju se noviji predškolski kapaciteti, znači imaju gdje da ostave svoju djecu 

i da traže posao. Tekući transferi za srednje obrazovanje su povećani sa 540 na 760 000 i ovo 

me posebno raduje zato što je nekako prethodnih godina uglavnom bio akcenat na osobnom i 

predškolskom obrazovanju i ovaj nivo obrazovanja je nekako ostao u sjeni masovnijih mjera 

posvećenih ovom prethodnom, tako da je i ovo jedna dobra stvar koja pokazuje da će se 

sistemski usmjeravati podrška ka svim nivoima obrazovanja, da bi na kraju jednu generaciju 

mogli u sličnim uvjetima izvesti od predškolskog odgoja do univerzitetske diplome i na kraju 

do njihove zapošljivosti. Za izgradnju, rekonstrukcije, opremanje škola budžet je povećan sa 

9, 8 miliona na 15, 850 miliona i tu je izuzetno važno zato što ukoliko se fokusiramo, ukoliko 

očekujemo od naših uposlenika u zdravstvu, pardon u obrazovanju, da daju sve od sebe, da na 

najbolji mogući način prenesu znanje, odgoje i nauče našu djecu, onda, naravno, stvar moramo 

da im i kreiramo ambijent adekvatan za taj plemeniti poziv i taj zadatak kojem uspješno 

odolijevaju i ispunjavaju ga i na ovaj način se, nekako sistemski pristupilo zanavljanju, 

opremanju, izgradnji novih objekata i sanaciji postojećih, zato što je ranije važila nekako priča 

da kad su neki veći projekti u obrazovanju, mislim u institucijama obrazovanja u pitanju, 

nekako je bila priča da nema dovoljno novca ako izađemo sa nekim projektom da radimo novu 

školu, to je najkapitalnije što se može desiti, ali nekako ovi sitni projekti, ovo tekuće održavanje 

za kojim svaka ustanova vapi, nekako je to bilo po strani i na ovaj način se ravnomjerno svima 

pokazala pažnja da se može ulagati sistemski i da se i za osnovne i za srednje škole opremaju 

kabineti biologije, fizike, hemije, da se nabavljaju računari, znači da se zanavlja ta oprema i 

mislim da je ovo pravi put. Naravno, on jeste dugotrajan, ali sigurno pravi put da od odgoja i 

obrazovanja izvučemo ono najbolje i naravno da našoj djeci i našim uposlenicima damo 

najbolje uslove i to će se sigurno na najbolji mogući način vratiti ovom društvu. Nekako se po 

tome, poslije prirodno naslanja i sve ono što treba da se dešava u Ministarstvu privrede, da bi, 

kad izvedemo određenu generaciju i napravimo određeni kadar, da se adekvatni programi 

naprave da bi taj kadar imao gdje da se zaposli. I poticaj razvoju male privrede sa rastom od 

6 000 000 na 8 850 000 sa, kako je ministar rekao danas u odgovorima na pitanje, sa nekim 

novim programima, sa inoviranjem postojećih će zasigurno dati mnogo veći prostor mladima 

koji izađu iz procesa obrazovanja da i kreiraju vlastita radna mjesta, ali naravno i da budu 

dijelom nekih već postojećih kolektiva, da li u privatnom ili javnom sektoru. Što se tiče 

kapitalnih transfera, oni su povećani za 3,5 milijuna i tu su nove industrijske zone, što je od 

izuzetnog značaja za razvoj i za privlačenje investicija. Kapitalni transferi javnim preduzećima, 

ali posebno me raduje što se otvaraju nove industrijske zone, odnosno što se radi onaj sve što 

je potrebno da bi se otvorila jedna nova zona, konkretno mislim na zonu industrijsku zonu u 

Doglodima. I nekako bi kao šlag na tortu došao na kraju jedan zakon koji bi zaokružio sve 

benefite poslovanja u jednoj industrijskoj zoni. Mislim da i ovo što se do sada u uradilo da je 

prilično pokazalo jedan zdrav rezon jer su se industrijske zone razvijale tamo gdje za njih ima 

prostora, bez obzira na političku pripadnost. I mislim da i načelnici javno mnijenje i svi mi 

ovdje smo mogli da upratimo pozitivne reakcije. I na kraju to tako i treba da bude. Ono što je 

posebno važno u budžetu primijetiti i bez čega budžet zaista, nisu budžet samo brojke, budžet 

je politika, budžet je odgovor na sve probleme građana, budžet je vizija kako vidimo ovo 

društvo, ali budžet treba da pokaže koje smo lekcije mi naučili iz prethodnih nekih težih 

perioda. Prije svega ću se vratiti na koronu i na friško iskustvo sa krizom zbog agresije na 

Ukrajinu. Gdje smo vidjeli šta za jednu malu privredu znači kad se prekinu lanci snabdijevanja, 

šta znači kada nemate vlastite rezerve. Iz tog razloga mi je izuzetno drago što je poticaju 

primarnoj poljoprivrednoj proizvodnji porastao gotovo duplo sa 5.585 000 na 10 000 000 jer 

mi moramo razvijati društvo koje je bar približno sposobno, odnosno sposobno, bar približno 

da zadovolji vlastite potrebe hrane. Mnogo nam još treba na tom putu da možemo sami sebi 

hraniti, jer ovo ipak potrošačko društvo Kanton Sarajevo i ujedno Kanton gdje je glavni, grade 
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se zbog svih drugih stvari, najviše stanovnika ali da možemo iskoristiti mnogo bolje postojeće 

kapacitete i da je ovo dobar pravac u kojem se ide. To zasigurno sa zadovoljstvom želim 

istaknuti. 

Što se tiče Ministarstva za boračka pitanja, ono je kako je netko već od prethodnika i rekao 

možda najbolji primjer kako jedno ministarstvo treba da prati potrebe svoje populacije, 

odnosno tog nekog uskog domena svoje nadležnosti na koje je fokusirano. Ministarstvo za 

boračka pitanja na odličan način daje odgovor na potrebe populacije koje prati. Pa mislim da 

bespotrebno je govoriti više i ponavljati. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Mehmedagić, oprostite jel govorite u ime Kluba ili gospodin Vreto? Može izvolite. 

Mersiha Mehmedagić (zastupnica) 

Znači bespotrebno je ponavljati šta se sve uradilo za populaciju šehida i poginulih boraca, ali 

je izuzetno važno sa aspekta koliko je godina proteklo, da su se konačno počele sistemski 

rješavati te stvari malo masovnije. Ali ono što je važno istaći jeste i da se ovo pitanje 

zbrinjavanja boračke populacije i dalje i nastavlja, znači nije samo za ovu populaciju šehidskih 

porodica i poginulih boraca, nego i na boračku populaciju, pa se iznos za. Jel možemo samo da 

se slušamo stvarno i ja sam se vas slušala da ne pričamo u pozadini. Znači, iznosi koji su 

planirani da se nastavi ovaj projekat i za boračku populaciju zaista ohrabruju da će se ovaj 

projekat, odnosno briga za ovu populaciju, nastaviti, dok se na kraju te potrebne nezadovoljeni 

ne svedu na neki minimum i posebno je ode važno istaći da se nekako sistemski brine o čitavim 

porodicama, o svim njenim članovima, od brige da ta populacija biološki i stari, da treba 

prilagoditi zdravstvenu zaštitu toj populaciji. Zašto se, naravno, i posebno izdvajaju sredstva 

od 600 000 ove godine? Planiranu stvar za na nacrt nacrt, prilagođavaju se programi i možda 

je ovo ministarstvo najbolji primjer i svim drugim ministarstvima, kako i njihove politike 

trebaju da evaluiraju. Znači, briga i za sve ostale članove porodice najbolje se ogleda i kroz 

ovu brigu i za djecu boračkih populacija, gdje se prati i ta stopa inflacije, pa se i povećavaju 

izdavanja za stipendije, što će na koncu opet se vratiti u budžet, jer tu se, naravno, potrošnjom 

na koncu i vraća tamo odakle i krenulo, a zasigurno daje sigurnost tim porodicama u ovim 

danima koji su pred nama. Što se tiče sigurnosti, ono što je zaista važno istaći, što želim, zašto 

želim iskoristiti ovu priliku jeste rekonstrukcija i sanacija objekata ministarstva unutrašnjih 

poslova i uprava policije, gdje su policijska uprava Ilidža sa 100 000 planirana policijska 

stanica Trnovo sa 200 000, Policijska stanica Dobrinja sa 2 000 000. Ali i posebno želim 

naglasiti programe koji se bave na neki način i skreću pažnju na neke pošasti u našem društvu, 

kao što je nesigurnost u saobraćaju, pa se za kampanju za poboljšavanje stanja iz oblasti 

sigurnosti u saobraćaju izdvaja su 102550 KM. Dalje, nabavlja se oprema, upošljavaju se 

dodatni policajci, ulaže se u njihovu onaj edukaciju i sve će to na kraju zasigurno rezultirati 

povećanjem sigurnosti u Kantonu Sarajevo. I na kraju, završiti ću s tim što kako god svako od 

nas ponaosob gleda ovaj Budžet, onako kako ga gledaju građani i ono što su iskusili do sad i 

prava koja su dobili, zasigurno je njihov utisak najvažniji i njihov sud će biti najvažniji. Ovo 

jeste ambiciozan i velik budžet, ali nekako nisam nikad diskutovala, ni kada sam bila možda i 

u opozicionoj strani, nisam unaprijed osuđivala na propast neki budžet. Evo, vidjet ćemo ga 

već za nekih tri, četiri mjeseca, a imamo, naravno, priliku i mjesečno pratiti realizaciju. Vidjet 

ćemo u kom pravcu će to ići, ali ono što je važno jeste da su se novci zaista usmjerili na krajnje 

potrebe naših građana, na poboljšanje uslova u svim institucijama, od socijale, obrazovanja, 

svih koji su korisnici budžeta i to će zasigurno svi da osjete. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Mehmedagić. Replika zastupnica Hašimbegović. 
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Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Želim se referirati na jedan dio diskusije o kome je govorila 

uvažena kolegica Mersiha, koji se odnosi na budžet koji je planiran na potrošačkoj kartici 

Ministarstva za odgoj i osnovno obrazovanje, koji se odnosi na rekonstrukcije, gdje je došlo 

do povećanja sredstava u odnosu na Nacrt, koji je sada prezentiran u iznosu od 15,10 miliona. 

Obzirom da znam da smo prošle godine u Budžetu imali povećanje na pozicijama za gotovo 

sve osnovne i srednje škole, za sigurno nekih 20 do 30 000, ja ne znam kakva smo imali 

izvršenja, ali ja recimo ovdje, žao mi je što to ne možete vidjeti, imam sliku vrata jedne srednje 

škole, radi se o Elektrotehničkoj školi za energetiku koja apsolutno ništa nije uradila po pitanju 

investiranja i opremanja i onoga što se tiče rekonstrukcija objekta. Sada prihvatiti iznos od 

15,10 miliona za nešto što nije specificirano i objašnjeno gdje idu tačno ta sredstva, to je 

apsolutno neprihvatljivo. Toliko. Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupnica Mehmedagić. 

Mersiha Mehmedagić (zastupnica) 

Ja ću samo kratko replicirati uvaženoj kolegici Hašimbegović. Naime, svi mi ovdje znamo da 

se zaista dugi niz godina nije ulagalo u rekonstrukciju objekata. I sad očekivati da će se za 

godinu, dvije, tri, pet rekonstruisati svi objekti je malo iluzorno i zaista smatram da nije realno. 

Svako od nas sad može izvući sliku neke škole gdje nešto nije urađeno, ali je važno da za taj 

iznos da za te potrebe postoje sredstva. I ona su tu. Ja bih molila kolegicu da te slike pokaže, 

ne znam za jedno pola godine, godinu. Imate još jednu situaciju da neki i dobiju sredstva, ali 

nisu u stanju da ih realizuju, ali ako se Vlada i ova parlamentarna većina opredijelila da izdvoji 

sredstva, ja ne mogu da garantujem da li će neko tamo provesti javnu nabavku i nisam dužna. 

Ono što je bilo obaveza ove Vlade i ove Skupština jeste da osigura novac i on je tu kroz 

Program utrošaka sredstava po ministarstvima, pa i za ovo resorno ministarstvo za koje ste vi 

sada reagovali, ja vjerujem da će biti pobrojani projekti na način kako budu i pozicionirani, 

znači tamo gdje postoji određena projektna dokumentacija, gdje se mogu radovi izvesti i da 

ćete dobiti tu specifikaciju za koje projekt je to utrošeno. I mena to zaista zanima, jer ovaj 

budžet ima malo drugačiju metodologiju i ja bih voljela da je on transparentniji, da tamo tačno 

piše za svaki projekat kako, ali evo kroz programe i vi i ja ćemo pratiti realizaciju i ja bih i ja 

ću vas napomenuti za pola godine ili za par mjeseci ukoliko je to u programu šta je sa tim. Ali 

isto tako moramo da budemo svjesni odgovornosti i ustanova, institucija, da li za određene 

projekte apliciraju, da li traže sredstva.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženim zastupnicama. Zastupnica Elza Gaković. Kolegice, pa obje ste 

govorile, odnosno nagovijestili ste jednu rečenicu, a odlazite od teme, replicirate jedna drugoj 

nešto što nema veze sa budžetom sa temom. Evo, izvolite, replika, nadam se da će biti kratko. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Vi govorite da ovo nema veze sa budžetom u odnosu da je nama netransparentno prezentiran 

iznos novca za nešto što mi ne znamo šta će se rekonstruisati, šta će se raditi. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replicirajte kolegici, molim vas. 
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Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Repliciram upravo, a ja vam imam dokaze da neko ko je imao sredstva nije uradio izvršenje za 

godinu dana. Zašto bi vam vjerovala sada da ćete u narednoj godini iskoristiti ovaj budžet u 

pravom smjeru? Dakle, to je moj odgovor, ja pozivam poziciju i opoziciju da se napravi jedna 

nezavisna komisija i da se obiđu sve osnovne i srednje škole, da se vidi u kakvim uslovima ove 

škole djeluju. Hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Elza Gaković se javila za riječ. 

Elza Gaković (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. I zaista, ja također moram konstatovati da danas i evo večeras 

puno toga se kazalo i nema toga još puno što, možda bih ja dodala, ali evo kako i kolegica 

Mehmedagić reče, svi smo mi vrijedno radili u ovom periodu od Nacrt do Prijedloga Budžeta, 

odnosno najvažnijeg dokumenta za građane u 2024. godini, jer zapravo, to su sve one politike 

koje će se opredijeliti prema građanima u narednoj godini. I zaista, ono na čemu sam ja radila, 

ja ću to i danas da prokomentarišem kroz svoju diskusiju i da se prvenstveno zahvalim Vladi 

Kantona Sarajevo na prihvatanju onih prijedloga koje sam kroz javnu raspravu na Nacrt 

Budžeta komunicirala sa njima. Ono što je bio moj fokus u javnoj raspravi prvenstveno je 

komunalna privreda, socijalna zaštita i sigurnost građana u komunalnoj privredi kroz javnu 

raspravu. Ja sam inicirala jer zaista sam željela da slušam eho tih Kantonalnih javnih 

komunalnih preduzeća, a on glasi da je neophodno zanavljanje opreme za osnovne, 

svakodnevne djelatnosti koja ta kantonalna javna komunalna preduzeća rade. U Prijedlogu 

budžeta Kantona Sarajevo za 2024. godinu mi jasno vidimo opredjeljenjem, to je budžetska 

stavka od 5 700 000 konvertibilnih maraka za nabavku opreme kantonalnim javnim 

komunalnim preduzećima, što će sigurno biti i vidljivo na terenu. I sasvim dovoljno da se urade 

značajni iskoraci ka održavanju čistoće Kantona Sarajevo. Ono što je bio moj fokus i u 

prethodnim, vijećničkim i u ovom mandatu jeste i Regionalni centar upravljanja otpadom 

Smiljevići. Ja zaista nikad, dok sam ovdje, neće odustati od rješavanja te problematike. 

Također, oko 5 000 000, tačno 4.900.000 maraka za saniranje stanja i funkcionisanje 

Regionalnog centra upravljanja otpadom Smiljevići jeste solidna cifra, ali vjerojatno će nam 

trebati puno više zbog zapuštenosti, jednostavno Regionalnog centra upravljanja otpadom 

Smiljevići da uradimo značajnije pomake kada je u pitanju i uspostavljanje i saniranje nekog 

normalnog stanja funkcionisanja ovom ovaj deponijom. Ono zaista što me raduje i što smo 

nekako danas u mnogim navratima slušali od resornog ministra iz ove oblasti, tj oblasti 

komunalne politike, jeste i bitnost recikliranja, tako da u Budžetu Kantona Sarajevo za 2024. 

godinu također imamo projekte reciklaže i kampanje koje jasno vode ka povećanju procenta 

recikliranog otpada i rasterećenja Regionalnog centra upravljanja otpadom Smiljevići, što će 

sigurno značajno utjecati na stanje na deponiji. Moj fokus, također, moram i ovo naglasiti i u 

prethodna dva vijećnička mandata i u ovom mandatu jeste prečistač procjednih voda iz trupa 

deponije, jednostavno, nemojte mi zamjeriti, možda se prečesto ponavljam u javnosti sa ovom 

problematikom, ali zaista ja svakodnevno dijelim probleme svojih komšija i građana po pitanju 

i prečistača i Regionalnog centra upravljanja otpadom Smiljevići i zaista, inzistirati ću na tome 

da se u ovom mandatu ova problematika znatno poboljša i konačno uspostavi i funkcionisanje 

prečistača procjednih voda iz trupa deponije, jer znamo koliki je to danas ekološki i zdravstveni 

problem. S tim u vezi zahvaljujem se namjeri Vlade Kantona Sarajevo i jedne posebne stavke 

u Budžetu Kantona Sarajevo, bez obzira na iznos, jer mi znamo da sada nemamo jasne korake 

koji će voditi ka rješavanju ovog prečistača. Mnogi su se ovdje prijedlozi iznosili u prethodnim 

vladama. Zaista ne želim da nosim terete bilo koga jer nisam odgovorna za te periode, ali tako 

isto neću kritikovati bilo koga prethodno jer građani nemaju ništa od našeg politikanstva i 
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jednostavno znam da svi mi ćemo raditi da se prečistač procjednih voda iz trupa deponije 

konačno instalira na samom izlazu iz trupa deponije, jer znamo koje su štete koje on danas 

nanosi. Ono što zaista moram pohvaliti jesu i projekti koji se tiču javne rasvjete, jer znamo 

koliko će unapređenje javne rasvjete, obzirom na najave poskupljenja električne energije i na 

stare te javne rasvjete koji su prisutni i dalje u Kantonu Sarajevo i uspostavljanje nove led 

rasvjete u principu pametnog Sarajeva, tj zelenih politika koje će se provoditi i bitnosti samog 

uspostavljanja video nadzora i mogućnosti uspostavljanja video nadzora na samim tim tijelima 

javne rasvjete, kao i uspostavljanja dostupnog WiFi mreže u gradu, znatno unaprijediti i 

segment sigurnosti, a i smanjiti u biti troškove za električnu energiju, što pozdravljam i vidim 

da su to značajna sredstva. Ono što zaista smo se svi u ovom skorašnjem periodu susretali to je 

i zagađenje zrakom i ono što ću zaista pohvaliti, iako je ovo neki projekat u povoju i treba tek 

da se uradi neki glavni projekat, to je projekat daljinskog grijanja. Zašto da ne iskoristimo 

vlastite resurse geotermalne vode, zašto da ne smanjimo ovisnost od uvoznih energenata, i 

zašto da jednostavno ne dišemo zdraviji zrak? Tako da zaista svim srcem pozdravljam intencije 

uspostavljanja daljinskog grijanja u Kantonu Sarajevo. Ono što me jako raduje u segmentu 

komunalne privrede jeste i izgradnja inkluzivnih igrališta jer znamo koliko je jako bitna 

socijalizacije, koliko je jako bitno da svako dijete ima jednaka prava i da pod jednakim 

uslovima može da se također igra zajedno sa svojim vršnjacima. Poseban moj fokus u ovom 

periodu gdje ću se prvenstveno kao predsjednica Komisije za rad, socijalnu politiku Skupštine 

Kantona Sarajevo, zahvaliti svojoj kolegici Arijani Memić i kolegi Sanelu Dragolovčaninu, 

gdje smo zajedno obišli skoro sve, ostala nam je još jedna institucija nadležnosti socijalne 

zaštite. Nismo mi željeli da dajemo mjere koje možda nisu adekvatne niti potrebne u ovom 

momentu, jer znamo zapuštenost svih socijalnih institucija zaštite i ono što smo vidjeli tamo, 

jasno smo komunicirali kroz javnu raspravu na Nacrt Budžeta i evo, vidimo da do Prijedloga 

budžeta imamo niz mjera koje su se jednostavno uvrstile kroz budžetske stavke. Ono što smo 

prvenstveno imali kao apel jeste upošljavanje novog stručnog kadra, to su socijalni radnici, to 

su pedagozi i psiholozi. Pa evo, sa zadovoljstvom ću se zahvaliti resornoj ministrici i Vladi na 

namjeri pri upošljavanju novi i 25 stručnih lica. U Domu za invalidne za zdravstveno 

zbrinjavanje invalidnih lica imamo u planu 8 novih upošljavanja, u Porodičnom savjetovalištu 

imamo 5, u Domu za djecu bez roditeljskog staranja imamo 3, u Odgojnom centru imamo 6 i 

u Kampusu, tj Terapijskoj zajednici 3. Ono što zaista je jako bitno jeste da se i plata tih ljudi 

konačno normalizirala jer onaj ko nije bio u institucijama socijalne zaštite ne može ni da doživi 

entuzijazam i posvećenost svih tih uposlenika koji su zaista heroji u svim tim institucijama. 

Jednostavno, nema novca kojima se može nadoknaditi onaj rad i ono čime sam ja vođena jeste 

da sam u svakoj instituciji zamišljala svog oca ili svoju majku na tom mjestu. Tako da zaista 

ću se zajedno sa svojim kolegama potruditi da institucije socijalne zaštite dobiju sve ono što 

im treba i za ovaj budžet ja znam da nije moglo sve i zahvaljujem se na onome što je uvršteno 

i jasno iskomunicirano sa Vladom Kantona Sarajevo i resornom ministricom. Ali ovdje neće 

biti kraj naših, ne zahtjeva, nego molbi i to nisu naši zahtjevi naše molbe, nego jednostavno 

apeli ljudi i korisnika koji tamo borave i rade. Prema tome, nismo mi zaboravili da i dalje Dom 

za socijalno i zdravstveno zbrinjavanje invalidnih osoba plaća rentu u iznosu od 600.000. Ja ću 

ili prekinuti ili u drugoj diskusiji. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

U drugoj diskusiji možete nastaviti. Zastupnik Samir Avdić je sljedeći koji se javio za riječ. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Hvala predsjedavajući, ja ću onako kao SDP-ovac početi svoju diskusiju sa radnicima. Prije 

nego što prijeđem na konkretne cifre, ja bih želio objasniti da sam jedan od onih koji radnike 
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koji su na Budžetu Kantona Sarajevo ne smatram uhljebima. I ako znamo, svi naići na takve 

komentare jer neko ko radi kao medicinska sestra, a policajac, neko ko odvozi smeće, vozi 

tramvaj ili slično, je za mene radnik, tako također i naš kolega koji nas sada snima i ostali 

radnici Televizije Sarajevo zbog toga ću početi sa pohvalom ove stavke za povećanje plata 

radnicima Televizije Sarajevo, planirano je 450 000 za linearno povećanje znači povećanje 

jednako za sve radnike, a njih je, čini mi se 117 ili 113 u Kantonalnoj televiziji 200.000 maraka 

za poboljšanje programskih sadržaja koje također jeste potrebno s obzirom na programske 

sadržaje koje sada možemo gledati na Kantonalnoj televiziji. Bio sam u delegaciji koja je 

posjetila radnike Kantonalne televizije i zbog toga sam i svjestan koliko će ih i obradovati ovo 

povećanje i koliko je ono ustvari pravedno. Druga grupa radnika koje želim spomenuti su 

radnici institucija od značaja za Bosnu i Hercegovinu. Prije svega mislim na radnike Muzeja 

književnosti i pozorišne umjetnosti i Umjetničke galerije i Historijskog muzeja za koje 

odgovorno tvrdim i znam da su im, da im kasne plate već krajem godine, zbog toga što su dugo 

čekali tranšu koja i nije čak ni velika, a radi se o tranši iz Ministarstva civilnih poslova Bosne 

i Hercegovine, radi se o 37 radnika. I zbog toga mi je posebno drago što smo uspjeli da u 

Budžetu isplaniramo i stavku od 800 000 maraka za hladni pogon, odnosno za plate ove tri 

institucije. Također mi je drago s obzirom da znam da i u Nacionalnoj univerzitetskoj biblioteci 

su imali kašnjenje plate u zadnja 2 ili 3 mjeseca do uplate iz Ministarstva civilnih pravo, koja 

se desila tek prije možda sedmicu dana da je pored onoga što je planirano znači 220 000 u 

Ministarstvu visokog obrazovanja planirano i u Ministarstvu kulture i sporta 60 000, što je 

povećanje u odnosu na prošlogodišnju cifru od 11 000, znači povećanje od 49 000. I to se ne 

nalazi kao stavka u budžetu, jer neko je postavio to pitanje zato što su to sredstva koja će ići 

po javnom pozivu i zbog toga stavka nije imenovana po nazivu ustanove. Također mi je jako 

drago što i ostale institucije kulture; Zemaljski muzej Bosne i Hercegovine, Biblioteka za 

slijepa i slabovida lica i Kinoteka Bosne i Hercegovine će dobiti jer su planirane sa značajnim 

sredstvima u ovom Budžetu. Radi se o cirka 2 000 000 konvertibilnih maraka ukupno za sve 

ove institucije. A poređenja radi, jer neko je od kolega čak spominjao da je u nekom 

prethodnom periodu od prije 7 ili 8 godina bilo značajne pomoći ovim institucijama, ja ću 

uporediti samo evo cifru koja je bila ukupna za sve ove institucije 2017.godine, radi se o 

412 000 maraka, što je 5 puta manje sredstava nego što je planirano u ovom Prijedlogu budžeta. 

Sljedeća grupa radnika koje bih htio da spomenem u svojoj prvoj diskusiji jesu radnici Grasa i 

onda ću se vratiti na dio amandmana opozicije, a neću biti maliciozan i spominjati koji klubovi 

su uputili te amandmane, ali ti amandmani su pretpostavljali umanjenje sa stavki u Ministarstvu 

saobraćaja a koje se zovu subvencije za javni prijevoz i pokriće gubitaka u javnom prijevozu 

za 53.200.000. Da smo slučajno da je Vlada slučajno prihvatila te amandmane, mi bi imali o 

ogromna poskupljenja karata u narednoj godini, a to se neće desiti, kao što smo već čuli od 

ministra. Bez obzira što se radi o najjeftinijim voznim kartama u regionu, ne bi bilo spajanja 

radnog staža niti uplaćivanja potrebnih sredstava da bi ljudi koji rade u Grasu, a ispunjavaju 

uslove za penziju, otišli u zasluženu penziju. Ne bi bilo besplatnog javnog prijevoza za 

studente, za učenike, za penzionere sa minimalnim penzijama, za ratne vojne invalide i 

umanjena cijena za radnike, ne bi bilo besplatnog noćnog prijevoza, ne bi bilo isplata po osnovu 

tužbi radnika po kolektivnom ugovoru iz 2007. godine, koji je bio štetan i na osnovu koga je 

ova Vlada kontinuiteta isplatila više od 62 000 000 po osnovu tih tužbi radnika. Ova Vlada je 

za spas Grasa dosad uložila 153 000 000, pored 62 000 000 za tužbe radnika platila je dugove 

za električnu energiju koju nitko nije plaćao skoro 11 godina, u iznosu većim od 2 000 000 

maraka i 8 000 000 maraka je isplaćeno do sada, da bi ljudi otišli u penziju, zasluženu penziju. 

Isplaćeni su tri zaostale plate iz onih Vlada i upravljačkih strukture prije ove Vlade kontinuiteta 

i povećane današnje plate radnicima Grasa za neki 30 %. Dok sam u ovoj Skupština, uvijek ću 

se boriti da i radnicima Grasa vrijednim, kao i svim drugim, kao i prema svim drugim 

radnicima, pokažemo socijalnu osjetljivost i odgovornost. Također, jedna od grupa radnika 



L/K 
95 

koje želim spomenuti su radnici iz oblasti socijalne zaštite. Mislim da smo ovdje svi bili 

saglasni kada smo usvajali Izvještaj centra za socijalni rad Kantona Sarajevo kako ti ljudi, 

socijalni radnici i ostali ljudi koji rade u toj oblasti rade u jako teškim uslovima, bave se jako 

osjetljivom, ja su jako osjetljivim poslom u svakom smislu i bez obzira na to, a evo, kolega 

Bandić će se sigurno sa mnom složiti s obzirom da je bio i ministar u tom resoru i siguran sam 

da zna koliko je težak posao ljudi koji rade u toj oblasti. Međutim, oni su po platama bili u 

rangu kulturnjaka, odnosno imali su među najnižim platama od svih budžetskih korisnika u 

Kantonu Sarajevo. Kroz javnu raspravu i prije svega kroz veliki trud ministrice Pečenković, 

konačno je ispravljena ta nepravda i radnici, socijalni radnici će sada imati plate izjednačene 

sa radnicima iz oblasti obrazovanja .̧ Svi drugi radnici u obrazovanju itd će imati povećanje u 

ovoj godini od 5 % po osnovu kolektivnih ugovora, njih 12 koji su sa ovom Vladom potpisani. 

Još jednom ću se vratiti na kulturu s obzirom da je eto po vokaciji dolazim iz takve ustanove 

kao radnik Zemljskog muzeja Bosne i Hercegovine i možda ću i ponoviti neke od pohvala 

kolegice Hašimbegović, prije svega i kolegice Melank, za svaku pohvalu je što su konačno i 

po prvi put temeljna udruženja poput Preporda, Prosvjete, Napretka i Labenevolencije dobili 

svoju budžetsku stavku u iznosu od 500 000 konvertibilnih maraka. Za svaku je pohvalu što je 

za kinematografiju po prvi put napravljena budžetska stavka u iznosu od 2,5 miliona maraka 

kada znamo za probleme koje imaju sa Fondom za kinematografiju na federalnom nivou, 

siguran sam da ova sredstva neće biti dostatna, ali će naši filmski radnici biti jako zahvalni što 

smo ih planirali u budžetu. Podsjećam da je Sarajevo UNESCO-v grad filma i podsjećam da 

imamo Oskarovca i podsjećam da je filmska industrija u stvari također investicija. Govorit ću 

u ime Kluba, pa ne morate me prekidati, imam još 5,5 minuta. Kulture na Ulice po prvi put će 

biti budžetska stavka sa 250 000 maraka, iako imaju, postoje i oni koji bi cenzurisali takve 

sadržaje. Infrastrukturni radovi ustanovama kulture su povećani, odnosno predviđeni sa 1,2 

miliona, što je za pola milijuna više nego u budžetu za 2023. godinu. I to je urađeno s obzirom 

na molbe, odnosno zahtjeve kulturnih institucija čiji smo osnivači, jer i svjedoci smo da mnogi 

od njih zaista vape za građevinskim i nekim drugim radovima. Jedan takav rad koji planiramo 

jeste sanacija fasade Narodnog pozorišta, tu se planiran 1 000 000. Također, dugo smo govorili, 

mislim da smo svi saglasni koliko je važan projekat Arsa Aevia i tu je planiran 1 000 000 u 

ovom budžetu, zatim vrlo važna sanacija Svrizne i Despića kuće, od kojih jedna kao jedan od 

depadansa Muzeja Grada Sarajeva ne radi zato što je potpuno ovaj zbog toga što su potrebiti 

radovi na krovu. Zapamtit ćemo ovo moje vrijeme, ja ću samo prekinut. Ima još 4,5 minute, 

malo jače. 

(uključio se protivpožarni alarm)  

Mogu li nastaviti? Hvala, imam još 5 minuta, pokušat ću da ih ne potrošim sve. 

Znači, ova sanacija Svrizne i Despića kuće je u iznosu od 180.000 maraka je vrlo važan i 

neophodan projekat s obzirom da je jedan od tih depadansa Muzeja grada Sarajeva trenutno 

zatvoren, jer dok ne saniramo krov. Zatim nabavka opreme za ustanove kulture je sa 650 000 

maraka, vrlo potrebna i jedna od potreba koje su kulturne institucije izrazile. Posebno raduje 

nabavka audio opreme za Narodno pozorište, za SARTR, za Pozorište mladih i za Kamerni 

teatar. Kada razgovarate sa glumcima, sa rukovodiocima ovih institucija, svi će vam sigurno 

reći da je potrebno zanoviti tu vrstu opreme i da bi mogli raditi neke druge vrste ovaj predstava 

i da bi se generalno povećalo zadovoljstvo korisnika, odnosno gledalaca i posjetioca tih 

pozorišta. Baščaršijske noći se sredstva povećavaju sa 110 na 220 000 konvertibilnih maraka. 

Posebno me to raduje iz razloga što od kako je BKC preuzeo organizaciju te tradicionalne 

manifestacije, on je otišao iz centra i radi različite organizuje različite sadržaja i u perifernim, 

manjim, udaljenijim opštinama, poput Hadžića, Ilijaša, evo, reći ćemo Ilidže i i Vogošće. Zatim 

sanacija nacionalnog spomenika Stara željeznička stanica sa 500 000 KM. Meni vrlo važan 

projekat s obzirom da sam kao vijećnik učestvovao u određenim aktivnostima po pitanju tog 
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projekta. Zatim prva faza projekta poboljšanja uslova ljetne pozornice, jednog od najvećih 

amfiteatara na otvorenom sa 300 000 maraka, te nastavak podrške za izgradnju moderne 

sportske dvorane u Hrasnici sa 2,2 miliona. Kada su već kod sporta, značajna sredstva će se 

uložiti u poboljšanje stadiona da bismo vratili fudbalsku reprezentaciju u Sarajevo. I evo, 

završit ću na kraju sa razbijanjem još jedne još jedne glasine i dezinformacija, a to je da se 

pruga Ilidža-Butmir- Sokolović Kolonija- Hrasnica gradi iz razloga što se hoće zemljište 

Remize prodati za zgrade, a Remiza da se preseli u Hrasnicu, s obzirom da su predviđena 

sredstva za rekonstrukciju Remize, odnosno tramvajskog parkinga to je već dokaz da su to bile 

obične dezinformacije. Evo, ostat će ovaj minut, neću ga potrošiti s obzirom da se nadam da 

ćemo na vrijeme završiti, imamo dobar koncept konvoja tu u komšiluku. Zahvaljujem.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se kolegi Avdiću. Zastupnik Jasmin Šaljić se javio za riječ. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala, predsjedavajući. Evo, ja ću za početak danas je ministar Bošnjak rekao vezano nešto za 

deponiju Smiljevići, a nismo imali poslovničku mogućnost da nam to pojasni. Pa ja sam 

sačekao diskusiju. Rekao je da ima neka inicijativa, nazvao je nebuloznom, a kako je on opisao 

i jeste nebulozna da neko traži da se izmjesti deponija Smiljevići sa komplet otpadom koji se 

tu taloži od 1960. godine, a pošto niko drugi to nije, ovaj podnosio takvu inicijativu osim mi iz 

Stranke za Bosnu i Hercegovinu, ja sam u tome se, je li pronašao pa evo da odgovorim. Mi 

jesmo i sad tražimo da se izmjesti deponija Smiljevići a da iznađemo novu lokaciju. Gore treba 

jel ima elaborat o zatvaranju deponije, kako i što ide i koja je to procedura, znamo da je i to 

skupo, znači da se to gore zatvori. Jel ako pitamo građane mjesnih zajednica i savjete mjesnih 

zajednica oko deponije svi će vam reći da oni čekaju kada ćemo mi naći, iznaći neku zamjensku 

lokaciju. Njih ne zanimaju nikakvi prečistači, ni tu da se pravi neka reciklaža. Znači, ljudi 

isključivo žele da se deponija izmjesti jer im je ugroženo zdravlje. To traje 60 godina. Čak 

imaju neformalne grupe ljudi koji, vjerujte, prijete i protestima i dolaze u mjesnu zajednicu. 

Očekuju od nas od Skupštine da iznađemo rješenja. Jel to u vidu nekog javnog poziva. Ja, 

odnosno mi iz SBIH smo vam i ranije govorili raspišite javni poziv, sigurno će vam se javiti 

ljudi koji posjeduju 200, 300.000 kvadratnih metara zemlje, a neka neka komisija utvrdi da li 

postoje uslovi da se tu može napraviti neka nova deponija, to po meni to je jedino rješenje, a 

inače sljedeće godine ta ploha već koliko šta ona traje, ne znam, do aprila ide to nekih 500 tona 

dnevno i to će biti puno. Eto, to sam htio da pojasnim, jer Bošnjak nije imao prilike, jer nam 

Poslovnik ne daje tu mogućnost. Što se tiče budžeta, ovaj, pravo da vam kažem, ja sam i prošlu 

sjednicu, govorio u nacrtu da je Nacrt Budžeta ustvari ispipavanje pulsa organizacija kolektiva, 

firmi i udruženja. Znao sam da će budžet povećati, ali nisam znao da će se povećati do 

prijedloga za blizu 300 miliona maraka. Drago mi je što je budžet Ministarstva za boračka 

pitanja vraćen, bio je u na nacrtu, skoro osam miliona manji. Ta sredstva su vraćena u punom 

iznosu jer ovo je populacija koja je iznijela teret naše odbrane kojoj sve dugujemo. Imali smo 

na Komisiji za boračka pitanja, ajde da kažemo jednu raspravu vezano za Zavod zdravstvenog 

osiguranja, pa i tu smo našli zajedničku. Ministar je povukao i Zakon o dopunskih pravima 

boraca na doradu. Imali smo tu nekakvih primjedbi. Predsjednik koordinacije boračkih 

udruženja u Kantonu Sarajevo bio nam je prisutan tako da ustvari Ministarstvo i postoji da 

ispunjavamo je li realne želje i mogućnosti pripadnika boračke populacije, tako da u tom 

segmentu, što se tiče boračkih pitanja, ja ne mogu biti nezadovoljan. Malo bi se osvrnuo na 

ambulante. Nekako me, više mi je neprijatno govoriti o ambulantama i tom liječenju i vidim 

da je izdvojeno 1.300.000 maraka. Ja mislim da je to malo, ja neću govoriti o većim nivoima 

liječenja jer imamo u Klubu doktoricu Fatimu. Ja, to je onaj prvi susret sa zdravstvenim 
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sistemom, to su ambulante i domovi zdravlja. Ja mislim da ovi novci nisu dovoljni, možda da 

pokriju jednu opštinu, a jel tu imamo hroničan nedostatak uposlenika, medicinskog osoblja, 

doktora. Pretrpano je, gužva su, evo, već ne znam koliko puta ovo govorim, nudili smo mi iz 

Stranke za BiH i rješenja da ambulante prebacimo na nivoe opština, da opštine vode brigu, tako 

je u većini opština, možda u Federaciji, ne znam, ovo je u Kantonu ovako jer glomazan je 

zdravstveni sistem u Kantonu. Puno bi bolje općine vodili računa i o nabavci opreme i lijekova 

itd. Štetu nam je nanio ovaj moratorij za zapošljavanje. Ja bih volio da ste vi uposlili ovdje 227 

ljudi, ovdje nam fale hronično. Pravo da vam kažem i doktori su nam nervozni s pravom. 

Građani su, bolesnici, također frustrirani zbog gužvi. A sve to ustvari nedostatak kadra. Volio 

bih da ste ovdje iznašli način. Ali eto, šta je, tu je. Jedna od stavki je TV Sarajevo, maloprije je 

kolega Avdić rekao išli smo u posjetu, ja sam ovdje već nekoliko sjednica skretao pažnju na 

položaj uposlenika TV Sarajevo. Dole ima 120 ljudi. Vijeće i Sindikati traže povećanje 

koeficijenta za 0, 35, odnosno to ispadne oko 150 maraka svima jednako. Vidim da je budžetom 

predviđeno nekih 450.000 maraka i oko 200.000 za programsku šemu i to pozdravljam, ali 

nismo ništa odvojili za uslove u kojima oni dole rade. Znači, mogli smo svi da vidimo, ne znam, 

bilo je nekoliko zastupnika Hašimbegović, Avdić, Vujović, Zahiragić i ja, tako bili smo ovaj 

obišli smo kompletne prostorije. Volio bi da smo odvojili: plafoni, oprema to je, ja, mislim da 

oni dole na koji način vode program, da to uopće ne zavisi od nas kao osnivača, nego čisto ljudi 

su kreativni voditelji i tako nedostatke pokrivaju. Možda da razmislimo, ne košta više od 

2 000 000. Nekako da se napravi neki o objekat da imamo TV Sarajevo, znači to je naša 

televizija, mi smo osnivači i da podsjetim Televiziju Sarajevo kako je ona nastala. Nastala jer 

je rahmetli predsjednik Izetbegović sa boračkim udruženjima dao veliki doprinos da imamo 

veliki doprinos, da baštinimo našu časnu borbu Armije Republike Bosne i Hercegovine i njene 

vrijednosti. A ovdje dajem zamjerku TV Sarajevo, menadžmentu zato što da li je to, to je 

vjerojatno do javnih nabavki, to sam govorio i na prošloj sjednici, popravljaju auta u entitetu 

Republika Srpska. Čak taj servis gdje ta auta voze na adresi je sarajevskog korpusa Vojske 

Republike Srpske. Ja mislim, kad da sad pitamo predsjednika i ta boračka udruženja tada, da 

im je neko rekao da će popravljati auta nakon 20, 30 godina sa tim nazivom, da se u grobu 

okreću. Drugo, saznao sam da čak i ovaj prijenos evo ove Skupštine ide, i svaki koji je ranije 

bio ide na obradu u Bijeljinu i Banjaluku da tamo postoji neki softver ili servis, ili tako nešto. 

Pa jel moguće da nemamo mi to nešto u ovolikom gradu da nema i da se te usluge plaćaju. Što 

se tiče ovog stambenog rješavanja mladih koji prvi put rješavaju stambeno pitanje ovo se 

pretvorilo u ništa, vjerujte mi ovo je smijurija, ja se danas rekao neformalno premijer Uku, ovo 

osim što treba radikalno promijeniti kriterije, znači on je diskriminatoran po svakom obliku, 

obuhvata jednu populaciju, recimo, nemamo, ne mogu konkurisati ljudi koji imaju platu 1200 

maraka ili nižu. Ustvari koga mi to i pomažemo, znači pomažemo mlade ljude koji imaju 

primanja 3000 maraka, je li ne mogu doći, ne možete uopšte aplicirati u banci na iznos novčani 

150, 200.000 maraka, nema šansi ako nemate primanja minimum 3000 maraka. 

Ako neko ima ili mogućnost ima da dođe do 250.000 maraka, on ima mogućnost da dođe i do 

ovih 5000 maraka. Ovo je smijurija, il ćemo pomoći kako treba ili ovo povucite i promijenite 

kriterije, raspišite novi. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vrijeme kolega Šaljiću. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hajd, hvala.  
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala vama. Zastupnica Kristina Petrović se javila za riječ. Oprostite, imamo prvo repliku. 

Zastupnica Mersiha Mehmedagić. 

Mersiha Mehmedagić (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući, repliciram kolegi Šaljiću. Pa ovo je možda već drugi put da ga 

čujem da govori vezano za javnu nabavku, za usluge servisa automobila, ili tako nekako, pa 

kao kolega zamjera zašto se to radi sa firmom u entitetu Republika Srpska. Ja bih samo 

podsjetila kolegu da su sve naše javne ustanove, sve naše firme, obveznici postupanja zakona, 

obveznici, obavezni da postupaju po Zakonu o javnim nabavkama i da vi po tom Zakonu ne 

možete da proberete, osim ako je direktni postupak s kim ćete da zaključite ugovor. To je jedna 

dimenzija replike i molim kolegu da tim, takvom reakcijom vi ustvari gurate, praktično bi 

gurnuli ljude u nezakonite stvari. Druga dimenzija moje replike se odnosi i na to da moramo 

biti svjesni odgovornosti javne riječi. Svaki put kada spomenete u tom kontekstu da se ne radi 

sa firmama iz entiteta Republike Srpske, trebate da budete svjesni da u tom entitetu, da je taj 

entitet dio Bosne i Hercegovine, da je u tom entitetu žive povratnici i drugih nacionalnosti i da 

možda imaju posljedicu zbog toga što neko negdje u nekom parlamentu spomene entitet u 

kojem oni žive i rade u takvom kontekstu i da ima i naših firmi koje su registrovane u entitetu 

Republika srpska, iz nekog razloga, u nekom u nekom periodu je bilo i povoljnije 

zakonodavstvo, možda i jeste i dan danas i molim vas da vodite računa kada govorite o javnim 

nabavkama, da ne mogu ljudi da tako biraju s kim će raditi, to je postupak javne nabavke. Pa 

eto, samo toliko sam htjela replicirati. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Mehmedagić. Replika, izvolite, imate riječ. Zastupnik Šaljić 

replika, uključite zastupnika Šaljića. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Pa ovo je koleginice Mehmedović vrlo jednostavno. Ja to ne gledam na način na koji ste vi. Mi 

smo osnivač Televizije Sarajevo, oni platu primaju iz Kantona Sarajevo. Ja ne znam šta je tu 

sporno, ne primaju iz Lukavice platu. Da primaju platu od svih dijelova naše države u redu. 

Znači mi im dajemo platu i oni treba da vrate i tu popravku, iako je malo skuplja ovdje, šta je 

tu problem? A drugo, ovo javne nabavke pa mogu pravilnik promijeniti, šta treba da ih ja 

naučim kako da ga promijene da kažem kilometar. Znači ja tu ne vidim ništa sporno. Da mi 

nismo osnivači i da nismo, da ne dobivaju platu iz Kantona Sarajevo, ja bih prihvatio vašu 

sugestiju. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Jer replika zastupniče Bandić? Zastupnik Muamer Bandić, replika.  

Muamer Bandić (zastupnik) 

Kolegica Mehmedagić je rekla jednu činjenicu, dakle, da postoji Zakon o javnim nabavkama 

na državnom nivou. To je činjenica nesporna. Postoje određeni Kantoni koji imaju određene 

uredbe kojim ta prava, evo da kažem detaljnije malo propisuju, odnosno normiraju, ta Uredba 

je bila čak predmet ocjeni ustavnosti na Ustavnom sudu i nije dobila potrebne potrebnu 

kvalitetu kako bi bila oborena, dakle ona je trenutno na snazi. Ono što je kolega Šaljić rekao, a 

odnosi se na sljedeće, da bi netko bio korisnik bilo koje usluge, on mora da ima povoljniju 

cijenu. Ta povoljnija cijena se kreira putem politika. Postoje i određena osiguranja koja imaju 
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vrlo male prednosti u Republici Srpskoj, odnosno u Istočnom Sarajevu, i na bazi tih određenih 

nedostataka u zakonskim rješenjima u Federaciji Bosne i Hercegovine i na taj način Republika 

Srpska dobija određene poslove povoljnije. Ja sam bio na državnom nivou, imali smo neke 

javne nabavke koje su se odnosile upravo na slične vrste nabavki i ukoliko postoje kantoni ili 

Federacija kao donosi propise, onda možemo to urediti na jedan način, kako je to rekao kolega 

Šaljić da ne bude diskriminacije, ali da ipak određenu vrstu poslova stavimo u konkurenciju 

ravnopravno, a to radimo mi ovdje, mi smo zakonodavci, mi to normiramo, dakle to je do nas, 

mi hoćemo da kažemo sljedeće: u Republici Srpskoj zakonodavac, to jako bolje normira zato 

njihove određene usluge imaju prednost u odnosu na usluge koje dolaze iz Federacije. Nije 

kolega Šaljić mislio naravno, da se krši Zakon o javnim nabavkama, to bi bi bilo, kao sa strane 

zakonodavca, apsurdno da traži da insistira na tome, ali mi kao zakonodavac, a vi kao vlast 

treba da analizirate sva ta prava i da ih kreirate u kontekstu ovih njegovih prijedloga, to bi bila 

prava rješenja za nas. Onda bi pravili mnogo bolji, poslovni ambijent ovdje u Kantonu 

Sarajevo. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kristina Petrović, zastupnica se javila za riječ. Izvolite. 

Kristina Petrović (zastupnica) 

Pozdravljam sve prisutne u sali našega gledaoce ispred malih ekrana s obzirom da se prvi put 

danas javljam. Ja ću ovako krenuti sa Ministarstvom kulture i sporta. S obzirom da je kolega 

Samir Avdić maloprije akcenat stavio na neke stvari konkretno za kulturu, ja ću još dodati i 

naglasiti par stvari vezano konkretno za ulaganja u sport od strane Ministarstva kulture i sporta, 

gdje imamo 10 000 000 izdvojenih za kapitalna ulaganja u sport, svakako jedno od najvažnijih 

stvari je i osiguranje da nacionalna fudbalska reprezentacija se vrati u Sarajevo i da 

obezbijedimo da stadioni ispunjavaju sve kriterije kako bi fudbalska reprezentacija igrala u 

našem glavnom gradu. Također, želim da naglasim i neke od projekata za koje je Ministarstvo 

kulture i sporta u prethodnom iz prethodnog budžeta izdvojilo sredstva, to su konkretno radovi 

na kulturno sportskom centru u Vogošći, radovi na utopljavanju sportske dvorane u Hadžićima, 

rekonstrukcija sportskih terena u Ilijašu i izdvojena sredstva za sportsku dvoranu na Ilidži, čija 

se realizacija očekuje u 2024. godini i svakako će se pratiti tok realizacije, a Ministarstvo 

kulture i sporta je već izdvojilo određena sredstva. I, naravno, ovisno o radovima i o situaciji 

kako se odvija u tim opštinama će biti će biti u mogućnosti da pomogne za navedene projekte. 

Ono čemu bih ja poseban naglasak dala jesu svakako pitanja mladih koja su kroz ovaj Budžet 

kroz ovaj planirani budžet za 2024. godinu prepoznate. I to mi je drago i zbog toga bih voljela 

da čisto par stavki izdvojim i naglasim, između ostalog, izdvajanja 1,2 miliona za Studentski 

centar, tačnije stvaranje uslova za poboljšanje životnog standarda studenata, također, 150 000 

maraka za unapređenje inkluzije, tj priprema turističkih kapaciteta za boravak studenata sa 

invaliditetom u Sportskom centru u Zaostrogu, podrška realizaciji projekata mladih za koje se 

izdvaja 150 000 maraka, tačnije, financijska podrška realizaciji projekata mladih na području 

Kantona Sarajevo i sufinanciranje programa i projekata studentskih organizacija. 70 000 

maraka je planirano za sufinanciranje vaučera za mlade na području Kantona Sarajevo za 

kulturne događaje zajedno u saradnji sa Ministarstvom kulture i sporta. Poseban naglasak bih 

dala na izdvajanju 100 000 za Fond mobilnosti mladih, koji je ujedno bio i moja inicijativa još 

sa početka mandata i vrlo mi je drago što je prepoznata i uvrštena u budžet za narednu godinu 

i na tome se i zahvaljujem jer ja kada sam pokrenula tu inicijativu, stvarno mi je bio cilj da 

bude uvrštena u budžet i drago mi je da je to prepoznato od strane ministrice. Svakako treba 

naglasiti i realizaciju Strategije za mlade za koju je izdvojeno 100 000 maraka i koja će u ovoj 

godini biti usvojena i radi se trenutno na njoj. Što se tiče oblasti nauke i visokog obrazovanja 
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3, 85 miliona je izdvojeno za podršku programima nauke. Ono što ja prepoznajem kao posebno 

ovdje jeste da se povećala stavka za projekte čiji su nosioci mladi istraživači, povećala se za 

250 000, a također jedan od uslova ovog poziva će biti da u timu koji aplicira jedan član tima 

mora biti mladi istraživač kojem će se na ovaj način pomoći i platiti pri magistarskom ili 

doktorskom radu. Također, poticaj maloj privredi za koji je izdvojen 1 000 000 maraka za 

mlade i moram naglasiti da u prethodnoj godini 2023. od 240 prijava, 90 je bilo uspješnih, što 

znači da postoji veliki interes za navedeni poticaj, i to je potrebno naglasiti i da se nastavi 

ovakav vid poticaja. Kada je u pitanju Ministarstvo saobraćaja, jako puno projekata je planirano 

kroz Budžet za narednu godinu. Ja ću se osvrnuti na par koji su vezan konkretno za opštinu 

Vogošća, s obzirom da ja dolazim sa tog lokaliteta. Na prvom mjestu bi svakako izdvojila 

planirane trolejbse za Vogošću koji se nakon 30 godina vraćaju i koji će svakako pomoći u 

gradskom prijevozu i u samom olakšici putovanja i povezivanja općine Vogošća sa centrom 

grada. Također, tu je i tunel Kobilja Glava, koji na prvom mjestu će olakšati same i smanjiti 

same gužve i veliku količinu auta koji prolaze kroz Vogošću ili idu ka teritoriji Vogošće. 

Veoma je bitno naglasiti, što se tiče samog gradskog prijevoza na teritoriji opštine Vogošća, 

da je zabilježen rast korisnika gradskog prijevoza. Imam neke podatke gdje možemo da 

poredimo 2022. godinu i 2023 gdje na osnovu par linija za koje je rađena analize imamo rast 

od 25 %, a za neke čak 130 % povećan broj putnika u 2023. godini i sve to zahvaljujući 

poboljšanju samog gradskog prijevoza na teritoriji opštine Vogošća. Ono što bi također 

spomenulo jeste da i plan Direkcije za puteve Kantona Sarajevo, koji će na teritoriji općine 

Vogošća izdvojiti 1,6, miliona za projekte na određenim saobraćajnicama u samoj opštini 

Vogošća. Toliko za sada od mene, ukoliko bude još nešto ja ću se javiti za narednu diskusiju. 

Hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženoj zastupnici. Zastupnik Muamer Bandić. Imate repliku? 

Replika zastupnica Hašimbegović, izvolite. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem, zahvaljujem se predsjedavajući. Samo ću se kratko osvrnuti na diskusiju kolegice 

Kristine u dijelu u kojem je govorila o ulaganju u sport. Želim vas podsjetiti da su prošle godine 

2,5 milijuna sredstava nerealizovanih zato što je cilj bio da se javnim novcem financiraju 

privatne potrebe, što je potpuno nedopustivo i zbog toga smo tako pogrešnim planiranjem 

izgubili tokove novca sa kojima smo mogli, evo, recimo, izvršiti rekonstrukciju JU Historijskog 

arhiva Sarajevo. Toliko. Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupnik Samir Avdić. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Ili ispravka krivog navoda, kako god hoćete. Nismo mogli izvršiti rekonstrukciju ili sanaciju 

depoa Historijskog arhiva na Vrbanjuši zbog toga što nisu riješeni imovinsko pravni odnosi. 

Ovdje ima pravnika, ima možda i ljudi koji su bili vijećnici, ali čak i da nisu, mislim da je 

svakome jasno da ne možete, ukoliko nemate riješene imovinskopravni odnose, ući, ući u bilo 

kakve radove na bilo kojem objektu. Ja sam to, ovo treći put već govorim i kroz poslaničko 

pitanje, kroz diskusiju, evo još jednom ponavljam, a i na Komisiji je gospodin Dževad iz 

Ministarstva kulture nam to objasnio. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala kolega Avdiću. 

Ispravka krivog navoda zastupnica Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Kolega mislim da nisam dobro shvaćena, govorila sam samo o pogrešnom planu i tokovima 

novca, dala sam, recimo, primjer i ja sam svjesna teškoća, to sam navela kao primjer. Mogli 

smo sa 2,5 milijuna bilo šta drugo uraditi, ali se vjerovalo da se javnim novcem može financirati 

nešto što je privatno. To je bila poenta moje replike, hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Dopredsjedavajući Vibor Hadžić, izvolite imate. Pardon, kolega Muamer Bandić, nije 

namjerno ali nema vas ovdje na spisku. 

Ustavno pravo vam dajem, izvolite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem se. Ali imao sam ja zaista, izgubio sam mogućnost, odnosno izgubio sam riječ 

zato što sam se javio za repliku. Ali ok. Dakle, što se tiče Budžeta Kantona Sarajevo, dakle 

prihodi od indirektnih poreza su manji za jednu trećinu. I taj omjer nikad nije bio manji u 

Kantonu Sarajevo. Uzrok, odnosno posljedica tih manjih prihoda jest ustvari ponder. Ne znam 

koliko sada je Vlada planirala neka sistemska rješenja kako bi riješili ovaj problem sa kojima 

se susrećemo. Očekujem da to na nivou politika kolega Okeriću, dobro bi bilo da me pratite 

pošto ste vi jako dosta involvirani u ovaj dio oko politika, bilo bi dobro, pošto sada stranke 

Trojke imaju vlast na federalnom nivou, da se možda pobrinu za ovaj ponder kako bi Kanton 

Sarajevo zaista dobio prihode od indirektnih poreza jer su mu ti prihodi potrebni. Ili ukoliko 

nemate tu mogućnost na nivou Federacije, da postignete politički dogovor, bilo bi onda dobro 

da resurse sa kojima Kanton Sarajevo raspolaže stavite u funkciju, to bi bilo neko sistemsko 

rješenje. Ako imate ispravku krivog navoda, odgovorite mi. Ono što ja želim da kažem, dakle, 

je da prema informacijama sa kojima raspolažem, 300 miliona zaduženja trenutno Kanton 

Sarajevu ima za nerealizovane projekte. Postali smo robovi nekih procedura koji nam 

onemogućavaju realizaciju projekata u jednoj godini. Ministar Šteta je bio tu i otišao je. Na 

moje pitanje nije odgovorio on je iznio tamo spektar onih stvari koje je on uradio, odnosno 

ministarstvo koje je uradilo, koje je ustvari po zakonu bio obavezan da uradi. Međutim nije mi 

odgovorio na ključna pitanja, ja sam postavio pitanje da li će se isplatiti sredstva onim 

radnicima koji su otišli u penziju a ispunili su uslov, dakle starosnu dob. Njih je oko 120 ili 

150, ne znam sada tačan broj i oni su onemogućeni u punom iznosu da primaju penziju. 

Ministar Šteta mi to nije odgovorio, on mi je odgovorio na neka pitanja koja mene nisu 

zanimala, a koja su u opisu njegovog posla. Možda ona jesu pohvalna, ali to mu ustvari jest 

posao, ali mi nije odgovorio na ovo pitanje koje je mene zanimalo. Ono što jeste interesantno 

da mi u stvari u ovom budžetu, a to sam primijetio i od dosta kolega, čini mi da je kolegica 

Mehmedagić, ona je jedan osvrt zanimljiv dala u smislu davanja prioriteta, planiranja budžeta. 

Relativno je pitanje sada šta ćemo mi uzeti kao prioritet. Mislim da bi prije svega trebali one 

obaveze koje su nam zakonom propisane, prije svega da te obaveze izvršavamo, izgradnja 

pruge može da bude prioritet, ali to je projektna aktivnost, nije zakonska. Mi imamo prije toga 

zakonske aktivnosti, odnosno obaveze koje nismo ispunili. Pitao sam ministra Štetu pošto se 

izdvajaju ogromna sredstva za javni prijevoz, mislim da je uvećanje, ne znam negdje 

37 000 000 se sada izdvaja. Ko ustvari plaća, onda javni prijevoz? Pitao sam ga za učenike koji 

pohađaju privatne škole da li će oni plaćati? Njegov odgovor je bio vrlo vješt, politički. Nije 
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ništa ustvari rekao, rekao da će se donijeti zakon, ali ste možda i neće donijeti Zakon o 

osnovnom obrazovanju koji će na tu mogućnost da učenici koji idu u privatne škole dobiju 

mogućnost besplatnog prijevoza. Ukoliko izdvajamo tolika sredstva, bilo bi zaista opravdano 

da tim učenicima damo mogućnost da koriste neke benefite koje koriste ostali učenici jer se 

taj, evo da kažem to pravo se dobija na osnovu statusa. Imate status učenika ili nemate i onda 

možete dobiti. Dosta projektnih aktivnosti, a jednu od njih je navela ministrica za obrazovanje. 

Rekla nam je da je zaključila čini mi se, sa opštinom Ilidža , ako se ne varam, nije ministrica 

tu, pa evo neće imati mogućnost da ispravi i pozdravljam tu aktivnost. Zaista njene se aktivnosti 

primijete u određenom smislu iz ministarstva iz kojeg ona dolazi. Bilo bi dobro da su npr 

planirana sredstva u ovom budžetu i za regulisanje imovinsko-pravnih odnosa za izgradnju 

škole na Novoj Otoci. Imamo dole jedno veliko naselje, imamo stalne, evo da kažem primjedbe 

tih novijih, novonaseljenog stanovnika sa tog područja kako ne može da se taj problem riješi. 

Mislim da se radi o izgradnji i predškolskog i škole za osnovno obrazovanje. Nisam primijetio 

da u ovom budžetu postoji jedna takva aktivnost, a bila bi korisna za građane. Većina projekata, 

kako je rekla kolegica Mehmedagić se određuje prema prioritetima, međutim, jednu bitnu stvar 

možemo primijetiti u ovom budžetu da se ipak ti projekti za to se oni realiziraju, usmjeravaju 

prema nekim politikama, odnosno političkim strankama koje trenutno u određenim, evo da 

kažem opštinama drže, obnašaju vlast. Evo, ja bih pitao zašto nijedna marka, mislim da je 100 

maraka izdvojeno za južnu longitudinalu. Dakle, ova Vlada nije u stanju 3 godine da riješi taj 

problem. A to je jedan od ključnih uzročnika gužvi u saobraćaju. U ovom budžetu je planirano 

samo 100 KM. Ukoliko posmatramo sa aspekta prioriteta, onda bi ovo bio prioritet za bilo koju 

Vladu. Od ministra unutrašnjih poslova smo imali najave za određene projektne aktivnosti, 

između ostalog, jedna je bila izgradnja MUP-ove zgrade u Novom Sarajevu. Također, nismo 

izdvojili ništa u ovom budžetu za tu aktivnost. U ovom budžetu postoji jedna vrlo interesantna 

stavka ili pozicija, implementacija Zakona o Srebrenici i za tu namjenu izdvajamo 2 000 000. 

Mene zanima u kojem kontekstu ovih 2 000 000 treba da se realiziraju? Nisam to postavio kao 

pitanje, ali ono što jest interesantno da se samo na tako šturoj poziciji stavlja 2 000 000 za 

implementaciju zakona, bilo bi dobro da nam je to i pojašnjeno u obrazloženju navedeno. Ova 

Vlada za 2024. godinu, dakle, planira samo za Gras izdvojiti 25 000 000 za pokriće gubitka. 

Pitao sam ministra Štetu da mi kaže u kakvom se to sporazumu radi? Nije mi ni na to odgovorio. 

Vrlo vješto je neke opšte formulacije dao da je bio iznenađen zašto se skidaju određeni novci. 

Naravno da se novci traže da se skidaju sa onih pozicija koje nisu dovoljno obrazloženi. Jako 

često slušamo kako ćemo rekonstruirati i izvršiti reformu svih javnih preduzeća. Pominjao se 

čak i holding mislim da je to premijer u svom ekspozeu naveo, u ovom budžetu to ne možemo 

primijetiti. Dakle, ono što možemo primijetiti jeste dodatnih viši od 100 000 000 za javna 

preduzeća. Izdvajamo 100 000 000 za javna preduzeća a nikakve sankcije nemamo prema, 

njihov redovan rad, a nikakve sankcije prema rukovodiocima tih javnih poduzeća nemamo u 

smislu pružanja kvalitetne usluge. Mi imamo Javno kantonalno komunalno poduzeće Vodovod 

i kanalizacije koji kažu da gube 70 % vode. I mi im dajemo ponovno novac. Šta je njihova 

ključna funkcija? Njihova ključna funkcija jeste da nam osiguraju uslugu, da održavaju 

rekonstrukciju te vodovodne mreže. Oni to ne rade apsolutno nikako, to čak podizvođači za 

njih rade, a to im je osnovna djelatnost, nije njima djelatnost da raspisuju javni pozive, nije se 

Kanton, odnosno društvo opredijelilo na taj način da upravlja sa javnim poduzećem, odnosno 

za javna preduzeća tu vrstu javne usluge obavljaju na taj način. Mi nemamo naravno kvalitetnu 

uslugu. Sankcije prema tim direktorima apsolutno ne postoje nikakve, dakle politika ih štiti, 

politika im daje novac da ih troše. Zato mi imamo ogromne sumnje, inkriminaciju u tim javnim 

preduzećima, da se odvija vrlo ozbiljan kriminal. Na to nitko ne reaguje. Ukoliko posmatramo 

zaduženja u Budžetu Kantona Sarajevo, ona će u 2024 godini biti više od 600 000 000, ukoliko 

se realizuje, tako je. Ako poredimo sa zaduženjima iz 2022 to je nešto neuporedivo, negdje oko 

120 000 000 zaduženja je bilo. Imamo samo 180, čini mi se milijuna od domaćih banaka. Tu 
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su nam krediti, odnosno kamatna stopa znatno veća. Ako pogledamo, ustvari šta je sve uradila 

ova postojeća vlast sa tolikim zaduženjima o čemu možemo razgovarati? Možemo razgovarati 

o rekonstrukciji tramvajske pruge i to možemo ministru Šteti čestitati. A jel zaista toliko 

sredstava zadužen ovaj Kanton da možemo samo vidjeti rekonstrukciju tramvajske pruge i 

nabavku određenih vozila? Ono što mene zanima ova vozila koja su nabavljena, čija su ta 

vozila, ko je vlasnik njihov, hoće li biti pod hipotekom, kao što su bila sva ostala? Šta se nalazi 

i sa drugim preduzećem koje je formirano Grasom. Imam 15 minuta. Da. Šta se nalazi sa 

drugim preduzećem Gras? Tu imamo jednu nejasnu situaciju, pravno neriješenu ja, bar je ne 

vidim. Sreća, pa postoji zakon koji ograničava zaduženje Kantona Sarajevo i naš aunitet u 

narednoj godini će biti negdje oko 80 000 000, tako da nećemo se moći više zadužiti da ni 

10 %, to je jedini, evo da kažem pozitivan , pozitivna okolnost koja neće dozvoliti dalja 

zaduženja. Generalno ne postoji neki red prioriteta za sva ova zaduženja. Sada moram prijeći 

na predsjedavajućeg. Ono što je za mene interesantno jeste koliko je ustvari predloženo novca 

na poziciji predsjedavajućeg i dopredsjedavajućeg. Naravno, neću u ovom izlaganju izlaziti u 

neke sumnje da li se nešto radi ili ne radi, ali vrlo zanimljivo da jedan zakonodavni organ ima 

toliki novac na raspolaganju i kad pogledate u koje svrhe se izdvaja taj novac možemo vidjeti, 

dakle održivi povratak, čini mi se. Mi imamo ministarstvo za raseljene osobe koje ima 

zakonsku obavezu da se brine o povratnicima. U razgovoru sa predsjedavajućim tu, dakle, 

upoznat sam da postoji uredba koja omogućava takvu vrstu, takvu vrstu aktivnosti. Vidite, 

uredbu donosi Vlada i Vlada obavezuje sada svojom uredbom zakonodavni organ na koji način 

da on upravlja ovim sredstvima. Vrlo interesantno je do i ne znamo sada koliko je to, koliko je 

to uopšte dozvoljeno. Ova Vlada je planirala za rješavanje stambenog pitanja za mlade u na 

nacrtu čak su 400.000, a sada 500 000 konvertibilnih maraka. To je zaista jedna vrlo osjetljiva 

kategorija i vidim na koji način se, evo, vlada odnosi prema mladima. Vidjeli smo svi ustvari 

u kojem pravcu nas je vodila ova prethodni javni poziv i na koji način je ova Vlada reagovala? 

Bez obzira dakle po kriterijima, mislim da tamo kriterij treba da bude da pravo na to imaju 

mladi? Jel svrha jest da mlade. Sad da li netko ima novca više ili manje, to je nešto potpuno 

nebitno, mladi trebaju da dobiju novac, a mi treba da im ga osiguramo. Ako pogledamo budžet 

na sve strane, imamo neka davanja od kabineta predsjedavajućeg, to su neka davanja, sve, 

uvjetno rečeno socijalna davanja na sve strane, imamo mogućnost davanja pojedincima. To su 

neki transferi. Da smo sva ta sredstva usmjerili za mladi, imali bi imali bi dovoljno novca. Što 

se tiče ministarstva pravde, vidio sam, ali to sam razgovarao sa ministricom na obećala da će 

u nekom narednom periodu, što se tiče elektronskog nadzora odnosno kućnog pritvora sa 

elektronskim nadzorom, objasnila mi je da postoje druge pozicije sa kojih može da se iskoristi 

i taj novac i da u tom kontekstu bude to pravo zadovoljeno, pa u tom dijelu neću dalje, neću 

dalje komentarisati. Ukoliko to bude realizirano, kako je rekla, ja ću biti, ja ću biti za zadovoljan 

jer se radi o zakonskoj obavezi. 

Moje vrijeme je isteklo , zahvaljujem se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ispravka krivog navoda Samir Avdić. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Budući da sam siguran da kolega Bandić, evo na osnovu 

dosadašnjeg našeg druženja ovdje u Skupštini i poznanstva ovaj nije malciozan, već da zaista 

nije možda dobro razumio odgovor ministra Štete, ja ispravljam taj navod da je ministar Šteta 

na pitanje da li će izjednačiti prava učenika privatnih škola u smislu korištenja prava na 

besplatan javni prijevoz ipak, malo ovaj malo podsjetiti i javnost da je Adnan Šteta rekao, da, 

nije rekao da će se zakon možda usvojiti, a možda neće, već da on neće čekati na usvajanje 



L/K 
104 

zakona koji bi omogućio da se izjednače ta prava, već će odlukom Vlade izjednačiti prava s 

obzirom na SDP-ove politike da ni u tom smislu nećemo da razlikujemo djecu i da ih dijelimo, 

a kada se zakon usvaja, da će mu to biti lakše da radi i bez odluke Vlade. Pa evo, samo sam 

imao i radi javnosti potrebu da na taj način objasnim. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Imamo još jednu ispravku krivog navoda zastupnica Mersiha Mehmedagić. 

Mersiha Mehmedagić (zastupnica) 

Hvala predsjedavajući. Ispravka krivog navoda kolegi Bandiću kada je rekao da nisu osigurana 

sredstva za novi objekat Ministarstva unutrašnjih poslova. Jesu osigurana u iznosu od 

1 100 000 u dijelu tekućih transfera i održavanja, pa vjerojatno kolega nije primijetio za 

izgradnju novog objekta za potrebe ministarstva. Da, provjerite. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Imam ja repliku kolega Bandiću. Hoćete li kad završite sa ovim, pa. Hoćete odmah sada? 

Dobro. Hvala vam. Spomenuli ste ponder. Mi smo očekivali da ćete zajedno s nama učestvovati 

u aktivnostima boljeg raspoređivanja pondera na nivou Federacije, međutim vi ste otišli sa 

onim koji su taj ponder i uradili, umanjili finansiranje Kantonu Sarajevo. Evo, nadam se da 

ćete zajedno pokrenuti određene aktivnosti zajedno sa aktuelnom vlašću na nivou Federacije i 

evo, dati svoj doprinos kada je u pitanju ravnopravna, pravedna raspodjela tih sredstava. Dalje, 

kada je u pitanju Nova Otoka, načelnik općine Novi Grad je rasprodao tu tamo zemlju i od renti 

koje je Opština ubrala trebao je razmišljati o infrastrukturi i trebao je razmišljati o izdvajanju 

dijela tog novca za rješavanje imovinskopravnih odnosa kada je u pitanju izgradnja škole. Tako 

da provjerite koliko je milijuna Opština Novi Grad ubrala od renti za izgradnju Nove Otoke. 

Ako vi ne znate, ako ne budete došli, ja ću vam iznijeti te podatke. Dalje, kada je u pitanju 

pozicija predsjedavajućeg, prije svega kolega Bandiću, vi kao pravnik trebali bi da znate da 

Kabinet predsjedavajućeg i zamjenika predsjedavajućeg nije zakonodavni organ. Skupština 

Kantona Sarajevo je zakonodavni organ. Samo da vas podsjetim na sljedeće kolega Bandiću 

da Kabinet predsjedavajućeg od 2005. godine do danas izdvaja budžetska sredstva za utrošak 

tih sredstava u skladu sa zakonom i podzakonskim aktima, kao što je to nekad radio 

predsjedavajući Mirza Čelik, pa je također izdvojio jedan dio sredstava za kupovinu stana 

Islamskoj zajednici, rješavanju stambenog zbrinjavanja jednog imama u Srebrenici, na isti 

takav način su i neki drugi predsjedavajući Skupština raspodjeljivali ta sredstva, pa su neki 

predmeti istraga, neki nisu. Ovdje zaista treba imati jednak odnos prema svima, a ne imati 

različite aršine. I, naravno, izvlačiti kao sa švedskog stola ono što odgovara opoziciji da u tom 

dijelu izvuče neki podatak i da optuži pojedine osobe koje su obnašale te funkcije ili eventualno 

koje još obnašaju. I još jedna važna činjenica, na toj stavci u Prijedlogu budžeta za 2024. godinu 

400.000 konvertibilnih maraka je planirano za održivi povratak, za održivi povratak i ako Bog 

da, čim se uspostavi aktivno Ured za Srebrenicu, ta sredstva će se prebaciti na Ured za 

Srebrenicu. Do tada ostavili smo mogućnost našim povratnicima da i dalje iskazuju svoje 

zahtjeve kroz podnošenje svojih zahtjeva na javni poziv, ne onako, već na javni poziv, kako bi 

mogli rješavati dijelom svoje probleme u kojem se nalaze kao povratnici jer prethodni 2,5 do 

3 decenije nisu mogli da to rade zato što su imali jednu nepravednu, nepravedan odnos prema 

povratnicima od strane vladajućih struktura. 

Evo, to bi bila moja replika, naravno, imali ste puno dužu u diskusiju kolega Bandiću i moja 

replika nije mogla stati u okviru 3 minute, pa sam iskoristio pravo da produžim ovu svoju 

minutažu kako bi vam u potpunosti odgovorio na vašu repliku i kako bi bilo jasno I kako je ne 

bi sjeckali, tako da, zbog toga sam produžio minutažu i znam da je poslovnički 3 minuta 
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replika. Tako da izvolite kolega Bandiću, hoćete li? Hoćete li da replicirate meni ili kolegama 

prvo? Kome ćete? Izvolite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Dakle, sad mi dajte jednu po jednu odgovor na njihovu repliku. Prvo vama da kažem 

predsjedavajući, uzmite član 12 Poslovnika i pročitajte koje su vaše obaveze kao 

predsjedavajućeg. Druga stvar, ovo što ste vi rekli da ćete vi to raditi do uspostavljanja i 

formiranja Ureda u Srebrenici, jel tako? Ako niste znali, predsjedavajući, u Ministarstvu za rad 

i socijalnu politiku postoji Zakon o povratnicima koji se brine upravo za te kategorije. Taj 

Zakon je donesen u mom mandatu, ja se bio njegov predlagač na ovoj Skupštini. Imali ste tu 

mogućnost da uradite putem tog Zakona, da vam ja kažem. Druga stvar, ovo što vi spominjete 

neke druge osobe da rade, da li je to, ne znam, Konaković, Čelik, bilo ko, ja ne kažem da je to 

ispravno i da je ta praksa bila, da je ta praksa bila dobra, pozitivna ukoliko su oni to radili, 

dakle oni nisu to radili ispravno. Ovo ja u početku ne znam da li ste me slušali, odmah ste se 

ogradili od nekih zloupotreba. Ja vam govorim sada o pravu, a vi mi recite ako postoji u jednom 

organu zakonodavnom u Federaciji, evo, ja sam gledao tri budžeta, niko nema ni približan 

budžet, niko. Ovo što vi govorite da to radi Kabinet, nemojte me nasmijavati, molim vas, dakle, 

znamo svi ko upravlja Kabinetom, sada ćete vi meni da kažete da neki državni službenik ima 

pravo po Uredbi koja je vama omogućila neku funkciju i neki pozicije da će neki državni 

službenik raditi nešto po svom nahođenju. Dakle to zaista si vrijeđa, vrijeđa inteligenciju, 

iskreno da vam kažem. Isto sada da mi kažemo da je sekretar ovdje Skupštine, nama odgovorna 

za nešto, pa naravno da ona može samo protumačiti, dati svojim mišljenjem, mi se složimo, ne 

složimo, stavimo to ovdje na glasanje, imamo ruke ili nemamo, dakle, nemojte nam taj dio. Ja 

se dobro sjećam, predsjedavajući, jedne je sjednici ovdje, Skupštine, na kojoj se raspravljalo 

upravo o ovoj situaciji. Tad je kolega Čampara kritikovao vašeg predsjednika, on je izašao i 

rekao sljedeću stvar: da postoji Zakon o javnim nabavkama koji određeni ministre 

onemogućava u provođenju tih procedura, ustvari da im to oduzima vrijeme i da su se zato od 

sredstva prebacila na kabinet predsjedavajućeg kako bi to prošlo lakše, dakle, bukvalno je 

poslao poruku da oni ustvari zaobilaze Zakon o javnim nabavkama. Ja se dobro sjećam te 

njegove izjave i ja sam tada sa njim razgovarao o tome, mislim neformalno nešto, ja se s tim 

nisam slagao, s tim da, naravno, ja ne dajem sebi apsolutno za pravo, da sam ja tu u pravu, ja 

ne znam šta će se, vidjet ćemo, postoje neki drugi organi koji vjerojatno će utvrditi šta se desilo 

i stvarno ne bih prejudicirao, osuđivao ovo što se vi rekli da je kolega Čelik ili neko, ne bih 

nikoga osuđivao, ni vas, ne pada mi na pamet, ali moje je mišljenje da zakonodavni organ i ne 

treba da posjedi takvu poziciju. Zato jesu vlasti podijeljene na zakonodavnu, izvršnu i sudsku. 

Izvršna vlast treba da provodi politike koje vi utvrdite kolega Okeriću i mi ovdje. Evo, vama 

sam odgovorio, možete li sada da odgovorim i drugim kolegama? 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Naravno, izvolite. Evo, dok završi je kolega Bandić, da imamo neki redoslijed. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Kolegica Mehmedagić, kolegica Mehmedagić je rekla da postoje sredstva da su se izdvojila 

ukoliko je to dakle ja ono što sam vidio, ja nisam našao tu poziciju ta sredstva, ukoliko postoje, 

ja ću se izvinuti, dakle nemam nikakav problem. Bit će bi drago ukoliko su ta sredstva 

izdvojena jer su svi zato bili, svi smo za to bili zainteresovani. Što se tiče kolege Samira Avdića, 

dakle, ministar Šteta zaista je odgovorio na ovaj način kako je on to rekao, međutim ministar 

Šteta je meni to i u prošlom budžetu tako isto odgovorio ili u nekoj diskusiji: bit će kad se 

donese zakon, pokušat ćemo mi da prevaziđemo to dok se ne donese zakon, da će Vlada nešto 
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uraditi. Evo, vi imate sada na slijedećoj tačci, ne sljedećoj nego danas je ta tačka za 

Stomatološki fakultet. Još nismo izmijenili zakon, ali jednu situaciju ćemo provesti bez 

prethodno da smo izmijenili zakon, dakle Vlada će postupiti na način kako nije propisano po 

zakonu, ukoliko nešto, dakle Skupštini odgovara da uradi što nije propisano po zakonu ona to 

uradi, upravo ovako kolega Okeriću kako ste vi rekli, uzimate sa švedskog stola, ne kažem vi, 

nego konkretno većina kada im odgovara, kada ne odgovara, onda OK, ne mora biti zakon 

izmijenjen, donijet će Vlada neku uredbu koja će to omogućiti. Tako da ja znam šta je gospodin 

Šteta odgovorio, međutim taj odgovor nije prihvatljiv. Iz kojeg razloga? Ja sam to naveo kolega 

Avdiću. 37 000 000 izdvajamo i ne damo tim učenicima, dakle, to je zaista pogubno, čak mi 

nemamo ni mogućnost da te privatne škole imaju za osobe sa poteškoćama u razvoju ove 

asistente, ja sam to tražio, nisu još dobili, možda 10 ukupno učenika u Kantonu Sarajevo ili 10 

osoba imaju takvu situaciju i mi kao Vlada sada, odnosno ne znam, Skupština i Vlade nismo u 

stanju da prevaziđemo tu situaciju, a onda ćemo govoriti kako mi smo neki strašni vladari, 

donosimo mi zakone, javnost, transparentnost je uključena u sve to. Hoću da kažem sljedeće, 

da bi ipak morali da više povedemo računa o tim kategorijama. Te kategorije očekuju od nas 

da nešto uradimo. Mi smo njihovi punomoćnici i zato ja ovdje ne dozvoljavam kolegi Viboru 

da mi oduzima moje ustavno pravo zato što sam ja opunomoćenik građana. Ovo je 

predstavnička demokracija i ja im taj način svoje političko djelovanje izražavam, zato bih vas 

molio da u ovom kontekstu, ukoliko se ne slažete sa našim prijedlozima, sa mišljenjima, to 

možete obrazložiti, ali ne trebate nam sada govoriti ono što nije, što nije nama prihvatljivo, što 

nije istinito. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Mahir Dević se javio za. Oprostite, Jelena je li replika? Replika, dopredsjedavajuća 

Jelena Pekić. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja ću se samo kratko osvrnuti vezano za diskusiju kolege 

Bandića i upravo dio koji se tiče smanjivanja stavki na subvencijama za javni prijevoz, pokrića 

gubitaka za javni prijevoz. Naime, amandmanima Stranke za Bosnu i Hercegovinu subvencije 

za javni prijevoz su smanjene za 17 000 000 KM ukoliko sam dobro izračunala, mislim da 

jesam i ukoliko uzmemo i amandmane drugih, ovaj stranaka iz opozicije koje su konkretno 

tretirala ovu poziciju, nama bi na toj stavci ostalo 5 000 000 konvertibilnih maraka, što 

apsolutno ne bi bilo dovoljno za subvencioniranje javnog prijevoza za kategoriju korisnika, 

penzionera i slijepih, slabovidnih lica, studenata, učenika osnovnih i srednjih škola, 

nezaposlenih lica, radnika i pojedinačnih karti i angažovanje dodatnih kapaciteta javnog 

linijskog prijevoza putnika u vanrednim situacijama i željezničkog putničkog saobraćaja, što 

je zaista detaljno obrazloženo u dodatku koji se odnosi na obrazloženje Budžeta. Kada je u 

pitanju pokriće, odnosno stavka pokriće gubitka za javni prijevoz koja je planirano u iznosu 

25 000 000, vi ste amandmanima ovaj iznos smanjili na samo 4,5 milijuna, što zaista ne bi bilo 

dovoljno za pokrivanje dugova po sudskim presudama koje imamo po osnovu tužbi radnika iz 

nepovoljnog kolektivnog ugovora iz 2007. godine, zatim poreznih dugova koji također, zbog 

kojih svi smo dobro upoznati da radnici nisu mogli otići u penziju. I ne znam evo da li su 

izmireni dugovi za električnu energija, a o čemu je, također, u svojim uvodnim izlaganjima, 

odnosno odgovorima na pitanja, odgovarao i resorni ministar, što jasno govori i o našim 

opredjeljenjima vezano za opredjeljenje Trojke, nama su radnici Grasa važni, kao i svi drugi 

radnici u Kantonu Sarajevo i zaista ne smijemo prepustiti ovo preduzeće da se uništava i 

moramo voditi računa i upravo zbog tog imamo pokriće gubitaka, s jedne strane, s druge strane 

imamo subvencije za sve naše đake, studente penzione, a koje ste vi vaši amandmanima sveli 
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na iznos od 4 900 000, što zaista apsolutno ne bi moglo biti moguće realizovati takvu vrstu 

programa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Bandiću jeste vi tražili odgovor na repliku? Izvolite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Ja sam mislio da će ovo pitanje postati kolega Okerić, ali evo vi ste mi postavili baš pravo 

pitanje. Da vam kažem, JKP Gras posluje, dakle, za uslugu, a te usluge se naplaćuju putem 

karata. Jel tako? Dakle, to je jedino preduzeće koje prije korištenje usluge i naplati svoju 

uslugu, a posluje u ovolikom gubitku. I sad mi treba da se dovedemo da sami sebi postavimo 

pitanje za šta posluje ovo javno komunalno preduzeće. Pa njihov ključni zahtjev Javnog 

komunalnog preduzeća Gras jeste da komercijalno posluju, a mi im to ne omogućavamo, a 

onda im damo mogućnost subvencioniranja nekih karata koji nisu u iznosu koji je njima 

prihvatljiv, kako bi pokrili taj gubitak i onda nađemo 25 000 000 dodatnog troška za to Javno 

komunalno preduzeće Gras. Jel to ono obećanje koje već imamo da ćemo rekonstruirati na taj 

način javna komunalna preduzeća, stalnim zaduženjem, 25 000 000 novih za redovno 

poslovanje. Pa jel to prihvatljivo nama? Ovo što ste rekli sada da bi se skinulo sa određenih 

pozicija onima koji dobivaju besplatne kupone. Jel vi smatrate da u ovu kategoriju, ukoliko već 

izdvajamo 37 miliona, ne trebaju da budu učenici koji pohađaju osnovnu školu ili srednju školu 

privatno? Ako već se bavimo takvom vrstom usluge davanja te usluga, onda bi trebalo da 

obuhvatimo sve kategorije, između ostalih i ove kategorije koje vi govorite. Kada već govorite 

o sudskim presudama, ja sam postavio pitanje ministru Šteti na prošloj sjednici šta se dešava 

sa 120 ili 150 penzionera koji već ne primaju svoju penziju u iznosu kojim bi trebali? On je 

rekao da ne postoji, tad mi je rekao da ima dobra volja, možda bi se čak i novac našao, ali da 

nema zakonska mogućnost, a zakonska mogućnost za ove druge postoji. Ja čak posjedujem 2 

presude od tih penzionera koji su to dobili na sudu. E sada vidite, mi imamo zakonsku obavezu 

da izvršavamo sudske presude, a imamo određene projekte. Projekat nije baš obaveza u 

kontekstu zakonske obaveze kao što je to sudska presuda i šta mi dajemo prioritet? Dajemo 

prioritet projektima u odnosu na ove zakonske obaveze. Mislim da to nije dobro i pored toga u 

tim projektima, evo, imamo određenu vrstu diskriminacije određenih kategorija koje ne mogu 

da koristi ovo pravo koje je ponuđeno sličnoj kategoriji. Dakle, vidite, ove diplome koje daju 

javne ustanove, dakle te diplome su javne, imaju potpuno istu pravnu snagu u pravnom prometu 

i mi sada na taj način ove učenike diskriminiramo, ne mogu da dobiju uslugu koje dobivaju 

njihove kolege samo zato što dolaze iz javne ustanove. Mislim da to nije dobro. Iz tih razloga 

smo ustvari te amandmani uputili baš na te pozicije. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Dopredsjedavajuća Jelena Pekić ima prednost. Odgovor na repliku 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja ću iskoristiti svoju priliku da odgovorim na repliku, da kažem moje mišljenje kada je u 

pitanju ove dvije stavke i to jeste da su potrebne obje. I da ne mogu jedna biti nauštrb druge i 

da moramo paralelno izdvajati koliko su naše obaveze da izmirimo tužbe koje imamo, odnosno 

ovaj dugove po osnovu tužbi, isto toliko moramo ulagati u programe, a vama je ministar 

također odgovorio na pitanje vezano za dodatne subvencije za djecu u privatnim školama, ali 

pritom vi ukidate i te subvencije, a pritom očekujete da se prošire prava kada su u pitanju 

subvencije na javni prijevoz. A svojim amandmanima suprotno govorite. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Izvolite, kolega Bandiću. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Kolegice Pekić, uvažavam vaše mišljenje i možda ste u pravu, ali ja smatram da ovakva vrsta 

podjele je diskriminirajuća za određene kategorije. Onda je bolje da ne damo nikome, nego da 

damo nekome i da ga diskriminiramo. Mi imamo sada jednu vrstu diskriminacije koju pravimo, 

mi kao zakonodavci, jel tako? Mi usvajamo budžet. Imamo neku zakonsku zapreku? Evo kako 

smo rekli, Ministarstvo obrazovanja nije donijelo zakon. Sa druge strane, maloprije sam 

maloprije sam vam rekao da se određenim drugim pravnim sredstvima te zapreke pokušavaju 

da sklone u onim situacijama kada je to poziciji prihvatljivo. Nama nije bilo prihvatljivo da se 

pravi ova vrsta diskriminacije i zato smo to i predložili, isto tako i za sudske presude, ja sam 

tražio na tu poziciju da se stavi 20 000 000 za izvršavanje svih sudskih presuda po Zakonu 

izvršnom postupku, ako ste gledali sve naše amandmane. Ja smatram da se trebaju te presude 

da izvrše. Pa to, pazite, mi na neki način varamo državne službenike ustvari sve one koji 

posjeduju određenu vrstu tog potraživanja. U kojem kontekstu se one isplaćuju? Pa mi njima 

ponudimo damo im mogućnost da odustanu od kamata, da bi mi kao isplatili, da bi imali 

prvenstvo isplate, a kamata zakonska obaveza. I šta imamo sada? Diskriminaciju onih osoba 

koje neće da odustanu od kamata jer je zakonska obaveza, što bi odustali i dajemo prednost 

onima koji su odustali u odnosu na Zakon o izvršnom postupku i to je isto diskriminacija. 

Vidite, u prethodnom sazivu Vlade postojala je odluka koja je davala, ne znam, negdje oko 

13 000 000, evo, neka me premijer Uk ispravi ukoliko sam pogriješio, oko 13 000 000 za 

izvršavanje sudskih presuda po Zakonu o izvršnom postupku. Nakon izmjene vlasti, dakle ta 

odluka je poništena. Ta odluka je poništena. E vidite, to su tekući tekući gubici. On se posebno 

knjiže. E sad smo imali jednu vrlo interesantnu situaciju, vidjet ćemo kako će se premijer izvući 

iz te situacije jer mi posjedujemo tu odluku, da vidimo kako će se sud sad opredijeliti kada se 

pronašla sredstva, svaki put na Ustavnom sudu je bilo, znate, problem ne postoje sredstva, pa 

će se naći neki sanacioni plan. Sanacioni plan u ovom slučaju nije bio ispoštovan, našla su se 

sredstva, samo se nisu htjela da utroše. Ja se nadam da će i ova odluka postati predmet sudskog 

postupka, da vidimo kako će se ustvari sud sada opredijeliti. I još što je interesantno, tada je 

ministar financija kažnjen, čini mi se, sa nekih 8000 konvertibilnih maraka, dakle za ne znam, 

300 maraka za 27 nekih apelanata. Dakle, i to su platili građani iz ovog Budžeta zbog toga što 

nije ispoštovao sudsku, ovaj sudsku presudu. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ima, ima. Zastupnik Mahir Dević, replika. Čini mi se da ste rekli kolegi, kome replicirate? 

Izvolite, kolega Dević, imate riječ.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Kolega Bandiću, divno ste govorili vezano za odnos visine sredstava koji je od 604 čini mi se 

ili 660 000 konvertibilnih maraka, s tendencijom daljnjeg rasta kroz raspodjelu primjenjivajući 

određene uredbe. Radi građana ja bih to malo samo podebljao ovo što ste vi govorili. Znači, 

Vlada Kantona Sarajevo radi u skladu sa zakonom, vrlo vjerojatno neustavnim Zakonom o 

Vladi Kantona Sarajevo. Ministrica ne znam da li bi se sa mnom složila, evo, izašla je, 

Skupština radi po Poslovniku o radu Skupštine Kantona Sarajevo. Sve nadležnosti 

predsjedavajućeg i Skupštine Kantona Sarajevo su propisane u članu 12. Ne postoji nikakva 

uredba koju je usvojila Vlada koja obavezuje predsjedavajućeg da on radi u skladu sa nekom 

uredbom koju je usvojila Vlada. Osim ako ne pravimo opet ono na osnovu uredbe Vlade 
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formiramo Ured za borbu protiv korupcije koji je vladino tijelo, a kome, onda mi kao 

odgovaramo. Međutim ono što vi možda ne shvatate da je naš uvaženi predsjedavajući se 

postavio u poziciju oličenja borbe za naše povratnike. E sada, kada ga novinari upitaju kako je 

on to podijelio ta sredstva, on kaže da je to podijelio Kabinet. E sada, kako to razumiti da je to 

podijelio Kabinet, osim da razumijete da je taj kabinet ipak neka fluidna kategorija, jel tako? 

Pa kad ona to dijeli da je podijelila na bazi nekih principa. Nevjerovatna je stvar da ovdje ima 

nešto nejasno i ovaj primjer koji ste vi naveli da ovo ne da ne postoji u drugim Skupštinama, u 

drugim Kantonima, ovakav način određene vrste posla koju treba da radi predsjedavajući 

Skupštine, naravno da ne postoji, postoji određena financijska sredstva koja su potrebna za 

funkcionisanje i rad Skupštine Kantona Sarajevo, sve drugo mimo toga je u najmanju ruku u 

zoni političke korupcije. I to je ta stvar koju građani treba de znaju. I mi smo ovo ispred Kluba 

ponudili premijeru Kantona Sarajevo i kazali da se ove stavke zamijeni, da su ova financijska 

sredstva prebace na Ministarstvo socijale gdje vi imate vaše ministre iz NIP-a, jel, ne realiziraju 

taj projekat. Evo SDP-a nevažno, dogovorite se koaliciono, dajte da rasteretimo 

predsjedavajućeg Skupštine Kantona Sarajevo jer on stalno piše odgovore ove na apelacije 

Ustavnom sudu, nema čovjek vremena ovim da se bavi, neka se bavi svojim izvornim poslom, 

a izvorni posao njegov jeste da savlada Poslovnik o radu Skupštine Kantona Sarajevo. . 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vrijeme kolega Deviću. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Mogu li samo rečenicu da završim? 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ne možete zato što ste nekorektni i izlazite iz teme, da niste izašli da bih vam. Kolega Bandiću 

jel vi želite repliku? Ne želite? Kolegica Hašimbegović je tražila repliku, izvolite, imate riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući i ja bi replicirala kolegici Pekić vezano za njenu analizu 

obzirom da smo i mi kao Klub Demokratske fronte uzimali sredstva za realizaciju naših 

amandmana sa pozicije subvencije za javne prijevoze. Zašto smo koristili upravo tu poziciju, 

jer je ona bila prezentirana u Nacrtu u potpuno drugačijem iznosu, a smatram da projekciju 

jedne takve stavke je vrlo jednostavno izračunati obzirom da znamo čemu je ona namijenjena 

i da možemo, može se procentualno ona i napraviti, neki možda plus ili minus 10 ili 20 %, 

dakle većeg ili manjeg iznosa u planu, ali ako znamo da je to za naše penzionere, za naše 

studente, itd, otkud toliki skok u Prijedlogu budžeta na ovoj poziciji? Jednostavno, kad 

nemamo adekvatno objašnjenje i kad vidimo neka neprirodna stanja kao što su, recimo, bila 

pozicija o kojoj smo govorili na Institutu za razvoj preduverzitetskog obrazovanja, gdje smo 

imali toliki skok sa 20 000 na 1.120 000, da bi nam se tek ovdje na sjednici ustvari pojasnilo 

da se ona odnose za studijska putovanja djece. Zašto se to nije objasnilo u Prijedlogu budžeta? 

Evo, zato sam htjela da vam pojasnim zašto smo i mi koristili upravo tu poziciju i vjerujem da 

je zato Stranka za BiH isto tako pretpostavljala da tu postoje određena sredstva koja mogu 

postati mobilna. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Samir Avdić, replika. 
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Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo ja u svojoj diskusiji nisam htio da imenujem koji su to 

klubovi u svojim amandmanima umanjivali sa ove dvije stavke, ali evo, kada su već oni to 

spomenuli, ja ću biti još precizniji i reći da je Klub Stranke za BiH kroz 6 amandmana 

umanjivao 14 000 000 sa subvencija. Znači ovaj dio koji ide prema građanima i 24 miliona sa 

ove stavke pokriće gubitaka znači više usmjereno prema samom Grasu. Dok je Klub DF-a kroz 

jedan, dva, tri, četiri amandmana, od kojih jedan 4,5 i dva po 5 000 00, jedan 700.000 ustvari 

predlagao umanjenje od 15,2 miliona sa subvencija , odnosno ovaj dio koji ide prema 

građanima. Meni je jako drago što čujem od kolegice Hašimbegović da sada, kada zna u koju 

svrhu idu ta sredstva, smatra da ona zaista da trebaju biti umanjena. A s druge strane me 

iznenađuje ono što sam čuo od uvaženog kolege Bandića, a to je ovaj ta analiza poslovanja 

Grasa ili kako nazvati onaj dio njegove njegove replike kada govori da oni prodaju karte a da 

bi trebali zarađivati itd. Kažem da me to iznenađuje iz razloga što je ista stavka i na isti način 

smo pomagali radnike Grasa i u prošlom mandatu, a tada Klubu Stranke za Bosnu i 

Hercegovinu nije smetalo takav način i takav pristup prema radnicima Grasa. Ja ću još jednom 

podsjetiti koliko su ta sredstva koja su bila potrebna za spašavanje Grasa važna i da se to 

srozavanje Grasa još od 2006, 2007 godine i ranije počinje. Neću uopšte spominjati čiji su bili 

kadrovi, bilo je raznih, ali ću spomenuti osnovne dugove. Dug po osnovu direktnog poreza, 

dug po osnovu indirektnih poreza, PDV se ne plaća od 2012. godine i koliko god i Vlada plaća, 

ne može cijeli dug izmirit zato što kamate opet se vraćaju na ostatak glavnice koja se ne 

isplaćuje. Nešto je bolja situacija prilikom plaćanja dugova za električnu energiju. Ni ona se 

desetak godina nije je niko plaćao, zatim ovi dugovi koji su veoma važni, a tiču se tog odnosa 

prema PIO/MIO, da ljudi koji cijeli život su radili i zaslužuju da idu u penziju, da im se to 

omogući. Evo, ja se izvinjavam, možda sam preosjetljiv prema toj temi jer sam i sam, moj otac 

je vozač, nije u Grasu, ali do penzije bio vozač i znam kakav je to život i koliko ti ljudi stvarno 

zaslužuju da im se pomogne da odu u penziju. Nisu radnici Grasa kriv za situaciju u kojoj se 

nalaze, nego različite upravljačke strukture koje su upravljale kako Kantonom, a posebno i 

samom firmom. Izvinjavam se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika kolega Bandiću, izvolite. Kome vi replicirate? Uključite zastupnika Bandića. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala predsjedavajući. Kolega Avdiću u jednom dijelu vi imate potpuno pravo to što ste rekli. 

Razlog zbog čega mi tražimo jednakost u postupanju leži u sljedećoj činjenici: ministar Šteta 

je od strane ombudsmena za ljudska prava upozoren da njegov oblik davanja besplatnih 

besplatnog prijevoza nije u skladu sa ljudskim pravima. Ja imam ovdje tu Odluku. Ukoliko mi 

ne poštujem odluke ombudsmena, ne vidim na koji način treba da poštujem bilo koji prijedlog 

koji je u prijedlogu zakona, odnosno budžeta. Ok, dakle, rekli ste sa kojim pozicija smo tražili 

da se smanje ta sredstva. Ukoliko imamo diskriminaciju, naravno da nećemo podržati. I mi sa 

te pozicije tražimo da se novac preraspodijeli na neke druge pozicije. Ovo što ste rekli za 

poslovanje javnih preduzeća između ostalog, za JKP Gras, potpuno ste u pravu, ali vidite ko je 

doveo to komunalno preduzeće u ovu situaciju? Ova Skupština, ne ova, ali ovaj organ. Mi 

godinama zatvaramo, evo, vidite, ja sada u porodici imam jednu privatnu firmu, samo jednom 

da ne uplatim doprinose ja imam vrlo ozbiljne, mislim ozbiljna je sankcija, perkršaj. šta to mi 

ustvari radimo? Mi zatvaramo oči, a to sam vam rekao u svojoj diskusiji, na loše poslovanje 

upravljačkih struktura. Šta smo mi uradili? Okerić fino onemogući da nam dođe ovdje njihov 

izvještaj na vrijeme, kako bi mi mogli da taj izvještaj usvojimo ili ne usvojimo, kada kažem 

Okerić, svi predsjedavajući to rade u svim sazivima. Dakle, hoću da vam kažem sljedeće, 
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ukoliko pravimo bilo kakvu vrstu diskriminacije, povrijedimo određenu ljudsko pravo, ukoliko 

bilo koju proceduru zaobiđemo, ta procedura nas čeka zašto smo to uradili kao kazna, kao 

sankcija. Ja ću sada sto ovdje navesti primjera lošijeg poslovanja ovih javnih preduzeća. I svi 

ćemo mi šutiti na to ako nemam ja 18 ruku da to promijenimo i šta se dešava, imamo situaciju 

da sada Trojka ima vlast i mi kritikujemo tu vlast kako nam onemogućava jednakost, evo svih 

kategorija, kako nama zakonodavcu kao najvišem organu onemogućava u realnom vremenu da 

se izjašnjavamo o izvještajima. Kakav zaključak izvodimo, dakle, da se ta javna preduzeća, 

odnosno njihovi rukovodioci, štite. Jel tako kolega Avdiću? Dakle to šiti ova vlast, trenutna. O 

njoj raspravljamo zato što je ona vlast u ovom vremenu, zato što ona kreira budžet, sve ostale 

što ste vi kritikovali prije ja ću se složiti s tim. I u vladi u kojoj sam ja bio ministar isto ću se 

složiti, ja sam bio protiv takve vrste odluka. Dobro se sjećam da sam stalno govorio da treba 

da idu u Poreznu upravu i da to pokušavaju, da na neki način zatome. To je sve bilo nezakonito. 

Sve što uradimo nezakonito čeka nas, mi na taj način rušimo sistem, ne gradimo ga, ne možemo 

mi birati šta nam se sviđa od zakona i od prava, šta nam se sviđa. Poticajna norma mora biti 

neredbodavna prema svima, a ne samo prema pojedinim. Evo, ja vam sad kažem, u privatnoj 

firmi čim nešto ne uplatite, imate problem. Sad šta se dešava? Dakle, imamo nejednakost tih 

firmi; privatnih i javnih. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vrijeme kolega Bandiću, raspričali ste se nešto večeras ne znam šta je. Zastupnica Marijela 

Hašimbegović, jel vi imate repliku gospodine Avdiću? 

Zastupnica Marijela Hašimbegović, replika. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Ovo je vrijeme kad čovjek mora da brani svoj rad i svoje stavove. Svaki amandman je 

oblikovan u ime građana i za potrebe građana. Stavka o kojoj smo govorili govorili smo u ime, 

po meni, loše projekcije, odnosno projekcije iznosa koji vjerojatno nisu u takvom iznosu 

kakvom su prezentirani. Budžet nije imao rebalans dvije godine i kolege iz Ministarstva 

financija su govorile o tome da su mnoge pozicije u stvari potpuno nerealnom prikazu, tako da 

u tom kontekstu sam htjela istaći da je ova stavka subvencije za javne prijevoze prekapacitirana 

i iz tog razloga smo uzimali sredstva za potrebe građana i za potrebe ustanova i u ime građana. 

Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Samir Avdić. 

Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem se, ali zaista, evo, ja se to, mislim više sam puta govorio o članu 10. Ustava 

Kantona Sarajevo, koji nama omogućava da kažem bilo šta, da ja, evo vas optužim da ste 

najveći kriminalac u Švrakinu i ništa mi ne možete, ne možete me tužiti zato što zato što imam 

imunitet, na taj način, na taj način ja doživljavam ovo da je nešto prekapacitirano i na nekoj 

stavci postoje neka prevelika sredstva koja su se otela od građana, pri tome ne čujemo ni kolika 

sredstva, ni zaista mi nije jasno, kolegicu i više nego poštujem ovaj, zaista mi nije jasno, evo 

koliko je prekapacitirano u toj stavci, na kojoj stavci tačno, da li na jednoj ili na obje, pošto ste 

vi samo sa jedne predlagali umanjenje, zaista mi nije jasno. I zaista moram reći da mi također 

nismo da za diskriminaciju i ponavljam da je ministar Šteta rekao da će posebnom uredbom u 

pravo besplatnog prijevoza uvesti i djecu koja idu u privatne škole. Evo, neću se više javljati. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić, prva diskusija. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Čekaj, ovo je prva diskusija, prva diskusija, prva. Ovaj jako me, jako me 

interesuje šta ovdje pozicija radi, prvo diskutuje, onda replicira mislite ovako ići do nove 

godine? Ne znam zašto? Jel imate ruke ili šta? Kakva je to promjena taktike? Pa mi smo odlučili 

bili da se ne petljamo puno, dali smo 50 amandmana, evo čitava opozicija, ništa niste prihvatili, 

ovo se moglo završiti, ali eto, vama je nešto da diskutujete, narodu da približite valjda ovaj 

fascinantni budžet koji se za nepunih mjesec dana odjednom pretvorio sa milijarde i 200 na 

milijardu i pol. Nađete tako 300 miliona. I prije je bilo razlike između nacrt do prijedloga, ali 

20, 30 do 50 miliona, ali 300 miliona. Onda ako hoćete da diskutujemo, onda ću ja diskutovati. 

Nadam se da me predsjedavajući neće prekinuti. Ovaj znači za građane ovo pričam pošto očito 

vi vrlo dobro znate ovu šemu. Nacrt Budžeta se prikaže 200, 300 miliona manji i onda se skrešu 

sve pozicije koje ovaj koje trebaju i ne trebaju poziciji, a onda se vraćaju za iznenadno nađenih 

300 000 000, vraćaju se samo one pozicije koje ih interesuju. I tada nema mjesec dana javne 

rasprave, imaju samo mogućnost mi amandmani. To se, da tako kažem, napenali nogom i cilj 

je ostvaren. Jedno od konkretnih situacija takvih je bilo ovaj za boračku populaciju, vanjsko 

liječenje, gdje je skinuto 2 000 000 pod izgovorom da budžet mora biti manji zbog pondera, 

zbog svega, jer treba ovaj naći negdje 200, 300 miliona i onda je skinuto 2 000 000 sa banjskog 

liječenja boraca, da bi se onda našlo 300 miliona, i to ne bi bilo vraćeno da kolega, evo Šaljić 

i ja se nismo borili na komisiji, ovaj da se vrati ta 2 000 000. Takvih stavki ima bezbroj koje 

su tako zaglavile u tih 20, 25 dana, ovaj sa 300 000 000 razlike u budžetu. E sad onako, kad 

čovjek pogleda, ovo je znači ovaj maltene saziv u komadu je radio budžet za '21., pa za '22., 

pa za '23. i sad radi za '24. Dakle tri budžeta ste vi uspjeli, uspjeli u komadu sada ovo pričam, 

'19. nećemo spominjati, u komadu. Dakle, od tih nekih 150 000 000 zaduženja za ta 3 budžeta, 

došli ste do blizu ili čak i preko 600 000 000 zaduženja, pri tome ste imali budžete otprilike u 

prosjeku milijardu i 400 miliona. Onda građanima da kažem za koga su glasali i koliko su 

sposobni ljudi za koje, za koje su dragi građani glasali, a to je da od tih redovnih obaveza koji 

iznose 500, 600 miliona za funkcionisanje, pa tih kredita, vraćanje itd, hajmo reći 200 miliona 

i kada se sve podvuče aktuelna Vlada i Skupština, raspolaže između 300 i 400 miliona godišnjih 

sredstava sa kojima treba nešto da uradi. Tzn za 3 protekle godine to je preko jedne milijarde. 

Za te 3 godine od te jedne milijarde urađeno je pruga koja je koštala izgleda oko 80 000 000, 

mada to ne znamo jer ste toliko transparentni da ne možemo ni znati. Na to je podijeljeno za 

porodilje u 2 godine po četrdesetak milijuna, to je 80 miliona, i tih 80 to je 160 miliona. 

Podijeljeno je subvencije mladim itd možda cirka 10 ili 15 miliona. Podijeljeno je sa 

predsjedavajućeg, sa raznoraznih ministarstava itd, podijeljeno tih para i ajmo reći da je 

potrošeno za ono što se vidi i osjeti oko 200 miliona. E sad, tu je pitanje za te 3 godine gdje je 

800 miliona, odnosno šta se desilo sa 800 miliona efektivnih para koje su trebale biti uložene? 

Napominjem da, recimo, jedan bazen na Otoci ne košta više od 20 do 25 miliona sada, onaj je 

koštao 17 miliona onda, ali evo da kažem 25 000 000. A nama u budžetu fali blizu 800 miliona, 

isključivo dobrim radom Vlade i Skupštinske većine. E sad ja pitam zašto bi ja ulazio u dubinu 

ovog budžeta išao stavku po stavku nekih 650 listova kad ja vidim u tom prosjeku da se tu ništa 

ne mijenja i da ćemo mi ponovo imati zaduženje, novo zaduženje i mi ćemo, ako nastavi ova 

Vlada do kraja svog mandata, mi ćemo prebaciti zaduženje, tom dinamikom prebacićemo 

milijardu. Šta ostaje idućoj Vladi, koju će, recimo, i skupštinsku većinu koju će građani 

izabrati, ostaje katastrofa koju ja ne znam uopće, ko će uspjeti da barata sa time. Naravno, vi 

pošto ne znate ni gdje ste pošli, ni gdje ste došli, ne znate ni kako da se izvučete realno iz 

ovoga, vi jednostavno ne znate kako da se izvučete? Ja sam tek sada svjestan da vi zapravo ne 
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znate ni kako da zaustavite to i kako da se izvučete. Vi jedino imate mogućnost da povećavate 

projekte koji dijele pare i vi ćete sve više i više da dijelite pare do izbora, jer dijeljenje para je 

jedina stvar koju ste u suštini uradili, dijeli ste pare. To je za porodilje, recimo, dobar projekat, 

ali recimo, za subvencioniranje stambenog rješavanja mladih niste znali to izvesti, to je 

katastrofa, vi ste tu podijelili sigurno više od pola para ljudima kojima to ne treba. Ja ih znam 

dosta, smiju se. Vi u suštini, od tih 800 miliona da ste imali nekih program, vi ste mogli otkupiti 

kompletnu vodozaštitnu zonu na Ilidži, mogli ste otkupiti gore šumske resurse, ono što se 

siječe, vi ste mogli ste otkupiti kompletnu trasu Prve transverzale, 12. transverzale, mogli ste 

napraviti pretpostavke za Južnu i Sjevernu longitudinalu, vi ste mogli to sve pripremiti da sada 

uđete u izgradnju. Vi niste ništa od toga. Vi niste ništa od toga napravili, ali 800 000 000 fali. 

Znate, slušao sam mog kolegu, prijatelja Damira Nikšića, koji je, kada niste bili u vlasti, koji 

je zdušno, evo s ovog baš mjesta gdje ja sjedim, uvijek se derao gdje su pare, pa ste onda vi svi 

gdje su pare, gdje su pare, tada. Tada je Kanton bio zadužen 80 000 000, sada je zadužen 600 

miliona, podignut je budžet skoro duplo i niko ne pita gdje su pare? Televizije su to prenosile, 

TVSA je prenosilo gdje su pare, gdje su pare od Damira Nikšića. Da bog da, da sada nije išla 

reklama kada sam ja ovo pričao ili dopis od sindikata, a Televizija se raspada, Televizija 

Sarajevo se raspada, znači inspekcija rada da ode u Televiziju Sarajevo, morala bi ih podhitno 

zatvoriti. Mi sjedimo ovdje u Skupštini, fino je, toplo je, znate gdje sjede u režijskoj sobi ljudi? 

Ono je, ono je, znači ono bi inspkecija zdravlja i inspekcija rada morala sutra zatvorit, ali, 

naravno, pod uslovom da vi dozvolite inspekciji da ode tamo. Isto se odnosi i za ostale 

inspekcije koje ne dozvoljavate, naročito u građevinskom sektoru, ne dozvoljavate da se riješi 

Soukbunar ovdje i zgrada koja je pravljena ispred Vodovoda, može napraviti ozbiljnu havariju. 

Inspekcije nemate, u budžetu nemate za inspekciju ništa, ne želite da je povećate, pojačate jer 

to vam nije cilj. I upravo ističe moje vrijeme, hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik, Elvis Vreto se javio za riječ. 

Elvis Vreto (zastupnik) 

Hvala predsjedavajući. Pa evo, kada se radi o Budžetu za 2024. godinu, treba svakako naglasiti 

da je pozitivna strana da mi raspravljamo o Prijedlogu i nadam se da ćemo ga brzo evo usvojiti 

za '24.godinu u redovnoj proceduri krajem ove godine. Jest da je kasno, evo već je pola 10 

navečer, rasprava je dugotrajna, cjelodnevna, mislim da je to sigurno pozitivan efekat. Tome 

dugujemo zahvalnost, prije svega i bivšem ministru financija i Vladi prošloj, koji je pripremio 

Nacrt Budžeta, kao i sadašnjem ministru financija koji su kroz ovaj proces javne rasprave, 

odnosno kreiranja Prijedloga, uradili sve ono što je ono neophodno da bi mi je li u redovnom 

postupku razmatrali današnji Budžet. Ono što je jako važno naglasiti, tačno je da on iznosi više 

od jedne i pol milijarde i da se Vlada odlučila na jedan ambiciozan korak, digla je stepenicu na 

maksimalni maksimalan nivo prihoda koje smatra da je moguće ostvariti u 2024. godini i ja im 

na tome čestitam. Želim da istaknem da je to zaista hrabar iskorak i ambiciozan i na svima 

nama je da pratim na Vladi najviše da se pozabavi realizacijom budžeta nakon usvajanja. Ja 

želim da istaknem zaista da određene stavke koje su planirane i koje su detektovane, kako kroz 

javnu raspravu, tako i kroz diskusije zastupnika našeg Kluba po pitanju određenih 

ministarstava, povećanja sredstava na tim kontima je ispunjen i krenut ću nekako redom da 

pokušam istaći ono što smatram par stavki, naravno, ima toga puno, da ne uzimam previše ni 

vremena. Što se tiče Ministarstva komunalne privrede detektovna, detektovano je problem 

zajedničke komunalne potrošnje i problema koji se dešavaju oko javne higijene i odnosa naših 

javnih preduzeća. Izdvojeno je oko 30 000 000 za zajedničku komunalnu potrošnju, odnosno 

planirano planirano je za nabavku opreme i mehanizacije blizu 6 000 000 KM. Za Smiljeviće 
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je isto tako plan više od 5 000 000. Energetska efikasnost isto tako za te projekte oko 

4,7 miliona, itd. Povećan je budžet u okviru ovog Ministarstva i za Zaštićena prirodna područja 

i za druge ustanove koje su iskazale svoje zahtjeve kroz putem javne rasprave. Što se tiče 

Ministarstva privrede želim da se zahvali prije svega ministru, na odgovornim pitanjima. 

Njihov budžet je oko 67 000 000 ukupni. Ja zaista molim kolege, predsjedavajući, ne možemo, 

ako ne mogu da slušaju, nek izađu iz sale. Veoma važne stavke je podrška razvoju male 

privrede. Evo, ministar je to detaljnije objasnio, koji su projekti u pitanju i kakva je namjera u 

prethodnom mandatu. Što se tiče Ministarstva privrede, važno, važno je naglasiti da su planirali 

7,5, milijuna za nove uređenje i za nove poslovne zone, da su planirali već je to bilo govora od 

kolega zastupnika, 10 000 000 za podsticaj poljoprivrednoj primarnoj proizvodnji, zaštitu 

vodoktoka 3,3, milijuna itd. Što se tiče Ministarstva za boračka pitanja, ja želim da se zahvali 

ministru, također, na odgovoru na postavljena pitanja. Jako važna stavka povećanje stipendija, 

ona je kreirana i kroz Prijedlog budžeta, jednokratna pomoć boračkoj populaciji oko 

11 000 000, rješavanje stambenih potreba boračke populacije 2, 7 miliona i evo, čuli smo i 

povećanje, planira se povećanje egzistencijalne naknade za demobilisane borce. Ministarstvo 

saobraćaja ukupan budžet sa svim institucijama, zajedno sa Direkcijom za puteve 111 000 000 

KM, subvencije, već smo o tome čuli 60, javnim preduzećima subvencije 62 000 000, javni 

prijevoz 37 000 000, nabavka motornih vozila za javni prijevoz 11 miliona, izgradnja 

tramvajske pruge, već projekat koji je dugoročni kapitalni projekat. Što se tiče Direkcije za 

puteve više od 14 000 000 za održavanje, rekonstrukciju puteva i mostova, Ministarstvo 

unutrašnjih poslova 137 miliona, Uprava policije, najveći dio od toga, Ministarstvo samo 25, 

nabavka opreme, nabavka radarskih sistema i sve ono što je neophodno za rad. Što se tiče 

Ministarstva za odgoj i obrazovanje, budžet ukupan Ministarstva 370 000 000 zajedno sa svim 

javnim ustanovama. Ono što je važno naglasiti da i zahvaljujem se ministrici na preciznom 

odgovoru po pitanju izgradnje Osnovne škole na Stupu, to je sigurno veliki projekat, kako za 

opštinu Ilidža, tako i za Kanton Sarajevo, ja vjerujem da u narednoj godini 2025 taj će projekat 

biti završen na radost od svih građana, prije svega naselja Stup. Ono što je bitno naglasiti, 

kolegica je već to spominjala, kroz Ministarstvo za obrazovanje imamo izdvojeno oko 

15,85 miliona KM za nabavku stalnih sredstava. Oni se odnose na izgradnju i dogradnju 

osnovnih škola, opremu, računarsku opremu, opremu za fiskulturne sale, kao i rekonstrukciju 

pojedinih škola. Tačno je u budžetu na stranci 72 navedeno koje su to škole, tako da svako onaj 

ko je imao ili je bilo je polemike da ne mogu da nađu tu stavku i na šta se konkretno odnosi, 

jasno je precizirana. Ono što postoji kroz budžet jesu ove zajedničke, odnosno agregirane 

stavke koje se odnose, odnosno ministarstvo predlaže nakon usvajanja budžeta programom 

utroška, a taj program utroška donosi Vlada. Sigurno je da je to jedan segment koji je jako 

važan, prije svega zato što su tamo pobrojani svi ti, hajmo reći pod navodnim znacima sitni, a 

jako važni projekti za građane koji će se konkretno raditi na nekom lokalitetu. I ja zaista 

očekujem od Vlade da na transparent što transparentniji način nam dostavi pripremljene 

programe prilikom usvajanja i nakon usvajanja, kako bi imali jasan uvid na opisani na opisane 

stavke i ono što je planirano da se radi. Evo, ja ću još na kraju dodati da zaštita porodice sa 

djecom da je to nastavak pronatalitetne politike. 87 000 000 je planirano za te namjene, tu su i 

porodilje. Ministarstvo kulture i sporta. Svakako da je pozitivno da se izdvaja više za kapitalne 

projekte oko 10 miliona iz oblasti sporta, kulture, 6 neprofitne organizacije, 7,5, miliona iz 

oblasti sporta, kao i 59 miliona iz oblasti kulture. Tako da zaista čuli smo, evo oko budžeta i 

diskusija kako kolega iz pozicije, tako iz opozicije, svako ima svoje mišljenje. Na kraju krajeva, 

građani će suditi o realizaciji ovog budžeta direktno kao korisnici, krajnji korisnici usluga. 

Naravno, Narod i Pravda će podržati ovaj prijedlog budžeta i nadam se da će Vlada što prije, 

nakon objave i stupanja na snagu ovog prijedloga, krenuti u njegovu realizaciju. Eto, toliko 

hvala predsjedavajući. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Vreti. zastupnice Elze Gaković nema, pa ćemo je kasnije prozvati. 

Ustvari zastupnica Elza Gaković se javila za drugu diskusiju. 

Zastupnik Haris Zahiragić, jel prava ili druga diskusija? Hoćete li pauzu tražiti kolega Bandiću? 

Pauza u ime Kluba? Možete poslije pauze. Možete poslije pauze, evo pauzu imamo pola sata. 

Pola sata, pauza, pola sata pauze. 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nastavljamo dalje sa sjednicom Skupštine Kantona Sarajevo. Rasprava je u toku. Zastupnica 

Vildana Bešlija se javila za riječ. Izvolite, imate riječ. 

Vildana Bešlija (zastupnica) 

Hvala predsjedavajući. Prvo da pozdravim sve koji nas još uvijek prate naš rad. Pa evo, čuli 

smo koliki je budžet i znamo već da je više od jedne i pol milijarde. Ukupni prihodi u Prijedlogu 

budžeta u odnosu na Nacrt Budžeta veći su zbog povećanja osnovice plate i potpisanih 

kolektivnih ugovora, ali kroz povećanje prihoda po osnovu različitih poreza, a od ministra 

financija smo čuli i da su privrednici sugerisali porast prihoda od različitih poreza, najavivši su 

svoje pretpostavke za povećanje privredne aktivnosti u Kantonu Sarajevo. Najznačajnije 

povećanje u strukturi ukupnih prihoda došlo je od povećanja, i to kroz prihode od indirektnih 

poreza koji pripadaju Kantonu Sarajevo, prihodi od poreza na dohodak i prihodi od poreza na 

dobit pojedinaca i preduzeća, kao i najznačajniji prihodi u Budžetu Kantona Sarajevo, 

podcijenjenih u revidiranim projekcijama javnih prihoda Federalnog Ministarstva financija, i 

donesena je odluka za povećanje prihoda od strane Vlade. Kada je unapređenje života u 

Kantonu Sarajevo u pitanju, Budžet za 2024. odražava opredjeljenje Vlade da će građane 

uskoro moći administrativne usluge obavljati putem e-portala koji će zamijeniti šaltere, bez 

čekanja u radovima. Ovaj proces će početi za par dana, tj u novoj godini i spektar dostupnih 

usluga će se postepeno, ali kontinuirano širiti, a predviđena je potpuna implementacija 2027. 

godine. Ovo govori u prilog viziji i kontinuitetu rada Vlade Kantona Sarajevo. Značajna je 

podrška Skenderiji i ZOI u smislu redovnog poslovanja, ali i značajne kapitalnih projekata. 

Kapacitiranje i značajnija uloga Veterinarske stanice u liječenju životinja sa centrom za hitne 

intervencije, liječenje napuštenih životinja je projekat na koji sam posebno ponosna jer nakon 

što sam ga pokrenula i podržan je od strane Ministarstva privrede, mislim da je human i 

neophodan za društvo, ali i njen značaj za zdravlje ljudi i edukaciju, kao i humanog 

zbrinjavanja pasa. Podrška očuvanja starih i tradicionalnih zanata je veoma važna i drago mi 

je da se sa 500 000 konvertibilnih maraka i ove godine nastoji podržati te se nadam da ćemo 

uspjeti i kroz obrazovanje doprinijeti značajnijoj prekvalifikaciji i dokvalifikaciji, kao i 

školovanju nedostajućih profesija i zanatlija. Sredstva u iznosu od 783 000 konvertibilnih 

maraka planirana su za stipendiranje talentovanih i nadarenih učenika, stipendije učenicima 

deficitarnih zanimanja, troškova zdravstvenog osiguranja učenika koji nisu osigurani po 

drugom osnovu, jednokratne pomoći, a više od 17 miliona konvertibilnih maraka planirano je 

za nabavku udžbenika, to smo također čuli za realizaciju projekata škole plivanja, skijanja, 

planinarenja, škole u prirodi, inkluzije, produženog boravka učenika, troškovi realizacije 

eksterne mature, sufinanciranje smještaja i od ove godine boravka djece predškolskog uzrasta 

u privatnim predškolskim ustanovama, a subvencija boravka djece u vrtićima je postala stalna 

stavka i standard u Kantonu Sarajevo koju smo mi uveli. Subvencija produženog boravka je 

meni posebno važna ove godine jer smo je pokrenuli po prvi put i mislim da je neophodna i 
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jasno predstavlja nastavak politike koja pored dobrobiti djece, ima i ekonomski aspekt veoma 

važan za roditelje, porodice tokom školske godine, ali tokom školskog raspusta. Želim istaknuti 

napore Ministarstva osnovnog i srednjeg obrazovanja u smislu ulaganja u opremanje škola po 

programu koji je ustanovila Komisija za procjenu stanja u školama jer smo još ranije utvrdili 

da je postojao dugogodišnji nemar bivše vlasti po pitanju opreme škola u Kantonu Sarajevo, 

tako da smo čuli danas u pojedinim diskusijama da se ovaj problem navodi i naravno, to nije 

nešto novo, to znamo i ova Vlada i skupštinska većina je opredijeljena za to. Kroz ove 

aktivnosti urađena je obnova toaleta u školama slično, kao i opremanje kuhinja za zdravu 

ishranu, a to je projekat koji se realizuje na osnovu inicijative koju sam podnijela za 

uspostavljanje kriterija za poboljšanje nutritivne vrijednosti zdrave ishrane naše djece. Nadam 

se da ćemo uskoro svjedočiti realizaciji inicijative kojom bi naša djeca u školama bili mali 

vrtlari i direktno imali priliku da učestvuju u eventualnoj sadnji, uzgoju i pripremi hrane kroz 

nastavni proces u skladu sa uzrastom djece,i što bi u konačnici zaokružilo ovaj čitav proces. 

Planirana je kupovina nove medicinske i nemedicinske opreme za potrebe Doma zdravlja 

Kantona Sarajevo u iznosu od 1 350 000, ali i rekonstrukcija i sanacija centralnih i ambulantnih 

objekata, također Doma zdravlja, u iznosu od 1 000 000 konvertibilnih maraka. Rješenje liste 

čekanja na ovaj način da građani sami mogu refundirati troškove koje smo imali u proteklom 

periodu usluge kod privatnika ne znači poboljšanje sistema, ali doprinosi i trenutnom 

poboljšanju usluge građanima. Zato sam mišljenja da je neophodna značajnija reforma 

zdravstvenog sistema, prvenstveno primarne zdravstvene zaštite u 2024.godini, kako bi se 

opravdale povećane plate i dodaci na platu, i to u smislu pružanja bolje usluge građanima, jer 

financijska sredstva Zavoda zdravstvenog osiguranja trebaju omogućiti, prije svega bolju 

uslugu građanima. S tim u vezi želim pohvaliti aktivnosti za uspostavljanje smanjenja listi 

čekanja putem integrisanog sistema kojim su obuhvaćene sve zdravstvene ustanove u Kantonu 

i koji je trenutno u prvoj fazi, a pored transparentnosti u naručivanju, ovaj sistem će 

pojednostaviti rad i zdravstvenih ustanova. Želim naglasiti značaj stavke financiranja troškova 

sahrane donorima organa u odnosu od 20 000 konvertibilnih maraka, koji smo kao stranka, 

tačnije kolega Vibor inicirao kao poticaj za humani gest i promociju doniranja i stvaranje jače 

donorske mreže. Obezbijeđena su sredstva i za nabavku opreme za digitalizaciju 

patohistologije na KCUS i u Općoj bolnici negdje je u ukupnom iznosu više, čini mi se, od 2,5 

miliona i to je vrlo značajno i pohvalno i ovo je primjer dobre inovacije, unapređenja sistema 

zdravstva. Nabavka kardiomobila za potrebe Zavoda za hitnu medicinsku pomoć u iznosu od 

250 000 konvertibilnih maraka sigurno će unaprijediti uslugu Hitne pomoći i ono što je meni 

posebno drago je, a bila je moja inicijativa i otvaranje stavke za uspostavljanje hospisa u 

Kantonu Sarajevo, jer je važno da imamo hospis uspostavljen i ugrađen u sistem javnog 

zdravstva. Iako je nakon inicijative koju sam podnijela prošle godine za uspostavljanje hospisa, 

uz podršku Zavoda zdravstvenog osiguranja se pojavio privatni hospis, smatram da sistemsko 

rješenje ne može biti oslonjeno na privatni sektor, te apelujem da se inicijativa realizuje na 

način da njegova okosnica bude javno zdravstvo jer drugačije prosto nije prirodno i održivo. 

Znam da je slična inicijativa pominjana neka davno i da postoji neki prostor na Ilidži, tako da 

bi bilo dobro da se urade pripreme za njegovo konačno uspostavljanje. Primjera radi, na UKC 

Tuzla postoji Centar za palijativnu njegu i terapiju bola i obuhvata palijativnu njegu i terapiju 

bola i zbrinjavanje bolesnike sa tumorima u palijativnom stadiju bolesti i bolesnike sa drugim 

teškim, hroničnim, životno ograničavajućim bolestima. U okviru ovog Centra se, naravno, vrši 

dijagnostika, pardon terapijski postupci, terapija hroničnog bola i drugih simptoma, vanjski 

ležećih bolesnika, uključivanje porodice i njegovatelja u proces podrške njege, davanje stručnih 

savjeta i edukacija pacijenata i članova porodice, fizioterapija bolesnika, psihosocijalna 

rehabilitacija, okupaciona terapija, psihološka podrška porodici u žalovanju nakon smrti 

bolesnika. To se ne može uraditi nigdje drugo nego na prostoru i mjestu koji je za to namijenjen 

i kao organizacione jedinice, evo, na primjer, u Tuzli one obuhvataju znači 3 segmenta: 
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palijativnu njegu ležećih bolesnika, dnevnu palijativnu njegu i dječju palijativnu njegu. 

Pohvalno je i to da se uz pomoć Ministarstva i Zavoda zdravstvenog osiguranja omogućila 

psihološka terapija za oboljele od psorijaze i naravno da se nastavlja s tim programom. U cilju 

preventivnog djelovanja smatram da bi bilo dobro omogućiti sistemske preglede, sistematske 

preglede, tako da bi voljela da ovo tretirate kao inicijativu i u tom smjeru za sve uposlene koji 

imaju plaću iz budžeta, a za koje ne postoji već ta obaveza od ranije, da se razmotre mogućnosti 

i planiraju sredstva ukoliko to ne bude ugrožavalo izvršavanje zakonskih obveza i eventualno 

izvrši izmjena zakonskih propisa ukoliko je potrebno. Također, djeca u javnim školama imaju 

organizovane sistematske preglede u javnim domovima zdravlja. Za djecu iz privatnih škola 

takvi pregledi nisu organizovani, odnosno sistematski pregledi za tu djecu su organizovani ako 

roditelj sam odvede dijete u ambulantu, dakle, ako roditelj to ne uradi i plati, djeca kroz cijelo 

školovanje neće imati sistematski pregled, kao što to imaju obavezu djece u javnim školama, 

iako roditelji djece u privatnim školama uplaćuju i poreze i doprinose. Mislim da bi ovo trebalo 

razmotriti kao svojevrsnu inicijativu i nadam se da će naići na razumijevanje. Želim istaknuti 

još jednu važnost preventivnih pregleda i programa, istaknuti programe poput HPV 

vakcinacije, screeninga kože i slično jer prevencija u stvari štedi novac, a da ne pominjem 

važnost očuvanja zdravlja građana u tom kontekstu. Naravno, čuli smo i šta je sve urađeno u 

Ministarstvu saobraćaja, znamo da su ti projekti dosta vidljivi, znamo da su velike kategorije 

stanovništva, odnosno veći broj ljudi uključen u to, znači i penzioneri i slijepa i slabovidne, 

lica i studenti, učenici osnovnih i srednjih škola, nezaposlena lica, uvezani ovaj kuponi, 

radnički itd, tako da mislim da ono što je učinjeno u ovom segmentu dosta govori o tome i 

veliki napor se zaista u ovom dijelu ministarstvu i ove godine predviđa, a to je 25 000 000 za 

pokrivanje gubitaka preduzeća Gras, i to iz perioda za koji je odgovorna nesposobna vlast dugi 

niz godina. I evo, čuli smo da i tu postoji određeni plan i za ovu godinu, kao što smo to radili 

odgovorno i ovih godina koliko smo tu da ti ljudi mogu otići adekvatno u penziju. Poduzimanje 

aktivnosti na smanjivanju zagađenja kroz različite projekte. Naravno, tu spada i poboljšanje 

sistema javnog prijevoza i te pomake već vidimo. Utopljavanje zgrada koje se radi zajedno sa 

Gradom Sarajevo i gdje Kanton ove aktivnosti velikim dijelom financira. Ovdje želim 

razdvojiti aktivnost koju se sprovode sa ciljem utopljavanja i rekonstrukciju uništenih fasada. 

Naravno, ovdje je, također, potrebno djelovati na više načina i u kontinuitetu kako bi se 

napravio projekat. Važno je izdvojiti projekat čišćenja fasada od grafita i tagova u iznosu od 

100 000 konvertibilnih maraka, koji je također pilot projekat i koji je prvi put u budžetu. I 

izgradnju inkluzivnih igrališta za djecu sa poteškoćama koji će biti realizovani shodno 

zaprimljenim zahtjevima građana Kantona Sarajevo. Ponosna sam na uspostavljanje porodiljne 

naknade na kojima smo podigli standard života u Kantonu Sarajevo i najavljeno je kapacitiranje 

ustanova socijalne zaštite i povećanje plata u ovom sektoru. Program zapošljavanja, gdje bi u 

kontekstu zaštite žena od nasilnika, po mom mišljenju, trebao biti veći broj uposlenih 

muškaraca. Ovo u kontekstu dešavanja u posljednje vrijeme i pojave femicida sa nizom nekih 

tematskih sjednica koje smo imali i sa Komisijom za ravnopravnost spolova, došli smo, između 

ostalog i do zaključka, a to je i moje neko lično opredjeljenje, da bi trebali razmisliti o nekim 

poticajnim mjerama koji bi omogućavale više zaposlenih žena u policiji jer je to tačka, prva 

dodirna tačka kada se prijavljuje nasilnik i u tom smislu mislim da bi žene bile slobodnije i da 

bi bila adekvatna podrška ovaj i kao mjera za ostvarivanje robne ravnopravnosti kada su 

program zapošljavanja u pitanju nadam se nastavku projekta koji ima za cilj upošnjavanja 

osoba od 40 plus godina koji imaju radno iskustvo, jer je i praksa nakon uvođenja ovog 

programa koji sam pokrenula pokazala da je to u suštini najuspješniji program. Nastavljeno sa 

izgradnjom Kampusa, uređenjem parka i obnovom objekta 28 nakon izgrađenog idejnog 

projekta. Poklon paket ulaznica za kulturne institucije kao poklon za punoljetstvo mladima, taj 

vaučer je postao u iznosu od 70 000 konvertibilnih maraka, sada je već, na moje zadovoljstvo, 

postala stalna stavka u Budžetu. Strategija za mlade će sigurno dati smjernice koje su veoma 
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važne u smislu uspostavljanja strateških ciljeva, a u svrhu ostanka mladih i boljih politika 

prema njima. Tako da su i sredstva koja su planirana za ovu namjenu vrlo opravdana. 

Zadovoljstvo mi je da će kulturne ustanove dobiti mogućnost tehničkog osposobljavanja 

nabavkom neophodne opreme i važnost aktiviranja kulture i samog projekta "Kultura na ulice". 

Važna je politika uvođenja kulturnih radnika u sistem jer je godinama ovaj segment bio 

zanemaren po tom principu i ljudi su radili izvan sistema i angažovani po ugovoru o djelu. Ovo 

je samo jedan od primjera kojima ova politika ili većina ispravljamo dugogodišnju nepravdu. 

Proteklih godina smo uradili to za zaposlenike Javne ustanove Djeca Sarajevo, jer su isto tako 

bili angažovani, ali veliki broj učitelja i nastavnika koje smo uveli prošle godine u sistem i 

omogućili rješenje njihovog radno-pravnog statusa. Želim posebno istaknuti i pohvaliti napore 

Ministarstva financija i uposlenih koji su zajedno, uz podršku (nerazumljivo), omogućili da i u 

ovom segmentu pomjerimo granice i prvi put u Bosni i Hercegovini pred nama imamo Budžet 

koji ima dio koji je istakao rodno, odgovornu komponentu budžeta koji je u obrazloženju 

Budžeta posebno istaknut. S obzirom da sam iskoristila svoje vrijeme nastavak vezano za ovu 

priču ću iskoristiti u drugoj diskusiji. Hvala vam. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnika Kapidžić, replika. Izvolite.  

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Ja zahvaljujem. Evo, odslušao sam ovu jednu analizu Budžeta, jel u pozitivnom smislu. Ne 

znam, nisam baš shvatio da se to odnosi za ovaj Budžet, za ovu Skupštinu ili je to onako analiza 

nekog budžeta možda 2019. jer uvijek isto slušamo, ovaj, ali ima tu i imalo ovaj kritike jel 

Fortine Vlade jer ja, koliko sam dobro shvatio za situaciju stanja u školama za djecu, da je 

rečeno da nakon dugogodišnjeg katastrofalnog rada prošle Vlade, znači ako se uzme da to od 

2019. je Fortina Vlada i da je u komadu tu nekih 5 godina, to je dugogodišnji rad. Znači, 

pohvalno je da kritikuje, da kritikuje prošlu Vladu, jer tih 5 godina je već dugogodišnji rad, a 

stanje u školama je katastrofalno, tako da, nadam se da se na to mislilo. Malo ne mogu da 

razumijem baš isticanje o budžetu od milijardi i 500 miliona, ovaj to je 1500 miliona, da se 

ističe projekat čišćenja od grafita za 100 000, to baš ne razumijem takav vid diskusije, a pri 

tome se hvali, recimo, dosadašnji rad Ministarstva saobraćaja, gdje ni nakon tri godine upornog 

traženja ugovora, gdje je upitno 40 sigurno miliona, ne može se doći do toga. Dakle, 

transparentni ste jako, do 100 000 ste jako transparentni u čišćenju grafita, ali potezi od 80 

miliona, to ne da niste transparentni, nego mislim realno, ne znam kako da dođemo do tog 

ugovora, izuzev kad jednom, ovaj se promijeni skupštinska većina, pa onda iznesemo na 

Televiziji Sarajevo, hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Odgovor na repliku zastupnica Bešlija. 

Vildana Bešlija (zastupnica) 

Hvala. Naravno da niste shvatili ili ne želite da shvatite. Kada se tiče opremanja škola znači to 

je već u zadnjih najmanje 2 godine, ako ne i više urađeno, dosta toga. Kružile su razne slike, 

kružili su razna saopštenja u smislu toga kada smo došli, mi preuzeli ovdje vlast, u kakvim 

škole nam djeca idu, kakve su toaleti i možete naći to, ja znam da vi niste dugo ovdje, ali 

možete naći da otkada se o tome priča i da u suštini ne da kritikujem Fortinu Vladu, nego, 

naravno, iznosim nešto što je dobro i ističem da se upravo u toj Vladi i nastavlja se sa ovom 

većinom i novom Vladom da se radi dosta na tome. Znači, u projektu imamo preko 30 kuhinja 

koje su obnavljane i nešto što nije ni bilo u osnovnim školama uspostavlja se sasvim novi 
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normativ za ishranu djece i puno toga je urađeno. Jednostavno nije moglo da stane, a ja se 

nadam da će biti prilike. Nije ovo, ni prvi, ni posljednji sigurno put ovo je u suštini prvi put 

ove godine da, odnosno krajem godine da pričamo o budžetu za narednu godinu, a o 

pojedinačnim stavkama sigurno će imati priliku i više da diskutujemo i možda se vama čini da 

to jesu neke stavke mizerne, ali puno znači za građane Kantona Sarajevo i ne bih se složila s 

tom konstatacijom i naravno da ako meni, po meni nije bit uspjeha, unapređenja javnog 

prijevoza na način da vidim da vidim neki ugovor, on u suštini i ne treba jer imamo ovaj jer 

imamo nova vozila koja vidimo, imamo u najavi također još vozila. Znači radi se o opipljivim 

stvarima za koje vam ne treba papir, a za ono treba vam još jedan papir i tu smo napravili, kao 

što rekoh pomak, ni tu neće biti više šaltera ni čekanja, znači nema ni tu papira. Idemo u 

potpunu digitalizaciju. Hvala vam. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Odgovor na repliku zastupnik Kapidžić.. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem se. Dobro, moram da priznam da smo od dolaska ove Trojke, Vlade Trojke, da ne 

možemo vidjeti više ugovore, to je tačno, ali zato sam imao priliku da prošlo ljeto vidim tu 

odavde 50 m odavde u ovom potoku, da vidim kako su žohari napali zmiju, to je jedinstven 

slučaj, znači stotine žohara, ja sam vidio to, stotine žohara je napalo zmiju, možda je bila mrtva 

već, ali to se to možemo vidjeti, a ugovore ne možemo vidjeti. Znači, ipak, donijela je, ova 

Vlada je donijela promjenu u načinu rada i u transparentnosti. U tom smislu, pošto smo se 

svega nagledali, bilo bi red da malo promijenite rad. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnik Selmanović, replika. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem, nisam se mislio javiti doista, nisam se mislio doista javiti, ali morao sam da 

reagujem na konstataciju da nam ugovori nisu bitni. To, ja, evo, vjerujte mi da sam u šoku. Da 

li je to što je već pola dvanaest, odnosno pola jedanaest, možda nam fali i zraka, hrane i kafe, 

ali da nam ugovori nisu bitni, to, ugovor su jako bitni. Mi smo ovdje ispred građana i jedini 

način da provjerite nešto da li je u redu ili nije u redu je papir. Tako da se nadam uvažena 

kolegice da je to bila samo greška i da niste mislili tako. Vidjeti tramvaj, vidjeti trolejbus i sve 

ostalo jako lijepo, ali zato moraju postojati odgovarajući ugovor i papiri, tenderi, nabavke i sve 

ono što slijedi do samog tog projekta. Što se tiče škola, nažalost, moram vas ispraviti da su te 

škole renovirane i u vrijeme SDA i Vlade, koji su činili kolege koji su kasnije napustile SDA, 

to je kontinuirani proces. Nije to nešto što se dešava odjednom. I sad na kraju krajeva, ako ste 

zaboravili, bila je agresija na BiH, pogotovo na Sarajevo koje je bilo u opsadi 4 godine, pa su 

sve te škole morale da budu renovirane. Zahvaljujem. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Ma dobro eto, promijenio se, ja sam promijenio karticu, ovdje sam je ubacio, pa sam 24 put 

ispao iz reda, ali hajte kolega Zahiragiću, pa ću ja sačekati ovaj kraj prvih diskusija. Izvolite. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Imao je kolega Bandić repliku. 
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Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Pa nemam vas prijavljenog ovdje, ne mogu ja nisam ovaj, Koperfild. Izvolite. Ugasite kolegu 

Zahiragića, dajte kolegi Bandiću riječ na repliku. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala, pa možda i nije replika, ali evo da se samo osvrnem na ono što je rekla kolegica Bešlija. 

Ja pozdravljam zaista sva ona ulaganja koja se odnose na izgradnju, rekonstrukciju javnih 

ustanova za obrazovanje. U tom kontekstu i mi smo podnijeli oko 5 ili 6 amandmana koja se 

odnose upravo u tom pravcu, bilo bi dobro i lijepo da su i ti amandmani usvojeni. U njima su 

tačno obrazložene potrebe određenih javnih ustanova za tim sredstvima. Tako da ukoliko 

iznosite argumente za neke dobre postupke, onda možemo i mi, evo kao opozicija, da iznesemo 

neke argumente za koje smatramo da su mogli biti predmeti i sastavni dio ovog budžeta kako 

bi građani imali korist, odnosno korisnici tih javnih ustanova imali adekvatnu korist, kao i oni 

korisnici kojima ste vi to kroz svoje projekte omogućili. Hvala.  

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Vi replicirate kolegi Bandiću, jel? Ma ja, izvolite. Uključite zastupnika Devića. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Kada su u pitanju infrastrukturni projekti iz oblasti obrazovanja, prevashohodno osnovnog 

obrazovanja, pošto, evo, na neki način dolazim iz tog sektora, a radi primjera samo, ono s čime 

bi se trebalo pohvaliti i ne bi trebalo pohvaliti, za prethodne govornike navest ću sljedeću 

situaciju. Vi ste vlast skoro šestu godinu, kažite mi koju ste vi školu započeli i izgradili u ovom 

mandatu? To je počelo u vrijeme načelnika Ajnadžića i ministra iz SDA, gospodina s Ilidže 

profesora Kazazovića. Oni su to samo otvorili i zaposlili svoje uhljebe tamo. Prije toga je 

izgrađena škola u Starom Iijašu, u Hadžićima, na Aneksu, toliko o kontinuitetu, znači govorimo 

o potpuno novim objektima koji su izgrađeni. Tada je budžet Kantona Sarajevo bio 600 i nešto 

miliona konvertibilnih maraka. Naravno da su ti projekti nastavljeni u kontinuitetu i da postoji 

određena vrsta ulaganja i sa ovom Vladom, i sa ovom ministricom, to nitko ne spori. Ali 

nemojte to nešto dizati sada na neki ovaj specijalni nivo, jer to nije baš tako. Mi smo tada, evo, 

samo primjera radi u općini Ilijaš jer sam direktno sudjelovao u tome znali za 2 godine praviti 

2 fiskulturne sale nove i u Srednjoškolskom centru u Ilijašu i Osnovnoj školi Hašim Spahić. 

Znači, za godinu dana dvije fiskulturne sale. Nije to baš sada tako, ali evo, pozdravljamo svaki 

kapitalni projekat koji se dešava u oblasti obrazovanja. I da se referiram još jednu stvar rekli 

ste da je neka prethodna nesposobna vlast nije znala to da uradi. Ako ste mislili na prethodnu 

nesposobnu vlast koju je u ime SDA vodio gospodin Konaković, zajedno sa aktualnim 

predsjedavajućim Skupštine Kantona Sarajevo, oni su sada vaša perjanica ovdje. I nije mi onda 

jasan taj narativ kako su to oni bili nesposobni prije nekih sedam, osam godina, a danas su vrlo 

sposobni. Nešto se ne uklapa u toj argumentaciji. Ja ne mislim da su i tada bili potpuno 

nesposobni, mislim to bi zaista bilo neozbiljno kazati, ali eto, vi rekoste da su nesposobni, 

utvrdili smo da nije Fortina Vlada nesposobni, onda je ova prije nje s kojom se sada u koaliciji, 

a ova SDA ovdje koja sjedi, ona zaista s tim nema veze. Hvala kolega Bandiću. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Replika zastupnik Čičić. Kome replicirate? Deviću? 
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Davor Čičić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Kolega Deviću, ja se nadam da ste napravili lapsus kada ste nazvali, vi dolazite 

iz tog sektora koliko ja znam, kolege koji rade u školu u Šipu uhljebima. Eto, ja se iskreno 

nadam da je to bio. Nazvali kolege koji rade u školi na Šipu uhljebima, ako ste to tako rekli na 

taj način, ja sam vas tako čuo. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ispravka krivog navoda Dević.  

Mahir Dević (zastupnik) 

Kolega, ja sam rekao da je u tu školu, između ostalog, da je tu bilo jedno klasično stranačko 

upošljavanje stranačkih uhljeba, pa ste imali tamo situaciju npr u devetom razredu da imate 

jednog učenika, a tom jednom učeniku onda mora predavati 1,5 čovjek u nastavnoj normi. 

Znate koliko to izgleda profesora angažovanih? Znači, ja sam govorio, mogu vam, hoćete li o 

imenima da vam govorim ko je tamo zaposlen po stranačkoj liniji? Ako hoćete, evo ja mogu i 

to, ali mislim da nema potrebe da sad ljude te kompromitujemo, jer sve politike na neki način 

su to, na to sam mislio, a ne na kolege. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Udaljili smo se od teme, molim vas, molim vas. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Dopredsjedavajuća, molim vas. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Molim vas za tišinu u sali. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Dozvolite mi da završim, samo znači reagiram na nešto što nisam kazao, rekao sam nekoliko 

stranačkih uhljeba mogu ih pobrojati imenima, ja nisam optužio kolege prosvjetne radnike, 

daleko od toga, možda me niste dobro razumjeli kolega. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Čičić. 

Davor Čičić (zastupnik) 

Ja sam samo htio da i vi to potvrdite to što ste rekli. Znači ako ste pogrešno se izrazili, ja to 

prihvatam, ali ste tako zvučali, samo to da kažem.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Dobro. Zastupnik Zahiragić diskusija. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Konačno diskusija. Pokušavam neko vrijeme da progovorim, ali sva sreća, ove replike su 

prekinule moju konsternaciju, moju zaleđenost rečenicom koju je kolegice Bešlija izjavila da 

ugovori apsolutno nisu važni jer građani vide poboljšanje u javnom prijevozu, njih ne treba da 

zanima koliko je to neko platio. Ko se to usuđuje da pita o koliko smo mi to platili šine. Npr 
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38 000 000 ste ugovorili, gospođo Bešlija, 70 miliona ste na kraju izvršili, preko 30 000 000 

naših maraka je aneksirano mimo Zakona o javnim nabavkama. Izvođači radova su pokupovali 

na desetine nekretnina, dok traje ta rekonstrukcija pruge, isti ti izvođači radova koji 

zastupnicima u Skupštini Kantona Sarajevo kada ih sretnu u gradu, prijete, po ovim putem ih 

upozoravam da još jednom, ukoliko to urade, da ćemo potpuno radikalizirati odnos prema toj 

temi, a prijetnje nas neće spriječiti da istražujemo gdje je otišlo 40 miliona naših para koje 

ćemo, dok vratimo s kamatama, biti 60-70 000 000 naše djece, da bi ministri kupovali nova 

auta, a bahati privrednici kupovali nove nekretnine. Budžet je milijardu i 530 miliona maraka. 

Milijardu i 530 miliona maraka. U Prijedlogu je veći za 300 000 000 od Nacrta. Dakle, kada 

ste pravili Nacrt za 300, skoro miliona manje ste stavili, raspisali javnu raspravu, natjerali i 

odbili sindikate. Treba da znaju to i sindikati i mladi koji su tražili novac za stanove, opravdano, 

i radnici i ljudi koji su su izloženi inflaciji i socijalne kategorije i oni koji vape za kapitalnim 

projektima u Kantona Sarajevo. Stavili ste na milijardu i 200 000 000 i rekli ste hajmo sada 

javna rasprava, predložite nam. Ko god je šta predložio u javnoj raspravi, od studenata do 

penzionera, sve ste odbili jer ste rekli da nema novca, a onda ste nam do Prijedloga povećali 

300 000 000 maraka koje ste vrlo vješto, 270, hvala Muamere, koje ste vrlo vješto rasporedili 

po pozicijama da pokušate sakriti ono što radite. To nije odgovorna politika. Za dvije godine 

ste, gospodo, potrošili 3 milijarde maraka iz Budžeta Kantona Sarajevo, dakle, prošla je, evo, 

3 milijarde konvertibilnih maraka. Od kada je došla Šestorka, potrošili ste iz budžeta 7 milijardi 

konvertibilnih maraka, a iz Zavoda za zdravstvenog osiguranja pola toliko skoro. Otkada je 

kontinuitet politike u Kantonu Sarajevo, tj od kada je gospodin Konaković postao premijer, jer 

od tada do danas je ista politika u Kantonu Sarajevo, vi ste kroz budžet potrošili 14 milijardi 

maraka, a kroz zdravstvo između 5 i 6 milijardi maraka. Dolazimo do toga od kada je taj 

vizionar došao u Kanton Sarajevo, djelomično našom krivicom, a ostatak je vaš gospodo, 20 

milijardi konvertibilnih maraka je otišlo u havu. Ja se još sjećam fiknutog teleta ovdje koje je 

koštalo 200 maraka, radi koje je napravljen razdor, radi koje su napuštene stranke, radi kojeg 

se počelo revoluciju. 20 milijardi konvertibilnih maraka. I sve što imate se pohvaliti za tih 10 

godina vlasti je ta tramvajska pruga koju ste 100 % više platili mimo Zakona o javnim 

nabavkama i krijete i danas ugovore. Dakle, neka građani sada, molim vas, proguglaju 20 

milijardi konvertibilnih maraka, to je preko 10 milijardi eura i pogledajte šta na svijetu gradovi 

sa 10 milijardi eura naprave od sebe. Za rezultat vaše vladavine ili posljednjih 5 ili posljednjih 

10, izaberite kako god želite, za rezultat imamo da se zgrada Opštine i Kantona Sarajevo još 

nije okrečila od onih paljevina februarskih, da nam iznad ulaza bajta stoji, isto kao i na 

Univerzitetu u Sarajevu. Ta bajta je postala simbol vaše vladavine. Kada odete, vjerojatno će 

tada te zgrade imati normalne ulaze. Devastirali ste društvo, molio bih ministre da ne pričaju, 

devastirali ste sve važnije društvene segmente. Za 20 milijardi maraka, niti jedan kapitalni 

projekat niste uradili. Za milijardu i po maraka ove godine što planirate potrošiti niste planirali 

niti jedan ozbiljan kapitalni projekat. Najozbiljnija stavka u Budžetu jeste 600 000 

predsjedavajućem Okeriću. To je jedan patern koji se ovdje ponavlja. Nakon što su mediji 

otkrili, ne mi, mediji objektivno otkrili da su sredstva sa Granta predsjedavajućeg Skupštine 

išla na izgradnju stranačke infrastrukture, napravili ste press, a onda vrlo drsko povećali ta 

sredstva još za 200 000 maraka. I ono što je najtužnije, kaže predsjedavajući, to dijele službe, 

šta ja imam s tim? Pa 10 000 ljudi vam se smiju koji rade u Kantonu Sarajevo kad to on kaže. 

Kabinet je kaže to proveo i ko je to, uz dužno poštovanje, Elmedin Okerić da 50 000 mjesečno 

maraka po svojoj slobodnoj volji, iz svoje dobrote iz svoje je milosti on dijeli ljudima, kako 

kaže maloprije, on je uzeo da se on postara o povratnicima. Čuj, divan li je taj čovjek i njegova 

plemenita duša. Pa vi se ismijavate sa sistemom. Predsjedavajući Skupštine nije nikakva 

izvršna funkcija, nema on šta implementirati projekte iz Kantona Sarajevo, ali je to očito od 

stranačkih dogovor u kojem zbog nedostatka različitih vrsta kompetencija nekome treba 

600 000 maraka da glumi velikog političara ovdje u predizbornoj godini i ta je stavka 
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najsramotnije što ste vi uradili. Premijer se hvali, nećete mi zamjeriti dame, ni javnost, 

ulošcima. To je kapitalni projekat podjela uložaka u osnovnim školama i stavljaju neke strance 

da grle naše curice u školama i slikaju se. Molio bih vas, premijeru, u buduće bez tavih 

nepristojnih slika kada takvu vijest objavljujete, molio bih vas. Nimalo, ne, ne, to je stvarno. 

Ta slika koju sam ja vidio, perverzna, u kojem se čovjek od 2 m i premjer slikaju s dvije curice 

i najavljuju da dijele uloške je mene uvrijedila i nisam do sada reagovao. Paralelno s tim kažete 

nemate novac za subvencije za stanove za mlade. Da li ste za kvadrat stana mladim ljudima. 

Obećavali ste ovdje da ćete drugačije postupiti, da ćete napraviti program. Na kraju je završilo 

na 4000 maraka. Dalje, nema novca za subvenciju plina, smanjio se plin sa 151 000 000 kubika 

na 127 000 000 kubika, za 20 % se smanjila potrošnja plina u Kantonu Sarajevo, a naravno, 

povećala se potrošnja uglja i drugih teških zagađivača u Kantonu Sarajevu. Niti jednog od 

kapitalnog ozbiljnijeg projekta za smanjenje zagađenja nemate. Nekad su ovdje nevladine 

organizacije s maskama sjedile, na ambasade postavljale pluća tamo kod Tržnica i mjerače 

zraka. Danas, kada su historijske visine vrijednosti zagađenja zraka, plin je nikada skuplji, ne 

planirate subvencije ozbiljne, subvencionirate ugalj, umjesto da ste ga zabranili kao što je 

gospodin Kapidžić krenuo. Nema više gas maski, nema više medijskih izvještavanja, zrak je 

sada u Sarajevu čist. Nakon 5 godina vladavine i nakon milijardu i pol budžeta koji ste planirali. 

Nema stadiona, nema koncertne dvorane, Televizija Sarajevo, nedavno su nas uposlenici zvali, 

bile su rijetke kolege iz pozicije, ja na tome njima čestitam i ljudi su nas proveli tamo gdje rade, 

evo ovi ljudi, kamermanima, montažeri, novinari, voditelji. Ko nije obišao tamo gdje naši 

zaposlenici Televizije Sarajevo rade, te prostorije, trebao bi ih obići. Ni sekunde empatije niste 

imali da predvidite barem 1 000 000 maraka za sanaciju tih prostorija ili da ste kako niste, s 

milijardu i po da napravite novu zgradu. To su kapitalni projekti. Nije 100 000 za skidanje 

grafita kapitalni projekti. OKFŠ. Kako je vrijeme najbolji svjedok ?Mi kada smo ovdje donosili 

zakon, zapravo kada ste vi donosili zakon, upozoravali smo vas da ne ukidate opće korisna 

sredstva za šume, a kako ne biste sredine koje stradaju od sječe šuma i razvlačenja te sječe bile 

uskraćene za svoja prava. Vi ste rekli ne, imat ćemo posebno budžetsku poziciju i kako ste 

završili? 3 000 000 maraka od 3 do 4 000 000 maraka je ta sredstva su bila kada je bio OKFŠ. 

Vi ste ove godine planirali 600 000, prošle godine ni toliko niste realizirali, a od tih sredstava 

je, na primjer, put na herojskom Žuču napravljen, Srednje Dragoradi, Trnovo, mnogi putevi 

strateški koji povezuju Trnovo i Konjic preko Bjelimića, vrlo važni za ovo društvo, ali kako bi 

znali ljudi koji nisu u teškim trenucima imali teret odbrane, koji su takve vrste politika 

promovisali kada su mijenjali zakon. Nije, gospodin Uk je bio mlad, mislim o gospodinu Forti. 

Konjic, Hadžići, Vogošća. Ti putevi koji su tada napravljeni od OKFŠ-a je više projekata nego 

što ste vi uradili u zadnje tri godine. Oružje, entitet RS se naoružava, Dodik nam prijeti 

secesijom, otvoreno. Niste ni 10 miliona predvidjeli na interventno, da, eventualno se 

pokušamo se pripremiti. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Vrijeme. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ispred Kluba govorim kolegice Jelena, nije kolega Dević govorio. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Potrošeno je vrijeme ispred Kluba. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Nije.  
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Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Dević je govorio ispred Kluba. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Nije gospodin Dević govorio. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Možete imati drugu diskusiju. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Pa evo da završim, gospodin Dević mi je rekao da nisam, da se ja ispred Kluba mogu spremiti 

da govorim. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

U evidenciji imamo da je govorio ispred Kluba. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Možda mu niste naglasili. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Kolega Zahiragić, molim vas voditi računa, isteklo vam je vrijeme možete u drugoj diskusiji. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ali mogu li završiti diskusiju? 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Možete rečenicu. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Dobro, završit ću rečenicu. Hvala Aljoša. Dakle, oružje koje smo trebali ovdje imati nabavljeno 

za slučaj, ne daj Bože, ni 10 000 000 maraka nije planirano za novu nabavku oružja. Godinama 

kroz budžete vidimo neke pozicije, to se ne implementira. Smijenili ste jednog, pa drugog, po 

trećeg komesara. I dalje MUP Kantona Sarajevo nije adekvatno naoružan ni lakim, a naročito 

ne teškim naoružanjem. Ako pogledate disbalans koji se dešava između MUP-a entiteta RS 

koji nam najavljuje da će nam granicu na Trebeviću napraviti ovdje i našeg MUP-a i naših 

policajaca u poderanim uniformama shvatiti ćete da ova socijalna politika budžeta nije 

odgovorna i nadam se da ću biti u krivu kada kažem da nećete dovesti u pitanje egzistencijalni 

opstanak ovog grada, ovog Kantona i svih njenih građana vašom neodgovornom politikom i 

neodgovornim utroškom sredstava. Hvala kolegice Pekić. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Replika zastupnika Kapidžić. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. U jednom dijelu razgovora na početku nisam htio da ga prekidam, ali je, ali je 

iznio jedan netačan navod. Naime, kada je govorio kako je Šestorka ušla i na koji način i još 
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onda u doba Konakovićeve Vlade, rekao je da je sve to krenulo, zapravo je sve zbog teleta 

poznatog teleta u javnosti koje je koštalo 200 maraka. Moram da popravim, nije tad moglo tele 

koštati ni tad 200 maraka, bilo je mnogo skuplje. To je prvo, a drugo kada je govorio o 

nevladinim organizacijama, nevladine organizacije koje su dovele Šestorku ovdje najviše je 

pod izgovorom o zelenim politikama, zagađenju, kada su hodali sa gas maskama pred 

ambasadama, kada su se okupljali tu u parku i kada je to bilo najvažnija stvar na svijetu 

zagađenje zraka, zagađenje vode, sada pet, šest godina poslije, kada je to zagađenje 

utrostručeno, nigdje nemate tih nevladinih organizacija. Naravno, vi se nećete pitati zašto ih 

nema, jer su vas doveli na vlast. Zna se vrlo dobro da su nevladine organizacije jedine zabrinute 

za razvoj Bjelašnice gore. Nisu nikad spomenuli Jahorinu, koja je deset puta katastrofalnija. Pa 

bez obzira ko god da je u tim nevladinim organizacijama, i dan danas su zabrinute samo gore 

za Bjelašnicu. A gore na Bjelašnici je, između ostalog, napravljen jedan opšte društveni 

projekat sportskog centra protiv kojeg sam se ja borio jer sam mislio da neće samo to biti 

napravljeno, a zapravo je baš to napravljeno, što drugim riječima se zna politika onih koji su 

vas doveli i zna se koliko dobro vi ekspresno odrađujete tu politiku, jer kada zadužite ovaj 

Kanton na milijardu, onda će zainteresovane agencije sa zapada doći uzeti Bjelašnicu i Igman 

u koncesiju i tako će prebiti dug. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Vrijeme. Zahvaljujem zastupniče Avdić, imat ćemo u vidu prilikom narednog repliciranja. 

Zastupnica Vikić Musić za prvu diskusiju. 

Vedrana Vikić Musić 

Hvala puno i evo, s obzirom da se prvi put javljam pozdravljam sve zastupnike. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Mislim da možemo biti korektni prema novoj kolegici, koja nam se danas prvi put pridružila, 

tako da, molim vam za malo pažnje. 

Vedrana Vikić Musić 

Evo, ja ću otpočetka, hvala vam i s obzirom da se prvi put javljam, pozdravljam sve zastupnice 

i sve zastupnike i nastojat ću zaista da budem i kratka i konkretna i da govorim iz dijela svoje 

struke. Međutim, prije nego što krenem na izlaganje konkretnog projekta koji je podržala ova 

Vlada i koji zaista predstavlja investiciju u kreiranje jednog novog, novog poslovnog 

ambijenta, u kreiranje prilika koji će nam omogućiti da dalje značajnije širimo turizam u 

Kantonu Sarajevo i pozicioniramo Sarajevo kao preferirajuću turističku destinaciju, ja bih 

samo željela da se referišem na izlaganje premijera Uka i da kažem da je imao, po meni, odlično 

izlaganje i moje mišljenje je da bez ovakvih je li ambicioznih planova i visokih ciljeva 

nemoguće ostvariti neke konkretne i značajnije rezultate. Tako da sam mišljenja, dakle, da i 

sam premijer u svom izlaganju je detaljno obrazložio je li i kurs djelovanja ove Vlade. Mislim 

da su pokrivene ključne kategorije korisnika i oblasti u kojima je neminovno da Kanton 

Sarajevo djeluje u narednom periodu, a konkretno moja diskusija će se referirati na projekat, 

projekat koji je podržala po prvi put Vlada Kantona Sarajevo. Radi se o projektu vezanom za 

subvencioniranje avio linija, dakle jednoj dobroj, odličnoj komparativnoj praksi koju su zemlje 

u regionu, a i šire, već davno implementirale i već ostvaruju značajne koristi. Radi se, kako 

sam rekla, o investiciji, ne trošku, koji će u budućem periodu generirati značajne benefite 

samom činjenicom da se radi ulaganje u dvije ključne industrije, koji su ujedno i glavni 

generatori razvoja ekonomije svake zemlje, a govorim o sektoru prometa i sektoru turizma. 

Dakle, sama cost benefit analiza koji je uradio USAID, npr od samog dolaska jedne avio 
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kompanije koja otvara koja uvodi dva leta, sedmično je pokazao, dakle, da na nekih 800 000 

konvertibilnih maraka državi, odnosno Kantonu se vraća peterostruku, nekih jel cirka 

5 000 000. A mi smo imali vrlo uspješan javni poziv, ne znam da li ste svi uspjeli upratiti, imat 

ćemo 10 novih avio linija, pa evo kad sad to preračunate u odnosu jel na ovu analizu koja je 

rađena, možete jel doći do podatka koji su to benefiti i koliko dodatnog prihoda možemo 

očekivati, kojeg ćemo, ja sam sasvim sigurna u odnosu jel na planove i kurs djelovanja ove 

Vlade u nekom budućem periodu je li uložiti u neke nove projekte koji će također polučiti 

dobre rezultate. Dakle, mislim već, je li izloženo i u diskusiji premijera i ostalih je li kolega, ne 

bi se ponavljala, ali evidentno je li i unapređenje i ulaganje u infrastrukturu vezano za ovaj 

saobraćaj, u digitalizaciju, u značajniji i po prvi put značajniji razvoj turizma i kreiranje tih 

potrebnih preduvjeta, je li, kada govorimo o kulturi, sportu, kada govorimo o raznim vidovima 

turizma, bilo to kongresni turizam, zdravstveni turizam, jako je bitno da imamo tu dobru zračnu 

povezanost koja nam je ustvari preduslov, da možemo realizirati takve projekte. Tako da, evo, 

željela sam, kao neko ko je bio aktivano uključen u realizaciju ovog projekta, iako nisam bila 

u to vrijeme zastupnica, da se zahvalim i premijeru Uku i ministru Zlatku, koji su, dakle, 

pokazali i proaktivnost i spremnost na implementaciju ovih projekata koji su, evo, tokom sve 

diskusije kolega nekako se povlačilo jel da nam nedostaju te neke investicije i ulaganja koja će 

se višestruko vratiti ovaj Kantonu Sarajevo i građanima Kantona Sarajevo u budućem periodu. 

Hvala vam. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem zastupnice. S obzirom da dopredsjedavajući nije tu, idemo sad zastupnica Klarić, 

pa ćemo dati riječ onda zastupnik Handžiću. Zastupnica Klarić jel tu? Evo je, stiže. Prva 

diskusija. 

Sanela Klarić (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajuća. Svoju diskusiju bih uputila najprije prema onom sektoru 

koji se nekako najviše spominjao u diskusijama, a odnosi se na obrazovanje. Međutim, moram 

da kažem da u ovom Budžetu smo shvatili koliko je važno da visoko obrazovanje podržimo i 

kroz Fond za nauku, ali ono što sam sigurna da će ministrica Mesihović učiniti u narednom 

periodu jeste da naučna istraživanja povežemo sa industrijom i poduzetništvom, a posebno u 

onom polju kada govorimo o zelenim politikama i održivom razvoju i cirkularnoj ekonomiji. 

Zahvalna sam što je u ovom Budžetu su prepoznate dvije, da tako kažem, nove laboratorije, 

obzervatoriji i arboretum. Jako je važno da u visokom obrazovanju, zbog upravo svih ovih 

tektonskih promjena koje nam donose vrijeme na 2050. godine kada ćemo prestati koristiti i 

ugalj i naftu i plin. Jako je važno da kroz visoko obrazovanje našim profesorima i našim 

studentima obezbijedimo i drugačije načine obrazovanja kroz praktičnu nastavu, a upravo 

ovom podrškom, kako obzervatoriju za PMF fakultet, tako arboretumu za Šumarski fakultet i 

druge fakultete na Univerzitetu Sarajevo sigurno možemo pomoći u boljem kvalitetu nastave. 

Također.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

U pravu ste kolega, i ja sam ih čula, molim zastupnike, samo malo tišine i ministre, uključujući 

i premijera. 

Sanela Klarić (zastupnica) 

Zahvaljujem. Što se tiče visokog obrazovanja, odnosno i osnovnog i srednjeg obrazovanja, 

ovdje bih spomenula koliko je važna ta interdisciplinarna saradnja, odnosno saradnja između 

dva ministarstva, jer sigurno da kada govorimo o kvaliteti zraka, ali o kvalitetu zraka u 
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unutrašnjem prostoru, će biti prostora da između ova dva ministarstva podržimo projekat sa 

kojim ćemo istražiti koji su to sistemi koji se trenutno nude na tržištu i jesu najbolji za našu 

djecu i u kojima u budućnosti trebamo ulagati, jer vidim da i druge kolege su svjesni koliko je 

važan taj unutrašnji zrak jer naša djeca 90 % vremena provedu unutra. Međutim, ako govorimo 

o Ministarstvu za komunalne poslove, prostorno planiranja i okoliš, ono što je važno i što ću 

sigurno utjecati u narednom periodu, a posebno u ovoj godini 2024. jer smo dosta toga da 

kažem dobrog stavili u ovaj budžet, jeste da se projekti energetski efikasnosti vežu i za 

cirkularnu ekonomiju, da što više koristimo lokalne materijale, da podržimo stvaranje novih 

radnih mjesta, inovacije u proizvodnji materijala u građevinarstvu iz otpada, ne samo iz 

građevinskog otpada, nego iz otpada iz poljoprivrede i drugih materijala kojim Bosna i 

Hercegovina je bogata. Također, da mapiramo naše javne krovove, da na tim svim krovovima 

ugradimo obnovljive izvore energije, sisteme za grijanje vode ili proizvodnje bilo koje vrste 

energije, da bismo smanjili troškove u našim školama i vrtićima, ali sigurna sam i u drugim 

javnim institucijama, kao što su i tržnice i groblja itd. Važno je da se posvetimo tim prirodnim 

resursima kojima smo bogati i ako radimo i neka vrsta pošumljavanja jer smo danas saznali 

koliko smo u budžetu i o tome razmišljali, ali da struku pitamo koje su to vrste stabala, da nam 

Asocijacija pejzažnih arhitekata pomogne u tome, da struka pomogne u svemu onome što ćemo 

raditi i što smo planirali u ovoj godini. Ako govorimo o socijali, Ministarstvu socijale, ono što 

je važno jeste da je ova Vlada, odnosno prethodna Vlada, sada na čelu sa premijerom Fortom, 

prepoznala projekat dnevnih centara. To su vrtići za djecu sa stopostotnim invaliditetom, 

imamo ih preko 1003 porodice u Kantonu Sarajevo. Prvi put ova Vlada će imati priliku da 

otvori Dnevni centar Denis, ali važno je da u ovom budžetu planiramo sredstva za rad tog 

Centra, on se treba otvoriti sredinom godine i važno je da Kanton Sarajevo zajedno sa 

opštinama, ne samo da ovaj Centar otvorimo kako treba, jer on bi trebao biti i certificiran kao 

zeleni objekat, da praktično planiramo i otvaranje novih takvih centara. Važno je da vratimo 

identitet Kantona Sarajevo kao olimpijskog grada. Zahvalna sam Ministarstvu kulture i sporta 

koji je prepoznao ove projekte. I ne samo da pomognemo ZOI? 84, kada govorimo o Bjelašnici 

i Igmanu, da pomognemo i onim projektima olimpijskim objektima koji su na neki način 

zaboravljeni, koji imaju federalni značaj, a s druge strane jako je važno da se riješe njihova 

imovinska pravna pitanja, jer, recimo, Bob staza ili skakaonice, biatlonske staze čak nisu 

uknjižene u našim katastrima. Mislim da saradnjom sa lokalnim zajednicama taj identitet 

olimpijskog grada ćemo sigurno vratiti i zahvalna sam da projekat ratnih ljubavi će, također, 

biti podržan kroz ovo ministarstvo. Ono što je važno jeste da postoji projekat, postoji veliki 

broj projekata kao što su česme ili hanumice koje su interresorne i molit ću i insistirati ću na 

tome da ministarstva između sebe komuniciraju i da nam pomognu da i ovi projekti budu na 

neki način prepoznati i da ih zajedno implementiramo. Ali ono što je možda najvažnije reći za 

kraj ove moje diskusije, na čemu ću insistirati i sigurna sam, i veliki broj kolega će mi u tome 

pomoći, a to je da sve ovo što smo mi planirali u budžetu, a posebno ako ga govorimo o 

subvencijama, i zahvalna sam da su subvencije za poljoprivredu ostale u istom iznosu kao što 

je prošla godina, nisu se smanjile, 10 miliona, međutim, jako je važno, i to će prepoznati svi 

poljoprivredni proizvođači, da proizvodimo našu domaću hranu, ali isto tako da prepoznamo 

koji su to proizvođači koji, na neki, da kažem netransparentan način zloupotrebljavaju novac. 

Zato je važno da podržimo Kantonalnu upravu za inspekcijske poslove i da te kapacitete 

povećamo u smislu da radimo monitoring svih onih projekata. Evo, danas smo čuli da i oni 

veliki i iskrenog nijeta projekti kao što su podrška mladim stanovanju, traže monitoring, traže 

da pogledamo šta smo do sada uradili, to traže i projekt investiranja u privredu, to traže projekti 

investiranja u poljoprivredu. U svakom slučaju, mislim da svi ovi projekti, ukoliko budemo na 

pravilan način se fokusirali i na monitoring i na, da kažem, analize i ponovno replaniranje naših 

projekata sigurno će povećati kvalitet života u Kantonu Sarajevo. I ono što je možda najvažnije, 

pored javnog prijevoza, jako je važno da se pitamo da li naš Kanton Sarajevo projektima prema 
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potrebama čovjeka ili automobila i mislim da ovaj urbanistički plan koji će biti u javnoj 

raspravi pozivam sve svoje kolege arhitekte da nam se pridruže, da ga napravimo najodrživijim 

i najodgovornijim do sada. Hvala.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Završili smo krug prvih diskusija. Replika, jel? Replika zastupnica Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se, dopredsjedavajuća. Htjela bih se zahvaliti svojoj kolegici Saneli Klarić na 

njenom izlaganju i da se osvrnem na dio u kome je prezentirala centar, dnevni centar za djecu 

sa poteškoćama u razvoju i da joj se zahvalim što je na ovaj način akcentirala ovu temu, 

posebno u dijelu u kojem je istakla da nam je potrebno još ovakvih centara. Ja vjerujem da je 

kolegica razmišljala o tome i svakako da podržava sva sistemska rješenja po ovom pitanju, a 

da udruženja naprosto mogu biti određena vrsta podrške sistemskim rješenjima. I s tim u vezi, 

ja vas pozivam da podržite naš amandman koji se tiče otvaranja centra za autizam, pa vjerujem 

da ćemo imati vašu podršku. Hvala lijepa. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem. Ja ću vas samo podsjetiti šta je replika prema Poslovniku član 90. Poslanik, 

zastupnik može zatražit pravo na repliku da bi se ispravio navod koji može izazvati nesporazum 

ili zahtijeva objašnjenje. Tako da molim zastupnike da vode računa kada repliciraju. Za drugu 

diskusiju se javio zastupnik Šaljić. Izvolite. 

Izvolite, zastupnica Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Ja ne znam da li ste vi razumjeli upravo sam, to nije bio krivi navod, nego sam htjela da 

navedem diskusiju koja je bila akcentirana na sistemskim rješenjima. U tom kontekstu je bila 

moja replika i bila je potpuno tačno, ispravno precizno rečena. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Dakle, davali ste dodatna pojašnjenja pored zahvalnosti. Dobro. Zastupnik Šaljić, izvolite, 

imate riječ. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala predsjedavajuća. Ove 3 minute ja ću iskoristiti da skrenem pažnju vama koji ste kreirali 

Budžet na problem koji imamo u gradu. To je saobraćaj na mirovanju. Nisam vidio neka 

rješenja. Često govorim ovdje da baš po ovom problemu da u Kantonu Sarajevu imamo 

160 000 vozila. Da nemamo gdje se parkiramo, tu su i transferzale, neke naznake imamo za 

Devetu da će biti na proljeće gotova, barem tako nam je rekao ministar Šteta, ali za Prvu ja 

nisam ništa vidio u Budžetu. To je ova pored Avaza, pa na tunel Kobilju Glavu. Tu ima problem 

imovinsko-pravni problem sa firmom Penny. Ja ne znam, nisam vidio da je ovdje nešto 

sredstava odvojeno da se riješi ovaj problem ako treba ljudima da se plati i da se plati. Ako ne 

treba lijepo ima inspekcija, srušite objekat, uglavnom nam očistite put, jer ta transferzala nam 

je znači neophodna. Za Devetu transverzalu trpimo svi u Kantonu Sarajevo, a najviše 

stanovnici Mjesne zajednice Alipašin Most ili u narodu poznate kao Buljakovo. Znači svi 

možemo da vidimo da je tamo sve raskopano godinama, to su puževi koraci, ali evo barem 

kada čovjek vidi neke naznake pa može i da oprosti i da se i da se istrpi. I nadamo se da će to 

biti u ovom periodu kako smo dobili obećanje jer na toj strani pedeset hiljada ljudi sa naših 
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stanovnika direktno bi bilo imalo koristi od izgradnje kružnog toka Novom Gradu i povezivanja 

sa ostatkom grada i sa autoputem. Maloprije sam. Kako sam s vremenom vidiš li ti Deviću, 

koliko imam vremena? 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Imate još 20 sekundi. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Nemam ništa, evo, poklanjam ih vama predsjedavajuća Pekić. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja ću iskoristiti pravo na repliku, dakle na stav na stranci 281 kapitalni projekt financirani iz 

ino kreditnih sredstava realizacija sa 30. 9. Plan za '24. Imate pregled ulaganja Ministarstva 

saobraćaja, odnosno Direkcije za puteve, projekat izgradnje saobraćajnica, Prva transverzala i 

Deveta transverzala. Tako da ima prezentovano šta je plan, za šta je urađeno do devetog 

mjeseca '23. i za '24.godinu.  

Zastupnik Dević druga diskusija. Jel tako? Izvolite. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Kratko ću se osvrnuti samo dopredsjedavajuća na ovu Prvu transverzalu, ali vi niste tad 

bili u Skupštini, a jesam u prvom mandatu. Ja se sjećam kada je tadašnji premijer Forto ispratio 

mašine u izgradnju te prve transverzale. Gdje su danas te mašine? Gdje je ta Prva transverzala, 

a gdje je Forto? Sjećam se i Okerića kada se na onom bageru vozao, kad su poplave na Ilidži 

dole bile, kad su spašavali oni ovaj, onu elektro postrojenje, znači bila je ugrožene, mislim 

nestalo bi struje u cijeloj Bosni i Hercegovini da se oni nisu provozali s tim bagerom. Zašto 

ovo govorim? Zato što te slike dvije ustvari na najbolji način opisuju ono što vi radite ovdje u 

Kantonu Sarajevo 6 godina. I da nije ostalo ozbiljnih ljudi na pozicijama određenim, pa evo 

između ostalog i poziciji Zavoda zdravstvenog osiguranja, odnosno bolje rečeno, tamo gdje 

niste vi ušli, tamo nije ni napravljen haos, gdje ste ušli kao Šestorka, sada Trojka i sateliti, tu 

trava ne raste. Znači u svim segmentima. Posebno bih želio da se zahvalim premijeru na 

saradnji, on je rekao da će s nama sarađivati, pozvao nas je ovdje na saradnju u Skupštini 

Kantona Sarajevo, želim da informišem građane da nas nije pozvao kao Klub ni na jedan 

sastanak oko budžeta, da smo predložili 6 amandmana, mi SDA, Klub DF, čini mi se 40, SBiH 

15. Sve i jedan je odbijen. Pa majka mu stara jel moguće da se nije moglo naći 15 000 

konvertibilnih maraka ne znam za rekonstrukciju neke škole, ili nekog prozora u Novom 

Gradu? Evo, čitao sam tamo pet, šest škola, maloprije se hvalite u ovim amandmanima, čini 

mi se tri, četiri škole da su navedene. Kakav je to odnos spram javne rasprave, spram zastupnika 

u Skupštini Kantona Sarajevo, vi to sami sebi odgovorite. Posebno nas fascinira ovo 

Ministarstvo za raseljena lica koje ste otvorili u funkciji predsjedavajućeg Skupštine Kantona 

Sarajevo, pošto je on ministar za raseljena lica u slobodno vrijeme, dok ne odgovara Ustavnom 

sudu na kontinuirano rušenje Ustavnog poretka u Kantonu Sarajevo. I sad kad mi vama kažemo 

ajte, molim vas, barem uzmite tih pola milijuna maraka, pa ih prebacite na to u Ministarstvo 

socijale, pa provedite to tamo vašim tim političkim, ali dajte ljudi, nemojte ovu Skupštinu da 

dovodimo u situaciju da je nešto Kabinet dijelio, pazite, bez obzira što je Kabinet, znate ono 

ako se krijete iza kabineta, to je isto nekako da se krijete, ne znam. I vidi, vi nemate snage ni 

to da uradite, čak, iako je to sve u suprotnosti sa pravilima itd. I vidi ovo je jedan cirkus 

Kolorado koji ste vi napravili, on ima neki svoj tok, on će trajati godinu, dvije, tri, pet, osam, 

nije bitno. 
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Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Vrijeme. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Nije valjda prošlo tri minute? Mogu li završiti ovo oko cirkusa Kolorado, samo? Evo rečenicu 

samo da kažem? 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Molim vas, samo završite rečenicu jer imamo još prijavljenih a već je kasno. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Zahvaljujem dopredsjedavajuće. Znači, dali smo ponudu kao Klub SDA, uz sve anomalije koje 

ste predložili u ovom budžetu, prebacite ovu stavku s kabineta, spasite Skupštinu bruke i 

sramote da nešto Kabinet raspodjeljuje na Ministarstvo socijale. Klub SDA će glasati za takav 

budžet. Evo, bez obzira što ste nam sve amandmane odbili. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

A prvo je bilo na Kabinet premijera. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Evo može i na Ministarstvo socijale. Pazite, nisam siguran da premijer može izgurati, nema on 

snage da to izgura pa kontam možda bi na socijali prošlo ovo, da ga ne uvaljujem bezveze. Ako 

to uradite evo mi ćemo podržati. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Muamer Bandić. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem se. Klub Stranke za Bosnu i Hercegovine neće podržati ovaj Prijedlog budžeta iz 

jednog prostog razloga zato što je ovo odraz politika stranaka Trojke. Iz ovih politika možemo 

zaključiti da je Kantona Sarajevo, odnosno da je vladajuća Trojka odlučila da koncipira ovaj 

budžet na način da nas zaduži oko 600 000 000 ukupno sa 2024 godinom, to za nas nije 

prihvatljivo. Okolnost da se zadužujemo za 600 000 000 konvertibilnih maraka ne vidimo 

projekte koji će se u narednoj godini realizirati, prioritete tih projekata ne vidimo da su 

određeni, bar mi u Klubu Stranke za Bosnu i Hercegovinu to ne možemo vidjeti. Možda je to 

i u redu, stranke Trojke imaju svoju politiku, pretočili su ih u ovaj budžet i mi ćemo pratiti 

realizaciju ovog budžeta i vrlo redovno informisati javnost o svemu što se bude dešavalo. Svi 

oni koji smatraju da zaduženje od 600 000 000 i realizacija svih tih projekata koje mi sada 

vidimo, a ne vidimo ništa drugo osim tramvajske pruge, za nas nisu prihvatljivi. Da ne 

obrazlažem pozicije pojedinačno, to sam već u prethodnoj diskusiji uradio, ali također, u ovom 

budžetu nisu određeni zakonski prioriteti koji bi trebali da se realiziraju. Također nam to nije 

prihvatljivo, nisu nam neprihvatljive određeni odredbe u budžetu, a koje diskriminiraju 

određene kategorije. I to sam prethodno naveo u prethodnoj diskusiji, neću ponavljati, to su 

razlozi zbog čega mi nećemo prihvatiti ovaj budžet. Ni jedan projekat ne postoji, a da nije iz 

kreditnog zaduženja. Ni jedan. I smatramo da tu nije prihvatljivo. Stranke Trojke nisu uspjele 

da pronađu odgovor na smanjeni prihod od indirektnijih poreza i prema intenciji pondera koji 

je trenutno jel na snazi procjena je da će Kanton Sarajevo izgubiti nekih 200 000 000. U 
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konačnici, stranke Trojke nisu pronašle rješenje za to, bar ne u ovom Budžetu, niti su pronašli 

neki drugi način kako da saniraju posljedice tog pondera. Dakle, nisu uspjeli da kroz sistemska 

rješenja nam predlože kako da stavimo u funkciju javna dobra kako bi od njih imali koristi, 

kako bi povećavali budžet, odnosno prihod. I za nas to nije prihvatljivo i to je jedan od razloga 

zašto nećemo podržati. Što se tiče ovih dijelova koje je kolega Okerić i mi se slažemo, 

predsjedavajući je zakonodavni organ, ne smije mu se dozvoliti bilo kakva da kažem, 

realizacija obaveza koje padaju u nadležnost izvršnih organa. Moje vrijeme je isteklo dakle, 

Klub Stranke za Bosnu i Hercegovinu neće podržati ovaj Prijedlog budžeta. Hvala.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem. Ja ću svoje pravo na drugu diskusiju, ovaj iskoristi kao zadnja govornica, 

odnosno govornik. Faruk Selmanović. 

Joj, ja se stvarno izvinjavam, ja nisam upratila, zastupnica Melank, pa ćemo zastupniče 

Selmanović vi se ponovo samo prijavite. 

Miomirka Melank (zastupnica) 

Hvala, hvala. S obzirom na to, već sam prilično umorna i u ovo doba je govoriti nakon svih 

onih koji su o budžetu ovako mnogo rekli, prilično kompleksno, ali ipak da ponovim još 

jednom, s obzirom na to da je Budžet Kantona Sarajevo zaista opsežan u nekim stavovima 

možda previše uopšten i kompleksan dokument, potrebno je ponoviti da je njegov financijski 

obim ove godine težak jednu i pol milijardu i da je nacrt predstavljen u roku s budžetskim 

kalendarom. Riječ je o dokumentu na 645 strana i ne znam da li samo meni zapravo i nije bilo 

moguće u potpunosti savladati sve aspekte prihoda i rashoda u roku predviđenom za javnu 

raspravu i analizu. Prema rigoroznim, štedljivim kriterijima federalnog Ministarstva financija, 

prvobitno je planiran minimalistički u iznosu od milijardu i 260 000 000. Prihodi Kantona 

Sarajevo su federalnim Zakonom o pripadnosti javnih prihoda skresani legendarnom 

promjenom pondera prošle godine sa 2 na koeficijent 1,5, a ove godine za dodatnih 0,1. Da nije 

bilo promjene pondera, naš bi budžet ove godine bio veći, ne za jednu trećinu, kako neko rečen, 

nego za cirka 150 do 200 000 000. U potpunosti i sa indignacijom odbacujem zlonamjerne 

insinuacije o navodnim zloupotrebama. Budžet, donacije i kreditna sredstva su bila ove godine, 

kao što će uostalom i naredne godine između ostalog se koristiti za povećanje plata preko 

15 000 različitih korisnika, budžetskih učitelja, profesora, ljekara, vozača, majstora ili radnika, 

koriste se za rekonstrukciju izgradnje pruga te kupovinu vozila za javni saobraćaj u iznosu 

većem od 100 000 000, za subvenciju avioprijevoznicima, za digitalizaciju javne uprave, za 

rekonstrukciju zgrade Suda 7 000 000, za malu privredu 8,8 milijuna maraka, za subvencije 

poljoprivredi 10 000 000, za jačanje zimske turističke infrastrukture 7,5 milijuna maraka, u 

poslovne zone bit će uloženo 7,5 miliona, za preventivne programe u zdravstvu 2,5 miliona, za 

opremanje i rekonstrukciju domova zdravlja i hitne pomoći 5,5, miliona, za projekte izgradnju 

i opremanje kulturne infrastrukture i muzeja Ars Aevi skoro 10 miliona, 10 miliona ide i za 

sportsku infrastrukturu, 5, 8 000 000 za naučnoistraživački rad više nego ikada, za zaštitu 

porodica sa djecom i financiranje porodiljnih naknada planirano je 100 000 000, za ulaganje 

barijera, za uklanjanje barijera za osobe sa invaliditetom 2 miliona. I uz sve što nisam 

pomenula, jer bi za neprekidno čitanje svih stavki trebalo bar 10 dana da se iskaže sve ono šta 

je planirano u ovom budžetu. Neće nam biti dovoljan dva mandata da dostignemo nivo razvoja 

zemalja koji su naši sugrađani otišli u potrazi za boljim životom nakon 20 i kusur godina iz 

Bosne i Hercegovine. Neće nam biti dovoljno da ih vratimo i da unaprijedimo ustanove kulture, 

pozorišta, filharmoniju, vjerojatno i neke kultne i za naše nasleđe markantne objekte poput 

Skenderije. Govore da nema stavke na budžetu protiv zagađenja i za čisti vazduh, ako o tome 

u ovom budžetu govorimo, sva sredstva uložena u gradski saobraćaj, posebno za vozila koja 



L/K 
132 

se kreću na struju, su ulaganja u smanjenje zagađenja, jer saobraćaj doprinosi trećini ukupnog 

zagađenja u sarajevskoj kotlini. Besplatne karte za prijevoz su ulaganja u čist zrak, urbanistički 

plan je ulaganje u čist zrak, recikliranje i razvoj cirkularne ekonomije su ulaganje u čist grad i 

čist zrak, tu spada i Centar za adaptivno upravljanje saobraćajem. Na isti način smatram da i 

utopljavanje fasada javnih i privatnih objekata zapravo, ali ne za čisti zrak, za zamjenu peći na 

fosilna goriva toplinskim pumpama i drugim alternativnim grijanjem u ložištima bit će uloženo 

26 miliona, kao i 5,8 miliona u financiranje naučnoistraživačkog rada. Sve je to zapravo za čisti 

zrak. To je isto i masovna sadnja drveća u svim opštinama i mnoge druge mjere koje su 

financirane u ovom budžetu odnose se zapravo na to da se smanje zagađenje u Sarajevu. Budžet 

je dokument kojim se raspoređuje sredstva za desetine investicija i više od 15 000 korisnika. 

Ako bude rastao brže nego do sada uz naš veliki trud i uz pomoć EU kojoj težimo, možda ćemo 

jednog dana moći da kažemo da imamo razvojni budžet. Sada ovo jeste hrabro planiranje uz 

sve prepreke proizašle iz postcovid svjetske inflacije, uz probleme u snabdijevanju 

energentima, uz ratove na istoku, jugu, za jednu relativno malu i srednje razvijenu zajednicu, 

poput naše. Kao i prethodnih godina, u kojima je Trojka pokazala da može mijenjati paradigmu, 

ovaj ćemo budžet izglasati u koaliciji bez podrške jednog dijela zastupnika čiji su ciljevi 

drugačiji od naših i koju zapravo nikad nismo ni tražili. Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnica Vujović, jel druga diskusija ili replika? Prvo se javio zastupnik Kapidžić, replika. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem, ali moram da reagujem obzirom da na kraju se ova diskusija cijenjene kolegice 

ovdje završava da će izglasati budžet, kako to reče, bez jednog dijela zastupnika kojima to nije 

cilj, a vidim da se spominje zaštita vazduha i kroz budžet borba za čisti zrak i vode itd, a imali 

smo priliku u proteklom periodu, proteklih par mjeseci, da vidimo kako su se iste te politike 

zalagale za promjenu vodozaštitne zone, što je katastrofalno. A isto tako ovaj ćemo vrlo brzo 

dobiti i ovdje ovaj ukidanje Odluke o zaštiti ventilokoridora i baš me interesuje kako će 

reagovati ovaj iste te zastupnice koje se bore tako zdušno za čistiji vazduh i ovaj čistiji grad. 

Tako da mislim da u tom smislu moram da repliciram, da smo mi prozvani kao neka ekipa koja 

se ovdje bori, da se ovaj vazduh još više zagadi ili da se voda još više zaprlja, to je za mene 

uvredljivo, jer evo, otkako sam od kako sam u ovoj političkoj sferi, 4 godine se borim da se 

zaustavi ova pomahnitala izgradnja, a mi ćemo vrlo brzo dobiti urbanistički plan, a onda i 

ukidanje skupštinske odluke koja je inače inicijativa famozne Šestorke o zaštiti 

ventilokoridora. Sada će Trojka ta famozna da to ukida da bi se omogućila izgradnja, i to 

izgradnja u centralnom dijelu odnosno na teritoriju Općine Centar, Općine Novo Sarajevo. 

Dakle, moram da priznam da vizija o kojoj pričaju je katastrofalna, a prikazuje je kao nešto 

spasonosno. Pazite, ovdje u ovom Budžetu ne vidim šta su ponudili, recimo, za unapređenje 

Zavoda za planiranje razvoja grada. Znači Zavod se zove Zavod za planiranje razvoja grada, 

odnosno Kantona, za planiranje razvoja kantona, tu se stručni ljudi drže sa minimalnom platom 

20 godina, istom platom nit koga interesuje taj Zavod, nit koga interesuje planiranje razvoja 

grada, odnosno Trojku sigurno ne interesuje planiranje razvoja grada, odnosno razvoj grada. 

Hvala. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Selmanović, replika. 
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Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Nisam se mislio javljati za repliku. Doista kolegicu cijenim i smatram da je jako 

simpatično i originalna u svom izlaganju. Međutim, moram da kažem da sam ponos što su naši 

ciljevi drugačiji. Ja sam ponosan na to jer su naša mjerila drugačija i naša su osjećanja dublja i 

toplija. Naši ciljevi su zaštita građana Kantona Sarajevo, zaštita države Bosne i Hercegovine. 

I moram vas ispraviti u jednom dijelu, ljudi nisu napustili Kanton Sarajevo zbog neadekvatne 

ponude u pozorištima ili zbog nedostatka partija u Skenderiju. Napustili su zbog sigurnosne 

situacije, napustili su zbog onoga što ne mogu da steknu adekvatna prava za zaposlenje, što 

nema poticaja za mlade, što ne razvijamo infrastrukturu i što ne ulažemo u razvoj Kantona 

Sarajevo već, naši su budžeti isključivo socijalni i otprilike pred svake izbore kupujemo 

socijalni mir. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnica Melank ispravka krivog navode. Molim vas da završimo ovo repliciranje. 

Miomirka Melank (zastupnica) 

Meni je zaista žao što vam produžavam agoniju našim bespotrebnim diskusijama u ovo kasno 

vrijeme, ali zaista ne mogu da pristanem na to da su nečija osjećanja toplija i da on tako 

hladnokrvno to tvrdi o tom čija su osjećanja o nečemu toplija ili hladnija bi se dao diskutovati, 

tome nije mjesto ovdje na diskusiji o Budžetu. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

S obzirom da smo se udaljili od teme za drugu, diskusija se javila zastupnica Bešlija. Izvolite.  

Izvinjavam se zastupnik Selmanović diskusija, pa zastupnica Bešlija. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Da su naša osjećanja dublja i toplija govori činjenica da smo mi podnijeli 

amandman o zaštiti najugroženijih kategorija stanovništva u Kantona Sarajevo, a ova Vlada je 

to odbila onako, da bi vjerojatno predsjedavajući Skupštine imao tih 600 000. Budžet kada ga 

pogledate u cijelosti imamo dosta stvari na koji moramo ukazati u ovom trenutku, a evo, svima 

su nam puna usta zagađenosti zraka u Kantona Sarajevo. Morate biti svjesni da je ovo Vlada u 

kontinuitetu, pa ako se sjećate prve Vlade Fortine i vozanja kombijem u znak jel ovaj podrške 

smanjenju zagađenja. Od toga pa nadalje nije poduzeto ništa. U budžetu nemamo apsolutno ni 

jednu stavku o nastavku gasifikacije kao jednog od načina smanjenje zagađenje zraka. 

Prethodna Vlada je govorila i o kreiranju peletare za proizvodnju peleta kao jednog od 

alternativnog goriva koji će upravo smanjiti zagađenje zraka u Kantonu Sarajevo. Govorimo o 

ekologiji i obnovljivim izvorima energije. U budžetu nema apsolutno ništa da bi se olakšalo da 

bi se napravio poticaj da investitori dođu u Kanton Sarajevo i ulažu u solarne panele i 

obnovljive izvore energije. To je ono što nama treba. I to je adekvatan način za rješavanje 

problema zagađenosti zraka. Ovim tempom, ovaj projekat možemo slobodno nazvati bit će ako 

Bog da. Tamo projekt je za obrazovanje, za našu djecu u školama. Ono za što mene najviše 

brine jeste budžet koji je određen za kupovinu udžbenika. Hoće li biti Kanton Sarajevo i ove 

godine jedini Kanton u kojem će se kupovati tri apsolutno iste knjige? Hoće li biti Kanton 

Sarajevo, Kanton Sarajevo u kojem će se kupovati knjige koje su već korištene, i to pogotovo 

u dijelu koji se odnosi za prvačiće. A to su, znamo, radne knjige koje su već popunjene. To je 

ono o čemu mi moramo voditi računa. Govorili smo o Univerzitetu, ali jako je malo u ovom 

budžetu stvari koje se odnose na srednjoškolsko obrazovanje, na našu djecu, na udžbenike, 
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gdje moramo posebno voditi računa kakve knjige štampamo, šta radimo i šta kupujemo sa 

budžetskim novcem? Hvala 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Vrijeme isteklo. Druga diskusija zastupnica Bešlija. 

Vildana Bešlija (zastupnica) 

Hvala. Evo, ja sam stala na ovom dijelu vezano za rodno odgovorno budžetiranje. S obzirom 

da nisam čula, jer neke su se diskusije ponavljale, ali u ovom kontekstu nisam čula nikakve 

diskusije. Moram reći ne znam zato da li je uopšte primijećeno po prvi put imamo budžet 

jednog kantona u Bosni i Hercegovini koji ima ovaj dio definisan u budžetu. Čestitam 

Ministarstvu financija jer smo još jednom, na moje lično zadovoljstvo, primjer dobrih politika. 

I da, ne treba se kriti iza politika, ako su dobre, to treba javno istaknuti i zato sam ponosna na 

politike koje smo kao Naša stranka onda, naravno i kao Trojka i većina planirali i realizovali. 

Znači ovdje imate odjeljak pod 6. Pregled rodno odgovornih projekata koji se financiraju iz 

Budžeta Kantona Sarajevo. Znači, to je ta novina koji je u potpunosti u skladu sa Zakonom o 

ravnopravnosti spolova, strategijom razvoja Kantona Sarajevo, Akcionim planom za 

ravnopravnost spolova, te drugim strateškim dokumentima Kantona i međunarodnim 

konvencijama. S tim u vezi, u oblasti odgoja i obrazovanja planira se sufinanciranje završetka 

osnovnog obrazovanja odraslih, čime se doprinosi smanjenju nepismenosti stanovništva i 

stvaranju prilika za uključivanje u tržište rada. U iznosu od 70 000 konvertibilnih maraka. 

Davanje stipendija učenicama i učenicima za deficitarna zanimanja znači čime se postiče veći 

upis učenika u srednje škole u iznosu od 500 000, sufinanciranje predškolskog obrazovanja u 

privatnim vrtićima koji doprinosi stvaranju boljih prilika za rad za majke i očeve u iznosu od 

15 miliona i 900. U oblasti nauke visokog obrazovanja za podršku programa nauka u području 

kantona planira se izdvojiti 3  850000. To uključuje podršku za naučno istraživačke i 

umjetničke radove, projekte čiji su nosioci mladi istraživači i istraživačice, sufinanciranje 

troškova tehničke izrade i odbrane doktorske disertacije na Univerzitetu, uvođenje programa i 

necikličnih programa, sufinanciranje učešća na događaju, konferencijama itd koje su u 

Europskoj uniji. U oblasti privrede izdvaja se 8  850000 u poticaj razvoja male privrede, 

dodatni 350 000 se planira izdvojiti posebno za poticaj razvoja ženskog poduzetništva. 

Značajna su izdvajanje u oblasti rada, socijalne politike, raseljenih lica, izbjeglica. Znači, puno 

je toga, 87 000 000 za porodilje itd i programe socijalne zaštite. Mnogo je toga, ne mogu, evo, 

opet stići i u drugoj diskusiji da ovaj da sve to pobrojim. Preventivni programi, zdravstveno 

osiguranje trudnica i porodilja koje smo uveli '19.godine, koji ne mogu ostvariti po drugim 

osnovama, znači iz Budžeta Kabineta premijera nastavlja se izdvajanje za projekat "Naši dani 

u mjesecu". Izvinjavam se samo sekunda. I ovaj pregled obuhvata pet prioritetnih sektora znači 

i ne predstavlja nužno sva izdvajanja. Hoću da kažem da ovo što nisam uspjela, opet nisam 

stigla pobrojati u suštini predstavlja, znači 10 % budžeta Kantona Sarajevo. Ja želim samo 

istaknuti da mi kao Skupština, kao Vlada i kao građani Kantona Sarajevo trebamo biti ponosni 

na ovu činjenicu. Hvala vam. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Replika Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala kolegice Pekić. Replika je kolegici Bešliji zbog toga što jesam primijetio ovaj dio, 

međutim maloprije nisam stigao u diskusiji da se na njega referišem, pa moram iskoristio ovu 

priliku kada je kolegica Bešlija spomenula ovaj odjeljak koji je novina u budžetu. Prije svega 
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ovi projekt koji ste nabrojali uglavnom su projekti koji su bili ranijih godina, a to što ste ih sada 

na neki način klasificirali, kao kako ste ih nazvali, pregled rodno odgovornih projekata koji se 

finansiraju iz Budžeta Kantona Sarajevo, ne znači da je to neka posebna novina. Ako uđete u 

strukturu toga što je sada upravo nabrojali, vidjet ćete da barem 70 % toga su klasični projekti 

i programi ministarstva privrede ili drugih resornih ministarstva, poput ministarstva 

obrazovanja itd. Međutim, nisam se zbog toga javio. Javio se zbog jedne diskrapance, jednog 

neslaganja u onome što se nalazi u nazivu ovog odjela budžeta i onoga što se nalazi u pravnom 

osnovu za ovakav odjel budžeta. Naime, na više mjesta ste citirali sami kada ste čitali taj dio 

budžeta, Zakon o ravnopravnosti spolova koji na ispravan način definiše spol kao biološku 

kategoriju muškarca i žene. Što vas nije spriječilo da u naslov stavite nezakonit naziv Pregled 

rodno odgovornih projekata. Da bi građani mogli razumjeti razliku između roda i spola, spol 

je ono sa čime se rodimo, a rod je ono što nas pokušavaju uvjeriti da možemo promijeniti. Ja 

kao jedan tradicionalista u tom smislu, mislim da ovakva terminologija u Budžetu, a imajući u 

vidu činjenicu da Zakon o ravnopravnosti spolova ne prepoznaje rodnu, nego isključivo spolnu, 

diskriminaciju ili nediskriminaciju, kako vi volite kazati iz Naše stranke, pozitivnu 

diskriminaciju, volio bi da prilikom kreiranja programa iz ravnopravnosti spolova koristite 

adekvatnu terminologiju. Ja znam da je spol kao takav globalno, pa tako evo i došli smo u 21. 

stoljeću 2024. godini u to da je to potpuno normalno u Skupštini Kantona Sarajevo spol kao 

takav, da je napadnut kao jedna biološka, prirodna, ja bi se usudio reći i božanska kategorija. 

Rod s druge strane je nešto što je stvar ideologije, politike, društvene kategorije koju vi iz Naše 

stranke posebno želite nametnuti kao pravilo. S tim u vezi, smatrao sam se obaveznim da na 

takav način prokomentarišem da je sam naziv ovoga dijela Budžeta neadekvatan, iako duboko 

svjestan da već u osnovnim i srednjim školama ta vaša rodna ideologija, kako je ja i veliki broj 

ljudi na svijetu volimo nazvati, je duboko penetrirala, tako da kada dođemo na vlast, ako Bog 

da, a kako ste nastavili, neće nam dugo trebati, sve to što ste uradili, vratit ćemo na biološke, 

prirodne, ljudske kategorije i ova vrsta ideologije koju (nerazumljivo jer dopredsjedavajuća 

govori istovremeno) neće više imati mjesta u Kantonu Sarajevo. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnice Bešlija, replika, pretpostavljam. Zastupnica Bešlija.  

Vildana Bešlija (zastupnica) 

Hvala. Pa, naravno, ovdje u potpunosti znači citiran član 24. Zakona o ravnopravnosti spolova, 

znači ne samo međunarodnih agencija, a to sam već i rekla, konvencija, dokumenata, strateških 

Kantona Sarajevo, znači, u potpunosti je član 24. Zakona o ravnopravnosti spolova, na koju se 

vi kao pozivate, nego uopšte da ulazim u to, u vaše poimanje, šta je rodno odgovorno, znači, 

ovo je ustaljen i naziv i princip projektovanja budžeta koji predstavlja novinu i mislim da je 

vrijedan pomena, a ne bih uopšte ulazila u detalje koje vi radite vaše pretpostavke, hoćete li se 

vratiti, kad ćete se vratiti, šta ćete raditi. Znači, Budžet je odraz ove politike i kao što sam rekla, 

ponosna sam na ono što smo donijeli, što se nadam da ćemo vrlo brzo usvojiti ovdje u 

Skupštini. Hvala vam. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ovu repliku moram zaista iskoristiti da kažem kako, na neki način me fascinira otvorenost i 

hrabrost kolegice Bešlija, generalno, kolega iz Naše stranke koji uprkos svemu, vrlo jasno i 

nedvosmisleno zastupaju svoje pozicije. Ono što s druge strane smatram malo licemjernim 
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jeste da kako je kolegica Vildana rekla, je ovo politika aktualne većine, a u kojoj se nalaze i 

političke stranke koje vole da se pozivaju na neke prirodne uzance i norme kada su u pitanju 

spolovi i rodovi.  

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Kolega, Zahiragiću, ja vas stvarno molim. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ovo je vrlo važna tema, meni najvažnija danas. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ja vas zaista molim. Ispravka krivog navoda Bešlija. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala vam. 

Vildana Bešlija (zastupnica) 

Znači totalna ispravka krivog navoda. Ja sam se direktno pozvala na član 24. Zakona o 

ravnopravnosti spolova. Nemojte da vrtite priču u krug tamo gdje joj nije mjesto. Hvala vam. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Ispravka krivog navoda i dajte, molim vas da završimo ovu temu. Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala kolegice Pekić. Dakle, upravo sam i ja kazao isto što kao kolegica Bešlija. Zakon o 

ravnopravnosti spolova s tim u vezi, trebali ste ovu odredbu nazvati spolna ili kako sad ću vam 

pokušati to prevesti na naš jezik. Ovo ste trebali vi nazvati, gospođo, zapravo Vlado Kantona, 

Pregled spolno odgovornih projekata ili pregled odgovornih projekata sa ciljem zaštite 

ravnopravnosti spolova koji se financiraju iz Budžeta Kantona Sarajevo. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Kolega Zahiragić, već ste dovoljno objasnili svoje stavove, udaljili smo se od teme, ako 

možemo dalje da nastavimo sa sjednicom. I replika zastupnik Bandić, pretpostavljam, 

zastupnici Bešlija ili? 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Da. Pa evo ja ću pozdraviti sve ono što je kolegica Bešlija navela kao pozitivne primjere od 

kojih građani imaju korist, a koje su stranke Trojke i njihova Vlada, jel kao izvršna vlast i svi 

ostali organi izvršne vlasti uradili u prethodnom periodu. Ali želim da skrenem jednu, odnosno 

istaknem jednu činjenicu da je ova Vlada i stranke Trojke u prethodnom periodu imali najveći 

broj odluka ombudsmana gdje se krše ljudska prava. Ja sam uzeo neku analizu, par onih odluka 

koje su meni bile dostupne i sve se nalaze, odnosno dolaze iz vremena vladajuće Trojke. Veliki 

broj, dakle, odluka ombudsmana o ugrožavanju i diskriminaciji ljudskih prava, tako da u tom 

smislu pozdravljam sve one odluke dakle od kojih građani imaju korist, ali isto tako imam 

potrebu da i građane upoznamo i o tim odlukama ombudsmana. Hvala. 
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Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem, ja mislim da je naziv adekvatan člana 7. Zastupnica Vujović druga diskusija. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem. Zahvaljujem dopredsjedavajuća. Zahvaljujem dopredsjedavajuća, evo, ja ću 

iskoristiti priliku da u drugoj diskusiji djelomično repliciram pojedinim zastupnicima, bez 

namjere da nekoga uvrijedimo ili da izazovem bilo kakvu reakciju, vidim da je poprilično kasno 

i da je manje-više, svima popustila na neki način koncentracija. Mi danas raspravljamo o 

najvažnijem dokumentu za narednu godinu, a to je Budžet Kantona Sarajevo i ja bih voljela da 

je ova rasprava koju mi danas vodimo vođena prije 20 dana kada je bio Nacrt Budžeta Kantona 

Sarajevo. Moram istaći, djelomično replicirati kolegici Melank kada je rekla, parafrazirat ću, 

maloprije u diskusiji da nama, odnosno opoziciji fakturiše je jednu nezainteresovanost za 

budžet. Ja moram istaći da iz Kluba Demokratske fronte smo aktivno učestvovali i na Nacrtu 

Budžeta, i kroz javnu raspravu i kroz amandmane na Prijedlog Budžeta. Kao što sam rekla, 

izvinjavam se ako sam malo to parafrazirala, ali u svakom slučaju to sam tako shvatila, jer ćete 

vi ko biva svakako usvojiti budžet. I vi na takav jedan način pokazujete da apsolutno nema u 

ovoj Skupštini, a ni u Vladi očigledno, jednog političkog dijaloga i jednog političkog diskursa 

da se i sa vlasti i sa opozicijom, bez obzira pošto vidimo da je Kanton Sarajevo trusno područje, 

da vrlo često dolazi do prekompozicije vlasti, do toga se vrlo lako može promijeniti na jednu 

ili na drugu stranu. Ono što mi zaista želimo, naročito Klub Demokratske fronte jeste da 

zajednički djelujemo i da podržavamo zaista dobre one ideje, dobre prijedloge koji su korisni 

za građane Kantona Sarajevo i za društvo u cjelini. Mislim da smo to proteklih godinu dana 

pokazali kroz svoje političko djelovanje, tako da apsolutno ne želim da dozvolim da se jedan 

takav način ophodi prema, bilo koji način prema kolegama bilo iz pozicije ili opozicije. 

Također, iskoristit ću priliku da čestitam kolegama iz Ministarstva financija koji su unatoč 

svim problemima, političkim problema koji su imali proteklih godinu dana, a to je da su imali 

tri ministra financija, ne samo oni, ali njih posebno uzimam za primjer, odradili savršen posao 

i nama zastupnicima isporučili jel dostavili ovaj Budžet u jednoj redovnoj proceduri, to je za 

svaku pohvalu, ali ono što nije za svaku pohvalu jeste da Kanton Sarajevo ove godine ima treću 

vlast, da ima diskontinuitet projekata i da ima jednu očigledno jednu sliku koja se stvorila da 

mi danas ovdje ko biva, kritikujemo budžet, a vi ga ko hvalite, a u suštini, ako objektivno 

sagledamo sve diskusije i pozicije i opozicije, shvatit ćemo da smo objektivno na tragu istom, 

stoga ja koristim priliku zaista da pročitate amandmane koje smo mi iz Kluba Demokratske 

fronte uputili, podržite koje vi smatra da trebate i da zajednički možemo unaprijediti Budžet 

Kantona Sarajevo za narednu godinu. Toliko. Hvala lijepo. 

Jelena Pekić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik. Kome.? Molim? Izvolite, zastupnik Dević. Niste se prijavili zastupnice za repliku. 

A nema, evo ja ne vidim ovdje da ste se prijavili. Dobit ćete priliku za repliku. Zastupnik Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Mislim ja, mogu dati kolegici prednost ako je potrebno. Replika kolegici Vujović samo u 

sljedećem segmentu, podrška onome, naravno što je ona spomenula u smislu saradnje, da tu 

nema nikakve suradnje i ovo pokazuje sav besmisao cijelog procesa, od nacrta pa do prijedloga 

do amandmana. Ako imate vlast koja je pretvorila budžet Kantona Sarajevo u poziciju 

predsjedavajućeg koji se pretvorio u ministra za raseljena lica, da dijeli 600 000 konvertibilnih 

maraka s jedne strane i s druge strane da imate situaciju, ni jedan amandman da nije usvojen 

pazite, ni ona je od 10 000, to se govori, ide u pitanju jedna, kako bih kazao potpuno 
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neinkluzivna vlast, jedna bahata vlast kojom se ne može sarađivati. A ono što je drugi problem 

budžeta ovog, možda još veći od te bahatosti, što je iz godine u godinu ta gospoda u budžet 

stavlja potpuno nespremne i nepripremljene projekte koji niti imaju projektnu dokumentaciju, 

niti imaju građevinske dozvole, urbanističke, to definišu tamo kroz neka kreditna sredstva i 

onda na kraju, kada ne znaju, mislim, ne mogu potrošiti sredstva, oni su potpuno neozbiljni da 

realiziraju Budžet od 800 000 000, a kamoli od milijardu i 500, onda idu one preraspodjele, daj 

ti meni pedeset, tebi 100, ondje 150 pred izbore, daj ovom i to se tako vrti, Kantona Sarajevo 

ide u dubiozu. To je ustvari ono što rade. Evo ja bih iskoristio priliku da pozdravim našeg 

ministra za raseljena lice. Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika kolegi Deviću. Replika kolegi Deviću koji želi da ovdje danas, tokom svojih diskusija, 

bude moralna vertikala. Ja ću kazati kolega Deviću, s obzirom da ste u svojoj prethodnoj 

diskusiji. 

Ispravka krivog navoda zastupnik Mahir Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Ne, ja uopće nemam namjeru da bude moralna vertikala. Tako da to što je neka vaša 

konstrukcija, to uopće nije moja nikakva rečenica. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Deviću, u svojoj prethodnoj diskusiji navodili ste kako su se škole gradile u vaše doba, 

da li je to. 

Ispravka krivog navoda kolega Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Vodite računa, to je u vaše doba, ja tada nisam bio ni u Skupštini, ni u Vladi, to je u vaše doba, 

vi ste tada zastupnik bili i ministar je bio Kazazović iz SDA. Znači, ne, u moje doba, u vaše 

doba. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Deviću, nemojte me više prekidati, govorim da je ovo više doba. 2013.godine kada ste 

bili direktor škole koja nije imala učenike, gdje 8 mjeseci ste bili direktor škole, naplatili ste 

dvadeset hiljada konvertibilnih maraka. 

Ispravka krivog navoda zastupnik Mahir Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

To je potpuno netačno. Kolega Mahir Dević jeste bio vršilac dužnosti direktora škole koja je, 

za razliku od ove vaše koju ste vi otvorili na Šipu, otvorena potpuno u skladu sa zakonom, koja 

je imala urbanističku dozvolu, građevinsku dozvolu, upotrebnu, dozvolu i koja je, to vam može 

i potvrditi kolega Marjanović. Prema tome, nemojte dezinformacije širiti. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Poslovnička intervencija zastupnik Marjanović.  

Mahir Dević (zastupnik) 

I pitanje je jel ovo tema budžeta. 
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Damir Marjanović (zastupnik) 

Molim uvažene kolege da se vrate na temu budžeta, hvala. Ne, ja rekoh, molim kolege da se 

vrate na temu budžeta. Hvala velika. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Samo ne dozvoljavam vam nikome, kolega Deviću da glumi moralnu vertikalu i da optužujete 

druge. Ja nikad nisam uzeo nikakva sredstva, za razliku od vas, gdje ste bili direktor škole, a 

gdje nisu bili učenici, kolega Deviću. U izgradnji škole vi ste imenovani za direktora škole i 

nije vas stid i sram danas tokom dana da ovdje glumite, dezavuišete javnost i govorite neistine, 

kolega Deviću. Predsjedavajući Skupština na Kabinetu predsjedavajućeg Skupštine nema 

600 000 konvertibilnih maraka onako kako vi kažete samo za jednu poziciju. Lijepo sam to 

objasnio da 400 000 konvertibilnih maraka je kolega Deviću određeno za održivi povratak 

naših povratnika u manjem bh entitetu. Tako da pokušavajte, pokušavate da dezavuišete 

javnost. Zato bi vas zamolio da decidno kolega Deviću govorite istinu, u protivnom i protiv 

vas ću pokrenuti tužbu za klevetu. Izvolite kolega Deviću. 

Ispravka krivog navoda, zastupnik Muamer Bandić. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Predsjedavajući, ovo što govorite iz 2013, ja sam bio u toj Vladi. Na otvaranju te škole je bio 

vaš predsjednik, ja mislim da je on jedan bio od onih koji je presjekao vrpcu sa Kozadrom 

Muhamedom koji je bio tada vd premijer. Samo ću vas podsjetiti na tu činjenicu, ja sam bio 

tada prisutan, i nije bilo nikakvog govora o ovom obliku dobijanja bilo kakvih financijskih 

sredstava koje vi govorite, bar mi nismo bili upoznati s tim. Ukoliko jesmo, da imali neku 

informaciju, ukoliko je bila neka stvarna informacija, ona bi bila nama dostupna, ne znam 

uopšte otkud vam ta informacija da vi sada u ovom vremenu spominjete to iz 2013,d ali je bio 

neko zaposlen ili nije. Hvala. I kolega Marjanović je tada bio ministar u Vladi, mislim da se on 

tog dijela dobro sjeća. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zato što mi kolega Bandiću nemamo pamćenje ribica, već imamo pamćenje dugo unazad i ne 

želimo i ne dozvoljavamo nikome da nam glumi ovdje moralne vertikale i da čitav dan ovdje 

dezavuiše javnost ponavljajući jednu te istu mantru desetak puta kako neko nezakonito, kako 

neko netransparentno troši sredstva. To nije korektno. 

Bez obzira, imam potrebu i vama da kažem kolegama Bandiću, evo, rekao sam vam sad. 

Uključite kolegu Bandića. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Po Poslovniku, vi bi sada trebali da kažete da li je ispravka krivog navoda moja bila ispravna 

ili nije, argumentovano, argumentovano da me ispravite. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Dobro, ima li neko replika ili javljanja vezano za tačku dnevnog reda Prijedlog Budžeta 

Kantona Sarajevo? 

Ovako, ko god, ko god bude replicirao, a bude skrenuo sa tačke dnevnog reda, isključit ću ga, 

evo, sad najavljujem. Da li ima neko potrebu da replicira nekome u okviru tačke dnevnog reda? 
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Ukoliko budete replicirali van tačke dnevnog reda, zato što ste imali priliku da replicirate i 

govorite. Kolega Mahir Dević, replika. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala lijepo. Ovaj niz neistinitih podataka koje ste vi o meni iznijeli je potpuno netačan. Ne 

znam zašto vam je to trebalo? Da li ste sada vi se nešto naljutili na mene zato što sam ja 

kritikovao jednu praksu u budžetu koja je potpuno netransparentna, ne valja. Ovaj, toliko je to 

dobar projekat bio da je to i danas jedina škola u Federaciji koja je Erasmus plus ka program, 

gdje vaša ministrica dođe da se slika i to predstavlja, da je njen projekat. I ne bi se bavio tim. 

Ja sam ponosan na taj svoj period, to je bilo sve potpuno u skladu sa zakonom, čisto, jasno, kao 

sunce. I vi ste tad vlast bili, vi u Skupštini, vaš predsjednik stranke, premijer ili šef kluba? 

Sada da odem na ovaj dio. Znači ja zaista predsjedavajući, ne znam kojom argumentacijom da 

vama obrazložim da je potpuno nezakonito, pa evo, možda bi za vas bilo to jednostavnije da 

kažem, nije praksa, neuobičajeno, nenormalno je, bolan, bolan, nenormalno je da ti dijeliš 

600 000 KM, pored žive Vlade.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Deviću, možete li se vratiti na tačku dnevnog reda? 

Mahir Dević (zastupnik) 

Na tačci sam ja, Kabinet predsjedavajućeg 600 000. To je tačka. Ja sam na toj tačci, vratio sam 

se na nju i nemojte me prekidati, molim vas. Znači, to je nenormalna jedna pojava, imamo 

ministarstvo, imamo premijera Kantona, imamo neki i ured koji ste obećali, pa evo ne 

postavljate ga 3 godine i kada ja kritiku im kažem da je tu nenormalno, vi kažete da ja glumim 

moralnu vertikalu. Ne, ja sam rekao da vi glumite ministra za raseljena lica u ime Skupštine 

Kantonu i vi, to je za vas uvreda. Ali vi se tako ponašate, postavili ste se u neku poziciju da ste 

vi kao u nekoj misiji, kao vi ste za povratnike, a mi smo kao protiv povratnika, jel? Pa vi ste u 

nekim filmovima koji su potpuno nerealni, predsjedavajući, pazite i ja vam govorim samo da 

se vratite u film koji se zove zakon, Zakon o Vladi Kantona, Poslovnik o radu Skupštine 

Kantona i Budžet i nema potrebe da se opterećujete s tako teškim poslovima, a niste još ni 

Poslovnik savladali. Čim savladate Poslovnik, evo, razmotrit ćemo i o ovoj opciji da vam damo 

i ovu vrstu nadležnosti. Eto, toliko hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala kolega Deviću. Oni koji žele da provjere moje navode mogu da pročitaju, znači, na 

sjednici Vlade Kantona Sarajevo koja je održana 26.12.2013. godine, data je saglasnost ranije 

imenovanom školskom odboru da za direktora Osnovne škole Stari Ilijaš postavi gospodina 

Devića. Škola je bila u izgradnji, nije bilo učenika, a vi ste, kolega Deviću bili imenovani za 

direktora prazne škole 8 mjeseci. 

To govori o vama, to govori o vama najviše. I danas ste pokušavali i druge da oblatite, međutim 

pokazali ste ko ste vi, kolega Deviću. 

Pauza, 15 minuta, pauza 15 minuta. 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nastavljamo sa sjednicom Skupštine Kantona Sarajevo. Zastupnik Faruk Kapidžić se javio, jel 

ovo druga diskusija? Druga diskusija Faruk Kapidžić, izvolite, imate riječ. 
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Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ko je sve imao repliku nek replicira kasnije. Ugasi mi, izgubio sam 13 sekundi. 

Nanovo me. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Uključite kolegu. Nastavite vi kolega. Nastavite.  

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Dobro, sačekat ću. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupnik Mahir Dević. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Imam potrebu da repliciram na onaj dio koji se odnosi mene lično kao zastupnika u Skupštini 

Kantona Sarajevo, da kažem da Odluku o osnivanju Javne ustanove Osnovne škole Stari Ilijaš 

je donijela ova Skupština, Vlada u kojoj je bio gospodin Marjanović, gospodin ministar 

Muamer Bandić je dala saglasnost Upravnom odboru na moje imenovanje koje je izvršeno 

potpuno u skladu sa zakonom. Neki taj vaš bijes predsjedavajući ili pokušaj da mene na neki 

način inkriminirate, ne znam zašto to radite. Znači ja sam ponosan na taj dio svog perioda u 

životu kada sam se nalazio na čelu te ustanove i neću nastaviti dalje da ne bih zloupotrebljavao 

Poslovnik, ali imam potrebu da od vašeg grubog nasrtaja na moju ličnost dam odgovor radi 

javnosti. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić izvolite, imate riječ. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem, ovo je druga diskusija. Dobro, da završimo to pa da ove moralne vertikale pređu 

u moralne horizontale, konačno, a ovaj pa neću dužiti. Što se tiče budžeta, da se vratimo na 

Budžet, ovaj, a ne neki iz 2012. Ovaj u Budžetu ni ponovno ne vidim ništa vezano za Zavod 

za planiranje razvoja Kantona Sarajevo i ponovno sam ljut zbog toga jer u ako neka Vlada ne 

prepoznaje bitnost institucije koja se zove Zavod za planiranje razvoja Kantona, onda ona ne 

planira ništa vjerojatno, izuzev da odradi godinu za godinom taj budžet i da ga složi tako kako 

ga slaže, a to je jedan opšti haos. Dakle, Zavod za planiranje razvoja Kantona, ima stručnjake 

koji rade u tom Zavodu po 20 godina. To su stručnjaci raznih profila, od arhitekata, urbanista, 

elektroinžinjera, mašinskih inženjera, imate sociologa, imate psihologa, imate svaku branšu i 

oni izbacuju dokument koji se bazira na planiranju razvoja Kantona u svakom segmentu, svake 

godine. Ti stručnjaci 20 godina imaju istu platu, ta plata im se povećava samo kada se svima 

povećava, onda se i njima povećava, a ta plata iznosi, recimo, da slikovito prikažem, ako je to 

nekih 1.500 maraka, dakle jedan arhitekta ili mašinski inženjer koji kada završi fakultet ode u 

privatni sektor ima 2000. Znači iz kojeg razloga te stručnjake držati tako na tom nivou i 

očekivati da oni u tom Zavodu planiraju razvoj Kantona? Naravno da politika svih stranaka 

prije vladajućih je to smatrala kao jedan instrument za ovaj, za raznorazne stvari koje nisu 

uopće dobre za Kanton. Da li, da li će se ikada desiti, da Zavod za planiranje razvoja Kantona, 

kantona ponovno bude ono što je bio prije rata i bio u jednom dijelu poslije rata, to ćemo vidjeti, 

vjerojatno će morati sačekati nas da se pozabavimo time. Hvala.  
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Haris Zahiragić se javio za riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Predsjedavajući, maloprije nisam želio da uzimam repliku, pa ću iskoristiti dio kratke druge 

diskusije da, a nisam imao namjeru nakon što ste kolegu Devića na jedan, moram reći, ružan 

način optužili za nešto što je bilo prije 12, 10, 11 godina, u u čemu on nije ni na koji način 

učestvovao, niti uradio ništa nezakonito. Vi ste kazali da vam se iznesu argumenti, pa evo, ja 

ću kratko samo par argumenata i tačnih brojeva. Vi ste za 289 000 potrošili zaista s budžetske 

stavke, jeste, budžetske stavke koju ste ponovno planiralo na 600 000 na 5 udruženja bliskih 

sa Narodom, zapravo 5 udruženja koji su osnovali ljudi koji su paralelno imali strukturu Naroda 

i Pravde u entitetu RS. I takva ste povratnička udruženja podržavali. Ja sada radi zaštite tih 

ljudi, pošto su ipak i oni aktivisti, neću čitati ta imena, ali imamo tačne podatke, odluke, 

protokol, broj odluke i sve tako da ovaj, mogli bismo argumentima i brojkama, pošto ste tražili 

od kolege Devića razgovarati, ali evo da, ovo sam samo kazao da malo izbalansiramo to što ste 

možda malo prešli, prešli mjeru u replici kolegi Deviću i mislim da je bila nekorektna. Iskoristit 

ću ostatak svoje diskusije da pokušam poentirati. Posljednjih 5 godina otkada je došla Vlada 

Šestorke, 600 000 000 konvertibilnih maraka, ukoliko se realizira ovaj Budžet je zadužila 

Kanton Sarajevo. Preuzeli ste Kanton Sarajevo sa osamdesetak miliona duga. 120, hvala 

Muamere. Sa 120 miliona duga. Ukoliko se realizira ovaj Budžet, dug Kantona Sarajevo će 

iznositi 600 000 000 konvertibilnih maraka. Usprkos rastu budžeta, usprkos ogromnoj inflaciji, 

rastu prihoda, kolegice Melenk, molim vas. Usprkos ogromnom rastu prihoda u Kanton 

Sarajevo i prirodnom rastu budžeta, vi ste se, dakle, dodatno zadužili još 480 000 000 

konvertibilnih maraka. Rezultate tog zaduživanja mi ne vidimo na terenu, ne vidimo u 

kapitalnim projektima, s izuzetkom jednog kapitalnog projekta za koji krijete ugovor, za koji 

pouzdano znamo da je 100 % više plaćen nego što je raspisan po javnom pozivu. Taj sistem 

podrške međunarodne zajednice, a zauzvrat podizanje skupih kredita koji će plaćati naša djeca 

je opisan u više djela, meni najdraže "Ja šakal" se zove, govori o agentu Svjetske banke MMF-

a, koji je zapravo po zadatku išao je, zaduživao Vlade države, a onda u narednim fazama su te 

međunarodne kreditne institucije oduzimale prirodne resurse. Vi ste stvorili dva od tri 

preduslova. Prvi preduslov je bio zaduženje Kantona Sarajevo koji im galopirajući idete i dalje. 

Drugi uslov je bio Zakon o javnom privatnom partnerstvu koji pogoduje privatnom kapitalu. 

Samo što je još ostalo da uradite jeste da firmi poput to ne iz Francuske, što se polako najavljuje 

u medijima predate naše resurse poput Bjelašnice, a sutra će na red doći i Vodovod i druga 

važna javna poduzeća i javni resursi. Zbog toga apelujem na Vladu Kantona Sarajevo da ovaj 

dio planiranih sredstava u budžetu i zaduženja ne realizira i na takav način će na najbolji 

mogući način pomoći Kantonu Sarajevo. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se kolega Zahiragiću. Zaključujem raspravu s obzirom da nema više prijavljenih. 

Sada prelazimo na izjašnjavanje na amandmane, ukoliko to klubovi insistiraju na tome. 

Zastupnica Marijela Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Klub Demokratske fronte želi izjašnjavanje po svim amandmanima, osim onih amandmana za 

koje smo čuli da će biti integrisani u budžetu koji se odnose na fasadu Narodnog pozorišta, na 

Muzej Ars Aevi i na radionicu Narodnog pozorišta. Da bi olakšali obzirom da ima tu dosta 

teksta da se pročita, mi sugerišemo predsjedavajući da ne morate čitati u preambuli gornjoj sve 
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brojeve, nego samo da pročitate šta je suština i da pročitate sadržaj. Evo, to smatram vrlo 

korektno sa naše strane obzirom da je pola 1. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Prelazimo na izjašnjavanje. 

Amandmani stranke Demokratske akcije.  

Prvi amandman. Umanjuje se pozicija Ministarstva za privredu KS, tekući transfer Turističkoj 

zajednici Kantona Sarajevo za sufinanciranje projekta od značaja za razvoj turizma ekonomski 

kod 614 300 u iznosu 500 000 konvertibilnih maraka i uvodi se nova pozicija u Ministarstvu 

zdravstva na ekonomskom kodu 614 200 sufinanciranje troškova vantjelesne oplodnje.  

Molim službu da pripremi anketu, zastupnice i zastupnike da se izjasne.  

Zaključujem glasanje, molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 10, protiv 3, 

suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman 2.  

Umanjuje se pozicija Tekuća rezerva u iznosu 100.000 KM, povećava se pozicija 821 300 

nabavka opreme. 

Zamolio bih sekretara da prozove pojedinačno izjašnjenje. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Molim da se izjasnite.  

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša suzdržan 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha protiv 
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Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 

Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk za 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis suzdržan 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv 1, suzdržanih 20.  

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman 2.  

Umanjuje se pozicija Tekuće rezerve u iznosu od 100 000 KM, povećava se pozicija 821300 

nabavka opreme Univerzitet u Sarajevu, Fakultet sporta i tjelesnog odgoja. Molim službu da 

pripremi anketu zastupnike da se izjasne.  

Zaključujem glasanje, molim službu da objavi rezultate glasanja. 

Kolege, zamolio bih vas zaista da poštujete dignitet Skupštine, da se primirite, imate hodnik, 

ako imate potrebu da se smijete galamite, izađete u hodnik i provodite svoje, a pustite nas ovdje 

da radimo. Molim? Nasmijavate nas. 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv 2, suzdržanih 15. Konstatujem da Skupština nije prihvatila 

ovaj amandman.  

Prelazimo na amandman 3. 

Umanjuje se pozicija Ministarstva za obrazovanje, Komisije za izradu nastavnih planova i 

programa, zakona i podzakonskih akata, komisije za organizaciju takmičenja učenika, komisije 

za polaganje stručnih ispita nastavnika, ekonomski kod 613 900 u iznosu 140 KM i uvodi se 

nova pozicija u okviru istog ekonomskog koda Subvencija za pohađanje produženog boravka 

u centrima. Molim službu da pripremi ankete, zastupnike da se izjasne. 

Zaključujem glasanje, molim službu da pripremi anketu. Za je glasalo 10 zastupnika, protiv 1, 

suzdržanih 18. 

Konstatujem da Skupština nije prihvati ovaj amandman. 

Pojedinačno izjašnjenje. Sekretaru možete li prozvati zastupnike. 
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Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša protiv 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 

Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 

Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk za 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis suzdržan 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 10 zastupnika, 1 protiv, 20 suzdržanih. Konstatujem da Skupština nije prihvatila 

ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman IV 

Ministarstvu privrede povećava se pozicija 615 500 kapitalni transfer privatnim preduzećima i 

privatnicima, program subvencioniranja, nabavku ugradnje filtera za pročišćenje zraka za 

industrijske subjekte u KS, iznos 4 miliona KM, od čega je milion KM iz izvora 10, i 3 miliona 

iz izvora 60. 

U ministarstvu privrede umanjuje se sljedeće pozicije 614 300 tekući transfer Turističkoj 

zajednici Kantona Sarajevo za iznos 500.000 KM, zatim pozicija 614 600 Tekuće transfer 

podrška poslovanju KJKP ZOI'84, Olimpijskih centar za iznos od 500 000 KM izvor 10, kao i 

615 400 podrška projektima KJKP ZOI'84. Olimpijski centar Sarajevo za iznos od 3 000 000 

KM, izvor 60. Molim zastupnike da se izjasne. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 9 zastupnika, protiv 1, suzdržanih 18.  

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Prelazimo amandman V  

u Ministarstvu za odgoj i obrazovanja, povećava se pozicija 614 300 Tekući transferi 

neprofitnim organizacijama, Program sportskog aktivizma za srednje škole, za iznos 400.000 

KM. U Ministarstvu kulture i sporta umanjuje se pozicija 614 300 projekti podrške 

kinematografije za iznos 600.000 KM. 

Molim zastupnike da se izjasni o ovom amandmanu. 

Zaključujem glasanje, molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 12 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman broj VI 

U Ministarstvu privrede uvećava se pozicija Kapitalni projekti iz šumarstva sa 615 600 za 

povećanje po osnovu Programa intenzivnog pošumljavanja u KS za iznos 500 000 KM. U 

Ministarstvu kulture i sporta umanjuje se pozicija 614 300 projekti podrške kinematografije za 

iznos 500 000 KM. Molim zastupnike da se izjasne. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

 

Prelazimo na amandmane Stranke za Bosnu i Hercegovinu. 

Amandman broj 1.  

Ministarstvo za odgoj i obrazovanje KS ekonomski kod 821 600 rekonstrukcija Osnovne škole 

Avdo Smajlović povećati budžetsku poziciju za milijun KM na 5 000 000 KM, a umanjiti 

budžetsku poziciju Ministarstva saobraćaja ekonomski kod 614 400 subvencija za javni 

prijevoz u iznosu od 4 miliona KM. 

Molim zastupnike da se izjasne. Zaključujem glasanje.  

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv 2, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila 

ovaj amandman.  

Prelazimo na amandman 2.  
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Ministarstva za odgoj i obrazovanje KS otvara se nova pozicija ekonomskih kod 821 100 

nabavka zemljišta, šuma i višegodišnjih zasada u iznosu od 5 miliona KM, a umanjiti poziciju 

Ministarstva saobraćaja KS, ekonomski kod 614 400 subvencija za javni prijevoz za 5 miliona. 

Molim zastupnike da se izjasne. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 11 zastupnika, protiv 4, suzdržanih 13. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatilo ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman broj 3. 

Ministarstva za odgoj, obrazovanje KS, ekonomski i kod 821 300 nabavka školske opreme za 

Javnu ustanovu Osnovna škola Sokolje u iznosu od 160.000 KM, a umanjiti poziciju 

ekonomski kod 821 300 nabavka školskog namještaja. Molim zastupnike da se izjasne o ovom 

amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 12 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 17.  

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Molim sekretara da zastupnike prozove pojedinačno. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša za 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 

Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 
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Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 

Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk za 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis za 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 12 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 19. Konstatujem da Skupština nije 

prihvatila ovaj amandman. 

 

Amandman broj 4. 

Dodaje se novi ekonomski kod 821600 rekonstrukcija i investiciono održavanje Osnovne škole 

Nafija Sarajlić u iznosu od 500 000 KM, isti iznos umanjiti na pozicije ekonomskih kod 821 

600 rekonstrukcija školskih objekata u okviru istog Ministarstva.  

Molim zastupnik da se izjasni o ovom amandmanu.  

Zaključujem glasanje, molim službe da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 6 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 15. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

 

Amandman broj 5. 

Ekonomskih kod 821 600 rekonstrukcija i investiciono održavanje Osnovno škole Malta 

poveća za iznos od 600.000 KM. Umanjiti pozicija ekonomski kod 821600 rekonstrukcija 

kabineta biologije, hemije i fizike u iznosu od 300.000 KM, i ekonomski kod 821 600 

rekonstrukcija prostorija u školskim objektima za školske kuhinje u iznosu od 300 000 KM u 

okviru istog ministarstva. 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zamolio BiH zastupnike da se 

izjasni o ovom amandmanu.  

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 15. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

Izvolite, poslovnička, izvolite. Poslovnička intervencija, zastupnik Zahiragić. 
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Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ustav kantona, pa samim tim i Ustav višeg nivoa, ali i Poslovnik sam govori da je jezik jedan 

od zvaničnih jezika koji se koristi u Skupštini, bosanski, pa evo možemo prihvatiti i srpski, 

hrvatski. Iako znam da ste trenirali, tek van do i da možda volite japanski. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Prelazimo na amandman broj 6. 

U razdjelu Ministarstva zdravstva, dodaje se novi ekonomski kod 615 300, nabavka aparata 

lokomat sa pedijatrijskim ortozama za Opću bolnicu u iznosu od 1 210 000 KM, umanjiti 

poziciju ekonomski kod 614 300 prevencija očuvanje unapređenje zdravlja stanovnika KS za 

navedeni iznos od 1 210 000 KM.  

Molim službu da pripremi anketu za izjašnjenje, a zastupnike da se izjasne. Zaključujem 

glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, 

suzdržano 18.  

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Pojedinačno glasanje, amandman broj 6 traži kolega Muamer Bandić. Zamolio bih sekretara 

da prozove zastupnike. 

Usporiti možete, ali zaustaviti ne možete. Mi smo se pripremali za ovu sjednicu, u kondiciji 

smo. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša suzdržan 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 
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Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 

Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk za 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis suzdržan 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 21. Konstatujem da Skupština nije 

prihvatila ovaj amandman. 

 

Prelazimo na amandman broj 7. 

Ministarstvo privrede Kantona Sarajevo, dodaje se nova pozicija ekonomskih kod 615 100 

infrastrukturno uređenje rješavanje imovinskopravnih odnosa u poslovnoj zoni Donje Telalovo 

Polje u iznosu od 1 750 000 KM, umanjiti poziciju ekonomskih 615 100 infrastrukturno 

uređenje, rješavanje imovinskopravnih odnosa u poslovnoj zonama za iznos 1 750 000 KM u 

okviru istog ministarstva. 

molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate. Za je glasalo 9 zastupnika, protiv 

ništa, suzdržanih 15.  

Konstatujem da Skupština nije usvojila amandman. 

 

Amandman broj 8.  

Dodaje se nova pozicija ekonomskih kod 615 100 zaštita vodotoka na području Općine Novi 

Grad Sarajevo u iznos su 2,5 miliona KM, umanjuje se pozicija ekonomski kod 615 100 

podrška projektima KJKP ZOI' 84 Olimpijskih centar Sarajevo doo u iznosu od 1,5 milion 

konvertibilnih maraka, ekonomski kod 615 100 zaštita Vodotoka industrijskih područja u 

iznosu od 1 000 000 konvertibilnih maraka. Molim službu da pripremi anketu, zastupnike da 

se izjasne. 

Zaključujem glasanje, molim službu, da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 7 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 16. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 
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Amandman broj 9. 

Ekonomskih kod 615 100 Kapitalnih transferi Gradu i opštinama povećati za iznos 6 860 000 

KM a umanjiti budžetsku poziciju ekonomski kod 614 400 Financiranje troškova iz segmenta 

zajedničke i individualne komunalne potrošnje za navedeni iznos od 6.860.000 KM. Molim 

zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo od 9 zastupnika, 

protiv 1, suzdržanih 15.  

Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj amandman. 

 

Amandman broj 10.  

Stavku akumulirani deficit iz prethodnih godina povećati za 3 400 000 KM na 23 400 000 KM, 

a da se navedeni iznos umanji za sljedeće budžetske pozicije: Ministarstva financija ekonomski 

614 800 ekonomski kod Drugi tekući rashodi 5 miliona KM; i ministarstva saobraćaja 

ekonomski kod 614 400 Pokriće gubitka za javni prijevoz u iznosu od 15 000 000 

konvertibilnih maraka.  

Molim zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. Zaključujem glasanje, molim službu, da 

objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 8 zastupnika, protiv 2, suzdržanih 18. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

 

Amandman broj 11  

Povećati poziciju ekonomski kod 821 200, izgradnje saobraćajnica na području KS za 

11 000 000, a umanjiti poziciju ekonomskih kod 614 400 subvencija za javni prijevoz, za iznos 

5 000 000 i ekonomski kod 614 400 pokriće gubitka za javni prijevoz, za iznos 6 000 000 KM 

u okviru istog ministarstva. Molim zastupnike da se izjasni o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje.  

Za je glasalo 8 zastupnika, protiv 1, suzdržanih 18. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

 

Amandman broj 12.  

Povećati poziciju ekonomski kod 821 600. Izgradnja novih objekata za potrebe Ministarstva 

unutrašnjih poslova u iznosu od 8 000 000 KM,a umanjiti poziciju Ministarstva zdravstva 

ekonomski kod 614 200 troškovi primjene Odluke o proširenim pravima ratnih vojnih invalida 

na području KS u iznosu 3 950 000 KM i Ministarstvo privrede ekonomski 614 500 poticaj 

primarno poljoprivrednoj proizvodnji u iznosu od 4 050 000 KM. Molim službu da pripremim 

anketu, a zastupnike da se izjasne. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 9 zastupnika, protiv 2, suzdržanih 16. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Amandman broj 13.  

Povećati budžetsku poziciju, ekonomski kod 615 200 kapitalni transferi pojedincima 

subvencioniranje mladih pri rješavanju stambenog pitanje za iznos od 15 000 000 KM, 

Ministarstvo komunalne privrede i infrastrukture i prostornog uređenja, građenja i zaštite 

okoliša, a umanjiti budžetske poziciju u okviru istog Ministarstva ekonomski kod 614 400 

finansiranje troškova iz segmenta zajedničke individualne komunalne potrošnje u iznosu od 
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6 000 000 KM i ekonomski kod 615 400 nabavka opreme za KJKP u iznosu 3 000 000 KM, 

Ministarstvo za nauku visoko obrazovanje i mlade, ekonomski kod 614 300 tekući transferi 

neprofitnim organizacijama inkluzija visokog obrazovanja u iznosu od 1 000 000 KM, 

Ministarstvo za boračka pitanja ekonomski kod 614 200 jednokratna pomoć boračkoj 

populaciji u iznosu 2 miliona KM, Ministarstvo saobraćaja ekonomski kod 614 400, subvencija 

za javni prijevoz u iznosu od 3 miliona KM.  

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanjem, molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 9 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 19.  

Konstatujem da je Skupštine odbila ovaj amandman.  

Pojedinačno izjašnjenje traži kolega Bandić, zamolio bih sekretarku da prozove zastupnike 

pojedinačno. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša suzdržan 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo za 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 

Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 
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Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk za 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis suzdržan 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za glasalo 11 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 20. Konstatujem da Skupštine nije prihvatila 

ovaj amandman. 

Sljedeći amandman.  

Ministarstvo za odgoj i obrazovanje daje se nova pozicija ekonomski kod 821 600 

rekonstrukcija podne obloge u fiskulturnoj sali Osnovne škole Isak Samokovlija u iznosu 

90.000 KM, umanjiti poziciju ekonomskih 821600 rekonstrukcija i investiciono održavanje 

školskih objekata u iznosu 90.000 KM u okviru istog Ministarstva.  

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 12 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 17. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj amandman. 

 

Prelazimo na amandman broj 1. Kluba DF u Skupštini Kantona Sarajevo 

Umanjuje se pozicija Ministarstva za odgoj i obrazovanje sa pozicije potrošačke jedinice 

0001  JU "Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja Kantona Sarajevo", ekonomski 

kod 613100  iz odjeljka  ‘Putni troškovi’ u iznosu od 700.000 KM  za uvećanje 

pozicije Ministarstva kulture i sporta i pozicije potrošačke jedinice i ekonomskog 

koda  614300 u odjeljku ‘ JU ustanove kulture - Historijske muzej BiH, Umjetnička galerija 

BiH, Muzej književnosti i pozorišne umjetnosti BiH, Biblioteka za slabovidna lica BiH, 

Kinoteka BiH planiranih u iznosu od 800,000 KM. Sada ovaj odjeljak iznosi 1.500 000,00KM 

Molim zastupnike da se izjasne o predloženom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 10 zastupnika, 

protiv 10, suzdržanih 20. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Amandman 2 

 Na potrošačkoj jedinici 0001 20010001 Ministarstvo zdravstva Kantona Sarajevo na 

poziciji  615300 Sanacija fasada i ugradnja termofasada na objektu JU Opća bolnice "Prim.dr. 

Abdulah Nakaš" označenoj sa 0 KM dodati subalineju ‘rekonstrukcija i sanacija hotela 

‘Maršal’ radi osnivanja bolnice za djecu’ u iznosu od 5.000 000,00 KM iz kreditinih 

sredstava.    

Molim službu da pripremi anketu, zastupnike da se izjasne. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 9 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. 
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Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Ne morate čitati 3 i 4 pošto su uvaženi. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ok. Prelazimo na amandman broj 5.  

Na potrošačkoj jedinici Ministarstva kulture i sporta i poziciji ekonomskog koda 615100 

Kapitalni transferi Gradu i općinama iz oblasti sporta u iznosu od  10.000.100 KM dodati 

subalineju za poziciju ‘dogradnja bazena ‘Otoka’ radi sticanja standarda Olimpijskog bazena’u 

iznosu od 2. 000 000,00 KM. 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, 19 suzdržanih. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila amandman.  

Amandman broj 6. 

Na potrošačkoj jedinici Ministarstva kulture i sporta i poziciji ekonomskog koda 615100 

Kapitalni transferi Gradu i općinama iz oblasti kulture 6.000.100 umanjuje se za iznos od 1 

000 000,00 KM za subalineju ‘sanacija zgrade Ju Historijski arhiv Sarajevo ‘.  

Molim zastupnike u Skupštini Skupština Kantona Sarajevo da se izjasne o ovom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

 

Prelazimo na amandman broj 7.  

Na potrošačkoj jedinici Ministarstva kulture i sporta i poziciji ekonomskog koda 615100 

Kapitalni transferi Gradu i općinama iz oblasti kulture 6.000.100 umanjuje se za iznos od 

500,000 KM za subalineju ‘Koncertna dvorana - prva faza ‘.  

Molim zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. Zaključujem glasanje. 

Za je glasalo 11 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije 

prihvatila ovaj amandman. 

 

Prelazimo na amandman broj 8. 

(zastupnica Hašimbegović govori bez mikrofona da se ne mora čitati amandman broj 8.) 

 

Amandman broj 9. 

Umanjiti sredstva sa potrošačke jedinice Ministarstvo za rad, socijalnu politiku raseljena lica i 

izbjeglice Kantona Sarajevo na poziciji ekonomski kod 614300 ‘Sistemska saradnja sa 

dijasporom’ planirane u iznosu od  10.000KM za iznos od 5.000 KM za subalineju pod 

nazivom ‘ Centar za autizam - prva faza‘.  

Zamolio bih zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu.  

Zahvaljujem se. Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate je glasanje. Za glasalo 

10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije usvojila amandman.  
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Pojedinačno izjašnjavanje zastupnika. Molim sekretara da prozove zastupnika. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša suzdržan 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 

Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 

Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk za 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis suzdržan 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 20.  

Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj amandman.  

Prelazimo na Amandman broj 10.  

Na potrošačkoj jedinici Ministarstva kulture i sporta i poziciji na poziciji  614300 Tekući 

transferi neprofitnim organizacijama iz oblasti kulture i inkluzija u iznosu od  5.900.000 KM 

umanjiti sredstva za iznos 10.000 KM za subalineju ‘Fond za zaslužne umjetnike u mirovini’. 

Molim zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. Zaključujem glasanje. Molim službu da 

objavi rezultate glasanja. 

Za je glasalo 11 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 17.  

Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj amandman. 

 

Amandman broj 11. 

Povećati iznos na potrošačkoj jedinici Ministarstvo za rad, socijalnu politiku, raseljena lica i 

izbjeglice Kantona Sarajevo na poziciji ekonomski kod 614200 Socijalna zaštita 20.319.890 

za 5 000 000,00 KM iz kreditnih sredstava za poziciju subvencioniranja grijanja. Sada pozicija 

glasi : ekonomski kod 614200 Socijalna zaštita 25.319.890 KM.  

Molim Skupštinu da se izjasni o ovom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 8 zastupnika, 

protiv 1, suzdržanih 16. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman broj 12.  

Na potrošačkoj jedinici Ministarstvo za odgoj i obrazovanje Kantona Sarajevo i poziciji 

ekonomskog koda 614300 Tekući transferi neprofitnim organizacijama - predškolsko i 

osnovno obrazovanje u iznosu od  17.443.297 uključiti nabavku opreme prečistača zraka za 

sve osnovne i srednje škole u iznosu od 800.000,00 KM. 

zamolio bih službu da pripremi anketu a zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. 

Za je glasalo 9 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 17. 

Konstatujem da Skupština nije usvojila amandman. 

Prelazimo na sljedeći amandman. 

Umanjiti potrošačku jedinicu JU Centar za napredne tehnologije u Sarajevu na poziciji 

ekonomski kod 613900 Ugovorene i druge posebne usluge planirane  u iznosu od 3.286.000 

KM i dodati subalineju ‘civilne aktivnosti i zaštita okoline ‘ u iznosu od 1.000.000 KM.  

MOlim zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 7 

zastupnika, protiv 1, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

 

Prelazimo na sljedeći amandman.  

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji 614200 Projekat reciklaže i 
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kampanja "Rrecikliraj otpad" planirane u iznosu  500.000 KM i dodati subalineju ‘ reciklator 

sa hranom za životinje ‘ u iznosu od 10.000,00 KM. 

Molim službu da pripremi anketu a zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 8 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da 

Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

 

Sljedeći amandman. 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo privrede na poziciji ekonomski kod 614300 Tekući 

transfer Turističkoj zajednici KS za sufinansiranje projekata od značaja za razvoj turizma 

planirane u iznosu od 1.500.000 KM za iznos od 1.000.000 KM radi uvećanja potrošačke 

jedinice Ministarstvo za rad, socijalnu politiku raseljena lica i izbjeglice Kantona Sarajevo na 

poziciji 614200 N Raseljena lica i izbjeglice planirane u iznosu od 1.150.000 KM radi 

‘kupovine stanova za raseljena lica sa statusom raseljenih lica u KS’. 

Molim zastupnike da se izjasne u ovom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 8 

zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 17. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj 

amandman. 

 

Amandman broj 16. 

Umanjiti potrošačku jedinicu Univerzitet u Sarajevu-Rektorat univerziteta na poziciji 613100 

Putni troškovi planirane u iznosu od 420.900 za iznos od 100.000 KM i uvećati poziciju 613900 

Fond za inovacije planirane u iznosu 30.000 KM .  

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 7 zastupnika, protiv ništa, suzdržani 18. Konstatujem da 

Skupština nije usvojila ovaj amandman. 

 

Amandman broj 17. 

Na potrošačkoj jedinici Ministarstvo za odgoj i obrazovanje Kantona Sarajevo i poziciji 

ekonomskog koda 614300 Tekući transferi neprofitnim organizacijama - predškolsko i 

osnovno obrazovanje u iznosu od  17.443.297 uključiti stavku ‘tehnička kultura i 

inovacije’ iznosu od 80.000,00 KM. 

Molim zastupnike da se izjasne o ovoj. 

Zaključujem glasanjem. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasao 8 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 17. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj amandman.  

 

Prelazimo na amandman broj 18. 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji 615400 Nabavka opreme za 

KJKP planirane u iznosu od  5.700.000 KM za iznos od 700.000 KM radi uvećanja potrošačke 

jedinice Ministarstvo pravde i uprave i pozicije  Nabavka opreme za TVSA planirane u iznosu 

od 100 KM.  

Molim da se zastupnici izjasni o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 

8 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16 osoba. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj 

amandman.  
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Prelazimo na amandman 19.  

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji 615400 Nabavka opreme za 

KJKP planirane u iznosu od  5.700.000 KM za iznos od 500.000 KM radi uvećanja potrošačke 

jedinice Kantonalna uprava civilne zaštite Kantona Sarajevo Saniranje klizišta u Kantonu 

Sarajevo planirane u iznosu od 250.000KM.  Molim zastupnike da se izjasne o navedenom 

amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 7 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. KOnstatujem da 

Skupština nije usvojila amandman.  

Prelazimo na amandman broj 20.  

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo za odgoj i osnovno obrazovanje na poziciji JU 

"Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja Kantona Sarajevo" ekonomski kod 613100 

Putni troškovi planirane u iznosu od 1.120.000 za iznos od 70.000 KM radi uvećanja 

potrošačke jedinice Kantonalna javna ustanova-Porodično savjetovalište na poziciji Nabavka 

opreme planirane u iznosu od 100.000 KM 

Zamolio bi službu da pripremi anketu, a zastupnike da se izjasne. Zaključujem glasanje. Za je 

glasalo 8 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj 

amandman.  

 

Prelazimo na amandman broj 21.  

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo za odgoj i osnovno obrazovanje na poziciji JU 

"Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja Kantona Sarajevo" na poziciji Ugovorene 

i druge posebne usluge planirane u iznosu od  1.338.400 KM za iznos od 600.000 KM radi 

uvećanja potrošačke jedinice Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji ‘Rješavanje stambenih pitanja 

mladih putem najma’ u iznosu od 400.000.  

Molim službu da pripremi anketu a zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 8 zastupnika, 

protiv 1, suzdržanih 16.  

Konstatujem da Skupština nije usvojila amandman.  

 

Amandman 22 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo privrede na poziciji  615400 Projekat opremanja 

prihvatilišta pasa lutalica planirane u iznosu od 1.510.000 KM za iznos 300.000 KM radi 

uvećanja potrošačke jedinice Ministarstvo za rad, socijalnu politiku raseljena lica i izbjeglice 

Kantona Sarajevo na poziciji 614300 Sufinansiranje materijalnih troškova i podrška radu KJU 

"Gerontološki centar planirane u iznosu od  1.906.188 KM. 

Molim zastupnike da se izjasne. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 7 zastupnika, protiv ništa, 

suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila amandman. 

 

Prelazimo na sljedeći amandman.  

Na poziciji Ministarstvo za nauku, visoko obrazovanje i mlade Kantona Sarajevo ekonomski 

kod 614000 Tekući transferi i drugi tekući rashodi napraviti novu poziciju 641300 Studentski 

parlament Univerziteta u Sarajevu u iznosu od 100.000 KM. 
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Zamolio bih zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 6 zastupnika, protiv ništa, 14 suzdržanih. Konstatujem da 

Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman. Pojedinačno izjašnjenje za ovaj amandman. Zamolio bih sekretara 

Skupštine da prozove zastupnike. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer za 

Bešlija Vildana suzdržana 

Čampara Aljoša suzdržan 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir za 

Gaković Elza suzdržana 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima za 

Handžić Vibor suzdržan 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela suzdržana 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi opravdano odsutan 

Kapidžić Faruk za 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela suzdržana  

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan 

Marjanović Damir suzdržan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 

Melank Miomirka suzdržana 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena suzdržana 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 

Pobrić Rusmir suzdržan 

Selmanović Faruk odsutan 

Šaljić Jasmin za 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 
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Vreto Elvis suzdržan 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris za 

Zuhrić Albin odsutan 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 20. Konstatujem da Skupština nije usvojila 

ovaj amandman. 

Prelazimo na amandman broj 24.  

Na poziciji Ministarstvo zdravstva Kantona Sarajevo Tekući transferi i drugi tekući rashodi 

napraviti novu poziciju 614300 Edukacija medicinskog osoblja u iznosu 200.000 KM. Ova 

sredstva osigurat će se iz Ministarstva zdravstva Kantona Sarajevo tekući transferi neprofitnim 

organizacijama ekonomski kod 414300 subanalitika tako što će se umanjiti iznos za 200.000 

KM i dodati na novu budžetsku stavku. 

Molim zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 7 zastupnika, protiv 1, suzdržanih 16. Konstatujem da 

Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

Amandman 25 

Na poziciji JU Kantonalni centar za socijalni rad - Tekući transferi i drugi tekući rashodi 

614000 napraviti novu stavku Transfer za hraniteljstvo u iznosu od 200.000 KM na 

ekonomskom kodu 614200. Ova sredstva osigurat će se na način da se pozicija tekući transferi 

pojedincima umanji za 200.00 KM i dodijeli novoj poziciji za hraniteljstvo. 

Zamolio bih zastupnike da se izjasni o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije 

prihvatila ovaj amandman. 

 

Amandman broj 26.  

Umanjiti potrošačku jedinicu Kabinet premijera Kantona Sarajevo na poziciji  613100 Putni 

troškovi planirani u iznosu od 20,000 KM za iznos od 5.000 KM radi uvećanja potrošačke 

jedinice Odgojni centar KS na poziciji  614800 Drugi tekući rashodi u iznosu od 100 KM. 

Molim kad zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je 

glasalo 9 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih u 18. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj 

amandman.  

 

Prelazimo na amandman broj 27. 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo - Direkcija za puteve 

na poziciji 613100 Putni troškovi planirane u iznosu od 20.000 za iznos od 10.000 KM radi 

uvećanja potrošačke jedinice Ministarstvo za boračka pitanja na poziciji 615400 Sredstva za 

izgradnju i opremanje veteranske bolnice.  

Molim zastupnike da se izjasne o ovom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 10 

zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman. 
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Amandman 28. 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo na poziciji 614400 

Subvencije za javni prijevoz planirane u iznosu od 37.175.630 za iznos od 4.500.000KM radi 

uvećanja pozicije potrošačke jedinice Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, 

prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji 615200 Kapitalni 

transferi pojedincima - Subvencioniranje mladih pri rješavanju stambenog pitanja planirane u 

iznosu od 500.000 KM. 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za glasalo 9 

zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman.  

 

AMANDMAN 29 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo na poziciji 614400 

Subvencije za javni prijevoz planirane u iznosu od 37.175.630 za iznos od 5.000.000 KM radi 

uvećanja pozicije potrošačke jedinice Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, 

prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji 614300 Opšte 

mjere zaštite okoliša planirane u iznosu od 817.718 KM 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 

11 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman.  

 

AMANDMAN 30 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo privrede Kantona Sarajevo na poziciji 615100 

Infrastrukturno uređenje i rješavanje imovinsko-pravnih odnosa u poslovnim zonama KS 

planirane u iznosu od 7.500.000 za iznos 1.000.000 KM radi uvećanja pozicije Rekonstrukcija 

i investiciono održavanje planirane u iznosu od 83.500 KM. 

Molim zastupnike da se izjasni o ovom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 10 

zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 17. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman.  

 

AMANDMAN 31 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo privrede Kantona Sarajevo na poziciji 615100 

Infrastrukturno uređenje i rješavanje imovinsko-pravnih odnosa u poslovnim zonama KS 

planirane u iznosu od 7.500.000 za iznos 1.000.000 KM radi uvećanja pozicije 821600 

Rekonstrukcija i investiciono održavanje planirane u iznosu od  83,500 KM.  

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 

9 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman. 

 

Prelazimo na AMANDMAN 32 

Umanjiti potrošačku jedinicu Kantonalno tužilaštvo Kantona Sarajevo Nabavka opreme 

planirane u iznosu od 160.000 KM za iznos od 100.000 KM radi uvećanja pozicije Kantonalna 

javna ustanova-Dom za socijalno zdravstveno zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i drugih 

osoba Nabavka opreme planirane u iznosu od  50.000 KM 
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Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za glasalo 

10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 19. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman. 

 

Prelazimo na sljedeći AMANDMAN 33 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo za odgoj i obrazovanje Kantona Sarajevo na poziciji 

614700 Tekući transferi u inostranstvo planirane u iznosu od 200.000 KM umanjiti za iznos od 

80.000 KM radi uvećanja pozicije Javna ustanova Terapijska zajednica-Kampus Kantona 

Sarajevo Ugovorene i druge posebne usluge planirano je 49.157 KM 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanom. Zaključujem glasanje. Za je 

glasalo 9 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman.  

 

Sljedeći amandman.  

AMANDMAN 34 

Umanjiti potrošačku jedinicu Direkcija za robne rezerve Kantona Sarajevo Nabavka robne 

rezerve planirane u iznosu od 4.795.134 za iznos od 500.000 KM radi uvećanja pozicije Javna 

ustanova Terapijska zajednica-Kampus Kantona Sarajevo Nabavka materijala i sitnog 

inventara planirane u iznosu od 110,000 KM. 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Sada je 

glasalo 9 zastupnika, protiv 2, suzdržanih 16. Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj 

amandman.  

 

Prelazimo na sljedeći amandman  

AMANDMAN 35 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo za odgoj i obrazovanje Kantona Sarajevo na poziciji 

Nabavka školskog namještaja planirane u iznosu od 4.000.000 KM za iznos od 800,000 KM 

radi uvećanja potrošačke jedinice Ministarstvo za rad, socijalnu politiku raseljena lica i 

izbjeglice Kantona Sarajevo na alineji  614300 Sufinansiranje materijalnih troškova i podrška 

radu KJU ‘Gerontološki centar’ planirane u  1.906.188 KM. 

Molim zastupnika da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 

9 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj 

amandman.  

 

AMANDMAN 36 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo Subvencije za javni 

prijevoz planiranih u iznosu od  37.175.630 za iznos 5.000.000 KM radi uvećanja potrošačke 

jedinice Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog uređenja, građenja i 

zaštite okoliša Kantona Sarajevo i pozicije Podrška projektima izgradnje, rekonstrukcije i 

sanacije vodovodne i kanalizacione mreže u KJKP Vodovod i kanalizacija planirane u iznosu 

od  10.000 KM. Molim službu da pripremi anketu, a zastupnike da se izjasne o navedenom 

amandmanu. 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. Konstatujem da 

Skupština nije usvojila ovaj amandman. 
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Prelazimo na sljedeći amandman.  

AMANDMAN 37 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo - Direkcija za puteve 

na poziciji Nabavka kompjuterske opreme i namještaja planirane u iznosu od 20.000 KM za 

iznos od 10.000 KM radi uvećanja potrošačke jedinice Ministarstvo za rad, socijalnu politiku 

raseljena lica i izbjeglice i pozicije 614300 Sufinansiranje rada javnih kuhinja planirane u 

iznosu od 2.676.550 KM. 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Za je glasalo 

10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 17. Konstatujem da Skupština nije prihvatila 

amandman.  

AMANDMAN 38 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo saobraćaja Kantona Sarajevo na poziciji 614400 

Subvencije za javni prijevoz planirane u iznosu od 37.175.630 KM za iznos od 700.000 KM 

radi uvećanja potrošačke jedinice  Ministarstvo za rad, socijalnu politiku raseljena lica i 

izbjeglice Kantona Sarajevo i pozicije Nabavka opreme planirane u iznosu od 50.000KM 

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanje. Molim 

službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 4 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 16. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman. 

 

SLJEDEĆI AMANDMAN 39 

Umanjiti potrošačku jedinicu Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo na poziciji Čišćenje fasada od grafita i 

tagova planirane u iznosu od  100.000 KM u iznosu od 10.000 KM radi uvećanja potrošačke 

jedinice Kantonalna javna ustanova-Dom za djecu bez roditeljskog staranja i pozicije Izdaci za 

usluge prevoza i goriva planirane u iznosu od 17,000 KM. 

Molim službu da pripremi anketu za izjašnjenje a zastupnike da se izjasni na ovaj amandman. 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 10 zastupnika, 

protiv ništa, suzdržanih 18. Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj amandman. 

 

AMANDMAN 40 

U potrošačkoj jedinici Ministarstvo za nauku, visoko obrazovanje i mlade Kantona Sarajevo 

na poziciji Tekući transferi neprofitnim organizacijama - nauka planirane u iznosu 

od  5.800.000 uvesti subalineju JU Centar za napredne tehnologije u iznosu od 1.000.000 KM.  

Molim zastupnike da se izjasne o navedenom amandmanu. Zaključujem glasanjem molim 

službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasa 10 zastupnika, protiv ništa, suzdržanih 18. 

Konstatujem da Skupština nije prihvatila ovaj amandman.  

 

Zamolio bih zastupnice i zastupnike da se izjasne o Prijedlogu budžeta Kantona Sarajevo za 

2024. godinu.  

Zaključujem glasanje, molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasao 21 zastupnik, 

protiv 9, suzdržan 1.  
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Konstatujem da je Skupština Kantona Sarajevo donijela Budžet Kantona Sarajevo za 2024. 

godinu. Bravo.  

Kao što sam i kao što sam i kazao, možete nas usporiti, ali zaustaviti ne možete. Tako da, mi 

smo u kondiciji, radit ćemo čitavu noć da, u interesu građana završimo sve važne tačke koje 

imamo večeras. 

 

Prelazimo na slijedeću tačku dnevnog reda.  

AD-6. 

Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta Kantona Sarajevo za 2024. godinu 

Materijal se dobili uz poziv za sjednicu, molim predstavnika predlagača da podnese uvodne 

napomene.  

Ima li potrebe? Ima potrebe. Ministre izvolite izvršenje. 

Afan Kalamujić (ministar) 

Ništa, evo ja samo kratko pošto je već kasno da ne dužimo. Minuta. Kao što znate dio obaveze 

uz usvajanje budžeta, odnosno Prijedloga budžeta, ide i Zakon o izvršavanju budžeta. Svi ste 

dobili materijale, evo ako ima nekih pitanja ili nešto možemo kratko prijeći, mada mislim da 

nema, jer je sve manje više urađeno, tipski. Evo, hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženom ministru na detaljnom obrazloženju. Imamo li prijavljenih? Da li 

predstavnici radnih tijela želi riječ? Ima li pitanja? 

Otvaram raspravu zastupnik Mahir Dević. Izvolite, imate riječ. 

Zastupnik Haris Zahiragić se javio za riječ, izvolite. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala, predsjedavajući. E pazite sad, samo sekundu kolega Deviću, izvinite samo da kolegi 

Okeriću euforiju splasnem i onaj aplauz koji smo imali. Vi ste kazali nama maloprije da vas 

možemo usporiti, ali ne možemo zaustaviti. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Zahiragiću. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Uvodne napomene za diskusiju. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Samo se držite ove tačke dnevnog reda, ako se ne budete držali, bit ću prinuđen da vas 

isključim. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Držim se ove tačke. 

 



L/K 
165 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Naravno, izvolite, imate riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ne možete me isključiti, molim vas nemojte  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vidite da mogu. Vidite da mogu.  

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ne možete. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Evo vidite da mogu.  

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Opet? hoćete opet? Pauza pola sata ispred Kluba SDA. Hajmo sad. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nama se nigdje ne žuri. Vi niste šef kluba. 

Kolega Deviću, hoćete li pauzu vi tražite ispred Kluba? 

Pauza ispred Kluba SDA pola sata. 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zamolio bih kolege i kolegice da zauzmu svoja mjesta kako bi mogli nastaviti sa sjednicom 

Skupštine Kantona Sarajevo. 

Nastavljamo sa sjednicom Skupštine Kantona Sarajevo. Imate li kolega Deviću potrebu za 

obrazloženjem? Zastupnik Mahir Dević se javio izvolite, imate riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Obraćam vam se znači, ne samo vama predsjedavajući Skupštine Kantona Sarajevo, 

nego kompletnoj parlamentarnoj većini, uključujući i sve druge političke subjekte koji čine 

većinu s vama ovdje u Skupštini Kantona Sarajevo. Mi se već duži vremenski period nalazimo 

u ovoj nekoj situaciji koja podrazumijeva jedno flagrantno kršenje Poslovnika o radu Skupštine 

Kantona Sarajevo. Kao odgovor nas na jedno takvo ponašanje, svjedočili ste i nizu zahtjeva za 

ocjenu ustavnosti koje smo mi podnijeli prema Ustavnom sudu, pokušavajući na takav jedan 

način da urazumimo to poslovničko ponašanje. Ne ide nam to očigledno. Naravno, to je naše 

poslovničko pravo. Ja vas zaista molim posljednji put da prestanete diskriminisati bilo kog 

člana Kluba SDA kršeći flagrantno bilo koju odredbu Poslovnika. Znači, evo, ja vas pozivam 

najdobranamjernije. Ni jednog momenta mi danas nismo sjednicu razvlačili ,ni jednog 

momenta. Te neke vaše lične opservacije možete kazati u diskusijama, naravno. Ako imate 

tačku dnevnog reda, pa ste kazali, zaključujem raspravu, tačku dajem na glasanje. Vaše 

impresije ili vaši dojmovi su samo vaši, ostavite ih za sebe ili nam ih kažite u diskusiji, pa ćemo 

mi odgovoriti. Znači ovu Skupštinu su danas vodili još nekoliko ljudi. Ni jedan jedini problem 
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se nije desio. Ni jedan jedini. Troje: Vibor, Danijela, kolegica Pekić. Iz sjednice u sjednicu se 

dešava ta neka situacija da vi na neki način tim nekim svojim improvizacijama. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Deviću, možete li nam obrazložiti pauzu ako želite. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Evo, vidiš šta ti radiš, pazi.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Pa vidite kolega Deviću, vi nas sad maltretirate. 

Mahir Dević (zastupnik) 

A evo vidiš šta ti radiš. Pa bolan pusti me da završim, ovo ti govorim najdobnamjernije kao 

drugu, ko prijatelju, ko kolegi zastupniku. Pa možeš saslušati to. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Skrećete s temom stalno, ali evo, izvolite. Obrazložite pauzu. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Znači moram obrazložiti zašto je došlo do pauze. Ja evo još jednom, evo skratit ću maksimalno, 

znači, ako ne razumijete, ja vas zaista molim, nemojte to raditi. Posljednji put vas upozoravam 

da mi to više nećemo trpiti. Evo, najdobranamjernije vam ovo kažem. Znači, na prošloj sjednici 

ja sam burno reagovao jer ste oduzimali riječ Harisu Zahiragiću. Danas to ponovno radite, prije 

toga prekidate Faruka Kapidžića, konstantno prema Klubu SDA to radit., nemojte, to više 

raditi, nemate potrebe i onda nećete imati ni jednu jednu reakciju. Vi ste tu prvi među 

jednakima koji daje riječ, oduzima riječ, ukoliko za to ima potrebe. Nemojte, molim vas, znači, 

evo, zaista vas molim, ali ovo vam odgovorno tvrdim. Posljednji put pokušavati da 

disciplinirate bilo kog člana Kluba SDA. Iz tog razloga je došlo do pauze jer ste flagrantno 

ponovno prekršili Poslovnik, rekli Harisu da ste vi neko ko ne da njemu da govori. On je tražio 

intervenciju, ja sam je iskoristio kao šef kluba. Nemojte to raditi ovo vas, evo molim vas, 

nemojte, to raditi. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Prelazimo na raspravu. Ima li prijavljenih? Zastupnik Haris Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo, zbog pauze koju sam uzeo, odustat ću od diskusije o tački 

dnevnog reda da ne bih oduzimao više od vremena, samo sam imao potrebu da kažem da je to 

još jedan dokaz da mi zaista sjednicu, ni na koji način ne osporavamo, da, cijeli dan su kolege 

zastupnici iz većine diskutovali, da smo mi, dok su oni diskutovali, samo replicirali, imali par 

diskusija, dakle, mi danas nismo bili razlog što se sjednica odužila i ja mislim da je pohvalno 

što su zastupnici većine imali potrebu iznijeti razloge zašto glasaju za Budžet koji je preko 

milijardu i po maraka i u tome ne vidim neki problem. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se kolegi Zahiragiću. Zastupnik Muamer Bandić se javio za riječ. 
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Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Predsjedavajući ja sam, također, nekoliko puta skretao pažnju da trebate da vodite 

Skupštinu kao organ, zakonodavni, da ga ne dijelite na poziciju i opoziciju, tako ćemo doći do 

najboljih rezultata. Nažalost vi opoziciju, pa smatrate kao neprijatelje i to nije dobro, oduzimate 

nam pravo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ispravka krivog navoda. Ja, zastupnike iz opozicije ne smatram neprijateljima. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Drago mi je da ste me upoznali sa tom činjenicom. Ono što želim da vam kažem, u svakom 

momentu kada obespravite nas, ovdje se radi o jednom principu Predstavničkom principu 

demokratije i mi smo punomoćnici građana u tom kontekstu i obespravljujete građane da dobiju 

informaciju koju bi mi mogli kao opozicione stranke da ponudimo. Ja vas također molim, u 

jednom momentu vi imate običaj da nakon zaključene tačke iz dnevnog reda prokomentarišete 

nešto što izazove naše reakcije, a onda nama onemogućite da reagujemo na to što ste vi 

prokomentarisali. Nemamo mi namjeru da vas zaustavljamo u onom obliku u kojem ste to vi 

rekli. Meni je drago ukoliko je ova skupštinska većina donijela odluku gdje je ovo odvojila 

500 000 za mlade, a cijelo vrijeme govorite o mladima, kako imate strašno dobre namjere za 

mlade, onda nam to nećete da dozvolite. Aplaudirate, jel aplaudirate na taj Budžet u kojem se 

predlaže 500 000 za mlade? Ako je bilo to za aplauza i taj aplauz koji ste vi ovdje dozvolili 

narušavao je red u Skupštini, isto kao što ste to podveli Harisu Zahiragiću da narušava red u 

Skupštini. Zato vas molim da se vratite to okvire Poslovnika, da dajete svima ista prava, da nas 

dijelite na poziciju i na opoziciju, nego da nas dijelite po Poslovniku, ukoliko ga kršimo ili 

postupamo po Poslovniku. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

S obzirom da nema više prijavljenih zaključujem raspravu. 

Molim zastupnice i zastupnike da se izjasne o Prijedlogu Zakona o izvršenju budžeta Kantona 

Sarajevo sada 2024. godinu. 

Hoćete glasati kolegice? Hoćete? 

Zaključujem glasanje, molim službu da objavi rezultate glasanja. 

Za je glasao 21 zastupnik, protiv 8, suzdržanih ništa. Konstatujem da je Skupština, Skupština, 

Skupština, Skupština, Skupština donijela ovaj zakon. 

 

Prelazimo na tačku sedam. 

AD- 7.  

Prijedlog Zakona o registru financijske obaveza u Kantonu Sarajevo 

Materijal ste dobili uz poziv za sjednicu. Ima li potrebe da predstavnik predlagača podnese 

uvodne napomene? 

Ok. Na zahtjev ministra povlačimo tačku 7. 
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Prelazimo na tačku 8. 

AD-8. 

Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Financijski plan zavoda zdravstvenog 

osiguranja Kantona Sarajevo za 2024. godinu i Odluku o izvršavanju financijskog plana 

Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo za 2024. godinu  

Prijedlog odluke ste dobili u dopunskom materijalu. Zamolio bih predstavnika predlagača da 

podnesu uvodne na napomene. 

Direktor mu Muamer Kosavac. Izvolite, imate riječ. 

Muamer Kosovac (direktor ZZO KS) 

Uvaženi predsjedavajući, dopredsjedavajuće, uvaženi zastupnici i zastupnice Skupštine 

Kantona Sarajevo, poštovani premijeru, članovi Vlade, cijenjeni građani Kantona Sarajevo koji 

nas gledaju putem malih ekrana, ja sam Muamer Kosovac, direktor Zavoda zdravstvenog 

osiguranja Kantona Sarajevo i ukratko ću vam predstaviti Financijski plan Zavoda 

zdravstvenog osiguranja. Naime, pravni osnov za donošenje Financijskog plana Zavoda 

zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo sadržan je u Zakonu o zdravstvenom osiguranje, 

Statutu Zavoda i Zakon o budžetima Federacije. Shodno navedenim zakonskim odredbama 

Upravni odbor Zavoda zdravstvenog osiguranja je uz suglasnost Ministarstva zdravstva 

Kantona Sarajevo je donio Financijski plan Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo, 

kojim se utvrđuju prihodi, preneseni dio akumuliranog viška prihoda nad rashodima iz ranijih 

godina, rashodi i izdaci i sredstva zakonske rezerve. Prihod iz tekućeg perioda iznose 

602 354 000 KM, preneseni dio sredstava iz akumuliranog viška prihoda nad rashodima iz 

ranijih godina, u skladu sa Dokumentom okvirnog budžeta iznosi 33 .905.000 KM i primici 

iznose 4000 KM. Ukupno ukupni prihodi za ovu godinu iznose 636.263.000 KM. Također, 

ukupni rashodi iznose 636.263 000 KM. Ukupni prihodi su veći za 62. 774.000 KM ili za 12 % 

u odnosu na Financijski plan iz 2023. godine. Procenat povećanja prihoda je u skladu sa 

zadnjim zvaničnim projekcijama Federalnog Ministarstva financija. Najveće učešće od 99,57 

imaju prihod od doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje koji su planirani u iznosu od 

599 800 000 KM i veći su za 12 % u odnosu na 2023. godinu. Ukupni rashodi planirani su u 

iznosu 628 304 000 KM i za 77 000 000 su veći u odnosu na 2023 godinu. Kako bi bila 

osigurana sredstva za financiranje povećanih rashoda zdravstvene zaštite u 2024. godini Zavod 

je nedostajuća sredstva na poziciji prihoda, koja neće biti dostatna za financiranje planiranih 

rashoda, obezbijedio angažovanjem prenesenih sredstava iz akumuliranog viška prihoda nad 

rashodima iz ranijih godina u iznosu od 33.905.000 KM. Najveći dio financijskih sredstava se 

odnosi na rashode zdravstvene zaštite, i to 96,1 % učešća u ukupnim rashodima, u odnosu na 

603.963.000 KM i za 69 000 000 KM su veći u odnosu na 2023.godinu. Napominjem da kroz 

ovaj Financijski plan povećavamo financiranje zdravstvene zaštite u iznosu od 69 000 000 KM 

više u odnosu na prethodnu godinu. Pri sačinjavanju Prijedloga financijskog plana koji je dat 

Skupštini na usvajanje, Zavod je poduzeo sve aktivnosti da bi pored osnovnog paketa 

zdravstvenih prava definisanog federalnim propisima, planirao i sredstva u skladu sa odlukama 

osnivača, zastupničkim inicijativama, kao i smjernicama Vlade Kantona Sarajevo i 

ministarstva zdravstva kao kreatora politike zdravstva u Kantona Sarajevo. U Financijskom 

planu su integrisani svi zahtjevi zdravstvenih ustanova za zapošljavanje novog kadra, osigurana 

su sredstva za do sada najveći broj prijema zdravstvenih radnika u Kantonu Sarajevu. Slobodno 

mogu da kažem da su financijski plan do sada omogućava najveće povećanje financijskog 

iznosa u zdravstvenu zaštitu u Kantonu Sarajevo. Ukupna povećanja su 14 % u odnosu na 

prethodnu godinu. Financijskim planom Zavoda zdravstvenog osiguranja osiguravaju se 

sredstva za finansiranje zdravstvene zaštite osiguranih lica na nivou primarne, specijalističko- 
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konsultatativne i bolničke zdravstvene zaštite. Prava na lijekove sa važeće Liste lijekova koju 

donosi Vlada Kantona Sarajevo , prava na ostvarivanje naknade i plaće za vrijeme privremene 

spriječenosti za rad nakon 42 dana, u skladu sa važećom odlukom Upravnog odbora Zavoda 

zdravstvenog osiguranja, prava na korištenje medicinskih sredstava u skladu sa važećom 

Uredbom Vlade Kantona Sarajevo, kapitalnih izdataka i ostalih rashoda u funkciji ostvarivanja 

obaveznog zdravstvenog osiguranja u Kantonu Sarajevo. Ukupni rashodi i izdaci u 2024. 

godini planirani su iznos od 636 263 000 KM, što, kao što sam rekao, su 14 puta više u odnosu 

na Financijski plan iz 2023. godine. Financijskim planom ZZO za 2024.godinu ispoštovani su 

sve smjernice Vlade Kantona Sarajevo i Ministarstva zdravstva Kantona Sarajevo. I planirana 

su sredstva, po prvi put u Financijskom planu dovoljna sredstva za proširenje posebnog 

programa liječenja osiguranika oboljeljih od reumatoidnog artritisa, za sve osiguranike kojima 

je terapija potrebna, kako bi se u potpunosti ukinula lista čekanja. Samo da napomenem da je 

od 2017. godine ovaj protokol obuhvatao 35 pacijenata skupom biološkom terapijom, a sada 

je više od 130 pacijenata. Znači, idemo ka ukidanju u potpunosti liste čekanja za ove 

osiguranike pacijente. Po prvi put u Kantonu Sarajevu planirana su sredstva i za uspostavljanje 

novog programa koji će obuhvatiti liječenje u osiguranika oboljelih od Psorijaze putem 

biološke terapije. Također, napominjem da je obuhvaćen najveći broj oboljelih od Psorijaze u 

Federaciji Bosne i Hercegovine, znači više od svih kantona drugih. Po prvi put smo planirali 

sredstva i za naše trudnice, odnosno za prenatalno neinvazivno testiranje trudnica u Kantonu 

Sarajevo radi ranog otkrivanja hromosomskih poremećaja kod fetusa. To je po zaključku Vlade 

Kantona Sarajevo. Također su planirana sredstva iza GPS narukvice za autističnu djecu, što do 

sada nikada nije bilo. Prvi smo Kanton u Federaciji koji je u Financijskom planu predvidio 

sredstva za senzore za kontinuirano mjerenje šećera u krvi za sve osiguranike oboljele od 

dijabetesa Tip 1, bez izuzetka. Sredstva za financiranje prava osiguranika na liječenje kada to 

nije moguće obaviti u Kantonu Sarajevo po programu za dijagnostiku i liječenje teško oboljele 

djece, po zaključku Vlade Kantona Sarajevo u iznosu od 2 000 000 KM. Financijskim planom 

predviđeno je financiranje do sada najvećeg broja specijalizacija. Za tu namjenu planirano je 

preko 21 000 000, odnosno 427 specijalizacija u Kantonu Sarajevo. Zavod je u Financijskom 

planu za 2024.godinu, pored specijalizacija koje se već financiraju na teret Zavoda, preuzeo i 

financiranje svih specijalizacija, za koje su sredstva u 2023. godini bila planirana u Budžetu 

Kantona Sarajevo. Kao prvi Kanton u Federaciji Bosne i Hercegovine, pa i u Bosni i 

Hercegovini, pokrenuli smo inicijativu i predvidjeli sredstva u Financijskom planu za potpuno 

ukidanje participacije za sve osiguranike u Kantonu Sarajevo, koja se dugi niz godina plaćala 

na klinikama. Sudionici smo svi dugih redova na blagajna klinika kako bi dobili otpusno pismo 

i platili participaciju. Nakon usvajanja ove inicijative od strane Skupštine, vas, građani više 

neće morati plaćati participaciju niti čekati u redovima pred blagajnama na klinikama. Ti 

prihodi koju su se ubirali u Fond zdravstvenog osiguranja su planirani i neće građani više 

morati plaćati uopće participaciju. Sredstva su planirana za uvođenje novog posebnog 

programa za kapi za oči iz autolognog seruma, za liječenje problema suhog oka, što je veliki 

problem u Kantonu Sarajevo i što je dobra praksa u okruženju, izvršno je povećanje vrijednosti 

boda za ugovoreni program porodične medicine po provedenom postupku javne nabavke sa 

privatnim i javnim zdravstvenim ustanovama sa 1,35 KM na 1,48 KM u 2024. godini. Planirana 

su sredstva za ugovaranje deficitarnih dijagnostičkih usluga za koje postoji lista čekanja po 

smjernicama Ministarstva, povećana su planirana sredstva za lijekove po posebnim 

programima koja se finansiraju iz sredstava Zavoda zdravstvenog osiguranja, uvećana su 

planirana sredstva za gotove lijekove zbog proširenja Liste lijekova i većeg učešća Zavoda u 

snošenju tih lijekova u iznosu od 4.299.000 KM u odnosu na 2023 godinu. Za usluge 

medicinske rehabilitacije kao produženog bolničkog liječenja planirano je 1.760.000 KM, što 

je za 10 % više u odnosu na 2023 godinu. Razlog jeste povećanje cijena usljed inflatornih 

kretanja i potencijalna mogućnost uvrštavanja novih pacijenata za produženo bolničko 
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liječenje. Također, po smjernicama Ministarstva i u saradnji sa Vladom i Ministarstvom 

planirali smo i nastavak imunizacije protiv HPV virusa. Obezbeđenje pneumokokne vakcine, 

uvođenje usluga neurorehabilitacije u sistem rehabilitacije, kao i usluge zdravstvene zaštite za 

koji postoji lista čekanja. Ono što želim posebno napomenuti jeste da je Zavod zdravstvenog 

osiguranja u svom Financijskom planu za 2024 godinu obezbijedio dodatna sredstva kojima će 

biti obezbijeđeno financiranje prava iz kolektivnih ugovora zaključenih između Vlade Kantona 

Sarajevo i sindikata iz oblasti zdravstva. Potpisanim kolektivnim ugovorima iz aprila 2022. 

godine izvršeno je povećanje satnice i koeficijenata, što je kao rezultat imalo povećanje plaća 

uposlenim u zdravstvu u iznosu od 15 do 26 %. U septembru je 2023. godine potpisane su 

izmjene i dopune kolektivnog ugovora kojima je satnica ukupno povećana za još dodatnih 11,2 

posto. Naknada za financiranje zdravstvene zaštite koja se obezbjeđuje osiguranicima Kantona 

Sarajevo, zdravstvenim ustanovama koje su obuhvaćena Planom i programom mjera 

zdravstvene zaštite iz obaveznog zdravstvenog osiguranja u Kantonu Sarajevo utvrđuje se na 

godišnjem nivou i podrazumijeva troškove rada zdravstvenih i nezdravstvenih radnika, kao i 

materijalne troškove neophodne za rad i funkcionisanje zdravstvene ustanove u okviru 

djelatnosti koju obavljaju. Naknada za financiranje materijalnih troškova u financijskom planu 

za 2024. godinu planirana su u uvećanom iznosu od 8 % u odnosu na 2023 godinu. Za 

zdravstvenu zaštitu koja se osiguranicima pruža u 15 javnih zdravstvenih ustanova planirano 

je 435.355.000 KM, što je više za 53,6 miliona u odnosu na prethodnu godinu. U odnosu na 

2022.godinu, tj prije potpisivanja kolektivnih ugovora, sredstva su veća za preko 110 000 000 

KM. Mogu da kažem na kraju da sa aspekta Zavoda zdravstvenog osiguranja kao finansijera 

zdravstva iz obaveznog zdravstvenog osiguranja, smatramo da su obezbijeđeni svi preduslovi 

za pružanje efikasne, dostupne i sveobuhvatne zdravstvene zaštite osiguranim licima u 

Kantonu Sarajevo. Nastojimo, kao što smo radili u proteklom periodu, raditi u interesu 

osiguranika i uspostaviti sistem koji, naravno, neće zavisiti od pojedinca, jer zdravstvena zaštita 

naših osiguranika u Kantonu Sarajevo treba i mora biti na znatno višem nivou. Naravno, Zavod 

je samo karika u lancu zdravstvenog sistema i kao financijer tog sistema i adekvatnim utroškom 

sredstava koja se doznačavaju zdravstvenim ustanovama trebaju se pozabaviti, naravno, i same 

zdravstvene ustanove. Sa našeg aspekta, kao finansijera zdravstva, u narednoj godini ćemo 

nastojati, kao što smo i do sada radili, da ukazujemo na što bolji odnos prema osiguranicima i 

unapređenje zdravstvene zaštite, jer sa aspekta Zavoda uradili smo sve kako bi zdravstvene 

ustanove imale odlične uslove da pružaju kvalitetnu zdravstvenu zaštitu našim građanima. 

Zahvaljujem i koliko ima pitanja, svakako stojim na raspolaganju. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženom direktoru Kosovcu, vi se možete vratiti na sve mjesto. 

Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja?  

Jesu li ovo pitanje ili ? Zastupnik Mahir Dević, izvolite, imate riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Zamolit ću vas da zapišete, vidim ima vas dovoljno iz Zavoda, pa da nam možete dati 

odgovore. Pozicija 2, tačka 1.3 Održavanje informacionog sistema. Za održavanje se plaća 

2 024 500, konvertibilnih maraka. Dodatno ste razdvojili pozicije koje se tiču informacionog 

sistema i koje bi se trebale pridodati tome, a to su vam usluge komunikacija, sigurnost i zaštite 

i produženje garancija i lokalna podrška koje ukupno iznose još dodatnih 1 000 000 

konvertibilnih maraka, na ovo vaše održavanje koje ste gore prikazali. Postavljam pitanje zašto 

se plaća ovoliko održavanje informacionih sistema kada nemamo nikakvih posebnih benefita 

od ovoga? Ljekari se žale da je sistem zastario, da nemaju funkcionalnost. Ova naručivanja kod 

specijalista koja uporno propagirate ne funkcionišu na terenu. Troškovi lijekova neprestano 
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rastu. Vi ste na ovu temu u Skupštini Kantona Sarajevo našim prethodnicima ovdje iz godine 

u godinu kopali oči, kolokvijalno kazano, kako je ova stavka izuzetno visoka. Kako vi dođoste 

ova stavka samo raste još više. Tako da, evo, zamolio bi odgovor na to pitanje. Drugo pitanje 

funkcionalno, s obzirom da ste odbili naš amandman na Budžet Kantona Sarajevo za 2024. 

godinu koji je tretirao 500 000 konvertibilnih maraka za biomedicinski potpomognutu 

oplodnju, uz obrazloženje da to sada financira Federalni zavod zdravstvenog osiguranja, 

postavljam vama pitanje, imate li vi takav program u Zavodu zdravstvenog osiguranja Kantona 

Sarajevo? Objasnite nam proceduru za sufinanciranje navedenog postupka jer ima dosta, 

nažalost, mladih bračnih parova koji nas pitaju kao zastupnike, da im možemo dati adekvatan 

odgovor, znači procedura, način kako ono, čisto da im možemo prenijeti informaciju. I evo, 

treće je pitanje od mene. Povećanje stavka 2. 91. i 2.92. Povećanje za rad komisija i Upravnog 

odbora, ne nešto specijalno značajno, 7. i 7.500 konvertibilnih maraka, da li ste navedeno 

povećanje planirali kako biste uvećali naknadu za rad komisija i članova Upravnog odbora? 

Molim evo da mi date neku vrstu odgovora, evo na ova tri pitanja. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Selmanović se javio za riječ. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Molim da mi pojasnite pozicija 2.13, a navedeno je Integralni informacioni 

sistem. Cijeneći da to nije tehnička odredba, da nam pojasnite šta je Integralni informatički 

sistem i šta on podrazumijeva? Koji su njegovi elementi? U tačci 12.2, navedeno je u 

Komunikacija visoke propusnosti? Šta je to komunikacija visoke propusnosti? Koja je to 

visoka propusnost i na koliko lokacija se ista koristi? U poziciji 2.15 planirana sredstva 661 000 

za produženje garancije produkcijske opreme u server salu. Kakva je to oprema da znamo šta 

košta samo garancija 661 000? Pa o kojoj se opremi radi? Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Marijela Hašimbegović, izvolite, imate riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Moja pitanja se mogu odnositi jednako i na ministra i na 

uvaženog direktora, pa evo, vi se odlučite na osnovu pitanja ko će mi ponuditi adekvatne 

odgovore. Dakle, pitanje se odnosi, šta se desilo sa odlukom bivšeg ministra vezano za odluku 

za izradu programa zdravstvene zaštite ZZO-a? Zašto prvo usvajamo Financijski plan, pa onda 

Program rada? Zar ne bi trebalo da bude obratno? I kolika su dugovanja prema ZZO-u. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za riječ se javio zastupnik Haris Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem se. 2023. godine je planirano 238 000 konvertibilnih maraka, '24. godine 184 000 

konvertibilnih maraka, dakle za 2 godine 422 000 konvertibilnih maraka za ISO 

standardizaciju, pa me zanima kako će tačno ISO standardizacija doprinijeti liječenju naših 

građana, tj. osiguranika? Da li smo za 400.000 maraka mogli npr opremiti tri. četiri ambulante 

ili primiti petnaestak mladih doktora ili zašto ne pet, do deset nekih specijalizacija za, dodatnih 

specijalizacija pored ovih planiranih? Pozicija 20- 1 000 000 maraka, dakle predviđenih za 

Koronu. U prošloj godini, ista pozicija je postojala, naravno, značajno manja, i zanima me kako 
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se ona utrošila? Da li je 1 000 000 maraka predviđen za Koronu iako pandemija Korone od već 

prošla, zapravo su samo zaključana sredstva Zavoda zdravstvenog osiguranja. Ukoliko je 

odgovor da nisu, nego da treba biti oprezan u slučaju nastavka Korone, da li znate da možete 

za to koristiti i da zbog toga postoji tekuća rezerva i da nema razloga da dodatni 1 000 000 

konvertibilnih maraka ovako na ovakav način zaključavate, a posebno imajući u vidu da smo 

mi u ovoj Skupštini od vladajuće većine često slušali mantru kako se u zdravstvu ne smije 

štediti, nego se mora trošiti, kako zdravstvo ne treba poslovati po parametrima ekonomske, 

tržišne ili bilo koje druge logike, nego isključivo interese pacijenata. S tim u vezu da li je taj 

1 000 000 mogao biti zaista uložen u poboljšanje zdravstvenih usluga pacijentima? Pozicija 

2.3.1. Usluge Zavoda zdravstvenog osiguranja za koje postoji lista čekanja. Zanima me koliko 

je novca utrošeno s ove pozicije prošle godine i kakva je bila zapravo raspored tog novca, 

prema kome je taj novac, prema kojim privatnim zdravstvenim ustanovama je taj novac 

odlazio? I ukoliko uzmemo u obzir iznose predviđene i potrošene u tu svrhu, zašto su liste 

čekanja ove godine čak veće nego prošle godine, generalno u Kantonu Sarajevo? 

2. 41. pozicija Gotov lijekovi. Vi ste rekli direktore u izlaganju i drago mi je, ja sam spremio 

pitanje da ste istakli da je povećan iznos za gotove lijekove za 4,3 milijuna maraka. Vi ste 

kazali već tamo, pa ste odgovorili djelimično na moje pitanje da li je to radi promijenjene liste 

lijekova, pa me zanima koliko je ukupno Zavod zdravstvenog osiguranja od donošenja 

posljednje liste lijekova povećao troškove za lijekove i da li je to, da li postoji analiza 

opravdanosti promjene liste lijekova zasnovana na stručnim mišljenjima, istraživanju rezultata 

nove liste lijekova, a s obzirom da imamo velike broj prijava od strane građana, da su lijekovi 

koji su generirani, koji su uvedeni, kojim su zamijenjeni stari puno lošiji nego što su bili oni 

raniji, usprkos tome povećan je značajno iznos sredstava. Pozicija 2,5,2. Palijativna njega 

termalnih bolesti. Zanima me koliko je do sada utrošeno sredstava, kome su otišla ta sredstva, 

pošto je ta, pozicija već ranije postojala i koliko pacijenata tačno je dobilo ovu uslugu, pa da 

bismo mogli shvatiti opravdanost ovako ovakve mjere i ovakve pozicije u kontekstu planiranja 

sredstava Zavoda zdravstveno osiguranje. Jedno također, vrlo važno i signifikantno pitanje. 

15,6, milijuna je tekuća rezerva planirana, što je, čini mi se, duplo više od prošle godine. Zašto 

ovolika rezerva? Koji je osnov planiranja da ovoliko novaca stavite na rezervu i od kojih ste 

pretpostavki krenuli za šta bi nam možda ova rezerva mogla zatrebati? Pa još jedno pitanje 

aneksiram na ovo pitanje, da li je razlog tome leži u činjenici da je Vlada tražila od Upravnog 

odbora Zavoda da na neki način usvoji programe koji nisu programi Zavoda, nego je to trebalo 

se desiti kroz Budžet Kantona Sarajevo, ukoliko ova Vlada ima tu vrstu opredjeljenja vezano 

za nabavke određenih vrsta proteza, posebno programa liječenja itd za ratne vojne invalide, što 

je trebalo biti na stavci ili Ministarstva zdravstva ili Ministarstva za boračka pitanja, jer smo 

maloprije usvojili budžet od milijardu i po maraka i takvi programi bi trebali biti budžetski 

programi. 4,2 Tačka nabavka softvera. Velik je broj tu softvera pa me zanima ko je vršio 

procjenu potrebe ovih softvera? 4 čak od tih softvera iznose preko 100 000 konvertibilnih 

maraka. Kako piše i neki softver za upravljanje privilegijama, pa me zanima čijim i kakvim 

privilegijama? Pojmovi "dam, pam, del pdcs" su poprilično nerazumljivi i kao takvi nisu 

dovoljno obrazloženi u Financijskom planu, pa čini mi se da se Zavod pretvara u 

Elektrotehnički fakultet ili prodavnicu neke informatičke ili softverske opreme. I posljednje 

pitanje zanima me 409.000 maraka planiranih za neku platformu, kako kažete, za angažiranost, 

mjerenje i poboljšanje zdravstvenih usluga, pa me zanima na osnovu koje procjene i kojih 

rezultata smo odlučili planirati 400.000 maraka, te na koji način ćemo biti angažirani, kako 

ćemo mjeriti te zdravstvene ustanove? I u konačnici, da li je to zaista posao Zavoda, jer Zavod 

je financijska, a ne zdravstvena ustanova. Hvala vam. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za riječ se javio zastupnik Muamer Bandić. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Moja pitanja se možda više odnosi na ministra i na Vladu nego na sam Zavod 

zdravstvenog osiguranja. Ukoliko se, evo, direktor pronađe u nekom pitanju, prihvatit ću 

odgovor i od direktora. Zakonom je određeno i tako je već skoro 30 godina da se Financijski 

plan Zavoda zdravstvenog osiguranja donosi na osnovu što Kantonalni zavod za javno 

zdravstvo donese Program zdravstvene zaštite iz obaveznog zdravstvenog osiguranja. Vi ste 

ministre svojom odlukom od 7. 12. 2023. godine pomenute programe koje je Zavod izradio za 

javno zdravstvo Kantona Sarajevo stavili van snage. Time ste na neki način doveli u pitanje 

zakonitost predloženog samog Financijskog plana. I ukoliko imate objašnjenje da mi 

odgovorite iz kojeg razloga ste to uradili? U Financijskom planu Zavoda zdravstvenog 

osiguranja za 2024. godinu planirana su značajna sredstva od 1 000 000 KM za prenatalni test. 

Sljedeće pitanje: prema mojim informacijama, ulaznim koje sam dobio ovaj ekskluzivni 

zastupnik ovih testova je jedan od bivših članova Upravnog odbora, vd Upravnog odbora 

Zavoda za zdravstvenog osiguranja. A on je jedan od visokopozicioniranih članova Naše 

stranke. Ono što ja imam informaciju jeste da je premijer Uk uticao i predložio, odnosno 

inicirao da ovo postane sastavni dio Financijskog plana. Ne znam da li je premijer Uk tu, volio 

bih da mi dao odgovor. Moje informacije ukazuju da je to on predložio, ukoliko nije evo, ima 

mogućnost da demantuje moje izvore. Imam samo još jedno pitanje. Mislim da se odnosi na 

direktora, da bi to direktor mogao odgovoriti, odnosno Zavod. Zašto su u Financijskom planu 

za 2024. godinu predviđeno dodatna sredstva od 1 350 000 za dodatne banjske, za dodatna 

banjska liječenja ratnih vojnih invalida kada je to već bilo godinama jel zakonom regulisano i 

u, mislim u Ministarstvu za boračka pitanja? Čini mi se da mi se da je gospođa iz Zavoda 

odgovorila na pitanje i pozdrav ću tu odluku ovaj o povećanju financijskih izdvajanja Zavoda 

zdravstvenog osiguranja za specijalizacije. Dakle, to je zaista potrebno, ja ću pozdraviti tu 

odluku, a pitao sam iz kojeg razloga je prebačeno to na Zavod zdravstvenog osiguranja jer je 

prethodno bilo u ministarstvu? Radi se o deficitarnim zanimanjima. Ali evo, gospođa iz Zavoda 

mi je odgovorila pa evo, ja pozdravljam ovu vrstu izdvajanja tih financijskih sredstava, ali evo, 

dajem prostor direktoru ukoliko želi da na ovu temu još ono što kaže. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović se javila za riječ. 

Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Zahvaljujem se direktoru Zavoda zdravstvenog osiguranja 

zaista na jednom detaljnom, jako dobrom izvještaju i ono što smo čuli, Financijski plan Zavoda 

zdravstvenog osiguranja za 2024. godinu zaista ulijeva povjerenje. Ja bih se isto referirala kao 

i kolega Bandić na ove prenatalne testove. Rekli ste da je nabavka testova po Odluci Vlade 

Kantona Sarajevo. Ja se duboko nadam da ste prilikom te odluke da ste konsultovali struku, jer 

mi koji smo radili s tim znamo šta su ti prenatalni testovi, oni su jako dobri, međutim činjenica 

je da oni ne daju 100 % tačnu dijagnozu, tako da uvijek tu imate, naravno, mogućnost pogrešne 

dijagnoze, tako da u slučaju da prenatalni test pokaže neku hromozopatiju, vi nikada ne možete 

prekinuti tu trudnoću dok ne uradite jedinu i pouzdanu metodu, a to je amniocenteza. Tako ovaj 

zanima me da li je kolika je ustvari uopće isplativost ulagati toliki novac u prenatalne testove? 

Ukoliko se oni ipak nabave zanima me koji će to biti kriteriji, koje će pacijentice moći da dobiju 

uopće te testove? I druga stvar koja me zanima ova neurorehabilitacija? Šta to podrazumijeva? 
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U šta će se uložiti, da li će tu biti neka oprema, da li će biti prostor, na koji način će se pomoći 

tim pacijentima? Zahvaljujem se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Vedrana Vujović se javila za riječ. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam tri pitanja za predstavnike ZZO. Prvo pitanje je po 

osnovu kojeg zakona ili odluke ste utrošili novac iz Ministarstva zdravstva za ovu godinu za 

specijalizacije koje ste rekli da ste proveli zajedno u ovoj saradnji? To su ova predviđena 

4 000 000 maraka, sa pozicije Ministarstva zdravstva, odnosno koji su u ovoj godini '23 bili 

izdvojeni iz Budžeta Kantona Sarajevo? Drugo pitanje da li je moguće kroz ove programe koje 

Zavod zdravstvenog osiguranja implementira sa privatnim zdravstvenim ustanovama 

refundirati ili obezbijediti troškove specijalističko konsultativinih pregleda. Ovo postavljam iz 

razloga jer u Domu zdravlja u Novom gradu, u centralnom objektu, već duži vremenski period, 

nema neurologa i vrlo često su pacijenti primorani da idu u privatne zdravstvene ustanove 

obavljati te preglede, a ljekari su takvi koji jednostavno ne daju tu mogućnost da se može otići 

u neki drugi objekat Doma zdravlja u Kantonu Sarajevo, nego ste doslovno su primorani da 

sve te ja kažem, možda nekad i skupe preglede, nekad je nekom 50 ili 100 maraka vrlo skupo, 

obavljaju u privatnim zdravstvenim ustanovama, a koliko znam da nisu imali mogućnost 

refundacije troškova. I treće je pitanje, možda nije pitanje za vas, možda i više za ministarstvo 

zdravstva, ali evo, oprostiti ćete mi ,po kojoj se odluci ili zašto se plaća partcipacija za usluge 

fizioterapeutskih masaža koje su propisane kao metoda liječenja, odnosno kao terapija? 

Konkretno se radi u Domu zdravlja u Kantonu Sarajevo ponovo, konkretno, slučaj je u opštini 

Novi Grad, ali sam informisana da u gotovo svim ustanovama Doma zdravlja, u svim znači 

domovima se ta usluga naplaćuje, bez obzira da, osim u slučaju da ste oslobođeni po osnovu 

invaliditeta. Tako da ako možete, mi odgovarate na to pitanje, ako ne, ako ne možete odma, 

može i pismeno u svakom slučaju, hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica, Smiljana Viteškić se javila za riječ. 

Smiljana Viteškić (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam predstavnike Zavoda zdravstvenog osiguranja 

Kantona Sarajevo. I ja imam par pitanja. Interesuje me da li su utrošena i u koje svrhe sredstva 

za financiranje po amandmanu Skupštine Kantona Sarajevo za namirenje obaveza prema 

zdravstvenim ustanovama za prelazak 5 doktora pedijatrije u Opštu bolnicu Sarajevo, radi se o 

500 000 konvertibilnih maraka. Drugo pitanje je pozicija 252. Slično što je postavio moj kolega 

Haris Zahiragić, interesuje me palijativna njega terminalno bolesnih u Kantonu Sarajevo, koja 

je planirana na osnovu smjernica Ministarstva zdravstva Kantona Sarajevo iz 2023 godine i za 

koju je izdvojeno 1.500.000 konvertibilnih maraka, šta je planirano u ovim sredstvima, gdje se 

nalazi hospis u kojem će se trošiti ova sredstva? Da li taj Hospis ima multidisciplinarni tim? 

Koliko ima postelja? Ima li uopće postelja? Eto nešto onaj o toj djelatnosti koja se sigurno u 

Zavodu tretira kao deficitarna, jel, palijativna njega? Interesuje me zašto je povećan, zašto su 

povećana sredstva za dežurne apoteke skoro 300 000? I još me interesuje da li ste razmišljali o 

stimulaciji certificiranih timova porodične medicine i akreditovanih timova u Centrima za 

mentalno zdravlje? 

Eto, ta četiri pitanja. Hvala. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nema, nema više pitanja. Uvaženi direktore, možete li ponuditi odgovore na postavljena 

pitanja? Uvaženi direktore, vi ako možete, krenite sa usmenim odgovorima, a ostalo pismeno 

dostavite. Pola tri je.  

Muamer Kosovac (direktor ZZO KS) 

Ovako, obzirom da se radi o velikom broju zaista pitanja, ali naravno na određen broj možemo 

odmah dati odgovore. Uvaženi zastupnik Mahir Dević je postavio prvo pitanje održavanje 

informacionog sistema koji se plaća 2 miliona dodatno. Ja moram u uvodu da kažem, a ovo se, 

ovaj odgovor odnosi na nekoliko pitanja koja su postavili uvažene zastupnice i zastupnici, a 

odnosi se na Informacioni sistem Zavoda zdravstvenog osiguranja. Informacioni sistem 

zdravstvenog osiguranja jeste uspostavljen 2012. godine i radi se o jednom jako kompleksnom 

informacionom sistemu u kojem su uneseni podaci 428 000 osiguranika. To su jako štićeni 

podaci i implementatori tog sistema, postoji nekoliko kompanija koje su uspostavile taj sistem 

2012. godine i koje vode računa o tom sistemu, i to ova sredstva za održavanje ovog sistema 

su predviđena i u proteklom periodu, znači radi se o ambulantnom informacionom sistemu, 

bolničkom informacionom sistemu i još nekoliko, niz modula tih sistema koji predstavljaju 

zajednički dio tog sistema. Znači da bi funkcionisao taj sistem neophodno je imati održavanje 

tog sistema koji se plaća na godišnjem nivou. Naravno kod svake nabavke, kod svih nabavki 

nastojimo biti transparentni i u odnosu na protekli period svi postupci nabavke se provode 

putem otvorenog međunarodnog tendera sa međunarodnom objavom. U tom kroz taj postupak 

se vrši detaljno istraživanje tržišta gdje se definiraju jasno cijene za svaku stavku koja 

predstavlja predmet nabavki. Kod svih nabavki kod svih nabavki, obzirom da se radi o 

nabavkama koje iznose preko 250 000 KM prisustvuje i eksterni član komisije, to je 

predstavnik Ureda za borbu protiv korupcije kako bi se obezbijedila potpuna transparentnost 

svih postupaka koji se obavljaju u Zavodu. Ovo povećanje koje se odnosi na povećanje 

komisija i Upravnog odbora, isto tako je postavljeno pitanje kao što je uvaženi zastupnik Dević 

je već rekao ne radi se o znatnom povećanju, ali se radi, ali se radi, nema veze evo, postavio je 

pitanje pa ja želim zbog javnosti, čisto da odgovorim. Radi se o povećanju prosječne plate i to 

je razlog što je povećanje tih komisija, ne povećava se naknada članovima Upravnog odbora 

zbog toga da se povećava samo naknada zbog bilo kojeg razloga, već samo zbog toga što 

prosjek plate na federalnom nivou raste i to je razlog tog povećanja. Uvaženi zastupnik 

Selmanović je postavio pitanje za integralni informacioni sistem, šta on podrazumijeva? Kao 

što sam rekao, dugi niz godina, velika sredstva su ulagana u sistem, međutim nikada nije 

ulagano u sigurnost tog sistema. Preporuke revizije, eksterne i interne revizije su bila da je 

neophodno da Zavod ima adekvatno obezbeđenje tog sistema od eksternih upada. Imali smo u 

proteklom periodu primjer, recimo u Makedoniji, da je u zdravstveni sistem u potpunosti 

informacioni zdravstveni sistem bio blokiran upravo zbog eksternih upada i zbog opasnosti od 

sajber napada koji su bili prisutni u toj susjednoj državi. Uvažena zastupnica Hašimbegović, 

Odluka o izradi programa zdravstvene zaštite, ovo je čini mi se bilo pitanje za ministra, ali evo, 

ja mogu pomoći svakako tu, obzirom da je ministar nedugi period tu. Radi se o prijedlogu 

prethodnog ministra gdje su donesena Odluka o mjerilima i kriterijima koja je podrazumijevala 

umanjenje zdravstvenih radnika u Kantonu Sarajevo. Mi smo, Zavod zdravstvenog osiguranje, 

odnosno UO ZZO, koji donosi na kraju krajeva financijski plan Zavoda zdravstvenog 

osiguranja. Jeste smo uradili jasnu simulaciju šta bi značila primjena te odluke za zdravstveni 

sistem u Kantonu Sarajevo. Ja ću vam reći samo nekoliko podataka, a to je recimo, da je 655 

posteljnih kreveta viška po tome, po mjerilima i kriterijima, da je 1900 zdravstvenih radnika 

višak po toj, i primjena te Odluke bi u potpunosti ugrozila zdravstveni sistem u Kantonu 

Sarajevo. Upravni odbor nije želio preuzeti tu odgovornost i blagovremeno je upoznata 
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Skupština Kantona Sarajevo, upoznata je Vlada, resorno ministarstvo o tom, o pogubnosti 

primjene te Odluke u načinu finansiranja zdravstvenog sistema Kantona Sarajevo. Naravno, 

dolaskom ministra na čelo Ministarstva zdravstva Kantona Sarajevo, ta odluka je povučena i 

nađe je optimalno rješenje da će se u narednom periodu raditi na reorganizaciji zdravstva, 

odnosno adekvatnom iznalaženju načinu finansiranja zdravstva u Kantonu Sarajeva. Uvaženi 

zastupnik Zahiragić je spomenuo ISO standardizaciju u iznosu od 400.000 maraka, to nigdje 

ta stavka ukupnom iznosu, ta nigdje stavka u financijskom planu nije navedena i taj iznos nije 

naveden. Da, predviđena je standardizacija. Ja se moram sa ponosom reći da je od postojanja 

Zavoda u prošloj godini, u protekloj godini Zavod je prošao iscrpnu standardizaciju ISO 9001. 

I po prvi put Zavod Kantonalni zavod zdravstvenog osiguranja uređen po sistemu upravljanja 

kvaliteta, odnosno svi procesi su usklađeni sa certifikacijom ISO 9001.Ove stavke koje se 

odnose na certifikaciju koja se odnosi na informacioni sistem ne iznose uopšte ovaj iznos koji 

je ovdje naveden, to je mnogo manji iznos i radi se o četiri certifikata koja smo mi dužni 

zahtijevati od dobavljača prilikom provođenja postupka javnih nabavki. Naravno, ukazano je 

da ne možemo mi od nekoga tražiti taj nivo sigurnosti, odnosno sistem upravljanja kvalitetom, 

uspostavljen takav kada mi uopšte nemamo u okviru informacionog sistema taj sistem 

uspostavljen. Tzn niz protokola, to je u financijskom planu predviđeno 2023 godine i nije 

provedeno u toku prošle godine, obzirom da nismo stigli. Gotovi lijekovi, i mislim da je to više 

pitanje za Vladu i ministarstvo, obzirom da Listu lijekova kreira ministarstvo. Naravno, sve 

projekcija postoji tu, Komisija za lijekove i ministarstvo i Vlada koji donose Listu lijekova i 

svi troškovi koji se generišu, Zavod zdravstvenog osiguranja plaća i mi, naravno, redovno 

ukazujemo na pojedine nelogičnosti koje se potencijalno pojave oko lijekova koji se finansiraju 

iz sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja. Palijativna njega. U toku 2023. godine po 

smjernicama ministarstva iskazana je neophodnost neophodnost uspostavljanja u Financijski 

plan programa za palijativnu njegu. Zavod zdravstvenog osiguranja u skladu sa Zakonom o 

javnim nabavkama je raspisao javni poziv odgovarajućim postupkom javnih nabavki raspisao 

javni poziv, prijavljena je, koliko znam, jedna klinika za palijativnu njegu na području KS koja 

ima validno odobrenje za rad. Ministarstvo zdravstva je propisalo jasne smjernice. Način 

upućivanja pacijenata, radi se 27 pacijenata, pacijenata, odnosno, koji se plaćaju i plaćati će se 

po bo danu i do sada do ovog momenta nije utrošeno ništa nisu utrošena sredstva iko je potpisan 

ugovor, obzirom da su potpisani određeni protokoli između Doma zdravlja, odnosno ljekara 

propisivača koji upućuju na palijativnu njegu pacijenta. Imao još tu pitanja. Nabavka softvera 

tko je vršio procjenu softvera? Naravno, financijski plan se sačinjava na osnovu jasnih, 

mjerljivih podataka. Mi u Zavodu zdravstvenog osiguranja imamo IT službu, postoji i Odbor 

za upravljanje informacionog sistema i sve stavke koje se nalaze u Financijskom planu su 

rezultat istraživanja tržišta gdje uvijek imaju najmanje tri firme potencijalna dobavljača koji, 

na osnovu čega se utvrđuje konačna cijena koja je involvirana u Financijski plan. Ja bih molio, 

ako može pismeno, da odgovorim na dam, pam, dlc. Ipak su to stručni izrazi koje ne bi se sada 

usuđivao objašnjavati. Radi se o tome. Eto, to je. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala lijepo direktore. Ministar Hasanović se javio, također, da ponudi odgovore na određena 

postavljena pitanja. Izvolite, uvaženi ministre. 

Enis Hasanović (ministar) 

Hvala. Zahvaljujem se direktoru on je i odgovorio na pitanja koja sam ja trebao. Uvažena 

zastupnica Marijela je pitala i to je odgovorio direktor i uvaženi zastupnik Muamer Bandić 

Odluka o kriterijima. Zakonito je sve što smo uradili, bio je tu veliki problem, kao što je 

objasnio direktor, mi smo jel postupili drugačije da ne bi ugrozili poslovanje javnih 
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zdravstvenih ustanova. Čuli ste koliko je trebalo biti viška zdravstvenih radnika i kreveta. U 

suradnji sa timom pravnika iz ZZO-a, Vlade i ministarstva, mi smo napravili drugačiju vrstu 

odluke. S obzirom da direktor vjerojatno nije upisao jer nije stigao, a možda je bolje da ja 

odgovorim za NIP testove. Ja ne znam stvarno ko drži firme NIP testova. Ići će javni poziv, 

naravno kad to bude i zastupnica Fatima Gavrankapetanović to je pitala. Nisu napravljeni 

kriteriji, mjerila. Bit će oformljena, naravno, komisija koja će, oboje smo ginekolozi, pa znamo, 

koja će napraviti kriterije za koje pacijentice će biti ponuđeni testovi. Naravno, u slučaju, kao 

što je sama rekla, pozitivnog testa mora se potvrditi sa amniocentezom. Ja ipak mislim da je 

bolje uraditi u 10 ili 11 sedmici jeste ovo prijedlog Vlade bio, ali bolje u 10., 11 uradi 

pacijenticama da ranije saznamo te nalaze. Recimo Zenica već desetak godina participira sa 

50 % u ovim testovima. I zastupnica Vedrana je pitala za perticipaciju za masaže, kako sam 

razumio na Centrima za fizikalnu terapiju. Direktor je već rekao da ćemo ukinuti sve 

participacije, mislim da se odnosi i na ove, ali dajte mi da provjerim jer je Odluka o 

participacijama, odluka Skupštine Kantona Sarajevo. Skupština će ukinuti, nadamo se, mi 

ćemo predložiti da ukinemo sve participacije, uključujući i ove. Eto, hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom ministru. Završili smo sa odgovorima, prelazimo na raspravu. 

Zastupnica Marijela Hašimbegović se javila prva. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Nisam zadovoljna sa odgovorom direktora vezano za pitanje 

koje se tiče programa zdravstvene zaštite i u njegovom odgovoru ga je podržao i uvaženi 

ministar. Mislim da je ključno bilo reći u ovom odgovoru da je ta Odluka bila vezana za 

federalni zakon i propis, mislim da je to jako važno istaći, a ja cijenim sve napore ZZO-a koje 

su radili, mislim u prošloj godini, ja ne znam da li je to bilo u pretprošloj godini, da bi na neki 

način izbjegle loše utjecaje ove odluke, međutim vi morate shvatiti da smo mi zakonodavni 

organ i da se mi moramo ponašati prema adekvatnim zakonima i propisima koji postoje. Vi 

jeste upozorili na to da je problem u pitanju smanjenja broja zaposlenika, smanjenja broja 

kreveta, čak ste spominjali i javnu nabavku. Molim vas kolege. Spominjali ste i proces javne 

nabavke da bi bio jako složen da se radi sa zdravstvenim ustanovama gdje ste prezentirali u 

kakav se problem može doći, ja se sve sa vama slažem. Mislim da ste vi apsolutno ispravno 

postupili, međutim revizorski nalazi vašeg rada upućuju da vi niste radili po Odluci koja je, 

recimo, tada bila na snazi, mi sad ne pričamo o nekom izvještaju, zato sam postavila pitanje 

zašto je ta Odluka stavljena van snage? Mislim da je bilo vrlo korektno da se spomene suština, 

upravo zakonska, koja je vezana za federalni propis, jer zašto je to bitno? Ako je to smetnja 

vašem pravilnom radu u tom slučaju uvaženi ministar mora, zajedno sa Vladom, da uradi 

određene korake kako bi došli do izmjene tih propisa i da biste vi radili na jedan pravilan način, 

to jeste da bi ja kao zastupnica mogla donijeti odluku kako ću glasati za vaš Financijski plan. 

Ovako, ja sam dovedena u jednu situaciju gdje vi prezentirate jedan model za koji vi smatrate 

kao ustanova da je ispravan, a ipak postoji jedan drugačiji propis koji u potpunosti razumijem 

da je izostavio i studente i djecu i puno toga. Ja to sve uvažavam i dosta sam informisana, dosta 

sam čitala o svemu tome zato što me interesovalo i s tim u vezi sam očekivala da nam date 

dodatna pojašnjenja koja, nažalost, nismo dobili. S tim u vezi zaista se moramo ograditi po 

pitanju uopšte podrške vašeg Financijskog plana. I drugo je bilo pitanje ja ne razumijem zašto 

se usvaja prvo Financijski plan, pa Program rada? Ja ne znam da li je to nešto specifično za 

ZZO? Po meni uvijek logično da se usvoji plan rada pa se usvoji financijski plan. I niste mi 

rekli koliko imate dugovanja prema ZZO-u, ali možete u pisanoj formi. Hvala. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Mahir Dević se javio za riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Znači, ponovit ću ono što sam malo i u pitanjima kazao, evo, s obzirom da je diskusija, 

znači mi smo kao Klub, ne slučajno jedan od amandmana predložili da se u opticaj kroz Budžet 

Kantona Sarajevo vrati budžetska stavka u visini od 500 000 konvertibilnih maraka za 

vantjelesnu oplodnju. Naravno, vi ste nama dali jedno obrazloženje ovdje u kome ste kazali da 

se to sada radi i na federalnom nivou, da je to sada nadležnost federalnog nivoa. Tako se 

dogovorilo, usvojio se zakon itd itd. Čudan odgovor jer aktualnoj vlasti u Kantonu Sarajevo, 

kada je bilo nešto potrebno, ona je Kantonalnim zakonima propisivala krivična djela, gazeći 

tako Krivični zakon Federacije. A kada vidi priliku da s neke stavke rastereti neku obavezu 

koja je u konkretnom slučaju vrlo važna jedva ste dočekali da kažete da toga nema. Evo, sada 

sam malo razgovarao i sa direktorom i uposlenicima Zavoda, oni, također, tu stavku ne mogu 

da pravdaju kroz važeće ove procese itd. I šta sad imate vi praktično stanje na terenu u Kantona 

Sarajevo? Imate stanje da vam ovaj cijeli proces, ne da trpi, nego je potpuno ugrožen. I, 

naravno, onda nas mladi bračni parovi pitaju kako da mi riješimo ovaj problem koji ste vi 

zakomplikovali. I mi kad vam predložimo neku vrstu rješenja koja bi se barem budžetski 

ozakonila, na neki način da se troši i da se podnese neki zahtjev preko ministarstva zdravstva, 

da se usvoji neki pravilnik, neka uredba o raspodjeli, a takvih uredbi vi imate, o jednoj smo 

malo prije govorili, to vama predstavlja sve problem. A pola milijarde budžet Zavoda 

zdravstvenog osiguranja, a nije mali broj sigurno bračnih parova koji ima ovaj problem 

ovakvog tipa. I onda, postavljamo se pitanje bijele kuge, postavljamo sebi pitanje. Vi niste 

okom trepnuli na ovaj amandman kojeg smo mi predložili pazite, kao Klub. I takvih je još 

sličnih bilo 40 i 50 amandmana. Druga stvar koju sam problematizirao to je izdvajanje ovih 

financijskih sredstava vezano za ovaj informatički sistem unutar Zavoda zdravstvenog 

osiguranja. Nisam iz te struke, kolega Faruk Selmanović, naš zamjenik šefa Kluba u Skupštini 

Kantona Sarajevo je te struke, vjerojatno će ući malo dublje u tu analizu. Ali varijanta u kojoj 

trošimo 3 000 000 konvertibilnih maraka na održavanje ovog sistema ili smo naslijedili, 

ukupno govorim za tu informatizaciju, ili smo naslijedili neke ugovore neke firme, ne znam, 

ne vidim neku vrstu racionalizacije. Govorim sada, naravno, kao laik, to mi izgleda izuzetno 

skupo s obzirom na uslugu koju mi dobivamo, govorim vjerojatno o jednom informacionom 

sistemu koji je vjerojatno i prevaziđen i jako star, ne služi nikakvoj svrsi i evo mi sada tu 

potrošimo 3 000 000 konvertibilnih maraka. I naravno da se onda tu otvara i pitanje 

raznoraznih podpitanja; od vrlo sumnjivih, ne znam, ugovora, korupcije, ovoga, onoga. Ljudi 

postavljaju razna pitanja, ja ne tvrdim ništa da tu stanuje i da postoji, nego stanje je tako. Evo 

kako kroz te dvije stavke, evo poređenja radi, jedna je održavanje jednog informacionog 

sistemu koji ne daje neke specijalne učinke damo 3 000 000, ovamo nismo u u stanju dati pola 

milijuna za jednu vrlo, vrlo važnu stvar, već je to sad nadležnost Federacije, čitaj Federacija ne 

zna provesti taj javni poziv, propisat procedure, obrasce već šta sve treba da se uradi i piši 

propalo. Jedan dobar projekat koji je bio u Kantonu Sarajevo, rađen od strane evo vlasti i 

Zavoda zdravstvenog osiguranja, koliko čujem da je to dobro funkcionisalo, jel, jeste propao. 

I vi gospodo okom ne trepnete na naš amandman, ma da razmislite sekunde jedne, ma da 

otvorite čestitu diskusiju, pa da kažete čekajte ljudi, hajde da čujemo mi to, pa da vidimo, pa 

možda ste u pravu. Ne, ne, tu ide politička naredba u kojoj se kaže sve što je predložila opozicija 

obaraj. Zašto? Pa ako raspakujemo jedan amandman, znate, morat ćemo drugi, treći, četvrti, 

peti. I doveli ste sebe do toga da maloprije obarate sredstva za djecu s Daunovim sindromom? 

Pazite. I to hladno uradite ovdje u ovoj Skupštini. E sada zamislite kakvo smo mi moralno dno 

dotakli, kao evo da ne kažem kao Skupština, da kažem, evo, kao zastupnici u Skupštini Kantona 
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Sarajevo, da nismo u stanju da evo te dvije stvari čestito sa argumentima izdiskutujemo, da 

nam se objasni, ako nije moguće, zašto nije moguće, ako je moguće, s manjom cifrom, ne 

možemo 500 000, evo dat ćemo 100 000 za taj projekat.Vi to sve poobarate. I da takva vlast 

ima napretka i da takav plan ima napretka, nema sigurno. Zahvaljujem. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Haris Zahiragić se javio za riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Prije svega zahvaljujem se direktoru Kosovcu na odgovoru na 

neka od pitanja, neki su odgovori su zadovoljavajući, neki manje, ostatak vjerujem da ćemo 

dobiti pismeno i žao mi je što ja kao osoba koja je provela jedan kvalitetan dio svog života u 

ovoj ustanovi, znam koliko ovi ljudi vrijedno rade i kako je često odluka o krucijalnim stvarima 

izvan Zavoda, nego je na politikama koje implementiraju kroz svoju upravu. Žao mi je što 

njima moram te vrste pitanja postavljati jer su oni otprilike profesionalci u svom poslu, koji 

godinama rade adekvatno svoj posao. Međutim, kako je se sve vrati kao bumerang, tako se 

vraćaju teme kao npr ova koju je kolega Mahir Dević delegirao, ja sam, eto, igrom slučaja imao 

priliku da budem s druge strane tih pitanja, kao mladić, kao pravnik. I Boga mi, bilo je puno tu 

napada na Zavod zdravstvenog osiguranja, na politike, da je to kriminal, da je to korupcija, 

međutim, kada ste došli, vidjeli ste da to baš nije tako lako kao što ste vi mislili promijeniti 

informacioni sistem, smanjiti troškove, uvesti novi informacioni sistem, da postoje tu neka 

regula, neka pravila, onda ste vjerojatno odlučili da nastavite s tim sa pojačanim intenzitetom 

davanja financijskih sredstava. Zbog toga je možda važno ovo što je gospodin Dević pitao, 

prije svega radi politike trojke u Kantonu Sarajevo i radi njihovog ponašanja u ranijem 

opozicionom periodu. Pitanje za tekuću rezervu koju sam postavio nisam, to ću vjerojatno 

dobiti pismeni odgovor, međutim ona je zaista veća nego što bi trebala da bude. Ponovno 

bumerang. Ne Zavodu zdravstvenog osiguranje, nego Vladi Kantona Sarajevo i Skupštini 

Kantona Sarajevo, koji su godinama unazad govorili da se u zdravstvu ne treba štedjeti, da 

zdravstvo nije štediona, iako su to govorili za javne zdravstvene ustanove koje su zaista bili u 

velikim dugovima, pa je ta vrsta štednje i bila neophodna kako ne bismo imali ozbiljni 

egzistencijalnih problema tih ustanova. Zavod koji zaista nije štediona, i koji hvala u dragom 

Bogu, jedan od rijetkih Zavoda u regionu, pa možda ovom dijelu Europe koji nije nikome 

dužan, nema potrebno ni da štedi novac. Ali evidentno je to određena vrsta politike ove Vlade 

koja je usmjerila Zavod i Upravni odbor Zavoda, da ovakav financijski plan nama donesu na 

sto. Nisam ja očekivao naravno, direktor Kosovac zna šta je, znači, isto kao što ne znam ni ja 

pojedinačnih softvera, niti mogu znati. Ja sam više govorio o načinu na koji su oni stavljeni u 

financijski plan jer se ponovno vraćam na inkriminaciju ljudi koji su ranije u Zavodu vodili IT 

sistem, pa i ovih ljudi, isti oni su često bivali, optuživani, a isti su ljudi radili isti posao od 

strane skupštinske većine, za puno manje stvari od ovoga, a danas, evo, Vlada i Skupština, će 

usvojiti ovaj Financijski plan sa svim tim spornim stvarima. Dakle, ovo radi budućnosti, da 

znate kada kritikujete, da ćete doći sa istim temama za sto kao politike koju predstavljate. 

Naravno, ni meni ni sada nije jasno uz sve dobre namjere, da shvatim šta znači upravljanje 

privilegijama u Zavodu zdravstvenog osiguranje. Također platforma za angažiranost, mjerenje 

i poboljšanje zdravstvenih usluga. Ne djeljuje mi uvjerljivo, pogotovo imajući u vidu ranija 

iskustva. I ne mislim da se neki softver od 400.000 maraka može na adekvatan način mjeriti 

kako da kažem, poboljšati, poboljšati zdravstvene usluge u Kantonu Sarajevo. Razne ove 

pozicije koje sam jednu po jednu ranije spominjao su otprilike na neki način sporne, ili bi mogle 

bi biti problematične i za standarde je direktor dobro odgovorio. Ja znam što su ISO standardi, 

ali opet, to se u smislu efikasnosti zdravstvene zaštite neće implementirati. Zavod jeste važna 
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ustanova, mora raditi po najvišim standardima, to je Vlada u zdravstvu, na neki način, upravna 

organizacija, čak koja je kod nas registrovana kao javna ustanova, što je potpuno pogrešno. Ali 

evo da otvorimo sve teme i da ponovno se kao bumerang vrati vladajućoj većini sve ono što su 

oni godinama unazad pričali i pisali. Ovi programi posebni, to je posebna tema, također sam 

mogao svjedočiti na koji način ti programi dolaze. Dakle, neki dobavljač, privrednik ima 

određenu dozu uređaja, hajmo reći, ili testova u konkretnom slučaju, jer ste o tome govorili i 

on ima dobru žicu, kako se to, kaže, kolokvijalno za nabavku tih testova, a onda kreće pritisak 

preko udruženja dijabetičara, preko udruženja ovoga ili onoga kreću protesti, kreću mailovi, 

dolazi se do zastupnika i onda Vlada, gle, čude, usvoji zaključak. I onda na osnovu tog 

zaključka ljudi stavljaju u financijski plan, određenu vrstu programa. Kad analizirate efikasnost 

tog programa koji je Vlada zahtijevala da se stavi, vidite da to ni na koji način ne poboljšava 

opću zdravstvenu sliku, niti zdravstvene usluge u Kantonu Sarajeva, nego služi isključivo u 

interesu privilegirane skupine pacijenata koji nisu za to krivi i zadovoljavanju privatnih 

privrednih interesa određenih pojedinaca. I najveći dio programa je u Zavodu baš tako ušao. U 

posljednje vrijeme, pogotovo Vlada šestorke, pa i trojke je puno zaključaka takve vrste 

donijela. Dakle, da građani znaju kada neka inicijativa dođe od zastupnika, nije ona uvijek 

dobronamjerna prema građanima i pacijentima, niti kada Vlada neku vrstu zaključka donese, 

svaki od tih koraka, od inicijative pa do zaključka do krajnjeg dobavljača je pomno isplaniran 

prije same inicijative. Opet, to nema veze sa Zavodom, on implementiraju politiku, politiku 

Vlade. Tako je, i vjerovatno i sa palijativnom njegom, i sa velikim brojem ovih softvera, ali 

ono što je posebna tema gotovi lijekovi rast od 4,3 miliona, a generalni ukupni rast pozicije 

lijekova, ima neki eksponencijalni rast iz godine u godinu. Kada se osvajala Lista lijekova 

Kantona Sarajevo, ministar resorni zdravstva je, suprotno pravilniku sam donio listu lijekova, 

ne poštujući niti konsultujući, obavezujuće stavove komisije za lijekove. Takvu vrstu, donesene 

liste lijekova na Vladu je Vlada usvojila. Rezultat toga je u narednim godinama do danas na 

desetine milijuna maraka novca osiguranika i pacijenata u Kantonu Sarajevo u džepovima 

privatnih farmaceutskih kompanija pod krinkom domaće proizvodnje, a zapravo de facto 

pakovanje stranih, indijskih, kineskih i drugih lijekova ovdje. I ja ću se usuditi reći, često puta 

trovanje naših osiguranika sa vrlo lošim lijekovima jer smo izbacili puno bolje alternative. To 

je podvedeno pod patriotizam, a posljedica toga danas vidimo i osjetimo. Kada sam ja o tome 

govorio i spominjao da je to zaista afera stoljeća i dan danas to tvrdim rame u rame uz rame sa 

ovim kapitalnim investicijama, skrivenim ugovorima u Kantonu Sarajevo, tada sam bio 

ismijavan u ovim skupštinskim klupama. Rezultate tih milijuna maraka koji su otišli u džepove 

tih privatnika najbolje možete vidjeti u Financijskom planu Zavoda, kao i u izvještaju Zavoda 

za prošlu godinu i za pretprošlu godinu. I seberite cifre i vidjet ćete koliko je zapravo vrijedila 

ta Odluka ministra Vranića, koja je u konačnici dovela do toga da on više nije ministar. Tako 

da svim budućim ministrima i zdravstva i ostalim ministrima apelujem da kada vas politike 

negovaraju, da donesete nešto jer će vas one zaštititi, da uvijek dođe istina, nekako na vidjelo 

i nema, hvala dragom Bogu, sve je manje nedodirljivih u ovom društvu i u ovoj državi, to me 

zaista raduje, samo da još ti nedodirljivi počnu ozbiljnije krivično odgovarati, ali to nije tema 

ove tačke dnevnog reda. Ono što je postalo perverzno jeste ponavljanje pozicija opet, i to nije 

greška Zavoda, nego Vlade Kantona Sarajevo i resornog ministarstva i nesposobnosti politike 

u Kantonu Sarajevo da implementira najprostiju, to je, kako da kažem, pretjerano nazvana 

reforma zdravstva u kojima ponovno imamo pozicije svih onih javnih zdravstvenih ustanova 

koje smo odveć otpisali, otpisali, kako narativno, deklarativno, tako i kroz odluke i dokumente 

ove Skupštine Kantona Sarajevo i Vlade je nebrojeno puta. Dakle, ne postoji kapacitet, očito 

da se provede ni ta određena vrsta rekonstrukcije, racionalizacije zdravstva, a da ne govorimo, 

ne daj Bože, o reformi zdravstva. Ako pogledate da je budžet preko pola milijarde 

konvertibilnih maraka samo za ovu godinu u zdravstvenom sistemu Kantona Sarajevo, bez 

pozicije ministarstva zdravstva, a ako procijenite kako se vi često volite pozivati na građane, 
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dakle, jedan zdravstveni sistem se može mjeriti po statistici, to je sofisticirani način mjerenja 

zdravstvenog sistema, ali onaj najbanalniji jeste mjerenje po zadovoljstvu građana 

zdravstvenom sistemu. Ja smatram da postoji konsenzus i zdravih i manje zdravih, da je 

zdravstveni sistem u Kantonu Sarajevo na marginama i na historijskom minimumu. Iz godine 

u godinu rastu iznosi u Financijskom planu Zavoda, rastu programi. Ispred Kluba govorim. 

Rastu programi kojima se financiraju, hvala ti Redžo, rastu programi kojima se financiraju, 

odgovorit ću ti kako mogu dok završim ovo, rastu programi kojima se financiraju različite vrste 

pojedinačnih programa liječenja itd, rastu plate, rastu kolektivni ugovori, a usluga u svakom 

segmentu pada. S obzirom da me Redžo Lemezan pitao i komentariše vrlo nepristojno kako ja 

imam energije, kako ja mogu da komentarišem, možda bi i razumio da je dobio 13 000 glasova 

skoro građana Kantona Sarajevo, da zna šta je ponijeti takvu vrstu odgovornosti, da ne 

razmišlja o jednom mandatu i da taj emanet koji je izabran za zastupnika u Skupštini ne 

prespavam cijeli dan, ispred Kluba govorim kolega Okeriću, da ne prespava cijeli dan u 

Skupštini, nego da pročita svaku tačku dnevnog reda, da se priprema za sjednice. Možda će mu 

biti jasno kako mogu. Meni je ova borba kolega Lemezanu, ne čuje me, veliko zadovoljstvo. 

Veliki broj građana u ovom društvu, i zdravstvenih osiguranika i zdravstveni osiguranika, 

molim vas, budite pristojni kolega Lemezane, posljednji vas put upozoravam. Dakle, veliki 

broj zdravstvenih osiguranika u Kantonu Sarajevo konsenzus je da zdravstveni sistem ovdje ne 

valja, mi ga uporno financiramo, uporno se povećavaju sredstva i to nisu sredstva Kantona 

Sarajevo, to su sredstva osiguranika. Ako pogledate koliko je osiguranik ili pacijent u fokusu 

ne samo ovog, nego svih financijskih planova i politika u Kantona Sarajevo bit će vam jasno 

da su oni na posljednjem mjestu. Plediram i apelujem, ne na Zavod jer je Zavod u kapacitetima 

odlučivanja koji su njihovi, a posebno na ovog ministra zdravstva, da pronađe hrabrosti da u 

narednih par godina, ako će ova Vlada toliko potrajati, zaista preraspodijeli ovaj veliki iznos 

sredstava, da na neki način uredimo adekvatno zdravstveni sistem i da za 600 000 000 maraka 

građani zaista imaju neku uslugu zbog koje će se osjećati zadovoljno. Nema potrebe da meni 

šalju svakodnevno građani molbe, zahtjeve, što privatno, što u želji da im pomognemo, a ne 

mogu im pomoći za refundaciju liječenje, na primjer iz nekih bolnica iz Rijeke, iz nekih 

gradova koji nemaju takvu vrstu ni historije liječenje kao što ima Kanton Sarajevo i Sarajevo. 

Mi smo pali na niske grane. O Porodičnoj medicini da i ne govorim, o deficitu kadrova, da i ne 

govorim, ali stalno raste pozicija plata. O neadekvatnim lijekovima sam već govorio, stalno 

raste pozicija lijekova. Uprave, menadžeri, menadžment i sve to i dalje postoji u sistemu 

Kantona Sarajevo. Na desetine, pa evo i stotine miliona iz Financijskog plana odlazi na stvar 

koje potpuno nisu usmjerene ka općem zdravlju i boljitku građana, ili osiguranika Kantona 

Sarajevo, nego na neke programe, projekte koji možda u nekom posrednom smislu bi se mogli 

podvest pod najširem pod zdravstvenu zaštitu, al u suštini to oni nisu. Mogao bih puno govoriti 

o Financijskom planu Zavoda, žao mi je što je ovako sistem uređen, da je glavna odluka na 

Vladi, da na Skupštinu dođe posljednji financijski plan, da prođe već više faza, i na Upravnom 

odboru i na Vladi Kantona Sarajevo, tako da mi ovdje dođemo sa nekim otprilike gotovim 

rezultatom koji u pravilu i kada bi amandmanski i da smo amandmanski pokušali djelovati, ne 

bi mogli na takav način popraviti stanje. Molim Vladu Kantona Sarajevo, ministra zdravstva i 

Zavod zdravstvenog osiguranja da se stavi na raspolaganje, ako postoji dobra volja u tim 

politikama, da konačno se pogledamo u ogledalo, da prestanemo financirati i trpiti postojeće 

stanje, da nam prestanu biti interesi privatnih klinika i pojedinaca koji vrlo dobro žive od ovog 

zdravstvenog sistema ili, hajmo reći, nesistema, u čijem su urušavanju „by the way“ i često 

lično učestvovali, pa kasnije se nakačili na budžete i financiranje preko Zavoda. Nemojte 

misliti da javni sektor ne može pokriti sve deficitarne usluge, ako se pravilno napravi, nemojte 

misliti da određene deficitarne usluge nisu planski proizvedene kako bi privatni sektor dobio 

značajan dio kolača u kontekstu rasporeda financiranja u Zavodu zdravstvenog osiguranje i 

javnog novca građana Kantona Sarajevo koji daju kroz doprinose u ovaj Fond zdravstvenog 
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osiguranja. Evo, neću više govoriti, ističe mi vrijeme. Hvala vam puno, nadam se da ćete 

shvatiti moju diskusiju krajnje dobronamjerno iako sam je iznio u tri i pola četiri ujutro. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

U potpunosti. Zastupnik Faruk Selmanović javio se za riječ. Repliku imate? Jel moguće? jeste. 

Zastupnica Marijela Hašimbegović, replika, izvolite, imate riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Mislim, hvala lijepo, vrlo kratko, nije replika više kao jedan vid podrške da se kolegica Jelena, 

ali moram reći jer je jako važno, tiče se zaključaka Vlade koji se odnose na teško oboljelu 

djecu. To moram reći zato što mi je tako neprirodno izdvojiti 2 000 000 za teško oboljelu djecu, 

a mi ovdje imamo 56 000 000 više prihoda nego smo imali u prošloj godini. Da Vlada nije 

donijela zaključak, bolje da nije, ja sam sigurna da bi ovi ljudi izdvojili više sredstava. Sramota 

je da se skupljaju stalno novce za teško oboljelu djecu. Evo, morala sam to reći. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala. Zastupnik Muamer Bandić. Oprostite, oprostite. Zastupnik Selmanović, oprostite. 

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ja nisam, nisam zadovoljan odgovorom direktora na moje pitanje o integralnom 

informacionom sistemu. Direktor nam je dao odgovor o zaštiti informacionog sistema, koja je 

posebna stavka. Od integralnog informacionog sistema ono što sam ja čuo u svom nekom 

profesionalnom angažmanu, ja sam čuo za integralni hljeb, a za integralni informacioni sistem, 

to nisam čuo. PACS je također informacioni sistem i kolege koje su pisale ovaj su također 

mogle to staviti pod integralni informacioni sistem, pošto je ito dio informacionog sistema 

Zavoda. Pod integralnim informacionim sistemom, pretpostavljam da se kriju razni sistemi i 

da kreator ovog dokumenta nije mogao tačno da nam objasni gdje i na koji način se troše 

sredstva pa je izmislio neki onako fin naziv integralnim. 1 280 000 konvertibilnih maraka 

godišnje za održavanje nečega za što ne znamo, a evo čujemo da za djecu nema sredstava. 

Koliko se sjećam direktore, tačno prije nekih godinu dana, a možda je bilo tad jedno dva, tri 

sata ranije ujutru isto ovakvu imali smo vrlo sličnu diskusiju i tada sam savjetovao da se ove 

stvari rade na potpuno drugačiji način. 661 000 maraka se izdvaja za garanciju produkcijske 

opreme u Server sali i lokalnu podršku. E ovako, dok smo ovdje imali diskusiju, jednu vrlo 

kratku računicu. To da se radi u IClodu i da se koriste doista napredni informacioni sistemi za 

koje je Zavod, pretpostavljam ima mogućnosti da uradi, mjesečno, Zavod bi koštalo 18 000 

maraka, što je na godišnjem nivou 216 000 maraka. Direktna ušteda samo na ovoj stavci je 

nešto preko 400.000 konvertibilnih maraka, ne računajući troškove struje, hlađenja, prostora 

za smještaj ove opreme, te fizičke zaštite same opreme. I kažemo nemamo novca za liječenje 

djece, imamo, treba se potruditi. Trebamo onemogućiti nekome da naplati 661 000 za garancije 

za opremu koju već imamo. Ali evo, našem predsjedavajućem je smiješno što nemamo novca 

za djecu, za liječenje i što dajemo 661 000 konvertibilnih maraka za opremu, produženje 

garancije serverske opreme. To ne daje ni veći ni puno veće kompanije koje se bavi samo ovim. 

Ovdje završavam svoju diskusiju. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Drago mi je, neka ste vi iskazali svoju empatiju. Zastupnik Muamer Bandić se javio za riječ. 

Izvolite.  

Poslovnička intervencija, izvolite, gospodine Faruk Selmanović. 
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Faruk Selmanović (zastupnik) 

Kako god hoćete vi to nazovite. Ne vidim zašto bi vama bilo drago za iskazivanje moje 

empatije. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Da.  

Faruk Selmanović (zastupnik) 

Nema potrebe za tim. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Bandiću nastavite s obzirom da kolega Selmanović ne zna šta da kaže. Možete vi 

nastaviti, izvolite. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Pa, jel već sada pola 4, pa su nam možda malo i koncentracija popustila, da ne govorim 

o živcima. Imamo u Zavodu dovoljno novaca, pa da nas možda smjesti, da živce smirimo 

ovakvu, jel možemo malo tišine? Imamo li kvorum? Imamo. Mahire, slušaj sada molim te. 

Dakle, prije svega evo jako često prigovaramo i spotičemo ovdje ovim ljudima iz Zavoda 

zdravstvenog osiguranja, direktoru i njegovim saradnicima, neke je stvari više su vezane, ne za 

materijalni dio njihovih stvarnih usluga, već za ovaj dio, hajde da kažem, zaštite ili 

informacionog sistema. Prije svega, ovu Odluku je donio Upravni odbor, mi nemamo ovdje 

člana Upravnog odbora ili predsjednika, on bi nam trebao da podnese ovaj izvještaj jer se radi 

o njegovoj odluci, ne radi se o odluci direktora, tako stoji bar u članu 103. Zakona o 

zdravstvenom osiguranja. Također, u članu 82. Zakona o zdravstvenom osiguranju stoji da 

Upravni odbor Zavoda zdravstvenog osiguranja sačinjava godišnji plan prihoda i rashoda za 

financiranje potreba iz obaveznog zdravstvenog osiguranja, polazeći od raspoloživih sredstava, 

utvrđenog standarda itd. Vrlo malo smo raspravljali, osim kolegice Hašimbegović, o 

materijalnim stvarima koje se odnose zaista na Zavod zdravstvenog osiguranja i njihovu 

uslugu. Ja sam tamo primijetio određene pozicije koje želim da pohvalim, a to je prije svega 

izdvajanje mnogo više sredstava za specijalizacije. Gospođa iz Zavoda mi je rekla da je to više 

od 100 procenata. Ako je to smiješno predsjedavajući, stvarno. Obesmišljavate nam nekako 

rad. Pola četiri. Dobro. To je odnos vas prema ovom aktu. Ono što ja želim da kažem jeste da 

se zaista u ovom dokumentu nalaze vrlo ozbiljne pozicije i vrlo ozbiljne aktivnosti Zavoda 

zdravstvenog osiguranja i mi je, bez obzira što smo opozicija, podržat ćemo ovaj ovaj 

Financijski plan iz jednog prostog razloga, zato što nas zanima, zanimaju nas korisnici svih 

ovih usluga, više nego što nas zanima ovaj dio i koji sam ja prigovarao, ustvari jednom dijelu 

iznio i tražio od ministra da mi odgovori. Naravno, mi ćemo u tom dijelu propratiti sve ove 

navode koje smo iznijeli kao neku vrstu inkriminacija pošto dolaze iz, za mene pouzdanih 

izvora, ali nas neće, to, evo da kažem, neće nam skrenuti fokus sa suštine ovog Financijskog 

plana. Direktor nam je dao odgovore na pitanja na koja smo željeli. Više sam da kažem, većina 

pitanja je bila više iz iz neke druge oblasti, možda više nego iz Zavoda, osim onih pitanja 

gospođe Hašimbegović i evo moje kolegice Fatime, tako da imali smo mogućnost da čujemo 

te odgovore i ti odgovori su bili za nas zadovoljavajući. I bez obzira, kao što sam rekao, što mi 

obnašamo opoziciju, na ovaj Financijski plan ćemo pozdraviti i direktoru se zahvaljujem i 

njegovoj službi što je ona u ime Upravnog odbora došla ovdje da nam predstavi ovaj Finansijski 

plan. Hvala. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se kolegi Bandiću. Zastupnica Marijela Hašimbegović, druga raspravu. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Ovom prilikom želim da pozovem uvaženog direktora i 

uvaženog ministra da svoje buduće aktivnosti usmjere na rješavanju problematike o kojoj sam 

govorila u prvoj diskusiji, kako se zastupnici ne bi doveli u zabludu da podržavaju nešto što 

nije u skladu sa zakonom. Ako vam je potrebna naša asistencija, podrška u svakom smislu, 

Demokratska fronta je tu zaista da možemo zajedno sarađivati po ovom pitanju. Očekujem od 

ministra da će nas izvijestiti o daljnjim koracima. Mi ćemo ovaj put podržati ovaj Financijski 

plan. Ukoliko se naredne godine desi da se nalazimo u ponovo istoj situaciji, mi zaista nećemo 

imati izbora, već da glasamo, suzdržani ili protiv, pa s tim u vezi molim da imate to na umu. 

Vama hvala za Izvještaj i za sve što radite, što ste prezentirali, sa nekim stavkama se ni ja ne 

slažem, ali evo, vjerujem da ćete to vremenom uspjeti nekako korigovati. A vama, 

predsjedavajući, želim da poručim, ko se zadnji smije, najslađe se smije, a to shvatite kako 

hoćete. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Baš vam lijepo hvala zastupnice Marijela, što vi baš sve znate, baš lijepo. U pola četiri sve 

znate. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Sve znam.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zaključujem raspravu. Zamolio bih zastupnice i zastupnike da uđu, zauzmu svoja mjesta i da 

se izjasnimo. 

Molim zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Prijedlogu odluke o davanju saglasnosti na 

Financijski plan Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo za 2024. godinu i Odluku 

o izvršavanju financijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo za 2024 

godinu.  

Zaključujem glasanje.  

Za je glasalo 26 zastupnika, protiv 4, suzdržan 1. Konstatujem da je Skupština donijela ovu 

Odluku. 

 

Prelazimo na tačku 9.  

AD-9. 

Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Program rada Zavoda za zdravstvenog 

osiguranja Kantona Sarajevo za 2024 godinu  

Prijedlog odluke se dobili u dopunskom materijalu. Ima li potrebe da predstavnik predlagača 

podnesu uvodne napomene? Nema. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ne. Ima li 

pitanja? Ne. Otvaram raspravu. Zaključujem raspravu. 

Molim zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Prijedlog odluke o davanju saglasnost na 

Program rada Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo za 2024 godinu. 

Zaključujem glasanje. 
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Za je glasalo 25 zastupnika, protiv 3, suzdržana 2. Konstatujem da je Skupština donijela ovu 

odluku. 

 

Prelazimo na tačku deset.  

AD-10. 

Prijedlog odluke o davanja saglasnosti na Pravila Javne ustanove Memorijalni centar 

Sarajevo  

Prijedlog odluke ste dobili u dopunskom materijalu. Molim predstavnika predlagača ako ima 

potrebe, nema potrebe. Da li predstavnici radnih tijela želi riječ? Ima li pitanja? Nema. Otvaram 

raspravu, zaključujem raspravu. 

Molim zastupnike da pristupi izjašnjavanju o Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Pravila 

Javne ustanove "Memorijalni centar Sarajevo". 

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 25 zastupnika, protiv ništa, suzdržana 2. Konstatujem da 

je Skupština donijela ovu odluku.  

 

Tačka je 11. 

AD-11. 

Prijedlog odluke o prihvaćanju zaduženja po ugovoru o financiranju između Bosne i 

Hercegovine i Europske investicijske banke EIB za realizaciju projekta "Gradski 

prijevoz Sarajevo dodatna sredstva" 

Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. Ima li potrebe da predstavnik predlagača 

podnese uvodne napomene? Nema. Ima. Možemo li podnijeti uvodne napomene, premijeru? 

Nihad Uk (premijer) 

Dobro večer zastupnici i dobro večer gledaoci pored malih ekrana. 

Dakle, radi se o tački dnevnog reda gdje dajemo saglasnost na zaduženje preko EIB-a koje je 

planirano Budžetom Kantona Sarajevo za 2023 godinu, također Zakonom o izvršenju Budžeta 

za 2023. godinu, strategijskim okvirom Kantona Sarajevo za period 2021-2027 i u planu je 

javnih nabavki i također, ovog perioda. Plan 35 000 000 konvertibilnih maraka jeste da se 

utroši u investicije cestovne gradnje, infrastrukturu javnog prijevoza, vozila javnog prijevoza i 

na usluge. Za dodatna pitanja stojim na raspolaganju. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom premijeru na iscrpnu uvodnom izlaganju. Zastupnik Faruk. 

Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja? Zastupnik Haris Zahiragić, izvolite 

imate riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. S obzirom da je zaduženje 35.000.000,00 EUR, a da je premijer 

vrlo kratko kazao da je to za infrastrukturu, vozilo i usluge, možete li mi obrazložiti u kojem 

omjeru, za koji projekt infrastrukturalni, u kojem iznosu, za koja vozila u kojem iznosu i za 

koje usluge bismo se mogli potencijalno zaduživati? Također me zanima zašto je ovo zaduženje 

za saobraćaj ovaj put obraćeno se ili sporazum se pokušava potpisati sa EIB-om, a ne sa EBRD-
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om, a imajući u vidu činjenicu da EBRD pratio vaše ranije kapitalne projekte iz oblasti 

saobraćaja, da li ima nekih problema na relaciji Vlada Kantona Sarajevo i infrastrukturalni 

njeni projekti sa EBRD-om? Ili je to neka druga poslovna odluka? I možete li mi reći, molim 

vas, koliko kamata, koja je kamata ugovorena predviđena ovim ugovorom? Hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić rasprava ili pitanje? Rasprava, pa rasprava. Ima dosta Haris pitanja, 

sigurno će obuhvatati neko i vaše. 

Zastupnik Muamer Bandić, pitanje. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Da. Kolega Zahiragić je spomenuo maloprije određene elemente ove Odluke. Član 3. Iznos 

kredita je 35.000.000,00 EUR, rok otplate je 20 godina, grejs period 5 godina, kamatna stopa 

ne piše kolika je, već piše fiskalna, fiksna i varijabilna i dogovara se pri isplati same tranše i 

dospijeće poluogodišnjih rata u jednakim otplatama. Dakle, nemamo elemente kamatne stope 

u ovoj odluci. Mislim da bi one trebalo da budu jer bi to bio sastavni dio odluke. Ukoliko 

znamo, jel rok otplate je 20 godina, grejs period 5 godina, kolika će to biti kamatna stopa, to bi 

bilo jedno od pitanja, ukoliko premijer ili ministar finansija može odgovoriti. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ko ima pitanje. Uvažena zastupnice Marijela Hašimbegović, izvolite, imate riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem uvaženi predsjedavajući, hvala lijepa. 

Jel nam ovdje ministar financija? Imam pitanje za ministra financija da mi objasni svoje 

mišljenje koje glasi, potpuno nejasno: "Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po ugovoru o 

financiranju između Bosne i Hercegovine i Europske investicijske banke za realizaciju projekta 

"Gradski prijevoz Sarajevo dodatna sredstva" nije propis, već pojedinačni akt Skupštine 

Kantona Sarajevo koji ne utječe na ostvarivanje prava zaštićenih odredbama Europske 

konvencije o zaštiti ljudskih prava i osnovnih sloboda i drugih pravnih akata kojim je utvrđena 

zaštita ljudskih prava". Ako je ovo mišljenje ministra financija o podignutom kreditu, ja 

stvarno, ja stvarno ne vjerujem da je 4 ujutro. Nije pravde, nije pravde, Ministarstvo financija. 

Jest, boga mi je 4 ujutro. Ali ima, ima i njegov. Ima, evo mišljenje, kaže da nije u isključivoj, 

ja, da je jedino u isključivoj nadležnosti Skupštine Kantona Sarajevo. Mislim, ako je to 

mišljenje, hvala vam. Onda mu je odlično. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Uvaženi premijeru ili ministre, ko nam može ponuditi odgovore na postavljena pitanja? 

Oprostite, možete li nam se predstaviti zbog stenograma. 

Adnan Šteta (ministar) 

Dobro jutro i nisam ministar financija, ministar sam saobraćaja, ali ću odgovoriti za ono što 

znam. O ovome se već raspravljalo u ovoj Skupština 2021. godine. Neki koji su bili tu će se 

sjetiti. Radi sa zaduženju kod EIB-a od 75 miliona eura. 2021. godine država Bosna i 

Hercegovina je već tada potpisala ugovor, dogovoreno je da ide s dvije tranše, prva 40 miliona, 

pa onda 35 miliona. Tih 40 miliona je već povučeno i projekti su u implementacije, a ovih 35 

miliona je u junu 2022 je Vlada Federacije odobrila, a u maju 2023 državno ministarstvo, tj 

država potpisala ugovor sa EIB-om. Nema nikakvih problema u saradnji sa EBRD-om, svi 
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projekti koje radimo u Kantona Sarajevo se financiraju ili od sredstava EBRD-a i EIB-a, 

otprilike podjednako kada gledamo infrastrukturne projekte u Kantonu Sarajevo. Najveći dio 

novca ide za nabavku novih tramvaja, za depo trolejbusa i za tunel Kobilja Glava. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom ministru Adnanu Šteti. Otvaram raspravu. Zastupnik Faruk Kapidžić 

izvolite, imate riječ. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ja prvo moram da pitam, hajde, razumijem ove prije tačke itd zašto se moraju u 

ovoj godini usvojiti. Nije mi jasno šta je bilo s ovom tačkom, kakav je način da se o ovakvoj 

stvari od 35.000.000,00 EUR zaduženje da to radimo u pola 4. Zašto ovo nije prekinuto pa da 

radimo malo trezvenije, ali bez obzira, plaćeni smo da to radimo a 35.000.000,00 EUR je 

zaduženje kantona na 600 miliona. Ovo je aktivno smo krenuli ka milijardi, arealno pitanje 

kakva su ovo zaduženja. Malo sam fasciniram, OK, bilo je to nekad i to sam upratio, nisam bio 

u Skupštini, to je bilo ukupno zaduženje od 75.000.000,00 EUR sa EIB-om, gdje je prva tranša 

od 40 000 000 povučena i navodno od tad, '21. godine, kad je to bilo, tih 40 miliona eura je 

potrošeno i sad se povlači 35.000.000,00 EUR, gdje se to zove dodatna sredstva. Gradski 

prijevoz Sarajevo dodatna sredstva? Ne znam zašto se zove dodatna sredstva, to je prvo pitanje? 

Jel to moglo znači se nešto napraviti bez ovih sredstava, ali sad trebaju dodatna sredstva? Ok. 

Ono što je ono što mi je fascinantno u ovome, a ne znam jel tako bilo u prvih 

40.000.000,00 EUR kada je povučeno, da je sklopljen ugovor sa kamatnom stopom gdje piše 

fiksna ili varijabilna i dogovara se prije isplate tranše? Šta ovo znači? Ja ne mogu da vjerujem, 

ja stvarno ne mogu da vjerujem. Ja sam imao iskustvo, iskustvo sa svim ovim EBRD-om i EIB-

om u Ministarstvu prostornog uređenja za kredite utopljavanja i još neke druge stvari. Ja nisam 

pristao na te stvari. Mislim, ja znam da su nas smijenili, dovedeni su drugi, odnosno ne drugi 

nego vi, gdje sada iz nekoliko različitih ovih, ali, evo, ministar je isti, pristaje se na ove stvari, 

ja ne znam zašto se pristaje na ove stvari. Šta znači ne znamo ni jeli fiksna ili varijabilna? I to 

ćemo tek saznati prije isplate tranše. Šta ovo znači? Ja ne znam, ja ne znam, ja ne znam jel neka 

zemlja trećeg svijeta pristaje na ovo, ja mislim da nam se ljudi smiju, ja mislim da se smiju da 

kažu pa ovi su stvarno, ovi nisu normalni ali guraj, našli smo budale. Ovo realno nije realno. I 

zašto bi, po čemu sada, po čemu se sada vrši trošak ovoga? Ovdje je razdijeljeno, razdijeljeno 

je u te 4 stavke koje su napisane kao projekat sanacije, rekonstrukcije i modernizacija 

tramvajske pruge u iznosu od 6.000.000,00 EUR sanacija, rekonstrukcije i modernizacija 

tramvajske pruge. Koje pruge? Pa vi ste to valjda završili u onih 21 potpisanih i oni još do 

40 000 000 sakrivenih? Ako se ako se odnosi na Hrasnicu, za Hrasnicu je trebao financirati 

EBRD, o čemu ste raspravljali i dogovorili? Zašto je EBRD otapao pa sad ovo upada? Znači 

iz te gomile para koji su vam gurnuli pod 75.000.000,00 EUR pod nevjerojatnim uslovima, vi 

sada trpate i ono što možda niste trebali raditi, dodatna sredstva, pa ćemo gurati. Projekat 

obnove voznog parka tramvajskog saobraćaja u iznosu od 17.000.000,00 EUR. To je, dakle, 

iza tramvaje koji trebaju doći, koji ste već naručili i platili. Meni ovo nije jasno. Projekat 

izgradnje gradske saobraćajnice Prve transverzale dionica 2. Bare-Tunel Koblja Glava- Hotonj 

u iznosu od 9.000.000,00 EUR. Ja, koliko znam ovu dionicu od Bara do Tunela financira 

Federacija. Ne znam zašto se ovo trpa u našu obavezu. Pa bili su, počeli su kad smo mi bili, 

financirali su. Pa znam, piše od Bare do tunela i izlaz iz tunela Hotonj. Koliko ja znam, vi ste 

imali obezbijeđena sredstva za tunel kada ste potpisali ugovor. I uređenje trolejbuskog depoa 

3.000.000,00 EUR, 6 000 000 maraka cirka. Uređenje trolejbskog depoa? Šta tzn? Šta znači 

uređenje ovaj, posadili ste čuvarkuće, šta, ja ne znam šta stoji šta može stajati između uređenja 

trolejbuskog, trolejbuskog depoa? A osim toga, a osim toga da ne govorim koliko je fascinantna 
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ludost raditi trolejbus u mrežu za Vogošću i time se hvalite. Ljudi se smiju. U 21. Vijeku skidaju 

se te žice po Bukureštu, po Budimpešti, skidaju se zato što im ne trebaju jer imaju to nisu 

trolejbusi, to su autobusi na struju. ja ne znam zašto bi radili mi ko da je '86, vučemo žice do 

Vogošće. Jesmo li normalni? Evo evo recite mi, recite mi jesmo li normalni kada imaju na 

struju autobusi na struju, kompletno, voze dionice svugdje na svijetu i vi to znate i one 

trolejbuse koje ste dovukli vozate ih 2/3 vremena na struju, nisu ni prikačeni na one žice i 

mjesto da se obradujemo tehnologiji, da ne treba više žica, mi žice nabavljamo. Dođe Satler, 

smije se. Ne može da vjeruje. U srcu Europe vučemo trolejbus za Vogošću i hvalimo se. Pa i 

produžit ćemo dalje, naravno da ćemo produžiti. Mi ćemo u žicama do Mostara voziti. Pa nije 

mi jasno žice, žice po gradu se skidaju, evo pauk se spušta i ibreti šta radimo ovdje u pola četiri, 

evo ga na žicama, pauk je na žicama. Mislim budimo, budimo realni malo ljudi. Ljudi na mjesec 

idu za vikend, a mi vučemo žice i pri tome i pri tome, molim vas, uzimamo kredit za koji ne 

znamo ni kakva je stopa, jel varijabilna ili fiksna i ne znamo ni kolika je. Ko bi od vas privatno 

uzeo to u banci? Ajde, nek mi kaže ko bi uzeo da kaže doći će ti rata. Za mjesec dana, mi ćemo 

ti reći kolika je kamata, a da ne govorim da će kamata biti najmanje 4,99 ili 5, 99. A imamo u 

privatnim bankama imamo ispod 3. Zašto to radimo? Zato što je Europska investiciona banka, 

zato što je EBRD, zato što su vas i doveli. Naravno da su vas doveli. Naravno da su se čudom 

čudili otkud ja njima kažem da nećemo kredit, dva kredita im neću da potpišem. Naravno da 

su se čudili. Što? Pa zato što ima naša banka za 2, 9, ima. A naša banka je, eno je, Privredna 

banka stoji, ne znam čemu služi. Mjesto da aktivirate našu banku, da vrtite te kamate kod nas 

da pare ostaju, jok mi iz strpasmo ili privatnicima ili europskim bankama. I šta čekamo? Da 

nas prime u Europsku uniju? Pa neće nikad jer nam ovako odgovara. Kad uđemo u EU, neće 

nam moći ovo trpati, jer oni imaju zakone svoje gdje se ne može trpati, znači mi sami sebe 

ubijamo ,dok god prifatamo ovo neće nam dati u Europsku uniju. A ko se sklopi tu. Naravno, 

i HDZ i SNSD, odgovara im i naša glupost. Ne mogu da vjerujem i u 4 ujutru da ovo kao, ja 

sam se razbudio, umalo ne zaspah. Neka ste došli do ove tačke i imat ću i drugu diskusiju. Evo, 

evo još 35 sekundi, odbrojavajte. Ovo je bruka, ovo je bruka spram građana, nema smisla ovo. 

600 000 000 i doći će da nam uzmu tih 600 miliona koji ne možemo da vraćamo. Šta? Pa 

naravno da će doći, doće po Trebević. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Haris Zahiragić se javio za riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Znate šta je, predsjedavajući, meni zaista zabrinjavajuće? Hajde, umorni smo, dugo radimo i 

racionalno je potpuno, na nekim momentima se malo i šalimo i nestajemo i ja sam lično 

sudjelovao, međutim ovo su stvari koje zaista jesu šokantne. U 4 ujutro dižemo 

35.000.000,00 EUR kredita. I vi ste brzo čitali, mislili ste da neće biti potrebe za uvodnim 

napomenama kao što ste prošli put kad smo bili na pauzi, ovdje u hodniku, brzo smo se zadužili, 

koliko Mahire, 20 000 000, ovaj put isto zamalo da se zadužimo 35 i da prekinemo sjednicu. 

Ovo što je Kapidžić kolega kazao je suština. Da li bi iko od vas, ali budite odgovorni prema 

sebi lično podigao 35 miliona, bilo čega, 35 000 maraka u bilo kojoj banci. I da mu u ugovoru 

piše fiksna ili varijabilna stopa. Pa to je eksimoron, to je kontradiktorno, to je jednom drugom 

suprotstavljeno, to je ne postoji u Džibutiju, ljudi. Nama neki EIB donese kredit i kaže nam 

uzmite fiksna ili varijabilna stopa i mi ćemo vam reći, dogovorit ćemo se po svakoj rati isplate 

koliko je kamata, jel. To nema zaista ni što kaže gospodin Kapidžić u zemljama Trećeg svijeta, 

a evidentno je da smo mi možda jedina preostala zemlja Trećeg svijeta u Europi zbog toga je 

toliko atraktivno biti ovdje ambasador, diplomata itd. Svi ovi ambasador, vi kažete Satlar nam 

se smije, Satlar nam se ne smije. Satler vrlo dobro koristi svoju poziciju šefa delegacije 
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Europske unije i podržava ove ljude ovakve, ovakvi su idealni Kapidžiću. Ti ne valjaš Faruk. 

Ti ne valjaš. Pa zato što se usudio da kažeš da ne želiš podići kredit koji nije, koji nije potreban 

Kantonu Sarajevo. Ako vidite obrazloženje, vidite kako se smiju. Smiju se isto kockari koji su 

prokockali zlato od roditelja, kuću od djece i napili se i smiju, tako se ponašate. Pa ljudi, ovo 

je budućnost naše djece, ovo nije opozicioni rad, ne gleda niko ovo na televiziji, četiri je ujutro, 

niko više ovo ne gleda, evo sami smo, ne znam prenosi li se. Pa eto, ugasite prijenos, opet ću 

govoriti isto. Molim vas, pokušajte razumjeti da zadužujemo svoju djecu potpuno bespotrebno 

70 miliona maraka. Ne znamo kamatu, ne znamo, znamo rok otplate, pa znate koliko je to 

novca. Ljudi karijeru na ovom naprave, tuku se i EBRD-u ko doći ovdje, imaju procenat ti 

agenti, tako se to radi, ali da je to do para samo, to je najmanji problem kad su pare u pitanju. 

Puno veći problem je što to u koaliciji sa drugim propisima koji se stvaraju se pretpostavke za 

to dolazi se po vodovod, dolazi se po sve potentnije javne resurse. Dolazi se po Bjelašnicu, 

vidjeli ste da su došli Francuzi ponovno po Bjelašnicu, zadnji put kad su dolazili po Bjelašnicu 

tada je gospodin Hubijar smijenjen radi teleta. Nije radi toga smijenjen, nego baš radi 

Bjelašnice i sve ćemo to izgubiti zahvaljujući nedomaćinskom odnosu. A mi se smijemo ovdje. 

I drago mi je da ste ušli u strukturu kolega Kapidžiću, da ste vidjeli da ponovno tramvajske 

šine. Pa koje mi šine opet financiramo? 15 puta iste šine financiramo, još se tramvaji s njima 

nisu provozali, izađe u pola sata tramvaj. Paralelno s tim, Centrotrans, koliko ste para dali 

Centrotransu koji je privatna kompanija i čiji me suvlasnici, posredno i direktno pokušavaju 

kontaktirati i govorit da ne pričam o tome, pa ću ponovo govoriti o tome, koliko ste njima 

platili, mogli ste ove kredite i ne podići, koliko su para zaradili vozeći ove javne linije. Ja, 

mislim ne znam šta je zaista ovdje smiješno. Ponašate se toliko neodgovorno i ovo što kažete 

država, ministre Štete. Država je potpisala, stiče se utisak, kada je to odluka višeg nivoa da je 

to gotovo, nije. Kanton je svaki korak u toj akciji uradio, samo Kanton kao takav ne može biti 

u prometu međunarodnih kreditora, pa mora država dati suglasnost, a praksa države i entiteta 

Federacije je da sve zahtjeve odobre. Nikada, da se nije desilo, da država nije odbila, da nije 

dala saglasnost sa sporazum nižeg nivoa vlasti, bilo to opština, Kanton ili entitet, i nemojte se 

kriti iza saglasnosti Države i Federacije. Ovo je naša odluka i 18 ljudi večeras ovdje ili jutros 

ovdje sabahajrulah će donijeti odluku da tek za 5 godina vraćamo i to je glavna zamka, 

gospodine Kapidžiću, ovih kredita, jer kada vam da grejs prije 5 godina svaki neodgovorni 

rukovodilac pomisli pa da, šta me je briga, ja ću dobiti aplauz, dobit ću lajkove, dobit ću 

poslove, dobit ću možda javne nabavke a neka plaćaju oni poslije mene. Za 5 godina od danas 

će, odgovorno tvrdim, bez obzira da li se promijenila parlamentarna većina ili se ne 

promijenila, drugi ljudi sjediti, i oni će vratiti kredite, a neće ih moći vratiti jer nam je već 50 % 

budžeta zaduženo. Nemojte to raditi, ako ćete to raditi samima sebi, to je vaša neodgovornost, 

nemojte raditi našoj djeci, nemojte nas voditi u dužničko ropstvo, nemojte prodavati porodično 

zlato i nemojte se, bez ikakvog razloga racionalnog, pored ovolikog budžeta, potpuno 

bespotrebno zaduživati. Proći će vrijeme, proći će diskusije, proći će pozicije i opozicija, ako 

ništa, trebat će stat pred Boga, ako se već usuđujete stati pred svoju djecu, pa ćete biti pitani 

zašto ste digli EIB-u, a ovo pojedincima posebno naglašavam, varijabilnu ili fiksnu kamatnu 

stopu bez da joj znamo iznos. Kamate koje će biti isplaćene kroz 20 godina, ti dugoročni krediti, 

će prestići glavnicu. Dakle, mi ćemo duplo vratiti. Znate šta je da je 1 % kamata, 20 godina šta 

je. To vas nije briga, zato ste i tu. Zaista krajnje razočaravajuća je činjenica da ste to na ovakav 

način pokušali staviti dok smo se mi spremali da idemo, da završimo rad, da se zadužite ovako. 

Evo zadužite se, vama na dušu, a historija će vas pamtit kao ljude koji su prodali porodično 

srebro i zadužili svoju djecu. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Marijela Hašimbegović. 
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Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Nimalo, nimalo domaćinsko ponašanje, evo od Budžeta do ovog dokumenta, odnosno zahtjeva 

za kreditno zaduženje. Mi nećemo učestvovati u ovom kreditnom zaduženju, to je sigurno. 

Mišljenje, konačno mišljenje evo ministra financija gdje je ponovno ovdje to nazvano kao 

pojedinačni akt financijske prirode, gdje se prihvatanje uslova i financijskih obaveza stavlja na 

teret Skupštine. Obzirom da mi nemamo nikakve informacije o tome, sve do sada, što se 

uradilo, od kakvih iz kojih izvora kreditnih zaduženja je urađeno, mi nemamo prezentiran u 

takvu informaciju i mi ne možemo učestvovati dalje u bilo kakvim aktivnostima po ovom 

pitanju, tako da nećete imati podršku Kluba Demokratske fronte. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić. Druga diskusija. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Hoće li on prvu ili ja drugu? 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Mahir Dević prva diskusija. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Ja zaista cijenim da bi Skupština Kantona Sarajevo trebala iznaći neku vrstu snage, bez 

obzira što je ovako kasno da nam se odgovori na neka, za nas vrlo važna pitanja. Naravno, mi 

jesmo za kapitalne projekte koji znače razvoj saobraćajne infrastrukture, svake druge 

infrastrukture na području Kantona Sarajevo, to nije upitno. Jasno je da dobar dio tih projekata 

se treba financirati iz kreditnih zaduženja. I nije to nikakva specijalna pamet. Ali ovo pitanje 

koje je postavio kolega Kapidžić na njega bi trebalo dati ministre odgovor. Da li mi zaista 

večeras treba da glasamo za kamatnu stopu za koju u ovom momentu mi ne znamo kakva je i 

kolika će biti i da dajemo takav bjanko potpis ili da dižemo ruku u Skupštini Kantona Sarajevo 

za kredit koji se može pretvoriti u kredit koji je podignut u švicarskom franku. To je za nas vrlo 

važno pitanje. Ja ne mogu da vjerujem da se vi na ovo smijete. Ma možda se ne smijete vi, 

kolegice Jelena, a hoćete da kažete da sam ja ćorav čovjek, jel da ne vidim ko se sve smije? Pa 

15 ljudi se ovdje najmanje smijem, nekoliko ministara u Vladi, nekoliko zastupnika itd, itd. Ne 

izmišljamo mi to. Znači nama treba ova vrsta odgovora ljudi da bismo mogli donijeti odluku 

kako glasati po ovom pitanju. Ja mislim da je taj odgovor na to pitanje važan za svakog 

zastupnika. Hipotetička situacija: podižete kredit kod kuće. Koji ćete kredit podići, pa onaj koji 

je najpovoljniji za vas? Da nećete možda otići podići kredit, ne znam u nekoj banci, a da ne 

znate kolika će kamatna stopa biti, da nećete ga možda podići u švicarskom franku? Hoćete li 

sad razmisliti o ovim novim bankarskim uslugama, gdje podižete kredit upravo sa ovom 

varijabilnom kamatom? Imali smo donedavno jel običaj u bankama da daju fiksnu kamatnu 

stopu, sad su to promijenili, pa se svi sekiramo zbog toga. Ovo može biti pogubno u smislu 

dugoročne stvari za Kantona Sarajevo, možda ne sada. I nama bi trebao taj podatak, ministre, 

da nam kažete da li mi ustvari večeras treba da glasamo za odluku u kojoj vi sada u ovom 

momentu ne znate koja vrsta kamate i kolika je. I to je pošten odgovor, ne znam, to su stvari 

koje se tek poslije jel dogovaraju i razgovaraju, ali nama je to ulazna informacija koja će nam 

dati da kažem neku informaciju na osnovu kojih ćemo mi donijeti odluku da li ćemo glasati za 

ovaj kredit ili nećemo. Ja nisam tu vrstu odgovora dobio, pitanje postavio kolega Kapidžić, 

odgovora nema. Premijeru, ministre saobraćaja, dajte nam odgovor na ovo pitanje. Prije nego 

što dođemo do glasanja. Mislim, meni je to potrebno stvarno kao zastupniku. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Muamer Bandić se javio za riječ. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. U obrazloženju odluke, ja sam isto postavio pitanje, nisam dobio odgovor od ministra, 

kao ministar Šteta izašao i nije nam na odgovor za kamatnu stopu. Način na koji nam je to on 

uradio prouzrokovao je određeni evo da kažem diskusije kod nas zastupnika jer nam oblik 

njegovog i forma nisu baš odgovarali. Ali bez obzira kako je on reagovao, naše reakcije ne 

trebaju biti na tom nivou već nas trebaju zanimati ove stvari od kojih će građani imati koristi 

ili neku štetu. Zaduženju 35.000.000,00 EUR bez jasnih kamatnih stope. Dajemo, dakle, 

mogućnost da se nakon 5 godina ta kamatna stopa utvrđuju. U tom momentu trebamo postaviti 

pitanje svi ovdje da li je to za nas prihvatljivo. Za 5 godina mi ne znamo ko će biti vlast, a tada 

će se početi i krediti da vraćaju. Bar tako stoji u obrazloženju. U dijelu obrazloženja čak postoji 

i projekcija koliko je Kanton zadužen i koliko će biti zadužen za tih 5 godina i da li postoji 

mogućnost da dobijemo to zaduženje? Do onih 10 procenata koji bi nam onemogućavali dalja 

zaduženja. Upravo u tom dijelu nedostaje taj nedostaje taj segment. On zaista u jednom dijelu 

ovdje pokazuje da će, ta će. Da će se smanjivati u 2000, ne znam, u 2028 godini. Čini mi se 

koliko mogu da vidim. Postavljamo mi sad ustvari jedno pitanje. U redu, svrha kredita je 

iskazana u ovom materijalu. Evo, kolega Kapidžić je govorio da li postoje neki možda elementi 

koji su već urađeni je li u prethodnom zaduženju Evo u tom slučaju da idemo na povjerenje 

ministru Šteti da se ne nalaze ti krediti, ne bi prejuducirao jer ne znam stvarno da li to sada 

ulazi ili ne ulazi ovaj dio. Ne bih nikome je stavljao na teret ono što nisam siguran, ali zaista 

ono što smo sigurni jeste da ne. Skupština. Kolika će biti kamatna stopa? To postavlja vrlo 

ozbiljno pitanje sama odluka, koliko sadrži sve elemente potrebne za donošenje istih. Iz tih 

razloga, Klub Stranke za Bosnu i Hercegovinu neće podržati ovu vrstu odluke. A ostali mogu 

da glasaju kako žele. Trebali bi da znamo i materijalni iz sadržaja samih ovih ugovora 

vjerojatno nećemo saznati, ali u svakom slučaju, evo. Ovu odluku imamo, pustiti ćemo je u 

javnost da vidimo kako će ragovati javnost sutra na ova zaduženja od 35 000 000 dodatnih eura 

sa kamatnom stopom za koju ne znamo kakva će biti i za 5 godina. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za zastupnik Faruk Kapidžić druga diskusija. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Morao sam se javiti za drugu diskusiju da kažem da u suštini ovo nije suština onoga što sam 

htio reći. To je jedna greška koja je napravljena onda sa paketom od 75 miliona, koja je, 

naravno, popravljiva tako što se ne uzme ovih dodatni 35 miliona, ali je problem ja to druge 

prirode, da da nisam proveo tu godinu dana u Vladi Kantona i kada sam vidio sve kako 

funkcioniše i tako, tu nastaje problem. Ja da nikada nisam prišao ni politici, ni suštini ovoj ne 

bi imao pojma, ne bih se sikirao, ali ne mogu da shvatim, mi se možemo zezati ispred vrata, 

možemo se ovdje zezati itd, ali kad se radi o ovakvim stvarima, ja ne mogu da shvatim da se 

iko može zezati i to je meni frapantno. Dakle, ne razumijem zašto se diže novi kredit, da se 

rade stvari kada ima zarobljeni kredita koji ste podigli i vi i neki prije vas, nije bitno koje su 

stranke, zarobli kredite i nisu završili posao. Zašto se ne radi taj posao? I ja ne razumijem zašto 

kredit od 5 000 000 maraka za izmještanje zgrade na Južnoj longitudinali koja mrcvari ove 

građane ovdje 15 godina mrcvari? Taj kredit je otvoren prije više od 10 godina, 5 000 000 stoji 

i plaća se na mislim nisam 100 % siguran, ali mislim da je cifra oko 60 000 maraka na 

godišnjem nivou, to je za 10 godina 6000 maraka, mi sve to uredno plaćamo, to je kredit samo 

od 5 000 000. Mi imamo recite koliko ima kredita koji smo podigli, a stoje? Zašto ministar 
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Šteta ne radi to? Zašto radi tramvajsku prugu za Hrasnicu kad nam stoje poslovi koji su pod 

kreditima i niko ih ne završava. Ja sam onda poludio, ne mogu da vjerujem da ta kuća stoji i 

Južna longitudinala ne može da prođe, i mi to plaćamo. Pa mi nismo normalni. Prva 

transverzala srušili smo za 2 mjeseca 26 objekata, ostaje 1 objekat, za 3 godine niste srušili 1 

objekat, imate i građevinsku dozvolu, imali ste ugovorene radove? Zašto to ne radite, nego 

dižete kredite na kredite i ne završavate ih, opterećavate ovdje buduće generacije? Nije 

normalno to. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se, zaključujem raspravu.  

Molim zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Prijedlogu odluke o prihvaćanju 

zaduženja po Ugovoru o financiranju između Bosne i Hercegovine i Europske investicijske 

banke EIB za realizaciju projekta "Gradski prijevoz Sarajevo dodatna sredstva".  

Zaključujem glasanjem. Molim službu da objavi rezultate. Za je glasalo 20 zastupnika, protiv 

9, suzdržanih ništa. Konstatujem da je Skupština donijela ovu odluku.  

 

Tačka 12. 

AD-12. 

Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Finansijski plan Javne ustanove „Služba za 

zapošljavanje Kantona Sarajevo“ Sarajevo za 2024. godinu sa Odlukom o izvršenju 

Finansijskog plana Javne ustanove „Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo“ 

Sarajevo za 2024. godinu 

Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. Ima li potrebe da predstavnik predlagača 

podnesu uvodne napomene? Nema. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja? 

Nema. Otvaram raspravu. Zaključujem raspravu. 

Molim zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Prijedlogu odluke o davanju 

saglasnost na Financijski plan Javne ustanove „Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo“ za 

2024. godinu sa Odlukom o izvršenju Financijskog plana Javne ustanove „Služba za 

zapošljavanje KS“ za 2024. godinu.  

Zaključujem glasanjem. Molim službu da objavi rezultate. Za je glasalo 21 zastupnik, protiv 

ništa, suzdržano 2.  

Konstatujem da je Skupština donijela ovu odluku. 

 

Mislim da smo večeras iscrpili današnji dnevni red. Zahvaljujem se zastupnicama i 

zastupnicima na strpljenju. I do viđenja u novoj godini. Puno zdravlja i sreće vam želim, živi i 

zdravi bili. Prijatno. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Otvaram prvi nastavak 13. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. Himna Bosne i 

Hercegovine. 

Pozivam prisutne da svako na svoj način oda počast pripadnicima Armije Republike BIH i 

MUP-a Republike BiH koji su položili svoje živote za odbranu BiH.  

Pozdravljam uvažene kolegice i kolege zastupnike, članove Vlade i uvažene goste, kao i 

predstavnike medija koji prate rad današnje sjednice. Svima nama želim uspješan rad i ugodnu 

radnu atmosferu.  

Prema evidenciji službe, sjednici prisustvuje 27 zastupnika, što je dovoljan broj za punovažan 

rad i odlučivanje.  

Izostanak sa ove sjednice pravdali su zastupnica Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović, 

zastupnik Rusmir Pobrić i zastupnica Sanela Klarić. 

Podsjećam vas da smo na prethodnom zasjedanju, koji je održan 29. i 30.12.2023. godine, 

razmatrali prvih 12 tačaka dnevnog reda, tako da nastavak počinjemo tačkom 13. koja glasi: 

AD-13.  

Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Nacrt ugovora o zakupu koji se zaključuje 

između Turističke zajednice Kantona Sarajevo i Općine Centar Sarajevo. 

Prijedlog odluke za dobili poziv za sjednicu. Molim predstavnika predlagača da podnesu 

uvodne, sekretarka ministarstva. Izvolite, imate riječ u ime predlagača. 

Elma Perteši Žunić (sekretar Ministarstva privrede) 

Dobro jutro. Pozdravljam uvaženog predsjedavajućeg, zamjenike predsjedavajućeg, uvažene 

zastupnike, kao i ostale prisutne. Ja sam Elma Perteši Žunić, sekretar Ministarstva privrede i 

ovim putem u ime ministra Zlatka Mijatovića po ovlaštenju ću da delegiram ovu tačku. 

Turistička zajednica se obratila Ministarstvu privrede sa zahtjevom da se da saglasnost na ime 

Nacrta ugovora o zakupu između Turističke zajednice Kantona Sarajevo i Općine Centar. Na 

osnovu iskazane potrebe, a uzimajući u obzir činjenicu da su trenutne radne prostorije 

Turističke zajednice neadekvatne za rad, potrebno je obezbijediti veći i adekvatniji prostor za 

uposlenike Turističke zajednice. U skladu sa navedenim, Općinsko vijeće Općine Centar je 

dalo saglasnost. Predmet ugovora je zakup poslovnog prostora u ulici Dalmatinska 2/3 ,ukupne 

površine 208,40 m², sa iznosom zakupnine 5 konvertibilnih maraka po metru kvadratnom, što 

ukupno iznosi 1042 marke. Pored navedenog, obaveza zakupca je i mjesečna uplata PDV-a, 

kao i ostalih komunalnih troškova. Ugovor se zaključuje na periodu od 2 godine. Upućen je 

zahtjev Pravobranilaštvu radi davanja saglasnosti u skladu sa Zakonom o pravobranilaštvu. 

Dato je pozitivno mišljenje. U prilogu materijala je Nacrt ugovora, tako da evo predlažemo da 

se usvoji, odnosno da se da saglasnost na ovaj Nacrt ugovora o zakupu. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se na uvodnim napomenama. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li 

pitanja? 

Zastupnik Mahir Dević se javio prvi za riječ. Izvolite. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala predsjedavajući. Ja sam nekad na prošlom mandatu pokrenuo jednu inicijativu bio da se 

izvrši obilježavanje vozila koja su u vlasništvu Kantona Sarajevo, tada je bio premijer, 

gospodin Forto ovdje, koji je to čvrsto obećao da će je riješiti u roku par mjeseci. Evo, ulazimo 
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u petu godinu vaše vlasti gdje vi niste to izvršili ili ja bar ne znam da ste to uradili. Zašto 

govorim u ovim automobilima? Zato što je još vjerojatno kompleksnija stvar kada su u pitanju 

ovi poslovni prostori kojim mi pravo da raspolažemo. Često puta na Komisiji za izbor i 

imenovanja raspravljamo o kancelarijama gdje ćemo itd, itd. Mi bi zaista trebali imati na neki 

način registar svoje imovine da bi mogli donositi odluku da li da podržavamo ovakve nacrte 

ugovore, odnosno ovakva sklapanja ugovora, jer ja danas ne znam zaista da li je Kanton 

Sarajevo imao neke poslovne prostore koje je mogao da da besplatno na korištenje Turističkoj 

zajednice Kantona Sarajevo. Ili je ovo opet neki politički dogovor koji je upakovan, ne znam, 

u pravljenje financijskih benefita da bismo dokazali da neko posluje pozitivno. Mi smo tu u 

dilemi zato što u stvari nemamo, nemamo pravih informacija. Znači, po ovom osnovu ta 

zakupnina će koštati na godišnjem nivou nekih petnaestak, dvadesetak hiljada konvertibilnih 

maraka. Postavljam sljedeće pitanje, ovo je bilo obrazloženje pitanja, da li je Kanton Sarajevo 

imao neke druge svoje prostorije koje je mogao dati besplatno na korištenje Turističkoj 

zajednici Kantona Sarajevo hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Deviću. Zastupnica Marijela Hašimbegović se javila za riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Srdačno vas sve pozdravljam, sve nas koji učestvujemo u radu 

ove sjednice, kao i sve vas koji pratite rad ove sjednice, posebno naše sugrađane, i koristim 

priliku da pozdravim sve prosvjetne radnike koji su danas prisiljeni da štrajkom upozorenja 

ostvarivaju, pokušaju ostvariti svoja prava. Moje pitanje je jednako pitanju kolege Devića, s 

tim u vezi da želim da pitam da li se uopšte izvršila analiza određenih prostora koji bi 

odgovarali namjeni koja se tražila? Zašto, recimo, prostor Skenderije nije bio adekvatan za 

jednu ovakvu namjenu? Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Hašimbegović. Zastupnik Muamer Bandić se javio za riječ. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Selamim i pozdravljam sve prisutne, kao i one koji nas prate putem malih ekrana. Evo kolega 

Mahir Dević je postavio pitanje, a u tom kontekstu sam i ja želio da postavim pitanja, ali evo, 

dakle, ponovit ću njegovo pitanje. Da li postoje neki prostori koji su u vlasništvu Kantona 

Sarajevo koji bi Turistička zajednica mogla da iskoristiti? A drugo pitanje jeste: na kojoj ste 

sada tačno adresi nalazi Turistička zajednica i da li se ona nalazi na istoj onoj adresi na kojoj 

se nalazila i stara Turistička zajednica koja je praktično ugašena. Prema nekim mojim 

informacijama i u nekim postupcima koje se vodili bili su na istoj adresi, samo ih je sprat 

dijelio, što je unijelo jednu veliku zabunu, čak i na sudu. Tada kog se ja mogu da sjetim. Ovdje 

piše, dakle, da se zakupljuje prostor od 208 m², kolike su sada prostorije Turističke zajednice 

koje trenutno, koje trenutno koristi. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Bandiću. Za riječ za javio zastupnik Jasmin Šaljić. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala. Ja sam htio da pitam zašto je kirija ovako jeftina, 5 maraka? Trebali ste il to kako treba 

staviti cijene, u tom dijelu grada su 15, 20 maraka ili nikako, besplatno. Hvala.  
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom zastupniku. Nema više prijavljeni za pitanja. Da li sekretar može 

ponuditi odgovor na postavljena pitanja. Izvolite. Ono što eventualno ne znate, možete kazati 

da će biti dostavljeno pismenim putem. Izvolite, imate riječ. 

Elma Perteši Žunić (sekretar Ministarstva privrede) 

Ja se zahvaljujem na postavljenim pitanjima. Evo, ja ću pokušati odgovoriti onoliko koliko je 

meni poznato. Prvo pitanje zastupnika Mahira Devića je bilo da li Kanton ima prostore kojima 

se može, koji se mogu ustupiti Turističkoj zajednici? Meni koliko je poznato da je Turistička 

zajednica se obraćala Kantonu za te prostore i da su rekli da nemaju adekvatne prostore i da 

nemaju prostore te površini, obzirom da je i u Prijedlogu nacrta ugovora rečeno da će površina 

biti 204 m², znači odgovoreno je da nemaju adekvatan prostor. A evo, još bih samo dodala, 

možda informativno, obzirom da je usvojen je i Program rada Skupština Kantona Sarajevo, 

ispred Ministarstva privrede je u programu rada naveden Nacrt zakona o zakupu poslovnog 

prostora, koji će, kada dođe kao nacrt na Skupštinu biti predočena jedna dobra tematika po 

pitanju generalno zakupa poslovnih prostora i predočiti će se, pa ćemo vidjeti sve detalje koje 

smo predložili kao komisija na izradi tog Zakona i mislim da će biti jako dobri prijedlozi 

predočeni da se tim Zakonom regulišu svi ovi problemi po pitanju zakupa prostora na nivou 

Kantona, opština, Grada, svih javnih preduzeća i javnih ustanova. Po pitanju drugog pitanja da 

li je izvršena neka analiza prostora. Meni, koliko je poznato, Ministarstvo komunalne privrede 

ima na svojoj stranici tu jednu evidenciju svih tih prostora, taj neki registar i trenutno je u fazi 

Uredba o evidenciji imovine Kantona Sarajevo, formirana je jedna komisija koju je Vlada 

formirala i trenutno se pravi ta uredba i nadam se da će kompletna imovina Kantona kroz tu 

Uredbu uspostavit se ta evidencija gdje će biti ažurirani svi ti spiskovi tih prostora. Većinom 

je, ta su pitanja bila trenutna. Zastupnik Bandić je pitao koja je adresa, isto je adresa 

Dalmatinska 2/4. Općinsko vijeće Općine Centar je donijelo odluku kojom je proglasilo jel kao 

javni interes i svojom odlukom je reklo da će dati, pod tim uslovima da će dati taj prostor pod 

tom cijenom i tolikoj kvadraturi. Eto.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženoj sekretarki. Otvaram raspravu. Zastupnik Faruk Kapidžić se javio za 

riječ. Izvolite. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem, neću dugo, samo vidim ovdje u materijalima koji su dati, dat je Ugovor o zakup 

prostora pa eto samo ovaj da ostane zabilježeno, nije mi jasno ugovor koji je dat je u članu, u 

članu jel 13. Ugovor o zakupu poslovnih prostorija prestaje istekom vremena na koji je 

zaključeno. Ovo je zaključeno na 2 godine i nema u ugovoru. Interesantno, nema mogućnosti 

produženja. Ne znam zašto je to rađeno, jer ako je to to i ako je odluka da je to dobro za Kanton 

itd, ugovor mora onda stajati da je mogućnost produženja, ja ne vidim poslovnost toga da se to 

održava i možda sređuje, ulaže u taj prostor, a onda ne možete produžiti ugovor, jel to je moglo 

stajati u ugovoru. I druga stvar što je jako interesantno, znači u tački 6 u član 6. Ugovora piše 

da ovaj ugovor se zaključuje na određeno vrijeme, na osnovu odluke itd ne period od 2 godine 

i teče od 1. 11. 23. do 31. 10. 25. Ne znam zašto nam se daje ovaj materijal znači kraj je januara 

'24. a ugovor teče od 1. 11. '23. Je li već Turistička uselila u taj prostor? I zašto bi, zašto bi 

tekao ugovor, a a mislim, ovo je trebalo promijeniti u materijalu. E sad, ja ne znam jel, jesam 

li u pravu ili nisam, ali. Šta? Pa dobro, naravno da nećemo glasati, nego ja pričam samo o 

odnosu spram ovog grada. Možda je ovo napisano jer je ovo sjednica od tada, pa je sad 

nastavak, nije došlo na red, ali se moglo promijeniti ako već se bavite ozbiljnim poslom ovaj, 
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jer ove stvari sad baš evo, zbog ove stavke se ne može glasati, između ostalog, nego fino vratite 

to pa promijenite, a osim toga ponudite ovdje ljudima i neke druge, ovaj prostore da bi se moglo 

diskutovati, pa da kažete nismo bili za taj taj prostor iz tih i tih razloga, pa je ovo dobro. 

Naravno da je pitanje zašto se plaća 5 maraka i zašto se ne plaća tržišna cijena? Zašto bi Opština 

Centar neki prostor koji može da izdaje za 6 puta veću cijenu, dala Kantonu ovako nisko ili 

zašto ne bi dala potpuno bez naknade? Mislim, to je u tom smislu, eto, to treba vidjeti, ali u 

svakom slučaju ovo nije spreman materijal da bi se glasalo za njega. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Mahir Dević se javio za riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Pa evo i ja ću ovo kazati što je ovaj potencirao kolega Kapidžić. Procedura inače ovakvih 

ugovora jeste da na njih da saglasnost Pravobranilaštvo, da uđe u skupštinsku proceduru sa 

određenim datumom. I ovo je vjerojatno bilo pripremljeno tamo negdje za mjesec jel oktobar? 

Mi smo sada u januaru i jednostavno pravno ne možemo glasati za ovakav dokument. Niti vi 

to možete retroaktivno primijeniti, to vam je valjda jasno, jer ta odluka stupa na snagu danom 

donošenja, odnosno nakon objave u Službenim novinama Kantona Sarajevo, a prethodno treba 

da je utvrdi da donese tu odluku Skupština Kantona Sarajevo. E sada, ne možemo mi donijeti 

ovdje odluku da ovaj ugovor vrijedi od oktobra mjeseca a nalazimo se u januaru mjesecu, niti 

smo mi sada u prilici da to na neki način amandmanski ovdje promijenimo, tako da je naš zaista 

prijedlog da ovaj dokument, ovaj povučete kao tačku dnevnog reda i pripremite ga adekvatno 

za narednu, jer proceduralno poslovnički, mi smo ovdje ovaj dokument , jednostavno ako 

glasamo, mislim, glasat ćemo za nezakonitu stvar, to vam je valjda svima jasno, tako da je naš 

prijedlog, evo ispred Kluba SDA da ovaj dokument povučete i da ga predložite u redovnoj 

proceduri na narednu sjednicu sada datumima i mišljenjem Pravobranilaštvo na taj Nacrt 

ugovora koji će se poklapati zajedno sa sjednicom Skupštine na kojoj se on bude razmatrao. 

Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za riječ se javila zastupnica Marijela Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Ja neću podržati ovu Odluku iz prostog razloga što Budžet 

koji smo nedavno usvojili ne prezentira ovakvu vrstu troškova. Koliko se sjećam u Ministarstvu 

privrede je definisano ulaganje u Turističku zajednicu po pitanju ulaganja za vanredne letove 

koje je Turistička zajednica planirala osmisliti. Samim tim, nama nije prezentirano iz kojih 

sredstava bi se eventualno vršila naknada za ovaj prostor, samim tim, ja se kao zastupnica 

stavljam u nepovoljan položaj, nemam dovoljno informacija na osnovu kojih bi mogle donijeti 

takvu odluku i samim tim istu neću podržati. Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Marijeli Hašimbegović. Za riječ se javio zastupnik Muamer 

Bandić. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Okolnost da za se radi o jednom pravnom poslu za koji saglasnost mora dati 

Skupština Kantona Sarajevo, isto tako opštinsko vijeće, što se tiče samog tog Ugovora, on je 
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zaključen 26. jel tako? 6.10.2023.godine i zaista stoji tamo da će se on početi primjenjivati od 

ne znam kojeg je 11. mjeseca. Ova je tačka dnevnog reda bila već zakazana u okviru u realnom 

vremenu. Okolnost da Skupština nije zasjedala i nije došla tačka dnevnog reda na red postavlja 

se sad pitanje ovo što je rekao kolegi Kapidžić, koliko je formalno- pravno ugovor ispravan, 

mada ja vjerujem da kada Skupština donose ovu odluku, postoji mišljenje Pravobranilaštva, 

koliko sam ja vidio tamo, tako da ne znam. Neko se pozivao na mišljenje Pravobranilaštva, ali 

ono postoji. Ali u svakom slučaju, pošto se radi o pravnom poslu za koji Skupština daje 

suglasnost, ja ću reći da Klub Stranke za Bosnu i Hercegovinu neće glasati iz jednog prostog 

razloga, zato što nam nije iz Ministarstva odgovoreno da li postoje drugi prostori, nisam 

odgovorili u koliko trenutno sad kvadrata se nalazi ova Turistička zajednica trenutno, i iz tih 

razloga, dakle, s obzirom da nemamo adekvatne, adekvatne odgovore od strane Ministarstva, 

mi ćemo biti suzdržani prilikom donošenje ove Odluke. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupniku Bandiću. 

S obzirom da nema više prijavljenih zaključujem raspravu.  

Molim zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Prijedlogu odluke o davanju 

saglasnosti na Nacrt ugovora o zakupu koji se zaključuje između Turističke zajednice Kantona 

Sarajevo i Općine Centar Sarajevo.  

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 19 zastupnika, protiv 6, suzdržanih 3.  

Konstatujem da je Skupština donijela ovu Odluku. 

 

Prelazimo na tačku četrnaest. 

AD-14. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na provođenje statusne promjene u 

okviru Univerziteta u Sarajevu u skladu sa Elaboratom o opravdanosti odvajanja 

Univerziteta u Sarajevu – Stomatološkog fakulteta sa stomatološkim kliničkim centrom 

na dvije članice: Univerzitet u Sarajevu – Stomatološki fakultet i Univerzitet u Sarajevu 

- Stomatološki klinički centar 

Prijedlog odluke ste dobili u dopunskom materijalu. Zamolio bih predstavnika predlagača da 

podnese uvodne napomene. 

Predstavite nam se zbog stenograma. Izvolite, imate riječ. 

Nina Marković (profesor Stomatološki fakultet UNSA) 

Zahvaljujem predsjedavajući. 

Poštovani zastupnici i zastupnice, moje ime je Nina Marković. Ja sam redovni profesor na 

Stomatološkom fakultetu sa stomatološkim kliničkim centrom Univerziteta u Sarajevu, 

rukovodioc sam zdravstva i hvala vam na prilici da govorim pred vama i da iznesem osnovne 

razloge iz materijala, dosta opsežnog materijala koji je pred vama danas dat na usvajanje. 

Stomatološki fakultet sa stomatološkim kliničkim centrom, kao članica Univerziteta u 

Sarajevu, radi na vrlo komplikovan i kompleksan način, obavljajući dvije potpuno različite, a 

društveno odgovorne i važne značajne djelatnosti, a to su visoko obrazovanje i zdravstvo na 

primarnom, specijalističko- konsultativnom i tercijarnom nivou. Zbog toga se kontinuirano 

javljaju teškoće u radu vezano za poštivanje potpuno različite propisa koji regulišu oblast 

visokog obrazovanja, koji regulišu oblast zdravstva, od osnovnih zakona do svih ostalih 

pravnih akata, kao i različitih kolektivnih ugovora koji regulišu dvije oblasti. Ovo se praktično 
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reflektuje na različite procese u radu, od radnog vremena, financiranja, pripadnosti različitim 

ministarstvima, dakle za visoko obrazovanje i ministarstvo za zdravstvo, a znamo da kolizije u 

nadležnosti nisu nikako dobre i ne donose ništa dobro, kao i zaključivanje ugovora o radu 

radnika sa jednim pravnim licem za dvije potpuno različite i odvojene djelatnosti, što je 

presedan u svakom smislu. Različite djelatnosti, odnosno različite oblasti, na ovaj način su 

uređene različitim propisima, zakonskim, podzakonskim aktima i to je veoma teško za uskladiti 

i pratiti i nama i Univerzitetu kao kome pripadamo. Na primjer, radno vrijeme regulisano je 

kolektivnim ugovorima u visokom obrazovanju i zdravstvu na različite načine, tako isto na 

različite načine regulisano je pravo na odmore, isplate plata, nadoknada i drugih procedura 

vezanih za rad, funkcionisanje ustanove, pa i kontrolu kvaliteta i sve druge procedure. 

Stomatološki fakultet i stomatološke klinike do '90-tih godina, dakle od 1960. godine kada su 

počele funkcionisati do novembra '91. godine, bile su odvojene na način kako je to predloženo 

u elaboratu koji je u materijalu pred vama. Tek '91.godine, pardon, izborom profesora 

Beganovića za dekana Fakulteta, koji iz ličnih interesa i sa određenim političkim uticajem spaja 

Fakultet i klinike, dovodimo se u ovakav pravni status. Nakon toga slijedi ratni period, gdje 

nije praktično bila ni provodiva, ni provedena evaluacija uspješnosti jednog takvog spajanja 

dvije potpuno razne djelatnosti pod jedan krov. U novijoj istoriji klinike Stomatološkog 

fakulteta ponovo se registruju za obavljanje stomatološke zdravstvene djelatnosti tek krajem 

2020. godine, što je bio značajan preduslov u nizu koraka koji su vodili današnjoj odluci za 

prijedlog statusne promjene. Trenutno u našoj ustanovi imamo radnike koji rade u zdravstvu i 

nemaju nikakve veze sa visokim obrazovanjem, ali na način trenutne organizacije ove članice 

Univerziteta, na njih se primjenjuju propisi iz obje oblasti i isto je i sa radnicima koji rade samo 

u visokom obrazovanju. Nemoguće je razgraničiti vrstu i obim poslova radnika, što predstavlja 

veliki problem i poteškoće u sistemu poslovanja. Način financiranja je također kompliciran, 

teško isprativ, isplaćuju se tranše iz dva izvora, Zavod zdravstvenog osiguranja za zdravstveni 

dio, kao i vlastiti prihodi, Ministarstvo visokog obrazovanja iz Budžeta Kantona za radnike u 

visokom obrazovanju i administrativne radnike. Prijedlogom odluke o davanju saglasnosti na 

provođenje statusne promjene u okviru Univerziteta u Sarajevo sa elaboratom opravdanosti 

iste, predlažemo odvajanje na način da se formiraju dvije punopravne članice Univerziteta koje 

će imati jasno definisane djelatnosti, jedna za oblast visokog obrazovanja, druga za oblast 

zdravstva, čime će se prevazići sve pravne nelogičnosti i poteškoće koje su do sada postojale. 

Za provedbu navedene Odluke nisu potrebna dodatna financijska sredstva niti dodatna 

zapošljavanja. Za funkcionisanje dvije punopravne članice Univerziteta u Sarajevu imamo 

dovoljno kadra, opreme i materijala, a poslovanje svake članice u skladu sa osnovnom 

djelatnosti bilo bi jasnije, transparentnije i zakonski ispravno utemeljeno. Predloženom 

statusnom promjenom ne povećava se broj zaposlenika, postojeći zaposlenici bi se 

raspoređivali na Stomatološki fakultet, odnosno Stomatološki klinički centar u skladu sa 

poslovima koje obavljaju. Nisu potrebna nikakva dodatna financijska sredstva u Budžetu 

Kantona Sarajevo. Financijska sredstva za rad Stomatološkog fakulteta, odnosno 

Stomatološkog kliničkog centra, bi se nastavila koristiti onako kako sam to već iznijela za 

zdravstvo i Zavoda za zdravstvenog osiguranja, za visoko obrazovanje iz sredstava koja 

dodjeljuje Ministarstvo visokog obrazovanja u skladu sa planiranim budžetom. Predložena 

statusna promjena ne zahtjeva ni obezbjeđenje dodatnog prostora, obe članice bi koristile 

prostor u zgradi Fakulteta, bolnička 4 a na način da Stomatološki fakultet nastavlja koristiti 

prostor koji koristi za nastavni i naučnoistraživački rad, kao što su predavaone, amfiteatri, 

kabineti, dekanat i ostale prostorije za ovu oblast, dok Stomatološki klinički centar nastavlja 

koristi kliničke sale, radiološke kabinete, sterilizaciju, kartoteku i ostale dijelove koji su 

namijenjeni zdravstvenoj djelatnosti. 

Razlog za pokretanje navedene statusne promjene, kao što je detaljno izložene u elaboratu, 

jeste složenost poslova i više društveno korisnih, značajnih, kompleksnih i propisima različito 
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regulisanih djelatnosti unutar jedne članice Univerziteta u Sarajevu. Obzirom da se radi o dvije 

društveno značajne oblasti, razdvajanjem jedne na dvije članice Univerziteta kvalitet i 

objektivne mogućnosti obavljanja svake od ovih djelatnosti u okviru propisa kojima je njihov 

rad regulisan, znatno bi bile efikasnije, funkcionalnije i ekonomičnije, a u korist građana s 

obzirom da smo javna ustanova, bilo da građani koji koriste naše usluge su studenti ili građani 

koji dobivaju zdravstvene, stomatološke usluge. Ja vam se zahvaljujem što ste me saslušali. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala vama, možete se vratiti na svoje mjesto. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima 

li pitanja? Zastupnica Marijela Hašimbegović se javila za riječ? 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Zanima me šta se dešava sa blokiranim računom u Raifeisen 

banci i dugom kojeg je Farmaceutski fakultet imao prije nego što je, prije nego što su u pošli 

u, prije nego što su prešli u budžetsku organizaciju? Šta će se desiti sa tim računom ukoliko se 

desi ova dioba između ove dvije organizacije? Dalje me zanima, vi uporno tvrdite da sve ove 

radnje neće reflektirati na financijske troškove, međutim ukoliko se desi određena dioba, vi 

ćete imati na raspolaganju dva menadžmenta i naravno da će ta dva menadžmenta tražiti 

određene pozicije po pitanju i koeficijenata, od direktora, pomoćnika direktora itd, samim tim 

ste nekako u ovom materijalu to prezentirali na neki način vrlo sakriveno, tako da iskreno me 

niste ubijedili da se ovdje neće javiti određeni dodatni financijski troškovi. I treća stvar, da li 

je ZZO uopće spreman za bilo kakve nove financijske troškove, obzirom da smo mi njihov 

plan rada već usvojili za ovu godinu? I zanima me stav Univerziteta i Rektorata po ovom 

pitanju, obzirom da njihovo, imali smo određena mišljenja u ovom materijalu, ali me zanima 

konkretno mišljenje Rektorata po ovom pitanju. Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za riječ se javila zastupnica Vedrana Vujović. Izvolite imate riječ. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo prvi put se javljam pa pozdravljam sve kolege zastupnike, 

medije, ali isto tako i građane koji prate naš današnji rad. Ja ću imati jedno pitanje, odnosno da 

mi se objasni kako i na koji način neće biti, nisu potrebna dodatna financijska sredstva za ovu 

realizaciju, odnosno ovo razdvajanje, imajući u vidu da je i u samom ovom elaborat, odnosno 

materijalima koji su nam dostavljeni, ali evo prilikom ovog izlaganja, čuli smo da će doći do 

unaprjeđenje kvalitete i ne znam, mnogih tih pozitivnih promjena, pa se postavlja se pitanje 

kako je moguće napraviti pozitivne promjene sa istim brojem zaposlenika, odnosno da imamo 

isti broj zaposlenika, maltene istu sistematizaciju, isto financiranje, a samo ćemo u suštini imati 

dvije neke odvojene institucije. Pa eto čisto kratko odgovor. Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Vujović. Zastupnik Haris Zahiragić se javio za riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Imao bih nekoliko pitanja, prije svega prenaglašenost da toga 

da nema novih financijskih troškova, a imajući u vidu činjenicu da je u samoj Odluci osnivanja 

ovog Stomatološke klinike navedeno na desetine šefovskih i novih radnih mjesta koje trenutno 

nisu sistematizirani u aktualnoj sistematizaciji Stomatološkog fakulteta sa klinikama. Sam, 
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dakle, tekst Odluke demantuje ono što ste naveli da nema novih financijskih troškova, u više 

navrata. Pa eto, npr tako navodite u članu 26, broj izvršilaca u kabinetu direktora, a koji nije 

dostupan i nije regulisan članom 25, regulisat će se u skladu sa uobičajenom broju uposlenika 

u sličnim ili srodnim javnim ustanovama. U kabinetu, rekao npr direktora te Stomatološke 

klinike. Onda imate šefove klinika i odjela. Imate IT službu, tehničku službu, šef službe za 

javne nabavke, a da ne govorimo o kadru koji nije medicinski kadar, o nemedicinskom kadru 

koji ste pripisali kroz samu Odluku, veliki broj izvršilaca radnih mjesta i to dovodi do toga da 

će zaista, to se vidi iz Odluke, biti ogroman rast financijskih sredstava za Kanton Sarajevo i 

zbog toga ovo što je napisano u Prijedlogu odluke i o mišljenjima relevantnim koji ste nam 

priložili nije tačno i zbog toga ovakvu tačku ne možete usvojiti, nego je potrebno da nam 

dostavite plan troškova od strane Ministarstva financija i relevantnih organizacija. Pa pitanje s 

tim u vezi jeste zašto ste naveli da nema financijskih troškova kada isti evidentno i 100 % će 

nastati prilikom samog formiranja ove dvije, ova zapravo dva pravna lica. Zanima me koliko 

je Stomatološka klinika, kao sastavni dio Univerziteta, zapravo Stomatološkog fakulteta, 

pružila zdravstvenih usluga u prošloj godini i koliko je za to dobila novca od Zavoda? Zanima 

me što znači gospođi koja je predložila tačku i ne znam zašto dekan ili rektor univerziteta ili i 

dekan i rektor univerziteta nisu to s obzirom da je ovo veoma važna tačka, oni su morali 

obrazložiti ovakvu vrstu tačke. Gospođa je kazala da iz ličnih interesa je profesor Beganović 

spojio kliniku i fakultet. Zanima me koji su to bili lični interesi, da li ste je svjesni da su to vrlo 

teške kvalifikacije koje ste iznijeli o čovjeku za govornicom, pa analogijom vašom, da li 

Muhamed Ajanović iz ličnih interesa, tj u želji da ostane dekan ili direktor još dvije godine, 

iako mu je istekao mandat želi uraditi ovu pravnu vratolomiju kako bi i dalje bio član Senata i 

rukovodioc ili klinike ili dekan fakulteta? To je pitanje i za vas i za resornog ministra. Radi 

građana treba da znaju da je broj mandata dekana ograničen na dva i da aktualni dekan nema 

više uslova za kandidiranje na poziciju dekana, pa ukoliko mu stvorimo nova dva pravna lica, 

to je patent koji se desio još na Saobraćajnom fakultetu, statusnim promjenama, tadašnji dekan 

je sebi omogućio da ima još dva mandata, da li će Skupština Kantona tako lako taj presedan 

ovdje napraviti u službi interesa ličnih dekana Stomatološkog fakulteta, s kojima odveć imamo 

problema u funkcionisanju. Podsjetit ću vas na onu Odluku o refundiranju novca studentima 

kada su svi zastupnici i opozicije i pozicije donijeli zaključak koji je na granici zakonitosti, 

samo zato što čovjek nije htio da ispoštuje svoju zakonsku obavezu. Zanima me, piše, ovdje se 

spominje ambulanta za urgentna stomatološka stanja, kao nešto što funkcioniše u sklopu 

Stomatološkog fakulteta sa klinikama. Zanima me da li ta ambulanta za urgentna stomatološka 

stanja, prema onome što je propisano bi trebala da radi 24 sata, da li je moguće dobiti uslugu 

24 sata, s obzirom da takvo nešto se plaća od strane Kantona Sarajevo? Kabinet direktora, 

koliki će troškovi biti za kabinet direktora, koliko se planirali i da li su to novi troškovi s 

obzirom da tamo predviđate nove zaposlene i formalno plaćanje funkcije direktora, koja sada 

trenutno nije sistematizirana na Stomatološkom fakultetu i sve tehničko i pomoćno osoblje koje 

direktoru kao takvom bi bilo potrebno za adekvatno rukovođenje javnom ustanovom? I zanima 

me da li, ovo je pitanje za resornog ministra, kako zdravstva, tako i visokog obrazovanja, da li 

ovo u izbornoj godini Univerzitetu u Sarajevu, nakon što ste prorektorima dali pravo glasa, 

dodatno utvrđuje eventualnu većinu u Senatu od strane aktualnog rektora, a imajući u vidu 

činjenicu da na prošlim izborima je tek u trećem glasanju dobio potrebnu većinu za izbor 

rektora? Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Zahiragiću. Zastupnica Sebija Izetbegović se javila za riječ. 
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Sebija Izetbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se. Evo, gotovo sva pitanja koja bih ja postavila mogla bih sublimirati u ovome 

što su govorile uvažene zastupnice Hašimbegović, Vujović, a evo i kolega Zahiragić. Dakle, 

nesporno je kad se pročita detaljno ovaj materijal za nekoga ko radi u zdravstvu 34 godine kao 

ja, da bi donošenje ovakve odluke dovelo do iznimnog povećanja troškova, a o čemu nemamo 

suglasnost Zavoda zdravstvenog osiguranja Kantona Sarajevo, čiji smo Financijski plan u 

ranijem u ranijem skupštinskim sastancima usvojili. Dakle, ono što mene osobito zanima, s 

obzirom na činjenicu da, kao što sam rekla, dugo radim u zdravstvu, voljela bih da nam 

profesorica koja je sve ovo izložila umjesto svog dekana kaže šta je podrazumijevala pod ovim 

da je prof. Beganović, rahmetli prof. Beganović, koji sad ne bi mogao da se brani, naravno, 

učinio iz ličnog interesa i svojim političkim utjecajem. Meni se čini da ovu promjenu neko 

drugi radi svojim političkim utjecajem i ličnim interesom. Kolege koje su ranije govorile naveli 

su sve da bi ova promjena dovelo do toga da isti dekan ponovo postane dekan, da bi razdvajanje 

jedne ustanove dovelo do nove dvije institucije koje bi bile članice Univerziteta u Sarajevu, što 

je potpuno nepotrebno i besmisleno je. Osim toga, ne vidim da se igdje navodi da postoji 

Klinika za maxilofacijalnu hirurgiju na Kliničkom centru Univerziteta u Sarajevu, koja 

neprekidno radi i pruža sve urgentne usluge. Dakle, imali bismo vjerojatno neko dupliranje 

funkcioniranja i duple troškove itd. Sve u svemu, ovaj pretpostavljam da će moje izlaganje biti 

ponovo praćeno nekom prijetećom porukom, ali evo, ja ne mogu glasati za ovako nešto i 

sigurno neću dati saglasnost. Zahvaljujem se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupnici Izetbegović. Zamolio bih uvaženu profesoricu da ponudi odgovore 

na postavljena pitanja. 

Nina Marković (profesor Stomatološki fakultet UNSA) 

Hvala poštovani. Ja vam se zahvaljujem na pažnji i na interesovanju za ovo ovo pitanje. Dakle, 

odgovori za prvu, što se tiče blokiranog računa Farmaceutskog fakulteta, mi nemamo dakle, 

mislim da je ovdje došlo do određene zamjene teza. Mi smo, dakle, mi nemamo pravni 

subjektivitet, ni mi ni Farmaceutski fakultet, mi smo članica Univerziteta, samim tim, dakle 

jedan je jedinstveni račun, trezorsko je poslovanje Univerziteta, i to sada. Ovaj elaborat se ne 

bavi s tim i ja nemam informacije koje mogu ponuditi, ali kažem od '21.godine mi nemamo 

pravni subjektivitet. Druga stvar, dakle, ovdje se ne radi o stvaranju dvije javne ustanove, ovdje 

se radi o odvajanju dvije članice Univerziteta, dakle opet članice univerziteta, koje bi, dakle, 

jednostavno bile usmjerene jedna u pravcu visokog obrazovanja, a druga u pravcu u pravcu 

zdravstva. Znači, to je ono što ovaj, to je ono što je razlog toga. Što se tiče mišljenja Senata 

Univerziteta, Senat Univerziteta je još 27. 2. donio odluku kojim prihvata daje saglasnost za 

ovaj elaborat. Mi ne bi mogli dakle, ponovo spominjem, mi smo članica Univerziteta, dakle, 

sve odluke mora verifikovati, odnosno donijeti Univerzitet. Dakle, ne možemo ništa donijeti 

sami. Evo je fotokopija Odluke Senata Univerziteta kojom, dakle, Senat Univerziteta elaborat 

prihvata. Bilo je dosta zabrinutosti oko financijskih sredstava. Samo da pojasnim, znači 

trenutno, dakle godinama, obzirom da radimo dupli posao, pa i isti ljudi nekad rade posao iz 

visokog obrazovanja i zdravstva, dakle, nema u ovim elaboratom i ovim sistematizacijama nisu 

predviđena dodatna zapošljavanja, osim onih zapošljavanja koja, da tako kažem, će se dešavati 

biološki kada ljudi odu u penzije ili promjene radno mjesto, a njihovo radno mjesto je potrebno, 

na način da će se, što se tiče administracije dijeliti administracija Stomatološkog fakulteta i 

Kliničkog centra. Ja ponovno podsjećam naravno da sve članice Univerziteta sarađuju, dakle 

ja ako radim određeni projekat za koji mi treba Mašinski fakultet, ja, dakle, to je članica 

Univerziteta, ja sam radnik Univerziteta i mogu koristiti resurse na Mašinskom fakultetu, na 
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Veterinarskom fakultetu, na bilo kojem drugom fakultetu,. Dakle, neće ni jedna od ovih 

ustanova izaći iz okvira Univerziteta. Što se tiče rukovodne funkcije jednog ili drugog, za koju 

je bilo pitanje za kojeg ste, za kojeg ste bili opravdano zabrinuti, Stomatološki klinički centar 

nekadašnje, dakle, klinike, imaju rukovodioca zdravstva, dakle taj rukovodioc zdravstva neće 

biti rukovodioc, nego će biti direktor, kako to, već je predviđeno u sistematizaciji. Što se tiče 

izbora dekana, ovaj elaborat se ni na jedan način ne bavi izborom dekana, dekan je još uvijek 

u mandatu, ovakav dokument se ne može baviti izborom dekana jer je to regulisano Zakonom 

o visokom obrazovanju, Statutom Univerziteta, dakle niti može, niti se bavi izborom dekana. 

Što se tiče ambulante, to je prijedlog u sistematizaciji. Mi pružamo urgentne, urgentne 

stomatološke usluge na svim nivoima. I da, jesmo ovaj u proceduri da uvedemo i 24 sata 7. 

Već duže smo u proceduri i to će sigurno biti jedna od naših narednih skorašnjih, bez obzira na 

Odluku, dakle ovu, bez obzira na Odluku kako će Skupština glasati za ovu Odluku i na naš 

status. Mi kao članca Univerziteta jedna ili dvije ćemo ići u tom pravcu da omogućimo 

građanima da na Stomatološkom fakultetu pored hitne medicinske pomoći, mogu usluge 

dobivati i 24/7. Dakle, to nije problem. Bilo je pitanje za osavremenjavanje. Što se tiče kvaliteta 

usluga, bez obzira da li se radi o nastavi ili se radi o zdravstvu, svi koji nas prate ili su bili 

korisnici usluga znaju da mi u pravcu osavremenjavanja, praćenja trendova i svjetskih i 

europskih, u težnji da budemo i ostanemo referalni centar u državi, ali i značajan stomatološki 

centar u regiji idemo u korak, bez obzira na ovaj prijedlog statusne promjene. Da, ovo bi nam 

olakšalo u oblasti visokog obrazovanja u stomatologiji. Vidjeli ste u materijalu koliko imamo 

studijski programa i olakšalo bi nam u oblasti stomatološke, stomatološkog zdravstva sve te 

procese, jer ne bismo morali duplo da pišemo, duplo da gledamo, duplo da kontrolišemo, dakle 

svaka bi imala svoje, ali kvalitet naših usluga i obrazovanja i zdravstva i naš napredak vezano 

za osavremenjavanje nema veze sa ovom statusnom promjenom. Mi ćemo i dalje raditi na tome 

i učimo i nove generacije da na taj način razmišljaju i tako rade, jer da smo čekali statusnu 

promjenu, mi bi još uvijek radili na Jugudentovim stolicima iz '70 i neke godine, odnosno ne 

bi radili kako ne bi radili. Što se tiče maksilofacijalne hirurgije, maksilofacijalna hirurgija je 

klinika ili odjel Kliničkog centra, nije više Stomatološkog fakulteta. Maksilofacijalna hirurgija 

jeste naš partner i to je nama veoma važna oblast, međutim to je tercijarni nivo, a mi radimo 

usluge stomatološke na svim ostalim nivoima, od zaštite zuba, najmanjem u zdravstu do, dakle, 

rehabilitacija na različitim nivoima, tako da da, maksilofacijalna da, ali nije, kažem, nije više 

dio naše organizacione jedinice. Ja ne bih više, bilo je nekoliko što se tiče izbora dekana i to, 

ja to stvarno ne bih, ja samo mogu reći ja sam dosta radila na ovom materijalu, bila sam član 

ekspertne grupe koja je radila ocjenu ovog elaborata. I tako nekako redom slijedom je došlo 

logičan bio izbor da ja prezentujem ovu tačku dnevnog reda i to jedini razlog, nemam drugog 

razloga. E sada ja ne znam jesam li možda nešto zaboravila, ako sam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se. Profesorice vi se možete vratiti na svoje mjesto, otvaram raspravu. 

Za riječ se javio zastupniku Muamer Bandić, izvolite, imate riječ. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Zahvaljujem se. Pa evo, profesorica je tamo u svom izlaganju navela da se oni nalaze u sastavu 

Univerzitetu u Sarajevu, članom 162. Je propisan ko su sve članice i tamo u tački pod b )dakle, 

stoji Stomatološki fakultet sa Stomatološkim kliničkim centrom. Dakle, prije svega smatram, 

a to sam rekao i čini mi se na Kolegiju da je prije svega trebalo izmijeniti Zakon o visokom 

obrazovanju. Imamo sada jednu situaciju da ćemo napraviti statusnu promjenu. Kada dođe 

izmjena ovog Zakona, može se izgubiti skupštinska većina, u tom slučaju ne možemo donijeti 

Zakon, onda ne bi bili kompatibilni, dakle, ove odluke sada sa važećim zakonom. Jel ovdje 
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tačno stoji ko su sve članice Univerziteta, ko je sve u sastavu Univerziteta i sa kojim datumom 

stupanja na snagu ovoga Zakona. Ja smatram da ovaj formalni uslov nije ispunjen i da iz tih 

razloga ne treba podržati ovu vrstu odluke. Ova odluka i ovaj elaborat je dobra, možda priprema 

za izmjenu samog zakona, ali smatram da zakon ima naredbodavni karakter i da, samo se s 

njim može riješiti prije svega ovo statusno pitanje. Naravno, iz tog razloga Klub Stranke za 

Bosnu i Hercegovinu neće glasati za ovu odluku jer smatramo da nije usklađena sa Zakonom 

o visokom obrazovanju. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Bandiću. Za riječ se javio zastupnik Faruk Kapidžić. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Obzirom, iako nije moja oblast obrazovanje itd, ali svi problemi koje imamo, 

naravno, polaze iz obrazovanja, a obrazovanje u ovom Univerzitetu, poslije svega što što sam 

vidio u proteklih desetak godina, ne da ne vjerujem, nego uvijek sumnjam da se iz nekog 

razloga nešto radi, a nije prikazano tako. U ovom slučaju mi imamo, znači od '91. kada su 

spojena ova dva subjekta do danas prošlo je 35 godina. Ako oduzmemo rat, znači imamo 30 

godina djelovanja spojenih ovih subjekata da bi sad došli i rekli to je bio veliki problem, neko 

je to uradio iz privatnih razloga, bukvalno, nije se moglo ni raditi ovako kao dosad, a 30 godina 

se radilo. E sad je sad je pravo pitanje zašto se to razdvaja i prava nam istina treba. Mi iz ovoga 

ne vidimo ni jedan razlog nakon 30 godina zašto se treba razdvajat, a onda kad pogledam tamo 

gdje se nešto razumijem, onda dobijemo niz problematičnih stvari i pitanja. Ovaj subjekt koji 

se razdvaja nalazi se u ulici između Bolničke i Čekaluše, u epicentru grada koji po ZK izvatku 

koji je priložen ovdje stoji da je veličine 5675 m². E sad, ono je po ZK uretku koji je od 17. 11. 

2017. priložen. Dakle, kao prvo, ovo nije validan ZK uradak, jer ne bi trebao biti stariji od 6 

mjeseci. Zašto nije dat ovaj novi uradak, a ne iz 2017. dakle, prošlo je koliko to, tri, pet, sedam 

godina. A kad bi se izvadio, možda je bilo nekih promjena, ali je, postavlja se pitanje dakle, 

udio 1 sa 1 piše u vlasničkom listu da je Stomatološki fakultet sa klinikama u Sarajevu, ne piše 

Univerzitet u Sarajevu. Postavlja se pitanje ako se uradi ova Odluka odvajanja, koja je formalna 

šta tzn. u vlasničkom listu? U zemljišno-knjižnom izvatku ne može ostati više Stomatološki 

fakultet sa klinikama u Sarajevu, nego se mora promijeniti. Kako će se promijeniti? Hoće li se 

vraćati na Univerzitet u Sarajevu i pod kojim uslovima? Ili će se dijeliti udio na 1 sa 2 i po 

kojim osnovama će se dijeliti? Radi se o 5675 m², površine zemlje u ulici Čekaluša, kuća i 

zgrada sa dvorištem. I to je kuća i zgrada je 1676 m², a dvorište je 3999. Dakle, to vam je 

slobodan prostor onih parkinga i čitavog onog dijela. Ako se uđe u ovaj proces razdvajanja, šta 

tzn. na vlasničkom listu koji je upitan šta je već upisano u tom i da li ima nešto u teretnom listu 

u proteklih šest, sedam godina, jer ovdje piše iz 2017. da nema tereta. Znači u ovaj proces je 

nemoguće ući bez ZK izvatka ne starijeg od 6 mjeseci. To je prva stvar. Druga stvar aktualni 

Izvod iz Sudskog registra subjekta se vodi kao Univerzitet u Sarajevu, gdje je Univerzitet u 

Sarajevu je osnivač sa kapitalom 0, a udio osnivača u kapitalu je 0 %. U Registar su ubačene 

sve filijale, gdje jedna od filijala filijala je i Stomatološki fakultet sa klinikama, gdje je upisano 

da je sjedište Bolnička, dakle, nije Čekaluša? E sad vi meni recite kakva je ovo zbrka s ovim 

papirima oko vlasništva zemljišta i šta se dešava sa tom zbrkom kada se razdvoji subjekt na 

dva pravna subjekta, gdje kažete da vam ne treba dodatni radnih mjesta, ne treba vam ovaj para 

iz budžeta, ne treba vam ništa izuzev razdvajanja u dva pravna subjekta. Dakle, ako postoji 

veći razlog za sumnju za ovakvu odluku, onda je to to. Nagledao sam se situacija opterećivanja 

kojekakvih ZK listova, dijeljenja, cijepanja nelegalnih parcela, a onda se to naknadno 

poravnava preko nekih formalnih odluka koje tobože ne treba ništa. Zašto radite ako vam ne 

treba zaposlenje, pare, ne treba vam ništa, zašto radite ako vam ne treba ništa? E, pa treba vam 
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nešto, a to ćemo vidjeti ako se usudite, pa i ovo usvojite. Vidjet ćemo šta vam treba i zašto vam 

treba razdvajanje na dva pravna subjekta, pa ćemo za 4 godine onda vidjet šta se desilo u 

međuvremenu sa ZK, šta se desilo sa vlasništvom, šta su prava Univerziteta, a šta je pravo 

dekana tog budućeg fakulteta koji je odvojen od klinika? I na kraju krajeva, vidjet ćemo veliki 

problem, ja to garantujem, već za godinu dana. Zato što kad nastane razdvajanje u ZK, 

razdvajat će se prostori koji trebaju jednom pravnom pravo subjektu, drugom pravnom subjektu 

i na kraju ćemo biti dovedeni u svršen čin i na onom slobodnom djelu od 3000 kvadrata će da 

nikne neka stambena. Ja ne znam šta je pravoc ovoga, ali ovo je toliko sumnjivo da ja ne znam 

ko se može usuditi na ovakve ZK uretke, ovakve registracije, ovakvu pravno zavrzlamu da se 

usudi glasat za ovaj proces. Ostale stvari koje su vezane za samo djelovanje fakulteta ili klinika 

ja se u to ne mogu petljati, ali sam duboko uvjeren da je ovo razlog zato što 30 godina djeluje 

taj pravni subjekt na način i teško će me neko ugovoriti da je razlog da bi djelovao bolje, a ne 

trebam vam ništa. Znači, ovo je vezano za ovo i to ćemo vidjeti u narednom periodu, ukoliko 

se uopšte usudite ići u ovom procesu.Hvala 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

zahvaljujem se zastupniku Kapidžiću. Zastupnica Sebija Izetbegović se jviala za riječ. 

Sebija Izetbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se. Dakle, ja nisam dobila odgovor od uvažene profesorice u vezi sa prvim 

navodom na koji je bazirala početak i zahtjev razdvajanja na dvije iste institucije. Dakle, 

kolegica je eksplicite navela, a ja zapisala, prof. Beganović je iz nekih ličnih razloga, interesa 

i političkim utjecajem napravio ujedinjenje. Nije nam to objasnila, mada je rekla da joj je drago 

što smo zabrinuti. Drugo, kolegica je također rekla, radimo dupli posao, voljela bih da mi 

objasni što znači dupli posao. Koliko ja znam, a puno puta sam bila na sastancima, osobito na 

sastancima na kojima je i nekadašnja ministrica zdravstva, gospođa Zilha Ademaj, iznosila 

zbunjenost i zabrinutost, kako reče kolegica sa Stomatologije, zašto bi Ministarstvo i 

obrazovanja i Ministarstvo zdravstva plaćalo Stomatološki fakultet za usluge. Znači, ako radite 

dupli posao, vi ste duplo i plaćeni, kolegice i ako ovo nije uredu, ja bih vas zamolila da mi 

objasnite tačno koji to vi dupli posao radite, jer sam ja godinama radila isti posao. Plaćeni ste, 

dakle, za svaki posao i nastavnički i posao u zdravstvu, jer, kao što rekoh, plaćaju vas dva 

ministarstva konstantno. Treće je ovo simpatično objašnjenje koje ste mi dali da je 

Maksilofacijalna hirurgija tercijarni nivo. Ja gotovo čitav svoj životni vijek radim na 

tercijarnom nivou i perfektno znam što je tercijarni nivo, vi ste naveli, kolegice, obrazlažući 

svoj elaborat, da ćete vi raditi tercijarni nivo. Ja sam vas čula i zapisala sam to, zato sam rekla 

da vi ne radite i nećete moći raditi uslugu maksilofacijalne hirurgije, da istu radi Klinički centar 

Univerziteta u Sarajevu. Maksilofacijalna hirurgija je taj dio koji spaja medicinu i 

stomatologiju i ona uglavnom predstavlja taj tercijarni nivo koji bi trebao da se pruža 24/7 i 

koji pruža Klinički centar Univerziteta u Sarajevu, pa bih voljela da znam šta ćete vi to raditi 

od tercijarnog nivoa u vašim urgentnim ambulantama 24/7? Hoće li to biti klasično 

popravljanje zuba, što nije, naravno, tercijarni nivo i zbog čega onda to sve radite ako to imamo 

i u Hitnoj pomoći, ako će to raditi Domovi zdravlja i ako nam niste dostavili broj usluga koje 

vi pruže već sad broj pacijenata zbog kojih bi mi donijeli zaključak da je vama potrebno da 

radite 24/ 7, odnosno da formirate takve ambulante. Dakle, evo, da bih vas relaksirala da mi 

možete odgovorite, obavještavam vas da nisam zabrinuta, samo sam znatiželjna. Dakle, prvo 

da mi odgovorite za profesora Beganovića šta ste mislili pod tim da je on iz ličnih razloga 

razdvojio. Pod dva da mi kažete koji dupli posao, to vi radite i pod 3 šta to vi uvodite od 

tercijarnog nivoa zdravstvene zaštite? Zahvaljujem se. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Izetbegović. Za riječ se javila zastupnica Marijela Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Uvažena profesorica je u svom izlaganju navela jednu 

konstataciju koja je potvrdila sve moje sumnje u prezentirani materijal jer je rekla da smo 

opravdano zabrinuti. Ako smo opravdano zabrinuti, onda zaista ne znam o čemu dalje i trebamo 

razgovarati. I sama je navela da predložena dioba će u tom segmentu, u situaciji kada imamo 

dva pravna subjekta od rukovodioca sačiniti direktorom tog pravnog subjekta, rukovodilac i 

direktor nemaju jednaki koeficijent, direktori se biraju na mandatne periode, rukovodioci su 

zaposleni na neodređeno vrijeme, samim tim uslovi zapošljavanja i jako puno drugih uvjeta 

koji ovdje nisu navedeni govore o tome da zasigurno se moraju pojaviti dodatni financijski 

troškovi. Materijal, nažalost, ni u jednom svom segmentu ne prezentira plastično šta su to 

ustvari suštinski problemi radi čega se traži da se izvrši ova dioba? Ona je samo u nekom 

teoretskom smislu navedene da postoje određene prepreke u vidu saradnje i sa dva ministarstva, 

u vidu realizacije aktivnosti koje se vežu za dva različita zakona; Zakonu o visokom 

obrazovanju i Zakonu o zdravstvenoj zaštiti, situaciji da imamo prihodovnu stranu sa dvije 

različite strane, tako da zaista bez plastičnog primjera koji nas zastupnike može ubijediti da, 

apsolutno smo, da možemo stati iza jednog ovakvog dokumenta i podržati ga, nažalost, mi to 

ovdje ne vidimo i s tim u vezi ovaj materijal zasigurno nećemo podržati. Toliko. Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Hašimbegović. Zastupnik Mahir Dević se javio za riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala predsjedavajući. Mi danas donosimo odluku na osnovu elaborata o osnivanju jedne nove 

institucije i tu skupštinska procedura i kontrola svega onoga što će se dešavati kada smo mi 

kao zastupnici u pitanju prestaje. Znači, mi današnjom odlukom u potpuno nedefinisanim 

uslovima, prilično nejasnim, dajemo prethodnu saglasnost koja čak nije dobro iznivelisana ni 

kroz Zakon o visokom obrazovanju za osnivanje jedne potpuno nove institucije. Funkcionalno 

zašto je to bilo potrebno nismo dobili adekvatne odgovore. Šta je to specijalno novo što mi 

dobivamo, nismo dobili takvu vrstu odgovora. Ali ja hoću da se osvrnem ovdje na ovaj dio 

pravno šta mi možemo napraviti sa jednom ovakvom odlukom koja je prilično nedefinisana. 

Dosta toga je načeo kolega Kapidžić u svojim pitanju, a kada su u pitanju imovinskopravni 

odnosi. Ja ću vam kazati iz nekog vlastitog iskustva kada je bilo u pitanju u obrazovanju 

razdvajanje jedne škole u kojoj ste dobili potpuno novi objekat, tek izgrađen, pa je sad trebalo 

da razdvojite, ne znam školu od 1200 učenika i da sada u te dvije škole krene po 600 učenika. 

Ili možda još jednu specifičniju situaciju, evo imali smo i ovu školu na Šipu itd itd. Jedna od 

tih škola, a ovdje je situacija još kompleksnija, zašto ovo navodim kao primjer, vratit ću se 

poslije, je imala je područne škole. Nikada mi kao osnivač, evo, govorim konkretno u Općini 

Ilijaš, ne bi došli u priliku da te tri područne škole uknjižimo na novoosnovani objekat, 

novoosnovanu školu da nismo imali ovaj pilot projekat katastarskog izlaganja, ovaj grunta i 

zemljišta i samo smo to tako uspjeli uraditi. Da smo bili u nekim redovnim procedurama, prvo, 

pošto je bilo pitanje neke javne svojine, jel iz neke prethodne države, pitanje je da li bismo 

uspjeli to ikada uknjižite na taj prvobitni, na tog prvobitno pravnog subjekta, a kamoli poslije. 

Ovdje je još specifičnija situacija. Znači mi ovdje govorimo bukvalno o jednom objektu. U šta 

mi sve ulazimo ovdje, na koji način će se to sve rješavati, mi kao Skupština, to očigledno 

nećemo znati, ali je sigurno da prilikom osnivanja nove ustanove vi morate određene akte 

odnijeti u sud. Jedan od tih akata je Odluka o osnivanju. Drugi dio je zakonski okvir, na osnovu 
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čega donosimo nešto tako. U konkretnoj situaciji bi to trebao, da bude vjerojatno Zakon o 

visokom obrazovanju, koji je bukvalno ispada da je u koliziji sa ovom Odlukom, barem po 

ovom što smo ovaj sada čuli. Znači puno je ovdje zaista pravnih problema koji mogu nastati u 

ovom cijelom procesu. Na nekoj od narednih tačaka imamo jel evo pitanje Instituta kao 

novoosnovane ustanove, jel, pa neko naslijeđe nekog našeg Prosvjetno pedagoškog zavoda. 

Evo pitajte te ljude kako to danas pravno izgleda, pa ćete vidjeti. Znači, ovo je stvar o kojoj je 

trebalo zaista ozbiljnije malo porazgovarati, dobro pripremiti do detalja, sve ono što može biti 

eventualno problem, izanalizirati i nešto kao takvo postaviti u prijedlog odluke u kojoj će se 

jasno definisati, Skupština je, znači, vlasnik svega ovoga. U ovoj šturoj odluci se ništa ne govori 

ovaj šta ćemo mi uraditi tu konkretno. Problemi tek nastaju nakon što mi donesemo odluku. Po 

nama ovo je jedna stvar koja nije dobro pripremljena, nije dobro definisana i ostavlja niz pitanja 

neodgovorenim, da ne ulazim sada u ove neke personalne stvari koje su ovaj prethodnici, 

kolegice i kolege govorile, ali ako mi govorimo kao Skupština Kantona Sarajevo, o donošenju 

odluke, morali bismo znati tačno šta slijedi iz te odluke i koje su sve opasnosti u koje mi kao 

Skupština dovodimo sutra i taj aktualni pravni subjekt i taj novoosnovani pravni subjekt i tek 

nakon jasnih pravnih činjenica donijeti takvu jednu vrstu odluke. S obzirom da vi danas niste 

ovdje zaista ubijedili, da mi idemo formalno- pravno dobrim putem, ovakav prijedlog odluke 

ne zaslužuje da dobije podršku Skupštine Kantona Sarajevo. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupniku Deviću. Zastupnik Haris Zahiragić se javio za riječ. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Dakle, kolege su i, ja kroz pitanja, kolege kroz diskusije izveli 

neki od argumenata zašto ovakva vrsta odluke se ne bi smjelo donijeti. Odgovor koji smo dobili 

od profesorice koja je bila predlagač, tj koja je obrazlagala tačku, a formalno nije predlagač, 

vjerojatno u izostanku rektora i dekana i vjerojatno ministri, resorni i zdravstva i visokog 

obrazovanja nisu željeli da advokatiraju ovu tačku, oni su također trebali iznijeti svoj stav o 

ovoj temi, direktor Zavoda zdravstvenog osiguranje, jer ova tačka je toliko ozbiljna je takva 

vrsta obrazlaganja, iste je trebala biti. U sali nema uopće ministra zdravstva, ministrica visokog 

obrazovanja uopće nije imala nikakvu potrebu ili želju da učestvuju u ovome jer je tek došla, 

pa vjerovatno ne želi i da joj ovo bude tačka koju ona predlaže, ali formalno bi trebalo da 

dobijemo takvu vrstu obrazloženja iz Vlade, a ne samo od strane jednog od uposlenika 

Stomatološkog fakulteta. Dakle, to samo po sebi govori dovoljno da ova odluka nije na 

adekvatan način pripremljena, nema adekvatnu strukturalnu podršku i da je ovo pokušaj 

usvajanja ove odluke snagom političke većine i kršenjem svih pravila i procedura. Ono što, da 

krenemo redom, ono što ste naveli da nema novih zaposlenja i da nema novih troškova, niti 

jedna niti druga tačka nije istinita, ni tačna. Ako možete kolega, molim vas samo. Dakle, niti 

je tačno to da neće biti novih zaposlenja, jer već u samoj odluci koju ste nam ovdje stavili 

vidimo nova zaposlenja, od kabineta direktora pa do raznih službi koji će se sada duplirati. A 

o financijskim troškovima razdvojenosti sada šefova klinika, šefova katedri, potpuno dvije 

djelatnosti i kako kaže gospođa, radili smo svakako dupli posao, ponovno će ti isti ljudi raditi 

isti posao, ovdje ćemo samo dobiti dva pravna subjekta, govore da ću imati i financijske 

troškove. Dakle, meni nije jasno kako zastupnici i kako zapravo članovi Vlade su dali ovakvu 

vrstu Odluke na ovakav elaborat i kako će potencijalno zastupnici glasati za nešto što 

jednostavno u samom svom formalnom, dakle, da bi se uopće ovo moglo formalno usvojiti bez 

relevantnih mišljenja financija, ovo se moralo navesti da nema novih financijskih troškova. 

Sada kada smo mi obrazložili zašto ima, ako i dalje usvojite, svjesno idete u kršenje zakona je 

svjesno zapravo činite, pa ja ću se usuditi reći i krivično djelo. To će se vrlo lako elaborirati od 
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zloupotrebe položaja, jer donosite odluku svjesni da ćete drugima takvom vrstom odluke 

donijeti protivpravnu imovinsku korist, svi ćete biti saučesnici u izvršenju krivičnog djela, a o 

tome ćemo podnijeti relevantnu krivičnu prijavu protiv svih zastupnika i ministara u Vladi koji 

glasaju za ovakvu Odluku i dovoljno ćemo je dobro obrazložiti. Ovo sada govorim ovdje samo 

da bi ušlo u stenogram kao jedan od dokaza u tom samom krivičnom postupku. Spominjete da 

cijena studija ostaje npr ista, iako u cijenu studija sada kada se obračunava, uzimate u obzir 

činjenicu da tu imate i kliniku i u sklopu financiranja, dakle Somatološkog fakulteta sa 

klinikama ste određivali visinu cijene studija. Sada kada razdvajate ovo i kada prebacujete 

Kliniku potpuno na financiranje Zavoda, gdje će tek nastati problemi i potrebe za dodatnim 

financijskim sredstvima, vi i dalje zadržavate školarinu istu koja je najveća na Univerzitetu u 

Sarajevu u iznosu od 7000 maraka godišnje. Ne samo da je 7.000 maraka, nego ste kvote sve 

poremetili. Zasitili tržište rada stomatolozima, od kojih je na stotine u nemogućnosti da nađe 

čak prvo zaposlenje, jer primate neodređen broj studenata svake godine da bi ste im naplaćivali 

po 7000 maraka školarine bez prijemnog ispita. Dakle ko god ima 7000 maraka, može upisati 

Stomatološki fakultet. Uopće ne razmišljate o budućnosti te djece i o tržištu rada koje ste 

prezasitili, ali evo vidim da vi namjeravate nastaviti tu vrstu politike. Navodite ambulantu za 

urgentna stomatološka stanja kao nešto što već postoji na Stomatološkom fakultetu 

Univerziteta u Sarajevu sa klinikama. Ta ambulanta ne pruža jednostavno uslugu za urgentna 

stanja jer ne radi 24 sata. Tamo spominjete neke dežure i poziv, pripravnost, evo neka 

osiguranici Kantona Sarajevo, kada imaju najkompleksniji stomatološke probleme se zapitaju 

dal su ikada otišli na Stomatološki fakultet ili da li uopće imaju takvu mogućnost ili odlaze u 

Hitnu pomoć i domove zdravlja, gdje im vade zube, ili eventualno na Maksiolofacijalnu 

hirurgiju ukoliko dobiju relevantnu uputnicu na Klinički centar Univerziteta u Sarajevu. Dakle, 

sada ćemo mi tercijarni nivo zdravstvene zaštite, što jeste maksilofacijalna hirurgija, ali i evo 

što vi sada radite, kliniku će pružati tercijarni nivo zdravstvene zaštite u stomatološkim, evo i 

u maksilofacijalnim, koja je medicinska grana medicine, usluge. I dakle, mi ćemo sada iz istih 

para financirarati dvije potpuno odvojene klinike da rade istu vrstu posla. 

Član 26 propisuje broj izvršilaca u kabinetu direktora, gdje se propisuje da će se primiti toliki 

broj izvršilaca koliki je, zamislite kako je to neodređeno, kako je to elastično, uobičajeno u 

sličnim ili srodnim javnim ustanovama. Dakle, već u samoj odluci priznajete da ćete imati nova 

zapošljavanja i da će s tim u vezi nestati novi troškovi, ali valjda ćemo se o tome morati baviti 

kada nam donesete izmjene i dopune Financijskog plana Zavoda i kažete ovo se hitno, mora 

usvojiti da bi studenti mogli imati nastavu. Evo, zapamtite šta vam govorim. Napravit će 

talačku krizu i natjerat će nas da napravimo rebalans budžeta Zavoda i radimo hitne izmjene 

drugih zakonskih propisa kako bi studenti mogli dobiti nastavu. Šef službe za javne nabavke, 

šef IT službe, šef tehničke službe, sve duplate, dakle službe, a svrha integracije Univerziteta je 

bilo da se smanje tehničke službe i nenastavno osoblje, da su to centralizira na nivou 

Univerzitetu, a vi sada to dodatno decentralizirate. Dakle, niste proveli integraciju Univerziteta 

suštinski, samo ste prebacili i davali moć centralnim organima na Univerzitetu, tj rektoru, tako 

smo to nazvali faraonske ovlasti, a sve troškove ste zadržali, evo, donosite odluke koje ih 

povećavaju i postavlja se pitanje svrsishodnosti, same integracije Univerziteta, troškova, 

procesa, energije i vremena koje je uloženo u takvo nešto. 

Osim toga, Klinika za stomatologiju Univerziteta u Sarajevu će imati i glas na Senatu pred 

izbore na Univerziteta u Sarajevu, što je jedan sigurno od razloga zašto se ovako preko noći na 

mišiće donosi ovakva vrsta odluke. Ono što je bilo neophodno da se uradi prije donošenja ove 

odluke i dobro je kolega Dević to primijetio, profesor ustavnog prava za sve ove pravnike iz 

Vlade koji već 10 godina svaki put bude u pravu, zapravo 5 godina, svaki bude put pravu kada 

nešto vam kaže, morali ste izmijeniti Zakon o visokom obrazovanju, pa tek onda eventualno 

donijeti odluku o osnivanju. Dakle, da li je starija odluka ili zakon, evo da pitamo nepravnike? 
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Da li može biti odluka suprotna zakonu? Da li mi imamo zakonski osnov da donesemo ovakvu 

odluku? Istina, ide ta procedura, vijeće, senat, ministarstvo, Vlada, Skupština, ali tek nakon što 

mi propišemo Zakonom o visokom obrazovanju, postojanje takve vrste javnih ustanova na 

Univerzitet u Sarajevu. Ako pogledate Zakon o visokom uredu, vidite da su sve članice 

propisane, ove članice nema, a ima u našoj odluci. I da li ćete sada, bez obzira na zakonske 

odredbe, krenuti u formalno formiranje ovoga ili ćete čekati izmjene zakona? Ako ćete čekati 

izmjene zakona da li ćete nam donijeti ovdje opet u nekom hitnom postupku, stavljajući na 

jednu stranu tu odluku, a na drugu stranu proces nastave, studiranja i zdravstvene zaštite na 

Stomatološkom fakultetu. Vjerojatno ćete to uraditi. 20. 3. 2020. godine je rješenje koje je 

priloženo uz materijal Ministarstva zdravstva o ispunjenosti uslova u pogledu prostora, opreme 

i kadra. I vi tu vrstu rješenja starog tri godine sada nama stavljate kao argument da današnji 

Stomatološki fakultet sa klinikama ispunjava sve tehničke uslove ispunjenosti kadra, opreme 

u kontekstu formiranja nove zdravstvene ustanove. Dakle, tri godine rješenje je bajato rješenje. 

Mi ne znamo da li se ta faktičko stanje iz 30. 3. 2020. godine promijenilo na Stomatološkom 

fakultetu. Ne možemo ni znati. Zbog toga ste morali donijeti novu vrstu rješenja i novu vrstu 

elaborata i sve ispočetka napraviti da bismo mogli sa sigurnošću tvrditi da i ta vrsta problema 

se neće pojaviti u budućnosti. 

Evidentno je da u Kantonu Sarajevo, otkada je došla ova parlamentarna većina, postoje neki 

ljudi koji su jednakiji, koji su iznad zakona, čije se želje jednostavno moraju ispunjavati od 

strane vladajuće većine. 

Jedan od takvih je i dekan Stomatološkog fakulteta u čiju ste službu stavili donošenje zakona, 

donošenje odluka, nezakonito, dakle, kolega Bandić i ja smo ovdje pomogli da formulišete, ali 

vi ste potpisali predsjedavajući, nezakonitu odluku, ušli ste čak u krivično djelo, samo da biste 

spriječili štetu, hrabro ste to uradili, samo ne znam što sada niste ponovno hrabri kada trebamo 

ovakvu vrstu odluke donijeti, da bismo uspjeli zajedno refundiirati studentima novac koji smo 

im obećali, koju smo usvojili. Sjećate se zajedno gore sjedili? Prvi put da su pozicija i opozicija 

u cijelom ovom periodu imali konsenzus oko nekoga ili nečega i tada smo se složili da postoje 

pojedinci koji prave nered u Kantonu Sarajevo. I meni je bilo drago u svojoj uvodnoj diskusiji 

koja je predhodila tadašnjoj odluci, ja sam vas pozvao na hrabrost, na sistem i vi ste reagovali, 

prvi put. I ponovo dolazimo sa temom tog Fakulteta, takve vrste rada i vi sada sve to što se 

dešavalo u proteklom vremenu, a vi najbolje znate od uposlenika u Vladi, pomoćnika ministara, 

resornih ministara, jednog po jedinog koji su izloženi nevjerojatnim pritiscima, zastupnicima, 

sekretara Vlade koja je na tom sastanku također svjedočila velikoj vrsti pritisaka, vi sada 

takvom čovjeku dajte mogućnost da je još 8 godina i to je jedini razlog donošenja ove vrste 

odluke , nezakonito i preko reda. 

Žao mi je što ne razmišljate na adekvatan način i što ćete Univerzitet u Sarajevu generalno, pa 

samim tim Stomatološki fakultet, ako hoćete sa ovom odlukom i sistem zdravstva Kantona 

Sarajevo nastaviti podređivati interesima pojedinaca. 

Koji evidentno jesu iznad sistema. Najviše me od svega boli što kada završimo ovakve vrste 

diskusija na hodnicima, zastupnici vladajuće većine, resorni ministri i zdravstva i visokog 

obrazovanja, ne aktualni jer su tek imenovani, ali raniji mi se zahvaljuju zato što sam svojom 

diskusijom njima dao neku vrstu alibija da nešto ne moraju uraditi. 

Dakle, mi smo društvo u kojem su pojedinci iznad sistema. I 19 ljudi ovdje će vrlo svjesno 

glasati za nezakonitu odluku koja će izdavati nove financijske troškove, koja će dovesti do 

novog zapošljavanja, potpuno bespotrebno. Prekršivši 5 koraka, 5 od 10 propisanih koraka u 

ovakvoj vrsti procedure sve da bi ispunili nečiji politički nalog. Ja plediram i pozivam, ako ima 

savjesnih zastupnika u vladajućoj većini, evo ko je ovo rekao da nema, neko je dobacuo iz 
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vladajuće većine da nema i hvala vam što je to potvrdio, ali nemoj govoriti u ime svih kolega, 

ima i nekih kolega koji možda imaju koji možda imaju. Koga da prozovem? 

Kolega Marjanović jedini ima integriteta od njih jel? Ovo je svojevrsni kompliment kolega 

Deviću. Ja mislim da predsjedavajući bi trebao da ima. Hrabrosti, ima, sigurno ne znam gdje 

je nestala, ja ga znam kad je bio hrabar čovjek, sarađivao sam, bili smo zajednou SDA, vrlo 

hrabar bio, ja ne znam šta se desilo sa njima, ali evo pozivam i njega kao čovjeka koji mislim 

da je pošten, e, ovo je teška, vidite što sam rekao, mislim da ste pošteni i što sebi ne dopuštate, 

nemojte dopuštati ni drugima, i molim vas, predsjedavajući, ostavite me u tom uvjerenju, 

napravite pauzu, povucite tačku i tražite da se ispune svi formalni uslovi, ukoliko je to 

opredjeljenje ove Vlade, parlamentarne većine. Ne na ovaj način, jer posljedice, sada vam 

obećavam, ove odluke će biti višeslojne i vi ćete već narednih godinu dana u ovoj izbornoj 

godini se suočiti sa problemima ovakve odluke. Imate priliku da se riješite tih problema, da se 

riješite loših praksi , samo ako ne usvojite ovu odluku. Biologija i formalni uslovi su, čudo. Ali 

evo, vi nastavite ukoliko želite, a vas diskusija će biti dijelom stenograma i dijelom dokaznog 

materijala krivične prijave koju ću podnijeti vrlo osnovano po više pravnih osnova. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se kolegi Zahiragiću. 

Replika, zastupnik Mahir Dević. Izvolite, imate riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Naravno koristim ovo kao mogućnost kolegi Zahiragiću da nadopunim ovo što je on kazao. 

Znači, pogledao sam sada u međuvremenu malo ove članove Zakona o visokom obrazovanju i 

meni je jasno da ovo mi što vama pričamo je isto da zidovima pričamo. Znate to da Dodik 

priča, možda bi popilo vode, ali mi ovo vama, kad pričamo iz parlamentarne većine, zidovi bi 

razumjeli ovo što vam se govori, a vi to nećete razumjeti, ali ovo mi govorimo radi javnosti, 

ne radi vas. Zato sam i rekao nekome kome bi se možda to moglo objasniti je prof. Marjanović 

i ovo dalje je, čini mi se, i to dalje su sve dizači ruku, to je nemoguće objasniti, ali moramo ovo 

kazati radi javnosti. Prema aktualnom Zakonu, Kolega Marjanović i ministrice, nevjerojatno je 

da vi šutite na ovo se, bez obzira što ste došlo na ovaj posao prije 20 dana ili mjesec dana. 

Znači prema trenutno važećem Zakonu, znači, zakon ne omogućava da Univerzitet Sarajevo u 

svom sastavu ima čisto zdravstvenu ustanovu. Ovo sada što vi radite ovim razdvajanjem. Znači 

aktualni zakon to ne omogućava, što znači da ćete nam doći sa izmjenom Zakona da ovo 

uradite. Znači prije ove izmjene, Zakon je imao to tzv edukativno zdravstvo, ali ne čisto 

zdravstvo ovo što vi sada predlažete. 

Pregledao sam šta su nadležnosti i Senata i Upravnog odbora. Ovdje se jasno navodi "Nadležno 

Senata i Upravnog odbora je da donose ili predlažu odluke o formiranju i ukidanju članica 

Univerziteta, a ovdje su o tome uopće ne radi. Znači imate članove u materijalu ne vidim 

nikakvu odluku koju ste vi nama poslali od strane Univerziteta u Sarajevu ili mi nismo to možda 

dobro vidjeli jer imate takvu odluku. Znači imate jasno propisano jel u nadležnosti Upravnog 

odbora u članu 59. stav l) gdje kaže da donosi odluku o formiranju i ukidanju članica 

Univerziteta na Univerzitetu na prijedlog Senata, uz obavezu dobivanja odobrenja od strane 

ministarstva u skladu s ovim zakonom. Pa dalje imate član 61. Zakona koji govori o nadležnosti 

Senata da daje prijedlog Upravnom odboru za osnivanje i ukidanje fakulteta i drugih članica 

univerziteta na osnovu ovog Zakona i Statuta visokoškolske ustanove. Ja te dokumente nisam 

vidio . I naravno, sad dok ja ovo govorim tamo, predsjedavajući, Skupštine Kantona Sarajevo, 

tamo negdje tipka, dopisuje se, ne znam s kim, već kako i toliku njega kao čovjeka koji bi 

trebao biti ovdje najodgovornijim među nama zanima uopće što mi ovo govorimo. Pa ljudi 
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mislim, mi možemo ovdje omogućiti da od ove Skupštine napravimo aklamaciju. Da mi ništa 

vama ne govorimo, samo vi nama trebate to javno reći. Napravite Press konferenciju u kojoj 

ćete zatražiti od opozicije, zamolti nas da mi zatvorimo oči, da budemo glupi, da ne čitamo 

materijale, da se ne pripremamo, da uništimo Ustavni poredak u Kantonu, da ne primjenjujemo 

zakone i recite nam da to uradimo i recite da je 18 ruku u Skupštini Kantona Sarajevo važniji 

od svih zakona, od Ustava, od procedura ,da ste napravili ovdje jedno bezakonje i da mi treba 

da dođemo ovdje na Skupštinu, da podignemo samo ruku za sve ono što vi predložite. Znači 

mi sada ovdje vama pričamo sat vremena, nitko od vas ne daje, evo zastupnika prevashodno iz 

pozicije, kojih je dvadesetak, tu ne daje obrazloženje, niti odgovara, niti odgovara na stvari 

koje mi vama citiramo po zakonu i vi to dignete hladno, ruku izglasate tu. Ministrica visokog 

obrazovanja šuti. 

A sutra, kada upadnemo u probleme. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vrijeme Kolega Deviću. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Zahvaljujem se predsjedavajući, izvinjavam se što sam ovaj prekoračio 3 sekunde vremena, 

hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Damir Marjanović je imao repliku. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Replika, da, da, a vrlo kratko hvala. Meni je uvijek drago kada me kolega Dević i kolega 

Zahiragić pozovu da prodiskutujemo neke stvari koje treba diskutovati, ali ovo su meni 

poprilično jasne stvari vezano za proceduru, držati ću se procedure. Neka pitanja koja ste 

postavili ministrici vezano za hoće li neko biti novi dekan? Hoće li nešto, neka 

preduniverzitetska, u stvari predizborna godina u Univerzitetu? To su sve stvari koje se tiču 

akademske autonomije Univerziteta u Sarajevu. Mislim da će biti sada vrlo brzo tačka vezano 

za izvješće Univerziteta, pa možete postaviti pitanje onome ko bude tu prezentirao. Znači, 

govorim vezano za ministricu, nemojte misliti da mi nemamo svoj stav, ali kultura politička 

nam ne dozvoljava da se miješamo u akademske stvari. A što se tiče ovoga kolega Deviću, 

dobro ste pročitali Zakon, ja sam maloprije, ja jako cijenim kolegu Bandića, on i ja se jako 

dugo znamo i posebno njegovo shvatanje prava, politički, čak kad se ne slažemo, pravno ja se 

uvijek konsultujem. Pročitao sam član 162. vezano za proceduru. I jeste, tamo su tačno 

navedene sve članice, međutim onda sad kaže ovako: "Univerzitet može imenovati nove 

članice u skladu sa ovim Zakonom i Statutom Univerziteta", to je stav 3. Znači oni mogu to 

uraditi. Stav 4) "Odluka o osnivanju i statusnoj promjeni ukidanju članica donosi Senat 

dvotrečinskom većinom svih svojih članova uz prethodnu suglasnost osnivača". Ljudi napravili 

elaborat, pokrenuli proceduru. Ova tačka se zove dobivanje saglasnosti, mi dajemo saglasnost, 

ili ne damo saglasnost, i onda ide poslije toga ovo što ide, razdvajanje i normalno, dobiva se i 

neka nova pozicija te nove članice, htjeli to, i onda se normalno inicira reći ću, neću reći, 

izmjena zakona, nego korekcija ovoga člana. Znači, govori vam pravno gledano, vaše mišljenje 

i ono mišljenje koje sam i ja se malo konsultovao sa pravnicima. Znači sve ovo ostalo što 

govorite, uopće ne ulazim u diskusiju sa tim, nego samo ovo što me, što se tiče procedure, da 

li je dozvoljeno u zakonu ili nije dozvoljeno u zakonu, ako hoćete iskreno se ne slažem sa ovim 

zakonom, poprilično i itekako ću se boriti da ga izmijenimo u mnogim stavovima. Međutim 

ovaj član 162 po meni dozvoljava ovo što se sada dešava. Opravdanost, neopravdanost, 
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Univerzitet sam odlučuje, broj studenata. Kontaktirao sam neke kolege sa Stomatološke 

klinike, oni kažu da će to njima olakšati. U krajnjem slučaju odgovornost po meni snosi i Senat 

i rektor i Upravni odbor itd, a meni ovo ima neke zdrave logike. Ali evo, u članu Zakona sam 

našao za proceduru, govorimo o proceduri, neću reći opravdanje, nego da ne radimo ništa mimo 

procedure. A ovo je 162. pročitati. Pa to je problem Zakona koji tek treba da se, mada sam i u 

tim (nerazumljivo) opet prošao, to sam pronašao. Eto kad me je već kolega spomenuo, hvala 

puno. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Eto zastupnica Miomirka Melank. 

Replika, zastupnik Haris Zahiragić. Jeste i vi repliku? Onda zastupnica Miomirka Melank. 

Miomirka Melank (zastupnica) 

Replika je, pa eto, mogu vama, mogu i zastupniku Dević, kome god, koje god izgovorio gnusne 

insinuacije o zastupnicima ovdje u ovoj Skupštini, mislim da bi se trebalo držati nekog reda i 

sa respektom se odnosi prema svima, a ne optuživati neosnovano za to da mi ovdje ne radimo 

ono što bi trebali raditi skupštinski zastupnici. Pred nama je u vezi sa ovom stvari Odluka 

Senata Univerziteta, Odluka nastavno- naučnog vijeća Univerziteta i Elaborat opravdanosti. Ja 

imam puno povjerenje u samostalan Univerzitet i na one koji donose takve odluke koje se tiču 

funkcionisanja unutar Univerziteta i podržat ću tu vrstu odnosa prema Univerzitetu ove 

Kantonalne Skupštine. Zahvaljujem se. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Melank. Replika zastupnik Mahir Dević. Dogovorite za ko će prije 

sad nam se izmiješao ovaj raspored. Zastupnik Mahir Dević, replika, pa onda zastupnik 

Zahiragić. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Kolegice Melank, vi ste nama često puta simpatični ovdje u Skupštini Kantona Sarajevo, barem 

klubu SDA. Nemojte koristiti te termine gnusno itd, tu već uvodite neku retoriku koja vam ne 

priliči. Zaista vam ne priliči ta riječ vašim godinama i ozbiljnosti rada jednog zastupnika u 

Skupštini Kantona Sarajevo. Ja sam rekao slijedeće i ponovit ću vam još jednom, nevjerojatno 

mi je, evo sada ću biti direktan prema vama, da vi kao ozbiljan zastupnik, bez obzira da li 

obnašate, da li ste dio parlamentarne većine ili ste u opoziciji, kada vam se jasno citiraju članovi 

zakona i objasni da je jedan plus jedan dva, odnosno da nešto nije urađeno kako treba, ja ne 

znam koja parlamentarna većina bi mene kao zastupnika moglo ubijediti da ja zatvorim oči 

pred tim zidom i kažem ja glasam za ovo, bez obzira što je to nezakonito. Ja sam to kod vas 

gledao dosta desetinama puta. I u tom segmentu je moja kritika išla, prevashodno prema 

pozicionim zastupnicima, da je nevjerojatna stvar da među vas dvadesetak ovdje u 

parlamentarnoj većini je nemoguće nikome ništa dokazati, čak ni diskutovati s vama 

argumentovano, a kamoli vam nešto dokazati jer je vama neko kazao mi trebamo glasati za ovo 

i vi glasate za to. To je nevjerojatna stvar i vi to zaista radite iz sjednice u sjednicu. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupnik Haris Zahiragić. 
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Haris Zahiragić (zastupnik) 

Ja sam imao repliku kolegi Marjanoviću u kojem on jeste citirao član koji propisuje da se mogu 

formirati nove članice, međutim ovdje se ne uključuju nove članice u sastavu Univerziteta, 

nego se jedna gasi. Dakle, sada ćemo mi imati odluku o osnivanju dvije nove, a zakon će 

propisivati samo jednu od dvije, ta zapravo više ne postoji kao pravni subjekt. Ona će biti 

prethodni Stomatološki fakultet Univerziteta sa klinikama više ne postoji, imaju dvoke nove 

članice; Stomatološki fakultet Univerzitet je u Sarajevu i Klinika stomatološkog Univerziteta 

u Sarajevu. To je jedan problem, manji, a veći je problem je ono što je kolega Dević naglasio 

je da mi formira, zapravo, pazite, sada Ministarstvo, evo, ovako, najbanalnije, Senat 

Univerziteta formira zdravstvenu ustanovu. Dakle Senat Univerziteta koji se bavi oblasti 

visokog obrazovanja formira isključivo zdravstvenu ustanovu. Možete li razumjeti na šta ja 

mislim? E, formiranje zdravstvene ustanove i osnivanje je u nadležnosti Ministarstva 

zdravstva. Jedino što imamo od Ministarstva zdravstva ovdje je elaborat star 3 godine o tome 

da ovaj aktualni Fakultet stomatološki ispunjava uslove u pogledu kadra, opreme je i prostora. 

To je formalna stvar, da je ispunjavao prije 3 godine, zapravo, i mi sada formiramo ovom 

saglasnošću, dozvolili smo Univerzitetu da formira zdravstvene ustanovu. Pitanje je sada kad 

će se pojaviti, na primjer, iz Ministarstva zdravstva, zahtjev za formiranje visokoškolske 

ustanove. Tada bi vama kao naučniku to zasigurno smetalo ili da dođe iz Ministarstva privrede 

ili Poljoprivrednog dobra Butmir ili Sarajevo šuma zahtjev za formiranje visokoškolske 

ustanove. Dakle, sada smo dopustili Univerzitetu, nije ni Ministarstvu visokog obrazovanja, 

Univerzitetu da formira čisto zdravstvenu ustanovu koja neće biti nastavna baza kao što je 

Klinički centar, jer Klinički centar je formiralo više ministarstava zdravstva, a tek onda su 

dobili status nastavne baze. Mi ovdje, formira Ministarstvo i Senat zdravstvenu ustanovu koja 

je članica Univerziteta u Sarajevu. I u tom smislu kolega Dević kaže da Univerzitet ne može 

formirati članicu koja se prevashodno bavi zdravstvenim uslugama. Može to da bude jedna od 

djelatnosti, kao pridružene članice, kao nastavne baze itd, a ne punopravne članice koje je 

formira Univerzitet. I tu je puno problema u ovome i ljudi koji su radili na ovome nisu dobro 

pripremili teren u formalnom smislu, vjerojatno zato što im se žuri i što su, što ističe nekome 

mandat, pa mu treba treći mandat, pa nema baš vremena, lako je poklopiti jednog ministra ili 

dva, ali valjalo bi to s novim ministrom zdravstva to dogovoriti, sa starim je možda 

dogovoreno, valja sad sa novim dogovoriti. Ima i slobodnih ljudi, slobodno mislećih, tako zbog 

toga nam staro rješenje 3 godine dolazi ovdje o ispunjenosti uslova itd. Puno je teže ići 

ispravnim putem, ali evo, to što su oni radili, to nas ne obavezuje, nije elaborat što je kolegica 

Melank kazala, ni bilo što drugo, nas obavezuje naša savjest i zakonski propisi. Da mi nismo 

na ovo upozorili, meni bi bilo potpuno (nerazumljivo) da se glasa, a li pošto smo upozorili, ja 

opet apelujem da ipak to ne usvojimo i da to vratimo na ispravan put. Kako kaže 

predsjedavajući na siratal mustakin. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala kolega Zehiragiću. Zastupnik Muamer Bandić, replika, izvolite, imate riječ. 

Muamer Bandić (zastupnik) 

Hvala. Imam kolegi Zahiragiću, dakle, moram replicirati. On je zaista u jednom svom dijelu 

obraćanja osvrnuo se na jednu odluku koju je Skupština donijela kada su u pitanju bili Jel 

najbolji student, čini mi se ono kad je trebalo da se izvrši neki povrat sredstava. Mi smo tada 

imali jednu sjednicu, evo da kažem koja je bila zaista kompleksna, ostali smo do kasno da 

radimo i uglavnom u velikom dijelu je on rekao istinu. Mi smo formulisali, sudjelovali smo u 

formulisanju te same odluke, ali ne mislim da je ta odluka bila nezakonita, ja stvarno ne bih 

svjesno nikad glasao za neku odluku nezakonitu, osim ukoliko nisam dovoljno upoznat, ili 
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ukoliko nemam, tačno tako, kolega Mahir Dević je rekao dobro, ali evo u smislu počinjenja 

nekog krivičnog djela onda me abolira ,dakle mora postojati umišljaj za neko krivično djelo, ja 

to ne bi stvarno nikad uradio. Imali smo tešku situaciju oko tih studenata, samo da završi 

kolega, dakle imali smo zaista tešku situaciju kod tih studenata. On su čak došli ovdje i čekali 

su naš odgovor. Kompleksnost se ogledala u tome da se zaista pojavio problem u tom dekanu, 

jednom koji nije želio da isplati taj novac, dakle, radilo se o jednoj osobi. Meni je stvarno bilo 

nejasno da jedna Skupština, koja je najviši zakonodavni organ treba sada ima, ukoliko se radi, 

naravno, tada smo smatrali da njegov stav nije bio ispravan, nije mi bilo jasno da neko može, 

da ima neki bilo kakav autoritet, ili politički, ili bilo koji drugi koji bi nas onemogućio da tim 

studentima donesemo odluku. Ja nisam nasjedao naravno, na te neke uvodne napomene ili 

insinuacije da se radi o nekim strašnim osobama za koje mi ne smijemo da donesemo kao 

Skupština odluku koja će proturječiti njihovim ranijim stavovima. Ja sam zaista tada glasao i 

ne mislim da je tolika bila nezakonita. Što se tiče ovog dijela, kolegi Marjanovića, ukoliko 

samo mogu, dakle, dijelom, ja zaista cijenim kolegu Marjanovića i kao što je on rekao, mi se 

jako dugo poznajemo. I ovo nije stvar, dakle politička, a sve ovo prethodno, dakle ja, čisto se 

osvrćem samo na onaj formalni pravni dio, dakle, kolega je rekao da se Odluku o osnivanju i 

tako je propisano u članu 60, dakle ovaj 162, a i statusne promjene o ukidanju članica donosi 

Senat. Naravno, ovo su sve podzakonski akti, jer i u ovom Zakonu su, dakle, pobrojani svi akti 

koji će donijeti Univerzitet, tako da jedna od ovih akata, odnosno postupaka koji će se provesti 

mogla se tek nakon izmjene zakona. Zbog čega to govorim? Možemo se dovesti u sljedeću 

situaciju. 1/3 zastupnika može sada da podnese prilikom upisa u sudski registar da kažu da ova 

Odluka o upisu u Sudski registar nije zakonita jer nije izmijenjen zakon. Ja mislim da Sud neće 

dozvoliti upis u Sudski registar. Možemo izgubiti skupštinsku većinu, kao što sam rekao, da ne 

donesemo izmjenu Zakona, tada ne bi bila odluka, dakle kompatabilna sa zakonom, Zakon ima 

naredbodavnu funkciju i naredbodavni karakter, poticajni i kao takav je trebao da sve ove 

ostale, dakle postupke koji slijede nakon izmjene tog zakona. To je, dakle, moje mišljenje, 

naravno, nisam apsolutan u svemu tome, dajem mogućnost da kolega Marjanović je u pravu, 

ali ovo je razlog zbog čega Klub Stranke za Bosnu i Hercegovinu neće podržati ovu Odluku. 

Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupniku Bandiću od strane zastupnika Zahiragića. Izvolite, imate riječ.  

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Hvala. Kolega Bandiću, nisam ja ni slutio, niti bih i ja ikada nezakonitu vrstu odluke donio, ja 

sam samo kazao da činjenica da je Skupština direktno, bez javnog poziva, bez zakonskog 

osnova odlučila da refundira direktno studentima na našu inicijativu koja nije bila naš plan A, 

naš plan A je bio i da mi donesemo zaključak i natjeramo Stomatološki fakultet Univerziteta u 

Sarajevu sa klinikama da ispoštuje obavezu koju smo mi ovdje usvojili. Kada on to nije 

ispoštovao i kada parlamentarna većina nije imala takav kapacitet da zaista vlada Kantonom 

Sarajevo, koristeći mehanizme i nadležnosti resornog ministra, skupštinske većine, Vlade, mi 

smo glasali za zaključak koji je, kako da kažem, u sivoj zoni. Naravno, naša odgovornost je tu 

abolirana jer je nju potpisao predsjedavajući Skupštine i ja sam to kao argument iskoristio da 

je on tada bio hrabar, dakle prihvatio je plan B da postignemo svrhu da studenti dobiju novac, 

a to je bilo u sivoj zoni. Zašto? Jer jedan čovjek, kako kažete je u tom slučaju, a evo i u ovome, 

pokazao da je iznad sistema. I doveli smo predsjedavajućeg Okerića u nezgodnu situaciju da 

propisuje tu vrstu odluke koja je u sivoj zoni, mi lično ovdje i ja i vi sa svojim integritetom, i 

pravnim i ljudskim, da glasamo za takvu odluku samo da bismo postigli svrhu.Dobro kažete, 

nama nije bio cilj da prekršimo zakone, nego je bio cilj da ispoštujemo zakon, zbog toga smo 
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glasali za takvu vrstu odluke i pomoglo njenoj formulaciji. Ali evo, ja bih želio da se takva 

vrsta stvari prevenira u budućnosti, a to ćemo uraditi tako kao što nećemo usvojiti ovu odluku 

i zbog toga, ali svih ovih razloga koje smo nabrojali, kako kolege iz DF-a, tako moje kolege iz 

Kluba SDA-a, pa i kolege iz Kluba Stranke za BiH, mi nećemo podržati ovu vrstu odluke, a 

još jedanput pozivam i svoju uvaženu kolegicu Melank, za koju ja ne mislim da ikada govori 

išta gnusno, osim u par navrata za potrebe nekog istraživanja, doduše, ne za govornicom ono 

ako se sjećate za glasnoću ezana, to je meni malo bilo gusno, a ni tada nisam rekao da je to 

gusno jer sam ipak poštovao činjenicu, koristio sam pažljiviju terminologiju i pažljiviji jezik, 

pa evo molim i kolegicu Melank da ubuduće, kada komentariše naše diskusije ne koristi tako 

neprihvatljive i neadekvatne termine. Hvala vam puno. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala kolega Zahiragiću. Zaključujem raspravu. 

Pozivam zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o  Prijedlogu Odluke o davanju 

saglasnosti na provođenje statusne promjene u okviru Univerziteta u Sarajevu u skladu sa 

Elaboratom o opravdanosti odvajanja Univerziteta u Sarajevu – Stomatološkog fakulteta sa 

stomatološkim kliničkim centrom na dvije članice: Univerzitet u Sarajevu – Stomatološki 

fakultet i Univerzitet u Sarajevu - Stomatološki klinički centar. 

Zamolio bih službu da omogući zastupnicima da glasaju. Zaključujem glasanje. Molim službu 

da objavi rezultate glasanja. 

Za je glasalo 19 zastupnika, protiv 7, suzdržana 2.  

Konstatujem da je Skupština donijela ovu odluku. 

 

Prelazimo na tačku petnaest. 

AD-15.  

Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na godišnji plan i program rada Javne ustanove 

Institut za razvoj preduniverizitetskog obrazovanja Kantona Sarajevo sa financijskim 

planom za 2024. godinu  

Prijedlog odluke ste dobili dobili u dopunskom materijalu. 

Ima li potrebe da nam predstavnik predlagača podnese uvodne napomene? Zamolio bih 

predstavnika predlagača da podnese uvodne napomene.  

Uvažena direktorica Instituta za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja. Izvolite, imate riječ.  

Senada Salihović (direktorica Instituta za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja KS) 

Pošto sam ja malo niža, ja moram malo ovaj mikrofon prilagoditi sebi. Dobar dan. Uvaženi 

predsjedavajući, dopredsjedavajući, cijenjeni zastupnice i zastupnici u Kantonalnoj Skupštini, 

ne vidim ovdje predstavnike ovaj Vlade, dragi gosti, uvaženi gledaoci Televizije Sarajevo, ja 

sam Senada Salihović, direktorice Javne ustanove Institut za razvoj preduniverzitetskog 

obrazovanja Kantona Sarajevo. Zadovoljstvo mi je predstaviti godišnji program rada Javne 

ustanove Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja za 2024. godinu sa financijskim 

izvještajem. Sa mnom danas ovdje i dva pomoćnika gospođa Mirsada Šahbegović, pomoćnik 

za pravna, opća, plan, analizu, pravna i opća pitanja i kolega Semir Salihović, pomoćnik za 

vannastavne i posebne programe, gdje je mnogo aktivnosti predviđeno u našem Planu i 

programu. Godišnji program rada Instituta, skraćeno ću sada govoriti, godišnji program rada 

Instituta je planiran za period od 1.1. 2024. do 31. 12. Programski zadaci, aktivnosti, ciljevi su 
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sadržani u Zakonu o predškolskim ustanovama, zatim u Zakonu o osnovnom odgoju i 

obrazovanju i u Zakonu o srednjem obrazovanju Kantona Sarajevo, kao i u Odluci o osnivanju 

Javne ustanove Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja i pravilima Javne ustanove 

Instituta. Ono što vi već svi znate i pokazali ste i u prethodnom periodu jako veliki, kazali bih 

ili veliki interes za rad Instituta i davali nam smjernice u našem radu je kroz reformski proces 

obrazovanja u Kantonu Sarajevo. Kao što znate, počela je primjena predmetnih kurikuluma u 

2023. godini, odnosno 2022/03 školskoj godini. Od ove školske godine 2023/24 počela je 

primjena i kurikuluma za predškolski odgoj i obrazovanje u Kantonu Sarajevo, na što smo 

itekako ponosni. Također, nastavio se, nastavila se primjena predmetnih kurikuluma u prvom 

i drugom razredu osnovne škole, petom i šestom razredu osnovne škole, tamo gdje se prvi, 

odnosno drugi put pojavljuje određeni predmet i prvi i drugi razred srednje škole. U planu za 

2024. godinu to će biti sve povećano za još jedan razred, tako da će biti obuhvaćeno je li ovaj 

i prvi i drugi i treći razred osnovnih škola i dalje slijedi ovaj nastavak tako bih kazala. Osim, 

dakle primjene predmetnih kurikuluma, ono što je bitno istaći, krećemo i u reformu srednjeg 

stručnog obrazovanja, u razmišljanje, razmišljanjima smo da za 16 zanimanja od ove školske 

godine, odnosno naredne školske godine, ovaj u saradnji sa našim nastavnicima, 

poduzetnicima, pedagozima iz škola napravimo odnosno predmetne kurikulume koji bi se 

primjenjivali, sve u ovisnosti koliko budemo imali vremena i kapaciteta, odnosno naših 

educiranih kolegica i kolega koji su u mogućnosti da prave predmetne kurikulume za srednje 

stručne škole. Dalje slijedi realizacija programa iz sektora za vannastavne i posebne programe, 

a to je prevencija ovisnosti, prevencija nasilja, poduzetništvo i financijska pismenost, 

ekologija, kultura sjećanja i brojnih drugih 32 programa koji se realiziraju unutar naših 

odgojno-obrazovnih ustanova. Ono što je također bitno za istaći da je od ove školske godine 

počela implementacija škole roditeljstva prema zaključku Skupštine Kantona Sarajevo, 

odnosno Vlade Kantona Sarajevo da se krene u realizaciju. Imali ste putem ovaj društvenih 

mreža, na web stranici Instituta i Ministarstva da vidite da su provedene brojne aktivnosti i 

sigurna sam da neki koji imaju djecu od vas uvažene zastupnice i zastupnici ste bili dijelom 

edukacije koje su provodili ovaj stručni timovi za realizaciju ovaj naši pedagozi u školama, 

ovaj škole roditeljstva. U fazi je i škole sporta, Art radionice i brojne druge aktivnosti koje smo 

mi realizirali i nastavljamo je li realizaciju, Od rata do mira, čuveni naši pohodi, itd će se 

realizirati za učenike prvih razreda srednjih škola u narednom periodu. Organizacije i 

provođenje takmičenja na Općinskom i Kantonalnom nivou te podrška višim nivoima 

takmičenja, revija kulturno umjetničkog stvaralaštva za predškolske ustanove ovaj i ustanove 

za specijalni odgoj i obrazovanje, izrada smjernica za razvoj izvrsnosti i liderstva u našim 

školama, odnosno i vrtićima, od vrtića do završetka srednjoškolskog obrazovanja. Također, 

bitno je naglasiti da će biti i optimizacija rada centara za odgoj i obrazovanje djece i učenika s 

teškoćama, programi unapređenja inkluzivnog obrazovanja u Kantonu Sarajevo, izrada 

nastavnog plana i programa za odjeljenske zajednice zasnovanog na ishodima učenja, stručno 

usavršavanje svih uključenih kada je riječ i o općim globalnim temama, kada je riječ i o 

metodičkim i stručnim temama, također usavršavanje radioničkog tipa itd. Pratit ćemo 

implementaciju svi ste, odnosno informirani da su urađeni prijedlozi novih pedagoških 

standarda i normativa od osnovnih do srednjih škola i da je sad taj period kada smo dobili od 

svih zainteresiranih nastavnika i nastavnica, stručnih aktiva direktora, ovaj sada da napravimo 

optimizaciju želja i potreba, mogućnosti, je li da očuvamo sistem našeg Kantona i da napravimo 

nešto što će biti na zadovoljstvo na zadovoljstvo svih. Također smo radili i digitalizaciju 

određenih obrazovnih procesa, poput metodologije za izradu godišnjih planova i programa 

ustanova preduniverzitetskog obrazovanja itd, itd. 

Stojimo vam na raspolaganju za sva vaša pitanja. Hvala vam na prilici i obraćanju. 
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Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Hvala vama. Vi možete sjest na svoje mjesto da zapišete pitanja za koje, evo već imamo 

prijavljene zastupnike. Prvo da pitam predstavnike predlagača, pardon predstavnike radnih 

tijela, da li neko želi da govori? A on ne vodi tu komisiju ima kolegica Bešlija. Hvala vam na 

sugestiji kolega Deviću. Otvaram pitanja, zastupnica Kapo, izvolite. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala. Pozdravljam sve prisutne i naše drage građanke i građane, zahvaljujem se na 

prezentiranju Plana i programa rada. Moje pitanje je, obzirom da ste nedavno imali Izvještaj za 

prethodnu godinu i na tom Izvještaju sam komentarisala da u našim školama sve manje ima 

prostora za odgoj jer ogromni pritisci sa, svaka reforma koja dolazi nekako nameće nove 

obaveze učenika i nastavnog osoblja u polju sticanja znanja. To je jako pohvalno i potrebno je, 

međutim, ako budemo išli u tom polju, jako malo prostora će ostati za odgoj, jer odgoj je ustvari 

osnova zdravog društva svake zemlje, pa tako i naše, pa moje pitanje stoga ide ka vama šta ste 

planirali u polju reforme obrazovnog sistema na način da bi učitelji u školama imali prostor da 

se bave odgojem? Za odgoj naravno da je zadužena porodica u kojoj dijete odrasta, ali za odgoj 

je zadužena i odgojna ustanova, a to su naši vrtići i škole jer dijete se može drugačije ponašati 

u sredini gdje raste, a drugačije u nekom kolektivu. Pa evo, htjela bih da mi kažite šta radite na 

tom polju da bismo imali prostora da se i to na neki način poboljša. Hvala vam. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnica Vujović je sljedeća. Izvolite 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem dopredsjedavajući, ja imam nekoliko pitanja za uvaženu direktoricu, a tiče se 

ovog financijskog dijela. Najprije pitanje da li, s obzirom da smo na prethodnoj sjednici 

Skupštine Kantonu usvojili budžet, gdje je integrisan i ovaj Institut za razvoj 

preduniverzitetskog obrazovanja i uočeni su neki veliki, ja kažem posebno veliki izdaci u 

određenim oblastima. Zanima me da li ovaj financijski plan prati budžet i u kojoj mjeri? I drugo 

pitanje je, vidim u ovom planu i programu, naročito financijskom dijelu, da će se dosta 

projekata realizovati u saradnji sa Ministarstvom za odgoj i obrazovanje Kantona Sarajevo pa 

me zanima u kojem iznosu će učestvovati ovaj Institut na određenim projektima. Mišljenja sam 

da su ipak ovo dobro projekti, ali evo, čisto da možemo znati o kojim se novčanim iznosima 

radi. Toliko hvala lijepo. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnica Hašimbegović, imate riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajući. Ja bih zamolila uvaženu direktoricu da nam pojasni stavku 

putnih troškova koja je definisana ovim planom i programom u iznosu od 20 000, da nam 

prezentira šta je Plan konkretno po pitanju ovih putnih troškova i također bih zamolila da nam 

pojasnite stavku ugovorenih usluga, da li vi sa ove pozicije vršite plaćanje za troškove rada 

Upravnog i Nadzornog odbora? Hvala lijepa. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Pitanja više nema, ako ste vi spremni odmah da odgovorite, izvolite. Možete vi odmah, jel. 

Samo izvolite? 
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Samo se predstavite zbog stenograma i izvolite. 

Mirsada Šahbegović (pomoćnica direktorice Instituta za preduniverzitetsko 

obrazovanje) 

Dobar dan svima. Ja sam Mirsada Šahbegović, pomoćnica direktorice u Institutu. Uvaženi, 

dopredsjedavajući, poštovani zastupnici, ako sam stigla sva pitanja zapisati, naravno, prilika je 

možete mi i dopuniti. Ono prvo koje se odnosi jeste pitanje zastupnice Vujović, da li Financijski 

plan prati Budžet? Pa Zakon o budžetima i o fiskalnoj politici Kantona Sarajevo, odnosno 

Ministarstva financija Kantona Sarajevo nas obavezuje na tu radnju. Znači, ne možemo raditi 

ništa što nemamo u Budžetu. Kaže da smo dosta projekata naveli u našem planu, u saradnji sa 

nadležnim Ministarstvom, to govori i sam budžet koji ne dopušta tolike projekte bez saradnje 

sa nadležnim Ministarstvom. Nismo ih mogli planirati jer ne znamo šta ćemo raditi u '24. godini 

i koliko će biti obezbijeđeno sredstava za realizaciju istih. Najveći dio tih projekata se odnosi 

na vannastavne aktivnosti i bit će svi oni u postupku primjene i realizacije koji, odnosno sam 

budžet dozvoli za njihovu realizaciju. Uvažena zastupnica Hašimbegović, putni troškovi je 

stavka 20.000 konvertibilnih maraka, ako sam dobro razumjela, a to su troškovi koji nastaju u 

realizaciji projektnih radnih zadataka radnika Instituta u okviru Bosne i Hercegovine i van nje. 

Ugovorene i druge usluge, tj ekonomski kod koji zaista i tako stoji i kaže ovako: šta su sve 

troškovi koji su obuhvaćeni tim ekonomskim kodom? Vidjeli ste i u samom planu organizacija 

jako puno navedenih procesa, usavršavanja, donošenja nastavnih planova i programa, plaćanje 

timova za realizaciju nastavnih planova i programa su sve troškovi koji su obuhvaćeni ovim 

ekonomskim kodom. Naravno, i vannastavne aktivnosti. Evo, imamo pohode o kojima je 

uvažena direktorica govorila i koji su rađeni u prvoj, odnosno u prvom polugodištu, imat ćemo 

ih i u nastavku, odnosno u drugom polugodištu. Evo ja toliko, ako ima pitanja. E to nisam, 

hvala vam. Upravni i Nadzorni odbor se ne plaća sa stavki ili pozicija Instituta, plaća ih 

nadležno Ministarstvo. 

Ja ne mogu govoriti o tome. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Nemojte dodatna pitanja unakrsno, nemamo tu mogućnost, zaista, ako nije bilo odgovora na 

neko, evo odgovorila je predstavnica Instituta. Izvolite vi drugi dio. 

Senada Salihović (direktorica Instituta za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja KS) 

Zahvaljujem na ovom pitanju uvažena zastupnice Kapo. U metodologiji o općoj metodologiji, 

o registraciji vannastavnih posebnih programa su definisane karakterne snage i vrline koje su 

predviđene kroz sve ove vannastavne programe koji će se realizirati u toku ove školske godine, 

odnosno i narednih školskih godina. Te karakterne snage i vrline, to je 13 strana, gdje sve 

navedeno šta će se to raditi, ali ne ono "Reci drogi ne", nego kroz programe koji će im dati 

otpornost, koji će im dati snagu da se oni odupru svim tim pošastima pred kojim se djeca mogu 

naći. Te karakterne snage i vrline, kao što je mudrost i znanje, odvažnost, humanost, 

pravednost, umjerenost, transcedentnost su vrijednosti koje će naša djeca, opet govorim o 

preventivnom djelovanju u radu kroz ove vannastavne planove i programe stjecati tokom svog 

ovaj odgoja i obrazovanja, od predškolskih ustanova do završetka školovanja. Tu je i 

kreativnost, tu je i otvara otvorenost uma, radoznalost i tačno objašnjeno šta bi trebalo da 

pratimo kod djeteta, djece, mladih, kao proces razvijanja određene osobine radoznalosti, pa 

navedeno, pa otvorenost uma, kako nastavnik može prepoznati, kako djetetu može pomoći. 

Dakle, sve smo, sve smo ovaj uspjeli kroz ove vannastavne planove, ovaj vannastavne 

programe, da ovaj nekako, kako bi kazali, kroz ovu metodologiju ćemo realizirati, a isto tako 

kazala sam je li radimo i inovirani nastavni plan i program za odjeljensku zajednicu, gdje će i 
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razrednici dati svoj doprinos, ali svakako i svi mi koji učestvujemo u realizaciji ovih 

vannastavnih posebnih programa. Ne znam da li ste zadovoljni odgovorom? 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem. Otvaram raspravu. Zastupnica Vujović je prijavljena, izvolite. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem, dopredsjedavajući. Pa evo, ja se inače zahvalim na ponuđenim odgovorima, ali 

evo, ovo ću diskusiju iskoristiti da izrazim svoje nezadovoljstvo odgovorimo iz jednog razloga. 

Znači pitanje koje sam postavila, ja razumijem da se planovi i programi i specifičniji, za koji 

se dešavaju između javne ustanove i ministarstva, da je potrebno neko vrijeme da se ona možda 

detaljno precizira, ali evo, očekivala sam, bar da će se znati koji će iznos novca ići od strane 

Instituta prema Ministarstvu za određene projekte, međutim taj odgovor je li nisam dobila. I 

evo vrlo kratko za drugu stvar, a to je pitanje putnih troškova. Mi smo prilikom i Nacrt Budžeta, 

odnosno prilikom rasprave o Prijedlogu budžeta zapravo za ovu godinu, a naročito i kroz 

amandmane, uočili povećanje iznosa putnih troškova na stavci javnog Instituta Javne ustanove 

Institut za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja u iznosu od jednog milijuna i 120.000 

maraka. Dakle, nisu u pitanju samo dvadesetiljada maraka kao što ste vi naveli u svom Planu i 

programu. Resorna ministrica je tada nama odgovorila na pitanje, rekla da će to u suštini biti 

neki vid ekskurzija, razmjene učenika između kantona kroz Bosnu i Hercegovinu, možda čak 

i regionalno, što je sasvim ok i opravdava taj dio troškova. Međutim, ovdje u vašem planu i 

programu, financijskom planu, putni troškovi u iznosu od dvadeset hiljada maraka 

podrazumijevaju troškove smještaja, službena putovanja u zemlju, troškove smještaja za 

službena putovanja u inostranstvu, troškove dnevnica u zemlji, troškove dnevnica u 

inostranstvu, putovanja ličnih vozilom u zemlji ili inostranstvu i ostale naknade putnih i drugih 

troškova. I mene zaista interesuje i zbog toga sam postavila to pitanje, da li smo mi, da li je 

ministrica nas dovela u zabludu kada smo raspravljali o najvažnijem dokumentu prije tačno 

mjesec dana? I da li su možda iz tog razloga naši amandmani odbijani jer smo mi većinu 

amandmana uputili skidajući jel taj novac sa upravo ove stavke, jer se radi o velikom povećanju 

ili je jednostavno došlo došlo do određenih izmjena u planu i programu za '24 godinu vašeg 

Instituta te ste sa dvadeset hiljada maraka uvećali troškove na 1.120.000, maraka? Evo, ja toliko 

zaista odmah. Očekivala sam možda više diskusije i podrške, evo i od strane kolega, možda 

više iz pozicije, ali evo, vidim da su njima ove neke stvari očigledno normalne, tako da evo 

toliko od mene za prvu diskusiju,a po potrebi bit će i druga diskusija. Hvala lijepo. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić, izvolite. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem, ali ovo sam samo javio vezano za ovo završetak kolegice Vedrane, gdje ovaj ne 

javljate se unazad dvije, tri sjednice, promijenili ste priču, ne javljate se uopće za diskusije, 

ništa od ovoga maltene, vi se ne uplićete, podignite ruku i dakle, danas je 29. januar, došli smo 

u 10 sati, ovakvim radom završit ćemo do 4, imat ćemo pauzu za ručak od 2 sata. Dakle, ovdje 

35 zastupnika ne dođe i iz pozicije ne dođe određeni broj zastupnika i vi, odnosno mi imamo 

mjesečnu dnevnicu 3000 maraka. Čak nije ni dnevnica i pri tome od vas niko ne diskutuje ništa, 

ne vidi ni u kakvom materijalu problem, a opozicija se javlja, iznosi probleme, vi ni to branite. 

I ovim se građanima narugate što su glasali za vas jer su vam dali dnevnicu od 3000 maraka. 

Jel vas stid? Mislim realno, jel vas stid? Jednom mjesečno sazovete sjednicu, ne diskutujete 
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ništa i problem je što mi diskutujemo materijale, što se pripremimo i onda još ste ljuti. 3000 

maraka dobivate za pola dnevnice, ni čitavu dnevnicu. 

Prošli put smo imali prije mjesec dana, u decembru ste uzeli jednu dnevnicu, 3000 maraka, u 

januaru jednu dnevnicu, a bilo je i mjeseci kada nije bilo ni sjednice. Dakle, imamo direktor. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zastupniče Kapidžić, zaista mi nije namjera da vas prekidam, ali molim vas tema je Plan i 

program Instituta za preduniverzitetsko obrazovanje, a analizu rada većine i dnevnica možemo 

drugi put, nije nikakav problem, stvarno, ali molim vas da se vratite na temu. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Dobro, evo, vratit ću se na temu samo jedna stvar. Vi hoćete znači da i ja uzmem tu dnevnicu, 

doduše paušal, da uzmem, da ne pričam ništa jer me prekinete. Znači, molim vas, aktivirajte 

svoje da diskutuju, a ne da gasite nas da prekidate. Mislim, sramota je ovo spram građana, 

sramota, neću diskutovati, to treba vi da diskutujete. Jel stvarno ne vidite ništa u problemu ovog 

materijala? U problemu prošle tačke materijala? Niste vidjeli nikakav problem, niste ni 

pogledali, nećete ni da pogledate, sasvim vam je svejedno, to nije tema ove tačke, jel? Pa kad 

će biti ta tačka? Kako da dođemo do te tačke? Aktivirajte svoje zastupnike. Ako imam 10 

minuta, neću više pričati nikad o temi, nego o onom što je problem, pa me prekidajte. Hvala. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Diskutujte koliko god želite, ali samo se držite teme. Replika zastupnik Avdić.  

Samir Avdić (zastupnik) 

Zahvaljujem dopredsjedavajući, zaista moram reagovati, replika je kolegi Kapidžiću. Vi kada 

budete vodili sjednicu, onda postavljajte pitanje gospodine Mahire? Ja samoda pitam kolegu 

Kapidžića da li je njega stid da toliko laže? Znači svaku sjednicu laže, svako gostovanje na 

televiziji laže i ništa ne dokazuje, ovdje proziva ljude da su lopovi, nikad nije ništa dokazao. 

Maloprije u diskusiji, za razliku od kolega koji imaju problem sa dekanom jednog fakulteta, 

on očito ima svoje projekcije i priviđaju mu se zgrade, pa je rekao da će na mjestu ovaj parkinga 

niči zgrada i da se zbog toga radi razdvajanje. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Možemo li molim vas vratiti se na temu? 

Samir Avdić (zastupnik) 

fakulteta i klinike, i to ne dokazuje. Mene sada samo zanima je li ga stid da laže non stop, da li 

je stid njegovu kolegicu da dođe nakon pola godine prvi put da se udostoji da prisustvuje na 

sjednici zato što ima tu zanimljivu tačku. Ne pita to nju nego nas pita jer nam je možda 

strategija da nećemo da (nerazumljivo). 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Ajmo molim vas da se vratimo na temu. Poslovnička intervencija zastupnik Dević. 
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Mahir Dević (zastupnik) 

Predsjedavajući ja bih vas zamolio, odnosno dopredsjedavajući vi ste u maniru nekoga ko je 

zaista vodio računa o ovim sjednicama kolega već dva puta govori za drugog kolegu da laže, 

pa naglašava to laže, laže, laže. I to su termini koji ne bi trebali biti korišteni u Skupštini 

Kantona Sarajevo. Postoji mogućnost da možda kolega Avdić ne razumije ono što kolega 

Kapidžić govori, pa to u njemu se učini da je neistina, ali ovako bahato govoriti za svog kolegu 

da laže, pa naglašavati, mislim da je to ipak malo jezik koji je za ulice više nego Skupštine 

Kantona Sarajevo. Očekujem od vas da vi odreagujete i da ne moram ja koristiti poslovničku 

intervenciju. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem kolega Deviću. Upozorio sam kolegu Kapidžića da je van teme i kolegu Avdića 

da je van teme i vi ste sada bili van teme. Prihvatam sve što ste rekli. Nećemo više ni o čemu 

dalje raspravljati, što nije vezano za Plan i program koji je na dnevnom redu. Ko je prijavljen 

za riječ? 

Pa rekli smo da nećemo više na ovaj način. Evo, kolega Dević je u vaše ime mene iskritikovao, 

kritiku prihvatam. Zastupnice Hašimbegović, izvolite, prva diskusija. Vi ste se javili za repliku, 

javite se ponovo i dat ću vam, osim ako vam nije problem da kolegica Hašimbegović prije vas 

diskutuje. 

OK, samo se vi prijavite opet, ja ću vas prozvati. Evo, kad sam već dao riječ, kolegici 

Hašimbegović nek završi diskusiju. Izvolite. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem dopredsjedavajući. Evo, tragom diskusije koju smo sad imali između zastupnika 

kao da postoji doza sumnje u ono o čemu govore zastupnici opozicije. Međutim, dokazi u ovom 

slučaju, koji se tiče Plana i programa rada Instituta za razvoj preduniverzitetskog obrazovanja 

je toliko plastičan i jednostavan da vi kada poredite ono što smo mi usvojili u Budžetu krajem 

godine, koji se odnosi na analitičku karticu Instituta, apsolutno nekorespondira sa dostavljenim 

materijalom. Nisam slučajno postavila dva pitanja koja se odnose na troškove koji se tiču 

putnih troškova, na tu poziciju i na poziciju koja se odnosi na ugovorene usluge i druge posebne 

usluge i pitanje je da li se troškovi rada Upravnog i Nadzornog odbora plaćaju iz Instituta. U 

ovom materijalu koji je ponuđen alineja putnih troškova je definisana u iznosu od 20 000 

maraka. U Budžetu kojeg smo usvojili, kojeg ste usvojili, mi nismo glasali za taj Budžet, ta 

stavka iznosi 1 220 000. Pa sad ja vas, gospodo, pitam jel ovdje zaista postoji neka fantomska 

opstrukcija ili vi od nas zastupnika očekujete sad da mi potvrdimo ovaj financijski prijedlog 

koji je manji u odnosu na ono što ste već do sada usvojili. Ponovno nastavljate u zabludu, 

stavljate nam sumnje, otvarate razne prostore za malverzacije. Jer uvažena ministrica Hota 

Muminović na upravo moje postavljeno pitanje na toj sjednici je rekla da su to troškovi koji su 

vezani za studijska putovanja, za odlazak u Krajinu. Ja u ovom prezentiranom materijalu 

Instituta nisam pročitala ni k od Krajine, a ponovno naglašavam, tog iznosa nema i naprosto 

nikome ne može ubijediti da činjenicom da ne mogu podržati jedan ovakav materijal i upravo 

takav zato što nas dovodite u zabludu. S druge strane, vi stalno pravite određenu vrstu inverzije. 

Plan i program je nešto što definiše financijski plan i program. Nacrt Budžeta je bio i jedan 

sasvim potpuno drugačiji materijal za Institut, da bi nakon 15, samo 15 dana, odnosno 3 

sedmice u prijedlogu materijala, njegova analitička kartica dobila potpuno drugu finansijsku 

konstrukciju. 
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To govori o dvije stvari: ili menadžment instituta nije dobro planirao, što poznajući kadar i 

uvaženu direktoricu i njene pomoćnice ne mogu da vjerujem, ili se radi o jednoj neozbiljnosti 

resorne ministrice koja nas konstantno dovodi u zabludu? 

Treća stvar zbog koje nas stalno dovodi u zabludu su reforme obrazovanja, zato što reforme 

obrazovanja po onom što je odluka osnivačka odluka instituta definiše, to jeste obaveza 

instituta, međutim u isto vrijeme reforme obrazovanja radi i resorno ministarstvo, pa malo 

imamo sejfer dokument koji dolazi iz ministarstva, od nekih fantomskih, ponovno saradnika, 

pa malo imamo reformu obrazovanja iz Instituta, jer vi na taj način šta radite, izbjegavate 

odgovornost. U tom kontekstu mi apsolutno ne možemo podržati takvu vrstu rada, djelovanja, 

odnosa prema obrazovanju, a posebno na današnji dan. 

Kada su prosvjetni radnici preuzeli jedini način, na kraju da se izvore za svoja prava za svoj 

dignitet, za svoj ekonomsko-socijalni status i da se izjednače sa drugim budžetskim 

korisnicima. Jeste da uđu u štrajk upozorenja. I još jednom, to sam rekla jutros na početku 

sjednice. Još jednom šalje im svoju bezuslovnu podršku, zajedno sa svojim kolegama iz 

Demokratske fronte, jer to sve radimo za ono što je boljitak obrazovanja. Nije u redu da 

uposlenici, djelatnici Instituta imaju tako visoke plaće. Ja molim samo da uvažene kolegice to 

ne uzimaju lično, jer te plaće su određene u resornom Ministarstvu. Zarad onoga što je 

definisano za prosvjetne radnike i za radnike u vrtićima, to apsolutno nije prihvatljivo i zato 

očekujem da će se konačno dijalog između resornog ministarstva i Vlade uspostaviti sa 

sindikatom i da ćemo onda napokon i Program rada Instituta imati u materijalu koji 

korespondira sa Budžetom, koje korespondira sa pravosnažnim i kvalitetnom reformom 

obrazovanja. Toliko za sada. Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Da li netko ima prijavljen za repliku ili je ovo diskusija? 

Zastupnik Mahir Dević izvolite, imate riječ. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala kolega. Imamo dokument Plan i program rada Instituta za 2024. godinu. Dobro je da 

imamo taj dokument. U međuvremenu je ova ustanova, odnosno ovaj Institut i upisan u Sudski 

registar, u ovih zadnjih neki u odnosu na onu sjednicu kad smo imali, ne znam prije mjesec, 

dva, kad smo raspravljali ovdje. U međuvremenu je upisan u sudski registar. A barem tako 

informacije dobijam ili od prvog dana bio, dobro, možda je neka, evo nevažno, znači moguće 

da je greška, nisam to provjerio, zašto sam to samo spomenuo? Više je da idem u vašu korist, 

jer ja mogu razumjeti u kom sosu se vi kao ustanova nalazite i zato neću kritikovat sve ono što 

se dešava, a mogao bih, vjerujte, 10 sati, najmanje. Vidim da je ministar vanjskih poslova na 

trenutak zaboravio svoju poziciju da obnaša, pa da je otišao da urazumi malo ministricu 

obrazovanja, vjerojatno da joj kaže da su prosvetni radnici u štrajku upozorenja u momentu 

kada imamo najveći Budžet u Kantonu Sarajevo i tačku dnevnog reda, evo o Institutu. Jedan 

od zahtjeva, čini mi se, jeste izjednačavanje tih plaća, u taj dio ne bi ulazio, ali čini mi se ono 

što su nama poslali kao klubovima, da su i to spominjali. Ja ću kazati da mi i dajemo podršku 

ovaj sindikatu, da se bori za svoja prava jer smatramo da su i previše tolerantni bili u ovom 

cijelu prethodnom periodu. Dobro je da je došao taj Plan i program rada. Očigledno je da on i 

dalje ima te bolesti. Evo, kolegica Hašimbegović je spominjala nešto oko ekonomskih kodova. 

Bit će potrebno vrijeme, vjerojatno da to ta ustanova zaživi i da se sve desi i da odgovori nekim 

zadacima koji se šarenoliko pred ustanovu postavljaju, vrlo nedefinisani, vrlo nesistematični, 

ali oni su jednostavno nastali kao posljedica gašenja Prosvetno-pedagoškog zavoda. Onda im 

je natovareno strašno puno posla. Uvedeno je tamo puno ljudi da rade,ni oni sami više ne mogu 
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da se snađu. Bit će potrebno neko vrijeme da uđu u neki kolosijek dešavanja da bismo mi mogli 

pratiti taj Plan i program rada. Evo u suštini da kažemo da mi možemo dati podršku ovom 

Planu i programu rada, ali ćemo ga sigurno dobro izanalizirati na kraju 2024, što nismo uradili 

u '23.godini. Znači, ta tolerancija je bila u '23., evo neka bude i na Plan i program rada, ali ćemo 

u analizi, ovaj itekako povesti računa da sve to analiziramo. Puno toga bih mogao kazati, ne 

želim da oduzimam vrijeme. Nadam se da će predsjednik Komisije za obrazovanje, pošto ja 

ovaj rijetko prisujem na tim sjednicama te Komisije, a na zadnjoj sam bio jer je bila priča oko 

ovog dokumenta, famoznog i načina na koji je ušao u odgojno-obrazovni sistem Kantona 

Sarajevo. Jedan od zaključaka Komisije za obrazovanje je bio da se na prvoj narednoj radnoj 

sjednici Skupštine Kantona Sarajevo uvrsti Tačka dnevnog reda Informacija o reformskom 

procesu ovaj u Kantonu Sarajevo. Nadam se, evo, da će predsjednik Komisije uspjet svojim 

autoritetom jer čini dio većine, a evo, dajemo i mi podršku kao opozicije da se jedna takva 

tačka nađe i da onda otvorimo zaista puno nagomilanih pitanja i problema koji se nalaze u 

odgojno obrazovnom sistemu Kantona Sarajevo. Institutu želimo da definše svoje pravce i 

ciljeve djelovanja, naravno, itekako ćemo povesti računa o realizaciji onoga što ste vi napisali 

u Planu i programu rada. U detalje sada ne bih ulazio evo, pred nama je što kažu vrijeme. 

Pozdravljam da je dokument došao na vrijeme u Skupštinu za razliku, od mnogih drugih koji 

ne dođu, namjerno ili slučajno, ali u pravilu namjerno, kao odraz neke političke blokade koja 

se ovdje provodi u smislu sakrivanja nekompetentnih upravnih, nadzornih odbora, direktora sa 

faličnim diplomama, falsificiranim radnim staževima, pa onda mi doživljavamo da takve 

izvještaje ne možemo da razmatramo po tri, četiri godine ovdje u Skupštini Kantona Sarajevo 

i vi sad kao parlamentarna većina i na to šutite, što je direktno kršenje zakona u nizu krivičnih 

djela. Malo oborite glavu kolega Vibore, jel tako? Jer od vas očekujemo takvu vrstu reakcije, 

malo vas kao bude stid, ali ipak ono niste spremni da progovorite o zakonitost ili nezakonitosti 

takvih izvještaja, a od vas očekujemo da biste vi svakako trebali da ne gubite svoj dignitet, da 

budete na strani prava. Naravno, pravde je ovo, mislite na ovog vašeg koalicionog partnera? 

Nema tu pravde, tako da ako ste na to mislili. Evo dat ćemo podršku za ovaj Plan, ali ćemo ga 

dobro izanalizirati u narednom periodu da vidimo šta se uradilo po njemu. Očekujemo tačku 

dnevnog reda Informacija koja će nam doći ne iz Instituta, već iz Ministarstva, a naravno, 

Institut će biti sastavni dio te informacije i očekujemo kvalitetnu diskusiju, evo da se 

predsjednik Komisije za obrazovanje ovaj izbori, da ta tačka dođe na dnevni red. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić se javio za riječ. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Ovo je druga diskusija, jel? Dakle imam tri minuta da bez prekida s prekidom, nema veze, 

imam 3 minuta ovdje da lažem jer sam inače došao ovdje da lažem, a ovaj, ako sad kažem da 

ću dati podršku ovome, a vi mislite da ja lažem, onda možda budete i u pravu. Ne mogu da 

vjerujem da uopšte ja mogu diskutovati ovdje normalno, ako mi jedan zastupnik tri puta kaže 

da lažem, na konstataciju da je ovo prva sjednica na kraju mjeseca i da će taj isti zastupnik 

zaradi 3000 maraka zato što je tri puta meni rekao da lažem, to je njegov mjesečni rad, a nije u 

mogućnosti da mi ikad odgovori šta to lažem, šta to nije istina. Ako sam ja rekao u prošloj tački 

da će biti stambena zgrada na mjestu parkinga na Stomatološkom fakultetu treba 5 godina se 

dokaže ta laž, ne može stambena zgrada nastati preko noći. A gdje ćemo tada biti?  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Kolega Kapidžiću možete se, molim vas, vratiti na tačku dnevnog reda? 
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Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Pa ne mogu kada ja lažem, samo prekidajte me svaki put jer lažem.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Pa evo u skladu s Poslovnikom vas. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Hvala. Stavite ovo da usvojite i ovo da idete dalje jer ne znate šta usvajate. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala kolega Kapidžiću. Zaključujem raspravu. 

Zaključio sam raspravu, zamolio bih zastupnice i zastupnike da pristupi izjašnjavanju o 

Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Godišnji plan i programa rada JU Institut za razvoj 

preduniverzitetskog obrazovanja Kantona Sarajevo sa financijskim planom za 2024. godinu. 

Molim službu da pripremi anketu, a zastupnice i zastupnike da se izjasne. Zaključujem glasanje 

i molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 22 zastupnika, protiv ništa, suzdržana 

3. 

Konstatujem da je Skupština donijela ovu Odluku. 

 

Prelazimo na tačku šesnaest. 

AD- 16.  

Prijedlog odluke o usvajanju "Bilansa energetskih potreba Kantona Sarajevo za 2203 

godinu"  

Poslovnička intervencija, zastupnik Mahir Dević. Možete uključiti kolegu Devića? 

Mahir Dević (zastupnik) 

Hvala. Ja sam vama najavio da ćemo mi tražiti pauzu ispred Kluba, sada je taj momenat. Imate 

mogućnost da vi date i ovu. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ali ovo vam nije ova tačka koju ste vi spominjali, ne znam da. 

Mahir Dević (zastupnik) 

Pa, malo se odužilo, više nego što smo planirali, tako da ćemo malo ranije uzeti tu pauzu ili da 

vi date ovu zajedničku , eto kako god želite. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Evo, predlažem da izglasamo pauzu za ručak sat i po. Sada je trenutno 1 sat, znači do pola 3.  

Molim anketu da se zastupnici i zastupnice izjasne. Zamolio bih službu da pripremi anketu za 

izjašnje za pauzu od sat i po vremena.  

Zaključujem glasanje. Za je glasalo 24 zastupnika, protiv 1, suzdržan ništa. Konstatujem da je 

Skupština prihvatila pauzu od sati i po vremena. 

NASTAVAK NAKON PAUZE 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Nastavljamo sa radom sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. Zamolio bih stručnu službu da 

pozove zastupnice i zastupnike iz hodnika da zauzmu svoja mjesta.  

Tačka 16.  

AD-16. 

Prijedlog odluke o usvajanju "Bilansa energetskih potreba Kantona Sarajevo za 2023 

godinu".  

Prijedlog odluke ste dobili u dopunskom materijalu. Molim prestanka predlagača da podnesu 

uvodne napomene, ako ima potrebe. Nema. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ. Ima 

potrebe. Zamolio bih predstavnika predlagača da podnesu uvodne napomene.  

Zamolio bih službu da uključi mikrofon predstavniku Ministarstva privrede. Izvolite, imate 

riječ. 

Nurija Memić (pomoćnik ministra u Ministarstvu privrede) 

Dobar dan, ja sam Nurija Memić, pomoćnik ministra u Sektoru za energetiku, industriju, 

rudarstvo i prirodne resurse Ministarstva privrede Kantona Sarajevo. Prije svega želim 

pozdraviti uvaženog predsjedavajućeg, zamjenice predsjedavajućeg i zamjenika 

predsjedavajućeg, uvažene zastupnice Skupštine Kantona Sarajevo i uvažene zastupnike 

Skupštine Kantona Sarajevo, kao i prisutne članove Vlade i ostale prisutne. 

Evo, ja ću dati neke uvodne napomene, a naravno, tu sam na raspolaganju ako bude pitanje i 

ostalo. Znači, na godišnjem nivou Kantona Sarajevo se sačinjava dokument "Bilans 

energetskih potreba Kantona Sarajevo za, odnosno u kalendarsku godinu" Inače, ovaj 

dokument je dokument koji ima za cilj da definiše okvirne elemente i pokazatelj energetskih 

potreba Kantona Sarajevo za, odnosno godinu, procjenom potreba korisnika za električnu 

energijom, prirodnim gasom, naftnim derivatima i čvrstim gorima, na osnovu dosadašnjih 

pokazatelja i trendova potrošnje energije energenata. Osnova za izradu ovog Energetskog 

bilansa su podaci, izvještaji, planovi energetskih subjekata koji su distributeri, odnosno 

dobavljači pojedinih vrsta energije energenata na području Katona Sarajevo, te statistički 

podaci, podaci Ministarstva privrede, kao i osobne analize i procjene Ministarstva privrede 

Kantona Sarajevo. Kada se tiče strukture dokumenta, dokument je integralni dokument 

sačinjen da u svoju strukturu uključuje dva povezana separata, odnosno dijela, tj u prvom dijelu 

ovog dokumenta dat je detaljan izvještaj o realizaciji Energetskog bilnsa Kantona Sarajevo za 

22. godinu, a u drugom dijelu dana je detaljna projekcija nekih potreba za '23 godinu, tako dato 

integralno sagledavanje, odnosno prikazivanje realizacije energetskog bilansa za proteklu 

godinu i projekcije enrgetskih potreba za tekuću godinu, uz uzimanje u obzir potrebnih 

pokazatelja i trendova energetskih potrošnje u proteklim godinama u jednom dokumentu jeste 

realna osnova za sistemsko planiranje energetskih potreba za tekuću kalendarsku godinu. Kada 

u pitanju, kada su u pitanju pokazatelji realizacije energetskog bilansa za '22. godinu, može se 

(nerazumljivo) sljedeće: u Kantonu Sarajevu '22. godini isporučena je energija u iznosu od 

5282,31 gigavatsat , od čega je električna energija u iznosu od 1450,35 gigavatsati ili 27,46 %, 

prirodni gas 1304, 34, gigavat sata ili 24, 69 %, čvrsta goriva 516,69 gigavat sati ili 978 % i 

naftni derivati 2010, 93 gigavat sata ili 38, 07%. Ukupna potrošnja energije u Kantonu Sarajevu 

'20.godini u odnosu na '21. godinu je bila veća za 156,43, gigavat sata ili 305 %. Ostali 

pokazatelji realizacije energetskog bilansa Kantona Sarajevo za '22 godinu su detaljno 

prikazani u ovom energetskom bilansu koji je primjer današnjeg razmatranja od strane 

Skupštine Kantona Sarajevo. 
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Analiza pokazatelja potrošnje i ocjena stanja energetskog sektora u dokumentu Bilans 

energetskih potreba za '23 godinu, koji predmet današnjeg razmatranja, prikazana je, odnosno 

data je detaljna analize pokazatelja potrošnje energenata, kao i ocjena stanja energetskog 

sektora u Kantonu Sarajevo. Kad se tiče energetskih potreba za '23 godinu ukupne energetske 

potrebe u Kantona Sarajevo za 23. godinu iznose 5441,79 gigavat sati, od čega je električne 

energije u iznosu 1454 ,43 gigavat sata ili 26,73 %, prirodnog gasa 1401, 87 gigavat sati ili 

25,76 %, čvrsti goriva 560,18 gigavat sati ili 10,29 % i naftnih derivata 2025,31 gigavat sat ili 

37, 22 %. U odnosu na potrošnju energije u 2020. godinu energetske potrebe u Kantonu 

Satrajevo za '23 su veći od veće za 159, 68 gigavat sata ili 3,02 %. U ukupnim energetskim 

potrebama u Kantonu Sarajevo za 2023 uvozni energenti iznose 3427,18 givat sati ili 62,98 %, 

a domaći energenti 2014, 51 givata sat ili 37,02 %. Ostali elementi i projekcije Energetskog 

bilansa za 23 godinu su detaljno prikazani, odnosno dati u ovom Energetsku bilasu koji je 

predmet današnjeg razmatranja. Mogućnosti unapređenja energetskog sektora. U Kantonu 

Sarajevo u 23 godini ulaganja u izgradnju, rekonstruciju elektroenergetski objekata u ukupnom 

iznosu od 13 388 737 KM. Dalje u Kantonu za 2023 planirana su područja izgradnje 

distributivnih gasnih niza dgm koji su specificirani u tebeli 22 ovog Energetskog bilansa. 

Ključna stvar za unaprjeđenje energetskog sektora naftnih derivata je sanacija, rekonstrukcija 

i puštanja u rad terminala na području Kantona Sarajevo, te da Vlada Federacije BiH, Federalna 

direkcija robnih rezervi i operator Terminali Fedeacije doo Sarajevo poduzmu mjere u smislu 

nabavke dodatnih količina naftnih derivata kroz Plan obezbeđenja rezervi koje uključuje 

količine nd i potrebna sredstva, kao i da operator Terminali Federacije doo poduzme sve 

neophodne aktivnosti koje su potrebne za stavljanje u funkciju sanaciju i rekonstrukciju 

skladišnih kapaciteta. Rast cijena energije na svjetskom tržištu pokrenuo je u najrazvijenim 

zemljama velike aktivnosti na korištenju obnovljive energije te stoga potrebno u Kantona 

Sarajevo inicirati, pokrenuti aktivnosti, projekte kao što su proizvodnja električne energije u 

vjetroelektranama, korištenje solarne energije u sunčanim dijelovima područja Kantona 

Sarajevo, korištenje geotermalne energije na bazi toplotnih pumpi zemlja, voda ili vazduh 

voda, korištenje biomase i proizvodnja biodizela. Pored toga, potrebno je sistemsko djelovanje 

u oblasti energetske efikasnosti, u skladu sa važećim Zakonom o energetskoj efikasnosti u 

Federaciji BiH. Aktivnosti za situaciju poremećaja u energetskom snadbijevanju. 

Poremećaj u energetskom snabdijevanju može nastupiti zbog raznih okolnosti i u različitim 

periodima u toku godine. Određeni poremećaj može izazvati značajan rast cijene dostave 

energije, odnosno energenata, njihovu otežanu nabavu, kao i otežano odvijanje vitalnih 

funkcija u Kantonu Sarajevo. Poremećaj u energetskom snadbijevanju može izazvati različite 

negativni posljedice, s tim da su one najveće u zimskom periodu zbog znatnog korištenja 

energije i energenata za zagrijavanje stambenih, radnih i drugih prostora. U Bilansu energetskih 

potreba Kantona Sarajevo za '23 godinu specificirane su preventivne i operativne aktivnosti 

koje se moraju provoditi i isti se odnose na ključna pravna lica i organe u realizaciji energetskog 

bilansa. Aspekti energetske sigurnosti. Bosna i Hercegovina je energetski (nerazumljivo) 

zemlja značajno učešće uvoznih energenata u ukupnoj potrošnji energije, što sam maloprije 

rekao, jedan izvor i jedan tzv pravac prirodnog gasa, nema realnog plana i drugog. Kanton 

Sarajevo treba insistirati na odlukama planova vezano za realizaciju projekata za rješavanje 

energetske sigurnosti u Bosni i Hercegovini, a činjenica da potrošnja prirodnog gasa u Kantonu 

Sarajevo iznosi i cca 2/3 potrošnje u Federaciji BIH i da potrošnja električne energije iznosi 

cirka 1/6 potrošnje u Federaciji dodatno upućuje na odgovornost, pravo Kantona Sarajevo. Ja 

bih imao toliko, evo tu sam na raspolaganju. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom pomoćniku ministra. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima 

li pitanja? Za riječ se javio zastupnik Adi Kalem, izvolite, imate riječ. 

Adi Kalem (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Zahvaljujem se, gospodinu Nuriji na današnjoj prezentaciji ove 

tačke. Ja bih imao par pitanja, iako se ona većinom tiču Vlade i resornog ministra, ali, eto, 

nadam se član gospodin Nurija uspjeti ona odgovoriti ako ne, neću baš inzistirati na usmenom 

odgovoru, može i pismeno nam dostaviti ove same odgovore. Znam da se ova tema, pogotovo 

elektroenergetski sektor tiče nivoa Federacije, ali čisto informacije radi, postavio bih sljedeća 

pitanja: da li će Ministarstvo privrede Kantona Sarajevo i Vlada Kantona Sarajevo osigurati 

određena sredstva, subvencije ili eventualno određene olakšice da bi se podstakla izgradnja 

fotonaponskih elektrana za vlastite potrebe na području Kantona Sarajevo, jer vidljivo je da se 

radi i gradi u drugim Kantonima, međutim kod nas u Kantonu Sarajevo sve zaključano 

neadekvatnom i nepravovremenom pripremom izradom sada već isteklog Prostornog plana 

Kantona Sarajevo? Koje su dodatne mjere koje će poduzeti Vlada Kantona Sarajevo ukoliko 

dođe do enormnog poskupljenja električne energije i drugih energenata? Zahvaljujem. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženog zastupniku Kalemu. Zastupnica Marijela Hašimbegović se javila za 

riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Moje pitanje glasi da li imamo energijskog menadžera, 

koordinatora na, naravno, na nivou našeg Kantona, što je propisano federalnim propisom? 

Hvala lijepa. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupnici Hašimbegović. Zastupnik Faruk Kapidžić se javio za riječ. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Moje pitanje je samo jedno, da li je ovaj dokument rađen u saradnji sa Zavodom 

za planiranje razvoja Kantona i Zavodom za izgradnju Kantona jer smatram da je to trebao biti 

maltene jedinstven dokument ili je ovo samo rađeno u okviru Ministarstva privrede. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupniku Kapidžiću. Zamolio bi predstavnika Ministarstva privrede da 

ponudi odgovore. Imate pitanja. Zastupnik Jasmin Šaljić se javio za riječ, izvolite. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Evo nek usput i objasne koji je smisao da se u '24 godini usvaja Bilans za '23? Da nam pokuša 

objasniti Ministarstvo privrede zašto nisu povukli jer imamo rezultat tog Bilansa, a on kaže da 

je gas od prikazanih količina 152 000 000 ostvarene sa 20 % manje uvezenih količina na 

Kantonu Sarajevo. Da li Ministarstvo zna da su u Bilansu nerealno prikazane količine za npr 

gas i da li Ministarstvo zna da prema ovom dokumentu ima 52 000 potrošača gasa, a da u 

izvještajima Sarajevo gasa ima 72 000 potrošača? Koji energent koristi ovih 20 000 potrošača 

kojih u ovom dokumentu nema, a ima u izvještajima Sarajevo gasa? 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se zastupniku Šaljiću. Zamolio bi predstavnika privrede da nam ponudi 

odgovore na postavljena pitanja na ona koja možete dati, na ona koja ne možete dostavite 

pismenim putem. Izvolite, imate riječ. 

Nurija Memić (pomoćnik ministra u Ministarstvu privrede) 

Hvala predsjedavajući. Prije svega želim odgovoriti na ova dva pitanja uvaženog zastupnika 

Kalema koja su međusobno povezana. Prije svega želim istaći da je energetika kad stići propisa 

uređena na nivou Federacije, a naročito je već i na nivou BiH, pogotovo u dijelu 

elektroenergetskog sektora, ona i ne može drugačije da funkcionira. Ono što je važno u odnosu 

na njegova pitanja, ja ću samo istaći sljedeću stvar Vlade Federacije, znači, već dugo je radila 

na jednom setu zakona, a to je Zakon o energiji i regulaciji energetskih djelatnosti, to je potpuno 

i taj Zakon je ugledao svjetlost dana i to je potpuno novi Zakon koji je donesen. Zatim je 

donesen Zakon o električnoj energiji, naravno, prije njega je postojao Zakon o električnoj 

energiji koji, to je isto potpuno novi zakon i sa nekim malim zakašnjenjem donesen je novi 

Zakon o korištenju obnovljivih izvora energije i efikasne kogeneracije. Ono što je sada važno 

za ovo pitanje znači ovaj set zakona, on predviđa neke dodatne mjere, olakšice kod ishodovanja 

dozvola i drugih nekih benefita, znači u elektroenergetskom sektoru, ali ono što je najbitnije 

kad se tiče poticaja, poticaji su za zelenu energiju uređeni, sistemski uređeni na nivou 

Federacije. I to je i važećim zakonom i podzakonskim aktima, Zakonom o korištenju 

obnovljive energije, efikasne kongeneracije, a to je urađeno i u novom Zakonu, s tim da u 

novom Zakonu ima i nekih dodatnih stvari, međutim u ovom momentu taj Zakon je donesen je 

objavljen 25.oktobra '23. godine, stupio je na snagu osmog dana, a primjenjuje se 6 mjeseci 

nakon toga. Tzn. tačno će se primjenjivati od 3. maja. Takp da neke dodatne informacije vezano 

za to bi se mogle tada vidjeti. A on, činjenica je, ja sam ga pogledao, ima neke određene stvari 

koje poboljšava, uvodi neke nove institute kad se tiče tržišta zelene energije itd itd, a generalno, 

sistem poticaja je uređen na nivo Federacije. Prema tome, za zelenu energiju svaki proizvođač 

koji ide u tom pravcu, on ima plaćen dodatak na kilovat, svaki kilovat sat, električne energije, 

i to je ciklus koji se potiče 12 godina, što daje dovoljno investitoru. Kada se tiče Kantona 

Sarajevo, mi smo poduzeli određene aktivnosti samim Zakonom o koncesijama na način da 

smo isključili male proizvođače, a to su prije svega domaćinstva i, normalno, pravna lica koja 

su manje firme i koja imaju potrebu za instalacijom bilo kojeg obnovljivog izvora energije do 

23 kW. 23 kW reda veličine, evo, ja sam inženjer, pa mogu kazati je dovoljan za snadbijevanje 

jednog domaćinstva i plus njegovog komšiju ili dva, zavisi koliko mu je potreba, tako da ustvari 

od takvih instalacija on može da ima i korist, što je i objašnjeno kada smo donosili Zakon da 

se na neki način ima i benefit pored toga što ne plaća svoju struju, znači može da i nešto zaradi 

i on nema nikakvog posla više u smislu Kantona, znači on ima, mi smo to učinili i prije ovih 

seta zakona, tako da smo riješili do 23 kW. Sve ostalo preko 20 kW je biznis i Kanton Sarajevo 

mora imati račun od tog biznisa na način da korisnici obnovljivih izvora energije, prije svega 

sunca i vjetra, ne plaćaju ništa osim koncesije. Znači vi da uzmete ugalj, morate platiti ugalj, 

pa otići termoelektranu itd. Znači, on ništa drugo ne plaća osim koncesione naknade koje ne 

mogu gušiti firmu, naravno, u smislu razvoja. Kada se tiče poticanja domaćinstava, tu nema 

nadležnost Ministarstvo privrede i treba ga sada sagledati da li su i oni kao proizvođači 

uključeni u ovaj novi Zakon o obnovljivim izvorima energije? A ako nisu, oni bi mogli predmet 

biti, naravno, ne smije se duplirati sistem, mogli bi biti predmet određenih poticajnih 

obnovljivih izvora energije. I ja ću vam ovom prilikom reći da je Ministarstvo privrede, eto, na 

moju neku ideju, uputio inicijativu Ministarstva prostornog komunalne privrede i infrastrukture 
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i prostornog uređenja, pošto je značaj instituta zaštite okoliša, a i to činimo između ostalog i 

idemo na zelenu energiju da bismo štitili okoliš. Inicijativa je upućena da se donese Zakon o 

fondu za zaštitu okoliša Kantona Sarajevo zaista, prema postojećem, prema postojećoj Ustavu, 

zaštitu okoliša je zajednička nadležnost Federacije i Kantona Sarajevo, imajući to u vidu i s 

druge strane, da je Federacija donijela Zakon o fondu za zaštitu okoliša koji je omogućio 

prohodnost da to učini i Kanton Sarajevo. I to se desilo evo, sad da me ne uzimajte, mislim da 

je bila 2003. godina. Znači od 2003. godine Kanton Sarajevo je mogao imati Zakon o zaštiti 

okoliša, znači Zakon o fondu zaštite okoliša Kantona Sarajevo jer je to financijska institucija 

koja ima tačno određena namjenska sredstva. Evo, uzmete registraciju auta, svi plaćaju za 

zaštitu okoliša, zatim veliki potrošači, veliki proizvođači energije, također imaju namete da 

plaćaju. Sve se to sliva u Fond. U ovom momentu to i ono što je važno naglasiti, to su čisto 

namjenska sredstva. U ovom momentu ta sredstva se dijele zmeđu Federacije i kantona na 

omjeru 70: 30 % u korist kantona. Vrlo je ovdje treba napomenuti da to 70 % nije 10 kantona, 

pa da se kumulativno, nego se prihodi ubrani na Kantonu Sarajevo pripadaju Kantonu, tako da 

ja vjerujem da je Kantona Sarajevo i tu da od nekog reda veličine, da su značajna sredstva 

namjenska, koja treba da budu u ovom Kantonu. Koliko ja znam da se ta sredstva se uplaćuju 

u Kanton Sarajevo i time tim sredstvima upravlja Ministarstvo komunalne privrede i 

infrastrukture, a mislim da je operativno što zakon dopušta, da treba stvarati fond koji bi 

sigurno sa pravilnim kadrom i resursima upravljao tim sredstvima itd, pogotovo u dijelu kada 

Fond kao financijska institucija se može zaduživati da se uzimati kredite i sve ostalo što znači 

pored toga, tako da bi bila to je rješenje za Kanton Sarajevo sigurno broj jedan. I ta inicijativa 

je poslata Ministarstvu prostornog. Ja vjerujem da će ugledati to svjetlost dana, Ministarstvu 

privrede je dato na raspolaganju Ministarstvu prostornog i da se nađe taj zakon što prije i da se 

uspostavi taj fond. U okviru tog Fonda, ako nije nešto u suprotnosti sa postojećim zakonom 

koji će stupiti na snagu, znači, mogu neki program obraditi da se sufinanciraju mali proizvođači 

kao što su domaćinstva, jer ako to financira time direktno utičemo na zaštitu okoliša. Nema 

razloga da takav program ne bude u sklopu drugih programa koji će se razvijati od tih sredstava. 

Tako da evo, tu je to jedan od puteva, jedan od odgovora znači, ukoliko nisu u suprotnosti, oni 

bi mogli sigurno da idu i taj Fond mi smo već poslali tu inicijativu, ovaj Zakon bi se mogao u 

toku ove godine donijeti. Tako mislim, ne znam šta će reći kolege iz Ministarstava komunalne 

privrede, mi smo im na raspolaganju da se donese jer je u interesu institut okoliša je uvijek 

tema broj jedan, a imaju namjenska sredstva. I zašto se ne bi usmjerila na pravi način. Evo ja 

bih toliko. Podsjetim sada onaj, imao sam pitanje od kolegice. Vidite što se tiče energetskog 

menadžera, on je postojao je u Kantonu donedavno, ja sam bio energetski menadžer i zaista od 

mojih silnih obaveza ja sam morao da odstupim iz razloga i Ministarstvo je pripremilo materijal 

za Vladu, da imenuje i to će vjerovatno biti pretpostavka na sljedećoj sjednici. Mislim ja sam 

uveo i ono ako želite saznati mislim meni je bio to na neki način i izazov i što se tiče Kantona 

Sarajevo, on je zaista uspostavio, u skladu sa zakonom, pravilnikom organizacionu strukturu 

upravljanja energijom. Kada imate priliku dođite u Ministarstvo da vidite da je ta potpuna 

struktura snimljeni su svi objekti, od škola, bolnica, znači svaki objekat je snimljen, imenovani 

su energetski menadžeri na nivou javnih preduzeća, sve ono što je po pravilniku energijski 

saradnici,radi se o 700 do 800 objekata. Znači, možda je to i prvi put popis objekata u Kantonu 

Sarajevo a meni je trebao kao inženjeru, jer ako nemamo objekte i površinu, ne možemo i 

donositi planove, tako da moj taj slijednik će vjerojatno imati dobru stvar, dobru polaznu 

osnovu, da nastavi samo raditi i vjerujemo da će ugledati svjetlost dana na narednoj sjednici 

Vlade, Vlada je ovlašten da imenuje. Što se tiče imenovanja na nivou ministarstva, oni su 

imenovani, svako ministarstvo ima imenovanog energijskog menadžera, na nivou javnog 

preduzeća imenovani energijski menadžeri, svkao javno preduzeće, i naravno javne ustanove, 

osim javne ustanove, Univerzitet je revcimo javna ustanova, na žalost ona je kompleksna javna 

ustanova,a zakon dopušta samo na nivou javne ustanove. Zato recimo javna bolnica KCUS, 
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Opća bolnica, Univerzitet imaju svoje energijske menadžere. Imamo ovdje kriterij koliku 

površinu ima javna ustanova tako da sva ta su imenovanja izvršena, i ovaj će čelni naravno 

zamijeniti vjerovatno na sljedećoj sjednici, tako da mi imamo zaista uspostavljenu strukturu i 

jednu možda i na zavidnom nivou u odnosu na ostale kantone, jer otprilike ja imam 

komunikaciju sa drugim kantonima. Bilo je od kolege pitanje zašto sada. I meni je krivo zašto 

sada. Ministarstvo privrede je zaista ima jako puno nadležnosti i imamo, nismo imali 

popunjeno novo radno mjesto i mi smo sad, već ćemo ga primiti, tako da je nedostatak zaista 

tog kadra i to se neće ponoviti ove godine za '24 i on će za petnaestak dana početi raditi, tako 

da je to napravljeno sa postojećim resursima koji nisu, jer primamo stručnog savjetnika za 

energetiku, ono je bilo upražnenjo tako da evo, tačno je to trebalo mnogo prije i slažem se s 

vama u potpunosti, ali evo pratite za '24, sigurno da će on doći, što bi rekao naš narod na vakat 

da se usvoji negdje u aprilu itd. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženom Nuriji Memiću na iscrpnim odgovorima. 

Nurija Memić (pomoćnik ministra u Ministarstvu privrede) 

Aha, dat ću vam odgovor. Kada se tiče energetskog bilansa KS, to drugi kantoni teško 

uspijevaju uopšte da sastave. Kada se tiče našeg Bilansa Kantona Sarajevo, ja sam mogu 

pohvaliti, ja sam dolaskom u ministarstvo prvi i standardizirao taj dokument. Tako da se on iz 

godine u godinu radi na vjerodostojnim podacima. Kada se tiče električne energije, sve ono što 

protekne kroz Kanton Sarajevo dostavlja se putem Elektroprivrede, uključujući i trgovce 

električnom energijom. Jer oni se moraju imati ugovore, moraju kroz njihov sistem provesti 

određenu energiju iz Austrije, Poljske itd. Znači, ti podaci o električnoj energiji su potpuno 

tačni. Kad se tiče Sarajevogasa, mi dobivamo podatke, znači od Sarajevogasa i oni su sigurno 

tačni, a zašto 52 000 zašto 73 i vrlo jednostavno to su tzv aktivni setovi. Sarajevogas ima jako 

puno setova koji su ugradili, oni su za nas s aspekta potrošnje irelevantni iz razloga što mi na 

njemu imamo nulu i zato mi prikazujemo tih 52 i činjenica da oni imaju negdje, ja mislim tako 

taj red veličine i ti, također, u standardni metar kubni su tačni podaci. Kada se tiče naftnih 

derivata, svi ima ih čini mi se, 29 imate u tabeli, dostavljaju direktno, s tim da mi uzima podatke 

i od uvoznika, i međusobno pratimo transakcije tako da se ne može desiti jer se pojavljuje ko 

je kome je dao u međuvremenu, tako da je taj svaki litar sigurno tu. Što se tiče čvrstih goriva, 

mi imamo prohodnost naše granice itd, međutim, tu nas, znate, nemamo jasna stovarišta, kad 

se tiče čvrstih goriva, ali to ne znači da se ne može taj bilansirati jer imate samo jednu 

nepoznatu, imate 3 veličine koji su poznate, 1 je nepoznata, a hvala Bogu da je zaživio popis 

stanovništva kada je priznato 2018.godine, gdje imamo snimljen svaki metar prostora u 

Kantonu Sarajevo ili ne znam da ste to znali. Negdje imamo oko 14,5, milijuna i imamo 

strukuturu, da li je slobodan stan, kuća itd i onda bilansiranje na osnovu temperatura. Mi 

projekcije pravimo koliko treba toplotne energiji, znači ukupno i od toga izuzmemo ono što 

dobivaju iz električne energije, gasa i naftnih derivata, to su lož ulja i mazut i ostatak, naravno 

su čvrsta goriva. Inače, kada bi mi vjerovali nekim što su nam dostavili izvještaja, drvosječama 

itd da ne spominjem sad druge firme, taj bilans vjerojatno bi se ne bi bio u redu, jer oni, znači 

imamo zvanično neke firme koje dostavljaju, ali mi ne možemo kao inžinjeri se na tom bazirati, 

nego upravo potreba i minus ono što nam je poznata, ali igrom slučaja imamo jednu nepoznatu 

pa znamo to riješiti. I Faruk je uvaženi zastupnik Faruk je onaj postavio pitanje da li radimo u 

saradnji sa zavodima i jednim i drugim zavodom. Ono što je važno napomenuti, ovaj dokument 

se zasniva na izvještajima potrošača i planovima potrošača. I korespondencija našeg Zavoda je 

ta da on preuzima ovaj bilans u planiranje prostora i vidite sad u Prostornom planu, on se 

pozivaju na ovaj dokument, jer on je oficijelni dokument, koga ga Zavodi ne može sastaviti, 
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ali se može, on ga uzima kao vjerodostojan dokument i jeste vjerodostojan i vidite u prostornom 

planu i bilo kojem drugom planu. Preuzima podatke, obrnuto je, znači itd. Tako da se Zavod 

se ne bavi tim i to mu je, ali kada se usvoji Bilans, znači mi redovit put nama se obrati ili 

usmeno ili pismo, sasvim je nebitno i mi pošaljemo direktno, znači otvorenu verziju zvaničnog 

dokumenta koji je usvojen da bi on mogao koristiti u svojim dokumentima. Također, i sva 

druge izrade studija, oni se pozivaju na ovaj dokument i služi ne samo Zavodu, nego i bilo 

kojim drugim studijama da dođu do krucijalnih podataka, jer ovdje su prikazani svi ti energetski 

tokovi, bez njih ni jedna studija ne bi bila moguća da se uradi, a da se radi sa kompletnim 

parametrom. To bi bilo to. Hvala lijepo.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Otvaram raspravu. 

Zastupnik Faruk Kapidžić, izvolite imate riječ? 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Dobro. Postavio sam ovo pitanje vezano za Zavod za planiranje zato što Zavod 

za planiranje radi ovaj također krucijalni dokument vezano za sveobuhvatnu oblast planiranja 

razvoja kantona, i to institucija koja de facto treba da diktira stvari, a ne da dobiva gotove 

podatke, pa se njima prilagođava. Zašto je bitno? Ovaj dokument je analiza potreba iz prošle 

godine 23. I prijedlog šta treba raditi u poboljšanju energetskog sektora, odnosno onog dijela 

koji nam fali i koji pravi probleme nedostaje itd e, baš zato što je to bi u suštini trebao biti 

jedinstven dokument Zavoda za planiranje i Ministarstva privrede, kao i Ministarstva 

prostornog uređenja, kojeg de facto sada više nemamo, ali to se onda sav problem nastane iz 

toga što mi faktički radimo odvojeno. I Zavod za planiranje je radio jednu priču, Ministarstvo 

privrede drugu, Ministarstvo prostornog uređenja, komunalne infrastrukture, treću i onda na 

kraju dobivamo dokumente koji jedan s drugim ne korespondiraju. Problem ovog dokumenta 

u suštini je zato što ovaj dokument je, možemo reći, od rata je gotovo identičan, to je dokument 

koji se bavi analizom šta smo mi čega potrošili i to pratimo. Ono što je dobro možda u tome da 

mi imamo ovdje 4 energenta, od kojih su električna energija i prirodni gas, dakle taj zdravi 

energent, a čvrsta goriva i naftni derivati su taj nezdravi, otprilike to na pola, učešće je na pola 

maltene tačno po pola, s tim što je dobra stvar da se učešće čvrstih goriva se ovaj nešto smanjio 

i sve manje treba u suštini da učestvuje kao energent u Kantonu Sarajevo. I u okviru ovih 

čvrstih goriva dobra je informacija da je više ogrjevnog drveta nego sumporni ćumura, jel, tako 

da je to je neka pozitivan ovoga, ali negativa ovog dokumenta je što već 30 godina mi imamo 

iste parametre koji se samo minimalno mijenjaju i mi to pratimo. Ovo isto ko da smo kao da 

smo dobili dokument ovaj isprintani iz neke mašine za praćenje. U onome što sam vidio šta 

nama treba kao potreba energetskih u infrastrukturi zapravo je nešto što je, recimo, kao od prije 

20 godina i to je naš problem. Ono što sam htio reći, to je prvo da, zasigurno je više vrijeme da 

se ovdje pojavi i peta kolona, a to je obnovljivi izvori energije i da pratimo gdje smo u 

procentima s tim, oni bi bili sada katastrofalno mali, možda bi bili čak ravni nuli, ali mi u 

svakom slučaju, ako mislimo u EU, ako mislimo išta dobro da radimo ta kolona energetski 

obnovljivih izvora u koje spada Sunčana energija i vjetro, kao i termalne vode. Ono što mi 

možemo i što se nešto i radi na tome, morala bi doći ovdje kao parametar praćenja i morala bi 

ona da raste, a da se smanjuje čvrsta goriva i naftni derivati. E sad, ono što je glavni problem, 

to je da u onome iz ovog dokumenta, u onim potrebama šta treba raditi u poboljšanju energetske 

slike Sarajeva, zapravo nisu stavljene krucijalne stvari, a to je isključivo na mjestu snabdivanja 

električnom energijom i prirodnim gasom. Za električnu energiju, koliko sam ja upoznat još od 

ministarstva i rada u ministarstvu, a i poslije, mi imamo problem što mi od rata, od rata smo 

mi izgubili smo, mislim, 2 trase koje su dovlačile struju u Sarajevo. Mi smo poslije rata, samo 
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smo zatvorili taj prsten da funkcioniše i ostali smo, ne znam, na neka dva ulaza, dal odozdo iz 

Jablanice i drugi iz Kaknja, odnosno termoelektrana, i na tome smo stali. Ono što je od rata pa 

do danas se povećala količina električne energije koja nam treba zbog enormnog povećanja 

stambene izgradnje, koju, srećom ne koristimo zato što je većina novijih stanova prazna, 

odnosno dobar dio, a planira se jako veliki broj dalje da se radi, mi imamo problem što mi 

nemamo mogućnosti da dovučemo veću količinu električne energije. Dakle, i nama treba 

kompletna, odnosno to je preko Federacije, ali naravno, i Kanton u tome mora da inicira i 

učestvuje, treba nam kompletan jedan novi vod za dovlačenje količine električne energije, a ne 

samo kao što ovdje piše, trafostanica i interna Kantonalna infrastruktura jer nama će električna 

energija sutra biti dostupna, ali je nećemo moć dovesti veću količinu u Sarajevu od onog što 

sada imamo, jer mi gotovo pa kompletan kapacitet, kako ja ima informaciju, koristimo kroz 

postojeće trase. Znači, to bi trebalo biti jedan od uslova da se forsira, da se napravi ovaj kako 

se zove dalekovod, da se dovuče nova trasa za električnu energiju, a za prirodni gas je 

krucijalno da se uradi spremnik, spremnik, dakle deponovanje viška prirodnog gasa, a ni to ne 

radimo, mada se spominjalo i ni toga ovdje nema. Znači, nema dovlačenje struje i nema 

spremnik prirodnogg gasa, jer nama je problem što mi kad zakupljujemo količinu prirodnog 

gasa od, recimo, parametra 110, kako se proteklih godina trošilo, kad imamo enormno toplu 

zimu, mi ne potrošimo ni 80 i mi faktički platimo, a ne potrošimo, a da imamo mogućnost 

spremanja tog gasa, mi bi ga mogli deponovati ovaj i koristiti za iduću godinu, odnosno kupiti 

manje iduću godinu itd. Tako da u ovom dokumentu bi trebali ti strateški planovi da se forsiraju 

šta nama treba u smislu gasa, struje i obnovljivih izvora energije, a šta treba raditi da smanjimo 

količinu prljave energije, naftnih derivata itd, jer ja ne vidim ovdje, recimo, problem Toplana 

i šta se dešava sa Toplanama kada nestanu, kada nema gasa, onda idu na naftne derivate. Da li 

se u nekim trenucima može naftni derivati jer je jeftiniji u odnosu na gas koristiti, itd. Tih 

strateških stvari nemamo. To je jako vezano za planiranje razvoja Kantona, i u smislu 

industrijskog sektora u Kantonu, šta će se raditi, i u smislu razvoja stambene strukture, odnosno 

zagrijavanja stambenih jedinica i u smislu utopljavanja zgrada, odnosno tih gubitaka energije. 

Dakle, ne može ovaj dokumenat bit separatan od Zavoda za planiranje i ovdje je zasigurno 

neko trebao biti ispred Zavoda za planiranje. onda Zavod za planiranje po svemu sudeći, da bi 

ovi dokumenti bili valjani, je morao davno donijeti Prostorni plan za koji je već došlo vrijeme 

da se donosi, morao bi donijeti Urbanistički plan gradskog područja i Urbanistički plan ovaj 

Ilijaša, Hadžića Trnova ovaj tako da, a taj Urbanistički plan je još od 2015 čeka na svoje 

usvajanje i na osnovu tih urbanističkog plana i parametara i prostornog plana se faktički kreira 

jedan dokument koji za ulaz ima analizu prošlogodišnje potrošnje i svih godina prije i ima onda 

rezultat planiranja šta u budućnosti treba da radimo, u kojem pravcu da idemo? E sad, naravno, 

Zavod za planiranje će dobiti ovaj dokument i sad bi on trebao da planira grad prema ovome, 

pa to ne ide tako. Naravno da je proces je obrnut. Zavod za planiranje dobije samo informaciju 

od Ministarstva privrede o pregledu potrošnje proteklih godina, i to u svoj dokument sve 

sublimira i kaže Zavod ovaj Ministarstvu privrede izrađivaču ovakvog dokumenta šta mu treba 

u budućnosti, jer ovaj, međutim, nije to strano, jer Zavod za planiranje već tri godine faktički 

ne radi, ne radi ništa, ne radi na izradi regulacionih planova, na izmjeni postojećih, ne planira 

ništa već 3 godine, a onda ne može ni imati presjek, recimo, šta mu treba. U vezi obnovljivih 

izvora energije ovaj, govorit ću u ime Kluba, pa samo da me ne prekidate, u vezi obnovljivih 

izvora energije, mi imamo npr vjetropark na Ivan Sedlu, mi ne znamo u kojoj je to fazi, mi ga 

nemamo ovdje uklopljen, eto taj jedan vjetropark, ne znam šta se planira dalje, šta je sa drugim 

vjetroparkovima, šta je sa solarnim kapacitetima, šta je planirano i gdje je planirano, i mi sada 

imamo, recimo, problem što sve to tako separatno radi ad hock, dobivaju se suglasnosti, a 

dokument nije uvezan, nije jedinstven. Pa imamo situaciju da za vjetropark, recimo, moramo 

posjeći ogromne količine šume da bi ga uradili, napravili, postavili, došli njega, što je, naravno, 

pogrešno i obično obično ti vjetroparkovi idu na goletima, tamo gdje vjetar, gdje vjetar nosi, 
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ovaj da ne može ni šuma da se razvije. Ne, mi nalazimo mjesta koja su najjednostavnija 

investitorima, a investitor nisu naši. Pogotovo što, recimo, i na Ivan Sedlu se ovaj od početnog, 

no name investitora, kroz tri investitora se završi, uvijek završi na Slovencima. Dakle, mi 

jednostavno ne kontrolišemo ni taj energetski sektor, niti upravljamo sa našim dobrima koje 

imamo, tako da napravimo ovaj rezultat za naše građane dobro, a ne za investitore vanjske. 

Energija je najtraženija stvar na zemaljskoj kugli i mi smo jako interesantna zemlja u tom 

smislu, obzirom da smo jedna od sigurno najbogatiji dijelova zemaljske kugle, jedan od 

najbogatijih dijelova zemaljske kugle, u smislu šume, u smislu vode za piće i vode za 

proizvodnju energije i u smislu čumura, odnosno uglja. To, ovu količinu tog energetskog izvora 

nema ni jedna zemlja, u toj količini na ovolikom području. Naravno da smo mi sad napadnuti 

sa stranim investitorima koji imaju želju da rade solarne elektrane, vjetroparkove i da na neki 

način prođu što jeftinije, a da izvuku što više energije i da na nama faktički zarade, a onda mi 

dolazimo u situaciju da, recimo, ovaj smo pritisunuti, da ćemo biti zavisni od gasa koji nemamo 

mi, nego dolazi izvana ili ćemo biti zavisni od struje koju prodajemo, a onda nam fali pa je 

moramo kupovati. Mislim, nevjerojatno je koliko se naš slab rad i naša na neki način ovaj 

nestručnost, zapravo, koliko ljudi izvana koriste i onda i onda nam lako ulaze na vjetroparkove, 

pa rade ili solarne elektrane. Solarne, mi smo jako interesantni postali za solarne elektrane zato 

što solarne elektrane nakon 20 godina upotrebe u EU uniji već ih zaustavljaju zato što je 

problem deponovanja otpada solarnih ćelija. Ali naravno da im je interesantna Bosna koja 

nema tih zakonski regulativa i nas će bukvalno pretvoriti u solarne ploče, svu površinu, a struju 

će direktno da izvoze u EU. Neće kroz nas da mi uzimamo od toga hajr, nego će direktno tražiti 

vezu. Tako da u tom smislu ovaj jedan dokument je vrlo bitan. Nije to više dokument ko prije 

15 godina, gdje samo sublimiramo šta smo potrošili sad i onda izvučemo prosjeke, to nam treba 

za iduću godinu, ovo su strateški dokumenti i za planiranje razvoja Kantonu i za strateško 

djelovanje Federacije, jer mi sad u Kantonu moramo isforsirati na federalnom nivou da se čitav 

jedan ovaj vod električne za struju, vod dalekovoda, da se faktički uradi za Sarajevo jer 

nedostaje. Mi smo u ratu izgubili dva pravca, nikad nismo nadoknadili, a kapaciteti i zahtjevi 

su nam se povećali trostruko. Naravno da to mora ovakav dokument da to traži i zahtijeva, a to 

može tek ako radi zajedno sa Zavodom za planiranje, sa Ministarstvom prostornog uređenja i 

onda sa tri institucije kao sveobuhvatni dokument da stavi nama ovdje da onda kažemo mi 

može li ili ne može. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Kapidžiću, zastupnik Adi Kalem se javio za riječ. 

Adi Kalem (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Dijelim mišljenje sa svojim kolegom Farukom Kapidžićem, a 

tiče se problema u Zavodu za planiranje i vjerojatno ću na jednoj od narednih sjednica postaviti 

određena pitanja, a tiče se do sada završenih i usvojenih planova u 2023.godini. Svakako da je 

to jedan kamen spoticanja za bilo kakav razvoj i investiranje u Kantonu Sarajevo i obzirom da 

nam je u samom dokumentu navedeno da koje su perspektive korištenja obnovljivih izvora 

energije, pa je tamo navedeno da je to rast cijena energije na svjetskom tržištu, da je pokrenuo 

u najrazvijenijim zemljama velike aktivnost na korištenje obnovljivih izvora energije, pa i u 

Kantonu Sarajevo je opisano jasno šalje nužno ili odnosno potrebno inicirati koji su to 

aktivnosti, projekti, pa između ostalog tu su i korištenje solarne energije. Ja imam jedan 

prijedlog, a tiče se upravo i mog pitanja kojeg sam postavio na samom početku. Ja sad neću 

zalaziti u ove dijelove, kolega Kapidžić je kudi kamo stručniji što se tiče ove tematike, ali u 

razgovoru sa određenim stručnjacima i u razgovoru sa privrednicima, obzirom da je donesen 

zakon, novi Zakon o električnoj energiji Federacije Bosne i Hercegovine i koji će imati 
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negativne posljedice prema određenim Skupštinama, odnosno prema privrednicima i jel, 

najavljeno je poskupljenje cijena električne energije i dovodi se u pitanje normalno 

funkcionisanje mnogih privrednih subjekata, jel, što u konačnici može ugroziti razvoj privrede 

i imati negativne posljedice po standard građana koji se ogleda kroz cijene proizvoda, usluga 

itd. Posebno treba istaći da poskupljenje cijena električne energije će značajno utjecati na javna 

komunalna poduzeća. Stoga smatram da ova Skupština Kantona Sarajevo i Vlada Kantona 

Sarajevo moraju pokazati spremnost kroz uključivanje u akcije pružanja podrške privrednim 

subjektima, tako da jedan od vidova treba biti i podrška ka stimulaciji proizvodnje energije iz 

obnovljivih izvora električne energije. Ovdje treba posebno istaći proizvodnju energije za 

vlastite potrebe koja donosi niz značajnih benefita, kako pojedincu privredniku, tako i društvu 

u cjelini. Mogu reći da ovaj pristup nosi sa sobom niz prednosti. Između ostalog, tu je 

dugoročno smanjenje troškova, smanjenje emisije stakleničkih plinova, doprinosi očuvanju 

okoliša, energetska neovisnost itd. Nažalost, određene složene procedure koje se dešavaju 

prilikom realizacija ovih investicija, poslova itd su kamen spoticanja za masovnijeg korištenja 

obnovljivih izvora energije za vlastite potrebe. Svi znamo i svi smo svjedoci da je Skupština. 

U januaru 2022 godine izmijenila Zakon o koncesijama kojim su uvedene koncesije za 

izgradnju ili korištenje postrojenja za pretvaranje energije Sunca u električnu energiju. 

Međutim, ovdje se ne pravi jasna razlika između komercijalnih solarnih fotonaponskih 

elektrana i solarnih fotonaponskih elektrana za vlastite potrebe. Smatram da bi iz ovog zakona 

trebale biti izuzete solarne i fotonaponske elektrane za vlastite potrebe. Subjekti koji grade ove 

ovakve elektrane za vlastite potrebe nemaju registrovanu djelatnost proizvodnje električne 

energije i proizvedenu električnu energiju, uglavnom koriste sa ciljem smanjenja troškova za 

račune električne energije, što im svakako također može doprinijeti kod određivanja tarifne 

grupe. Odricanja od sredstava od ove vrste koncesija neće imati utjecaja na Budžet Kantona 

Sarajevo, ali će imati mnogo pozitivnih utjecaja na razvoj privrede Kantona Sarajevo. Evo 

jedna tema i jedan prijedlog za razmišljanje, svakako. Toliko od mene u ovoj diskusiji. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Kalemu. 

Zastupnik Kapidžić se javio za drugu diskusiju. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ja sad u drugoj diskusiji samo hoću da jednu stvar još podvučem. Mi ovdje u 

ovoj potrošnji imamo naftne derivate koji su učestvovali 37,22 % što je poprilično 

katastrofalno da, najveće je učestvuje naftnih derivata. E kad vi pogledate sada ovdje pregled 

stanja, dakle, mi iz ovoga da se ovdje radi o BMB bezolovnom i dizelu, koliko učestvuju, pola 

od toga je naftnih derivata, sigurno je pola direktno kroz a vozila auta 60 ili čak 70 % .Dakle, 

mi ovdje imamo, dakle, utrošak energetike, naftnih derivata isključivo na saobraćaj. E sad 

poražavajuće je u svojoj ovoj slici, da nakon toliko vremena da mi kroz Ministarstvo 

saobraćaja, kroz planiranje, kroz realizaciju mjera ne možemo da riješimo saobraćaj, da ga 

smanjimo, da ga pretvaramo u električni saobraćaj, da smanjujemo upotrebu naftnih derivata, 

nego i razvijamo. Dakle, naravno, velikom naftnom lobiju ovo najviše odgovara, međutim tu 

je problem što ovdje nafta je jedina od ovih izvora koja de facto ne dolazi preko države, nego 

privatni, iz privatnih distributera. Zato se mi generalno ničim ni ne borimo protiv toga da se 

smanjuje količina korištenja vozila u gradu, a time samim ne smanjujemo ni zagađenje od 

automobilskog saobraćaja. To mislim da nije dobro, ali ni ne može biti bolje kada mi, naravno, 

imamo tabelu gdje imamo potrošnja za 2022, pa imamo Plan potrošnje za 2023, da se ja 

potpuno izgubim u kojoj smo mi godini. P ami smo u godini 2024 a mi stavljamo plan potrošnje 

2023. Pa Vi ste u ovom dokumentu trebali popraviti ovo i napisati potrošnja 2023 i napraviti 
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plan potrošnje za 2024. jer ja ne znam da li je plan potrošnje 2023, recimo bezolovnog 43 340, 

43 340 000 l, da li je to plan potrošnje ili je to potrošnja bila u '23?  ̧Ako je bila u 2023, pa je 

ovaj podatak takav, pa je nešto veća od 2022, onda je trebalo napisati potrošnja 2023, a plan za 

'24 , pa staviti šta je plan za '24, Mi usvajamo Plan potrošnje '23, ne usvajamo plan nikakav, 

nego podatak koji smo potrošili. Dakle, jedna potpuna.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vrijeme kolega Kapidžiću. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Evo da završim. Jedna potpuna zamjena teza. Mi zapravo ne usvajamo nikakav plan, nego 

samo analizu prošlogodišnju. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Miomirka Melank se javila za riječ. 

Miomirka Melank (zastupnica) 

.. ja sam samo htjele da ispravim ovo što je kolega Kapidžić kazao. Naime, već nam je u 

predstavljanju rečeno da se radi o Planu za '23 i da će plan za 24 doći uskoro u aprilu mjesecu 

i da ćemo onda imati podatke za 24. godinu iako je ono suštinski na šta kolega Kapidžić 

upozorava o povećanoj potrošnji naftnih derivata. Zaista, sve u pravu i mislim da Kanton čini 

stanovite korake u pravcu smanjenja potrošnje naftnih derivata jačanjem javnog saobraćaja. 

Naravno da ti rezultati neće biti vidljivi u planu za narednu godinu, ali su tendencije takve, a i 

naša su nastojanja takva da se obnovljivi izvori počnu koristiti više i to će svakako biti 

nastojanje u narednom periodu. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Ispravka krivog navoda zastupnica Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Tragom diskusije svoje kolegice Melank htjela bih reći da je 

tačno, da je uvaženi kolega Nurija skrenuo pažnju i čak izrazio svoje žaljenje u kontekstu 

situacije da se ovaj materijal razmatra sada, na kraju januara mjeseca u 2024. godini. Dokument 

je sačinjen kao izvještaj onog što se dešavalo u '22. godini i plan za '23. godinu. Besmisleno ga 

je danas raspravljati, ali i ja isto tako sam ga uzela kao jedan referentni materijal i parametar 

koji će, vjerujem, biti vrijedna baza za ono što će se donijeti kao plan za '24.godinu i očekujem 

da ćemo ga imati što prije u skupštinskoj proceduri, da ga možemo razmatrati i eventualno 

usvojiti. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić, replika. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Ma samo sam htio, OK, ja sam shvatio to. Međutim, malo je čudno sada zauzeti 

stav obzirom da potrošnja za '22 je decidna cifra koja dobivena od distributera, pa to iznosi 

43.158. 550, a plan potrošnje za 2023 je 43.340.000. E sad, ovo je očito plan, ali ali da bi, mi 

moramo, moram imati pregled sada šta je bilo u '23, podatak od distributera, jer ako se vi 

zalažete kao pozicija za smanjenje naftnih derivata, u saobraćaju, a predložili ste plan potrošnje 
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veći nego što je bio i pri tome ste dali par dozvola za pumpe koje niču ko gljive u stambenim 

naseljima, vi to dobro znate, onda mi treba podatak da se povećalo više od ovog plana i šta ćete 

vi kao pozicija uraditi da se to smanjuje? Broj automobila, naftnih derivata se smanjuje, 

međutim to je veliki lobiji, naftni lobi privatnih kompanija. Ja znam da vam nije lako, ali 

nemojte se predstavljati građanima kao veliki borci za Eko stvar, čisti vazduh itd, a radite 

potpuno drukčije poteze. Ovdje treba drugi podatak, koja je bila potrošnja u '23. pa da se može 

zauzeti stav. Zato ja kažem notorno je, ja ne mogu da ne reagujem u '24 da čitam o planu 

potrošnje '23. Kolika je bila potrošnja? Silne pumpe ste otvorili i sada očekujete da bude 

potrošnja manja, neće biti manja, bit će veća, ali to je problem zagađenog zraka. O tome sam 

pričao, hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zaključujem raspravu.  

Molim zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Prijedlogu odluke o usvajanju 

"Bilansa energetskih potreba Kantona Sarajevo za 2023. godinu". 

Zaključujem glasanje. Molim službu da objavi rezultate glasanja. Za je glasalo 20 zastupnika, 

protiv 2, suzdržana 2. Konstatujem da je Skupština donijela ovu odluku.  

 

Prelazimo na tačku sedamnaest 

AD-17. 

Izvještaj o radu Univerziteta u Sarajevu za 2022. godinu sa Programom rada za 2023. 

godinu (sa Izvještajem o finansijskom poslovanju Univerziteta u Sarajevu za 2022. 

godinu i Izvještajem o radu i finansijskim izvještajem članica Univerziteta u Sarajevu za 

2022. godinu) 

Izvještaj ste dobili dopunskom materijalu. Molim predstavnika predlagača da podnese uvodne 

napomene. 

Može li neko ispred Univerziteta da podnese uvodne napomene? Izvolite uvaženi rektore.  

Rifat Škrijelj (rektor UNSA) 

Poštovane zastupnice i zastupnici, poštovani predsjedavajući, zamjenici predsjedavajućeg 

Skupštine Kantona Sarajevo, predstavnici medija, predstavnici Vlade Kantona Sarajevo, 

srdačno vas pozdravljam u ime Univerziteta u Sarajevu i svoje lično ime. U želji da ovaj 

izvještaj, koji je prvi nakon stupanja na snagu novog Zakona o visokom obrazovanju Kantona 

Sarajevo iz 2022. godine, u najkraćem kažem nekoliko rečenica, želim prije svega da se očitam 

na to da je ovaj Izvještaj po mnogo čemu drugačije upućen na Skupštinu sa mnogo detalja, jer 

je 2022. godina prva godina koja je cjelovita bila integrisani Univerzitet. Pravna integracija je 

završena u sedmom mjesecu 2021. godine, tako da je Izvještaj o radu za 2022. godinu prvi 

Izvještaj o radu sa financijskim izvještajem Univerziteta i organizacionih jedinica nakon pravne 

integracije. U tom pogledu, a u želji da vaše cijenjeno vrijeme štedim i ostavim prostora za 

diskusije, dakle, htio bih kazati da je Izvještaj, kao što ste vidjeli u materijalima koje ste dobili, 

proslijeđen ne samo za Rektorat, odnosno integrisani Univerzitet, nego su u prilogu i izvještaji 

organizacionih jedinica. On ima svoju strukturu koja je na temelju metodologije propisane 

propisima u Kantonu Sarajevo, sačinjena. U ovom tematskom dijelu ja bih kazao da je u toku 

2022. godine Univerzitet u Sarajevu, odnosno Upravni odbor Univerziteta u Sarajevu održao 

ukupno 22 sjednice. Senat Univerziteta održao je 21 sjednicu i to je otprilike u prosjeku po 

dvije mjesečno, od čega je jedna redovna po akademskom kalendaru, a jedna je bila ili vanredna 

ili tematska, ovisno o situaciji koja je to nametala. Ono što želim kazati jeste da je, posebno 
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pored uobičajenog rada Univerzitet u Sarajevu u toku 2021/ 22, ali u konačnici '22. godine, 

kada je u pitanju naučnoistraživaki rad, dakle, nauka i tehnologija je segment koji je u pogledu 

izvještaja nakon ovih sjednica Upravnog odbora i Senata Univerziteta jedan od najznačajnijih 

segmenata u radu Univerziteta u Sarajevu, na kojoj pored nastave kao primarne djelatnosti i 

nauka ili znanost pripadaju onom temeljnom čime se Univerzitet u Sarajevu bavi opredjeljenju 

i on je, mogu slobodno kazati, u 2022.godini ovaj segment bio jako aktuelan na Univerzitetu u 

Sarajevu, tako da smo u toku 2022. godine na Univerzitetu i njegovim organizacionim 

jedinicama i u ovim oblastima istraživanja, projekti, publiciranje naučno istraživačkih radova, 

istraživačka produkcija Univerziteta u Sarajevu čine značajan dio na temelju koga se može 

pratiti uspješnost Univerziteta u Sarajevu. Spomenut ću samo jedan podatak ove godine smo 

među nagrađenim istraživačima i istraživačicama Univerzitet u Sarajevu imali preko 200 

nagrađenih za postignuća na polju nauke i objavi naučnih, odnosno znanstvenih radova u 

najprestižnijim časopisima nomenklature od Q 1 do Q 4, a kada smo prije 4 godine krenuli, 

bilo ih je oko 36. Hoću da kažem da je Univerzitet u Sarajevu, zahvaljujući našem osnivaču, 

koji je ove godine i iz sredstava za nauku ili znanost preko resornog ministarstva doznačio 

Univerzitetu preko 80 000, ostatak smo iz vlastitih prihoda obezbijedili, ali je preko 200 onih 

vrijednih istraživača i istraživačica ove godine dobili nagradu. Ono što želim kazati jeste da je 

u značajnoj mjeri uvećan broj objavljenih radova i broj naučno istraživačkih ili znanstveno 

istraživačkih projekata, kako domaćih, tako i međunarodnih, otprilike preko 500 

naučnoistraživakih i stručnih projekata se realizira na Univerzitetu, a razlika u 2022. u odnosu 

na 2021. je za preko 55 tih značajnih projekata, što, naravno, donosi i ozbiljne, pored ostalog, 

financijske benefite Univerzitetu u Sarajevu i njegovim organizacionim jedinicama. Tri BiH 

projekta izdvojio kao vrlo bitna iz 2022. godine. Jedan je projekat na kome intenzivno radimo 

u pripremnom, u pripremnoj smo fazi za realizaciju nabavke jednog akceleratora i to je projekat 

koji se realizira. Potpisan je jedan sporazum sa fondacijom 3 fizičara iz Švicarske, a vezan je 

direktno za CERN. Taj projekat je poodmakloj fazi i to je, mogu slobodno kazati, jedan od 

najznačajnijih projekata za UNSA, a možda će u dugoročnom smislu biti i za Kanton Sarajevo, 

jer će to biti direktno jedno malo, ali značajno istureno odjeljenje CERN-a u Bosni i 

Hercegovini, nešto što će u budućnosti, u pogledu biomedicine, u oblasti biomedicine i u 

pogledu onog što trebaju naši pacijenti biti, dugoročno gledano, značajno za ovaj Kanton i za 

UNSA. Drugo je opremanje INGEBA Instituta za genetsko inženjerstvo i biotehnologiju sa 

određenom značajnom opremom koju je obezbijedila Vlada Kantona Sarajevo, odnosno naš 

osnivač Kanton Sarajevo. I treći projekat u kome je 2022 godina bila udarna godina u njegovoj 

realizaciji to je izrada Master plana za Kampus Univerziteta u Sarajevu, koji je već proslijeđen 

u vidu jednog elaborata preko resornog ministarstva prema Vladi Kantona Sarajevo i našem 

osnivaču sa ambicijama da bude proglašen projektom od posebnog interesa za razvoj Kantona 

Sarajevo, čime bismo administrativne procedure ubrzali i pojednostavili. To je ono što sam 

smatrao kazati najbitnijim u ovom uvodnom dijelu. Kada je u pitanju rad sjednica Senata 

Univerziteta u Sarajevu, pored ostalog, ovdje bih samo naglasio one najvažnije stvari koje se 

rješavaju na Senatu, prije svega bili su izbori u akademska zvanja. U ovoj godini je 61 

nastavnik, član ili članica akademske zajednice Univerzitetu izabran u zvanje redovnih 

profesora, 75 vanrednih profesora, 65 docenata, a viših asistenata 122. Najveći broj to je onih 

koje smo 2018 godine primili, koji su već napredovali, tad smo 150 primili; 122 viša asistenta, 

to je napredovanje iz zvanja asistenta, primili smo 68 asistenata u toj godini, uglavnom na 

upražnjena radna mjesta onih profesora ili profesorica koji su otišli u penziju ili su po drugom 

osnovu ostavili upražnjena radna mjesta. Izabrana su 2 naučna savjetnika, viših naučnih 

saradnika 5, naučnih saradnika 3, ovo su u institutima. Viših stručnih saradnika 15, to je 

napredovanje onih stručnih saradnika iz 2018 godine i primljeno je u institutima 7 stručnih 

saradnika novih. Novo upošljavanja. Također, želim preskočiti jedan cijeli set tačaka koje su 

rješavane da vas ne zamaram, a ono što želim kazati jeste da je u ovoj godini upis studenata, 
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dakle u 2022 godini, na prvom ciklusu imali smo ukupno upisanih 12 804 studenta, na Master 

studiju, u drugom ciklusu 6640. To je ukupan broj upisanih u toj godini. Integrisanom studiju 

3079, trećem ciklusu, to su doktoranti na svim organizacionim jedinicama 716, stručnim 

studijima 171, specijalističkim studijima 51 i određenih studija na daljinu smo imali 23. Ono 

što želim kazati jeste da je Univerzitet u Sarajevu u ovoj godini 2022 kada su financije u pitanju, 

na to se želim fokusirati s obzirom da je ovo Izvještaj koji Upravni odbor prosljeđuje Skupštini 

Kantona Sarajevo i po prvi put do sada je rektor podnosio izvještaj, sada Upravni odbor 

prosljeđuje ovaj usvojeni dokument Skupštini, našem osnivaču na razmatranje. I ja sada želim 

kazati da je nakon svih unosa planirani Budžet Univerziteta u Sarajevu zaključno sa 

31.12.2021. godine konačni Budžet u Sarajevu iznosio 203.779.752, od čega najznačajnije 

učešće od 143.728, 727 iz sredstava budžeta, 34.555,930 su planirani vlastiti prihodi, 802 281 

su donacije, 19. 287 895 su transferi, 524 163 su namjenska sredstva, te 4 880, 756 primici. To 

je stanje iz 2021. godine u najkraćem. Nedavno je i taj Izvještaj usvojilo ovo cijenjeno tijelo, 

odnosno naš osnivač. Univerzitet i članice su razgraničili i prenijeli u 2021. godinu, iz 2021. 

godine, u 2022. godinu 21.219,751. To su sredstva koja se zbog prijelaza na početku 

akademske godine uplaćuju se u zadnjem tromjesečju, odnosno na početku tromjesečja '21. a 

dio se troši za školovanje tih studenata u '22 godini. Ukupni prihodi Univerziteta u Sarajevu u 

2022. godini iznosili su 40.237, 033, od čega prihodi koji su postali javni prihodi Budžeta 

Kantona Sarajevo tokom 2022. godine bili su 18. 504, 007. Dakle, to je ono što smo kao 

Univerzitet ostvarili po osnovu upisnina prvog i drugog ciklusa i druge neke sitnije uplate. 

18 504 007 u 2022, a jedan dio je razgraničen za 2023. godinu. U periodu od 01.01.do 31. 12. 

2021. godine ukupni prihodi i izdaci iznosili 166 935 989 konvertibilnih maraka sa dvije 

najznačajnije kategorije. Tekućim rashodima u iznosu 160.688, 821 konvertibilna marka i pod 

2 kapitalnim izdacima u iznosu od 6.247 168. U strukturi izvršenja, kada se posmatra izvršenje 

sredstava Budžeta Kantona Sarajevo, Univerzitet je imao izvršenje 99, 10 procenata. U isto 

vrijeme 13.550, 860 potreba Univerziteta u Sarajevu financirano je iz vlastitih sredstava članica 

Univerziteta u Sarajevu. Kao najznačajnija stavka u izvršenju Budžeta Univerziteta izvršenje 

bruto plaća i naknada zaposlenih na Univerzitetu iznose 121.696. 041 KM, od čega je 

111 403,675 iz sredstava budžeta ili 93, 7 %, a ostatak od 6, 3 % su vlastiti prihodi Univerziteta 

i njegovih organizacionih jedinica. Ovaj dio sam već rekao dakle, ukupno imamo 557 naučno-

istraživačkih projekata u odnosu na 2021. kada je bilo 491, to je za 50 i nešto projekata više. I 

ovdje ću također skratiti ovaj dio ukupna vrijednost potpisanih projekata u 2022. godini iznosi 

6 461 144 konvertibilne marke. Tokom 2022. godine članice Univerziteta potpisali su sa 

europskim izvršnim agencijama za fondove nauke i u visokom obrazovanju ugovore od 14 

novih projekata u ukupnoj vrijednosti 2 .921.767,11 konvertibilnih maraka, dok je ukupna 

vrijednost ugovora za projekte koje je u 2022. godini Univerzitet potpisa sa bh resornim 

ministarstvima, dominatno Ministarstvom za nauku visoko obrazovanje mlade Kantona 

Sarajevo, dakle, najveći prihod imamo na projektima od tog Ministarstva i Vlada Kantona 

Sarajevo i Skupština su to obezbijedili, izražavam zahvalnost. Preko 3.539.377,47. Ima ovdje 

jedan dio federalnog novca iz Federalnog ministarstva nauke i obrazovanja. Po osnovu 

implementacije projektnih aktivnosti tokom '22. godine Univerzitet u Sarajevu je zabilježio 

priliv sredstava u iznosu od 6.931,937. I ovo je, mogu slobodno kazati, jedan ozbiljan porast 

investicija u nauku ili znanost na Univerzitetu u Sarajevu, na čemu se akademsko osoblje u 

značajnoj mjeri može i usavršavati, a i bolje objavljivati naučne radove i biti vidljivije na 

međunarodnoj mapi akademskih članova. Najveći dio sredstava za implementaciju projektnih 

aktivnosti u 2002.godini obezbijeđen je iz inostranih izvora financiranih 65 % ili 4 479 393, i 

to najvećim dijelom iz dva Europska fonda za istraživanje u obrazovanju horizont 20. -20. I 

Erasmus plus te iz domaćih izvora oko 2 452.543 . To je najvećim dijelom rekao sam iz 

Kantona Sarajevo. Pored toga, plan javnih nabavki Univerziteta u Sarajevu za 2022. godinu sa 

svim izmjenama i dopunama iznosio je 21 826 000, 324 bez PDV-a, a tokom 2022.godine 
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izvršenje plana je bilo 46,71 %, ukupne realizacije 868 postupaka javnih nabavki na 

Univerzitetu u Sarajevu u ukupnom iznosu od 10 194.403 konvertibilne marke bez PDV-a. 

Privodim kraju, imam još dvije rečenice, izvinjavam se. A u ukupnoj vrijednosti realiziranih 

postupaka integrisanih javnih nabavki to je onaj koji Rektorat provodi za sve organizacione 

jedinice i za Rektorat u iznosu od 2 113 724 konvertibilne marke. Najveći broj postupaka je 

realizirao Prirodno-matematički fakultet, ukupno 92 postupka, zatim Veterinarski fakultet 75, 

rektorat 71, Poljoprivredno prehrambeni fakultet 64, te Mašinski fakultet 62. Ukupna 

vrijednost zaključenih ugovora je najznačajnija u postupcima koje je provodio Rektorat 

Univerziteta u Sarajevu 3 046 823 , 40, što je otprilike 29 %, 15 5 % je Veterinarski , Prirodno-

matematički, Veterinarski fakultet je 8,63 % itd. Na kraju, sukladno članu 14. Zakona o 

financijskom upravljanju i kontroli u javnom sektoru Federacije Bosne i Hercegovine, 

Pravilniku o provođenju financijskog upravljanja i kontrole u javnom sektoru u Federaciji 

Bosne i Hercegovine sve organizacione jedinice Univerziteta dostavile su popunjen obrazac 

godišnji izvještaj o funkcioniranju sistema financijskog upravljanja i kontrole za 2022. godinu, 

kao i izjave o fiskalnoj odgovornosti budžetskih korisnika. Kada je u pitanju Program rada za 

2023. godinu koja je već otišla, nije više aktualno, tu su bile aktivnosti vezane za rad Upravnog 

odbora, Senata Univerziteta i ono što je vrlo bitno, naglasio bih ovdje da smo na polju 

internacionalizacije, odnosno međunarodne vidljivosti Univerzitet u Sarajevu u 2020. i 

'23.godini napravili tri značajna iskoraka. Pored toga što smo dobili logo za izvrsnost u 

istraživanju u oblasti visokog obrazovanja, logo za izvrsnost od Europske unije, dobili smo 

pPvelju Erasmus do 2027. godine i postali smo u ovoj godini, a na temelju rada iz 2022. 

Godine, članica jedne alijanse, jednog broja europskih univerziteta, u čemu će univerzitet u 

Sarajevu po prvi put biti u sastavu jedne alijanse koja je predvođena univerzitetima iz Europske 

unije i iz čega ćemo imati otprilike za naredne 4 godine? Blizu 1.000.000,00 EUR. Za 

realizaciju određene projektne aktivnosti na Univerzitetu u Sarajevo. Uz izraze zahvalnosti 

našem osnivaču Skupštini Kantona Sarajevo i Vladi Kantona Sarajevo kao izvršnoj vlasti, 

vama kao zastupnicama i zastupnicima na svemu što ste učinili da Univerzitet u Sarajevu do 

sada uspješno radi, očekujem da ćemo i u budućnosti, kao visokoškolska Skupština, Skupština, 

jedina javna ustanova koju je država osnovala u Kantonu Sarajevo, imati takvu podršku u 

vremenu koje je pred nama. Mislim da će to biti najveći benefiti za Kanton Sarajevo, jer će 

Univerzitet na temelju ovog što smo uradili u proteklim godinama u narednim godinama ubirati 

plodove rada, ako Bog da. Ostajemo da vidimo, ostajemo otvoreni za pitanja, tu sam ja i moj 

uvaženi kolega, prorektor za financije Tarik Zaimović. Ukoliko budete imali pitanja, možete 

ih postaviti i zahvaljujem vam se na pažnji. Izvinjavam se predsjedavajućem i zamjenicima, 

ako sam možda u ovom uvodnom izlaganju, pošto mi nije rečeno koliko imam pravo, pokušao 

sam biti kratak hvala vam lijepa. 

Vibor Handžić (dopredsjedavajući) 

Zahvaljujem rektore, vi možete sjesti na mjesto slobodno, pa zapisivati pitanja ako ih bude. Da 

li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ne žele. Pitanja otvaram. Zastupnik Zahiragić, izvolite.  

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući, moram konstatovati da mi je žao što sam se ja jedini javio za 

pitanje koje je na dnevnom redu Izvještaj o radu UNSA, kao najvažnije ustanove u KS, pa 

možda i šire. Pa eto, nadam se da će do kraja mojih pitanja i druge kolege zastupnici osjetiti 

potrebu da se barem raspitaju šta se dešava na Univerzitetu u Sarajevu. 

U Izvještaju o radu Univerziteta u Sarajevu navedeno da je ukupan broj studenata 21 000. Da 

li Univerzitet u Sarajevu ima plan da ovaj negativan trend koji već posljednjih 10 godina o 

kontinuitetu nastavlja i vodi do toga da Univerzitet u Sarajevu postaje po kategorizaciji 
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univerziteta mali univerzitet, da li planira da taj trend zaustavi? Ja se mogu sjetiti vremena kada 

je Univerzitetu u Sarajevu studiralo preko četrdeset hiljada studenata, znači taj broj posljednjih 

nekoliko godina smanjen za 100 %? I da li Univerzitet u Sarajevu ima, da li je u ovom 

izvještajnom periodu radio išta na tom planu, što bi eventualno moglo, što je rezultiralo ili bi 

moglo rezultirati poboljšanjem broja studenata i da li planiraju u budućnosti nešto raditi vezano 

za to? Kakva je rangiranost Univerziteta na međunarodnom relevantnim rang ljestvicama? 

Podatke koje ja imam govore o tome da Univerzitet u Sarajevu na međunarodnom planu u 

relevantnosti jedan potpuno trivijalan i irelevantan univerzitet, što me posebno rastužuje, 

imajući u vidu činjenicu da sam i sam jel alumnista Univerziteta u Sarajevu, da sam na njemu 

ostavio jedan kvalitetan dio svog života, što kroz obrazovanje, tako i kroz aktivizam. Da li 

rukovodstvo Univerziteta smatra da se ta loša rangiranost, nezainteresovanost studenata i 

generalno loša atmosfera Univerziteta u Sarajevu može dovesti u vezi sa političkim 

angažmanom unutar Univerziteta u Sarajevu, stavljanje Univerziteta u svrhu političke borbe u 

Kantonu Sarajevo, što smo mogli vidjeti primjer, na nekoliko primjera. S tim u vezi, zanima 

me da li, nakon što je Tužilaštvo Kantona Sarajevo otvorilo istragu i donijelo naredbu o 

obustavi istrage i utvrdilo izvan svake razumne sumnje da je indeks profesorice dr Sebije 

Izetbegović sa potpisima u njima potpuno autentičan, ispravan, da li ste, imate u planu poništiti 

to grubo kršenje odluka, propisa i pravila jer taj politički progon koji je sa Senatom Univerziteta 

nažalost i počeo na njemu i završio? Zanima me šta rektor misli o tome što je u zgradi Rektorata 

na onim stepenicama sa onim stubovima klasičnim, predivne zgrade se na stepeništu valjala 

Emsi Sajsi, srbijanska reperka koja, između ostalog, sada ću citirati ili možda bolje da ne radi 

javnost koja gleda ukucajte na Googlu tekstove pjesama i stihove pjesama Emsi Sajsi, pa ćete 

vidjeti ko je u zgradi Univerziteta, u zgradi Rektorata prema storiju, koji sam ja lično vidio na 

njenom Instagramu se valjala i pjevala, izvodila stihove tih svojih, u najmanju ruku 

neprimjerenih, a ja ću u sebi dati slobodu degutantnih i odvratnih muzičkih numera i da li je to 

atak na ugledu Univerziteta u Sarajevu, jer ja, istraživajući, nisam vidio da je Emsi Sajsi ni na 

jednom privatnom palančkom Univerzitetu ili fakultetu u Srbiji imala priliku da nastupa, a evo 

u zgradi Rektorata, najstarijeg Univerziteta u BiH je nastupala i time se javno hvalila. S tim u 

vezi, s obzirom da je gospođa Emsi Sajsi nastupala na promociji, čini mi Guči parfema, da li 

smatrate primjerenim da se na zgradi Univerziteta alumnira brend Gučija i koja je financijska 

korist? Da li je veća korist ili je veća šteta koju je time nanesena ugledu Univerziteta u 

Sarajevu? Zanima me da li ste i, ako ste, zašto ste dali otkaz uposleniku Univerziteta koji je na 

bolovanju komisijskom? Da li je to u skladu sa propisima i zakonima? Zanima me, a imam 

ovdje neke podatke, po kojim kriterijima i koliki iznos sredstava u izvještajnom periodu otišao 

na naknade i nagrade na platu od strane rektora zaposlenicima Univerziteta u Sarajevu? Zanima 

me šta ste poduzeli, pokušavao sam naći, a nisam ni vidio da jeste išta za borbu protiv bubica 

jer je to borba koju sam ja pokušavao voditi još kao predstavnik studenata do dana današnjeg? 

To ne da se nije smanjilo, nego je poprimilo neke vrlo maligne oblike, tako da ovaj mali broj 

studenata, veliki broj njih, nažalost, kada vidi da kolege i generacije iza njih su to mogla raditi, 

nastavljaju raditi na takav način, polagati ispite. Da li se Univerzitet u Sarajevu bori na 

adekvatan način protiv tog vrlo opasnog i vrlo negativnog fenomena? Imajući u vidu činjenicu 

da sam bio jedan od predlagača svojevremenog kodeksa ponašanja i oblačenja profesora i 

studenata te, da nakon što je medijska haranga pokrenuta rektor Univerziteta, i tada je bio 

gospodin Škrijelj, je odlučio da sa tim kodeksom ne ide, a u međuvremenu, prema 

informacijama koje imam iz prve ruke od studenata, ponašanja profesora se ponovno vratilo 

na one stare staze gdje se iz pozicije moći na jedan vrlo ružan način, čast drugačijim, ili, evo, 

ajmo reći da je većina časnih i dobrih profesora, a da ta manjina i dalje ili ponovno radi iste 

stvari, da ostvaruju neprimjerene, neprimjerene komunikacije sa studentima, da profesori 

putem društvenih mreža kontaktiraju studentice, javljaju im se privatnim povodom dok traju 

ispitni rokovi, za što imam također nekoliko svjedočanstava. Da li Univerzitet u Sarajevu 
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prepoznaje taj fenomen i da li će uraditi išta, da tu vrstu fenomena i vrlo negativnog i opasnog 

ponašanja, a koje sam ja tim tadašnjim kodeksom pokušao popraviti, na neki način spriječi i da 

zaustavi i da zaštiti te mlade djevojke i momke, zašto da ne, koji su izložen takvoj vrsti mobinga 

i korištenje jedne pozicije moći prema tim mladim ljudima? 

Zanima me šta je u izvještajnom periodu i da li je Univerzitet u Sarajevu poduzeo da spriječi 

pod jedan: pranje diploma na Univerzitetu u Sarajevu, koji sam ja tako kolokvijalno nazvao, 

na način da sa loših livadskih univerziteta, kakve su pohađali neki od naših ministara i 

zastupnika, na drugi ciklus se opisuju na Sarajevski univerzitet, bez prijemnog, pod istim 

uslovima dobivaju status redovnih u odnosu na naše studente zato što imaju prosjek 10,0 a 

kako i neće imati kada završe fakultet na Sokocu, recimo, da li ste išta poduzeli da spriječite to 

pranje diploma na Univerzitetu u Sarajevu ili barem da zaštitite studente UNSA sa pravog 

ciklusa prilikom upisa na drugi ciklus? Da li ste s druge strane uradili išta, ja sam podnio 

nekoliko puta inicijativu kako ovoj Skupštini, tako i prilikom izrade Zakona, ali svojevremeno 

kada sam bio član Senata univerziteta, da se profesorima sa Univerziteta u Sarajevu, a imajući 

u vidu da je na žalost, na moju duboku žalost, a nisam komunista, i znanje kapitalizirano i 

potpuno komercijalizirano i da univerziteti danas igraju tržišnu utakmicu. Da li ste nešto uradili 

da spriječite profesorima koji predaju na Univerzitetu u Sarajevu, koji su tu dobili , izbore i 

zvanja, da predaju na lošije rangiranim privatnim fakultetima i na takav način stvaraju 

nelojalnu konkurenciju Univerzitetu u Sarajevu? Ako gledamo ekonomski, a ako gledamo 

socijalno i društveno, uništavaju ovo društvo i državu pod pokroviteljstvom naših profesora i 

naših uposlenika kojima, kako ste rekli, dajemo na plate 121 000 000 maraka. 

Zanima me da li ste i na koji način se bavili sa nečim što je vaša zakonska i Statutarna, evo, u 

Izvještaju ste prepoznali, obaveza jer je Studentski centar zapravo ustanova, tako je definisao 

to zakon u neposrednoj djelatnosti sa djelatnošću Univerziteta u Sarajevu, tj Studentski centar 

na kojem 95 % studenata studira na Sarajevskom univerzitetu, a imajući u vidu činjenicu da je 

ljudima i djeci, to ste mogli vidjeti ovih dana i dalje prozori propuhuju, deke su stare 15 godina, 

madraci propadaju i imaju kukce u svojoj menzi. To je za rezultat imalo ostavku direktora 

Studentskog centra, međutim nisam vidio ozbiljniji angažman UNSA, a ljudi i ta djeca i ti 

studenti su naša, svih nas ovdje, obaveza i emanet kao Skupštine i osnivača i jednog javne 

ustanove i druge javne ustanove, ali i Univerziteta u Sarajevu, koji bi trebao da bude domaćin 

toj djeci koji su došli u svoj glavni grad, na svoj Univerzitet, da studiraju, a mi smo im dali 

kukce u hrani. 

Zanima me zašto Univerzitet u Sarajevu, a imajući u vidu činjenicu da veliki broj budžetskih 

sredstava odlazi na to, kako ni on, tako na njegove organizacione jedinice poput Pravnog 

fakulteta Univerziteta u Sarajevu, Filozofskog fakulteta, Političkih nauka i drugih društvenih 

nauka i relevantnih fakulteta u kontekstu aktualnih i generalnih političkih dešavanja, da li ste i 

na koji način zauzeli ikakav stav o suspenziji Ustava Federacije Bosne i Hercegovine, o 

nametanju amandmana na Ustav, o intervencionizmu prvoklasne prirode, o devastiranom 

društvu, o moralu itd? Hoću da vas pitam da li i zašto niste imali nikakav društveno politički 

angažman?,Ne, u dnevnivne svrhe, jer Univerzitet ne bi smio sebi da dozvoli. Zašto niste 

nikako se bavili važnim temama u kojima biste možda i nama kao zastupnicima, 

parlamentarcima, vladajućoj većini davali određene vrste smjernica i generisali kakvu politiku 

trebaju da zastupaju. 

Biblioteka univerzitetska građevinska dozvola izdata preko godinu dana, do kada su, izvođač 

je izabran, sve su procedure provedene ,u kojoj su fazi radovi na izgradnji Univerzitetske 

biblioteke, s obzirom da je to bilo jedna od stvari koju ste vi u prvom mandatu, prilikom izbora 

rektora, kada sam ja lično glasao kao senator za vas, obećali ste završiti još u prvom mandatu? 

Evo, na isteku vam je drugi, još nisam primijetio da su radovi na tome u poodmakloj fazi. 

Zanima me da li se plaća naknada za autobuse u Kampusu koji na neki način ambijent Kampusa 
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dovode na nivo auto pijace, a nikako mjesta, gdje se mladi ljudi trebaju dolaziti po znanje? Šta 

je sa restoranom i kompleksom sportsko rekreativnog Una, a koji sam, a ima zapisnik sa 

Univerziteta u Sarajevu, s Upravnog odbora, kada sam tamo bio član, upozoravao da ne plaćaju 

kiriju i da ne plaćaju sve, da su tu na neki način nelegalno, ove godine ste ga srušili. Da li ste 

imali informaciju o svim tim problemima posljednjih 10 godina? Ja znam da jeste, zašto niste 

ranije takvu vrstu, kako da kažem, vladavine prava implementirali u kampusu? A to nije jedini 

objekat koji je tamo nelegalan i to nije jedina aktivnost koja je tamo nelegalna. 

Ured za podršku studentima koji ste naveli u izvještaju, ni na koji način, ali ni na koji način ne 

pomaže zaista studentima. Ima tamo vidjet sad 15 okruglih stolova. Rad sa studentima sa 

invaliditetom kao psihička podrška, sprovođenjem ozbiljnog istraživanja sa relevantnim 

studentskim udruženjima. Taj ured za podršku studenata, nažalost, nije svrsishodan, pa me 

zanima koliko novca ste potrošili na uspostavu tog ureda, koliko ljudi rade na tim poslovima i 

da li je taj ured za podršku studenata opravdao svrhu i da li eventualno treba promijeniti neki 

njegov organizacijski oblik. Ali ovo me je zaista šokiralo. U izvještaju koji se nalazi pred 

Skupštinom, koji je prošao Senat i Vladu ima čitav odjel, Alumni Univerziteta na društvenoj 

mreži Lingdin. Dakle pola stranice, A 4 formata je Univerzitet u izvještaju posvetio tome je 

valjda da se pohvali da Univerzitet u Sarajevu ima alumni mrežu na Lingdinu. Čak ste i naveli 

godine 2016 do danas kako je rastao broj naših alumnija na Lingdinu kao da Univerzitet u 

Sarajevu ima neke veze sa brojem nas koji smo završili Univerzitet u Sarajevu na toj društvenoj 

mreži? Dakle, rast društvene mreže i korištenje u Bosni i Hercegovini ste vi stavili koji se desio 

generički, bez vašeg petljanja u vaš izveštaj, što je, smatram, na neki način ispod nivoa 

Univerziteta u Sarajevu kao ozbiljne javne ustanove da takve banalne trivijalne podatke, 

posebno jer nema veze sa njima, ne bi smjelo stavljati u svoj izvještaj. Bruto plate su 

121 000 000 konvertibilnih maraka i 93 zarez nešto procenata toga mi financiramo iz Budžeta. 

Zanima me da li vi smatrate da Univerzitet u Sarajevu sa svom svojom društvenom ulogom 

zaista opravdava 121 000 000 kovertibilnih maraka? Ili zaista trebate biti iskreni i priznati da 

možete i morate puno bolje, što nije svakako rektore vaša krivica, nego krivica i dekana i 

uposlenika na Univerzitetu u Sarajevu, ali i klime u kojoj oni smatraju da mogu sve svoje 

vrijeme posvećivati sebi. Vidim da je veliki broj profesora, to je postao trend, počeo da vodi 

svoje blogove, postali su lajf koučevi, bave se sa svime osim sa onim čime bi se zaista zaista 

trebali baviti. I još jedno, posljednje pitanje, nadam za predsjedavajuću Kristić, u zaključku 

koji nam je predložen, navedeno je da je Zaključak od 26.10.2023, vjerojatno je tada napisan 

kada je zakazana ova sjednica, pa vas molim prije glasanja o zaključku kojim se prihvatimo, 

stavite pravi datum da ne bi bilo da smo usvojili ovaj izvještaj prije skoro 5 mjeseci, nego da 

ga stavite i datirate ispravno, ukoliko bi takav zaključak eventualno zaista bio usvojen. Eto, 

imao bih još puno pitanja i imam na njih pravo, ali ne želim da 

na neki način pretjerujem, kroz diskusiju ću pokušati prokomentarisati ove fenomene koje sam 

na neki način u pitanjima prepoznao. Hvala vam.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Kapidžić. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Evo, kolega Zahiragić je bio kritikovao nas što se nismo javili da postavimo 

pitanja, međutim, evo, ovo je dokaz što nismo, zato što je čovjek postavio sva pitanja. Ne znam 

je li mi ostalo koje da se ne duplamo. U svakom slučaju, pitanje jest u odnosu na Univerzitetsku 

biblioteku, obzirom da kada sam bio ministar 2020, mislim u septembru, da je predat pun gepek 

projekata za građevinsku dozvolu, znači završenih projekata, navodno je izdata građevinska 

dozvola prije godinu dana i još se ništa ne radi. Šta se dešava sa tim? Šta se dešava sa 
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donacijom? Jesmo li i to uspjeli zeznuti, otjerati ljude koji su trebali da to isfinanciraju? Ili ovaj 

dal si išta dešava? Obzirom da godinu dana važi građevinska dozvola, da li je ona produžena, 

da li je aktivirana, to ništa ne znamo? To je prvo pitanje. Drugo pitanje je šta se uradilo sa 

saobraćajnicom koja je koja je bila uplanirana ovaj u Kampusu, odnosno taj zapadni dio 

Kampusa gdje gdje je trebala da opsluži privatne zgrade, gdje je na neki način otet dio 

Kampusa, dal se to riješilo? Obzirom da kad sam bio ministar, da sam rekao da će se to riješiti, 

da se to ne može otimati za račun privatnih izgradnje, a to je bilo izmjenom jednog 

regulacionog plana ili urbanističkog projekta, mislim da je ubačeno bilo ovaj, da li je to 

Univerzitet vratio u svoj posjed, tu saobraćajnicu koja je faktički oduzimala tu površinu 

Kampusa? Treće pitanje, ovaj kada će biti oduzeta diploma, nelegalno stečena diploma 

gospodina Konakovića, obzirom da je inspekcijski nalaz dao sve svu informaciju za hitno 

oduzimanje diplome, a vi ste to anulirali iz svima poznatih razloga, zato što je većina vas 

učestvovala u dodjeljivanju takve diplome i da je najmanje još tridesetak ljudi tada u tom 

periodu na DIF-u steklo na isti način diplome. Dakle, otvorio bi se jedan proces ogroman, a 

izgleda da nije u interesu. Zato me interesuje ne da li će biti, nego kada će biti oduzeta nelegalno 

stečena diploma gospodinu Konakoviću? I još jedno pitanje za rektora da li se osjeća 

odgovornim da, u doba svog mandata se toliko smanjio broj studenata i toliko je mladih otišlo 

vani, isključivo je vezano za rad Univerziteta, Ministarstva obrazovanja u proteklih desetak 

godina? Ako se osjeća odgovornim da bar znamo. Hvala. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnica Hašimbegović. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se dopredsjedavajuća. Ja ću imati samo jedno pitanje. Zanima me koje aktivnosti 

su se poduzele po pitanju mogućnosti nostrifikacije diploma sa našeg Univerziteta u 

inostranstvo, obzirom na postojeći trend da se sve više diplome sa našeg Univerziteta ne 

prihvaćaju u inostranstvu? Hvala lijepa. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Marjanović. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Zahvaljujem. Vrlo kratko par pitanja. 560 programa, čini mi se, imate na svojoj stranici da je 

napisano, zanima me u zadnjih godinu dana, u zadnjih par godina, da li je bila tendencija rasta 

programa na engleskim jezicima, jer je to bila jedan od zaključaka da se ići ka tome zbog 

povećane mogućnosti i priliva studenata izvan našeg govornog područja i vezano za 

akreditaciju Univerziteta u Sarajevu, znam da ispunjavate sve uvjete što se tiče državne 

akreditacije i te akreditacije programa, bila je jedna inicijativa da se razmotri i opcija 

eventualno angažovanje akreditacijskih kuća izvan Bosne i Hercegovine koje su članice Enke, 

pa samo da li ste pokrenuli nešto u tom pravcu? Hvala velika. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Šaljić. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala. Moje pitanje za vas, gospodine Škrijelj, zašto niste reagovali kao Univerzitet ili vi kao 

prvi čovjek koji vodi tu ustanovu, na izjave vaše uposlenice, profesorice Silajdžić u 
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izdnačavanju 9. januara i 1. marta? Evo, kasnije ću resto u diskusiji, od vas je to očekivala 

javnost. Hvala. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zamolila bih sada rektora, ako može odmah, da ponudi odgovore na pitanja. 

Rifat Škrijelj (rektor UNSA) 

Poštovane zastupnice i zastupnici, zahvaljujem se zastupnicima i zastupnici koja je postavila, 

koji su postavili ova pitanja. Istina, sva pitanja su od velike važnosti za Univerzitet u Sarajevu. 

Prvo, broj studenata i bilo je i više, da li se osjećam odgovornim? Ne osjećam se odgovornim 

zato što je broj pada studenata na svim univerzitetima u regiji evidentan. Nekoliko razloga koje 

sam često i u medijima objašnjavao i obrazlagao, koji su do toga doveli nisu vezani za Rektorat 

niti za Univerzitet, vezani su za opći trend ili opšiti trend pada broja novorođene djece, za 

nekoliko godina u Kantonu Sarajevo u osnovnim školama imamo manje za 11 000 djece, 

osnovaca i srednjoškolaca za 4 godine 11 000 manje djece. Imamo pad nataliteta, to je jedan 

problem. Drugi problem je mi smo kao Univerzitet u Sarajevu, u Bosni i Hercegovini, koja je 

'90., odnosno od '92. do '95. odlično znamo koja je to populacija vitalno najzrelijih građana u 

životnoj dobi, čija bi se djeca danas rađala izgubili svoje živote u odbrani ove zemlje. To je 

zahvatilo specifično Bosnu i Hercegovinu, na našu veliku žalost i tragediju ove zemlje, to je 

drugi razlog. Treći razlog: jedan broj porodica napuštaju Bosnu i Hercegovinu i odlaze sa 

svojom djecom. A jedan od najznačajnijih razloga na koji mi ne možemo utjecati naši svršeni 

studenti imaju samo zagarantovan boravak na birou kad završe, biro im je zagarantovan, a 

ostalo ne. Kad odu i školuju se u inostranstvo, ali manji broj je takvih, oni tamo gdje završe, 

tamo se i zaposle. To je naša stvarnost i dijelimo je sa susjedstvom. Nije samo kod nas takva 

situacija. Ono što želim kazati jeste i što me ohrabruje da smo ove godine imali 10 % veći 

porast upisa u odnosu na prošlu godinu. Značajno je to manje nego što je nekada bilo, ali 

generalno kao Univerzitet u Sarajevu možemo popraviti stranim studentima i tu se nalazi 

odgovor na ovo pitanje jednim dijelom na čemu se zahvaljujem uvaženom kolegi prof. Damiru 

Marjanoviću, zastupniku u Skupštini Kantona, postavio je jedno pitanje koje je prevažno za 

Univerzitet. Vjerujem da ćemo u budućnosti uspjeti, i tu ću odgovoriti neka mi ne zamjere svi, 

jer to pitanje daje odgovor i na ovo, radimo na uvođenju novih studijskih programa na 

engleskom jeziku, za sada imamo na nekoliko fakulteta, imamo nekoliko studijskih programa 

na Ekonomskom fakultetu, na Medicinskom fakultetu, imamo studij medicine na engleskom 

jeziku, na Stomatološkom fakultetu sa stomatološkim kliničkim centrom imamo također 

utvrđen usvojen nastavni plan i program i studij na engleskom jeziku. Mislim da je prošle 

godine prva generacija počela sa upisom, tako da se sada rade se takve pripreme i na drugim 

fakultetima i akademijama i imamo ozbiljne mogućnosti da na taj način dobijemo veći broj 

stranih studenata. Potrebni su nam resursi, moderno opremljeni studentski domovi, gdje bi se 

oni smjestili, što trenutno nije slučaj i Univerzitet sa tim problemom nema trenutno mogućnost 

da se nosi jer je to posebna institucija, posebna firma odvojena od Univerziteta u cijelosti, ali 

generalno sa povećanim brojem studijskih programa i sa modernizacijom nekih studijskih 

programa, mislim da ćemo kao Univerzitet privući jedan broj stranih studenata. Ono što je 

najpogubnije za čitav prostor Bosne i Hercegovine, za svih 8 javnih univerziteta u Bosni i 

Hercegovini, pa i za privatne, to je politička nesigurnost i ekonomska neizvjesnost. To je išao 

bih sada redom. Dakle, na broj studenata ne možemo tako lako utjecati, niti Univerzitet, niti 

pojedinačno fakulteti. Univerzitet u Sarajevu nema čak ni fondove za stipendiranje koje bi 

država trebala da obezbijedi, u ovom slučaju Kanton koji nema te mogućnosti i to razumijemo, 

kako bismo ponudili stipendije stranim studentima koje bi njima služile za život u Sarajevu. 

Primjer kako to daje doprinos: imamo jedan studijski program koji se već 21 godinu realizira, 
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Master studijski program iz demokracije i ljudskih, Program Erma u našem Centru za 

interdisciplilarne studije koji se financira iz europskog novca, dakle, to je projekat koji 

financira EU. Mnogo naših značajnih ličnosti završilo je taj Master studij, danas vrlo uspješni 

na političkoj sceni Bosne i Hercegovine. Tamo je stipendija 500,00 EUR i plaća se iz tog 

Europskog fonda. Svake godine popunimo do zadnjeg mjesta. Međutim, i to je na engleskom 

jeziku, profesori su iz otprilike 10 zemalja svijeta, a studenti otprilike između 15 i 25 zemalja, 

a ukupno ih 30 upisujemo. Primaju se oni najbolji, studije dobiju 2 diplome, našu i Univerziteta 

u Bolonji i taj studijski program, te stipendije iz europskih fondova pokazuju kada imate 

obezbijeđenu stipendiju, svako mjesto popunite i dolaze nam studenti iz, dakle, jedan od 

ključeva kako možemo otključati Univerzitet u Sarajevu za strane studente jeste povećan broj 

stipendija koje bi nam država trebala pomoći da obezbijedimo i na drugoj strani, ti studenti bi 

vratili te stipendije načinom života ovdje i troška u Bosni i Hercegovini u Kantonu Sarajevo, 

evo, kada bi postali univerzitetski centar sa većim brojem stranih studenata, to bi Univerzitetu, 

a i Kantonu Sarajevo značajno otvorilo mogućnosti. Rangiranost Univerziteta. Ovo je kolega 

Zahiragić postavio. Žao mi je, kriva je to interpretacija. Univerzitet u Sarajevu se na 

najmasovnijoj listi Webometrix, koja se trenutno prati u svijetu i u Europi, na kojoj je preko 

31 000 rangiranih univerziteta i visokih škola itd i instituta, dakle, nalazi se na 1576 mjestu, 

najbolje rangirani iz Bosne i Hercegovine, a to je negdje između 35, između 3, 5 i 4 procenta 

svih univerziteta na toj listi rangiranih u svijetu, od preko 31 000 hiljade. Kada bi nam sve 

institucije nalazile se između 3 i 4 % najboljih na svijetu, ja mislim da bi mi kao država mogli 

da budemo zadovoljni. Naravno, to može bolje. Problem što nas nema na Šangajskoj listi, 

kriteriji su vrlo strogi, a ti su kriteriji koliko, pored ostalog, koliko neki univerzitet ima 

dobitnika Nobelove nagrade, nema Univerzitet u Sarajevu dobitnika Nobelove nagrade. I da 

ne idem dalje u te detalje. Međutim, nije isključeno da ćemo se i na toj listi pojaviti u dogledno 

vrijeme po nekim kriterijima. Ove godine smo se pojavili još na QS listi i još na jednoj listi i 

nalazimo se i na tim listama kao najbolji rangirani Univerzitet iz Bosne i Hercegovine. Primili 

su nas u ovu Alijansu europskih univerziteta - Eupis zato što se upravo nalazimo kao najbolje 

rangirani univerzitet. Sljedeći iza nas je Univerzitet u Banjoj Luci na 2804. mjestu. 1300 mjesta 

je iza nas, hiljadu mjesta Univerzitet u Banjoj Luci, kao drugorangirani iza nas. Prema tome, 

nije dobro da ponižavamo Univerzitet u Sarajevu olako davanjem izjava koje nisu utemeljene. 

Kada je u pitanju indeks doktorice Sebije Izetbegović, to je bilo sljedeće pitanje. Nismo dobili 

nikakve zvanične dokumente od bilo koje državne institucije da trebamo drugačije postupati, 

osim da su ti procesi na sudu i na sudovima i da će se u toj sudskoj proceduri rješavati to pitanje. 

Univerzitet je to pitanje riješio u skladu sa Zakonom, Statutom Univerziteta u Sarajevu i mi se 

tim problemom ne bavimo, osim postupajući prema sudskim zahtjevima kada nešto dobijemo, 

u tom smislu i djelujemo. Bilo je četvrto pitanje za izvjesnu pjevačicu iz Republike Srbije da 

li je ona na Pravnom fakultetu, radilo se o reklami nekih Gučijevih proizvoda, a ta je kompanija 

ponudila Pravnom fakultetu da će stipendirati, da će u nekom smislu dati doprinos, da naprave 

neku prezentaciju svojih proizvoda u jednom danu u određeno vrijeme. Bio sam upoznat sa 

tim, ja sam apsolutno transparentan čovjek, nisam u tome u to vrijeme ništa loše vidio, bilo je 

sve prije 7. oktobra, datum, spominjem da znate zbog čega ga spominjem i tada sam to 

potpisao, nekada u septembru mjesecu. Iza toga je uslijedilo to što je uslijedilo na Bliskom 

istoku i to se problematiziralo. Ni na koji način ne smatram da je Univerzitet time nanio bilo 

kakvu štetu bilo kome u državi niti samom sebi, ali inicijativa mi je došla sa Pravnog fakulteta, 

dijelimo istu zgradu, Rektorat i Pravo, nisam se htio kolegicama i kolegama suprotstavljati i 

tačno je da se to dogodilo. E sad u kom smislu se to odvijalo, nisam bio na toj ceremoniji jer 

nisam bio zainteresiran da prisustvujem, ali je tačno da se je to tamo dogodilo. Kakav je scenarij 

napravljen od toga, ne mogu komentarisati, nisam bio prisutan zaista jer me nije zanimalo. 

Dalje, da li je otpušten neki uposlenik, a bio na bolovanju. Ne raspolažem tim podatkom, ja 

kao rektor Univerziteta nisam imao takvih slučajeva iz Rektorata, a ako jeste, a bilo je po 
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zakonu, postoje i takvi slučajevi da se neko ko je na bolovanju može otpustiti. Postoje neki 

zakonski kriteriji po kojima se to radi. Nagrade, nismo na Univerzitetu isplaćivali nikakve 

posebne nagrade, osim određenih dodataka na plaću i sve što je rađeno rađeno je u skladu sa 

pravilnicima važećim na Univerzitetu Sarajevu. Bubice koje koriste studenti nismo imali takvih 

prijava službenih na Univerzitetu u nekom smislu da bismo se tim fenomenom bavili kao 

Univerzitet institucionalno, a postoje mogućnosti da se tom konkretnom toj negativnoj pojavi, 

koja jeste prisutna na Univerzitetu u Sarajevu, kao i na svim drugim univerzitetima, jeste 

prisutna i zaista ona dovodi da neki lošiji student izjednači sa nekim boljim, što jeste povreda 

za onog boljeg, ali se nismo tim bavili kao Univerzitet, jer ni jedan fakultet, akademija nije nas 

na to nekim zahtjevom poticala ili obavezala da to radimo. Kada je u pitanju kodeks ponašanja 

i oblačenja akademskog osoblja, tačno je da je to bilo na početku mog mandata aktualno, 

međutim taj kodeks je Komisija koju je Univerzitet formirao napravila bila na takav način da 

je on zaista vrijeđao privatna osjećanja određenih članova i članica akademske zajednice jer se 

tamo ulazilo da li neko, u neke detalje, ima pirsing, da li neko ima podpeticu ili petu, koliko 

centimetara itd i da ne bi bilo nikakve tajne, zainteresirale su se bile i određene inostrane 

institucije, diplomatska predstavništva kakav to mi kodeks trebamo da imamo? I da li mi iza 

toga stojimo? Ja sam tada, da budem vrlo iskren, provjerio kakvi su ti dokumenti na nekim 

univerzitetima u zemljama iz kojih su se iz tih odjela za obrazovanje i nauku nekih ambasada 

interesirali, vidio sam da smo zaista kroz taj dokument, pokušala je ta Komisija jednim dijelom 

radikalizirati Univerzitet u Sarajevu, čime smo na određeni način slali ružnu poruku i nakon 

konsultacija sa članicama i članovima Senata povukao sam taj dokument. Zašto? Zato što 

paralelno sa tim imamo na snazi kodeks Etički kodeks Univerziteta u Sarajevu, prema tome, 

naš etički kodeks je dovoljno ozbiljan dokument koji se može primijeniti i na koji se može 

osloniti Univerzitet ako treba, ako neko konkretno pitanje da riješi. Pranje diploma sa privatnih 

univerziteta, kako je uvaženi zastupnik Zahiragić formulirao svoje pitanje? Mi to ne možemo 

zvati pranjem diploma kao Univerzitet, to su univerziteti koji su se u Bosni i Hercegovini 

akreditirali pred našom Agencijom za razvoj visokog obrazovanja i kvaliteta, kao i mi, nemamo 

pravo zaustavljati upis studenata, jer kada bismo i te zaustavili sa tih privatnih univerziteta koji 

tamo završe prvi ciklus, pa kod nas dođu na drugi, onda bismo još manje studenata imali. A 

događa nam se još jedna pojava da jedan broj još uvijek imamo, nažalost, nekih fakulteta i 

nekih profesora koji zbog prolaznosti na njihovim predmetima na nivou godine isprate 20, 30 

studenata zbog jednog predmeta na privatni univerzitet da ga polože. To nam se događa u 

nekim iznimnim slučajevima, ali imamo takve slučajeve. Imate studenta koji položi na nekom 

fakultetu sve ispite, dođe do zadnja dva ispita, ispiše se s Univerziteta u Sarajevu zbog nekog 

profesora ili profesorice kojeg nikada na tom fakultetu ili nisu procesuirali, tih 20 studenata se 

samo udalji malo iz našeg Kantona u Srednje-bosanski Kanton, tamo se pozicionira na 

Kobiljaču , položi taj ispit i vrati se na drugi ciklus, na Master studij na neki naš fakultet. Neka 

se zapitaju ti fakulteti, ne samo rektor Univerziteta i ti dekani i dekanice, zašto se to događa, a 

ne procesuira? Ja ovo javno govorim pred javnošću, slušaju i studenti i njihovi roditelji i vi, 

odgovaram na to pitanje da nije to pranje diploma jer ne može kod nas, ne može on oprati 

diplomu prvog ciklusa i tek tako steći Master, ako ne zna, on će kod nas propasti. Znači, na 

Univerzitetu u Sarajevu, odgovorno tvrdim, nema te pojave koja se može tako zvati pranjem 

diploma. Univerzitet u Sarajevu, osma mi je godina, drugi mandat završavam, nije imao ni 

jednu diplomu, da smo je izdali kao univerzitet, a da nije bila transparentna, nijednu diplomu, 

preko 22 000 diploma smo po zahtjevima različitih institucija provjerili, otkrili smo 36 

falsifikovanih diploma, ali ne da smo ih mi izdali falsifikovane, nego su neka fizička lica došla 

u posjed nečije diplome, pa su sebi napravili, falsificirali. I među njima je bilo nekoliko tri ili 

četiri inostrane diplome i ti su procesi kod nadležnih institucija procesuirani. Drugo, bilo je 

Studentski centar, ja ako žalim Studentski centar, nekada sam stanovao u studentskim 

domovima, nije nikada u cijelosti sanirao smještajne kapacitete, ali iskazujem svoje kao rektor 
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svoju zabrinutost, ali nemogućnost da na to utječemo, to je posebna firma. Ono što imam kao 

novinu za ovaj cijenjeni dom reći jeste da je studentsko naselje na Bjelavama 1/1 upisano na 

Univerzitet u Sarajevu i da u budućim rješavanjima pitanja Studentskog doma na Bjelavama 

zainteresirani smo da zajedničkim snagama učinimo najracionalnijim to naselje, gore se sada 

završava Fakultet zdravstvenih studija u dva paviljona, osmom i devetom, i dat ćemo svoj 

doprinos, otvoreni smo za suradnju i spremni da sve što možemo učiniti damo doprinos 

Studentskom centru da bude ozbiljan davalac usluga smještaja i ishrane studentima 

Univerziteta u Sarajevu, pa i drugim studentima ako bude viška kapaciteta, ali da bude moderno 

opremljen i sređen. Nije se investiralo u infrastrukturu Studentskog centra decenijama i to je 

sada došlo na naplatu. To je došlo na naplatu. Ustav, amandmani i uloga društvena, nismo se 

bavili političkim pitanjima, Ustav se donosi kroz određene institucije države. Univerzitet u 

Sarajevu se nije bavio političkim pitanjima u čitavih 8 godina moga mandata. I svi oni koji 

nam to imputiraju nisu korektni jer to nije bilo, nije bilo na Univerzitetu političkih govora bilo 

kakvih, a zašto se nismo organizirali se? U trenutku kada od strane nadležnih državnih 

institucija pokrenula procedura prema zakonima kako se Ustav donosi i mijenja, Univerzitet u 

Sarajevu bi dao svoj doprinos ukoliko bi procijenili kao institucija da trebamo da damo svoj 

doprinos, a da se sada mi ubacujemo u političke nesporazume koji se generiraju oko Ustava, to 

nam nije funkcija u ovoj državi, a vrlo rado ćemo dati i savjet i konkretna rješenja ponuditi kao 

Univerzitet, ali to od nas treba zatražiti neko od strane države koja nas je formirala, znate, a ne 

da mi idemo na političke kolosijeke, to nismo radili. Biblioteka. Tačno je da sam na početku 

svog prvog mandata smatrao da mogu Biblioteku u mom prvom mandatu izgraditi kao rektor 

sa svojim saradnicima. Nažalost, kada sam došao, dobio sam na jednom A 4 papiru samo 

dokumentaciju o Biblioteci na kome je pisalo da se ponovi ponovo javni poziv, odnosno tender 

za izradu izvedbenog projekta. E, to sam naslijedio, a iza toga istekao je bio Grant, danas 

preskačem sve kroz što sam prošao s mojim saradnicima, Biblioteka se uveliko gradi, uveliko 

gradi, produžena je građevinska dozvola koja je prvi put izdata 2022.godine, tamo su ovi 

bageri, rovokopači, počela je izgradnja Biblioteke u konzorciju firma Ansdrive iz Bosne i 

Hercegovine i jedna Saudijska firma. Oni uveliko rade sada na Biblioteci. Rok je 18 mjeseci 

od potpisivanja ugovora da se to završi i da se utroši. Grant je produžen do 2025.godine imamo 

Grant, a trebao bi se do tada i utrošiti predviđeni Grant. Novac ne dolazi i to mi je jako važno 

jer ovdje je bilo pitanja šta je sa novcem? Novac ne dolazi na Univerzitet, Univerzitet ne 

raspolaže sa novcem, novac se direktno isplaćuje od strane Saudijskog fonda izvođačima. Oni 

šalju fakture, mi te fakture prosljeđujemo, Saudijski fond plaća tako da je novac tamo gdje 

treba da bude, dobra strana jeste, što je prvi put sada vezano za Biblioteku, sve administrativno 

posloženo i da ta priča ide u jako dobrom smjeru. Ja sam vrlo siguran da će se u predviđenom 

roku utrošiti Grant i izgraditi Biblioteka Univerziteta u Sarajevu. Žao mi je što neću biti u prilici 

da možda toliko svečano, ali i bit će Univerzitet i neko ko me naslijedi, jer ja u ovoj godini, 

ako Bog da predajem dužnost rektora Univerzitetu u Sarajevu i da ne bi bilo kalkulacija, ovo 

je moj drugi mandat, na treći nemam pravo i kada bi imao, ne bih želio, niti mogao, vrlo javno 

transparentno, to trebaju svi da znaju, ali Biblioteka će se graditi, bio tu ja ili neko drugi. Sve 

je urađeno kako treba i to ide dobro. Zahvaljujem se osnivaču koji je obezbijedio novac za 

građevinsku dozvolu, Skupština Kantona koju smo uplatili Opštini ili Općini Novo Sarajevo. I 

još je jedna stvar bila velika kočnica, to je odnos općinske ili opštinske administracije u mom 

prvom mandatu bio je da ne možemo tamo ni toplovod izmjestiti. Zahvaljujem se gospodinu 

Kapidžiću koji je u svom mandatu bio u funkciji podrške Univerzitetu u Sarajevu i nama kada 

je u pitanju i Kampus i kada je u pitanju naša priprema za Master plan, dali ste nam u to vrijeme 

preporuku, a Vlada u tom sazivu garanciju. Sadašnja Vlada je nastavila da nas podržava. Priča 

o Kampusu ide u jednom velikom smjeru, pošto je ovdje dosta mladih ljudi, i zastupnica i 

zastupnika, mislim da ćete slaviti jednog dana izgrađen Kampus. Master plan se završava, radi 

ga Engleska firma Arup, odabrala ga Europska investiciona banka. Novac od 400.000,00 EUR 
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je Grant Europske investicione banke, ono što je u to vrijeme Vlada dala garanciju, taj Grant 

je banka BBI, dakle, nama je tu i omogućeno, bit će omogućeno našem osnivaču i kreditna 

sredstva otprilike od 120.000.000,00 EUR. Javio se još sada jedan finansijer koji je 

zainteresiran. To je Francuska razvojna agencija, tako da se naziru oni koji su spremni da 

investiraju novac u naš izgradnju našeg Kampusa. Kanton Sarajevo će u budućnosti na toj 

lokaciji biti veliko gradilište, ako bog da. Kada je u pitanju, bilo je pitanje sudska, Una. 

Zahvaljujem se zastupniku Zahiragiću, bio je i član Upravnog odbora i može svjedočiti kroz 

kakve smo sve muke sa tom Unom prolazili. Ali, da znate, ja nisam odustajao, ja sam tada 

pokrenuo sudski spor jer su oni tužili, oni su tužbom ustali da ne isele otud i stavili su nam 

sudsku blokadu da ne možemo. Ja sam istrajao na tome i mi smo u ovoj godini dobili mi 

pravosnažnu sudsku presudu, Unu je porušio gazda koji je tamo nezakonito izgradio, bazen 

koji je iskopao je zatrpao i tamo je sada ostalo samo dio ruševine, otprilike kako je on procijenio 

da treba da ostavi. Une više tamo nema i nema smetnje, taj će se prostor poravnati, zapadni dio 

Kampusa srediti. Bilo je pitanje saobraćajnice, gospodin Kapidžić je postavio, zastupnik. 

Saobraćajnica koja je ucrtana na zapadnom dijelu i koja je, a pod utjecajem određenih krugova 

koji su tamo imali lični interes da grade nebodere, na onom dijelu tamo, 3 su nebodera 

planirana, zamislili su bili da nebodere izgrade na svojim placevima, a zaobilazni put kroz 

zemlju Univerziteta, kroz Kampus. To više neće biti moguće. Dok su oni to pravili, ja sam 

tadašnjem gradonačelniku Skaki govorio nemojte taj regulacioni plan, nećete otimati zemlju 

Univerziteta. Oni su gurali regulacioni plan, a ja uknjižbu u grunt. Nekoliko dana nakon što su 

oni donijeli taj Regulacioni plan Univerzitet je postao vlasnik Kampusa 1/1 upisan u grunt. 

Nije bilo žalbi. Prema tome, to je naša zemlja i tamo neće više biti gradnje bez saglasnosti 

Univerziteta, odnosno našeg osnivača nikom. I prema tome, ta je saobraćajnica sada pod 

velikim upitnikom, možda će je napraviti kroz dio njihovog placa, što kroz naš da prave. Dakle 

to je ona priča koja je bila. Kada je u pitanju alumni i ove mreže. To je bio jedan od pokušaja 

službi Univerziteta da vam prikaže, što nije ni približno, ni približno onom što jeste alumni 

organizacija Univerziteta koja ne postoji kao zvanično formirana i koju idemo na ozbiljno 

formiranje alumni organizacije, jer, pazite, imate tamo oko 180 000 je završilo u studij na 

Univerzitetu Sarajevu, prvi ciklus i integrisani studij i preko negdje ja mislim negdje oko 

17 000 magistranata i negdje oko 4000 doktora nauka, e to je alumni organizacija koju treba 

ustrojiti, formirati i zahvaljujem se kolegi što je to postavio pitanje. Ono, plata preko 

121 000 000. Da, Univerzitet ima blizu 2700 zaposlenih, realizira se preko 440 000 sati 

nastave. Znači, kada biste znali da nam nedostaje ovog časa između 300 i 350 članova 

akademskog osoblja nedostaje, nemamo ih. Još uvijek imamo nastavnike koji drže po dvije, tri 

norme, asistente koji drže po dvije, tri norme. Da, još uvijek to imamo i zaista taj novac ide za 

sve to. Ono što nisam. E, bila je diploma Elmedina Konakovića, ja moram po ko zna koji put 

da ponovim javno, tačno je da je u to vrijeme Kantonalna inspekcija za inspekcijske poslove 

napravila 11 je zapisnika. Ali je također tačno da nisu utvrdili bilo kakve nepravilnosti, 

konkretno u njegovoj diplomi niti donijeli upravnu mjeru. To je prva stvar. Druga stvar kada 

je to bilo aktualno, ja sam kao rektor Univerziteta tražio da se sve to provjeri i da vam bude 

jasno u čemu je stvar. Sve vezano za školovanje gospodina Elmedina Konakovića nalazi se u 

printanoj formi na Fakultetu sporta, a u elektronskoj formi u našem UTICU može da se klikne 

na dugme i da se vidi. Sve to je provjerio Fakultet sporta po zahtjevu našem i obavijestio Senat. 

Prvi ciklus studija gospodin Konaković je završio na Fakultetu sporta, nastavljajući nakon više 

škole prvi ciklus studija, završio 2014. godine. Dobio urednu diplomu i prijave o svim ispitima 

nalaze se u studentskoj službi i nalaze se uneseni u SS sistemu. Elektronski se mogu vidjeti sa 

datumima kada je sve. Drugi ciklus studija, i tu diplomu je potpisao rektor prije mene. Druga 

diploma za Master studij potpisana je 2017.godine, ja sam je potpisao i pošto je u to vrijeme 

gospodin Konaković bio zvaničnik, mislim da je bio premijer ili predsjedavajući Skupštine, 

važno je da to se zna ovdje. Ja sam tražio, kao i za sve druge kandidate, duplu provjeru znate, 
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jer sam znao da će jednom zbog politike posebno udarati. I ne mogu ja sada zato što bi neko 

htio da neki reciprocitet uspostavi, postupam tako. Tu nije bilo ništa sporno, ja ovo javno ovdje 

govorim. To što se iz zapisnika Inspekcije želi i crpiti da je Fakultet sporta u to vrijeme preko 

100 ljudi je bilo kojima su oni omogućili da nakon Više trenerske škole nastave visoku školu, 

četverogodišnju na tom Fakultetu. I kad su sravnjavali te ispite na početku ili na kraju na 

Fakultetu sporta, nisam bio tada ni rektor, ni blizu Rektorata, u to vrijeme, ne, ne, u to vrijeme 

kada je bilo to je nekad 2005 do 2008. ili prije. Ne znam ko. Uglavnom u tom periodu utvrdili 

su da je kod jednog broja kandidata, ne kod Elmedina Konakovića, nego kod jednog broja 

kandidata, da im nedostaje još jedan predmet, da ispune broj kreditnih bodova prema 

bolonjskom sistemu, da to završe. I dali su im nalog da to svi polažu. E ne možete sada jednog 

čovjeka od 100 izdvojiti i reći njemu treba uzeti diplomu, a onih 100 kao nema nikakve veze 

što su tako bili. Niti je to bio kriv ni jedan od tih 100 kandidata, to je bila stvar Fakulteta i 

Univerziteta u Sarajevu i prema tvrdnjama koje su oni predočili inspekciji, oni su za sve to 

imali i odluke nadležnih organa i tijela Fakulteta i nisu radili ni tadašnje rukovodstvo, to na 

svoju ruku. To je, što se tiče diplome, nije ništa bilo sporno. I odmah da kažem ovdje je 

gospodin Kapidžić rekao kada će biti oduzeto? Što se mene tiče, niti vidim razloga, niti kada 

će biti oduzete, to je sve provjereno, urađeno i postoji tamo može svako, za koju god instituciju 

zanima, može da izvrši provjeru, a drugo, gospodin Konaković kod sebe posjeduje svoje 

diplome, pa mogu da ih provjeravaju institucije kojima ih je predao službeno. Ja sam preko 22 

diplome kao rektor za ovih nekoliko godina, provjerili smo, morao da proslijedim fakultetima, 

akademijama da provjere kada mi dođe iz OSE, SIPE, raznih Ministarstava odbrane, sve se 

mora provjeriti. E sada imamo, kažemo uvažena zastupnica Hašimbegović postavila je jedno 

goruće pitanje šta je sa nostifikacijama diploma Univerziteta u Sarajevu u drugim zemljama? 

Trenutno su se javila dva problema i za jedan problem, žao mi je što naša ministrica nije ovdje, 

ali siguran sam da će ona dobiti ovu moju pitanje, jedan problem koji se javio krenuću od 

Slovenije, svi kreću od Hrvatske, ja ću od Slovenije. U Sloveniji se javio problem diploma iz 

Bosne i Hercegovine sa svih univerziteta, jer je period akreditacije, institucionalne akreditacije 

univerziteta u Bosni i Hercegovini, kada je stupio na snagu Okvirni zakon u visokom 

obrazovanju 2007. godine, od 2007. do 2011. odnosno 12. godine, naši univerziteti nisu bili 

akreditirani, ni jedan univerzitet u Bosni i Hercegovini, ali se po automatizmu podrazumijevalo 

da su oni akreditirani i trebala je tada aktuelna vlast, nadležna obrazovna vlast, a to jesu već 

bili kantoni, odnosno županije, da utvrde registar, da naprave registar zatečenih univerziteta na 

svojoj teritoriji i da ih upišu u registrovane, odnosno akreditirane. To je prvi registar na temelju 

zatečenog stanja. To nisu uradili u to vrijeme kantoni ili županije, naknadno su to radili Bihać 

i Tuzla i riješili. Kanton Sarajevo to treba tek da uradi sada, naknadno, da se odredi prema 

Univerzitetu u Sarajevu za period 2007. do 2012. odnosno do prve naše institucionalne 

akreditacije. Zadnja naša institucionalna akreditacija urađena je 2019. godine i ove godine, ako 

bog da ide druga institucionalna akreditacija, u mom mandatu, vršimo aktivne pripreme, mislim 

da nećemo imati problema. Akreditacija studijskih programa zbog visoke cijene na nivou naše 

obrazovne vlasti koja je bila 10 000 po studijskom programu, za ovih 560 studijskih programa, 

kada pomnožite sa 10 000, to je bila enormna cifra koju nije mogao nije Univerzitet, a u jednom 

mahu ni Kanton obezbijediti. To je bio problem da su nam prošli put na zadnjoj institucionalnoj 

akreditaciji isključili nekoliko studijskih programa za koje nismo dobili novac za njihovu 

akreditaciju. Ove godine mislim da ćemo obezbijediti dio novca i da će to biti onako kako 

treba. Generalno, mislim da Univerzitet u Sarajevu ima sve pretpostavke da i to riješi pitanje. 

Drugo pitanje priznavanje diploma u Hrvatskoj. Tu su se dogodile dvije stvari koje nisu vezane 

ni za Kanton ni za nas. Hrvatska Agencija za razvoj visokog obrazovanja, sa sjedištem u 

Zagrebu 2021.godine u junu mjesecu, ne 2022.godine u junu mjesecu donesen je novi Zakon 

o priznavanju inostranih dokumenata i kvalifikacija po kome njihova Agencija više ne vrši 

priznavanje diploma, nego izdaje mišljenje o donesenoj diplomi ili ispravi. Po tom mišljenju 
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nema isključivanja naših diploma, ali ima nešto drugo. Oni upoređuju našu Agenciju sa sobom, 

pa kažu: univerziteti u Bosni i Hercegovini, zašto ne priznaju diplome, da budem konkretan, 

dovode u pitanje njihovo priznanje, kaže: univerzitete u Bosni i Hercegovini akreditirala je 

njihova Agencija, naša, čije je sjedište u Banja Luci, koja ne nalazi se u sastavu, nije primljena 

u punopravno članstvo ENKE, Europske asocijacije ovih agencija. To je prvi razlog, a drugi 

razlog Bosna i Hercegovina nema okvirni kvalifikacijski okvir, nema nacionalni kvalifikacijski 

okvir. Zbog ta dva razloga, ni jedan ne zavisi od univerziteta, zavisi od zvaničnih politika 

izvršne i zakonodavne vlasti. Znači, nemamo, naša agencija nije primljena u ENKU u 

punopravno članstvo. A jedan od razloga zašto zadnji put kada je bila evaluacija nije primljena, 

rečeno je da se aktuelne politike previše miješaju u izbor rukovodnih i upravljačkih tijela 

Agencije, politike se miješaju. Jedan od ozbiljnih razloga zbog čega nas Europska ENKA nije 

primila, našu Agenciju je bio previše je uplitanje politike u izbor tih rukovodnih tijela, direktora 

i uprave itd. E sada, mi smo po tom osnovu poduzeli sljedeće, bilo je pitanje: alarmirali smo 

ovo na nivou Ministarstva civilnih poslova, imali smo nekoliko sastanaka, održali smo jedno 

savjetovanje u Zenici i usvojili niz zaključaka. Potpisali smo jedan Sporazum o saradnji sa 

Rektorskom konferencijom, Rektorskim zborom Hrvatske i Rektorska konferencija/Zbor iz 

Bosne i Hercegovine u pokušaju da učinimo optimalnim našu saradnju akademsku kao potporu 

našoj Agenciji da to pitanje sa njihovom Agencijom riješi. Međutim to pitanje priznavanje 

diploma iz Bosne i Hercegovine u Republici Hrvatskoj zakomplikovalo je i poprilično 

netransparentno funkcioniranje privatnih univerziteta u Bosni i Hercegovini jer na nekim 

privatnim univerzitetima je otkriveno otkrivene su malverzacije sa diplomama. Vidjeli ste ovih 

dana šta se događa. Jedan broj tih diploma očito su dobili i studenti koji pretendiraju da se 

zaposle u Hrvatskoj i Sloveniji itd. To vam je mrlja koju ne može izbrisati sa nas niko, osim 

zvanične politike koja preko Agencije mora neke univerzitete ispisati iz registra, neke državne 

institucije moraju uraditi svoj posao i to pitanje riješiti. Bilo je još jedno vrlo ozbiljno pitanje 

kolege Damira Marjanovića. Akreditacije od strane stranih agencija. Razmišljali smo o tome 

da to uradimo. Sveučilište u Mostaru je dobilo akreditaciju Hrvatske agencije iz Zagreba. 

Međutim, time našu Agenciju potiskujemo, što nije niti korektno niti po našim zakonima 

dozvoljeno. Sveučilište u Mostaru ima jednu privilegiju da njih pomaže Republika Hrvatska i 

u financijskom i drugom smislu, pa i njihova Agencija daje određeni suport, mi to ne možemo 

jer imamo našu Agenciju, a istovremeno smo zainteresirani da napravimo ocjenu od neke 

strane agencije i na tom planu ćemo raditi. To su dosta skupe akreditacije. Ovdje je kolega 

Zaimović, on zna koliko je Ekonomija je za jednu međunarodnu jaku akreditaciju morala platiti 

ja mislim u ono vrijeme pedeset hiljada maraka, tada, Elektrotehnika za jedan studijski 

program, isto tako otprilike 40 000, i to su sredstva koja su iz budžeta u to vrijeme obezbijedili 

za Elektriku, a Ekonomija, mislim u to vrijeme iz vlastitih prihoda. Mislim da imamo kao 

Univerzitet ozbiljne namjere da to riješimo i mislim da ćemo postići. I zadnje pitanje bilo je od 

uvaženog zastupnika Šaljića istup koleginice Sabine Silajdžić. Kada se je to dogodilo, ja sam 

bio na bolovanju, zvaničnom bolovanju, imao sam jednu upalu sinusa i morao sam ležat kući, 

vidio sam to na televiziji, bio sam zaista šokiran i po povratku sa bolovanja zatekla su me dva 

akta, jedan mi je Studentski parlament zatražio da se očitamo, odnosno da je procesuiramo pred 

Etičkim komitetom i drugi organizacije, boračke organizacije sa Kantona Sarajevo zatražile su 

od mene, zvanično u pisanoj formi, da se ona suspenduje iz nastavnog procesa. Svaka od te 

dvije nevladine organizacije i borci i studenti reagirali su na temelju svojih nadležnosti, 

ovlaštenja, mogućnosti itd, a ja moram da postupam prema dokumentima po kojima radi 

Univerzitet. Ja sam ta dva zahtjeva Studentskog parlamenta i ove Asocijacije boraca proslijedio 

Ekonomskom fakultetu službeno, uz propratni akt sa zahtjevom da prof. Sabinu i Silajdžić 

procesuiraju pred Etičkim odborom Ekonomskog fakulteta, da utvrde njenu odgovornost i da 

o tome obavijeste Etički komitet i Univerzitet u Sarajevu kao instituciju. Znači njihov etički 

odbor i njihov vijeće. Također sam zatražio da se očitaju i da kažu koji organ ili tijelo je usvojilo 
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na Ekonomiji saopštenje ili saopćenje koje su oni dali, koje nije korektno jer je oni, to se nas 

ne tiče, ona je to kazala. Tražili smo da nam dostave odluku koji je organ i tijelo donijelo takvu 

odluku da se takvo saopštenje da, jer to je dodatno vrijeđalo i patriotska osjećanja i sve ono što 

u Bosni i Hercegovini ima vrijednost to je bila uvreda. Prema tome, pripadam kategoriji ljudi 

koji osuđuje takav istup, javno ovdje govorim, izvinjavam se kao rektor Univerziteta javnosti 

što nismo izašli sa bilo kakvim saopštenjem ili saopćenjem, ne možemo to uraditi dok nam ne 

odgovori Ekonomski fakultet, to nije zatvorena priča za Univerzitet, ona je za Univerzitet tek 

počela. Svaki član i članica akademske zajednice ima svoju akademsku slobodu, ali samo do 

trenutka dok ne počne da izjednačava odluke zabranjene od strane Ustavnog suda, 

izjednačavati ih sa zvaničnim datumima koji su priznati u Bosni i Hercegovini i koji su 

potvrđeni u proteklim godinama. Dakle, izjednačene su dvije stvari koje se nikako ne mogu 

izjednačavati i to će nakon što Ekonomija uradi svoj dio posla, Univerzitet zvanično saopštiti 

javnost svoju konačnu odluku. Nakon Ekonomskog fakulteta to će biti proslijeđeno na Etički 

komitet Univerziteta u Sarajevu i mi ćemo se tim problemom baviti. Nažalost, to je nemili 

događaj, nemili događaj, ne ulazeći u pravo pojedinca da misli, ali pravo pojedinca da govori 

sa titulom profesora o događajima koji se ne smiju stavljati u komparativnu ravan na način 

kako je to učinjeno, to mora snositi određene konsekvence. I mi kao Univerzitet ne želimo 

prejudicirati stvari, ali da znate da smo pokrenuli tu proceduru, ja sam u petak proslijedio 

zahtjev Ekonomskom fakultetu po ovom pitanju. Mislim da sam pokušao odgovoriti na sva 

pitanja. Želim vam zahvaliti, još jednom želim sretan rad i zahvalnost svima. Nisam rekao 

jednu vrlo bitnu stvar kada je u pitanju ova međunarodna vidljivost Univerziteta, kada je ovo 

rangiranje i sve. Dakle naš osnivač, Skupština, a preko Vlade Kantona Sarajevo nama 

obezbjeđuje već nekoliko godina ozbiljna sredstva negdje između 400 i 500 000 maraka za 

pristup međunarodnim naučnim bazama. Bez obzira što to nije bilo u punom kapacitetu prema 

potrebama Univerziteta, mi smo ipak univerzitet u Bosni koji ima najbolju pratnju našeg 

osnivača kada je u pitanju, kada su u pitanju pristupi naučnim bazama. Zahvaljujem vam se na 

pažnji i eto.  

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zahvaljujem se rektoru na odgovorima. Ja ću evo da odgovorim zastupniku Zahiragiću na 

pitanje ili sugestiju koji je uputio prema meni. Zaključak koji spominjete, gdje je navedeno 26. 

10. jeste zaključak, ali to je Zaključak Vlade kada je održana 32. sjednica. Mi se izjašnjavamo 

o prijedlogu odluke, tu nije naveden datum i datum će biti onaj kada smo glasali za tu odluku. 

Otvaram raspravu. Zastupnik Šaljić. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala. Moje pitanje je bilo zašto nije reagovao Univerzitet vezano za profesoricu Silajdžić. Da 

vam pravo kažem, zadovoljan sam odgovorima rektora Škrijelja i on treba meni da bude 

zahvalan što sam mu omogućio da se obrati javnosti jer to traje već 15 dana. Ljudi su očekivali 

da vi to ranije uradite, ali i ovo ste uradili nedvosmisleno ja sam zadovoljan, barem, rekli ste 

da je tu procedura Ekonomski fakultet koji također se tako šturo ovaj po tom pitanju izjasnio 

kao da otprilike da to profesorica govori u svoje ime. Pa čekajte, od koga ona prima platu? 

Prima li ona platu u svoje ime ili iz Kantona Sarajevo sa budžeta akademska znanstvenica. I 

pazite, znači, njeni istupi su razbjesnili porodice svih poginulih pripadnika Armije i MUP-a 

Republike Bosne i Hercegovine i njihove civilne žrtve rata i njihove porodice i sve patriote. 

Očekivali smo da vi kao prvi čovjek odmah reagujete, nitko nije rekao uručite otkaz, ali neka 

provedite procedure i ja da lično imam nekog utjecaja, ja bi se njoj lijepo zahvalio na 

dosadašnjoj saradnji. Drago mi je da su reagovali studenti. Malo su kasnili, ali ipak vidjelo se 

o čemu se radi da je, opasno je nakon svih presuda međunarodnih sudova, znači apsurd je da 
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mi o tome govorimo, znači imamo presude međunarodnih sudova, a jedna takva ili zvaničnik, 

pa ona je zvaničnik, znači čim ima akademsku titulu, u javnost plasira takve neistine, da ovdje 

nije izvršena agresija nego da je bio građanski vjerski rat, izjednačuje neustavni dan RS-a sa 

1. martom, Danom nezavisnosti, gdje je bio proveden referendum i s punim pravom ja 

predstavljam boračku populaciju. Ja znam da ste vi dobili dopis iz Koordinacije boračkih 

udruženja Kantona Sarajevo jer sam član Komisije za boračka pitanja, član sam Komisije za 

obilježavanje značajnih datuma i događaja, a i sam sam pripadnik Armije MUP-a. Idem često 

na ta obilježavanja i znam da i šta ste im rekli to ću da zadržim tu prepisku. I hvala vam što ste 

danas tu imali priliku da čuju građani Kantona Sarajevo jer došli su dilemu da Univerzitet stoji 

iza profesoricinog izlaganja. Čim šutiš, šta drugo da shvatiš nego da, odobrava se. Očekivao 

sam više i od Senata, znači da ne govorim, ja ne znam kako ste vi to eto igrom slučaja bili ste 

na bolovanju, ali to je tako teško nas pogodilo te izjave, a da niko ne reaguje. Više nam se 

pogodilo nereagovanje institucija i Vlade Kantona Sarajevo, pa mi smo osnivači Skupština 

Kantona Sarajevo ne moram samo biti Univerzitet. Niko da se oglasi, da kažu ljudi moji mi ne 

stojimo iza ove žene. Ne znam ja šta ona priča. Više je pogodilo to što nije bilo reakcije, nego 

to što ona izgovorila. 

Evo, još jedanput izražavam zadovoljstvo što ste na ovakav način ovo objasnili i javnosti i 

nama zastupnicima. Ja, da je bila redovna sjednica, ja bi danas pokrenem inicijativu da se 

Skupština izjasni u tom slučaju. Skupština Kantona Sarajevo, i čim bude pravo radna sjednica 

tako ćemo i uraditi. Znači nek govori profesorica šta god hoće u svojoj privatnoj režije, ali ne 

može da obnaša dužnosti i da prima platu iz Kantona Sarajevo, a da radi protiv Kantona 

Sarajevo, protiv ugleda Kantona Sarajevo, protiv ugleda Republike Bosne i Hercegovine. 

Hvala. 

Danijela Kristić (dopredsjedavajuća) 

Zastupnik Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem kolegice Kristić i na riječi i na odgovoru adekvatnom, do mene je, možda sam 

napravio neku vrstu greške.. 

Ja ću u diskusiji ću pokušati pratiti tok pitanja i odgovora uvaženoga rektora Škrijelja, pa ćemo 

krenuti sa brojem studenata. Odgovor koji sam dobio nije nažalost zadovoljavajući. Činjenica 

jeste da je tendencija da se broj studenata Univerziteta u Sarajevo iz godine u godinu smanjuje, 

djelimično jesu krivi i to je također važno da je rektor prepoznao, prepoznao je to Univerzitet 

već godinama unazad, međutim ne donosi adekvatne odluke, strategije, planove, programe 

kako da se s tim suoči. Postoje i dalje profesori radi kojih studenti obnavljaju par godina samo 

jednog ispita, ali to nije više njihova krivica, to je krivica tih fakulteta, dobro ste rekli, ali 

posebno Univerziteta, jer su vam zakonom davali ozbiljne ovlasti jer ste se integrirali jer ste vi 

zapravo rukovodilac cijelog Univerziteta u Sarajevu zajedno sa svojim timom, jel. S tim u vezi, 

ne može se dešavati da profesori imaju difuzne kriterije ocjenjivanja, moraju biti kriteriji jasni, 

pitanja jasna, odgovori jasni i da nema slobode profesor subjektivnog u doživljaja odgovora 

studenata. Imamo situaciju na primjer, na mom Pravnom fakultetu da jedan profesor jedan 

predmet, jedan ispit sa dva suprotna odgovora na neki zadatak prihvati kao ispravna, a trećem 

studentu za možda najispravniji odgovor zato što je on subjektivno doživio to, da je to netačan 

zapravo zadatak i studenti zbog toga gube godine. Govorim o tome da ne može biti 

subjektivnost u doživljaju zadatka od strane profesora, zbog toga sam ja inzistirao, kada se 

Zakon donosio, da u komisijskom ispitu ne smije biti profesor koji je problematičan zato što 

ako profesor obori student četiri puta za redom, ne bi on smio biti u komisiji. Nažalost, nije se 

bilo sluha ovdje i nadam se da će u narednom zakonskom rješenju, kada bude biti sluha da 
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takvu vrstu mjere i mislim da je to jedina adekvatna sankcija za profesore koji misle da su iznad 

sistema i zakona. Kada donosite, usvajate planove na Senatu, kurikulume, onda se za ispit mora 

propisati da se tačan odgovor zna, dakle, da profesor, kada postavi pitanje da student na uvidu 

u rad, već mora znati koji je bio tačan odgovor, a ne da to bude subjektivan doživljaj profesora. 

Zbog toga da se ti programi, kurikulum i usvajaju na Senatu Univerziteta u Sarajevu. 

Rangiranost Univerziteta u Sarajevu nije dobra. Vi ste spomenuli Webometriks na kojem 

također, nažalost, ne stojimo dobro, to ponovno nije vaša krivica, ali je krivica profesora koji 

dovoljno ne objavljuju i koji se ne bave ozbiljnim temama, koji ne objavljuju u najreferentnim 

časopisima. Zašto? Zato što ti časopisi neće nivo radova kojim se naši profesori bave da bi 

formalno ispunili uslova za napredovanje. Čast drugačijima. Npr na Šangajskoj listi nas nema, 

koja je puno relevantnija, od Webometriksa. Dakle, Webometrix je se samo citiranost 

uposelnika univerziteta, a Šangajska lista uzima druge kriterije u pitanju, to je zaista prava 

suštinska gradacija ili pozicioniranje univerziteta, tamo Sarajevskog univerziteta, na moju 

duboku žalost, iako smo razgovarali lično, vi i ja rektore, sjećate se godinama unazad, nema. 

Ne kažem ja da vi do sami možete uraditi, ali evo uz našu pomoć, uz zakonsku regulativu, uz 

malo sprege, evo, nemate potrebu za novi mandat, pa ovih posljednjih par mjeseci, pola godine 

iskoristite, ne morate biti više imati podršku tog Senata, to vam je sada manje važno jer niste 

ponovno kandidat, to je vaše pravo vrijeme da suočite i sa tim profesorima i sa tim dekanima i 

sa načinom njihovog rada i poimanja univerziteta i znanja. 

Nisam dobio adekvatan odgovor za ovu diplomu, za poništavanje. Jasno je da je to rezultat 

političke borbe u Kantonu Sarajevo. Tada niste uvažavali stav Medicinskog fakulteta, kao što 

ste sada uvažili npr stav Ekonomskog za puno manje važnu temu kada je u pitanju gospođa 

Silajdžić, ja mogu razumjeti političku borbu na nivou Skupštine, pa čak mogu razumjeti udarce 

ispod pojasa kakvim se pozicije u Kantonu Sarajevu služi. Međutim, zaista sam želio da 

vjerujem da će Univerzitet u Sarajevu ipak ostati iznad toga. A niste ostali. Otišli ste koraka 

dalje što ste ponovili ovdje. Ja nisam htio da komentarišem to uopšte gospodin Kapidžić je tu 

temu etablirao, pošto je bilo u izvještajnom periodu baš to, taj vaš javni nastup, morat ću ga 

prokomentarisati. Dakle, gospodin Konaković čiju diplomu grčevito branite dok tuđe ispravne 

diplome, što je Tužilaštvo utvrdilo prema indeksima da su ti potpisi autentični, da je te indeks 

pravi, gospodin Konaković je prvo diplomirao, pa počeo studirati. U februaru dakle, očistio je 

treću godinu, u decembru prvu, od 10. do 18. položio sve ispite, a u međuvremenu između 

februara i decembra, dakle februaru treća godina, u decembru prva, a u međuvremenu 

diplomirao. Nakon toga završio je dvogodišnji studij više škole, upisao je trogodišnji Bolonjski 

studij, od starta treće godine završio je ekspresnu treću godinu i odbrana diplomski. Tada se 

ponavlja shvata da ne može dobiti diplomu bolonjske, pa polaže iste iz prve. Dakle, kada ste vi 

vidjeli, a vidjeli ste rektore, i vi dobro poznajete Zakon u visokom obrazovanju i aktuelne i 

ranije, jer tada, istina, niste bili rektor, ali ste i tada bi bili zainteresirani, dekan ste tada 

Prirodno-matematičkog fakulteta, koliko se ja mogu sjetiti i naravno da nije imalo veze s vama 

nego sa Fakultetom za sport, tadašnjim DIF-om, na čelu sa dekanom tadašnjim Izetom Rađom, 

sa kojim ste vi također bili hrabri da raskrstite, pa evo, tražim do kraja da budete hrabri, da 

raskrstite sa njegovom praksom u kojoj možda samo nije gospodin Konaković bio, možda je 

bila šira skupina, ali to je uvrijedilo mlade ljude koji uče. Evo, danas su ispitni rokovi, nalazimo 

se u sred ispitnih rokova. Studenti sjede, plaću, piju terapiju da bi položili ispit. Neko položi 

18 ispita za mjesec dana. To su stvari koje nisu korektne. Ja razumijem vašu poziciju, ne možete 

vi sa aktualnom vlasti se na neki način do te mjere konfrontirati, to nitko od vas nije tražio, ali 

ne morate ni advokatirati i biti advokat tih loših procesa, loših vremena i mislim da ste tu prešli 

granicu svojih ovlaštenja i zbog toga sam ja lično tužan. Bili ste vrlo agilni tih dana, obilazeći 

televizije i javne nastupe, referišući se na to, istina je inspekcija nije donijela nikakvu upravnu 

mjeru, ali za zapisnik inspekcije na 50 je stranica svaki detalj je dobro opisao. Ja imam puno 

manji stepen znanja nego vi o zakonima tadašnjeg vremena, ali ja kao eto iz te pozicije mi je 
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sasvim jasno da je ta diploma stečena na neregularan način, a vama eto kao nije jasno. Evo, 

želim da vjerujem da ćete na kraju mandata ponovno pročitati taj zapisnik, pa da ćete možda 

razmisliti još jedanput da li ćete za budućnost ostaviti neki zalog ili ćete nažalost, na kraju svoje 

uspješne akademske karijere ostati upamćeni kao neko ko je branio neobranjivo. Kada je Emsi 

sajs u pitanju jeste, bila je komercijalizacija Gući parfema, Gući reklama je bila na 

Univerzitetu, tako da, međutim, mora se, zbog toga sam inzistirao na tim kodeksima. Moraju 

se neki kriteriji da je bila Betovinova opera i da se reklamiralo neka knjiga to bi bilo racionalno, 

ali Gući Emsi Sajsi opet ponavljam neću da čitam tekstove, molim vas, proguglajte i rektora i 

prorektora i cijeli Univerzitet, proguglajte tekstove i sadržaj pjesama Emsi Sajsi i i vidjet ćete 

da je to promocija najgore vrste vrijednosti koje nagriza ovo društvo. Legitimisat takve 

izvođače sa nastupom na Pravnom fakultetu, tj u zgradi Retorata. To je zgrada Rektorata koju 

Pravni fakultet koristi. Jest to izgleda Rektorata, centrala Rektorata je tamo, Obala Kulina bana, 

dobro znam da sam tamo godine ostavio, na fasadi i nekako je simbol Emsi Sajsi i fasade na 

fasadi, ona 3 de mapiranja Guči parfema, a ispod ona bajta koju Kanton Sarajevo nije u stanju 

da skine već 10 godina i da napravi najljepšu fasadu u Kantona Sarajevo Sarajevo. Bajta pred 

Univerzitetom, bajta na ulazu u Kanton. Nekako te bajte korespondiraju s periodom kada je 

baš taj sporni gospodin Konaković preuzeo vlast u Kantona Sarajevo, a pro po ove diplome i 

nekako su bajte okaraktersale to jedno vrijeme. Nadam se da kada prođe to vrijeme njegovo, 

da ćemo biti u stanju da te fasade konačno obnovimo i da ta zgrada Univerziteta liči konačno 

na nešto jer je po to po mom mišljenju najljepša, a po simbolici činjenica da je tu sud, Pravni 

fakultet i Rektorat, najvažnija zgrada koju ovo društvo i država imaju. Bubice, vi, ja sam tu 

temu aktualizirao još tada na Senatu. Nije bilo sluha da se rješava taj problem, ne treba formalni 

zahtjev, javna tajna je u Kantonu Sarajevo da su bubice postale, nažalost, sredstvo polaganja 

ispita. Mnoge Zlatne značke steknu te Zlatne značke na takav način, onda ih mi uvodimo u 

nastavu, donosimo zaključke itd i vrlo je važno boriti se za društvo znanja i boriti se protiv tih 

vrsta prevara na Univerzitetu. To spušta kriterije, i to legitimiše ove kupljene diplome, kažu 

koja je razlog između mene koji sam kupio i ovoga što je polago na bubice 52, 53 ispita. Molim 

vas evo povedite račune o tome i nađite način da spriječite takve sofiisticirane metode 

prepisivanja. Drugo je kad se studenti došaptavaju, to je (nerazumljivo), ali da polažu ispite 

bez da otvore knjigu i da upisuju desetke, to je jedan opasan proces za ovo društvu. Kodeks 

ponašanja i oblačenja. Spomenuli ste da su vam tada iz nekih ambasada dolazili i mislim da je 

to ustvari potvrda onoga što sam ja tada slutio, ne smiju ambasade diktirati način ponašanja na 

UNSA, niti ste vi ovlašteni da sa njima takvu vrstu komunikacije imate, to je bila vaša zakonska 

obaveza. Zakon o visokom obrazovanju prepisivao taj kodeks. Slažem se da njegov jedan dio 

nije bio adekvatan, ali se on mogao promijeniti. Za vašu informaciju, taj radikalizacija Sarajeva 

članovi te Komisije tada su prepisali iz Mostara te odredbe. Jer Sveučilište u Mostaru ima 

identične odredbe. Nikakva to nije radikalizacija, vjerska, na koju se i tada, evo, i danas 

pokušava imputirati. Za rezultat imamo da, to je kodeks prije svega trebao manje da utiče na 

oblačenju, nego na ponašanje profesora, da se zabrani da profesori se komuniciraju sa 

studentima privatno. Slažete li se vi sa mnom, da profesor se ne smije javiti studentici na 

Fejsbuk, Instagram i pitati je šta radiš večeras? Slažete li se, pred ispitni rok? A to se dešava, 

to nije normirano etičkim kodeksom, to je siva zona. Ne smije na ispitima profesor se tako 

obraćati studentici, ni na uvidu u rad, to se dešava. Nažalost, imali smo čak i procese 

pravosudne, pa je jedno vrijeme to ostalo, to se ponovno intenziviralo, ja imam puno prijava 

lično, ne želim da gubim Supermana i zaštitnika svih ljudi, zato pozivam vas da donesete 

adekvatne dokumente u kojima ćete spriječi takvu vrstu ponašanja. Asistenti po zakonu ne 

smiju voditi predavanja, ispite, a to rade. Ukinuli ste, rade, nemojte mahati, prorektore uvaženi 

glavom, ja znam da rade, nemojte sada da govorim javno koji rade, reći ću vam poslije 

pozabaviti se. Profesor se stavi u neki ćošak, onda asistent preuzimaju taj predmet lagano i 

vode čitav proces. Zato je bio propisan prekršajna kazna, pa ste izlobirali u prošlom mandatu 
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da se skine taj zakon, da se skinu ti prekršaj, pa su ponovo postupili profesori toj praksi. To je 

loša praksa. Privatni fakulteti. Neka ne upisuju naše mastere, može se uvesti prijemni, može se 

dodatni bodovi našem fakultetu prilikom upisa, može se to gradirati prema rangiranosti, evo 

bolje je rangirani univerziteti imaju prednost, studenti imaju 10 bodova s tog Webometriksa. 

Dovoljno je da se spriječe da studenti, kako ste rekli rektore, s Kobiljača ili sa Sokoca uzimaju 

mjesta redovnih studenata našim studentima. To je ozbiljan problem, jer ne može se na Pravo, 

na Medicini, Medicina je integrativni, na Elektrotehnici u Sarajevu, na Stomatologiji imati 

prosjek 10,0. Tamo se imaju prosjeci 10,0 bez ikakvih problema i oni dobivaju mjesto naših 

studenata. Posebna je tema naših profesora koji tamo predaju. Niste se borili protiv toga i to 

sam vas ja molio kada sam vam dao podršku i obećavali ste, niste se izborili. Naši su profesori 

matičari tih fakulteta koji uništavaju društvo. Matičari predaju, rade. Kažete da niste 

komentarisali Izborni zakon i drugi zato što je to suspenziju Ustava zato što su to političke 

teme. Rektore, to nisu političke teme, to su prvoklasne teme, društveno političke i ne 

politikantske, za kojumi vas plaćamo, vi ste naša pamet i ne moramo mi tražiti od vas stav, vi 

ga trebate iznijeti, ne vi lično nego akademska zajednica. Kada to ne radite doći će do 

profesorice Siljadžić, koja smatra da u takvoj klimi takvog Univerziteta, gdje Emsi Sajsi pjeva 

i gdje se šuti o svim tim stvarima, može porediti. 9. januar i 1.mart, to je ambijent na 

Univerzitetu. Ona nije jedina, ima još dosta takvih profesora. Autobusi u kampu, nisam dobio 

odgovor. Ja sam inzistirao na toj Uni tada, nije se desilo, evo drago mi je da sada desilo, a 

prošlo je puno godina i puno novca je Univerzitet izgubio. Ured za podršku studentima, nisam 

dobio odgovor, ne radi na adekvatan način, ne ispunjavaju oni svrhu. Ovo što je služba stavila 

da je alumni univerziteta Lingdin, to je uvređujuće za zastupnike, takve stvari u izvještaj pošto 

ga vi potpisujete, nemojte stavljati. Lingdin je društvena mreža na koju svatko može napraviti 

profil, vi nemate veze s tim. I to nije alumnija. Alumniji bi bio svih tih stotina hiljada studenata 

koji završili Univerzitet u Sarajevu kada bi na neki način organizirani, i ja bih volio da budemo 

jer tu ima puno pameti i to je jedna organizacija koja bi mogla štititi Univerzitet od propadanje 

u budućnosti od tih privatnih fakulteta. 

Bruto plate 121.000 000 maraka. Ja ne kažem da profesori ne zarade te plate u kontekstu 

predavanja. Povećali smo tada plate, ja sam se borio kod studentskih predstavnika za plate, za 

plate asistenata, za kolektivni ugovor, ali nažalost, svrhu društvenu oni ne ispunjavaju. To je 

puno novca za malo onoga što dobijemo. Ako pogledate koji fakulteti su najupisivaniji, obično 

korespondiraju s biroom za zapošljavanja. To nije rješenje. Kodeks ambasade, to sam prešao, 

to je uvredljivo, to želim da ignorišem, gospodina Konakovića, također. Ja vas molim da period 

koji vam je ostao mandata prestanete stavljati Univerzitet u službu dnevne politike jer baš ono 

advokatiranje prijavama za pojedine diplome ili advokatiranje za određene prijave druge vrste 

za druge diplome je na neki način srozalo Univerzitet. Mene kao čovjeka koji teži biti pravedan 

je na neki način opredijelilo, ja ne želim biti protiv svog Univerzitetu, to je moja kuća. Tamo 

sam studirao, ostavio godine, 5 godina sam bio aktivista tamo i na Pravu i na Univerzitetu, sve 

organe univerziteta prošao. I žao mi je da se u to Univerzitet pretvorio. Pronađite neki stepen 

da se otrgnete iz vlast trojki, nemojte biti u njihovoj službi, ne vi i lično, cijeli Univerzitet se 

stavio u tu službu.I onda će ovaj izvještaj biti bolji i sadržajniji. Bit će veći broj studenata, 

posvetite se pravim važnim temama, da ne govorim o međunarodnoj akreditaciji. Gospodin 

Marjanović vas je pitao, nemamo tu međunarodnu akreditaciju. Ako ćete mene pitati lično, 

meni je i drago da se mladi ljudi zadržavaju ovde, da diplome tamo teže. Ovo je jedan 

komunistički princip koji ja tako da nadam se da imate i to u vidu kada niste radili na tome. A 

mislim možete u skupštini, nažalost, evo u zastupnici ne prati te teme, pa na neki način vam 

izvještaj prolaze, ovo nije dobar izvještaj, ovaj izvještaj nije nešto, dakle vi treba da budete 

svetionik. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Vrijeme kolega Zahiragiću. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Evo završavam, Kantona Sarajeva, da nam ukazujete gdje trebamo ići, a ne suprotno tome. 

Nažalost, ovaj izvještaj ne pokazuje da ste svetionik, a ono što ja znam o Univerzitetu pokazuje 

baš suprotno, ja se zbog toga veoma tužan. Hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za riječ se javio zastupnik Damir Marjanović. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući, zahvaljujem se uvaženom profesoru Škrijelju na svim ovima, 

analizama i na odgovorima, zahvaljujem se kolegama koji su postavljali pitanja i mislim da su 

pitanja pojačala cijelu priču, diskusiju i malo rasvijetlila široj javnosti koja prati ovu cijelu 

priču koliko je ova tema jako bitna. 

Mi dolazimo u tu poziciju da sigurno jedno od najvećih izdvajanja Skupštine Kantona Sarajevo 

iz Budžeta iz novaca poreznih obveznika odlazi, između ostaloga, na ono na Univerzitet u 

Sarajevu i ja moram reći da je to dobro, dobro je izdvajati, jer na taj način Skupština Kantona 

Sarajevo i vlast u Kantonu Sarajevo, bez obzira ko je na vlasti, bez obzira ko je na vlasti, 

pokazuje da je svjestan da se jedna visokoškolska ustanova koja je pala na pleća nejakoga 

Kantonu, jedna visokoškolska ustanova koja bi trebala biti na državnome nivou i najjači 

Univerzitet u Bosni i Hercegovini ipak prihvata kao nešto u što treba ulagati. Sada dolazimo 

do riječi ulagati. Zadnjih sedam ili osam godina, koliko evo, uspješno ili neuspješno se bavim 

politikom stalno pokušavam svoje kolege iz skupštinskih klupa ubijediti da svaka marka, svaki 

cent, svaki novčić koji se pod navodnicima potroši za obrazovanje da nije potrošen, nego 

ulaganje. Univerzitet u Sarajevu dugo vremena i dobro se sjećam tog perioda je bio stavljen 

onako po strani, nije bio financiran, plate nisu bile plate, nego su bili projekt i kršili su se zakoni 

da bi se one isplatili, kasnile su plate, po 2 mjeseca se nisu znale, znali su se godišnje otprilike 

plate zaboravit pod navodnicima, pa umjesto 12 mjeseci bude nekih 11 mjeseci. Izdvajanje za 

nauku je bilo takvo kakvo jeste bilo simbolično, ponekada nikakvo, pa onda se štošta i 

prikazivalo kao izdvajanje za nauku i dešavalo se to, sve, evo, ja mislim će se i prorektori i 

rektor složit sa tim da negdje tamo negdje 2018, uz časne izuzetke pojedinih godina kada se 

izdvajao novac za pojedine kongrese, tako da itd. Ali čini mi se da od 2018. pa na ovamo postoji 

neka tendencija ozbiljnoga shvatanja Univerziteta u Sarajevu i postoji određena tendencija 

ulaganja u tu instituciju, pa reći ću i kontinuiranog. Dobro se sjećam, periodi iz 2012 kada je 

bilo par stotina hiljada maraka ulaganja u nauku i tada smo ih potrošili za prvi put plaćanje 

besplatnih doktorata Zlatnim značkama i prvi put smo ih tada nekako zapošljavali. Započeli 

smo tu tendenciju. Ovo govorim zato što nedavno sam pročitao informaciju da je ova Vlada 

zajedno sa Univerzitetom u Sarajeva, odlučila da zaposli 150 Zlatnih značaka na Univerzitetu 

Sarajevo. Ja to pozdravljam, mada moram priznati da još nisam vidio taj dokument kao takav, 

zanimljiv, da ni resorna ministrica nije upoznata, bila u konkretno sa ozbiljnošću tog 

dokumenta. Nekako nam sve dolaze te paušalne informacije. To je jako bitna stvar i nekako 

sam možda čak malo emotivno vezano u toj cijeloj priči jer 2012. Godine kada smo to započeli, 

bili smo entuzijasti koji su bili napadani, a pojedini kolege, nažalost, u Univerziteta u Sarajevu 

da su dočekali da se na neki način pomalo i osvete pojedinim tim Zlatnim značkama govorećim 

na pojedinim ispitima, gdje su vam sad oni ministri da vas brane i nećete ostati na ovom 

Univerzitetu itd, itd. Ali, srećom, to su pojedinci i sad se vraćam na nas kao Skupštinu..Mi 
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univerzitet u Sarajevu ne smijemo posmatrati kao priču pojedinaca, mi profesore ne smijemo 

posmatrati kao priču pojedinaca, u svakome žitu ima kukolja, mi u Skupštini Kantona Sarajevo 

moramo svojim djelovanjem pokazati i dokazati da bez obzira na sve, pa neću reći sve, neću 

isticati samo maksimalno negativne strane, mi i dalje moramo ulagati u instituciju, moramo 

ulagati u kreiranje jedne institucije koja garantuje opstanak i budućnost mladih ljudi u Bosni i 

Hercegovini. Univerzitet se brani izvana, ali se univerzitet brani iznutra. Skupština Kantona 

Sarajevo je zadužena da ga brani izvana. Osnovali smo ga, trebamo ga braniti, rodilo se, sada 

ga ljuljaj, preuzeli smo da smo osnivači, normalno, Univerzitet je stariji od Skupštine Kantona 

Sarajevo i po meni, nemojte me pogrešno shvatiti i bitniji od Skupštine KS. E sada dolazimo 

do onoga što je jako, jako bitno, imamo određene činjenice koje trebamo povući i neke paralele 

koje trebamo povući. Ja sam zadovoljan odgovorima koje je ponudio profesor Škrijelj, ne 

moramo se oko svega složiti, slažem se u potpunosti i podržavam da se poveća broj programa 

studijskih, kvalitetnih studijskih programa na engleskome jeziku. To je jedini koncept u kojem 

ćete vi, između ostaloga, moći da privučete mlade ljude, ne iz našeg govornoga područja, da 

ovdje studiraju i eventualno ovdje ostanu i zasnuju porodicu. Ne tako daleko, na ne tako 

dalekom Zapadu imate jednu malu zemlju, izuzetno malu, koja se mi Bosanci ponekada se 

volimo šprdati s tim, pređete je na rezervi u automobilu, koja već 20 godina ima takvu 

obrazovnu politiku da svojom obrazovnom politikom rješava demografski problem, ta zemlja 

se zove Slovenija i ta zemlja vam je, između ostaloga, sve učinila da odvuče mlade Bosance i 

Hercegovce, da ih privuče sebi i da ih zadrži. U više talasa, i za vrijeme bivše države, i poslije 

svega i nakon toga što su otišli u Europsku uniju, pa kada su izgubili veliki broj mladih ljudi, 

oni svoju demografsku rupu popunjavaju kvalitetnim obrazovanjem. Između ostaloga, to je 

naša prijateljska, ne baš susjedna, evo skoro pa susjedna država, ali neće im biti mrsko, a već 

više puta su pokretali priču, to sigurno znamo, o kvaliteti obrazovanja u Bosni i Hercegovini i 

priznavanju diploma u Bosni i Hercegovini na europskome nivou, pa su oni, između ostaloga, 

koliko je meni poznato, prije skoro godinu i pol i dvije, inzistirali u jednoj neformalnoj 

kampanji da sve diplome koje nemaju Enka akreditaciju ne budu priznati na europskome 

tržištu. Zašto? Jer na taj način pravite odličnu reklamu pred upis da, sve Bosance i Hercegovce, 

a mi smo prepuni briljantnih mladih ljudi, dovučete u Sloveniju da studiraju, a oni su se 

pokazali kao fenomenalni studenti, još bolji radnici i da ih ostavite. I onda više nemate Hadžiće 

nego Hadžič, nemate Jovanović, nego Jovanovič i u drugu generaciju govorimo o Slovencima, 

a ne više o Bosancima i Hercegovcima. Sada dolazimo na odgovor na dva pitanja, da, što više 

kvalitetnih engleskih programa na engleskom jeziku, uz dužno poštovanje i zaštitu i ljepote 

našeg bosanskoga jezika. I druga stvar, da, akreditacija akreditacionih kuća koje su članice 

Enke. Kolega Škrijelj je spomenuo Sveučilište u Mostaru i da se ne lažemo, ta akreditacija nosi 

jednu političku konotaciju zato što je vezana za akreditacionu kuću iz Republike Hrvatske, pa 

se to obično tako povezuje, nažalost, politika naše visokoobrazovanje je poprilično 

kontaminirano onim što je kolega Zahiragić rekao političarstvom i dnevnom politikom. 

Međutim, ne znam koliko vam je poznato, postoje ti neki privatni univerziteti, evo čak i ovdje 

u Sarajevu koji imaju akreditacije iz akreditacionih kuća koje su članice Enke. Taj proces je 

naporan, košta, ali upravo ti univerziteti su se obezbijedili da onda kada ih napadne nelojalna 

konkurencija, kaže, i naše diplome su u potpunosti i s te strane jednako vrijedne na tržištu EU. 

Ja sam 2019, čini mi se, predložio da i Univerzitet u Sarajevu o tome razmisli, molim vas, 

razmislite, nemojte odustati, a ako Univerzitet u Sarajevu krene u tom pravcu ja ću i te kako 

podržati kao član Skupštine KS da se obezbijede financijska sredstva. Ali ima jedna druga 

stvar, kada radite akreditaciju, zahtjeva se i kvaliteta ljudi koji rade na instituciji, zahtijeva se 

kontinuirana kvaliteta i zahtijeva se ispunjavanje određenih kvalitativnih uvjeta koji su mnogo 

stroži nego sada, što su propisani Zakonom o visokom obrazovanju. Sada dolazimo do jako 

bitne rečenice, Univerzitet smo rekli da se brani izvana, ali se brani iznutra, jednim dijelom 

onim što možda kolega Haris i ja malo drugačije posmatramo, ali se slažemo, etičkim 
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ponašanjem uposlenika jedne takve institucije, a drugim dijelom kvalitetom ljudi koji kao ljudi 

koji rade na Univerzitetu u Sarajevu i na svakom univerzitetu ne samo prenose znanje, nego i 

kreiraju znanje. Stoga, u proteklih par godina značajno su povećane plate, u rangu su plata 

Sveučilišta u Zagrebu, veće su od plata Univerziteta u Beogradu, značajno je povećano 

izdvajanje za nauku, i trudit ćemo se da bude još više, očekujemo da postane i pojača se i 

značajno kvaliteta našega najjačeg i najboljeg univerziteta u Bosni i Hercegovini. Kao 

Skupština, ako već imamo obavezu da to obezbijedimo, financijska sredstva za to, imamo 

obavezu da svojim legislativama na to djelujemo, i evo otprilike najavljujem u kojem će pravcu 

ići djelovanje i Pokreta Za nove generacije i Ministarstva za visoko obrazovanje i nauku i 

mlade, barem onoliko koliko je ministrica to predočila. Hvala velika.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika, zastupnik Haris Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pa ja se s kolegom Marjanovićem se uglavnom slažem oko ovih 

tema i to traje već godinama prije nego što smo ušli u Skupštinu Kantona Sarajevo, i on i ja. 

Imali smo neku vrstu saradnje i slaganja te vrste, međutim ovo što je kazao, politikantstvo da 

se slaže sa mnom, da se ne smije dešavati na Univerzitetu, a zato, navodeći primjer 

međunarodne akreditacije Sveučilišta u Mostaru, ja se npr s vama ne slažem da je to 

politikanstvo, to je strateška politika Republike Hrvatske, njihovog Zagrebačkog univerziteta, 

njihovog Ministarstva nauke, tj znanosti i njihovog gledanja na Sveučilište u Mostaru kao 

isturenog Odeljenja Zagrebačkog univerziteta. To je nastavak politike, biti ću do kraja otvoren, 

i teritorijalne pretenzije na taj dio Bosne i Hercegovine. I onda kada ja kažem da se Univerzitet 

ne treba baviti politikanstvom, ali da se treba baviti ozbiljnom politikom, strateškom politikom, 

determinacijom politike, bosansko-hercegovačke, državničke, onda ja isključujem od tog 

politikanstva. Imali smo mi i odeljenja neka ako se možete sjeti Univerziteta u Sarajevu u Tuzli, 

u Bihaću, strateški u Zenici, pa kako je to završilo? Neslavno, neka od njih i pravosnažnim 

presudama suda. To je nedostatak vizije. Pa onda desi da dođemo u situaciju da se pojavljuju 

Kobiljače, itd. Sarajevski univerzitet sa svojim kapacitetom, sa svojim budžetima, uz par 

manjih i treba da ostanu manji privatnih, dobrih, a par ih svega ima univerziteta, treba da 

generiše čitavo visoko obrazovanje Bosne i Hercegovine. Nismo mi Amerika da nam treba 

10 000 javnih univerziteta. Sarajevski univerzitet u taj prostor nije ušao, teme koje su društveno 

važne, značajne i strateške pripadaju Univerzitetu u Sarajevu i on treba da generiše i zbog toga 

mislim da to što je Sveučilište u Mostaru radilo, to nije politikantstvo, to je ozbiljna politika 

ozbiljne države i mi možemo se ljutiti na tu politiku, ne biti sretni zbog nje, ali oni znaju šta 

rade. Ja sada pitam Univerzitet u Sarajevu evo Vladu Kantona i vladajuću većinu koja na žalost 

je lokalnog regionalnog karaktera u kontekstu nadležnosti visokog obrazovanja, pa ne možemo 

imati tu državnu, stratešku politiku, gdje mi hoćemo i šta mi hoćemo u tom cijelom procesu? 

U kojem smjeru mi razvijamo Univerzitet u Sarajevu? Šta nam je cilj? Da obrazujemo. Dakle, 

nismo mi u periodu 1000, ne znam, poslije Drugog svjetskog rata, kada treba što prije radi 

tranzicije društva izdati što više diploma, pa da imamo statistički veliki broj visoko 

obrazovanih, to ne treba biti cilj i dobro ste rekli, treba kreirati znanje, i to je jedna od tema o 

kojima bi trebalo ovdje govoriti. Ne kreira se dovoljno znanja ni nauke na Univerzitetu u 

Sarajevu, čak se ne pišu ni adekvatni udžbenici na velikom broju fakulteta i predmeta. Ja sam 

npr ustavno pravo polagao iz udžbenika koji su napisali Branko Smerdel i Soko. E Smerdel i 

Sokol su pisali, evo završavam i dan danas se po njemu uči na Pravnom fakultetu u uslovima 

kada je nama Ustav puno više nego najviši pravni akt jedne države. Hvala. 

 



L/K 
259 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Marjanović jel replika ili druga diskusija? Replika. Zastupnik Damir Marjanović. 

Damir Marjanović (zastupnik) 

Hvala velika. Pa upravo to je nakon što uvijek kažem ja sve što volim obrazovnu politiku, a 

mrzim politiku u obrazovanju i to je politikanstvo, po meni. Znači da me pogrešno ne shvatite, 

ja znam da, bilo bi sada malo blesavo ako ja sad kažem da je jedan privatni univerzitet, dva 

privatna, jedan preko austrijske, drugi preko ove britanske, preko Velike Britanije su došli do 

akreditacija Enke. Znači to nije njihova pretenzija Velike Britanije, Austrije i zato se slažem, 

ta priča oko Zapadnoga Mostara, ustvari Sveučilišta u Mostaru ima jednu svoju drugu priču. 

Na jednom zasjedanju Doma naroda u Federaciji BiH malo bih rekao da obratite ljudi kakva je 

to akreditacija i da li je to akreditacija onakva kakva se spominje, bilo bi zanimljivo pročitati 

taj dokument, no, međutim, jedina i najbolja politika kojom svako može uzvratiti na 

politikantstvo je kvaliteta, a kvaliteta ako već naša Agencija za akreditaciju ne može dobaciti i 

zbog političkih razloga ne može dobaciti do Enke, naši univerziteti mogu postoje način, postoji 

modul. Mi kao Skupština KS svim srcem ću podržati. Značii znam koliko košta, nemam 

nikakav problem. Borit ćemo se do kraja da se taj novac, to nije izdaja Bosne i Hercegovine, 

dapače, mora se imati i državna akreditacija i treba se podržati, trebamo pomoći Državnoj 

agenciji, ali to nas ništa ne sprječava da upravo u kvalitetu najbolje pojačamo Univerzitet u 

Sarajeva. Najbolja borba protiv politikantstva i najbolja borba za državu je jačanje kvalitete 

kvalitete Univerziteta u Sarajevu. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Haris Zahiragić, replika. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Slažem se ponovo sa vama. Moramo mi uvesti neku vrstu slagike, kako da je 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Onda nema potrebe da replicirate? 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Imam. Moram se referisati na ono što mi je gospodin kolega Marjanović kazao. Da, postoje 

dva univerziteta, kolega Marjanović vjerovatno zbog lične povezanosti ne želi da istakne koji 

su to, evo ja mogu reći, neopterećen, IUS i BURČ imaju te vrste akreditacije. E, da li sada, 

kako ste rekli, Austrija i Velika Britanija imaju pretenzije prema teritoriji BiH, ne vjerujem, 

mislim da Zagreb ipak ima i dalje, nažalost, ali britanska i austrijska visokoobrazovna politika 

ima druge vrste pretenzija prema BiH i na tragu toga potpuno mi je npr jasno zašto i u kojem 

momentu Velika Britanija uletila Burču radi nekih drugih razloga, ali opet, to ne treba 

opterećavati ovu našu diskusiju. Dakle, sve te kuće imaju domaćine. Univerzitet u Sarajevu 

kao najstarija visoko školska ustanova i mi svi zajedno, kao njeni domaćini, strateški ne 

promišljamo i ne razvijamo taj Univerzitet. Jedan dobar primjer da vam dam. Čitao sam u ovom 

Izvještaju, a i znam ranije, ima npr Centar za interdisciplinarne studije danas je 5 godina kako 

je preselio pokojni prof. Zdravko Grebo po kojem i zovemo taj Centar za interdisciplinarne 

studije, ovaj i on jeste na neki način bio prvak toga itd, ali obično su tu, također, bili oni 

studijski programi koji su bili preporučeni ili financirani od strane međunarodnih organizacija, 

stranih ambasada, od stranih nevladinih organizacija. Nažalost, u uslovima vrlo teške političke, 

pravne i, ne daj Bože, potencijalno svake druge opasnosti po naše društvo i državu i glavni 
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grad Sarajevo sa svojim Univerzitetom, mi nismo npr ni Vlada, ni skupštinska većina, pa ni 

sam Univerzitet generisali, tražili strateški koji nam treba interdisciplinarni studij, jel tako? 

Koja vrsta kadrova nam treba da se pravi na Univerzitetu u Sarajevu i koja vrsta programa za 

najbolje od najboljih treba tu da bude? Tu treba da se obrazuju naša diplomate, a ne da 

diplomate imenujemo ili ministre ovaj vanjskih poslova na osnovu onoga diplome onog 

izvještaja iz komisije i kada to budemo radili, kada Univerzitet u Sarajevu bude toliko 

kapacitiran i ova skupštinska većina, onda se možemo nadati da će to društvo presuda biti 

politikantstvo i postati političko i da će UNSA biti u službi ozbiljne državotvorne, patriotske 

politike. Eto, hvala vam. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupnica Vujović, izvolite, imate riječ. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pa evo vrlo kratko, moja replika će biti u smislu da podržim 

diskusije i kolege Zahiragića i kolege Marjanovića. Smatram da su izuzetno bitne i dale, veliki 

su doprinos i za možda bolje razumijevanje generalno značaja Univerziteta u Sarajevu 

primarno, ali svih drugih univerziteta u Bosni i Hercegovini, naročito javnih. Ali isto tako ne 

možemo, kao što smo rekli, ni isključiti privatne univerzitete koji su na jedan poseban način 

dali doprinos prvenstveno u razvoju naučno- istraživačkog rada proteklih godina. Ali ono što 

je i kolega Marjanović rekao, a ja podržavam, jest da mi moramo raditi, mi kad govorim, to je 

Skupština i Vlada Kantona Sarajevo kao osnivač Univerziteta u Sarajevu jeste na kvaliteti 

obrazovnog sistema na svim jedinicama i da radimo na toj jednoj zapošljivosti. To je jedna 

stvar, a druga stvar je da mi imamo dva budžeta usvojena i Kantona Sarajevo i Federacije prije 

nekoliko dana za ovu godinu, gdje su izdvojeni veliki novci za upravo ulaganje u nauku i 

naučno istraživačku djelatnost. Ja očekujem evo kolega je rekao da je danas i godišnjica smrti 

uvaženog profesora Zdravka Grebe, danas je isto tako bila i obljetnica smrti uvaženog 

profesora Nijaza Durakovića. To su sve veliki ja kažem ljudi, intelektualci, mislioci, politolozi, 

pravnici koji su dali nemjerljiv doprinos upravo na razvoju današnjeg i politike i bosansko-

hercegovačkog društva, ali isto tako dali su veliku podlogu da mi možemo nastaviti tim 

njihovim putevima i raditi i unapređivati upravo te društvene nauke, poput onih društvenih 

fakulteta koji to rade i u Zagrebu, i u Beogradu i širom regije, a čini mi se da nama to nedostaje, 

tako da ja očekujem da će ove godine i kada se predviđa baš veliki budžet upravo za taj razvoj, 

da ćemo imati dosta objavljenih naučnih članaka i o tom političkom predstavljanju i o ustavnim 

reformama u Bosni i Hercegovini i da ona neće imati samo onaj predznak legitimnog ili 

nelegitimnog političkog predstavljanja koji se dešava proteklih godina, jer kada guglamo bilo 

kakvu riječ, frazu političkog predstavljanja u Bosni i Hercegovini, imamo jednu objavljenu 

knjigu, to je profesor Suada Arnautovića o političkom predstavljanju sa kraja 20. vijeka, gotovo 

se nitko ne bavi modernim aktuelnim političkim predstavljanjem u Bosni i Hercegovini i zato 

danas imamo vrlo možda pogrešne interpretacije politika i političkih sistema u Bosni i 

Hercegovini koji su objavljeni u mnogim stranim naučnim časopisima. I ja očekujem, evo 

zaista i pozivam ministricu i sve nas da zajednički damo taj doprinos, da se taj jedan negativan 

trend zaustavi i da mi našu domaću pamet, koje imamo na pretek i na svim i na Univerzitetu u 

Sarajevu, pogotovo, počnemo izvoziti i pokazivati vani, a ne samo kroz ovaj (nerazumljivo) i 

odlazak mladih, nego zaista putem ove naučno-istraživačkog rada. Toliko hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnik Faruk Kapidžić, diskusija. 
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Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Prva diskusija? Pa evo, poslušali smo pitanja, dobra pitanja ovdje, svi koji su postavili, 

poslušali smo i odgovore uvaženog rektora. Naravno, nisam zadovoljan većinom odgovora, tu 

i tamo nešto jest OK, ali većina nije i to proizlazi iz toga što nisam zadovoljan uopšte 

Univerzitetom u Sarajevu, radom u proteklih 20 godina. Jedan period sam bio čak i dio kao 

viši asistent na Arhitektonskom fakultetu i vidio sam tada budući problem i evo, doživio sam 

taj problem baš onako kako sam ga onda vidio na Arhitektonskom fakultetu. Uvaženi rektor to 

zna iznijeti, za razliku od mnogih drugih, zna vrlo dobro iznijet odgovore, tako da ko baš i nije 

uključen u neke te procese i nije vidio druge stvari, povjerovao bi. Međutim, kada vi imate 

poziciju i situaciju da budete uključeni, da vidite, onda vidite koliko dobar dio tih odgovora ne 

stoji ili je jedan dio tih odgovora neiskren. Naravno, brzina reakcije i energija za oduzimanje 

jedne diplome i tako jedno nonšalantno odbijanje provjere druge diplome, to se može i osjetiti, 

čak, tako isto i za reakciju za neku profesoricu na Ekonomskom fakultetu, za užase koje je 

iznijela, isto jedno neangažovanje, nezainteresovanost da se reaguje, a s druge strane za sličnu 

reakciju studentica na tom Fakultetu se reagovalo tada adekvatno i izbačene su, samo se radilo 

o 11. julu i 01.martu, jel to je razlika u ta dva slučaja. Tako da generalno i očekivao sam ovakve 

odgovore, međutim pri tome mogu mu se zahvaliti da je ipak iskreno rekao da sam ja i u 

Ministarstvu i poslije Ministarstva, šta god je bilo do mene da mogu pomoć, da sam pomogao 

u smislu Kampusa, izgradnje Biblioteke, izmještanje toplovoda i ovaj naravno da bih pomognu, 

bez obzira na bilo kakve političke situacije, odnose, itd, uvijek bi pomogao da se takve stvari 

ne zapnu, a bile su zapele na toplovodu, pa eto sam uspio sa svojom kolegicom koja vam je 

inače od najboljih rješenja u vašem mandatu, dakle, strukovno rješenje na poziciji šefa ili 

direktora, kako se to zove, za izgradnju Kampusa, ovaj uspjeli smo da nađemo neka rješenja. 

Tada, u tom periodu 2020. ovaj se radilo i na razgovorima sa ponudom EIB banke i njihove 

Grant sredstvima za projektovanje, što je rektor spominjao za urbanističko arhitektonsko 

rješenje Kampusa. Obzirom da sam prvi u ministarstvu problematizirao inače rješenje 

urbanističko usvojeno rješenje koje je bilo nekad na snazi, dakle, taj način raspolaganjem 

prostora je bio katastrofalan, onako na jednom nivou koji struku nezadovoljava i tada je i tada 

je, tada je bio taj način da neki 400.000,00 EUR se dobiju Grand sredstva, da se isprojektuje i 

pripremi dokumentacije urbanističko rješenje, da bi se onda od tih istih dobio ovaj kredit od 

150 000 000 da se to sve gradi. Vidite, i onda sam i onda sam reagovao i sad reagujem u drugim 

slučajevima i pokušavam da osvijestim ljude koliko zapravo smo mi kroz sve to, na neki način 

jadni. Pogotovo se to vidi na ovaj Kampusu, odnosno dio zemlje s kojim raspolaže Univerzitet 

i gdje treba da se napravi univerzitetski centar grad. Zašto? Pa zato što u okviru tog Univerziteta 

sarajevskog imamo Arhitektonski fakultet koji u svom dijelu ima katedru za urbanizam koja se 

provlači kroz tri, četiri godine studija i mi takav Univerzitet pristajemo zbog 400.000 Granta 

za projektovanje nečega pristajemo da nam to radi firma iz Engleske ili iz Francuske, što je bio 

jedini uslov da bi se dobio takav kredit. Kao prvo, kredit nije povoljan, nije ništa povoljniji, 

kao drugo, to nisu grant sredstva, ako Europska investiciona banka to plaća firmi koja će nam 

uraditi projekat, to nisu Grant sredstva zato što mi smo u okviru Arhitektonskog fakulteta i 

urbanističke katedre i stručnih ljudi mogli imati to u okviru na nivou studenata obrazovanja 

imati isto tako džaba i bolje rješenje. Pri tome, pri tome je taj jedan odnos koji je poprilično 

meni jadan ovaj dobivam na kraju rezultat koji sam vidio, rezultat koji nije bio, koji smo tada, 

ta kolegica, direktorica centra i ja zapravo ustanovili kao pretpostavku toj firmi da planira, a to 

je bilo da je 50 % površine tog Kampusa, da bude zelena površina, neizgrađena u jednom 

komadu. I to je bilo ono što su ovi izvana prihvatili. Međutim rješenje koje sada vidim vidim 

da nije takvo, a zašto je to bilo takvo? Pa samo zato što je koeficijent opterećenosti ovaj 

zemljišta po urbanističkom plan se kretao od 0,4 do 0,6 zavisno od zona, i to je tih 0,5 odnosno 

50 %, ovaj je trebala biti zelena površina da to bude jedan otvoreni park za i za studente i za 

građane, itd, međutim, od toga na kraju nema ništa. To je jedna stvar. Druga stvar koja, 
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naravno, odgovor nisam dobio adekvatno, odnosno dobili smo ono što smo dobivali, to je 

vezano za diplomu gospodina Konakovića. Nama je jasno da je tu ovaj politika cijelo vrijeme 

prisutna u Univerzitetu, da je politika prisutna i na odabiru rektora cijelo vrijeme, da je 

izbacivanje Skupštine Kantonu, odnosno Vlade Kantonu za potvrđivanje rektora, zapravo nije 

bila depolitizacija Univerziteta, nego je bilo povećanje politizacije zato što se ono što se u 

Skupštini i u Vladi dešava kao politika to se prenijelo sada među članove Senata i na odabir 

tamo i to smo vidjeli na prošlom odabiru, prošlom mandatu, kada su se politički podijelili 

profesori. E sad, ta politika upravlja i Univerzitetom i upravlja u strateškim potezima nekih 

centara moći koji je imala za cilj i oduzimanje diplome profesorici Sebiji Izetbegović i oduzela 

je na kraju diplomu Sebiji Izetbegović sa ogromnom energijom da pretvori iz bijelog u crno ili 

iz crnog u bijelo, a pri tome je, recimo, osnovano osnovano preispitivanje diplome gospodina 

Konakovića koji nema kao dokaz nije imao dokaz da je položio razliku ispita od tri godine 

Elektrotehničke škole, da bi se mogao upisati, nije imao osnovni dokaz, vi to znate, sve vi to 

niste dozvolili da se uđe u to, zato što taj period kada se sve to dešavalo, svi ste bili članovi 

SDA stranke, svi ste se organzovali da gospodinu Konakoviću završite diplomu, da bi on 

mogao biti to što je bio u Kantonu, a rezultat toga je bilo da sada vodi procese u državi od kojih 

ćemo trajno imati posljedicu čitav jedan narod i vjerujte da to vaše gledanje tada 2014., '15 je 

zapravo bilo toliko usko da ste prouzrokovali rezultat sad koji živimo, a to je greške koje je 

gospodin Konaković na nivou države pravi trajno, tu je rezultat obrazovanja, rezultat diplome 

i svega toga. Tada, u tom periodu od 2010,' 11. i ' 12 ja sam izvana pratio i posmatrao i mogao 

sam da vidim da, recimo, jedan gospodin ovdje prisutan, Aljoša Čampara se jedini bunio protiv 

toga, jedini je napado taj način i malte ne istjerao je Konakovića baš iz tih razloga da bi sada 

bio tu Konaković bio, predsjednik, to je već drugi par rukava, ali hoću da kažem, to je on radio 

samo zato što je završio ispravno i namučio se oko diplome pravnika, a Konaković to nije i to 

je bila njegova reakcija tada. Razmislite o tome. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala. Zastupnik Jasmin Šaljić se javio za riječ, hvala. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Hvala. Ovdje je pitanje hoće li imati ovdje ko da živi po ovakvim, po ovakvim sigurnosnim 

okolnostima? Predsjedavajući, vi ste predsjednik Komisije za sigurnost Kantona Sarajevo, ja 

sam to dobio šest ili sedam poruka, a nemam drugu mogućnost, ljudi su uznemireni zbog 

sinoćnjeg ubistva. Ja bih vas zamolio da vi, pošto nije bilo u Press konferenciji, nikakve, kao 

predsjednik Komisije Skupštine date neku izjavu za javnost, da umirite ljude. 

Ako ste, drago mi jer vidim da nema Press konferencije, a dobivamo poruke, mi vodimo priču 

o Univerzitetu, a ljudi kažu djecu nam ubijaju od 19 godina itd. Eto, ako ste dali, hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zaključujem raspravu. Molim službu da pozove zastupnice i zastupnike da uđu u salu kako bi 

se mogli izjasniti. 

Molim zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Izvještaju o radu Univerziteta u 

Sarajevu za 2022.godinu sa Programom rada za 2023 godinu.  

Zaključujem glasanje. Za glasao 20 zastupnika, protiv 2, suzdržana 2.  

Konstatujem da je Skupština usvojila ovaj izvještaj.  

Prelazimo na tačku  

AD-18. 
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Izvještaj o snabdjevenosti Kantona Sarajevo lijekovima i sanitetskim materijalom u 

2022. godini sa osvrtom na implementaciju Liste lijekova koji se propisuju i izdaju na 

teret sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja kroz funkcionisanje Mreže 

farmaceutske djelatnosti-apoteka, sa prijedlogom mjera i aktivnosti. 

Izvještaj ste dobili u dopunskim materijalima.  

Ima li potrebe da predstavnik predlagača podnese uvodne napomene? ima. Zamolio bih 

predstavnika predlagača da podnese uvodne napomene. Ministre izvolite, imate riječ. Ministar 

Hasanović. 

Enis Hasanović (ministar) 

Dobro večer. Pozdravljam sve prisutne i gledaoce pored malih ekrana. Ovo je kao što vidite 

Izvještaj za 2022 godinu. Malo je kasno jel de, za sve ovo, taksativno nabrajano svi lijekovi 

proizvođači kako je to se sve odvijalo, vjerojatno u skladu sa skladu sa nekim pravilima i 

normama od ranije. A sada da vam ne iščitavam sve ovo, nisam, naravno, kao što vam je jasno 

ni pisao ovaj izvještaj, nisam tada bio ovdje, ali evo, izložit ću kratko, imate kompletan 

izvještaj, jedino u ovim napomenama mogu reći da na kraju imaju neke preporuke i neke mjere 

koje se žele poduzeti, smjernice i tu se samo na to mogu referirat. Zaključak, uglavnom su 

taksativno nabrajani smanjenje potrošnje lijekova, bolja propisivačka praksa, kako da nema 

poliopragmazije, da nema propisivanja antagonističkih lijekova ili koji čine štetu. Uglavnom, 

sa svim tim se možemo složiti, ono što apsolutno neće se desiti, ono što nije moj stav, to je 

tačka 3 da je smanjenje učešća Zavoda na listi B na 25 % za sve lijekove, osim za sirupe za 

pedijatrijsku populaciju. Znači, neće, to je preporuka. Kažem, ovo je izvještaja za 22. godinu. 

Preporuka prošlog ministra od ranije. Ovo nije moj stav, ovo se neće desiti, ovo nije stav Vlade, 

nije stav Zavoda za zdravstvenog osiguranja., pričao sam s direktorom i sa predsjednicom 

Upravnog odbora, na kraju krajeva, nije stav SDP-a i ostalo je tehnički dio, brojevi su 

vjerojatno tačni svi, nemam šta posebno uvodno reći, jedino neka pitanja, ali neće doći u 

smanjenje učešća Zavoda, neće ni nekakav način ni u ovome, ni u bilo kojem drugom procesu, 

osiguranici biti uskraćeni za svoja prava, naprotiv, smanjivat ćemo njihovo učešće u bilo kojem 

pogledu, gdje god budemo mogli i povećavati njihova prava, ne smanjivati. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se ministru Hasanoviću. Molim predstavnika. Da li predstavnici radnih tijela žele 

riječ? Ima li pitanja? Pitanje? Zastupnik Jasmin Šaljića se javio prvi za riječ izvolite. 

Jasmin Šaljić (zastupnik) 

Uvaženi ministre, ja sam vam na početku mandata dao podršku javno i nadam se da treba da 

dobijete priliku da promijenite neke stvari koje su u proteklom periodu bilo loše. Moje pitanje 

glasi je li točno jesu li tačni natpisi dnevne novine Avaz da Zavod je oročio 90 000 000 maraka 

ili 70, nisam siguran. I ako jeste, imaju li oni to pravo i na koji način, oni su to uradili i zašto 

su to uradili? Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupniku Šaljiću. Zastupnik Faruk Kapidžić se javio za riječ. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem. Moje pitanje je ministru kada će se, kada će ministar smijeniti, odnosno ko već 

treba smijeniti direktoricu Apoteka Sarajevo zbog djela, odnosno nedjela koji rade, a svi ste 

upoznati? Hvala. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za riječ se javila zastupnica Marijela Hašimbegović. Izvolite, ima riječ. 

Marijela Hašimbegović (zastupnica) 

Zahvaljujem se predsjedavajući. Prevashodno moram reći da me je uvaženi ministar jako 

obradovao sa konstatacijom da se neće umanjivati Lista B, koja je bila, evo, sporna, čak se 

spominjala i u medijima. S tim u vezi veliko hvala. Moje pitanje će biti usmjereno ka nabavci 

lijekova koje se odnose na primarnu zdravstvenu zaštitu, obzirom da se oni nabavljaju putem 

javne nabavke u ovom dokumentu koji nam je prezentiran rečeno je da bi došlo do smanjenja 

sredstava prilikom nabavke ukoliko bi se radila objedinjena nabavka. Da li ste razmišljali o tim 

aktivnostima, odnosno kakve aktivnosti planirate napraviti po ovom pitanju? Hvala lijepo. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala na postavljenim pitanjima. Zamolio bih uvaženog ministra Hasanovića da ponudi 

odgovore na postavljena pitanje ukoliko je mogućnosti. 

Enis Hasanović (ministar) 

Da, naravno, hvala. Uvaženi zastupnik Jasmin Šaljić natpisi određenih medija i po društvenim 

mrežama da je 90 miliona oročen Zavod? Naravno da sam se raspitao i vidio sam i ja to, poslali 

su mi. Nije tačno mislim da je ovih zadnjih 

par sati izašao demant, zvanični demant Zavoda zdravstvenog osiguranja, jer oni su to i meni 

poslali. Po članu 106. Zakona o zdravstvenom osiguranju Federacije BiH postoji obavezna 

zakonska rezerva koja je 10 % od rashoda iz prethodne godine. Ona iznosi tačno 23 000 000 

maraka i to se čuva, to se mora čuvati to nije za redovnu zdravstvenu zaštitu, nego za 

nepredviđene slučajeve, za financiranje eventualne gubitaka itd .Opcija je čuvati na običnom 

računu ili oročiti, a vi ste oni su to uradili, avista kod dvije banke koje su po postupku javnih 

nabavki izabrane u tom postupku i oni su oročili to na način aviste gdje se sredstva mogu podići 

u roku od 30 dana ukoliko to zatreba, da ne stoje bez na slobodnom računu. To je odgovor 

znači 23 000 000, što je zakonska obaveza i ne može manje i ne može više, nema drugih, nema, 

ne postoji 90 000 000 i ne postoji to ostalo sve što se priča. U svemu tome je bila i natpis da 

ima, tako se pisalo da ima 90 000 000 i da će se smanjiti sredstva koja Zavod izdaje za lijekove, 

zato sam ovo unaprijed rekao, nije to apsolutno tačno. Stvarno u ovom materijalu pod tačkom 

3, stoji takva neka preporuka, ali to se nije desilo se, to se neće desiti. To nije stav naš i mi to 

nećemo uraditi. Poštovani zastupnik Kapidžić kada ću smijeniti direktoricu Apoteka Sarajevo 

za kako je nešto rekao za poznate stvari, ne znam koje poznate stvari. Ministar ne mijenja i ne 

postavlja direktore, nego Upravni odbori. Kada se pokrene neki postupak, vjerojatno se 

uključuju istražni organi ili ostalo, ja nemam ništa od toga. Upravni odbor mislim da je u 

mandatu i eventualno nakon izvještaja ili u procedurom u kojima se smjenjuju ili postavljaju 

Upravni odbori, možemo njih postaviti ili smijeniti, ali ne direktora, direktoricu. Uvažena 

zastupnica Marijela Hašimbegović objedinjena nabavka lijekova nije moguća, to je kao ideja 

uspostavljeno, zakonski, nije moguća jer su pravni subjekti zdravstvene ustanove koja to 

nabavljaju. Imali smo na Vladi prije ne znam mjesec dana neki sastanak, sjednicu. Uz pomoć 

UNDP-a pokrenut se javna nabavka za neke zajedničke službe, pardon, recimo za gorivo i 

ostao. Ja sam pitao i predstavnike UNDP-a i Ureda za zakonodavstvo i ko je još bio za Ured 

za borbu protiv korupcije, je li to moguće u zdravstvu uraditi. Postojećom zakonskom 

regulativom su rekli da nije, ali se mogu promijeniti pravilnici, zakoni, da se objedini nabavka 

i medicinske opreme i lijekove i ostalog. Trenutno to nije moguće, ne znači da ne treba na tome 
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raditi, treba to istražiti i to bi vjerojatno dovelo do nekih ušteda, ali trenutno su pravni subjekti 

zdravstvene ustanove koji to samo mogu uraditi na tenderu ili negdje. Mislim da je to to. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se uvaženom ministru. Za riječ se javio zastupnik Haris Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pa evo, neću dugo, ovo je informacija kao i ranije informacije. 

Ne volim što likujem radi toga, ne radujem se tuđoj nesreći, ne volim što je novac, ne poreskih 

obveznika, nego zdravstvenih osiguranika namijenjen za bolesnike, mimo pravila, mimo 

zakona, mimo federalnog pravilnika, a zahvaljujući odluci Vlade, na prijedlog ministra 

Vranića, koji je prije toga razriješio Komisiju za lijekove, donio spornu Listu lijekova Kantona 

Sarajevo. Kada sam ja napravio ispred Kluba SDA, zajedno sa svojim kolegama Press 

konferenciju i kazao da je to jedna ozbiljna afera čiji iznosi kumulativno privazilaze i nivo i 

jedne afere do sada u Kantonu Sarajevo, nažalost, bio sam ismijan od strane vladajuće većine. 

Kada ste trebali ponovno imenovati Vladu Kantona Sarajevo od, kako da kažem, a da budem 

politički i diplomatski korektan, od političkih sponzora aktualne koalicije ste dobili upozorenje 

da je ministar Vranić, baš radi toga, ne bi smio ostati kandidat za ministra. Može se reći da sam 

djelomično zaslužan za to je i drago mi je da je danas novi ministar za kojeg čujem za sada 

riječi hvale i nadam se da će ministar i kroz donošenje nove liste lijekova u čijoj će izradi 

učestvovati relevantni referentni ljudi, u kojem će se svaki lijek na listu staviti po onome što je 

nauka praksa struka preporučila, a ne šta je eventualno neki partijski šef naložio da se mora tu 

naći, donijeti i da će takva lista donijeti pod a određene uštede utrošku sredstava na lijekove i 

pod b, što je mnogo važnije od same uštede to da naši osiguranici za doprinose koje plaćaju 

zaista dobiju najbolje lijekove na tržištu koje mogu dobiti. To je urađeno pod krinkom borbe 

za domaću proizvodnju. Ja sam radi aktuelizacije te teme, jer to je poznato, farmaceutski lobi 

je svugdje na svijetu vrlo snažan i nije sa njim lako zamjeriti, eto, ja sam se zamjerio, dobivao 

sam određene vrste prijetnji, upozorenja, da budem do kraja otvoren, čak iz Stranke kojoj ja 

pripadam. Dakle mene su pojedini kolege iz SDA, vjerojatno je ministar Vranić i njegov 

politički mentor, i Vlada Kantona i vladajuća većina. Ja ne znam ko je donio tu odluku, znam 

samo da je tada kolega Konaković bio vrlo agilan kao skupštinski zastupnik u obrani te Liste 

lijekova. Oni su uključujući te navodno domaće farmaceute koje u suštini ne proizvode 

lijekove, nego ih pakuju indijske, kineske lijekove, ovdje ih pakuju i vode ih kao domaću 

proizvodnju, uveli, izbacili ozbiljne lijekove. Tada su uzeli u obzir i neke ljude koji su bliski 

SDA-u pa su mislili da će na takav način zaštiti. Znate kolače je dovoljno velik, mogu svi dobiti 

komadić i niko neće nešto govoriti. Ja sam tada govorio i govorim opet. I to što je ministar 

Vranić otišao i premijer Forto, koji je tada bio premijer, ne poništava štetno dejstvo takve liste 

lijekova. Pa evo, koristim priliku da pozovem ministra zdravstva i premijera Uka, koji cijeli 

dan nije tu i to pokazuje njegov odnos prema Skupštini i ovim važnim temama, da što prije 

imenuju referentnu i relevantnu komisiju u kojoj će sjediti zaista najveći stručnjaci i pokuša sa 

što manje utjecaja izvana, nemoguće je potpuno bez utjecaja, ali sa što manje utjecaja da donesu 

najbolju listu lijekova u interesu i korist svih osiguranika Kantona Sarajevo pacijenata. Evo, 

odolit ću, kažu da je najveći čovjek koji savlada svoj ego, odolit ću likujem nad političkom 

sudbinom ministra Vranića, ali evo neka on bude primjer svima koji misle da su iznad sistema, 

a nadam se da će doći vrijeme kada će, ne samo, nego svi raniji ministri koji su na takav način 

eventualno radili i premijeri i njihovi politički sponzori, doći na metu ne samo političkih 

odluka, nego i pravosudnih odluka, jer toliko se igrat sa životom, zdravljem ljudi i sa novcem 

poreznih obveznika i pacijenata osiguranika nije dobronamjerno. Hvala vam. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zastupnica Belma Kapo se javila za riječ. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala, zahvaljujem se ministru. Ja jednostavno imam potrebu da kažem da sam i sama 

primijetila neke stvari vezano za Listu B. Listu lijekova donosi Federalno ministarstvo 

zdravstva i Lista A je obavezujuća za svaki Kanton. Ono što je zadatak svih nas ovdje koji smo 

predstavnici Kantona Sarajevo, odnosno naroda u Domu naroda, jeste da insistiramo da se ta 

Lista na Federaciji što prije zanovi. Dobro bi bilo kad bi zajedničkim snagama uspjeli 

isposlovati da se svaka lista svake godine ponovo revidira. Nenormalno je da mi imamo npr 

Listu ampuliranih lijekova koja je prestara i cijene u toj listi su vrlo upitne, pa evo molim 

svakako ministra zdravstva da i to stavi u jedan od prioriteta da se Liste ampuliranih lijekova 

zanove. Ono što mi možemo u Kantonu. Također molim ministra i drago mi je što isto 

razmišljamo, na Listi B trebamo olakšati pacijentima u KS. Mi imamo dovoljno sredstava u 

ovom Kantonu, bruka je da se za Nitroglicerol, moraju plaćati doplate. To je lijek koji mahom 

koriste stariji ljudi, penzioneri, pa molim, evo čim prije da se uradi korekcija. Ono što sam prije 

neki dan saznala i što mi iskreno iznenadilo da mi nemamo Paracetamol sirup na Listi lijekova 

za djecu. Ima jedan sirup Dalsi koji se cijenom ne može opet uklopiti, to je vrlo komplikovan 

sistem u Bosni i Hercegovini, gdje imate od Agencije za lijekove, od čudnog načina formiranja 

cijena, Federalnog ministarstva zdravstva, Kantonnih propisa, tako da molim ministra da 

iznađe da pokuša da da smjernice da Komisija za lijekove iznađe način da se neki od 

paracetamol sirupa za djecu nađe na Listi, tako da djeca, odnosno roditelji ne plaćaju taj lijek 

jer je jako važan. Istina, ima jedan sirup Bloksan, mislim da se zove ne znam tačno koji je naziv 

komercijalni, koji je na listi, ali je vrlo često u defekturi. To su mi prijavili roditelji, kolege 

farmaceuti. Dobro bi bilo, također, u budućnosti da se razmisli da se neki od sprejeva za nos 

po vrlo strogim kriterijima, jasnim smjernicama za najmlađu populaciju, isto na neki način 

stavi na Listu uz neku nadoplatu, ako je potrebno, i kapi za ovaj inhalaciju koje su prijeko 

potrebne zaista najmlađim. Ja ću poslati neke svoje prijedloge, čisto u formi inicijative za stvari 

koje sam sama primijetila da nisu korektne. Drago mi je da je ministar na putu da se i ova Lista 

B u najboljoj namjeri da se olakša svim pacijentima u Kantona Sarajevo. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se zastupnici Kapo. Replika, zastupnik Haris Zahiragić. 

Haris Zahiragić (zastupnik) 

Kada se javila zastupnica Belma mislio da će meni replicirati u kontekstu toga da nisam u 

pravu, drago mi da se ona slaže, barem kada je Lista A u pitanju kao federalna, slažem se da 

ona ne valja, a ova Lista B donesena od strane Kantona Sarajevo i ona je teška mnogo novca i 

o njoj uglavnom ovaj izvještaj koji je informacija koja je pred nama. Na primjer, vi kada ste 

govorili sada o sirupu, o kapima, paracetamolu, ja sam se složio kao roditelj bebe sa vama, jer 

sve te stvari sam npr ja, hvala Bogu, mogu si to priuštiti kupio, ali ne možemo mi vodit politiku 

zdravstva, danas ste vi to kazali. Svaku sjednicu, barem jedan zastupnik, po onoj privatnom 

svom doživljaju nekog lijeka ili neke terapije, ili osobe iz njegove porodice ili građana koji mu 

se jave na Facebook, podnesu inicijativu. I tako sam ja vidio da je zadnjih od kad sam ja u 

Skupštini tridesetak inicijativa bilo treba ovaj lijek uvrstiti, treba ovu terapiju, treba posebni 

program napravi za ovo, treba posebni program napraviti za ono, u tom kontekstu ja se ne 

slažem da trebamo mi kao skupštinski zastupnici govoriti koje lijekove i na koji način i šta je 

zapravo prioritet, nego da treba zaista, to je dakle, ja shvatam vašu dobru namjeru i mislim i ja 

se slažem s vama u pojedinačnom slučaju koji ste sada kazaoli, ali da trebamo zaista imenovati 
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struku u Komisiju za lijekove, da oni trebaju ozbiljan posao uraditi, izuzet se iz lobija pojedinih 

farmaceutiskih kompanija i procijeniti šta je zaista prijeko potrebno i šta se treba financirati, 

šta je neki standard da se financira od strane Kantona Sarajevo. To što ja imam bebu, pa znam 

da je Paracetamol, ili eventualno te kapi za inhalaciju ili neka vrsta spreja potrebna roditeljima, 

a ovdje ne sjedi neko ko ima puno veći problem, npr za puno skupljim lijekovima koji bi možda 

trebali biti, ne znači da to treba biti smjernica Ministarstvu i toj Komisiji. Važno je u svim 

oblastima, maloprije smo govorili o visokom obrazovanju, nažalost, tamo ne radimo i tamo 

počinju svi problemi otprilike, počinju u visokom obrazovanju i generalno u obrazovanju i 

završavaju u pravosuđu, a između ta dva problema sve ove druge grane i resori društva. Hajmo, 

barem u Ministarstvu zdravstva prepustiti struci, ali stvarno struci, ne političkim ljudima, da 

donesu novu listu lijekova i predlažem da evo, kolegica Belma, ako je spremna sa mnom 

zajedno, da na ovoj informaciji predložimo zaključak Skupštini, da tražimo od ministra da 

formira novu Komisiju ili da eventualno aktualna Komisija, mada ja mislim da bi trebalo to 

dokapacitirati i da ne ulazimo u to, neka bude to Odluka Vlade i ministra, da tražimo od 

Ministarstva zdravstva da donese novu listu lijekova iz svoje nadležnosti utemeljnu na 

relevantnim dokumentima i istraživanjima. Ako ste za, ja sam spreman sa vama supotpisati tu 

vrstu inicijative. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Replika zastupnica Belma Kapo. 

Belma Kapo (zastupnica) 

Hvala. Samo da ne bi bilo nesporazuma, ja nisam neko ko bi delegirao ovdje kao zastupnica 

niti imam pravo da kažem ovo bi trebalo, ovo ne bi trebalo, ali mogu da i trebam, to je moja 

uloga da prenesem ono što građani od nas očekuju. Ministarstvo zdravstva na čelu sa doktorom 

Enisom Hasanovićem vjerujem da će poraditi na ovoj Listi lijekova, zasigurno. Ono što mora 

prethoditi dobro pravilnom poslu, odnosno pravilnom donošenju je sigurno smjernice Komisije 

za lijekove i vjerujem da će on u tom pravcu ovaj zasigurno raditi u narednom periodu. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujem se. Zastupnik Faruk Kapidžić se javio za riječ. 

Faruk Kapidžić (zastupnik) 

Zahvaljujem, javio sam se, nisam zadovoljan naravno, odgovorom, možda je pitanje trivijalno, 

kada ćete smijeni direktoricu Apoteka Sarajevo, misleći i na trojku skupštinske zastupnike, 

premijera, ministra resornog itd. Znam ja vrlo dobro kako u normalnoj proceduri ide jer sam i 

bio ministar, pa znam da treba ne usvojiti izvještaj, pa promijeniti Upravni i Nadzorni odbor, 

pa onda da smijeni direktora, međutim ja sam to više pitao u smislu da se angažuje ministar, 

resorni ministar, da se angažuje sa inicijativom, da se angažuje sa provođenjem nekog 

inspekcijskog nadzora šta ta osoba kao direktorica radi u tom preduzeću? Jer to je preduzeće 

vrlo bitno, vezano je za Listu lijekova za prodaju, ono donosi profit ovom Kantonu, a unazad 

tri godine su strašne stvari koje ta direktorica radi spram ono malo stručnih ljudi što imamo tu 

i da to izlazi u novinama i portalima i da čitav grad bruji o tome, a da vi ni ne spomenete je 

bruka. Dakle dajte, spomenite, niko vam ne traži da stavite za direktora nekog iz DF-a, Stranke 

za BiH ili iz SDA. Imate drugog kadra. Pokrenite, vi to možete završiti za dva mjeseca, stavite 

svoj kadar, drugi. Pa može se pogriješiti, ne kažem ja, pogriješio je NiP, stavio je dotičnu, ali 

dajte, popravite to, niko vam ne zamjera što pogriješili. Ljudski je griješiti kad radite, ali ako 

ne radite, ne možete pogriješiti. Hvala. 
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Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zaključujem raspravu. 

Molim zastupnice i zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Izvještaju o snadbjevenosti Kantona 

Sarajevo lijekovima i sanitetskim materijalom u 2022.godini sa osvrtom na implementaciju 

Liste lijekova koji se propisuju i izdaju na teret sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja 

kroz funkcionisanje mreže farmaceutske djelatnosti-apoteka. 

Zaključujem glasanje, molim službu da objavi rezultate. 

Za je glasalo 9 protiv, 2 suzdržanih, 12. Konstatujem da Skupštine nije usvojila ovaj Izvještaj. 

Prelazimo na. 

Zamolio bih sekretara da izvrši pojedinačno prozivanje zastupnika. 

Aida Zeković (sekretar Skupštine) 

Molim da se izjasnite. 

Avdić Samir suzdržan 

Bandić Muamer odsutan  

Bešlija Vildana za 

Čampara Aljoša za 

Čičić Davor suzdržan 

Dević Mahir odsutan  

Gaković Elza za 

Gavrankapetanović – Smailbegović Fatima opravdano odsutna 

Handžić Vibor za 

Hašimbegović Marijela za 

Hodžić Admela za 

Izetbegović Sebija odsutna 

Kalem Adi suzdržan 

Kapidžić Faruk protiv 

Kapo Belma suzdržana 

Klarić Sanela opravdano odsutna 

Kristić Danijela suzdržana 

Lemezan Redžo suzdržan  

Marjanović Damir odsutan 

Mehmedagić Mersiha suzdržana 

Melank Miomirka za 

Memić Arijana suzdržana 

Okerić Elvedin suzdržan 

Pekić Jelena odsutna 

Petrović Kristina suzdržana 

Pilav Ilijaz odsutan 
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Pobrić Rusmir opravdano odsutan 

Selmanović Faruk odsutan 

Šaljić Jasmin suzdržan 

Vikić Musić Vedrana suzdržana 

Viteškić Smiljana za 

Vreto Elvis za 

Vujović Vedrana za 

Zahiragić Haris protiv  

Zuhrić Albin odsutan 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Za je glasalo 10 zastupnika, protiv 2, suzdržanih 12.  

Konstatujem da Skupština nije usvojila ovaj izvještaj.  

 

Prelazimo na tačku devetnaest. 

AD-19. 

Izvještaj o implementaciji Odluke o proširenom obimu prava za korištenje medicinskih 

sredstava i lijekova za RVI sa područja Kantona Sarajevo za 2022. godinu. 

Izvještaj ste dobili u dopunskom materijalu, ima li potrebe da predstavnik predlagača podnese 

uvodne napomene? 

Zamolio bih predstavnika da podnesu uvodne napomene. Kratko izvolite, uvaženi ministre. 

Enis Hasanović (ministar) 

Hvala i moram kratko, izvještaj je obiman, detaljan, taksativno nabrojane sve usluge koje su 

pružene ratnim vojni invalidima. Mi imamo prekosutra neki novi sastanak sa njima, da 

unaprijedimo dio ovih usluga, neko nepotrebno ponavljanje pregleda ili čekanje. Ostalo je sve 

nabrojano u izvještaju, isto je za 22. godinu. Nemam šta dodati ovdje. Hvala.  

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Hvala uvaženi ministre. Kolega Šaljiću, da li ste se vi javili za. Niste? 

Zaključujem raspravu. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja? 

Otvaram raspravu, zaključujem raspravu. 

Molim zastupnike da pristupe izjašnjavanju o Izvještaju o implementaciji Odluke o proširenom 

obimu prava za korištenje medicinskih sredstava i lijekova za RVI sa područja Kantona 

Sarajevo za 2022. godinu.  

Zaključujem glasanje.  

Za glasalo 21 zastupnik, protiv i suzdržanih nije bilo, konstatujem da je Skupština usvojila ovaj 

Izvještaj. 

 

Prelazimo na tačku dvadeset. 
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AD-20.  

Izvještaj o izvršenju sankcija u Kantonu Sarajevo za 2022. godinu 

izvještaju su dobili dopunskom materijalu. Molim predstavnika predlagača da podnese uvodne 

napomene, ako ima potrebe. Nema. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? 

Ima li pitanja? Izvolite, zastupnica Vujović, izvolite, imate riječ. 

Vedrana Vujović (zastupnica) 

Zahvaljujem predsjedavajući, pa ja bih imala jedno pitanje. Da li je na snazi Sporazum o 

primjeni odgojnih mjera i posebnih obaveza prema maloljetnim učiniocima krivičnih djela? 

Prema informacijama koje sam ja prikupila, odnosno našla na zvaničnoj web stranici 

Ministarstva pravde i uprave, posljednji je zaključen 2022. godine. Pa me zanima da li je on 

dio ovog Izvještaja? Toliko. Hvala. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Uvažena ministrice, izvolite, imate riječ. 

Darja Softić-Kadenić (ministrica) 

Hvala na pitanju. Ovaj Sporazum je produžen, tačan datum sad ne znam, tokom '23. godine i 

odnosi se na '23 i na , zapravo i na ovu, sada tekuću '24.godinu, ovaj i zaključen je sa 3 narodne 

kuhinje u Kantonu Sarajevo i primjenjuje se ovaj, pri čemu vam ja sada nemam aktualne 

podatke, jer o mjerama izrečenim prema maloljetnicima evidenciju vodi Kantonalno 

ministarstvo za rad i socijalnu politiku, tako da ono što nije u ovom izvještaju, to bih morala 

posebno potražiti podatke ukoliko vas to zanima, a ovo što je u izvještajima ovih organa koji 

podnose izvještaje, ako s tim u vezi ima vašeg pitanja, to je evo izvolite, mogu da dopunim, ali 

Sporazum je na snazi. 

Elvedin Okerić (predsjedavajući) 

Zahvaljujemo se uvaženoj ministrici. Nema više pitanja, otvaram raspravu, zaključujem 

raspravu. 

Molim zastupnike da pristupi izjašnjavanju o Izvještaju o izvršenju sankcija u Kantonu 

Sarajevo za 2022. godinu 

Zaključujem glasanje.  

Za je glasalo 20 zastupnika, protiv i suzdržanih nije bilo. Konstatujem da je Skupština usvojila 

ovaj izvještaj. 

 

I posljednja tačka  

AD-21. 

Informacija o finansijskom poslovanju javnih ustanova iz oblasti predškolskog, osnovnog 

i srednjeg obrazovanja za 2022. godinu (zbirno).  

Informaciju ste dobili u dopunskom materijalu. Ima li potrebe da predstavnik predlagača 

podnese uvodne napomene? Nema. Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? Ima li pitanja? 

Otvaram raspravu, zaključujem raspravu. 

Konstatujem da Skupština Kantona Sarajevo prihvatili informacija o finansijskom poslovanju 

javnih ustanova iz oblasti predškolskog, osnovnog i srednjeg obrazovanja za 2022. godinu 
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Obzirom da smo iscrpili sve tačke današnjeg dnevnog reda zaključujem rad na 13. Radnoj 

sjednici Skupštine Kantona Sarajevo, a blagovremeno ćete biti obaviješteni o nastavku 11. 

sjednice Skupštine Kantona Sarajevo ili zakazivanju nove redovne sjednice Skupštine Kantona 

Sarajevo. Hvala vam. 

 

 

 


